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مناسبت ها

۹ اسفند وفات حضرت زینب سلام االله علیها [ ١٥ رجب ]
۱۴ اسفند سالروز درگذشت دکتر محمد مصدق

۱۵ اسفند روز درختکاری



 

1- تأسیس انجمن صنفی کارفرمایی مراکز مشاوره و کارآفرینی گلستان - ایسنا

2- تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی بیش از 2 برابر افزایش یافت - فصل اقتصاد

3- برگزیدگان پنجمین نشان امین الضرب معرفی شدند - اقتصاد آنلاین

4- مرکز رشد دانشگاه آزاد ساوه زمینه کارآفرینی دانشجویان را فراهم می کند - ایرنا

5- امور خیریه در مسیر کارآفرینی و تولید علم باشد / مؤلفه هاي فعالیت خیرخواهانه در بینش اسلامی - خبرگزاري قرآن

6- تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان - خبرگزاري قرآن

7- روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم و کشور نیست/ زمینه براي کاهش قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم شده

است - صبح تهران

8- روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم و کشور نیست/ زمینه براي کاهش قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم شده

است - صبا ایران

9- نتایج عجیب نظرسنجی جهاد دانشگاهی درباره میزان شادي مردم ایران / آیا قم و سیستان و بلوچستان شادترین استان ها

هستند؟ - تیک

10- جهانگیري: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم - صبح تهران

11- جهانگیري: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم - صبا ایران

12- کولبري و سوخت بري در شان ومردم نیست - خبرخودرو

13- جهانگیري: روز هاي خوبی را پیش رو می بینم - خبرخودرو

14- گفت وگوي علمی آیت االله علوي بروجردي و استاد خسروپناه دزفولی - شیعه

15- دعواي فولادي ها و نوردي ها به ما مرتبط نیست - آرمان اقتصادي

16- ابلاغ مصوبات مالیاتی سران قوا/ اجرائیه هاي صادره مالیاتی با هدف کمک به بنگاهها یک سال معوق شد - آرمان اقتصادي

17- اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب - شبکه خبر

18- جلسه نقد و بررسی مستند مسابقه "خانه ما" برگزار شد - سینماي نو

19- جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند - شهداي ایران

20- درآمد مردمی کمیته امداد امام خمینی (ره) سمنان 87 درصد افزایش یافت - ایرنا

21- تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی بیش از 2 برابر افزایش یافت - ایرنا

22- اسحاق جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند - روزنامه عصر اقتصاد

23- جهانگیري: سختی ها تمام می شود - صنعت کار

24- ارائه دستاوردهاي آمورشی، اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی در نمایشگاه (Iran EduTech) - بازار کار

25- فساد و رانت کمر مردم را خم کرد/فساد ناشی از سیاست گذاري هاي غلط دولتی توضیح ارز را طی صدور بخشنامه هاي

متعدد اصرار به توزیع یارانه هاي غیر هدفمند برهم زدن رقابت افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و ... - آرا نیوز

26- دستاورد جدید سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا - ریشه

27- اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر - درآمد نیوز



28- کارآفرین مازندرانی برتر ملی شد - بلاغ

29- احداث بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی در کشور - ایلنا

30- پرداخت 80 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان کردستانی - خبرگزاري فارس

31- کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست - روزنامه رسالت

32- خراسان جنوبی نیازمند وقف جدید در 11 بخش مهم جامعه - شبستان

33- معاون وزیر دادگستري: قانون حمایت از اطفال و کودکان تصویب و ابلاغ شد - تسنیم

34- آتش سوزي عرصه هاي ملی آذربایجان غربی را تهدید می کند - تسنیم

35- رسیدن به رونق اقتصادي در بوکان نیازمند احیاي کمیته اشتغال و سرمایه گذاري است - تسنیم

36- کارآفرین خارجی ستایش می شود، اما به ما انگ می زنند - خبر اقتصادي

37- نشان امین الضرب به چه کسانی رسید؟ - خبر اقتصادي

38- بررسی چالش ها و راهبردهاي سرمایه گذاري در بخش مسکن - آریا نیوز

39- راهکار ستاد رفع موانع تولید براي اجراي طرح هاي توسعه اي صنایع - خبرگزاري فارس

40- مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال رونمایی شد - خبرگزاري فارس

41- پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» - ایرنا

42- قالب اکستروژن پیچشی لایه اي براي تولید مواد فوق ریزدانه در دانشگاه سمنان اختراع شد - دانشجو

43- سختی ها تمام می شود - روزنامه صبح اقتصاد

44- پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد - افق

45- روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست - روز نو

46- همسان سازي حقوق بازنشستگان از ابتداي سال 1400 - خبرگزاري صدا و سیما

47- «کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست - قلمنا

48- تسهیلات 4 درصدي براي مشاغل آسیب دیده از کرونا در بخش گردشگري - خبرگزاري صدا و سیما

49- از سیاست هاي بروکراتیک تا مالیات تورمی - گسترش صنعت معدن تجارت

50- 7 پروژه زیربنایی شرکت برق منطقه اي گیلان در هفته هاي پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به بهره برداري رسید - اسرار
امروز

51- افتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل توسط وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کاشان - اداره کل میراث فرهنگی
استان اصفهان

52- کشف 130 راس دام قاچاق در گچساران - خبرگزاري صدا و سیما

53- «کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست - روزنامه نصف جهان

54- جهانگیري: تولیدکنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا نگه داشتند - میزان

55- عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند - موج

56- برخی می خواهند ریشه مشکلات کشور را به تحریم ها مرتبط کنند - ایسنا

57- کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست - شهداي ایران

58- افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند/80 هزار دانشجو تحت پوشش داریم/در کمیته امداد امام خمینی(ره) 120 نوع

خدمت ارائه می شود/50 هزار نفر در نوبت دریافت جهیزیه هستند - جامعه ایده آل



59- جهانگیري: سختی ها تمام می شود - الف

60- جهانگیري: به آینده کشور امیدوارم - شبکه خبر

61- برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري در منطقه آزاد اروند - شبستان

62- مدیریت بازار سرمایه مستلزم تداوم فضاي مساعد براي فعالیت هاي اقتصادي است - صداي بورس

63- همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400 - دنیاي معدن

64- مفسدان ارزي ثروت خود را خارج از کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند - اتاق بازرگانی ایران

65- «کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست - کرد پرس

66- ایران کشوري نسبتا شاد/شادي کامل در جغرافیاي شادکامی این سرزمین جایی ندارد! - کرد پرس

67- آزادي 30 زندانی در همدان با کمک ستاد اجرایی فرمان امام(ره) - خبرگزاري فارس

68- از مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال رونمایی شد - خبرگزاري فارس

69- مخبر: هفته آینده تولید انبوه واکسن کرونا آغاز می شود / از 6 مسیر ساخت واکسن را دنبال کردیم - تسنیم

70- جهانگیري: سختی ها تمام می شود - صبحانه آنلاین

71- کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود و

نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. - عصر خبر

72- برگزاري اولین رویداد ملی فناورانه عشایر محور در سال 1400 - ایسکا

73- خبري خوب براي اشتغال در کشور - گسترش صنعت معدن تجارت

74- جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند - خبر فوري

75- خبري مهم از استخدام 2 هزار نفر در شهرداري هاي کشور - گسترش صنعت معدن تجارت

76- روحانی: کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست - رکنا

77- هر گفتار و رفتاري که موجب آشفتگی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند - دیار میرزا

78- جهانگیري: عده اي ایستادند تا صنعت کشور سرپا بماند - گسترش صنعت معدن تجارت

79- عده اي همواره دنبال زیادکردن مشکلات هستند - پانا

80- ثروت مفسدان ارزي به ویلاهاي خارج از کشور تبدیل می شود! - رکنا

81- جهانگیري:جوانان با تولید و صنعت مشکلات را پشت سر خواهند گذاشت - رکنا

82- محرومیت زدایی نیروي زمینی سپاه در مناطق محروم هرمزگان - میزان

83- دستاورد جدید سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا / احیاي کارخانه پارس لامع با 200 کارگر؛ گام دیگر دستگاه قضا در

رونق تولید - میزان

84- کاهش 3میلیارد دلار ارزبري با تولید داخلی لوازم خانگی - روزنامه صبح اقتصاد

85- کولبري و سوخت بري در شأن مردم و کشور نیست - روزنامه صبح اقتصاد

86- توسعه صنعتی همراه با ایجاد آسیب هاي زیست محیطی مورد قبول نیست - خبرگزاري مهر

87- قطعاً هر گفتار و رفتاري که موجب آشفتگی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند - موج

88- افزایش تقسیط بدهی مالیاتی بنگاه هاي تولیدي از 3 به 5 سال - دانشجو

89- نشان امین الضرب به چه کسانی رسید؟ - ایسنا



90- پنجمین دوره اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب - خبرگزاري مهر

91- در دوران تحریم، کارآفرینان صنایع کشور را سرپانگه داشتند - بازار نیوز

92- جهانگیري: سختی ها تمام می شود - افکارنیوز

93- مرکز رشد می تواند کمک موثري به ارتقاي سطح کیفی دستگاه تعلیم و تربیت نماید - شبستان

94- سختی ها تمام می شود - شبستان

95- استفاده از ظرفیت معادن هرمزگان رونق تولید و اشتغال واقعی را به دنبال دارد - خبر آنلاین

96- باید به یک جریان انقلاب اقتصادي ورود پیدا کنیم/ مهمترین مراکز فقر ما در کشور حاشیه شهرها است - مرصاد نیوز

97- افتتاح سه طرح گردشگري در کاشان با حضور وزیر میراث فرهنگی - ایلنا

98- حسن روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست - دیده بان ایران

99- اسحاق جهانگیري: روزهاي خوبی را پیش رو می بینم/ عده اي درباره شرایط کشور دروغ سازي می کنند - دیده بان ایران

100- صادرات برندهاي عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس - روزنامه جهان اقتصاد

101- روحانی: کولبري و سوخت بري در شان کشور نیست - فردا نیوز

102- جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند - فردا نیوز

103- نجات 50 درصد واحدهاي تعطیل با طرح "اورژانس کسب و کار"/10 هزار واحد تولیدي مدفون شده در کشور داریم -
ایلنا

104- کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست، باید سریع سامان یابد - پانا

105- سردار سپهر: افرادي که حقوق سرباز را ندادند، کوتاهی کرده اند/واکنش به جوسازي درباره سربازي - تسنیم

106- سواد مالی نخ تسبیج مهم مستند مسابقه «خانه ما» است - پانا

107- استفاده از فناوري نوین در فعالیت هاي امور تربیتی ضروري است - پانا

108- جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند/سختی ها تمام می شود - تسنیم

109- عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند - ملیت

110- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - ملیت

111- تولید کنندگان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا نگه داشتند - خبرگزاري مهر

112- جهانگیري: تولید کنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا نگه داشتند - ایمنا

113- 19 کانون فرهنگی هنري استان اردبیل در رقابت طرح ملی «ایران قوي» به مرحله نیمه نهایی رواق ها راه یافتند -
شبستان

114- رئیس اتاق بازرگانی تهران: مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند - روزنامه عصر اقتصاد

115- تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی 2 و نیم برابر شد - ایرنا

116- حضور مردم؛ ضرورت گذار از روزهاي سخت - روزنامه نیم نگاه

117- نشست هم افزایی مؤسسات خیریه اهواز برگزار شد+عکس - حوزه نیوز

118- دستور رئیس جمهور براي ساماندهی سریع تجارت مرزي و مقابله با ناهنجاري در تجارت مرزي - خبرگزاري فارس

119-  استفاده از ظرفیت هاي بانک رفاه براي توسعه استان آذربایجان غربی - دیوان اقتصاد

120- 160 هزار واحد مسکن از سوي ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در حال ساخت است - ایرنا

121- همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400 - باشگاه خبرنگاران جوان



122- تولید گل رز هلندي در خلخال افزایش یافت - ایرنا

123- 30 زندانی در همدان آزاد شدند - ایرنا

124- تولید کنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپانگه داشتند - ایرنا

125- 1500 شغل سال آینده در استان کرمانشاه ایجاد می شود - خبرگزاري صدا و سیما

126- تحقق زیست پذیري تهران در گرو توسعه گردشگري - شوراي شهر تهران

127- برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري - توریسم پرس

128- برگزاري آزمون هاي حضوري المپیادهاي علمی دانش آموزي سال1400 امکان پذیر شد - برنا نیوز

129- ضرورت، چالشها و راهکارهاي توسعه مکانیزاسیون باغات کشور توسط دکتر الیاس دهقان در برنامه تلویزیونی رویش

بررسی شد. - اخبار علمی

130- صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه از استانهاي سرآمد در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه - صندوق کارآفرینی امید

131- کسب مقام نخست جشنواره کارآفرینی کشور توسط دانشجوي پیام نور زنجانی - خبرگزاري فارس

132- توزیع بیت المال امر خیر نیست؛ ثروت تولید کنیم - خبرگزاري قرآن

133- برگزیدگان پنجمین دوره نشان امین الاضرب مشخص شدند - باشگاه خبرنگاران جوان

134- روز خوب بورس هاي جهانی - روزنامه جهان صنعت

135- مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار براي صیانت از اشتغال هاي موجود افتتاح شد/ حمایت از مشاغل خرد و خانگی در

اولویت ماست - برنا نیوز

136- کامل ترین تقویم روزشمار سال 1400؛ به همراه مناسبت ها و تعطیلی هاي سال 1400 - نبض خبر

137- از لفاظی تا التماس کشورهاي اروپایی براي خرید قطعات تراکتور ایران/ صادرات 660 میلیارد تومانی تراکتورسازي -
دیپلماسی ایرانی

138- استخدام 2 هزار فرزند شهید و جانباز بالاي 70 درصد در شهرداري هاي کشور - شبکه ایران

139- افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند/50 هزار نفر در نوبت دریافت جهیزیه هستند - سلامت

140- ایجادبزرگترین کارخانه تولید چادرمشکی در قم، با برند شهر کریمه اهل بیت(س) - شبکه ایران

141- عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند - خبرگزاري مهر

142- افزایش زمان تقسیط بدهی مالیاتی برخی بنگاه هاي تولیدي غیر دولتی - ایسنا

143- سمن ها، محیطی مناسب براي آموزش و کسب تجربه جوانان - ایسنا

144- «ربع رشیدي» می تواند سرمشقی براي کارهاي علمی امروز باشد - ایسنا

145- اولویت بندي سازه هاي آبی اصفهان براي گردشگري آب - ایسنا

146- آمازون به نژادپرستی متهم شد - ایسنا

147- مسئولان با ادبیات پوپولیستی تر و خشک را با هم می سوزانند - مشرق

148- افق هاي روشن علوم انسانی در دانشگاه آزاد اسلامی/ تحول در علم و هنر شتاب می گیرد - آنا

149- نباید اجازه دهیم در پس رفتار هاي سیاسی اقتصاد کشور غبار آلود شود - موج

150- 14 الی 15 اسفند در پارك فناوري پردیس ،پردیس سامیت 2021 با مدل کمپینگ استارتاپی برگزار می شود - روزنامه عصر
اقتصاد



151- کمیته سیاست گذاري کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت

گردشگري برگزار شد - دانشگاه علوم پزشکی تهران

152- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - صنعت کار

153- به کار گیري 600 مدد جوي زندانی از سوي بخش خصوصی - باشگاه خبرنگاران جوان

154- با افزایش افسردگی و پرخاشگري در جامعه چه کنیم؟ - سلامت نیوز

155- بزرگ ترین کارخانه تولید چادر مشکی کشور با 1130 میلیارد تومان اعتبار در قم احداث می شود - تسنیم

156- نتایج عجیب نظرسنجی درباره میزان شادي مردم ایران / آیا قم و سیستان و بلوچستان شادترین استان ها هستند؟ - ایران
نیوز 24

157- از ظرفیت هاي بانک براي توسعه استان استفاده می کنیم - کیوسک خبر

158- کاهش 6 تا هشت درجه اي دماي هوا در گلستان و چند خبر کوتاه - ایرنا

159- اهمیت صادرات غیرنفتی در برون رفت از فقر - بازار سرمایه

160- وزیر میراث فرهنگی 3 طرح گردشگري کاشان را افتتاح کرد - ایرنا

161- بیشترین سهم اقتصاد مقاومتی شرکت گاز به عهده خراسان رضوي است - آریا نیوز

162- اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر - آریا نیوز

163- لحظاتی پیش در صحن پارلمان/در بررسی لایحه بودجه 1400 نمایندگان مجلس درآمدي حاصل از اخذ عوارض ارزش

افزوده و توزیع 12 درصدي عوارض ارزش افزوده استان تهران در مناطق روستایی و عشایر این استان تعیین ... - آرا نیوز

164- زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر

کارآفرینان را خراب می کنند - فصل اقتصاد

165- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - فصل اقتصاد

166- تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی - ایسنا

167- توسعه اقتصادي پایدار با بخش خصوصی ممکن می شود - ایرنا

168- تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی - ایلنا

169- مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی در بوشهر راه اندازي می شود - اتحاد خبر

170- امضاي تفاهم نامه همکاري بین بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران - شما و اقتصاد

171- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - شما و اقتصاد

172- بخش خصوصی واقعی سنگر اقتصاد را رها نکرد - بسیج نیوز

173- امضاي تفاهم نامه بین کمیته امداد و سازمان بسیج سازندگی - دانا

174- ایجادبزرگترین کارخانه تولید چادرمشکی در قم، با برند شهر کریمه اهل بیت(س) - ایسنا

175- محرومیت زدایی به سبک خانه هاي امداد - همشهري

176- تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی - شبستان

177- تفاهم نامه همکاري در راستاي تعامل بهتر و موثر تر مابین دانشگاه آزاد و منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس - فرینا

178- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند - روزنامه جهان صنعت

179- خوانساري: اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود امروز بی برنامگی اقتصاد است - دانشجو

180- استفاده از ظرفیت معادن هرمزگان رونق تولید و اشتغال واقعی را به دنبال دارد - خبر آنلاین



181- صادرات برندهاي عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس - خبر آنلاین

182- برگزاري حضوري آزمون هاي المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 - شبکه خبر

183- 12 درصد از عوارض تهران به مناطق روستایی و عشایري اختصاص می یابد - میهن صنعت

184- پرداخت 75 میلیارد تسهیلات به واحدهاي کشاورزي نکا - ایانا

185- زنان و ارزش آفرینی پایدار در هنرهاي سنتی و صنایع دستی - شیعه

186- تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان - روستا نیوز

187- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - آرمان اقتصادي

188- زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر

کارآفرینان را خراب می کنند - تجارت گردان

189- آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 برگزار می شود - خبر فوري

190- خوانساري: مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - ایران اکونومیست

191- سرمایه گذاري بزرگ 1100 میلیارد تومانی «فولاد خراسان» در تکمیل و توسعه فاضلاب شهري با ایجاد اشتغال مستقیم براي

1000 نفر - بورس و بانک

192- 5170 میلیارد ریال طرح با حضور وزیر میراث فرهنگی در کاشان به بهره برداري می رسد - تسنیم

193- بخش خصوصی واقعی سنگر اقتصاد را رها نکرد - خبرگزاري صدا و سیما

194- پرداخت وام بلاعوض 30 میلیونی به ایثارگران زلزله زده سی سخت - خبرگزاري مهر

195- آینده نگري در اصل، توانایی است - خبرگزاري صدا و سیما

196- تمام جزییات «عیدي» کارگران و ساز و کارهاي تعیین آن - سلامت نیوز

197- 6500میلیارد ریال تسهیلات کرونایی به صنعت گردشگري پرداخت شد - پایگاه دولت

198- مساحت 70 درصد از قطعات در تهران کمتر از 200 متر است - صما

199- مجتمع گردشگري بین راهی نظري به زودي به بهره برداري می رسد - دیار آفتاب

200- چالش هاي پیش روي سینماهاي فرسوده در گفت وگو با کارشناسان - روزنامه اعتماد

201- عرصه برفعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است - قلمنا

202- کانون مسجدي که براي بانوان سرپرست خانوار اشتغال زایی می کند - شبستان

203- آمادگی صندوق کارآفرینی امید براي تأمین منابع احیا بناهاي تاریخی استان گلستان با کاربري گردشگري - توریسم پرس

204- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - درآمد نیوز

205- خانه داري 63 درصد زنان لرستان - آخرین خبر

206- زنان و ارزش آفرینی پایدار در هنرهاي سنتی و صنایع دستی - ایرنا

207- برگزاري استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در تبریز - سازه خبر

208- زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر

کارآفرینان را خراب می کنند - ایلنا

209- کسب مقام نخست جشنواره کارآفرینی کشور توسط دانشجوي زنجانی - ایسنا

210- تناقض آشکار/ گذار به خودروهاي برقی بدون تخریب محیط زیست - فصل اقتصاد

211- فولاد خراسان با عرضه محصولاتش در بورس کالا شفافیت را انتخاب کرد - رصد اقتصادي



212- مبناي محاسبه عیدي کارگران | سقف عیدي کارگران - حقوق نیوز

213- کمتر نامی از کارآفرینان برده می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

214- افتتاح 600 واحد تولیدي جدید در آذربایجان شرقی - شرح آنلاین

215- عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس صادر می شود - تفاهم آنلاین

216- تولید لوازم خانگی در روزهاي تحریم، 2 برابر قبل از تحریم ها بود - آرمان اقتصادي

217- قدرت خرید مردم به شدت کاهش یافته است/ محدودیت هاي واحدهاي تولیدي جهت رونق اشتغال حذف شود؛ قادري

در گفت و گو با شفقنا - شفقنا

218- رفت و آمدهاي بی نتیجه با عکس هاي سلفی - تابناك

219- برپایی کارگاه آموزش میناکاري روي سفال براي بانوان ملایري - میراث آریا

220- بازدید دکتر مونسان از مجتمع گردشگري بین راهی نظري در استان مرکزي - میراث آریا

221- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - گیتی آنلاین

222- تعیین تکلیف برگزاري آزمون هاي حضوري المپیاد هاي علمی - خبرگزاري صدا و سیما

223- میثم شکري ساز کیست و رمز موفقیت او چه بود؟ - خرداد

224- آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 برگزارمی شود - خبرگزاري مهر

225- مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند - خبرگزاري مهر

226- کسب مدال طلا و دیپلم افتخار در المپیاد دانشجویان علوم پزشکی کشور - خبرگزاري صدا و سیما

227- 58 درصد سهمیه مشاغل خانگی کردستان جذب شد - ایرنا

228- امضاي چند تفاهم نامه براي تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران لرستان - بنیاد شهید و امور ایثارگران

229- راهیابی 5 کانون مسجد به مرحله نهایی داوري طرح ملی ایران قوي - باشگاه خبرنگاران جوان

230- کسب و کار گنجی - روزنامه وقایع استان

231- سومین صعود متوالی دلار در معاملات خارجی - بهار نیوز

232- پرداخت 650 میلیارد تومان تسهیلات به صنعت گردشگري - اکو نیوز

233- 12 درصد از عوارض تهران به مناطق روستایی و عشایري اختصاص می یابد - فصل اقتصاد

234- تشکل تخصصی نیاز ضروري باغداران سمیرمی - فصل اقتصاد

235- اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر - فصل اقتصاد

236- گفتمان سازي از مؤلفه هاي اصلی دانشگاه تمدن ساز است - ایسکا

237- آغاز به کار مرکز کارآموزي جوارکارگاهی شرکت توزیع نیروي برق تبریز - ایسنا

238- سومین صعود متوالی دلار در معاملات خارجی - اکو نیوز

239- گسترش و توسعه مدارس سما با تاکید بر کیفیت افزایی و نوگرایی - ایسکا

240- خانه داري 63 درصد زنان لرستان/ 20 هزار نفر آموزش مهارتی دیدند - ایسنا

241- اردبیل بیشترین نرخ افزایش اعتبارات هزینه اي سال آینده را به خود اختصاص داد - تسنیم

242- ثبت 131 فعالیت در طرح «ایران قوي» توسط کانون« شمس» روستاي قزل بلاغ - شبستان

243- امضاء چند تفاهم نامه داخلی با دستگاههاي ذیربط در راستاي تفاهم نامه تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران - بازار کار



244- با طرح هاي بسیج سازندگی 107 هزار فرصت شغلی ایجاد شد - بازار کار

245- مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی در بوشهر راه اندازي می شود - خبرگزاري مهر

246- برگزاري حضوري آزمونهاي المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 /زمان آزمون فعلا مشخص نیست - ایسنا

247- پیام تبریک به مناسبت درخشش در المپیاد دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی کشور - اخبار علمی

248- کشف و ضبط احشام قاچاق به ارزش 3 میلیارد ریال - کبنا نیوز

249- رسیدگی به چهار هزار و 406 شکایت صنفی مردم استان همدان - خبر آنلاین

250- سه میلیارد ریال دام قاچاق در گچساران کشف شد - ایرنا



 

تأسیس انجمن صنفی کارفرمایی مراکز مشاوره و کارآفرینی گلستان

منبع: ایسناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/12/12

اولین جلسه مجمع عمومی انجمن صنفی کارفرمایی مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی استان گلستان با هدف انتخاب اعضاي
هیات رئیسه مجمع برگزار شد.

این جلسه با حضور مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل
تعاون کار و رفاه اجتماعی و مدیران مراکز مشاوره و
خدمات کارآفرینی داراي مجوز استان در محل اداره کل

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان برگزار شد. 

موسی بی باك، مدیر کارآفرینی و اشتغال استان گلستان
در این جلسه ضمن تبیین اهداف تشکل ها، به ویژه انجمن
صنفی کارفرمایی مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی، گفت:
در راستاي اجراي ماده 131 قانون کار جمهوري اسلامی

 
ایران، حفظ حقوق و منافع مشروع اعضاء و تأمین منافع جمعی را می توان از اهداف تأسیس این انجمن تأسیس برشمرد. 

در پایان با رأي اعضاي مجمع «کامیار عادل»، «محمود ربیعی» و «سیدداوود میرصادقی» به ترتیب به عنوان اعضاي اصلی، «زهرا
الداغی» و «محمدرضا نظري» به عنوان اعضاي علی البدل هیات مدیره و همچنین «نسترن فرامرزي» و «مجید نصیري» نیز به ترتیب

 
به عنوان بازرس اصلی و علی البدل انجمن انتخاب شدند. 

انتهاي پیام



تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی بیش از 2 برابر افزایش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/12/12

فصل اقتصاد - بیرجند - ایرنا - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال
تاکنون از محل منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون تومان تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده که نسبت

به سال قبل 237 درصد رشد داشته است.

فصل اقتصاد - بیرجند - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان
جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال
تاکنون از محل منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون
تومان تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده

 
که نسبت به سال قبل 237 درصد رشد داشته است. 

مهدي فرجامی فرد روز سه شنبه در نشست خبري که به
صورت آنلاین برگزار شد افزود: این تسهیلات از محل 12

ردیف تسهیلاتی به متقاضیان و کشاورزان استان پرداخت شده در حالی که مجموع تسهیلاتی پرداختی پارسال 160 میلیارد تومان

 
بوده است. 

وي بیان کرد: امسال 12 هزار و 357 پرونده براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی و منجر به پرداخت تسهیلات شد

 
و مجموع پرونده هاي معرفی شده بیش از این تعداد است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اعلام اینکه میزان تسهیلات پرداختی به متقاضیان احداث گلخانه
732 درصد افزایش دارد گفت: امسال 102 میلیارد و 424 میلیون تومان تسهیلات در این حوزه پرداخت شده در حالی که مجموع

 
تسهیلات سال گذشته 14 میلیارد تومان بوده است. 

وي افزود: همچنین 47 میلیارد تومان تسهیلات براي پنج هکتار گلخانه آماده پرداخت است و تا سال آینده این طرح ها به بهره

 
برداري می رسد. 

فرجامی فرد تسهیلات پرداختی در حوزه مکانیزاسیون کشاورزان را 53 میلیارد و 726 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: این میزان

 
نسبت به سال قبل معادل 395 درصد افزایش را نشان می دهد. 

وي اظهار داشت: سال گذشته در بخش سرمایه در گردش براي واحدهاي مرغداري استان هیچ گونه تسهیلاتی پیش بینی نشده بود
اما امسال از محل ماده 52 صندوق توسعه ملی براي کل کشور 400 میلیارد تومان ابلاغ شد که سهم استان سه میلیارد و 300

 
میلیون تومان بود. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی اضافه کرد: از آنجایی که این میزان براي استان عدد قابل توجهی

 
نبود با رایزنی هاي انجام شده تاکنون 18 میلیارد تومان تسهیلات در این بخش پرداخت شده است. 

وي گفت: افرادي که قرار است تسهیلات دریافت کنند باید حتما در سامانه سیتا ثبت نام و از این طریق به بانک کشاورزي معرفی

 
شوند و تسهیلات را دریافت کنند که اطلاعات لازم در این خصوص در پرتال جهاد کشاورزي استان موجود است. 

فرجامی فرد تصریح کرد: اعلام کرده ایم واحدهاي مرغداري و دامداري استان با مشکل مواجه هستند چرا که اقتصاد و معیشت مردم

 
استان بر پایه دام و کشاورزي است. 



وي افزود: در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري سهم بخش کشاورزي 45 درصد بود در حالی که حدود 75 درصد تسهیلات

 
استان در این حوزه به ویژه دام پرداخت شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: امسال نیز در زمینه تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و
عشایري عدد کمی یعنی 55 میلیارد تومان به صندوق کارآفرینی امید اختصاص یافت و تسهیلات اختصاصی به لحاظ تورم موجود در

 
کشور بیشتر تکمیلی بوده است. 

وي افزود: صندوق توسعه ملی مجوز داد تا 40 درصد تسهیلات اشتغال پایدار براي طرح هایی که تا 60 درصد پیشرفت فیزیکی داشته

 
اما به علت تورم طرح کامل نشده است، اختصاص یابد. 

فرجامی فرد گفت: موظف هستیم تسهیلاتی که براي بخش هاي مختلف کشاورزي در نظر گرفته می شود را در همان بخش پرداخت

 
کنیم اما از هر روزنه اي براي بخش دام و طیور کمک می کنیم. 

وي با بیان اینکه هیچ محدودیتی در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی نداریم عنوان کرد: تسهیلات مربوطه اکنون در بانک موجود است
و با توجه به اینکه احداث بارگاه هاي بهداشتی زرشک در این بخش قرار می گیرد آمادگی معرفی متقاضیان براي دریافت تسهیلات را

 
داریم. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی متقاضی زیادي نیستند اما
از تمامی جوانانی که ایده و طرح هاي دانش بنیان دارند، تقاضا می شود در این زمینه در قالب شرکت تعاونی ورود کرده و سرمایه

 
گذاري کنند. 

وي با تاکید بر اینکه از طرح و ایده هاي نو در زمینه فرآوري محصولات کشاورزي حمایت می شود یادآور شد: در بحث فرآوري

 
محصولات راهبردي کشاورزي می توان بیش از اینها کار کرد و فقط به بسته بندي محصولات اکتفا نکرد. 

فرجامی فرد با اشاره به برخی مشکلات در زمینه تسهیلات مربوط به گلخانه داران گفت: با توجه به افزایش هزینه ها به طور طبیعی

 
هزینه کردن در احداث گلخانه افزایش پیدا کرده است. 

وي افزود: اعتبارات در نظر گرفته شده نیز با توجه به هزینه ها افزایش داشته اما سال گذشته نرخ سود تسهیلات براي احداث گلخانه

 
هفت درصد بوده که امسال به 12 درصد در سطح کشور رسیده و این موضوع سبب گلایه متقاضیان شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: براي کاهش نرخ سود تسهیلات گلخانه پیگیري هاي زیادي

 
انجام شد و با همین شرایط 12 درصد امسال تاکنون 7.5 برابر اعتبار پرداخت شده است. 

وي در ارتباط با گلایه برخی متقاضیان احداث گلخانه درخصوص سختگیري بانک ها براي پرداخت تسهیلات و تامین وثایق گفت:
تسهیلات پرداخت شده در بخش احداث گلخانه از محل صندوق توسعه ملی بوده لذا بازپرداخت تسهیلات از اهمیت زیادي برخوردار

 
است. 

فرجامی فرد افزود: با توجه به اینکه در حوزه سرمایه گذاري دستگاه دولتی، متقاضی و بانک عامل سه وجه سرمایه گذاري هستند

 
همه باید با هم هماهنگ شوند تا سرمایه گذاري انجام شود. 

وي بیان کرد: کسی که قرار است سرمایه گذاري کند باید حداقل 40 درصد آورده اولیه داشته باشد در غیر این صورت اگر اقدام به

 
دریافت تسهیلات و سرمایه گذاري کند نه تنها مشغول بکار نخواهد شد بلکه بیکار بدهکار خواهد بود. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در مورد کشتارگاه هاي دام و طیور در استان گفت: کشتارگاه
صنعتی دام و طیور خوسف با پیشرفت 80 درصدي در حال اجرا است که ظرفیت کشتار دام سبک، سنگین و شتر مرغ را دارد و سال

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: همچنین در دشت بجُد بیرجند یک کشتارگاه دام با پیشرفت فیزیکی بالا در حال احداث است که طبق گفته سرمایه

 
گذار تا خرداد 1400 به بهره برداري می رسد. 

وي گفت: کشتارگاه دام و طیور به گونه اي در تمامی شهرستان هاي استان در حال احداث، فعال یا آماده بهره برداري است که اگر
این تعداد کشتارگاه فعال شود تاثیر بسزایی در چرخه تولید استان خواهد داشت.



برگزیدگان پنجمین نشان امین الضرب معرفی شدند

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/12/12

تندیس پنجمین دوره امین الضرب توسط اتاق بازرگانی تهران به 9 نفر از فعالان عرصه تولید و صنعت کشور از جمله
«محمدرضا نعمت زاده» وزیر اسبق صنعت، معدن و تجارت تعلق گرفت.

تندیس پنجمین دوره امین الضرب توسط اتاق بازرگانی
تهران به 9 نفر از فعالان عرصه تولید و صنعت کشور از
جمله «محمدرضا نعمت زاده» وزیر اسبق صنعت، معدن و

 
تجارت تعلق گرفت. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، پنجمین آیین
اهداي نشان و تندیس امین الضرب همزمان با 137 سالگی
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران امروز (سه

 
شنبه) در تالار وحدت برگزار شد. 

در این مراسم «اکبر لاجوردیان»، از پیشکسوتان صنعت و بنیانگذاران گروه صنعتی بهشهر، از سوي اتاق بازرگانی با اهداي نشان امین
الضرب مورد تقدیر قرار گرفت و «علی اصغر سعیدي»، استاد دانشگاه و دارنده نشان امین الضرب از نخستین دوره این مراسم، این

 
نشان را تحویل گرفت. 

همچنین «رضا تهرانچی»، کارآفرین پیشکسوت و بنیانگذار گروه صنعتی ویتانا، به پاسداشت یک عمر فعالیت اقتصادي و کارآفرینی، از
سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر قرار گرفت و علی اصغر سعیدي، استاد دانشگاه و دارنده نشان امین

 
الضرب، در غیاب رضا تهرانچی، این نشان را دریافت کرد. 

«غلامرضا ذوالنوري»، کارآفرین پیشکسوت در عرصه فرش ایرانی و پدر گبه ایران، به پاسداشت یک عمر فعالیت اقتصادي و
کارآفرینی، از دیگر کارآفرینانی بود که از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر قرار گرفت که در غیاب

 
وي فرزندش این نشان را دریافت کرد. 

«جمشید بردبار» مدیرعامل شرکت الکترونیک افراز آزما از چهره هاي برتر صادرات کشور و چهره هاي ماندگار صنعت برق ایران و
«محمد احرامیان» بنیانگذار و هیات مدیره فولاد یزد به پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی و فعالیت هاي نیکوکارانه

 
اجتماعی از سوي اتاق بازرگانی تهران نشان پنجمین دوره امین الضرب را دریافت کردند. 

همچنین از محمدرضا نعمت زاده وزیر اسبق صنعت، معدن و تجارت با اهداي نشان امین الضرب به پاسداشت یک عمر حضور در

 
عرصه صنعت تقدیر شد. 



در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب با اعطاي تندیس امین الضرب از «رضا حمیدي» به پاسداشت یک
عمر فعالیت در عرصه کارآفرینی و «محمدرضا انصاري» به پاسداشت یک عمر حضور در عرصه کارآفرینی با اعطاي نشان امین الضرب

 
تقدیر به عمل آمد. 

پنجمین آیین فرهنگی امین الضرب با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري، پیروز حناچی شهردار تهران، مسعود

 
خوانساري رییس اتاق بازرگانی تهران و تجار و کارآفرینان برگزار شد. 

پربیننده ترین بررسی مس جهانی و رفتار داخلی این بازار افزایش قیمت طلا ابرچرخه در کامودیتی ها چرا نوردکاران متخلف مورد
بازخواست قرار نمی گیرند؟ بی ثباتی قیمت ها در بازار آهن



مرکز رشد دانشگاه آزاد ساوه زمینه کارآفرینی دانشجویان را فراهم می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/12/12

ساوه - ایرنا - مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه گفت: این مرکز پلی بین صنعت و دانشگاه است و زمینه را
براي کارآفرین شدن دانشجویان آینده فراهم می کند.

ساوه - ایرنا - مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد
ساوه گفت: این مرکز پلی بین صنعت و دانشگاه است و
زمینه را براي کارآفرین شدن دانشجویان آینده فراهم می

 
کند. 

«علی الیاسی» روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا با اشاره
به اینکه مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه از سال
95 مجوز فعالیت گرفته است، افزود: این مرکز فرصت رشد
ایده ها و تبدیل آنها به محصول را براي دانشجویان فراهم

 
می کند. 

وي بیان کرد: با توجه به موقعیت جغرافیایی شهرستان ساوه و فعالیت حدود 600 واحد تولیدي در شهر صنعتی کاوه، چالش ها و

 
مشکلات صنعت احصا شده و راهکار موردنظر در اختیار دانشجویان و افراد علاقمند به کارآفرینی قرار می گیرد. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه اظهار کرد: حتی دانش آموختگان هم می توانند ازظرفیت هاي موجود براي باروري

 
ایده هاي خود استفاده کنند. 

الیاسی عنوان کرد: در راستاي تحقق شعار جهش تولید از ایده هاي موثر براي تولید محصولات حمایت می شود و برگزاري دوره هاي
کسب و کار، امور مالیاتی و بیمه اي که موردنیاز کارآفرینان از جمله سیاست هاي تشویقی در مسیر رشد کارآفرینی و حمایت از

 
دانشجویان به شمار می رود. 

به گفته او، علاوه بر قابلیت صنعتی، شهرستان ساوه در عرصه کشاورزي نیز جایگاه ویژه اي دارد که در همین راستا رویکرد مرکز رشد
دانشگاه آزاد اسلامی تولید فرآورده هاي طبیعی و محصولات ارگانیک از جمله مشتقات انار و همچنین تولید انواع آفت کش ها با

 
کمترین اثر شیمیایی را در دستور کار دارد. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه بیان کرد: ایده ها در حوزه فرآورده هاي طبیعی با محوریت انرژي هاي نو نیز مدنظر

 
است و معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري و وزارت علوم از این طرح ها حمایت می کند. 

الیاسی ادامه داد: در راستاي حمایت از دانشجویان کارآفرین کارگاه ها، تجهیزات و آزمایشگاه ها در اختیار افراد قرار می گیرد تا در



 
تحقق جهش تولید گامی موثر برداشته شود. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه گفت: با حمایت این مرکز رشد، در دوران شیوع ویروس کرونا دانشجویان موفق به

 
تولید دستگاه ضدعفونی کننده مجهز به سیستم اندازه گیري اکسیژن خون و ضربان قلب شدند. 

وي از حمایت 6 ماه تا یک سال مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه از شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي کارآفرین و نوپا

 
خبر داد که در توسعه فضاي علمی و کسب و کار نقش دارد. 

 
در مراکز دانشگاهی شهرستان ساوه حدود 18 هزار دانشجو در رشته هاي مختلف مشغول به تحصیل هستند. 

 
برچسب ها 

 
- ساوه 

 
- سازمان امور دانشجویان 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی 

 
- کارآفرینی 

- علمی



امور خیریه در مسیر کارآفرینی و تولید علم باشد / مؤلفه هاي فعالیت

خیرخواهانه در بینش اسلامی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/12/12

در مراسم افتتاحیه سومین همایش «خیر ماندگار» که امروز، 12 اسفندماه در سالن شهید سلیمانی سازمان اوقاف و امور
خیریه برگزار شد، مسئله گسترش امور خیریه در حوزه علم و فناوري مورد تأکید قرار گرفت.

در مراسم افتتاحیه سومین همایش «خیر ماندگار» که امروز، 12 اسفندماه در سالن شهید سلیمانی سازمان اوقاف و امور خیریه

 
برگزار شد، مسئله گسترش امور خیریه در حوزه علم و فناوري مورد تأکید قرار گرفت. 

به گزارش خبرنگار ایکنا، سومین همایش ملی خیر ماندگار در
هفت محور شامل «مباحث نظري»، «تجربه هاي جهانی»،
«تجربه هاي ملی»، «نقش نهاد هاي بازیگر عرصه خیر»، «آسیب
ها و چالش هاي حکمرانی امور خیر در ایران»، «حکمرانی
مطلوب امور خیر و نیکوکاري در ایران» و «ایده هاي نو براي
حکمرانی امور خیر در ایران» امروز 12 اسفندماه، به همت بنیاد
خیریه راهبري آلاء، دانشگاه اصفهان، سازمان اوقاف و امور خیریه

 
و خبرگزاري ایکنا آغاز به کار کرد. 

مراسم افتتاحیه این همایش امروز سه شنبه، 12 اسفندماه با حضور و سخنرانی حجت الاسلام، سیدمهدي خاموشی، رئیس سازمان
اوقاف و امور خیریه، حجت الاسلام سیدسعیدرضا عاملی، دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی، محمدصالح طیب نیا، رئیس همایش،
محمدرضا دیانی، رئیس مجمع کارآفرینان کشور و مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی و عضو پژوهشکده

 
بنیاد راهبردي آلاء در محل سالن شهید سلیمانی سازمان اوقاف و امور خیریه برگزار شد. 

 
 



مراسم افتتاحیه سومین همایش خیر ماندگار با سخنرانی محمدصالح طیب نیا، رئیس این همایش آغاز شد. وي در سخنانی به تشریح
آینده خیریه ها در ایران و جهان و مسائل حکمرانی خیریه ها پرداخت و گفت: خیریه ها تاریخچه درخشانی در ایران دارند و

 
نهادسازي در امور خیر با حضور پیامبر(ص) در اسلام آغاز شد. 

وي با اشاره به اینکه در دوره اي از تاریخ امر خیر به حدي گسترش پیدا کرد که بسیاري از شهرها کاملا وقف بودند و در شهرها

 
زمینی نبود که وقف نباشد، گفت: در دو قرن اخیر شاهد افول وقف در کشورهاي اسلامی هستیم. 

طیب نیا افزود: رویکرد در امر خیر از حالت فردي طی قرن هاي اخیر به سمت تأسیس مؤسسات خیریه حرکت کرده است. البته
مطرح شده که کشورهاي غربی پیشتاز نهادسازي در امر خیر بودند که اینطور نیست. اسلام با وقف، صدقه، خمس، زکات و ... پیشتاز

 
نهادسازي امر خیر است. 

وي قرن 21 را قرن حکمرانی مؤسسات خیریه در جهان دانست و گفت: قدرت دولت ها در حال افول است و بخش خصوصی نیز
اثربخشی کامل را ندارد، اما سازمان هاي اقتصادي خیریه اثربخشی بالاتري دارند. البته دلزدگی مردم از نظام سرمایه داري نیز موجب

 
توجه ویژه به سازمان هاي مردم نهاد شده است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- نیکوکاري را به سوي حوزه فناوري و تکثیر علم در جامعه سوق دهیم 

- بهترین معروف به داد مسلمین رسیدن است مدیر عامل بنیاد خیریه راهبري آلاء در ادامه به بیان آماري از تعداد مؤسسات خیریه
در کشورهاي مختلف پرداخت و گفت: بیش از 10 میلیون مؤسسه خیریه در جهان داریم که بیش از سه میلیون مؤسسه خیریه در

 
هند، یک و نیم تا دو میلیون در آمریکا، 500 هزار خیریه در چین و... فعال هستند. 

وي ادامه داد: در ایران نیز تعداد مؤسسات خیریه رو به توسعه است. به غلط گفته می شود 20 هزار مؤسسه خیریه در ایران هست در
حالی که این تعداد فقط مؤسسات ثبت شده در وزارت کشور است، در حالی که تمام موقوفات خیریه است و ما بیش از 200 هزار

 
خیریه داریم. 

طیب نیا پنجمین اقتصاد جهان را خیریه ها اعلام کرد و گفت: در سال 2004 در 36 کشور مطالعه و مشخص شد 14 درصد شاغلان

 
این کشورها حقوق بگیر نهادهاي خیریه هستند. 

 



در ادامه این مراسم، حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدي خاموشی، رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه نیز طی سخنانی با بیان اینکه
کار خیر در نگاه دینی ما داراي مؤلفه ها و عناصر ویژه اي است، اظهار کرد: نگاه ما به امور خیر با نگاه بشري امروز تفاوت دارد؛ در نگاه
بشري امروز اگر افراد فقط به نفع خود فکر کرده و وضعیت دیگران را در نظر بگیرند کار خیر انجام داده اند و در صورتی که غیر از این
کار را انجام دهند، صرفاً به فکر منافع خود بوده اند؛ اما در نگاه دینی، خلوص نیت مؤلفه اصلی است و تفاوت ما با جوامع غربی بینش

 
الهی است که در جامعه ما حاکم است. 

وي با اشاره به آیاتی از کلام االله مجید بیان کرد: اموال در آیات الهی فقط مربوط به باب جهاد و ... نیست، بلکه هر کاري که براي خدا
انجام شود و هر مالی که در راه خدا انفاق شود، خداوند متعال آن را می پذیرد. این اموال ممکن است در راه یتیمان، بیماران، تسهیل

 
امر ازدواج، سخن خوب و وقت گذاري براي امور خیر خرج شوند. 

وي با اشاره به احادیثی از ائمه معصومین(ع) در رابطه با امور خیر بیان کرد: در نگاه تمدن اسلامی بهترین معروف به داد مسلمین
رسیدن است زیرا در تعلیمات اسلامی اینگونه آمده است که اگر مسلمانی صبح از خواب بیدار شود و نسبت به کمک به دیگر

 
مسلمانان اهتمام نداشته باشد، مسلمان نیست. 

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه ادامه داد: تفاوت ما با غربی ها در بینش توحیدي است و ما در ایران اسلامی به دنبال بینش
توحیدي هستیم، اما در دنیاي غرب بسیاري از افراد و کسانی که در امور خیر فعالیت می کنند، به فکر اهداف توسعه استکباري خود

 
هستند. 

حجت الاسلام خاموشی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی و مراجع عظام تقلید همواره در امور خیریه نیت واقف را اصل می
دانند و اراده واقعی را حاکم بر سایر اراده ها می شناسند، گفت: اگر نگاه ما این باشد که انسان براي عالم دیگر برنامه ریزي می کند،

 
امر خیر نیز در کشور نهادینه می شود. 

وي با بیان اینکه برخی از موقوفات در کشور ما از صدها سال پیش شکل گرفته اند و واقفان ایشان نیز از ثواب و اجر آن در عالم دیگر
بهره می برند، افزود: امروز به خاطر وجود مؤلفه هاي الهی در کشور ما، وجهه هاي امر خیر بسیار زیاد است و شاید نیت هاي امور خیر

 
در کشور از 800 تا 900 نیت نیز فراتر نرود، بلکه امروز شاهد امور خیریه هستیم. 

 
 

همچنین، در ادامه، محمدرضا دیانی، رئیس مجمع کارآفرینان کشور نیز در سخنانی به تشریح اهمیت توجه به کارآفرینی و تولید



ثروت در کشور به منزله یک کار خیر پرداخت و گفت: معمولاً هر نهاد عمومی که ثروتی ملی در دست دارد را موظف می دانیم که این

 
ثروت را توزیع کند و این عمل ناکارامد را دنبال می کنیم. 

وي مهم ترین امر خیر را تولید ثروت دانست و گفت: اگر جامعه ثروتمند داشته باشیم، فقر زائل می شود. آرزو دارم یکی از کارهایی

 
که براي آن وقف می کنم، امر کارآفرینی باشد. 

دیانی به سیره حضرت علی(ع) در کار خیر اشاره کرد و گفت: حضرت کارآفرینی و تولید ثروت می کردند و از محل ثروتی که تولید
می کردند می بخشیدند. اینکه توزیع کننده بیت المال باشیم، امر خیر نیست. سبک زندگی حضرت علی(ع) تولید و توزیع ثروت و

 
عدم استفاده شخصی از آن بود و این زهد است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- حکمرانی مؤسسات خیریه در قرن 21 

- توزیع بیت المال امر خیر نیست؛ ثروت تولید کنیم وي اضافه کرد: باید توزیع ثروت و تجمیع ثروت(کنز) را از هم جدا کنیم. اکنون
در خانه ها طلا و دلار و... تجمیع شده، در حالی که تجمیع ثروت در قرآن مذموم است. ما گرفتار ربا هستیم اما اصلی که قرآن و اهل

 
بیت(ع) بر آن تأکید دارند کارآفرینی است. 

این کارآفرین کشورمان افزود: اگر تولید ثروت صورت گیرد، رویکردمان به امر خیر، عدالت اجتماعی، قسط، عدل و... تغییر می کند.
اگر کارها را از پایه تصحیح نکنیم، کارآفرینی و تولید ثروت نکنیم، باید مدام کمیته هاي امداد را تأسیس کنیم و گسترش دهیم. اگر
فرهنگ عمومی را به این سمت ببریم که جایگاه ویژه اي براي کارآفرینی ایجاد کنیم، نوعی امر خیر انجام داده ایم. براي جهادگران
تولید ثروتنیز باید جایگاه ایجاد کنیم و توجه دانشجویان و جوانان را به سمت کارآفرینی ببریم. تولید علم هم باید منجر به تولید

 
ثروت شود. 

 
 

همچنین، حجت الاسلام والمسلمین سیدسعیدرضا عاملی، دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی نیز طی سخنانی در این مراسم در رابطه
با حکمرانی نیکوکاري اجتماعی و بهره گیري از وقف براي تقویت بنیان هاي علمی اظهار کرد: اولین مسئله اي که باید در رابطه با

 
امور خیریه در نظر گرفت، این است که امر خیر و وقف به چه دلیل انجام و ایجاد می شود. 

وي ادامه داد: اصل اول در این زمینه که بنیان شهروندي را نیز تشکیل می دهد، توجه به انسان و به حساب آوردن دیگران است؛



یعنی باید با اجراي برنامه هاي خیریه شرایطی ایجاد شود که انسان ها احساس کنند که مورد توجه اقشار مختلفی همچون حکمرانان

 
و خیران هستند. 

حجت الاسلام عاملی با بیان اینکه نکته مهم دیگر در این زمینه، حکمرانی از طریق نیکوکاري است، تصریح کرد: مسئله حکمرانی از
طریق نیکوکاري به این موضوع بازمی گردد که بتوانیم توزیع عادلانه و داوطلبانه منابع از طریق نیکوکاري مردمی را به خوبی در

 
جامعه تأمین کنیم. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به اینکه نیکوکاري مردمی با نیکوکاري از طریق بنگاه هاي بزرگ و واقفان ثرتمند تفاوت
دارد، بیان کرد: البته در زمینه انجام امور خیریه و دستیابی به حکمرانی مطلوب در این زمینه باید هر دو بخش یعنی نیکوکاري

 
مردمی و نیکوکاري بنگاه هاي بزرگ را مد نظر قرار داد. 

وي در ادامه با اشاره به قانون «ظروف مرتبط» در علم فیزیک، اظهار کرد: در رابطه با امر نیکوکاري در جامعه نیز باید به نیکوکاري
هاي شبکه اي به منظور هم سطح سازي اجتماعی بپردازیم. علت توسعه فراوان امور داوطلبانه در برخی از جوامع این است که ظروف

 
نیکوکاري در این جوامع به هم متصل شده و نیازمندان از مازاد منابع دیگران بهره مند می شوند. 

حجت الاسلام عاملی در ادامه سخنان خود با اشاره به اصل «سرایت» در سطح جامعه نیز بیان کرد: افرادي که داوطلب امور اجتماعی
و خیرانه در جامعه می شوند، در وهله نخست و پیش از آنکه دیگران از این امور منتفع شوند، خود آن ها از فعالیتی که انجام داده اند،

 
لذت می برند. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی در ادامه با اشاره به مسئله حکمرانی مردمی نیکوکاري افزود: در نیکوکاري علمی به نوآوري هاي
علمی و تقویت بنیه دانش جامعه پرداخته می شود که به واسطه آن نیز دامنه فناوري هاي اجتماعی گسترش می یابد. موضوع نوآوري

 
علمی یکی از ارکانی است که همواره مورد تأکید مقام معظم رهبري قرار داشته است. 

 
 

در ادامه این مراسم، مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی و عضو پژوهشگاه بنیاد خیریه راهبري آلاء نیز در
مراسم افتتاحیه سومین همایش ملی خیر ماندگار گفت: راهکار حل بسیاري از مشکلاتی که اکنون با آن مواجه هستیم در سال 92 در

 
سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی از سوي مقام معظم رهبري پیش بینی شده بود. 

وي ادامه داد: براي مثال ما با افزایش قیمت کالاهاي اساسی مواجه هستیم؛ در سیاست هاي ملی اقتصاد مقاومتی مقام معظم رهبري



سیاست کلی نظام را داخلی سازي نهاده هاي اصلی تولید محصولات اصلی بیان کرده بودند و اگر در این هفت سال در این مسیر گام

 
جدي برداشته بودیم، امروز سفره مردم اینقدر کوچک و معیشت آنها در کالاهاي ضروري تنگ نمی شد. 

طغیانی با اشاره به اینکه مقام معظم رهبري در سیاست هاي کلی قائل به این هستند که مسیري را طی کنیم که اقتصاد کشور درون
زا، برون گرا، دانش بنیان، عدالت محور و مردمی شود، گفت: حوزه امور خیر در رکن پنجم اقتصاد مقاوم می گنجد. اگر بخواهیم
اقتصادي بسازیم که با نوسانات تصمیم گیري در کاخ سفید و اتحادیه اروپا متزلزل نشود، یک رکن مهم این است که مردم در این

 
اقتصاد نقش آفرینی کنند و اقتصاد مردمی شود. 

وي افزود: مردم معمولاً با انگیزه هاي مختلف در اقتصاد نقش آفرینی می کنند که یکی از این انگیزه ها رسیدن به سود است. بیشتر
در دنیا جریان خصوصی سازي را مردمی شدن اقتصاد می دانند که آنچه را که دولت انجام می داد مردم انجام دهند و سودش را
ببرند. در بخش دیگري از دنیا نیز نهضت هاي تعاونی را مصداق اقتصاد مردمی می دانستند که مردم با انگیزه جمعی و همکارانه کاري

 
را انجام و منفعتی گروهی را کسب می کنند. 

این نماینده مجلس شوراي اسلامی سومین حوزه اي را که می توان از آن به مردمی شدن اقتصاد تعریف کرد را بحث خیر دانست و
گفت: افراد در این بخش با انگیزه هاي الهی کاري را در اقتصاد انجام می دهند. می توان به جاي اینکه یک بیمارستان را دولت

 
تأسیس و اداره کند، مردم آن را اداره کنند. 

 
بیشتر ببینید: 

 
- گزارش تصویري افتتاحیه سومین همایش ملی خیر ماندگار 

وي با ابراز تأسف از اینکه در حوزه نقش آفرینی در مقاوم شدن کشور هیچ قاعده جامعی نیست، گفت: قوانین پراکنده فراوان داریم و
این مجموعه پراکنده باعث شده این حوزه رشد نکند. یکی از پیشنهادهایی که بیمارستان هاي خیریه در اصفهان به ما می دادند این
بود که مالیات هاي سنگین بیمارستان را در داخل بیمارستان خرج شود. ما نه تنها در نظام اجرایی به خیریه ها کمک نمی کنیم بکه

 
درآمدي که دارند را به شکل مالیات از آنها می گیریم و مانع توسعه آنها می شویم. 

این عضو پژوهشگاه بنیاد خیریه راهبري آلاء ادامه داد: معضل مهم قاعده گذاري که ذیل موضوع کلان حکمرانی خیریه هاي می
گنجد را در مجلس یازدهم دنبال می کنیم که در آن حوزه هاي مختلف مجوزدهی ها، نظارت ها، افشاي اطلاعات، حسابداري ها و

 
حسابرسی ها از حیث یک قانون جامع مورد توجه قرار خواهد گرفت. 

وي ادامه داد: اگر از منظر اقتصاد به این مؤسسات نگاه کنیم باید به نحو خاصی براي آنها قاعده گذاري کرد؛ فعالیت هایی انجام شده

 
و ما در حال پیگیري هستیم. در همین خصوص نسخه اي در سامانه قوانین ثبت شده که در تلاش هستیم آن را اصلاح کنیم. 

طغیانی در پایان اظهار امیدواري کرد در دوره یازدهم مجلس هر چه زودتر بتوانند قاعده گذاري درستی براي حوزه امور خیر انجام

 
دهند که لازمه شکل گیري اقتصاد مردمی است. 



 
 

در پایان برگزاري این مراسم و با حضور مسئولان حاضر، از دو کتاب «معماران عصر جدید» که به تحلیل سازمان هاي مردم نهاد

 
پرداخته و «سرمایه هاي ماندگار» که روش هاي تأمین مالی مؤسسات خیریه را بررسی کرده، رونمایی به عمل آمد. 

یادآوري می شود، این همایش از عصر امروز تا فردا شب 13 اسفندماه با برگزاري نشست هاي تخصصی ادامه می یابد. نشست هاي
تخصصی امروز 12 اسفند که به صورت مجازي برگزار می شود، با محور «مباحث بنیادین حوزه حکمرانی امور خیر» و «مطالعه و
ارزیابی تجربه هاي جهانی در حوزه حکمرانی امور خیر» است. همچنین، نشست هاي «مطالعه و ارزیابی نقش نهادهاي بازیگر عرصه
خیر در ایران»، «مطالعه و ارزیابی تجربه هاي ملی در حوزه حکمرانی امور خیر»، «حکمرانی مطلوب امور خیر و نیکوکاري در ایران»،
«ایده هاي نو براي حکمرانی امور خیر» و «آسیب ها و چالش هاي حکمرانی امور خیر در ایران» نیز فردا، 13 اسفند برگزار می شود.
علاقه مندان براي ثبت نام و حضور در این نشست هاي تخصصی می توانند به نشانی

 
http://khairemandegar.com/hamayesh3 مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: در قالب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی، تعداد 1822
طرح سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان ایجاد می شود.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: در قالب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی، تعداد 1822 طرح

 
سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان ایجاد می شود. 

به گزارش ایکنا از زنجان، به نقل از روابط عمومی بنیاد مسکن
استان زنجان، رضا خواجه اي، مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب
اسلامی استان زنجان به برنامه توسعه اقتصادي، اشتغالزایی و
طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان اشاره کرد و
گفت: این برنامه و طرح که به صورت پایلوت کشوري در سطح
همه منظومه هاي استان در 17 بخش از سال 97 در استان
شروع شده بود، پس از طی مراحل مطالعه و بررسی هاي
کارشناسی کارگروه ها و کمیته هاي مرتبط، به تصویب شوراي

 
برنامه ریزي و توسعه استان رسید. 

وي ادامه داد: در قالب این برنامه، تعداد 1822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع محلی در سطح روستاهاي استان ایجاد می
شود که از این تعداد 175 طرح قابلیت برندینگ و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی خواهد بود و همچنین براي 7094 نفر زمینه

 
ایجاد اشتغال فراهم می شود. 

این مسئول تصریح کرد: با عنایت به مطالعات موصوف، تعداد 956 پروژه عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم اجراي طرح

 
پیش بینی شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان زنجان با بیان اینکه، این طرح به لحاظ جایگاه، طرح فرادست طرح هادي روستایی و طرح هاي دیگر در
سطح منظومه قلمداد می شود، افزود: محدوده مطالعاتی در این طرح، روستاهاي واقع در قلمرو تقسیمات سیاسی و اداري بخش است.

خواجه اي خاطر نشان کرد: برنامه توسعه اقتصادي، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان به منظور توسعه
پایدار سکونتگاه هاي روستایی از طریق انتظام فضایی منظومه هاي روستایی در قالب شبکه هاي محلی و ناحیه اي و با تاکید بر روابط

 
و پیوندهاي روستایی- شهري تدوین شده است. 

وي هدف اصلی طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی را پیشرفت منظومه هاي روستایی مبتنی بر اصول برنامه ریزي فضایی
توسعه پایدار دانست و گفت: ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کار در روستاها، تقویت اقتصاد ملی صادرات محور در پیوند با اقتصاد
منطقه اي، توانمندسازي اقتصادي روستائیان و ظرفیت سازي مشارکت دانش آموختگان محلی در طرح هاي توسعه تنوع بخشی به



اقتصاد و معیشت روستائیان، افزایش سطح درآمد و ارتقاي سطح بهره وري در روستاهاي هدف تثبیت جمعیت روستایی و ایجاد

 
انگیزه براي بازگشت مهاجران روستایی از نتایج کلان این طرح به شمار می آید. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان تصریح کرد: تغییر الگوي کشت و توسعه محصولات کشاورزي چهار فصل، ایجاد واحد بسته بندي و
فرآوري گیاهان داروي و اسانس گیري، توسعه صنایع دستی، احداث و توسعه فضاهاي گلخانه اي و محصولات کشاورزي، سطح بندي
و بسته بندي محصولات کلیدي هر بخش بر اساس کیفیت و صادرات محور و فرآوري محصولات باغی همراه با برندسازي، از محورهاي

 
پیشران توسعه این طرح تلقی می شود. 

انتهاي پیام



روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم و کشور نیست/ زمینه براي

کاهش قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم شده است

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور تاکید کرد: پدیده کولبري و سوخت بري، به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید این وضعیت
ناهنجار سریعا سامان یابد.

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که
به ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهوري
برگزار شد، وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و
ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات
مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات

 
تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و
ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري

 
اشتغال مفید و مولد به جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري، اظهار کرد: براساس این تصمیمات باید
بخشی از درآمد هاي دولت از محل درآمد هاي کالا هایی که از مرز هاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

وي با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و ایجاد

 
فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالا هاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمد هاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکار هاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 



روحانی اظهار کرد: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمد هاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.



روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم و کشور نیست/ زمینه براي

کاهش قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم شده است

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور تاکید کرد: پدیده کولبري و سوخت بري، به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید این وضعیت
ناهنجار سریعا سامان یابد.

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که
به ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهوري
برگزار شد، وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و
ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات
مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات

 
تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و
ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري

 
اشتغال مفید و مولد به جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري، اظهار کرد: براساس این تصمیمات باید
بخشی از درآمد هاي دولت از محل درآمد هاي کالا هایی که از مرز هاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

وي با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و ایجاد

 
فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالا هاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمد هاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکار هاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 



روحانی اظهار کرد: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمد هاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.



نتایج عجیب نظرسنجی جهاد دانشگاهی درباره میزان شادي مردم ایران / آیا

قم و سیستان و بلوچستان شادترین استان ها هستند؟

منبع: تیکشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/12/12

تایج تازه ترین تحقیقات منتشرشده جهاد دانشگاهی می گوید، ساکنان ایران «نسبتا شاد» هستند و استان قم در میان استان
ها شادترین است. اما آیا این نتایج به واقعیت نزدیک است، آمار هاي دیگر چه می گویند؟

تایج تازه ترین تحقیقات منتشرشده جهاد دانشگاهی می گوید، ساکنان ایران «نسبتا شاد» هستند و استان قم در میان استان ها

 
شادترین است. اما آیا این نتایج به واقعیت نزدیک است، آمار هاي دیگر چه می گویند؟ 

مرضیه امیري: روز گذشته در گزارشی نتایج تحقیقات جهاد
دانشگاهی درباره شادکامی استان ها منتشر شد. براساس این
گزارش که در همشهري آنلاین به انتشار رسید، قم در بالاترین
رده از نظر شادکامی و سمنان در پایین ترین رده قرار دارد. در
این تحقیق سیستان و بلوچستان، هرمزگان و کهگیلویه و

 
بویراحمد در رتبه هاي بعدي از نظر شادکامی قرار دارند. 

طبق توضیحاتی که در گزارش همشهري درباره شیوه انجام
تحقیق جهاد دانشگاهی آمده، این طرح در سال 98 از سوي پژوهشکده علوم بهداشتی جهاد دانشگاهی و به سفارش موسسه ملی
توسعه تحقیقات علوم پزشکی جمهوري اسلامی ایران انجام شده و بر مبناي پرسشنامه آکسفورد است که 29 گویه 4 گزینه اي و

 
مقیاس 6 درجه اي دارد. 

بر اساس این پرسشنامه نمره شادکامی افراد از 1 (کمترین) تا 6 (بیشترین) متغیر است و به ترتیب شامل نمره هاي 1-2 (ناشاد)، 2-
3 (تاحدودي ناشاد)  ، 4-3 (نه چندان شاد)، 4 (تاحدودي شاد)، 4-5 (نسبتا شاد)، 5-6 (بسیار شاد) و 6 (بسیار زیاد شاد) می شود. با

 
توجه به این نمره ها میانگین کشوري شادکامی در ایران در رده «نسبتا شاد» قرار دارد. 

نتایج منتشرشده این تحقیق آن هم از سوي جهاد دانشگاهی ایران مورد انتقادات وسیعی قرار گرفت و همه یک سوال می پرسیدند:
«چطور ممکن است؟» فارغ از اینکه یکی از مهم ترین اصول اعتباري یک پژوهش باورپذیري آن است و باز هم فارغ از اینکه چطور
جهاد دانشگاهی پرسشنامه آکسفورد که مطابق وضعیت زندگی کشور هاي توسعه یافته تدوین شده را براي ایران به کار برده است، در
این گزارش به برخی شاخص هاي اقتصادي استان هایی می پردازیم که جهاد دانشگاهی ادعا کرده ساکنان آنان از «شادکامی» زیادي

 
برخوردار هستند. 

 
آیا قم شادترین استان ایران است؟ 

تحقیق انجام شده توسط جهاد دانشگاهی استان قم را با نمره 4.34 شادکام ترین استان ایران رتبه بندي کرده و البته به عمده استان

 
هاي دیگر هم نمره اي در کانال 4 تا 5 داده که طبق مدل دسته بندي این تحقیق، به معناي نسبتا شاد است. 



استان قم به پایتخت مذهبی و مهد حوزه هاي علمیه مشهور است، اما تمامی ساکنان این استان را افراد حاضر در حوزه ها پوشش
نمی دهند. این استان طبق آمار مرکز آمار جزو استان هایی است که سال هاست نرخ بیکاري بالا داشته و در تابستان امسال به 11.5

 
درصد رسیده است. 

به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم شهرك هاي صنعتی این استان به شدت با کمبود کارگر مواجه هستند. او همچنین
اعلام کرده، 272 هزار و 774 خانوا قمی معادل 64 درصد از کل خانوار هاي استان از تسهیلات یارانه معیشتی استفاده می کنند.

 
یعنی 64 درصد از کل خانوار هاي قمی در آزمون وسع جزو نیازمندانی تلقی شده اند که باید از تسهیلات معیشتی بهره مند شوند. 

آمار دیگر درباره استان قم را پیش تر رئیس مدیریت و برنامه ریزي قم اعلام کرده بود. به گفته او استان قم در بین استان هاي
مختلف در نرخ مشارکت اقتصادي در سه ماهه پایانی سال 98، در جایگاه بیست و هفتم قرار داشته است که نسبت به جایگاه آن در

 
فصل بهار سال قبل 2 پله کاهش داشته است. 

 
میزان شادي در سیستان و بلوچستان چگونه است؟ 

در تحقیق جهاد دانشگاهی رتبه برتر شادکامی را بعد از استان قم، استان سیستان و بلوچستان کسب کرده است. اختصاص رتبه دوم
در شادکامی به سیستان و بلوچستان حتی از استان قم هم عجیب تر است. دهه هاست در تمامی شاخص هاي اقتصادي و در
مشاهدات میدانی استان سیستان و بلوچستان جزو محروم ترین مناطق ایران معرفی می شود و حالا چسباندن برچسب شادکام ترین

 
به این استان به همان اندازه مایه شادکامی و تعجب است. 

گرچه، شاید هیچ آماري به صورت دقیق نتواند تلخی و دشواري معیشت ساکنان سیستان و بلوچستان را به تصویر بکشد، اما این
استان که طی هفته هاي جاري با واقعه سراوان و اعتراضات سوخت بر ها بر سر زبان ها بود، همواره جزو استان هایی است که از نرخ
بیکاري بالا رنج می برند. طبق داده هاي مرکز آمار نرخ بیکاري در این استان 13.2 درصد یعنی بسیار بالاتر از سطح میانکین نرخ

 
بیکاري کل کشور است. 

مدتی پیش نماینده زاهدان در مجلس از نرخ بیکاري تا 40 تا 60درصد در برخی مناطق استان سیستان و بلوچستان خبر داده بود و
عمده مشکل این استان را بیکاري معرفی کرده بود. به گفته علیم یارمحمدي: «در چابهار و نیک شهر تا 60 درصد جمعیت، در
قصرقند حدود 50 تا 60 درصد، ایران شهر حدود 40 درصد و زاهدان 20 تا 25 درصد جمعیت بیکار هستند. آمار ها نشان می دهند
که در این مناطق نه صنعتی هست و نه کشاورزي هست. اگر هم مقداري اشتغال کشاوزي وجود دارد به این خاطر است که خانواده
هایی از قدیم 1 هکتار یا بیشتر و کمتر زمین داشته اند و در آن صیفی جات می کارند یا دامداري می کنند یا خرما کاشت می کنند.

 
اما خیلی ها همین ها را هم ندارند؛ آنهم به خاطر خشکسالی. چاه هاي آب خشک شده اند. سطح آب بسیار پایین رفته است.» 

هرچند نتایج تحقیقات جهاد دانشگاهی در رابطه با شادکامی ایران مربوط به سال 98 یعنی قبل از وقوع فاجعه کرونا بوده، اما کمتر
کسی از توده مردم در سال 98 هم احساس شادکامی در حد نتایج این تحقیقات احساس می کرد. در همین سال بود که تورم افزایش

 
یافته و شوك گرانی ارز سبد معیشت خانوار هاي ایرانی را نشانه گرفته بود. 

در ادامه هم با شیوع ویروس کرونا وضعیت سخت تر از قبل شد. در شرایطی که طرح هاي دولت هاي مختلف براي اشتغال زایی
همگی بی نتیجه بوده و جمعیت بیکاران در ایران همواره افزایش یافته، شیوع کرونا نیز موجب افزایش بیکاري و فقر بیشتر شده است.
براي نمونه میکائیل صدیقی رئیس کانون انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی استان کردستان به تازگی اعلام کرده که «بیش از



 
60 درصد کارگران و استادکاران بخش ساختمان در استان کردستان بیکار شده اند و کولبري نیز کاملاً تعطیل است.» 

صندوق بین المللی پول نیز در گزارشی پیش بینی کرد که نرخ بیکاري در ایران نیز در سال 99 نسبت به سال قبل از آن 2.7 درصد

 
افزایش خواهد یافت و به 16.3 درصد خواهد رسید. 

بیکاري ناشی از کرونا فقط شامل مردم مناطق کمتر توسعه یافته نمی شود و در کلانشهر ها هم همین وضعیت مشاهده می شود.
براي نمونه نتایج پنجمین نظرسنجی دفتر مطالعات اجتماعی و فرهنگی شهرداري که از 16 تا 20 اردیبهشت در سطح مناطق 22گانه

 
شهر تهران انجام شده از نگرانی شدید خانوار ها از وضعیت اقتصادیشان در سال جاري حکایت دارد. 

بر اساس نتایج این نظرسنجی 35 درصد از افراد اعلام کرده اند حداقل یک نفر در خانواده شان وجود دارد که به سبب کرونا بیکار
شده است. 43 درصد خانوار هاي ساکن تهران با افزایش هزینه ها و یک سوم بعد از کرونا با بیکاري مواجه شده اند. «از دست دادن
درآمد» و «افزایش هزینه ها» به شکلی خانوار هاي تهرانی را زیر منگنه قرار داده که 82 درصد نگران بروز مشکلات اقتصادي در ماه

هاي آتی هستند.



جهانگیري: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

سرپا نگه دارند.

اسحاق جهانگیري صبح امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» گفت:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با
موانع و چالش هایی مواجه هستند، اما انسان هاي بزرگ
وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کار
هاي بزرگی انجام می دهند که باید از آن ها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

معاون اول رئیس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و
کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود، ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل

 
اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کار هاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگو ها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کار هاي بزرگی همانند این الگو ها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقاد ها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رئیس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند، اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

 
مفسدان ارزي در خارج خانه و ویلا خریدند 



در ادامه مسعود خوانساري در این مراسم اظهارداشت: در همین موقعیت پیچیده و دوران پر رنج تحریم، بخش خصوصی مولد و متعهد
ایران ایستاده است و اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیافتد و جوانان بیشتري بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در جامعه ایجاد

 
شود. 

وي گفت: درحالی که بسیاري از افرادي که به سبب فساد هاي ارزي ثروتی بدست آورده اند، سرمایه هایشان را به آنسوي مرز ها

 
بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند اما بخش خصوصی دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت. 

خوانساري افزود: بیش از یکصدوسی وهفت سال از تأسیس اتاق بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد، جامعه اقتصادي ایران
طی این دوره، تجربه هاي بسیاري از فراز و فرود هاي تاریخی آموخته است، اما جامعه امروز ایران تا چه اندازه از فعالیت هاي ملی و

 
توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی دارد؟ 

وي گفت: ساخت اولین خط راه آهن، واردکردن صنعت برق به کشور، تاسیس اولین خطوط تولید و مونتاژ اتومبیل هاي سبک و
سنگین، راه اندازي خط تولید لوازم خانگی، لوازم بهداشتی و خوراکی و تاسیس بیمارستان، مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط

 
کشور همگی اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است. 

رئیس اتاق تهران افزود: امروز جوانان کشور، سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیوجابز، ایلان ماسک را به عنوان الگو هاي رفتاري
اقتصادي می دانند، ولی هیچ چیز از زندگی علی اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغرقندچی، خیامی ها و دیگران نشنیده اند، در واقع
هراندازه کارآفرینان آنسوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب وکار ایران، در ذهن آن ها جایگاهی

 
درخور توجه نیافته اند. 

رئیس اتاق تهران گفت: آنچه در واقعیت رخ داده این است که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی بالنده دارد، ولی به همان نسبت

 
مورد احترام قرار نگرفته و حتی گاهی به سبب خطا هاي دیگران، تکفیر و توبیخ شده است. 

خوانساري افزود: این وضع در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمد هاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان، شدتی بیشتر به خود

 
گرفته و درحالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است، عرصه برآن ها تنگ تر شده است. 

وي ادامه داد: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است، آنهم در زمانه اي که تحریم ها پا روي گلوي

 
اقتصاد گذاشته و مسیر کسب وکار را هر دم سخت تر می کند. 

خوانساري گفت: طی این سال ها بار ها از فساد، غارت ارزي یا دست درازي به بیت المال صحبت شده است، با این وجود در میان
تمام فهرست هاي بلندبالایی که از مفسدان ارزي منتشر شده، کمتر نامی از کارآفرینان شناسنامه دار و متعهد به میان آمده است,، اما
جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می َشود، تر و خشک باهم می سوزند، به

 
همه از ریز و درشت، اتهام می بندند و بی مهابا همه را در یک صف قرار می دهند. 

وي افزود: در حالی که فساد، ناشی از سیاست گذاري هاي غلط دولتی است، توزیع ارز رانتی، صدور بخش نامه هاي متعدد، اصرار به
ادامه توزیع یارانه هاي غیرهدفمند، برهم زدن اصل رقابت در اقتصاد، افزایش حجم دولت، واگذاري هاي غیرکارشناسی و بدتر از آن
بازپس گیري هاي سیاسی اموال واگذار شده و انجام ندادن اصلاحات ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازتوزیع چرخه فساد در

 
کشور کمک کرده است. 



خوانساري افزود: حاصل این وضع، ظهور افرادي است که قصد دارند از آب گل آلود ماهی بگیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به
این نهاد و آن نهاد و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگان در این شرایط نام کارآفرینان را مخدوش می کنند و جامعه را به فعالان

 
اقتصادي بدبین می سازند. 

خوانساري گفت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارآفرین را همانگونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتار هاي سیاسی، فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود، همه ما باید یکصدا به سیاست گذاران هشدار دهیم که امروز، زمانه
سیاست ورزي منفعت گرایانه نیست، امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی، بی اخلاقی کنیم، امروز موعد آن
نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخاباتی هرچه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم، اکنون وقتش نیست که براي

 
منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

وي افزود: به جرات باید بگویم، نسلی از تجار و کارآفرینانی را که در شرایط کنونی کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی

 
هستند باید در زمره فعال ترین و کوشاترین نسل طبقه تجار تاریخ معاصر ایران به شمار آورد. 

وي گفت: اگر 100 سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورد، امروز کرونا عذاب روزانه مردم
شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامه گی اقتصادي است اگر 100 سال قبل دیوانسالاري فاسد بود، امروز

 
بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعال اقتصادي است. 

خوانساري ادامه داد: وضع دو دهه معاصر اقتصاد ایران، خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صدسال گذشته است، با این حال
کارآفرینی در این کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جست وجوي روزنه هاي امید، دیوار هاي ناامیدي را با دست خالی،

 
خراش می دهند. 

وي افزود: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي تعارض منافع به تعامل سازنده، می
تواند به مسیر توسعه ایران شتاب بخشد و اساسا از شرق تا غرب جهان، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت

 
معنادار دست پیدا نکرده است. 

رئیس اتاق تهران گفت: براساس چنین احساس نیازي، اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور، نیاز هاي عمومی، وضعیت بخش خصوصی و
با اتکاي به توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور، تلاش کرده اقداماتی موثر و کارآمد براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش خصوصی

 
محور، به انجام رساند. 

وي تصریح کرد: بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد، مولد، ملی و سرافراز کشور می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به

 
توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد که این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد گرفت. 

در این جلسه به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد.



جهانگیري: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

سرپا نگه دارند.

اسحاق جهانگیري صبح امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» گفت:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با
موانع و چالش هایی مواجه هستند، اما انسان هاي بزرگ
وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کار
هاي بزرگی انجام می دهند که باید از آن ها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

معاون اول رئیس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و
کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود، ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل

 
اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کار هاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگو ها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کار هاي بزرگی همانند این الگو ها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقاد ها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رئیس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند، اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

 
مفسدان ارزي در خارج خانه و ویلا خریدند 



در ادامه مسعود خوانساري در این مراسم اظهارداشت: در همین موقعیت پیچیده و دوران پر رنج تحریم، بخش خصوصی مولد و متعهد
ایران ایستاده است و اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیافتد و جوانان بیشتري بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در جامعه ایجاد

 
شود. 

وي گفت: درحالی که بسیاري از افرادي که به سبب فساد هاي ارزي ثروتی بدست آورده اند، سرمایه هایشان را به آنسوي مرز ها

 
بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند اما بخش خصوصی دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت. 

خوانساري افزود: بیش از یکصدوسی وهفت سال از تأسیس اتاق بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد، جامعه اقتصادي ایران
طی این دوره، تجربه هاي بسیاري از فراز و فرود هاي تاریخی آموخته است، اما جامعه امروز ایران تا چه اندازه از فعالیت هاي ملی و

 
توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی دارد؟ 

وي گفت: ساخت اولین خط راه آهن، واردکردن صنعت برق به کشور، تاسیس اولین خطوط تولید و مونتاژ اتومبیل هاي سبک و
سنگین، راه اندازي خط تولید لوازم خانگی، لوازم بهداشتی و خوراکی و تاسیس بیمارستان، مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط

 
کشور همگی اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است. 

رئیس اتاق تهران افزود: امروز جوانان کشور، سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیوجابز، ایلان ماسک را به عنوان الگو هاي رفتاري
اقتصادي می دانند، ولی هیچ چیز از زندگی علی اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغرقندچی، خیامی ها و دیگران نشنیده اند، در واقع
هراندازه کارآفرینان آنسوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب وکار ایران، در ذهن آن ها جایگاهی

 
درخور توجه نیافته اند. 

رئیس اتاق تهران گفت: آنچه در واقعیت رخ داده این است که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی بالنده دارد، ولی به همان نسبت

 
مورد احترام قرار نگرفته و حتی گاهی به سبب خطا هاي دیگران، تکفیر و توبیخ شده است. 

خوانساري افزود: این وضع در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمد هاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان، شدتی بیشتر به خود

 
گرفته و درحالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است، عرصه برآن ها تنگ تر شده است. 

وي ادامه داد: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است، آنهم در زمانه اي که تحریم ها پا روي گلوي

 
اقتصاد گذاشته و مسیر کسب وکار را هر دم سخت تر می کند. 

خوانساري گفت: طی این سال ها بار ها از فساد، غارت ارزي یا دست درازي به بیت المال صحبت شده است، با این وجود در میان
تمام فهرست هاي بلندبالایی که از مفسدان ارزي منتشر شده، کمتر نامی از کارآفرینان شناسنامه دار و متعهد به میان آمده است,، اما
جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می َشود، تر و خشک باهم می سوزند، به

 
همه از ریز و درشت، اتهام می بندند و بی مهابا همه را در یک صف قرار می دهند. 

وي افزود: در حالی که فساد، ناشی از سیاست گذاري هاي غلط دولتی است، توزیع ارز رانتی، صدور بخش نامه هاي متعدد، اصرار به
ادامه توزیع یارانه هاي غیرهدفمند، برهم زدن اصل رقابت در اقتصاد، افزایش حجم دولت، واگذاري هاي غیرکارشناسی و بدتر از آن
بازپس گیري هاي سیاسی اموال واگذار شده و انجام ندادن اصلاحات ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازتوزیع چرخه فساد در

 
کشور کمک کرده است. 



خوانساري افزود: حاصل این وضع، ظهور افرادي است که قصد دارند از آب گل آلود ماهی بگیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به
این نهاد و آن نهاد و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگان در این شرایط نام کارآفرینان را مخدوش می کنند و جامعه را به فعالان

 
اقتصادي بدبین می سازند. 

خوانساري گفت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارآفرین را همانگونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتار هاي سیاسی، فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود، همه ما باید یکصدا به سیاست گذاران هشدار دهیم که امروز، زمانه
سیاست ورزي منفعت گرایانه نیست، امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی، بی اخلاقی کنیم، امروز موعد آن
نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخاباتی هرچه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم، اکنون وقتش نیست که براي

 
منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

وي افزود: به جرات باید بگویم، نسلی از تجار و کارآفرینانی را که در شرایط کنونی کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی

 
هستند باید در زمره فعال ترین و کوشاترین نسل طبقه تجار تاریخ معاصر ایران به شمار آورد. 

وي گفت: اگر 100 سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورد، امروز کرونا عذاب روزانه مردم
شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامه گی اقتصادي است اگر 100 سال قبل دیوانسالاري فاسد بود، امروز

 
بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعال اقتصادي است. 

خوانساري ادامه داد: وضع دو دهه معاصر اقتصاد ایران، خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صدسال گذشته است، با این حال
کارآفرینی در این کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جست وجوي روزنه هاي امید، دیوار هاي ناامیدي را با دست خالی،

 
خراش می دهند. 

وي افزود: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي تعارض منافع به تعامل سازنده، می
تواند به مسیر توسعه ایران شتاب بخشد و اساسا از شرق تا غرب جهان، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت

 
معنادار دست پیدا نکرده است. 

رئیس اتاق تهران گفت: براساس چنین احساس نیازي، اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور، نیاز هاي عمومی، وضعیت بخش خصوصی و
با اتکاي به توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور، تلاش کرده اقداماتی موثر و کارآمد براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش خصوصی

 
محور، به انجام رساند. 

وي تصریح کرد: بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد، مولد، ملی و سرافراز کشور می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به

 
توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد که این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد گرفت. 

در این جلسه به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد.



کولبري و سوخت بري در شان ومردم نیست

منبع: خبرخودروشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/12/12

جماران: روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این
تصمیمات باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص

 
یابد تا مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات
تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و

 
به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به
ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی رئیس
جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا
و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات
مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري

 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي
معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این

 
طرح تاکید کرد. 

دکتر روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این
تصمیمات باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص

 
یابد تا مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 



در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

دکتر روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي
مساعد و قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی

 
ثباتی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



جهانگیري: روز هاي خوبی را پیش رو می بینم

منبع: خبرخودروشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/12/12

خبرگزاري ایرنا: معاون اول رئیس جمهوري گفت: کسان دیگري هستند که همواره از مشکلات صحبت می کنند و مشکل نبوده
را بود می دانند و بر این اساس دروغ سازي می کنند و براي دروغ هاي خود تحلیل هایی ارائه می کنند اما تولیدکننده همواره سازنده

 
است و از دل مشکلات سازندگی بیرون می آورد. 

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهوري در پنجمین مراسم اعطاي نشان امین الضرب و 137 سالگی اتاق بازرگانی تهران با بیان
ایکه در یک سال گذشته به دلیل شرایط کرونایی نتوانستیم با همه فعالان اقتصادي و صنعت گران گفت وگو داشته باشیم، اظهار
داشت: هر چند که مطالبی وجود دارد که باید درباره آن صحبت شود اما در یک سال اخیر به دلیل شرایط کرونایی نتوانستیم با تمام

 
فعالان به گفت وگو بنشینیم. 

وي با تقدیر از اتاق بازرگانی براي برگزاري چنین مراسمی ادامه داد: برگزاري چنین مراسماتی براي گرامیداشت و تقدیر از انسان هاي
زحمتکش و خوشنام که در مسائل اقتصادي و اجتماعی صاحب نام و ماندگار هستند بسیار خوب است و باید از این افراد صنعت

 
تجلیل شود. کسانی که براي اشتغال و آینده کشور فعالیت می کنند باید مورد تقدیر قرار بگیرند و از این اقدام اتاق بسیار خوشحالم. 

معاون اول رئیس جمهوري با بیان اینکه تفاوت هاي انسان هاي بزرگ در انجام فعالیت ها علیرغم موانع است، گفت: هرکدام از ما
حتما در فعالیت هایی که انجام می دهیم با موانعی روبه رو هستیم اما تفاوت انسان هاي بزرگ را در این مواقع می بینیم که علیرغم

 
موانع، کارهاي بزرگ انجام می دهند. 

وي افزود: باید از کسانی که در این شرایط و در وجود موانع اقدامات بزرگ انجام دادند و می دهند یاد کنیم چرا که آنها سرمایه کشور

 
هستند و باید به نسل جوان معرفی شوند و الگو قرار بگیرند. 

جهانگیري تاکید کرد: نسل جوان باید احساس کند که با وجود موانع هم می تواند کارهاي بزرگ انجام دهد همانطور که در گذشته

 
هم افرادي توانستند این اقدامات را انجام دهند. 

وي با تاکید بر اینکه اگر همواره از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که جزء افراد بزرگ محسوب شویم، ادامه داد: کسان دیگري هستند
که همواره از مشکلات صحبت می کنند و مشکل نبوده را بود می دانند و بر این اساس دروغ سازي می کنند و براي دروغ هاي خود
تحلیل هایی ارائه می کنند اما تولیدکننده همواره سازنده است و از دل مشکلات سازندگی بیرون می آورد و با سختی ها، کارهاي نو و

 
ماندگار انجام می دهد و می گویند که سختی ها تمام شدنی است. 

معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه باید از این صنعتگران یاد کنیم که در مشکلات هم سازنده بودند، اظهار داشت: در

 
مقاطعی آمریکایی ها می خواستند صنعت ایران را زمین گیر کنند اما عده اي از جمله همین صنعتگران آن را سرپا نگه داشتند. 



جهانگیري با تاکید بر اینکه روزهاي خوبی را پیش رو می بینم، گفت: آینده بسیار خوبی خواهیم داشت و نسل جوان با استفاده از
تجربه این افراد ماندگار و کارکشته می توانند سختی ها را پشت سر بگذارند و با این تجربیات با هم سختی ها را پشت سر می

گذاریم.



گفت وگوي علمی آیت االله علوي بروجردي و استاد خسروپناه دزفولی

منبع: شیعهشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/12/12

هیچ زمانی براي آموختن دیر نیست و انسان در معرض خطا است و ممکن است اشتباه کند. وقتی این را فهمید، باید از
حرفش برگردد و نقد لازمهٔ بحث است.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، آیت االله علوي بروجردي از اساتید حوزه علمیه قم در گفت وگویی، مطالبی پیرامون اقتصاد اسلامی مطرح
کرده بود که واکنش هایی در حوزه علمیه داشت که از جمله حجت الاسلام والمسلمین خسروپناه از اساتید حوزه علمیه قم بود که
سخنان استاد علوي بروجردي را ردّ و از وي درخواست گفت وگو و مناظره علمی نمود، که در چند روز اخیر این گفت و گوي علمی

 
بین این دو استاد حوزه برگزار گردید که مشروح آن را در ادامه می خوانید: 

 
مجري: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم. 

با استعانت از ذات أحدیت و تبریک ایام باسعادت ولادت امیرالمؤمنین(ع)، این توفیق را داریم که در این ایام باسعادت، در محضر دو
تن از بزرگواران حوزه، گفتگو و بحث علمی داشته باشیم. امروز در محضر حضرت آیت االله علوي بروجردي، و همچنین در محضر
جناب استاد بزرگوار حاج آقاي خسروپناه هستیم. من عذر می خواهم که در اینجا نشسته ام؛ اقتضاي فیلمبرداري همین بود و
همچنین قرار بود که بحث و گفتگوي خیلی صمیمی باشد. چینش هم به خاطر فیلمبرداري است. ان شاءاالله که بتوانیم از محضر شما

 
بزرگواران استفاده کنیم. 

بروجردي: أحسنتم. جزاکم االله خیراً. ما هم عرض سلام و عرض ادب خدمت حضرت آقاي خسروپناه و شما و همه عزیزان داریم و
امیدواریم که ان شاءاالله همانطور که عرض کردیم، گفتگو براي ما در حوزه یک اساس است و ما جز کلام خدا، وحی و آنچه که ثبََتَ
تُه از ناحیه معصومین، هیچ چیز دیگري را جزئی از ثوابت نمی دانیم و قابل بحث و نقِاش است. هر نوع مباحثه و مجادله در این حُجیَّ

 
امور به کمال علمی حوزه کمک می کند. در حوزه این رویه ما بوده است، و هیچوقت نباید به این رویه خدشه اي وارد شود. 

خسروپناه: أعوذ باالله من الشیطان الرجیم. بسم االله الرحمن الرحیم. الحمدالله رب العالمین و صلی االله علی رسول االله و آله الطیّبین
الطاهرین المعصومین، لا سیّما حجۀ بن الحسن العسکري أرواحنا لتراب مقدمه الفداء. بنده هم عرض سلام و ادب دارم خدمت همه
عزیزان حاضر در جلسه، مخصوصاً حاج آقاي علوي بروجردي که خدا توفیق داد در این ایام مبارك در این مکان قدسی (باشیم) که
زمانی آیت االله العظمی حائري یزدي و آیت االله العظمی بروجردي حضور داشته اند و انفاس قدسیّه اي با خدا در این مکان راز و نیاز
داشته اند، و هم (اینکه) امروز روز ولادت امام جواد الأئمه بود، طبق هیأت دقیق، و هم در آستانه سیزدهم رجب هستیم. میلاد
باسعادت امیرالمؤمنین مولی الموحدین را تبریک عرض می کنم و خدا را براي توفیق شرکت در این جلسه شاکرم و (امیدوارم)

 
گفتگوي علمی و صمیمی اي داشته باشیم. 

مجري: موضوعی که بزرگواران فرصت دادند تا در خدمت ایشان باشیم، اقتصاد اسلامی است. در مهرماه امسال (1399) گفتگو و



بیاناتی از حضرت آیت االله علوي بروجردي منتشر شد، پیرامون بحث اقتصاد اسلامی، واکنش هاي مختلفی صورت گرفت و نظرات
مختلفی مطرح شد، به ویژه حاج آقاي خسروپناه که تأکید داشتند که این موضوع مهمی است و لازم است تا در این زمینه گفتگویی
صورت بگیرد. با توجه به اینکه این مبحث از سوي حاج آقاي بروجردي مطرح شده بود، ما در ابتدا از ایشان می خواهیم تا مجدداً
مروري داشته باشند بر نظرات شان که بیان فرموده بودند و احیاناً ممکن بود که به صورت کامل مطرح نشده باشد، یا اینکه بحث هاي

 
تکمیلی شان را بفرمایند تا بعد از آن از محضر استاد خسروپناه استفاده کنیم. 

بروجردي: بسم االله الرحمن الرحیم. چیزي که (آن را) به عنوان شریعت و دین اسم می گذاریم، مجموعه اي است از اعتقادیات، فقه،
احکام و اخلاقیات. این مجموعه را داریم. در بحث اعتقادات، مباحث کلامی است. آنچه که ما الان با آن سروکار داریم فقه است. فقه ما
مجموعه احکام است و شیعه یکی از غنی ترین فقه ها را دارد؛ چرا که ما از یک میراث بسیار غنی روایی برخورداریم. در روایاتی که
داریم. چون می دانیم موضوع فقه عمل مکلّف است، فعل مکلّف، بایدها و نبایدها، و در روایات فقهی، ائمه پیرامون این بایدها و نبایدها
مطالبی را عنوان فرموده اند، و توجه داشته باشیم که حکم همیشه روي موضوع می آید، موضوع باید محقَّق باشد تا حکم روي آن

 
بیابد. 

موضوعات ما دو دسته اند؛ یک موضوعات شرعی داریم و دیگر، موضوعاتی که شرع تعیین نکرده است. به ما می گویند نماز واجب
است. نماز ماهیت مخترعه است به تعبیر ما؛ خود شرع آن را درست کرده، و یک هیئت تکوینی ندارد. حج نیز یک ماهیت مخترعه
است. شرع گفته نماز این است و حج این است. اما موضوعاتی داریم که شرع آنها را تعیین نکرده است. در این موضوعات ما باید
همیشه موضوع رو تنقیح کنیم، (تا) حکم یترتّب علیه، (یعنی) حکم روي آن بیاید. این موضوع را از کجا باید بیابیم؟ گفته شده به
عرف باید مراجعه کنید. یک موارد استثنایی داریم که این موضوعات در شرع تعیین شده است، به نظر بعضی. مثلاً در غیبت؛ غیبت
چیست؟ روایت داریم که «ذکركَ أخاك بما یکرهُ»، یا «ذکرك أخاك بما ستره االله علیه». اما -فرض کنید- در غنا ما موضوع شرعی
نداریم. غنا چیست؟ ما (در این باره) موضوع شرعی نداریم، و بسیاري از دیگر موارد. به ما گفته اند به عرف رجوع کنید. عرف یعنی
آنچه مورد عملکردشان است، و این عرف هم ممکن است عرف عام نباشد و عرف خاص باشد. ما مسائل طبی داریم، در امور طبی؛ لذا
موضوع باید از عرف اهل طب گرفته شود. امروز و اکنون مسائل جدید یافت می شود؛ مثلاً مسائل ژنتیکی و مسائل پیوندها و امثال

 
اینها که با پیدا شدن موضوع، حکم آن را در شرع بیان می کنیم. 

یکی از این موارد مسائل اقتصادي است. مجموعه اي از روایات داریم؛ از ائمه سؤال می کنند و ایشان جواب می دهند. توجه داشته
باشید که روایات دو قسم اند؛ روایات تعلیمی و روایات استفتائی. روایات تعلیمی ما محدود است که امام باقر و امام صادق(ع) عنوان
می فرمایند و مبحثی را تعلیم می دهند. نوع روایات ما استفتائی است؛ یعنی راوي مسئله اي را که مورد ابتلائش شده را از امام سؤال
می کند و لذا جواب امام ناظر به آن سؤال است. آقاي بروجردي دقتی داشتند که ما در روایات استفتائی باید توجه کنیم که سؤال در

 
چه ظرفی عنوان می شود. 

این مقدمه را هر چند طول می کشد عرض می کنم که در زمان امام علی، امام حسن و سیدالشهداء(ع)، آن تلقی که از احکام در زمان
پیامبر(ص) موجود بود، هنوز در اذهان بود. سؤال کم است، اصحاب حضور دارند، و اختلاف کم است؛ مگر مواردي که جهت سیاسی
دارد، و الا نوعاً اختلاف کم است. از زمان امام سجاد(ع) به بعد که عصر تابعین آغاز می شود، یا اواخر عصر صحابه است، موضوعاتِ
تلقی شده کمرنگ می شود و فراموش می شود و از قضات و مفتی ها مورد سؤال واقع می شود. در این زمان جواب ها مختلف هستند
و این اختلاف از این زمان شروع می شود؛ بحث تخطئه و تصویب هم که یک بحث کلامی است، از اینجا شروع می شود. به لحاظ
جواب هاي مختلفی که از افراد مختلف مطرح می شد، چون جواب ها متعدد می شد، گفتند که حکم االله واحد نداریم و هر که هر چه
می گوید حکم االله است: (یعنی) تصویب. این در کلام آقایان عامّه جا افتاد که به قول آقاي بروجردي، بحث کلامی است و لذا ایشان

 
اشکال می کنند که «التصویب المجمع علی بطلانه» اصلاً مورد اجماع نیست، مسئله کلامی جاي اجماع نیست اصلاً. 



اما از اواخر دوره امام سجاد(ع)، می آیند و سؤال می کنند. سؤال بود، اما در این زمان زیاد می شود. چرا؟ چون حکّام عامه، مختلف
جواب می دادند. آن تلقی سابق هم فی الجمله وجود داشت و سؤال می کردند. در دوره امام باقر(ع) بیشتر می شود و در زمان امام
صادق(ع) اوج می گیرد. لذا آقاي بروجردي می فرمایند که در این سؤال ها باید دید که ظرف سؤال روایی در چه مکان و چه شهري
بوده است. فقیه عمده در آنجا که ممکن بود نظرش به گوش این راوي برسد و مؤثر بوده، چه کسی بوده است؟ جواب امام ناظر به آن
سؤال است، و لذا در خیلی از موارد ما در روایت انصراف داریم؛ تا متن روایت را دیدیم، مانند فقه فنی، زود نیاییم و به اطلاق و عموم
تمسک کنیم و کار را تمام بدانیم. نه، (باید دید که) آیا این اطلاق منعقد می شود؟ چون انصراف مانع از انعقاد اطلاق می شود. انصراف

 
دارد یا ندارد؟ 

این افراد سؤال می کنند و امام جواب می دهد. چیزي که از امام سؤال می شود چیزي است که اتفاق افتاده و به آن ابتلا دارند و
موضوع است؛ چه اقتصادي و چه غیراقتصادي. روایات ما اینها است. این معامله و این کار و این مبادله بوده، و امام می فرمایند صحیح
است، صحیح نیست، یا این بخش آن صحیح نیست. لذا فقه المتاجر، فقه المکاسب، فقه اجاره، مزارعه، مساقات و همه اینها پیدا شدند.
این موضوعات که در این روایات داریم، از کجا آمده است؟ بیع (أحلّ االله البیع و حرّم الرّبا) در میان مردم بود و اسلام آن را انشاء و
درست نکرده است. قبلاً هم عرض کردم که رسول االله قبل از بعثت، براي خدیجه(س) به سفر (تجاري) رفتند؛ تجارت به شام. بر چه
اساسی معامله می کردند؟ آیا بعداً که به مدینه مهاجرت کردند (مکّه که بماند) آیا تمام آن رویّه تجاري که داشتند عوض و قلب شد و
موضوع جدیدي پیدا شد؟ اجاره و بیع همان بود. مرحوم شیخ انصاري در مواردي تصریح می کنند که این موضوعات، همه موضوعاتی
است که عقلا دارند. اینکه سیره عقلا می گوییم، (به خاطر این است که) عقلا یک نظام معایش دارند؛ یعنی وقتی جمعیّت جمع می
شود و اجتماع شکل می گیرد... عقلا که می گوییم یعنی کسانی که اهل تعقّل هستند، اجتماع شان شکل می گیرد و براي ادامه نظام
زندگی شان بناگذاري می کنند؛ مانند قانون گذاري اکنون ما، براي حفظ نظام عقلایی شان. در این نظام عقلایی، عقلا مبادلات داشته
اند. قبل از اسلام و بعد از اسلام (مبادلات) داشته اند. این مبادلات وجود داشته و اسلام که آمده، در این مبادلات بر اساس سؤالاتی
که از ائمه می کنند، مشاهده می کنیم که کلام امام ناظر به همین چیزي است که در بین عقلا و در نظام شان به طور متعارف جاري
بوده است. مواردي را تکیه می کنند که اینجا صحیح نیست؛ (مثل) منابذه و مصافحه. اما غالباً اجاره بین عقلا بوده، بیع بین عقلا بوده،

 
حتی أحلّ االله البیع و حرّم الرّبا، یا تجارة عن تراض؛ همه اینها را خود شیخ می فرمایند که اینها ناظر به سیره عقلایی است. 

این ناظر هم که من تعبیر به ارشاد کردم، توجه داشته باشید که بعضی از آقایان اشکال کردند که اینها امضائی است. احکام امضائی ما
هم ارشاد است. ما گاهی ارشاد به حکم عقل داریم و گاهی ارشاد به بناء عقلا داریم. اینجا که امضاء است، شارع به ما ارشاد می کند
که اینجا بناء عقلایی است و من امضا کردم. براي اینکه در این موضوع دقت داشته باشیم و بالا و پایین موضوع را بسنجیم، باید سراغ

 
بناء اون موضوع میان عقلا برویم؛ کما اینکه شیخ هم در مکاسب، یا بزرگان ما در متاجر، همین کار را می کنند. 

لذا عرض ما عبارت است از اینکه ما همان نظاماتی (را داریم) که عقلا در باب بیع در آن زمان (داشته اند). علم اقتصاد که به این
صورت بین عقلا نبوده است. آن زمان (همان نظامات) بوده و شارع آمده و این بناگذاري ها را موردنظر قرار داده است. این را در
سؤالاتی که از ائمه شده می فهمیم، و لذا در غالب این موارد، تأسیسی نداریم که امام بناي اقتصادي و تأسیسی را ذکر کرده باشند،

 
بلکه ارشاد به همان چیزي است که در بین عقلا بوده است. 

از زمان شرع که گذشت و به امروز رسید، امروز معاملاتی یافت می شود که در زمان شرع نبوده است؛ مانند همین فتواي مرحوم
صاحب عروه که معاملاتی در میان مردم پیدا می شود که در زمان شرع نبوده است؛ درباره اینها چطور حکم کنیم؟ کار فقه حکم
کردن در موضوع است، و اینها نیز موضوعات هستند. ایشان می فرماید ما نگاه می کنیم، (می بینیم که) اینها بناءهاي عقلایی است
که در میان مردم یافت می شود، با عمومات و اطلاقات شرع می سنجیم، اگر مخالف نبود می گوییم امضاء. چون آنجا هم ما امضاء



نمی خواهیم، عدم ردع می خواهیم. همین که ردع ثابت نشود کفایت می کند. ما هم در بحث مان گفتیم که مرحوم صاحب عروه
نسبت به معاملات می گویند، و ما نسبت به حقوق می گوییم؛ مثلاً حق اختراع و اکتشاف و تألیف در زمان شارع نبوده و الان پیدا
شده است. این حق عقلایی است؛ ما یبذل بازائه المال. ما این را هم با همان بساط می سنجیم و لذا فتوایی که از امام نقل شده بود
که ایشان حق التألیف را نفی کرده بودند، ما قبول نداشتیم. حق التألیف، حق عقلایی مثل معاملات عقلاییه است؛ حقوق عقلاییه را

 
هم ما با همان معیاري می سنجیم که صاحب عروه می فرمود. 

لذا از نظر ماهیت قصه، این معنا را توجه کنید که چیزي که ما امروز به نام اقتصاد می نامیم، بحث موضوعات است و نه احکام. ما در
تنقیح و تشخیص موضوع باید دنبال کنیم، حکم هست. مطلب دیگري که روي آن اصرار دارم این است که ظرفیت انطباق حکم بر
موضوعات در فقه ما آنقدر قوي است که ما معتقدیم اگر در مسائل دقت کنیم درنمی مانیم. ظرفیت بسیار بالایی در همه مسائل، از
جمله مسائل اقتصادي وجود دارد؛ موضوعات اقتصادي که امروز پیدا می شود و دیروز نبوده است، امروز می توانیم اینها را به عنوان
حکم اولی، تطبیق حکمی کنیم. به اضافه اینکه ما یک بار وسیعی داریم به نام عناوین ثانویه و بحث تزاحماتی که پیدا می شود، که در
اینجا بر اساس مصالح است و داستان دیگري است و در وقت ضرورت به کمک ما می آید، و نه مطلقاً. اما به طور مطلق، ما در احکام
اولیه بحث می کنیم و لذا این نتیجه را می گیرم که آنچه ما بین عقلا و نظامات عقلاییه داریم، جاري و ساري بوده و همینطور (در
ادامه) جاري و ساري است، و همانگونه که شرع در آن زمان این احکام را بر آن موضوعات بیان می کرد، ما هم امروز می توانیم به

 
یاري آن اطلاقات و عمومات، تشخیص بدهیم. 

این نکته اي بود که قصد عرض آن را داشتم که البته تتمه دارد. مسئله دیگري که ما در اینجا داریم، عبارت از این است که چرا بحث
اقتصاد اسلامی پیدا شد؟ در دهه 1340، در سال 1347 به قم آمدم و قبل از آن در تهران به دبیرستان می رفتم. با مرحوم آقاي
مطهري مأنوس بودیم و با مهندس بازرگان مأنوس بودیم. کاري به جهات سیاسی ندارم. ایشان متدیّن بودند. ما دبیرستان می رفتیم و
مجامع و مجله اي داشتیم و آن روزها کارهایی می کردیم. با این آقایان انس داشتیم و مسئله اي داشتیم که تفکر چپی بین
روشنفکران و دانشگاهیان ما حاکم بود. در اسلام این بحث مطرح است. مطلع هستید که ما دو مکتب اقتصادي اساسی داریم؛ یک
مکتب کمونیسم و یک مکتب سرمایه داري. شاخص اینها این است که در سرمایه داري، داشتن سرمایه و مالکیت به رسمیّت شناخته
می شود، و در کمونیسم به رسمیّت شناخته نمی شود. این شاخص اصلی است. آن زمان که جوان بودیم و در دانشگاه بودیم، وارد
بحث می شدیم و سؤال می شد که نظر اسلام در اقتصاد چیست؛ سرمایه داري یا کمونیستی؟ از بس تفکر چپ قوي بود، عیب بود که
بگوییم سرمایه داري؛ و سرمایه داري، نه آنطور کاپیتالیسم آمریکایی. اینکه مالکیت سرمایه داري را عرض می کنیم، اصل مکتب را می
گوییم، یعنی به رسمیّت شناختن مالکیت. این بد بود. (در آن شرایط) سرمایه دار زالوصفت بود. در آن وقت خود ما به مجزا کردن
اقتصاد اسلامی تمایل داشتیم؛ (اینکه) یک چیز جدا مطرح کنیم. لذا آسید محمدباقر صدر، کتاب اقتصادنا را که نوشت، خیلی زیرورو
کردیم و سخنرانی درباره آن کردیم. حالا بعضی ها می گویند که ما آن را ندیده ایم. کلی به کتاب ایشان پُز می دادیم. البته که با
ایشان آشنایی نداشتیم و هیچوقت هم ایشان را ندیدم، اما بعدها استاد ایشان، آسید محمد روحانی که به قم آمدند، من دوازده سال
پیش استاد ایشان درس خواندم. آقاي روحانی درباره آقاي صدر، از نظر علمی معتقد بود که خیلی آدم ملایی بوده است. اما اشکالی
ندارد؛ این شبهاتی که ما می کنیم، اگر آقاي صدر بود، آقاي منصفی بود. آن زمان ما داغ بودیم و این شبهات به ذهن ما خطور نمی
کرد. الان این شبهات را داریم. یعنی آن زمینه ها و شاخصه هایی که ایشان براي اقتصاد اسلامی به عنوان علم می گویند، ولو اقتصاد
اسلامی را هم علم نمی دانند؛ حتی به عنوان یک مکتب مستقل اقتصادي که کاملاً از سرمایه داري جدا باشد. باز عرض می کنم که
(درباره مفهوم) سرمایه داري، روي اصالت مالکیت تأکید دارم، نه به اصطلاح... ما لفظ دیگري نداریم که در مقابل سوسیالیسم بگوییم،
خود ما دل مان می خواست که عنوان مستقلی داشته باشیم. الان هم همینطور است. ما را متهم می کنند که (می گوییم) اسلام
طرفدار سرمایه داري است. الان جور دیگري جواب می دهیم، اما آن زمان داغ بودیم. توجه کنید. گاهی می خواستیم تندتر از
سوسیالیست ها حرکت کنیم؛ لذا شعارهاي تندتري می دادیم. روایاتی بین ما پیدا شد که «ما رأیت نعمۀ موفورة إلا وإلی جانبها حق
مضیع»، سند و بساط هم نداشتیم. اینها را ما می گفتیم. اما (امروز) روزگاري است که باید دقیق و با تعمیق وارد قضایا بشویم و راه را



 
گم نکنیم، چون گم کردن راه به وسیله ما، به گم شدن راه در بین عامه مردم می انجامد. این عرض ابتدایی من است. 

مجري: تشکر. جناب آقاي خسروپناه! شما هم در ابتدا چارچوب نظري اي که در این زمینه دارید و نگاه کلان تان را در این زمینه

 
بفرمایید، تا بحث را ادامه دهیم. 

 
 

خسروپناه: تشکر مجددي می کنم از سروران عزیز براي برگزاري این جلسه علمی و حکیمانه. اگر اجازه دهید در همین بخش اول
ناظر به فرمایشات جناب استاد علوي بروجردي نکته اي نگویم و بگذاریم براي مرحله بعد. هر چند در بخش قابل توجهی از فرمایش
ها بنده هم موافقم و اختلاف نظري نیست و در ذیل فرمایشات ایشان، ملاحظات و پرسش هایی وجود دارد که ان شاءاالله استفاده می

 
کنیم و بحث تکمیل می شود. 

در این قسمت من بحث مستقلی را مطرح می کنم. چون موضوع بحثْ اقتصاد و اقتصاد اسلامی است، عرض کنم که اقتصاد یکی از
اقسام حکمت عملی بود. تدبیر منزل که گفته می شود، منظورْ اقتصاد و عمدتاً اقتصاد خرد بود. معنایش این نیست که در گذشته
اقتصاد کلان وجود نداشته؛ (چرا که) اقتصاد کلان جزء سیاست مدن بود و اقتصاد خرد به عنوان تدبیر منزل مطرح می شد. مقصود ما
از اقتصاد، اقتصاد امروز، یعنی از قرن نوزدهم به بعد است؛ چون علوم انسانی در جهان و به خصوص جهان غرب، چهار مرحله را طی
کرده است: یک مرحله از یونان تا قرون وسطی، یک مرحله از قرون وسطی تا رنسانس، مرحله سوم از رنسانس تا قرن نوزدهم، یعنی
در دوره دیلتاي و دوره آگوست کنت، و مرحله چهارم، از قرن نوزدهم شروع می شود. بحث ما ناظر به اقتصاد و علوم انسانی در مرحله

 
چهارم است. 

امروز اگر از اقتصاد صحبت می شود، مراد علوم اقتصادي است؛ یعنی فقط یک علم نیست. مختصر اشاره کنم که امروز اصطلاح فلسفه
اقتصاد وجود دارد؛ جهان بینی اقتصادي هم ذیل این فلسفه اقتصاد می گنجد. اصطلاح دیگر ایدئولوژي اقتصادي است که اصطلاح
مکتب یا مدرسه اقتصاد که شهید صدر در اقتصادنا استفاده کرده، ناظر به این اصطلاح دوم است. و اصطلاح دیگر، فقه و حقوق اقتصاد
است که حقوق اقتصاد در فضاي علوم اسلامی ما، فقه و حقوق اقتصاد می شود، و چهارمین اصطلاح، علم اقتصاد است. براي پرهیز از
مغالطه «جمع المسائل فی مسئلۀ واحد»، هر یک از اینها را باید به صورت مستقل دید؛ مثلاً وقتی گفته می شود فلسفه اقتصاد، باید

 
مبانی هستی شناختی و جهان بینی اي که حاکم بر علوم انسانی و از جمله بر اقتصاد حاکم است، مورد توجه باشد. 

از رنسانس (Renaissance) به این سو سه مبنا پذیرفته شد که این سه مبنا در قرن نوزدهم حاکم است؛ یکی هیومنیسم
(Humanism)، یکی سوبژکتیویسم (Subjectivism)، یکی هم سکولاریسم (Secularism)؛ یعنی اصالت انسان، اصالت عقل
خودبنیاد و اصالت دنیا. هر کدام معناي دقیقی دارند. آنقدر دقیق که اگر دقت نشود... مثلاً می گویند اومانیسم اسلامی که به نظر من



مثل مثلث هشت ضلعی است. این معنایش این نیست که اسلام به انسان بها نمی دهد؛ کرامت انسان، خلافت انسان و غیره که سر
جاي خود است، اما اومانیسم اسلامی، سکولاریسم اسلامی، سوبژکتیویسم اسلامی نداریم، چون سوبژکتیویسم یعنی اصالت عقل
خودبنیاد. عقل خودبنیاد، یعنی وحی فاعل شناسا نیست، وحی منبع معرفت نیست. این سه اصل در اقتصاد مدرن، یعنی از قرن نوزده
به بعد سریان پیدا کرد و لذا دو مبناي دیگر از این شکل گرفته است؛ یکی دئیسم در اقتصاد سرمایه داري، یکی ماتریالیسم در اقتصاد
کمونیستی و مارکسیستی. لذا مارکیسست ها و کمونیست ها مبناي ماتریالیسم و اصالت ماده را قبول کردند و نظام سرمایه داري،
دئیسم را، (یعنی) نچرال تئولوژي (Natural theology)، (یا همان) الهیات طبیعی. یعنی الهیات را باید با عقل بسندگی بحث کرد
و حتی براي اثبات خدا و درباره خدا، نباید سراغ نقل رفت. منظور این است. مبناي دیگري در اقتصاد مدرن هست که هم در سرمایه
داري و هم در مارکسیسم و سوسیالیسم مطرح است؛ به نام نومینالیسم (Nominalism)، (یعنی) اصالت اسم و نفی کلیّت. یعنی

 
نفی منطقی که ما قبول داریم، و مبناي بحث هاي فکري ما همین بحث هاي منطق است. 

این مبانی، جهان بینی اقتصادي را درست کرده است؛ یعنی اگر کسی می خواهد نظام سرمایه داري یا نظام سوسیالیستی را دقیق
بفهمد (باید به این موارد توجه کند). همانطور که حاج آقاي بروجردي به درستی فرمودند، وقتی قرار است حکمی بار شود، باید بر
موضوعی بار شود. الان هم در اینجا قصد داریم درباره موضوع سرمایه داري یا موضوع سوسیالیسم حکمی بار کنیم که آیا حلال است
یا حرام است و حجیّت شرعی دارد یا ندارد. آیا این بناء عقلا را که عقلاء مارکسیسی یا سوسیالیستی یا لیبرالیستی است، شرع (درباره

 
آن) ردعی دارد یا ندارد؟ لذا نخست باید موضوع خوب تنقیح شود. 

به نظرم، با عرض پوزش، نه در قبل از انقلاب و در زمانی که بحث هاي سوسیالیستی بود، سوسیالیسم دقیق فهمیده شده بود، چون
عقبه مبانی فلسفی حاکم بر سوسیالیسم... چون سوسیالیسم یک ایدئولوژي است، مارکسیسم یک ایدئولوژي است، لیبرالیسم یک
ایدئولوژي است؛ ایدئولوژي ها عقبه فلسفی دارند. شهید مطهري که استاد فلسفه بود و شهید صدر که با مباحث فلسفی آشنا بود، هر
دو فقیه بودند و نزد بزرگان تتلمذ کرده و وزانت علمی داشتند، این ارتباط بحث هاي فلسفی با بحث هاي ایدئولوژي را خیلی خوب
متوجه شده بودند. لذا شهید صدر قبل از اقتصادنا، فلسفتنا می نویسد. چرا؟ در فلسفتنا دو بحث دارد؛ بحث جهان بینی و بحث
اپیستمولوژي یا معرفت شناسی. شهید صدر اول فلسفتنا و جهان بینی و معرفت شناسی کانت و نئوکانتی ها و قبل از کانت را تبیین
می کند و نقد فلسفی خود را مطرح می کند و بعد سراغ اقتصادنا می آید. اقتصادنا به ایدئولوژي اقتصادي پرداخته که درك دقیق آن

 
منوط به این است که اول فلسفتناي شهید صدر را دقیق متوجه شویم. 

کسی که می خواهد نقدي بر مارکسیسم شهید مطهري را بفهمد، باید قبل از آن بحث هاي فلسفی شهید مطهري را ببیند که مبناي
ایشان به عنوان یک شارح و مبیّن حکمت متعالیه که ناظر به مسائل زمانه بودند (را درك کند). لذا یکی از مبانی مهم فلسفی این
بحث، توحید در ربوبیّت تکوینی و تشریعی است. پارادوکسی است که ما از یک طرف توحید در ربوبیّـت تشریعی را بپذیریم و جایگاه
وزینی براي آیات شریف قرآن و روایات نبی گرامی اسلام و اهل بیت عصمت و طهارت بپذیریم و با طی کردن فرآیند علوم حدیثی به
حجیّت برسیم... این پذیرش یعنی توحید در ربوبیّت تشریعی را پذیرفته ایم؛ اگر این را پذیرفتیم، نمی توانیم از ایدئولوژي هاي
اقتصادي دنیا که مبتنی بر دئیسم است سخن بگوییم و بپذیریم. سخن گفتن را می توانیم، اما نمی توانیم، نه نظام و نه مکتب شان را
بپذیریم؛ چون عرض کردم پس از فلسفۀ الإقتصاد، ایدئولوژي هاي اقتصادي و مکتب اقتصادي زاییده می شود. مکاتب اقتصادي هم
فقط سوسیالیسم و کاپیتالیسم نیستند؛ سوسیالیسم، از سوسیالیسم مارکسیسم، از مارکسیسم کمونیسم، از کمونیسم لنینیسم و مائو
در چین، هر کدام قرائت هاي خاصی داشته اند. یا مثلاً الان اقتصاد فمینیستی هست، اما زمان شهید صدر نبود که به آن بپردازد، ولی
امروز یک ایدئولوژي به نام اقتصاد فمینیستی مطرح است، و جالب این است که تمام این مکاتب اقتصادي، چه سوسیالیستی و
مارکسیستی و کمونیستی، چه فاشیستی و چه نازیستی، اینها همه ایدئولوژي اند. بعضی ها خیال می کنند نازیسم یا فاشیسم در
آلمان و ایتالیا حزب بوده، در حالی که حزب زاییده آن ایدئولوژي بوده است؛ و همچنین فمینیسم و ایسم هاي دیگر. بعضی ایسم ها
ایسم هاي فلسفی اند، مثل آمپریسم و پوزیتیویسم، و بعضی ایسم ها ایسم هاي ایدئولوژیکی هستند، مثل همین ها که نام بردم. تمام



ایدئولوژي هاي اجتماعی که ذیل شان ایدئولوژي هاي اقتصادي است، همه و همه، اومانیسم، سوبژکتیویسم و سکولاریسم را قبول
دارند. یا دئیسم را قبول دارند که خداشناسی عقلی است و توحید در ربوبیّت تکوینی و خصوصاً تشریعی را قبول ندارد. یا ماتریالیست

 
اند که اصلاً خدا را قبول ندارند، (و معتقدند) هستی برابر با ماده است. همه این مبانی در همه این ایدئولوژي ها سریان دارد. 

پس اگر خواستیم نظام... البته نظام با مکتب فرق دارد؛ چون نظام مجموعه اي از مبانی فلسفی، مکتب، علم و حقوق اقتصادي است.
وقتی گفته می شود مکتب یا ایدئولوژي سرمایه داري، کاپیتالیسم ایسم است، وقتی می گویید ایدئولوژي مارکسیستی یا سوسیالیسم،
این ایسم است، یک مکتب است. مکتب یک بسته است و اصولی دارد. خیلی سریع عرض کنم؛ در هر مکتب اقتصادي بحث اهداف
اقتصادي مطرح است، بحث آزادي اقتصادي، بحث عدالت، بحث مالکیت، بحث توزیع ثروت و تولید و توزیع و مصرف، مطرح است.
اینها در هر مکتب مطرح است. لذا وقتی می گوییم ایدئولوژي یا مکتب سرمایه داري، فقط نباید به ثروت و سرمایه نگاه کنیم. سرمایه
با سرمایه داري دو مقوله است. کاپیتالیسم، ایسمی است که مالکیت خصوصی را قبول دارد، اما نظرش نسبت به مالکیت عمومی یا
دولتی محدودیت دارد؛ چرا که دولت حداقلی را قبول دارد. ما وقتی می گوییم نظام سرمایه داري یا مکتب اقتصادي یا ایدئولوژي
سرمایه داري، فقط از این بابت است که آنها به آزادي اقتصادي و به مالکیت خصوصی اعتقاد دارند. این نمی تواند وجه شباهتی با

 
اقتصاد اسلامی داشته باشد. 

سؤال من این است؛ آیا اسلام مالکیت عمومی را قبول دارد یا خیر؟ مالکیت خصوصی را قبول دارد یا نه؟ مالکیت دولتی یا مالکیت
امام؟ این سه را قبول دارد. شهید صدر هم به خوبی توضیح داده و همه فقها هم فرموده اند. شهید صدر بنابه روش شان که تفسیر
موضوعی است، پرسش ها را از مباحث جدید می گیرند، به نصوص عرضه می کنند و پاسخ هایی را بدون التقاط می گیرند و به

 
اصطلاح متن دینی را استنطاق می کنند و دسته بندي هاي امروزین ارائه می کنند. 

آزادي اقتصادي اي که شهید صدر یا شهید مطهري مطرح می کنند حدودي دارد. درس پس می دهم خدمت بزرگواران؛ انصافا
مکاسب مرحوم شیخ انصاري یک مبناي دقیق براي فقه الاقتصاد است و از فقه الاقتصاد می توان مکتب اقتصاد را درآورد، چون هم
مکاسب محرمه دارد که اقسام کسب هاي حرام را ذکر کرده و هم بیع دارد که حقیقت بیع و اقسام و انواع و احکام آن را ذکر کرده و
هم خیارات که چیستی و انواع و اقسام آن را بحث کرده است، و قواعد مختلف. مرحوم سید در اینجا حاشیه اي دارد که پس از اینکه
شیخ احادیثی را ذکر می کند، از جمله حدیثی که در تحف العقول است، در فقه الرضا است، حدیث امام صادق(ع) است که از حضرت
سؤال کردند که همه راه ها و طرق و اسباب کسب معیشت و امرار معاش بندگان چند راه است؟ حضرت می فرماید چهار راه است که
پنجم ندارد؛ یک، از طریق ولایت و سلطنت، دو، از طریق تجارت و دادوستد، سه، از طریق اجاره دادن و اجیر شدن، چهار، از طریق
صناعات. واقعاً این یکی از معجزات است. بنابه تحقیق بنده، سند روایت هم مشکلی ندارد. دلالتش هم مشکلی ندارد. حالا بحث اشکال

 
به تحف العقول بحث دیگري است. 

 
مجري: جسارتاً اگر جمع بندي بفرمائید... و ضمناً سؤالی که قصد داشتید مطرح کنید را بفرمایید، چون از سؤال گریز زدید. 

خسروپناه: در عرایضم این نکته را عرض کردم که در واقع سؤال کلیدي این است که وقتی می گویید «نظام سرمایه داري»، آیا این
نظام یا مکتب سرمایه داري را منفک از عقبه فلسفی اش می بینید؟ اگر چنین باشد، موضوع را درست نشناخته اید و جالب است که...
قصد اشاره به حاشیه مرحوم سید را داشتم. می فرماید: «الفائدة الثانیۀ». این نکته را می خواهم از این نکته سید استفاده کنم: «لا
یخفی إشتمال هذا الحدیث الشریف علی جملۀ من القواعد الکلّیۀ»؛ قاعده درمی آورد. اصلاً فرق اصولی با اخباري همین است که از
یک حدیث شریف قواعد متعدد، نزدیک ده قاعده، استخراج می کنند: «منها حرمۀ الدّخول فی أعمال السّلطان الجائر و حرمۀ التکسّب

 
بهذه الجهۀ و منها حرمۀ الإعانۀ علی الإثم إلخ...». 



حاصل عرض بنده در دو جمله است؛ یک، اگر بخواهیم مکتب یا نظام سرمایه داري را بپذیریم، فقط به سرمایه توجه نکنیم؛
کاپیتالیسم است، یعنی اصالت سرمایه. این اصالت معنا دارد و عقبه فلسفی دارد. یعنی اگر بگویید ما کاپیتالیسم را پذیرفتیم، یعنی
دئیسم را پذیرفتیم؛ کما اینکه اگر بگویید مارکسیسم را پذیرفتید، یعنی ماتریالیسم را پذیرفتید. اینها هم «نؤمن ببعض و نکفر ببعض»
نمی شود. نکته دوم، درست است که خیلی از این بحث ها ممکن است در مدلول مطابقی آیات یا روایات نباشد، اما طبق شیوه اصول
فقهی که ما از بزرگانی همچون آیت االله بروجردي و حائري یزدي و آخوند خراسانی، خویی و امام خمینی استفاده کرده ایم، دلالت
هاي التزامی بیّنی هست که قواعدي را به ما ارائه می دهد و ما می توانیم از این قواعد مکتب اقتصاد اسلامی را تبیین کنیم که نه با
مکتب اقتصاد سرمایه داري مطابقت دارد و نه با مکتب اقتصاد سوسیالیستی مطابقت دارد؛ نه کمونیسم و نه فمینسم و نه هیچ

 
ایدئولوژي دیگري. 

مجري: تشکر. بنابه برداشتم، آقاي بروجردي همانطور که فرمودند نگاه شان مبتنی بر فقه اقتصاد است و از منظر فقهی فرمودند و
آقاي خسروپناه هم سیري از بحث تاریخ اقتصادي از منظر اندیشه هاي مختلف و مکاتب مختلف فکري را مطرح کردند. به نظر می
رسد که اینجا همان بحث مراجعه به عقلا محل بحث و چالش باشد که عقلا در واقع کدام عقلا هستند. حضرت آقاي خسروپناه
فرمودند که مبتنی بر اندیشه هاي مختلف است و اگر صلاح بدانید، شاید اگر از این منظر بحث را ادامه دهیم یا از هر بحث دیگري که

 
می فرمایید، در خدمت شما هستیم. 

 
 

بروجردي: نکته اي که خدمت حضرت آقاي خسروپناه دارم این است که ما اگر در یک جهت با یک مکتب اشتراك داشتیم، معنایش
التزام به تمام آنچه که آنها می گویند نیست. در خود کاپیتالیسم و سرمایه داري، از نظر فکري مکاتب مختلف هست و همه آن الهی
نیست و ضدخدا هم هست، و درجاتی دارد. درباره اینکه حتماً تمام فعل و انفعالات اقتصادي ما و بشر مبتنی بر فلسفه اي در پشت آن
و مبتنی بر یک نظام است، ممکن است که در خیلی از مکاتب اینگونه باشد؛ یعنی دید جامعی تصویر می کنند و اینطور می بینند، اما
عامه مردمی که در طول تاریخ حرکت می کنند، اینطور فکر نمی کنند. یکی از جنبش هایی که در اسلام پیدا شده، جنبش اخوان
المسلمین بوده است؛ جنبش حسن البنّاء. در آن زمان ما هم طرفدار اخوان المسلمین بودیم و تحت تأثیر بودیم. اینها هم گرایش هاي
سوسیالیستی در کلام شان موج می زند. حتی به ما گفتند زمانی که هنوز انقلاب اکتبر واقع نشده بود... انقلاب اکتبر آغاز سوسیالیسم
نیست؛ سوسیالیسم پیش از اینها بوده است. هنگامی که آن مانیفست کمونیسم نوشته شده بود، هنوز انقلاب اکتبر اتفاق نیفتاده بود؛

 
بین انگلس و مارکس. 

آنچه در اینجا مدّنظر ما است، این است که ما هستیم و یک مجموعه حرکت خارجی و افعال خارجی در زمینه تعاملات و دادوستدها
که در طول تاریخ بوده است. ما در اینجا یک نقطه اشتراك داریم؛ حالا با سرمایه داري. ما مکتب را نگاه نمی کنیم. اسلام قائل به
مالکیت است. ما با آنها مشترك هستیم و اسلام نفی مالکیت نمی کند. عقلا هم از اول بوده اند. اینکه گفته می شود کمونیسم اولیه یا



فلان، این ثابت نیست. طبیعت اولیه بشر این است که حتی درباره وسیله شکارش هم احساس مالکیّت داشته و اگر کس دیگري آن را
برمی داشت، دعوایش می کرد یا درگیر می شدند. بنابراین خود تفکر سوسیالیستی در اثر هجمه سرمایه داري و مشکلات کارگري، و
به خصوص در دنیاي صنعتی شکل گرفت، نه در دنیاي دهقانی. بعداً مائو خواست این را از جنبش دهقانی استنتاج کند، اما کلاً از
تولید صنعتی شکل گرفت. حق کارگر خورده می شد و این مسائل ایجاد شد. (گفته می شد که) به چه مناسبت کسی امکانات در
اختیارش باشد و این طرف فقط کار کند. لذا این مسائل ایجاد شد و خودبه خود یک مکتب پیدا شد و باز در خود سوسیالیسم هم ما
فقط یک مکتب فکري نداریم. شما سوسیالیسم اروپایی را ببینید که مسیحی هستند. اینها مسیحی و از نظر فکر الهی اند، در عین
حال مالکیت را هم به وجهی قبول می کنند، اما تفکرات سوسیالیستی هم دارند. در خود اتحاد جماهیر شوروي هم بعد از مدتی، تا
حدي به ملکیّت قایل شدند که هر کسی می تواند مثلاً یک زمین در حدّ چندصد متر داشته باشد و مایحتاج زندگی اش را تهیه کند.

 
آنها هم چنین گرایش هایی پیدا کردند. 

لذا اینکه (بگوییم) تمام آنچه که به عنوان اقتصاد در دنیا مطرح است که ما در فقه مان به عنوان موضوع می بینیم، پشت آن فلسفه
اي است و بعد بیاییم حتی این فلسفه را به اسلام اسناد بدهیم، این اول الکلام است. حالا با علم اقتصاد کاري نداریم؛ خود فلسفه مال
ما نیست و از یونان آمده، و درباره اینکه چرا آن را وارد دنیاي اسلام کرده اند، داستان زیاد است. وارد کردند تا درِ خانه اهل بیت را
ببندند. اما می بینیم که بزرگان فلاسفه اي داشتیم که بعد از ورود به فلسفه چنان کار کردند که به قول بنده فرع زائد بر اصل شد. اما
ریشه اسلامی ندارد و لذا حتی با اینکه با دید الهی نگاه می کنیم و فلسفه پیش ما تکامل الهی پیدا کرد، اما فلسفه اسلامی نشد. بله،
فلسفهٔ بزرگان ما است، اما فلسفه اسلامی که ما آن را به اسلام اسناد بدهیم نیست. اسلامی که ما می گوییم، اسناد می خواهد. خدا
رحمت کند مرحوم آقاي خویی، در بحث تسامح در أدلهّ سنن نظري دارند که من در فکرم این بود که ابتدا خود مرحوم آقاي خویی
این معنا را فرمودند. ایشان در روایات من بلغ: «من بلغه شیء من الثواب علی شیء من خیر فعمله کان له أجر ذلک»... ده یا دوازده
روایت به این صورت داریم. شیخ انصاري در رساله تسامح در أدله سنن، معتقد است که این روایات ضعف سند را تصحیح می کند.
شیخ انصاري حتی در روایات تاریخی هم ملتزم هستند، و لذا (معتقدند که) می توانیم اسناد به شرع بدهیم؛ (این روایت) استحباب
درست می کند، کراهت درست می کند. مرحوم آقاي خویی مبنایی داشتند و آن اینکه این روایات اسناد به شرع درست نمی کنند.
استحباب، اسناد به شرع است، کراهت اسناد به شرع است، و این روایت این کار را نمی کنند. این روایات تفضّل است. کسی شنیده که
به آن عمل ثواب می دهند، آن کار را کرد و ثواب را به او می دهند. بیشتر از این نیست. اسناد معنا ندارد. بعداً دقت کردم و دیدم که

 
این مبنا را ابتدا مرحوم صاحب حدائق مطرح کرده اند. مبناي قوي اي است. 

وقتی می خواهیم به اسلام اسناد بدهیم، باید دقیق باشیم. قواعد فقهی داریم. قواعد دیگر هم داریم، اما بسیاري از قواعد ما ریشه
عقلایی دارند. بسیاري از قواعد فقهی ما ریشه عقلایی دارند. اینجا بحث فقهی می کنم؛ ما قاعده اصالۀ الصحه داریم. این قاعده در
عمل وجود دارد؛ من این خانه را از شما می خرم، بعد شک می کنم که آیا شما این خانه را مالک بوده اید یا درست خریده اید و مال
کسی را به زور نگرفته اید. اینجا اصالۀ الصحه در فعل غیر جاري می شود. اصالۀ الصحه در فعل یعنی هنگامی که انسان کاري اساسی

 
انجام می دهد، کار خلاف انجام نمی دهد، کاري هم نداریم که مسلمان باید متدیّن باشد. 

مرحوم حاج آقا رضا همدانی می فرماید که این قاعده ریشه عقلایی دارد؛ یعنی عقلا در تعاملات شان با یکدیگر وقتی قصد خرید خانه
دارند، شبهه نمی کنند که آیا دزد است یا مالک است. و بعد ایشان این قاعده را به افعال خود انسان هم سرایت می دهند. می فرماید
قاعده فراغ و تجاوز هم از شئون همین قاعده اصالۀ الصحه است که من وقتی نماز می خوانم (اصل را بر این می گیرم که) درست به
جا آورده ام. این ریشه عقلایی دارد. قاعده فقهی است و ما آن را از روایات استنباط می کنیم، اما ریشه عقلایی دارد. خود مرحوم آقاي
صدر هم که شاخصه هاي اقتصاد اسلامی را مطرح می کنند؛ اقتصاد دولتی، اقتصاد عمومی، مالکیت عمومی و شخصی، ما (باید) نگاه
کنیم که آیا اینها در میان عقلا سابقه دارد یا نه. عقلا مالکیت دولتی نداشتند؟ هر حکومتی در هر جایی در دایره خودش مستملکاتی
داشته و چیزي که ما در اسلام به نام انفال می شناسیم، انفالْ اختصاصی اسلام نیست که اسلام وضع کرده باشد. انفال یا ثروت هاي



عمومی پیش از اسلام هم بین مردم بوده است؛ حتی قبایل افریقایی. این قبایل کلبه و لوازم شکار شخصی داشته اند، اما جنگلی که
اطراف شان بود و براي شکار می رفته اند، این را ملک عموم می دانسته اند، قلل جبال یا بطون اودیه که ما در انفال تعبیر می کنیم،

 
اینها ثروت هاي عمومی است و همیشه بوده است. 

بعد مکتبی در سرمایه داري، بنابه ضرورت هایی که ایجاد شد، مثلاً کشف آمریکا، باعث شد مردم از اروپا و آلمان و ایرلند مهاجرت
کنند. در آنجا گفته می شد که شما این زمین ها را، هر مقدار که می خواهید، بروید و فقط ثبت کنید. اندازه بدهید و فقط ثبت کنید.
بردارید براي خودتان. لذا زمین هاي بزرگ پیدا شد که حتی کوه را هم شامل بود. بعضی از تفکرهاي کاپیتالیستی، مالکیت را خیلی
اوج دادند. در اینجا بین عقلا چه بوده است؟ بین عقلا همهٔ اراضی اي که مالک نداشتند، زمین هایی که بلامالک بود، کسی که آن را
احیا می کرد، مالک می شد. کسی که می رفت معدن را کشف می کرد، مالک می شد بین عقلا. اسلام هم این احیاء موات را آورده
است. درباره احیاء موات روایت داریم. حکم اسلامی است و ریشه عقلایی دارد. این مالکیت ریشه عقلایی دارد. در اینجا می بینیم که
هم مالکیت دولتی و هم مالکیت عام در انفال، و هم مالکیت شخصی، ریشه عقلایی دارند. همه اینها را هم در اسلام می بینیم. شاخصه

 
اسلام نیست که ما در اینجا بگوییم اسلام این را تأسیس کرده است. نه. لذا در احیاء موات سراغ عقلا می رویم. 

اما اینکه شما می فرمایید همه عقلا هستند، در آن زمان هم جوامعِ مختلفی بوده است. ما وقتی می گوییم عقلا، چرا می گوییم عقلا؟
چون عقل حجّت باطنی است. آقایی در بحث اصرار داشت که تمام علوم را انبیاء درست کرده اند؛ انبیاء آمده اند و تمام علوم بشر به
دست انبیاء درست شده است. این عیبی ندارد. «فذره فی بقعۀ الإمکان»، نفی نمی کنیم. اما این اثبات می خواهد؛ مثلاً موساي پیامبر
چه علمی درست کردند؟ دلیل اثباتی نداریم، اما ممکن است. اما گفتم چرا تا آنجا می روي؟ خود عقل هم حجت باطنی است و خدا
آن را در وجود انسان گذاشته و این عقلِ انسان به انسان فکر داده که بنا درست کند. ما در مسئله نظام معایش هستیم. این سیره
عقلائی است. شما خیال می کنید در میان کمونیست ها، بعد از اینکه لنین مسلط شد و اقتصاد کمونیستی حاکم شد، تمام مردم و
عقلاي مردم به آن رویه قائل بودند؟ کشتار شد تا زمین هاي شان را گرفتند. درگیري و بساطی بود. این مطلب را تحمیل کردند. سیره
عقلایی که ما می گوییم، یعنی آنچه عقلا بر اساس آزادي عمل شان می نشینند و به راه هایی فکر می کنند. ممکن است در بعضی از
جاها این سیر عقلایی و بناءها متفاوت باشد؛ مثل قواعد راهنمایی و رانندگی. شما به انگلستان که بروید، به جاي سمت راست از
سمت چپ می روند؛ اینها قوانین عقلایی است. مقرراتی درست کرده اند و بر اساس آنها زندگی می کنند. ما هم که به آنجا برویم،
حتی از نظر فقهی باید تابع آن رویه باشیم. معنا ندارد تخلف کنیم. آنها هم یک سري از عقلا هستند. این سمتْ فرانسه است که طور
دیگري است. عقلا ممکن است اختلاف در بناءگذاري داشته باشند. ما دقیقاً یک عرف عقلاي خاص را نمی گوییم؛ آن جهاتی را می
گوییم که جامع بین عقلا است. خود اسلام در بعضی موارد، خصوصیاتی داشته، اما آیا این خصوصیاتی که عرض کردم، به آن صورتی
است که بتوانیم اسناد بدهیم؟ یعنی همین روایاتی که شما فرمودید و البته درست است. من هم دیده ام. این روایاتی که قاعده می
دهند، قبل از اینها در بین عقلا رویه نیست؟ در میان عقلا هم همینطور است؛ یا به سلطان است، یا به تولید است، یا با اجارات است.

 
این است و بوده است. 

آقا رسول االله(ص) به مدینه هجرت کردند و در جمع جوانان که سؤال و جواب می کردند، فرمودند که این سپر و شمشیر و بساطی که
دارید از کجا می آورید؟ گفتند این بنی قریظه و بنی نضیر -دو طایفه یهودي در مدینه- اسلحه سازان ماهري هستند و کارگاه هاي
خیلی بزرگ دارند. حضرت سؤال کرد که کارشان خوب است؟ گفتند عالی است. حضرت فرمودند اگر میان شما و آنهاا اختلاف بشود و
آنها حاضر به فروش اسلحه نشوند چه می کنید؟ گفتند آدم هاي خوبی هستند و ما با آنها مراوده داریم، چرا اختلاف؟ حضرت
فرمودند چه اشکالی دارد که شما و بچه ها و جوان ها به کارگاه هاي آنها بروید و یاد بگیرید و فوت وفن کار را یاد بگیرید و بیایید
کارگاه بزنید. خلاصه تشویق کردند و دنبال کردند و این کار شد. به فاصله پنج یا شش سال جنگ احزاب پیش آمد. در جنگ احزاب
همین یهودي هاي مدینه با مشرکین مکه علیه پیامبر متحد شدند و اینها مشکل اسلحه نداشتند. اینجا چرا پیامبر می فرماید بروید از
یهودي ها یاد بگیرید؟ مگر خود پیامبر نمی توانست یاد بدهد؟ این تصویر که هر علمی و کل علوم را شرع موظف است براي مردم



بیاورد و آن رویه هایی که عقلا در حفظ نظامات شان دارند، این را چگونه می توانیم بحث کنیم؟ شرع آمده طب را بگوید؟ پیامبر و
موسی به طبیب مراجعه نمی کردند؟ براي امیرالمؤمنین طبیب نیاوردند؟ چرا؟ مثلاً می گفت طبیب چرا؟ من خودم طبیب هستم. اما

 
نفرمودند. 

ما آن وقت هم صنایع داشته ایم. بله، در مقام مشاوره براي سکه زدن آمدند خدمت امام هادي و گفتند که اینها روي سکه هاي شان
ترویج مسیحیت می کنند و حضرت فرمود خودتان سکه بزنید. لذا ارشاد داریم، اما اینکه اسلام بیاید و یکی یکی علوم را تعلیم بدهد،
این اول الکلام است. عرض من این است که جداي از مکاتب فکري و پشتوانه فلسفی و ایدئولوژي که الان پشت سر تمام جهات پیدا
شده در هر چیزي... چون یکی از مسائلی که ما در فلسفه داریم، (این است که) فلسفه پیش ما محدود است. خدا رحمت کند، این را
با مرحوم مطهري هم بحث داشتیم. فلسفه در بین ما که آمده، در همان حدودي که ما بحث می کردیم، قوه و فعل و حرکت و علت و
معلول، و مقداري وسیع تر از آن شده است. این واقعیت است. ما تا اینجا رسیده ایم. این فلسفه یونان به غرب رفته است؛ مخصوصاً به
غرب پس از رنسانس. چون پیش از رنسانس بهایی به علم داده نمی شد. رنسانس باعث شد از کلیسا جدا شوند و سلطه آقایان
کاردینال ها و پاپ ها و آقایان از میان رفت و آزادي عمل و فکر به وجود آمد، و لذا ما تفکرات فلسفی را از این منشأ می بینیم. ریشه

 
آن هم فلسفه یونان است، فلسفه هند است، فلسفه قدیم ایران است، «الفهلویون الوجود عندهم» هم هست. 

اما فلسفه یونان خیلی قوي بوده و از همه قوي تر بوده که به اروپا رفته است. این فلسفه در آنجا شاخه هاي مختلف پیدا کرده است؛
لذا فلسفه اقتصادي، فلسفه سیاسی و فلسفه ریاضی هم پیدا شده است. علمی که هست، فلسفه اي هم پشت آن است که بعداً ایجاد
شده است. مشکلی ندارد که این حرکتی که در جهت اقتصاد است را دسته بندي کنیم و ایدئولوژي اي پشت آن باشد، اما چیزي که
ما در موضوع فقهی با آن سروکار داریم (این است که) من اینجا دادوستد می بینم. من اینجا این روال و این روش را می بینم که
امروز بین عامّه عقلا مطرح است. در فرمول هاي مختلف اقتصادي، تورّم، رشد یک واقعیت است و برنامه هایی دارند. این برنامه ها هم

 
چیزي به عنوان وحی منزل نیست، تجربه است. 

ما با این موضوعات سروکار داریم. آن موضوعاتی که بین اینها دیده ایم موفق تر بوده است، به عنوان بنایی که اینها در اجتماع شان
دارند و خودشان هم به دنبال آن اند که بهترین راه را به دست بیاورند. اگر در جایی راه بهتري وجود داشته باشد (همان را دنبال می
کنند)؛ مثلاً مکتب شیکاگو یا مکتبِ فریدمن در شیلی، بعد از اینکه پینوشه را کنار زدند، این آقاي فریدمن را بردند و به اقتصاد سامان
دادند و تا جایی هم جواب داد. یعنی از وضعیت قبل درآمد، اما عوارض دیگري داشت که هنوز هم گرفتار هستند. ما نمی گوییم تمام
آنچه مکتب کاپیتالیسم یا سرمایه داري می گوید درست است، نه، ما (می گوییم باید توجه کرد به) آن چیزي که حاصل تجربه افراد
است و علوم هم در اثر نیاز ایجاد می شود. ما باید نگاه جامعی به علوم داشته باشیم. فیزیک چطور ایجاد شده؟ شیمی چطور؟ سابقه
قدیمی هم دارند. شیمی همان کیمیا است. روایات امام صادق(ع) را هم داریم و جابر بن حیان را هم داریم. اینها نیازهایی است که ما
داریم؛ علم فیزیک، علم شیمی و جغرافیا و... بوده است، اما بعد منظم شده اند. بشر این علوم را به تناسب نیازش ایجاد می کند.
اختراعی هم نیست که با نشستن و اختراع کردن باشد. نیاز افراد این را درست می کند؛ چشم پزشکی رشته اي است که... مثلاً در
ملایر ما -خدا بیامرزد- دکتر راستان جراح قلب بود که پدرش چشم پزشک بود. در بروجرد حتی براي آقاي بروجردي هم ایشان را
می آوردند؛ هم عمل فتق می کرد و هم عمل چشم. این تخصص ها جدا نبود. الان فقط در تخصص چشم ده ها رشته دارید. چرا؟

 
تجربه، بشر و کار بشر را رشد داده است. در اقتصاد هم همین را داریم. 

عرض بنده این است که به جاي گفتن اینکه این مکتب خاص اقتصادي را در اسلام داریم، (باید بگوییم) مکتبی که ما داریم پشتوانه
الهی و وحیانی دارد، ما معتقد به نص هستیم و اعتقاد نداریم که تمام موضوعات را امام باید به ما بگوید. ما قدرتی در فقه داریم. قدرت
پویایی داریم که تمام این موضوعاتی که هست، با معیارهایی، بنابه فرموده ایشان، نزد ما اصولیون است؛ چرا که اخباري ها در اینجا
نمی توانند خیلی این طرف و آن طرف کنند. ما که اصولی هستیم، با آن معیارهایی که استنباط می کنیم، می توانیم براي این



 
موضوعات حکم بیابیم و جوابگو باشیم. 

مجري: تشکر. برداشت بنده از صحبت هاي شما این بود که ارتباط یا بهره گیري از یک علم به معناي تأیید آن ایدئولوژي اي نیست
که در پشت آن قرار دارد، و این ایدئولوژي رو هم انکار نمی کنید و فکر می کنم نکته اي که درباره بحث مراجعه به عقلا مطرح

 
کردید، آن پشتوانه ایدئولوژیکی مدّنظر شما است که در بین عقلا وجود دارد. شما هم بفرمائید. 

خسروپناه: اجازه بدهید وارد بحث توجیه اسلامیّت فلسفه اسلامی نشوم که بحث دیگري می طلبد. در تاریخ فلسفه فارابی رو داشته
ایم که به هر حال فلسفه سیاسی داشته و خواجه نصیر و غیره. دنبال هم شده تا ملاصدرا در شواهد الربوبیۀ در مشهد پنجم، در
مظاهر الإلهیه، بحث سیاست و شریعت را مفصلاً طرح می کند و دقیقاً نقد سکولاریسم به معناي امروزي کلمه است. ولی دغدغه
ملاصدرا همانگونه که در تعلیقه بر الهیات شفا دارد، می گوید: «کتابنا الکبیر المسمّی بالأسفار و هو أربعۀ مجلّدات کلّها فی الإلهیات».

 
این بحث ها باید بماند براي فرصتی دیگر که از محضرتان بهره مند شویم. 

اینکه گفتیم مکتب اقتصاد اسلامی داریم، معنایش این نیست که عقلا و عقل را قبول نداریم یا نص محوریم. ما همانگونه که عقل
بسندگی، یعنی سابجکتیویسم را قبول نداریم، نص بسندگی را هم قبول نداریم. لذا به درستی فرمودید که عقل حجت باطنی است.
لذا حرف برخی از افراد که همه چیز را باید از نصوص درآورد و حتی طب اسلامی و تجربه تعطیل و عقل تعطیل، با مشرب ما نمی
سازد و قطعاً با مشرب علماي اصیل و حتی اهل بیت هم نمی سازد؛ چرا که ایشان هم مراجعه به تجربه عقلا را سفارش دارند. اینها از
بحث ما خارج است و به نظر بنده نباید اکنون آن را وارد کنیم. بیست سال قبل مسوده اي از بنده چاپ شد به نام «انتظارات بشر از
دین». در آنجا مفصل توضیح دادم. ابتداي این بحث هم توضیح دادم که علم اقتصاد الان مورد بحث نیست و بحث مکتب اقتصاد است.
نکته مهم دیگر این است که قبل از انقلاب، نخبگان متأثر از تفکرات مارکسیستی سوسیالیستی بودند؛ مثلا مرحوم شریعتی متأثر از

 
سوسیالیسم بود. 

 
بروجردي: ایشان از اتباع مرحوم نخشب بود؛ خداپرستان سوسیالیست. بسیاري از بزرگان هم بودند. 

خسروپناه: زمان جوانی اش ابتدا طرفدار نخشب بود و بعد خیلی متأثر از مکتب فرانکفورت بود. آن موقع مارکوزه برجسته بود. اگر
دقت کنید در آثارش به شدت منتقد مارکسیسم بود، ولی طرفدار سوسیالیسم بود. من قصدم تأکید بر این نکته است که همان
وضعیت در زمان ما تکرار نشود؛ یعنی قبل از انقلاب عده اي از نخبگان متأثر از مارکسیسم یا سوسیالیسم بودند، چون رواج داشت.
الان که نظام سرمایه داري در دنیا غلبه دارد، حواس مان باشد که متأثر نشویم و همان تجربه غلط قبل از انقلاب را به نحو دیگري

 
نداشته باشیم. 

بحث من این نبود که اسلام با سرمایه و سرمایه گذاري مخالف است. وقتی آزادي اقتصادي را در اسلام می پذیریم، یعنی سرمایه
گذاري را هم می پذیریم. اما سرمایه داري و کاپیتالیسم را نه. نمی توانید بگویید کاپیتالیسم را قبول دارم اما عقبه فلسفی اش را قبول
ندارم. مگر دست من و شماست که بشود گفت این را قبول دارم و آن را قبول ندارم؟ مانند کسی که بگوید من حرکت جوهري
ملاصدرا را قبول دارم، اما اصالت وجود را قبول ندارم. یا مثلاً من روایت امام صادق(ع) را قبول دارم اما امامت ایشان را نمی پذیرم.
وقتی می گویید روایت امام صادق(ع)، یعنی امامت ایشان را پذیرفته اید. لذا کاپیتالیسم و سرمایه داري و این ایسم با سرمایه فرق
دارد. بله، اسلام اجازه کار اقتصادي و آزادي اقتصاد و مالکیت خصوصی را می دهد. ممکن است تأکید حاج آقا روي این باشد که ما
باید به مالکیت خصوصی در جامعه خودمان بها بدهیم که بحث دیگري است و به جامعه شناسی اقتصادي ایران ربط دارد و جدا است؛
ولی به لحاظ فقهی، آنچه ما از فقه، خصوصاً از شیخ انصاري و سایر بزرگان می فهمیم، اسلام هم مالکیت خصوصی را و هم مالکیت
عمومی را قبول دارد، و هم مالکیت دولتی را. در اسباب مالکیت خصوصی هم که شما مستحضرید و ما درس پس می دهیم؛ بعضی



اسباب ابتدایی هستند، مانند حیازت و کار، بعضی انتقالی اند با اسباب ارادي، مثل عقود و ایقاع، و بعضی انتقالی اند با اسباب قهري،
مانند ارث، ارتداد، و نصاب خمس و زکات. در مالکیت دولتی که امامت و حاکمیت است، فیء و انفال، در مالکیت عمومی و مشاع،

 
اراضی مفتوح العنوه. 

حضرتعالی می فرمایید اینها ریشه عقلایی هم داشته اند؛ سؤال این است که آیا شارع مقدس جاهایی تصحیح نکرده است؟ جاهایی
ردع نکرده است؟ به هر حال معاملاتی مانند خمر و... بوده است که منع کرد. در جایی عدم ردع است و در جایی امضاء است. اینجا
چند فرع اصولی است؛ چون بحث سیره عقلا بحث اصولی است، ولی متأسفانه اصولیین ما خیلی بحث نکرده اند. پراکنده بحث کرده
اند. سیره عقلا بماهم عقلا، فروعات متعدد بسیاري دارد. یک فرع این است که سیره عقلایی که در عصر معصوم است و معصوم به
صراحت آن را تأیید کرده اند، این معلوم است و انتساب اسلامی دارد و بدون اشکال است، یعنی هیچ مانعی ندارد که ما بحث حیازت
را اسلامی بدانیم، ولو اینکه ریشه عقلایی داشته باشد، ولو امضاء شارع باشد. یعنی اسلامیت یک حکم به تأسیسی بودن حکم نیست،
به امضائی بودن حکم هم است؛ مگر اینکه کسی اسلامیت را با تأسیسیّت تعریف کند (و بگوید) آنچه غیرتأسیسی و امضائی است را
اصلاً اسلامی نمی دانم؛ نمی گویم، ضداسلامی، اما اسلامی هم نیست. حقیر این را قبول ندارم. حقیر معتقدم آنچه که بناي عقلا است،
شارع یا به صراحت با روایت یا با سؤال و جواب تأیید کرده، یا مطلق یا با تصحیح و اصلاح؛ چرا که گاهی در طول زمان عقلا هم

 
انحرافاتی پیدا کرده اند، و امام اصلاح می کند. اینها همه اسلامی هستند. 

گاهی در عصر معصوم یک سیره عقلایی وجود دارد که شارع آن را امضا نکرده و ردع هم نکرده است. اینجا بعضی از اصولیان معتقدند
عدم ردع کافی است و همین براي اسلامیت کفایت می کند. فرع بعدي اگر سیره عقلاي بعد از معصوم باشد -که اصطلاحاً سیره
عقلایی مستحدثه گفته می شود- بحث بسیار جدي اي است. آیا این سیره که در عصر غیبت معصوم هستیم و توفیق محضر ایشان را
نداریم، می توانیم عدم ردع را -اگر کافی بدانیم- کشف کنیم؟ عقیده بنده این است؛ در بحث خارج اصول فقه نظام ولایی که دارم،
این را به این نتیجه رسیدم که باید سراغ قواعد رفت. اگر توانستیم بنابر قاعده اي امضاء یا عدم ردع را تأیید کنیم، این سیره عقلاي

 
مستحدثه قابل پذیرش است و الا فلا؛ حتی گاهی عدم ردع یا عدم امضاء را از قواعد می فهمیم. 

مثلاً الان در عقلاي عالم دست دادن زن و مرد نامحرم هست و عقلا هم پذیرفته اند. ما که سفر خارج می رویم و با نخبگان دیدار
داریم، ما دست نمی دهیم و به صورت احترام دست روي سینه می گذاریم؛ تا متوجه می شوند که مسلمان هستیم، بلافاصله از تعبیر
«متأسفم» استفاده می کنند. عذرخواهی می کنند که متوجه نبودیم. یعنی نه تنها ناراحت نمی شوند، بلکه کاملاً توجیه هستند. ولی
این سیره عقلایی در آنجا هست که مورد تأیید شارع نیست و آن را رد می کند. حالا کسی (ممکن است) بگوید نه، چون الان عقلا در

 
مجالس و غیره مشروب می آورند... مثلاً ما بارها به واتیکان رفتیم و یا بعضی کشورهاي دیگر... 

 
بروجردي: اینها رفتار است، بناء نیست. 

خسروپناه: سیره عقلا غیر از ارتکازات عقلاء است. عذر می خواهم. ارتکازات عقلائیه امر ذهنی است و سیره وقتی است که عینیت
رفتاري پیدا کند. اگر عینیّت رفتاري پیدا نکرد، سیره عقلا نیست؛ می شود ارتکازات عقلا. ممکن است منشأ سیره عقلا ارتکازات عقلا
باشد، ممکن است ارتکازات هم نباشد و عادات باشد، دستور حاکم یا قوانین باشد. الان در فرانسه اخیراً ازدواج با محارم یا

 
همجنسبازي را اجازه دادند. 

عرض بنده این است که باید بین عقل و عقلا و عقلانیت فرق گذاشت. این معادل ها ممکن است در زبان ما دقیق نباشد. غربی ها
عقل را Reason می گویند و وقتی عقلانیت را به کار می برند می گویند Rationality. اینها فرق دارد. حجت باطنی عقل است،
نه عقلانیت. بله، عقلا بما هم عقلا، اگر سیره عقلایی که در رفتار ظهور کرده و منشأش عقل بماهو عقل باشد، قطعاً حجت است. اما



کشف این مطلب هذا اول الکلام. مثلاً می فرمایید عقلا در بحث معاملات... می دانید که الان اروپاي شمالی سوسیالیستی است، نه
مارکسیستی. یعنی سوئد، دانمارك، فنلاند، و نروژ، اصلاً نوع حکومتداري اقتصادشان با مدل انگلستان و آمریکا و کانادا فرق دارد. حالا
سؤال من این است که اگر اینجا به عنوان فقیه بخواهید بگویید که سیره عقلا است که بعد عدم ردع را هم به آن ضمیمه کنید و حکم
بدهید، (کدام را مبنا قرار می دهید؟). عرضم این است که در این عرصه هاي اقتصادي، عقلا بماهم عقلا نیست؛ عقلا بماهم
سوسیالیست ها یک سیره دارند، یک ارتکازات عقلایی دارند و منشأ خیلی از سیره هاي عقلائیه، عادات و ایدئولوژي ها است. در
آمریکا و انگلستان و کانادا جور دیگري است. ما کدام را موضوع حکم جواز بدانیم؟ اینجا است که عرض می کنم در هنگام بحث از
سیره عقلا سریع نگوییم سیره عقلا بماهم عقلا. بله، ما در کبراي بحث با هم اختلافی نداریم؛ عقلا بماهم عقلا که منشأ آن عقل بماهو
عقل است، هیچ محل بحث نیست. عقلا بماهم عقلا که منشأ آن عادت یا هر چیز دیگر است محل بحث است. حتی عرض بنده این
است که اگر منشأ عقلا بماهم عقلا، عقل بماهو عقل باشد، امضاء شارع هم لازم نیست و حجت شرعی است. چرا؟ بر اساس ملازمه
عقلیه؛ چون ملازمه عقلیه، حجتِ آن را درست می کند و اصلاً امضاء و عدم ردع لازم نداریم. اما اگر منشأ عقلا بماهم عقلا عقل بماهو
عقل نباشد، اینجا امضاء یا عدم ردع نیاز است، و در زمان ما که سیره هاي عقلائیه مستحدثه است، باید ببینیم آیا عقلا بماهم
سوسیالیست است، بماهم کاپیتالیست است و بررسی شود. هیچ اشکالی هم ندارد. ممکن است پس از بررسی تطابق قواعد فقهیه، در
جایی حرف سوسیالیست ها را تأیید کنیم و یک جایی حرف کاپیتالیست ها را در آن قسمت تأیید کنیم و معنایش به تعبیر شما این
نیست که کاپیتالیسم را با مبانی فلسفی آن قبول کرده ایم. چون اینجا جواز آن را با معیار فقهی تأیید کرده ایم، اما وقتی جواز آن را
با معیار فقهی تأیید کردیم، اسلامیت اش را پذیرفته ایم، ولو منشأ عقلایی داشته باشد. مثل خیلی از سیره هایی که در عصر پیامبر و

 
معصوم بوده و شارع هم امضاء کرده و امضاء یا عدم ردع، اسلامیت اش را تبیین می کند. 

به این معنا می گوییم مکتب اقتصاد اسلامی، و واقعاً (خوب است) اگر فرصتی باشد و جزئی تر وارد بحث شویم؛ یعنی هم در بحث
آزادي اقتصادي و هم در بحث عدالت اقتصادي و هم در بحث مالکیت اقتصادي، هم در بحث دولت اقتصادي و هم در بحث تولید و
توزیع و مصرف اقتصادي. همین فریمن که نام بردید، نظریه تابع مصرف دارد. گاهی نظریه تابع مصرف به علم اقتصاد می رود، و در
علم اقتصاد، مبتنی بر کشف یک رابطه تجربی مثل عرضه و تقاضا است، که محل بحث ما نیست. اما گاهی باید و نباید از تابع مصرف

 
درمی آید و نتیجه می شود؛ در آنجا باید با معیار شرع بسنجیم که قطعاً شما هم تأیید می فرمایید. 

بنابراین با مبناي سیره عقلائیه اي که مورد تأیید اصول فقه است، با توضیحاتی که خدمت شما عرض کردم، با این مبانی، اسلامیّت
هم تأیید می شود و می توانیم در فرصت دیگري آزادي اقتصادي و دولت اقتصادي و تولید، توزیع و مصرف اقتصادي و عدالت
اقتصادي و مالکیّت اقتصادي، هر یک را به صورت جداگانه مورد بحث قرار دهیم و بحث مستقل می خواهد تا معلوم شود که مالکیّت
اقتصادي در اسلام، غیر از مالکیّت اقتصادي در سوسیالیسم و کاپیتالیسم و سایر ایدئولوژي ها است. (همچنین) آزادي و دولت و إلی

 
آخر که همه همینطور هستند. 

عرض آخر بنده؛ چرا که ارادت بسیاري به مرحوم آیت االله بروجردي دارم و واقعاً از روش فقهی ایشان بهره مند شده ام و به نظر بنده
یکی از بهترین روش هاي اجتهاد براي فقه الاجتماع روش ایشان است که حقیر در کنار تصاویر اساتیدم که در کتابخانه ام هست،
تصویر ایشان هم هست و همیشه به یاد ایشان هستم و از آثار ایشان بهره مند شده ایم. در همین کتاب البدر الزاهر که یکی از بهترین
تقریرات بحث هاي صلاة و نماز ایشان است، عبارتی دارند: «الرابع: قد تلخّص مما ذکرناه: 1. أنّ لنا حوائج اجتماعیۀ تکون من وظائف
سائس الاجتماع و قائده. 2. و أنّ الدیانۀ المقدسۀ الإسلامیۀ أیضا لم یهمل هذه الأمور بل اهتم بها أشدّ الاهتمام...». شاهد بنده این
است: «... وشرّعت (یعنی الدیّانۀ المقدسۀ الاسلامیۀ) بلحاظها أحکامها کثیرة و فوّضت إجراءها إلی سائس المسلمین»؛ یعنی تشریع
کرده است، حالا تشریع یا از باب تأسیس است و یا تشریع از باب امضاء است؛ تشریع را نباید فقط بحث تأسیسی گرفت. بنابراین

 
توصیف مکتب اقتصادي به اسلامیّت، وجهی کاملاً اصولی و فقهی دارد. 



 
مجري: تشکر. فکر می کنم همچنان بحث در خصوص این است که عقلا بماهو عقلا... بله، بفرمائید. 

بروجردي: ما اصلاً مسئله سرمایه داري و کاپیتالیسم مدّنظرمان نیست. چیزي که درباره آن صحبت داریم (این است که) ممکن است
مشترکاتی در جهاتی بین ما و بعضی از مکاتب باشد. این هیچ دلیل تعبّد به آن مکاتب نیست؛ منتهی عرض بنده این نیست. درباره
سیره که فرمودید ارتکاز عقلا، این خودش داستان مستقلی است. ارتکاز عقلائیه را ما حجّت می دانیم، اما سیره را ما می گوئیم بناء
عملی است. بناء عملی یعنی کاري که انجام می دهند و بر اساس عقل شان هم انجام می دهند. حالا تفاوت میان عقل و عقلانیت؛
چون از نظر ما عقلانیت یعنی به کارگیري آن عقل. حالا تصور دیگري از این عقلانیت، داستان دیگري است. عقلانیتی که در اصول
مطرح می کنیم، یعنی با به کارگیري عقل، بناگذاري می کنند و بناگذاري ها براي نظام معایش شان است، یعنی در اینجا عادات و
رسوم ملل مختلف سیره عقلایی نیست. روش هاي اصلی، یعنی بناء عقلایی این است که انسان باید با دیگران تعامل داشته باشد، با
دیگران ارتباط داشته باشد، و زندگی جمعی بدون تعامل ممکن نیست؛ حالا این تعامل و گرمی با دست دادن است، یا در فرانسه با
بوسیدن است، در هندي ها دست ها حرکت خاصی می کنند، این آداب و رسوم است و سیره نیست. عقلا این سیره را دارند که در
تعاملات باید به افراد بها داد. ما موجود اجتماعی هستیم و باید با افراد تعامل کنیم. بسیاري از عادات و رسوم ربطی به سیره ندارد،
چون در نظام معایش نیست. نظام معایش یعنی اصول کاربردي اي که دوام جامعه را تضمین می کند. این سیره و بناگذاري است، و
الا عادات مختلف است و مثلاً در عادات غذایی، عادات لباس و بعد گاهی رویه ها و عادات ناپسند، مانند قوم لوط، این دیگر سیره
نیست، عادت ناپسند است. همجنسگرایی که آن را با همجنسبازي یکی می گیریم، البته داستان دیگري است. کلاً این مسئله
همجنسگرایی، اینکه آیا واقعاً ریشه عقلایی دارد، اول الکلام است؛ یعنی در بناگذاري جامعه، کسانی که می آیند تا سیره عملی را در
جامعه پی بریزند، آیا ازدواج دو مرد جا دارد؟ خودشان هم، و حتی کلیسا که قبول کرده، مصیبت داشته اند و دارند. در جوامع هم

 
مشکل دارد و حتی در آمریکا هم به آن صورت پذیرفته نشده است. 

لذا سیره اي که ما تعبیر می کنیم، عبارت است از آن بناء عقلایی در مقام عمل که باید ریشه عقلی داشته باشد که حجت باطنی
است، و براي دوام نظام عقلایی است که نظام جامعه شان باشد. این به نظر ما سیره است. سیره عقلایی این است. حالا گاهی اوقات
ممکن است با سیره هاي متفاوتی روبرو شویم؛ مثلاً شمال اروپا که فرمودید، ما اینجا هیچ اشکالی ندارد که نسبت به دو روش

 
اقتصادي در دو سیره، طبق روش خودمان، عدم ردع را براي هر دو، از قواعدمان استفاده کنیم. 

 
خسروپناه: یعنی هر دو را؟ اجتماع ضدین است! 

بروجردي: البته نه در ضدّین، در جایی که قابل جمع باشد. چرا که اینها روش اند. وقتی نفی یکدیگر می کنند، البته نمی شود. اما

 
فرض کنید روشی است که این تورم را با یک فرمول درست می کند... 

 
خسروپناه: حاج آقا اینکه علم اقتصاد است... 

بروجردي: بله، ما علم اقتصاد را هم عقلایی می دانیم، چرا که عقلا آن را ساخته اند. اینجا یک یا دو روش است، اما مسئله این است
که به عقول خودمان هم مراجعه می کنیم. فقیه در باب شناخت موضوع... چون یکی از مصیبت هایی که در فقه داریم و اکنون هم
گرفتار آن هستیم، موضوع شناسی است که در موضوع شناسی گیر اساسی داریم؛ در امور سیاسی، و در امور اجتماعی. همین جمله
اي که از آقاي بروجردي فرمودید، بله، شرع تشریع می کند، اما شرع تشریع حکم می کند، اما نه تشریع موضوع. ما در موضوع گیریم،
مثلاً در موضوعات طبی. مثلاً من خودم در بحث یائسه گیر بودم. در کلمات تمام علماي ما بین خمسین و ستّین ذکر کرده اند و
روایت هم داریم. آیا در اینجا این بیان معیار است یا واقعیتی است که در بین این زن ها در بین آن نژاد بوده است؟ علم طب داستان
دیگري دارد و می گوید یائسگی زمانی است که این سلول تخمدان ترشح نکند، و اگر نکرد، یائسگی پیدا می شود و اگر هفت یا هشت



ماه ادامه پیدا کند، تمام شده است. این ممکن است در چهل یا چهل وپنج سالگی پیش بیاید، نژادها مختلف اند، تغذیه مختلف است،
آب و هوا مختلف است. آنچه که ما بین خمسین و ستّین می بینیم، در جزیرة العرب معمول بوده است و حتی زن هاي سیده در اینجا

 
استثناء شده اند؛ قریش مثلاً. ممکن است در نژادهاي مختلف تفاوت داشته باشد. 

اینجا موضوع یائسه را ما باید چه کنیم؟ با تعبّد صرف از روایات، یا فهم خودمان را هم در کنارش بگذاریم و بگوییم این یک نظر
تخصصی است؟ هر چند نظر شارع هم درست است، اما شارع آن چیزي را گفته که مردم از او سؤال کرده اند، و درباره آن منطقه
گفته است. لذا این موضوع یک مسئله است. در اقتصاد هم همین است. اینجا عقلا روش هاي مختلفی را طی می کنند. الان هم
همین است. این روش ها را ما باید در آن جهتی که موضوع می خواهیم تشخیص بدهیم. باید سنجشی میان اینها داشته باشیم. لذا
مشکل ما این است که فقیه ما امروز آن قواعد اقتصادي را باید بداند. ما الان درباره بانک و بهره و... حکم می دهیم (بی اینکه) بدانیم
بهره چیست، یا بدانیم بهره با ربا تفاوت دارد. من به عنوان فقیه اگر می خواهم حکم شرع را بیاورم، باید موضوع تنقیح شود. ما در این

 
جهت، در بسیاري از موارد گیر داریم. 

من اشکالی نمی بینم که هر چیزي که از نظر شرع گذشته، امضائی یا تأسیسی باشد، اما بحث ما این است که آن چیزي که خود شرع

 
آورده... چون علم یا مکتب، یعنی چیزي آورده که دیگران نیاورده بودند. این به اصطلاح ظاهر مطلب است. 

 
خسروپناه: نه، این ظاهر مطلب نیست و در هیچ جاي دنیا چنین نیست. مکتبْ ترجمه School است. 

بروجردي: حالا اجازه بدهید! مکتب School است، در اینجا یک روش خاص است. به هر حال این مکتب سوسیالیسم با مکتب

 
کاپیتالیسم دو روش است. اینجا خود سوسیالیسم را افرادي آوردند که قبلاً این حرف ها را کاپیتالیست ها نزده بودند. نگفته بودند. 

 
خسروپناه: ولی خیلی از مکاتب دیگر گفتند؛ مثلاً افلاطون گفته است. 

بروجردي: ما یک نظریه کمونیسم اولیه داریم. حتی در بین خودمان مانی داریم. آن موارد خاص را در نظر بگیریم. بله، این تفکر پیدا
شده که این مالکیت را وسیع و عمومی کنیم. اینها را ما کاري نداریم. آن مکاتب اصلی را که مطرح بوده (کار داریم). این مکتب چیزي
را خودش آورده است؛ اگر مطلبی در اینجا ریشه عقلایی دارد، امضاء می شود و اسلامیّت اش از باب امضاء است، عیبی هم ندارد، و لذا
ما به عنوان فقیه در فقه، حکم مان را می بریم روي این موضوع؛ این موضوع عقلایی که هیچ اشکالی هم ندارد. به این معنا است که
فقه الاقتصاد پیدا می شود، و احکام اقتصادي ایجاد می شود. اما اینکه در اینجا ما مکتبی در قبال سایر مکاتب و یک مکتب مستقل
داریم، البته در مقام گفتن ایرادي ندارد، و ما هم پز می دادیم و می گفتیم مکتب اقتصادي اسلام. ملاحظه کنید که لازمه اش این
است که اگر گفتیم مکتب، براي تمام فعل و انفعالات و مشکلاتی که پیش می آید باید راهْ پیش بینی کنیم. باید راه داشته باشیم. آیا
بر اساس این امضاءها یا عدم ردع، می توان این راه ها را در مشکلات پیش بینی کرد یا نه؟ به عنوان اقتصاد اسلامی، ولو مکتب، می

 
توانیم ارائه بدهیم؟ در آن صورت آن بحث خارجیت امروز پیش می آید و آن اقتصادي که ما امروز داریم؛ مثل بانک هاي امروز. 

اگر درباره مکتب گفتیم که امضاء هم قبول است و مورد پذیرش شرع بوده و بنابراین پذیرفته است، ما هم می فهمیم، و لذا فرق اش
این است که در حکم شرع در احکام تأسیسی، ما براي حدود حکم به خود شارع مراجعه می کنیم، اما در احکام امضائی براي فهمیدن
حکم باید به آن حدودي که در بین عقلا است مراجعه کنیم، و لذا بالا و پائین کردن اش دست شرع نیست، دست عقلا است. شرع
پذیرفته است. این پذیرش شرع در چه حدّي بوده است؟ همان استنباطی را می خواهد که باید با قواعد و بساط تشخیص دهیم. لذا
اگر به عنوان مکتب مطرح می کنیم، باید در همه زمینه ها حرف داشته باشیم. یعنی به مکتب هاي اقتصادي وارد بشویم و ما هم
مطابق مبناي ایمان طرح ارائه کنیم. به فرمایش شما عقبه فلسفی دارد و عقبه اعتقادي و ایدئولوژي اي که خودمان داریم، بر اساس



ایمان طرح ارائه بدهیم. مثل ما هم که ایدئولوژي الهی دارند، در بین اقتصاددان هاي دنیا وجود دارند و حرف می زنیم و این طرح مان
را بین آنها عرضه می کنیم؛ اشکالی ندارد. مثل فلسفه می شود. ما در فلسفه، مبانی را در دنیا عرضه کردیم. هانري کربن براي فلسفه
یونان به اینجا و خدمت علامه طباطبایی و آسید ابوالحسن رفیعی نیامده بود. خود اینها حرف هایی در فلسفه داشتند. به این فلسفه
کمال داده بودند که آنها خود را محتاج می دانستند که بیایند اینجا و تلمذ کنند. یا اینکه می فرمایید ما کار کرده ایم، اما مثل آنها
وسیع نیست، شکل اروپایی فلسفه امروز، مانند فلسفه ما نیست و کاملاً متفاوت است. اساس در آنجا متفاوت شده است. شکل در بین
ما محفوظ است و ما در کارهایی وارد شده ایم؛ مثلاً به همین فلسفه هاي اجتماعی محدود وارد شده ایم؛ فلسفه مدن و تدبیر مدن،
اما خیلی قوي وارد نشده ایم. گاهی هم بزرگان ما وارد شده اند که خوب است، اما فلسفه در اروپا به شکل دیگري بسط پیدا کرده و به
تناسب علوم مختلف بوده است. یعنی آنها دیدند که هر علمی که هست، باید فلسفه پشت آن را ببینیم و اینطور فلسفه اي شکل می

 
گیرد. فلسفه ریاضی بین ما چیزي نبوده، اما در آنجا شکل گرفته است. 

عرض ما این است که هنگام اسناد، آیا شرع وظیفه اش این است که همه علومی که مردم و اتباع نیاز دارند، به آنها ارائه بدهد؟ آیا این
کار لزومی دارد؟ آیا کار شرع این است؟ یعنی رسول االله که در مدینه مبعوث شدند، مشکل اقتصادي بود که حضرت براي رفع آن
آمد؟ یا اقتصاد مدینه با اقتصادي که در مکه بود تفاوت اساسی پیدا کرد؟ همان سفرهاي تجاري اي بود که می رفتند و بعداً که به
مدینه هم آمدند، داریم که عبدالرحمن بن عوف که حضرت سفارش او را به یکی از انصار کردند، آمد که کمک کند؛ گفت راه بازار را
به من یاد بده و من هیچ کمکی نمی خواهم. لخت بود و لباس هایش را در مکه گرفته بودند. افتاد در کار بازار. در سوره جمعه هم

 
آمده که «و ترکوك قائماً»؛ که وقت نمازجمعه کاروان رسید و همه مردم پیامبر(ص) را رها کردند و رفتند. 

این اتفاق افتاده است. آیا این روش با آن روش تفاوتی داشت؟ اصول یکی بود. بله، شرع به انصاف بیشتر ارشاد می کند. شرع به رعایت
حال طرف ارشاد می کند: أقاله االله. از این احکام ارشادي زیاد داریم. اما اینها آیا مکتب درست می کند؟ شما می فرمایید سیستم یا
روش؛ بالاخره روشی داریم، اما در آن اصول اساسی، یعنی رقابت، اصل رقابت را اسلام می پذیرد. اصل اینکه نرخ گذاري نداریم (را
اسلام می پذیرد). آن روایات پیامبر و روایات دیگر را می پذیرد. اینکه اگر کسی سرمایه داشت، خمس و زکات داده، پول زیادي هم
دارد، آیا به حکم اولی می توانیم پولش را بگیریم؟ همان قصه «لاضرر و لاضرار». پیغمبر آن همه تلاش می کند که صد درخت در
بهشت به تو می دهم و همین جا می دهم. اینها را پیامبر می گوید. بنابراین ما در اینجا یک مسئله داریم که روش هاي موجود و
متعارف در دنیا هم با این مسئله مشکل دارند و از اسلام هم تندتر عمل می کنند. در آمریکا براي سرمایه و درآمد، از یک سطح که
بالاتر می رود مالیات هفتاد یا هشتاد درصد می گذارند. ما این مالیات را نداریم. به عنوان حکم اولی چنین چیزي در اسلام نداریم.
آنجا می گویند که این درآمدي که از تولید داشتی، اگر سرمایه گذاري کردي و در بانک نگذاشتی که بخوري، سرمایه گذاري از
مالیات معاف است، و لذا روش دیگري درست کردند که سرمایه دار را عملاً عمله و اکله خودشان می کنند؛ براي اینکه مالیات ندهد،
تا عمر دارد باید اشتغال درست کند و تولید درست کند که به نفع مملکت هم است. آنها این معانی را دارند، در حالی که ما نداریم و

 
الزاماً نمی توانیم داشته باشیم. 

ما اگر بخواهیم این مال را تعدیل کنیم، باید از عناوین ثانویه استفاده کنیم. عیبی ندارد که مالیات بر اجتماعات ببندیم، اما اصل شرع
در اینجا براي گفتن چه دارد؟ لذا می بینیم که در اسلام این معنا هست که آن کسی که سرمایه زیاد دارد، اگر می خواهد فرداي
قیامت روي سرش سایه اي باشد، باید به اوقاف و موقوفات بپردازد و کارهاي خیر کند. لذا شرع بنابه اساس دیگري در این موارد
تأثیرگذار است. روش شرع با روش آنها متفاوت است. اما این دیگر اقتصاد نیست، اخلاق است. این به آن جهت ارشاد برمی گردد که

 
شرع دارد. 

مجري: در ادامه فرمایشات حضرت استاد و بخش پایانی صحبت هاي ایشان، این بحث مستقل مطرح شد که آیا اسلام اصلاً باید همه
این موارد را داشته باشد؟ که خودش به بحث مستقلی نیاز دارد. اگر صلاح بدانید، همان بحث عقلا را پیگیري کنیم و با توجه به اینکه



 
95 دقیقه است که جلسه را آغاز کرده ایم، لطفا در دو یا سه بازه پنج دقیقه اي جمع بندي را ارائه بفرمایید. 

خسروپناه: اي کاش در ابتداي بحث روشی را استفاده می کردیم و اول تلقی خودمان را از مکتب و علم و واژگان دیگر مشخص می
کردیم. بنابه استفاده بنده از صحبت هاي حاج آقا، گویا مکتب در نظر ایشان یعنی علم ماکان و مایکون و حل مسائل اقتصادي همه و

 
همه باید در مکتب باشد. یعنی هر جا گیري هست... 

 
بروجردي: اصول اصلی مورد نیاز را پاسخ بدهد. 

خسروپناه: مکتب اقتصادي تعریف خاصی دارد که نه فلسفه اقتصاد است و نه فقه اقتصاد و نه حقوق اقتصاد، نه علم و نه اخلاق
اقتصاد؛ هیچ یک از اینها نیست، چرا که هر یک از اینها روش شناسی خاص خود را دارند. اگر چند اصل و هدف تعیین شود، می شود
مکتب اقتصادي. مثلاً آیا اسلام اصالت آزادي اقتصادي را قبول دارد یا خیر؟ مالکیت را قبول دارد یا خیر؟ نگاه اسلام به تولید و توزیع
و مصرف چیست؟ نگاه اسلام درباره عدالت اقتصادي و اهداف اقتصاد چیست؟ همین توضیحات شما که اسلام این را اجازه می دهد و

 
این را اجازه نمی دهد، در واقع مکتب همین است. 

این بحث ها بحث هاي جدیدي است و ایرادي هم ندارد؛ زمانی علم کلام نبود، بعداً شکل گرفت. زمانی علم فقه محدودیتی داشت و
بعد مرحوم محقق آمد من الطهارة الی الدیّات، فقه را توسعه داد. اصلاً هنر تشیع این است که مرتب با روش اجتهاد، این علوم را
توسعه می دهد و بالندگی ایجاد می کند. لذا مکتبی که شهید صدر می گوید، مستخرج از فقه است. دقیقاً مکتبی که در اقتصادناي
شهید صدر آمده که عنوان اقتصاد اسلامی دارد و در مقابل سرمایه داري و مارکسیسم و کمونیسم است، مستخرج از فقه است؛ یعنی
اگر کسی فقه اقتصاد را قبول داشته باشد، که در اینجا جاي اختلاف نیست، قطعاً مکتب را می پذیریم، چرا که مکتب مستخرج از فقه
است. اما خیلی از بحث و چالش ها درباره علم اقتصاد است و بنده هم قبول دارم که یکی از ضعف هاي بزرگ ما در علم اقتصاد است
و علم اقتصاد هم تا جایی که بنده در علوم انسانی مطالعه دارم، اینطور نیست که یک علم باشد، یعنی یک علم است که پارادایم هاي
آن مختلف است؛ پارادایم اثبات گرایی و پوزیتیویستی (Positivism)، یک جامعه شناسی دارد و پارادایم تفسیري
(Interpretive)، یک جامعه شناسی اي دارد، و پارادایم ترکیبی هم جامعه شناسی دیگري دارد؛ لذا جامعه شناسی گیدنز و وبر و
اگوست کنت متفاوت است؛ یعنی دیسیپلینی (Discipline) به نام جامعه شناسی و اقتصاد نداریم. اینها بحث دیگري است. حالا در
مکتب اقتصاد صحبت می کردیم که با توضیحات ارائه شده، ظاهراً حضرت عالی این مقدار را قبول دارید که اسلام درباره آزادي
اقتصادي حرفی دارد؛ حالا امضائی، عدم ردع یا تأسیسی. درباره عدالت اقتصادي، مصرف، حلال و حرام (حرفی دارد) که نشان از نگاه

 
خاص اسلام است. 

بروجردي: (درباره) بیع نجس، احکام خاص دارد. قبول داریم. تبیین را درست می کند؛ به معناي تفکري که لوازم اش این است که

 
بعضی جاهاي دیگر هم جوابگو باشد، می توانیم (داشته باشیم)؟ 

خسروپناه: جوابگو در چه چیزي؟ در سؤال هاي علم؟ اکنون قصد ورود به اقتصاد ایران را نداریم، ولی یکی از علل عقب ماندگی ایران
در اقتصاد این است که علم اقتصاد شیکاگو و فریدمن و کلاسیک و نئوکلاسیک پاسخگوي ایران نیست. این به معناي عدم استفاده از

 
تجارب آنها نیست. 

 
بروجردي: ما باید با توجه به خصوصیات و نیازهاي خودمان عمل کنیم. بله، درست است. چیزهایی در اینجا قابل اجرا نیست. 

خسروپناه: اصلاً مردم ایران ویژگی هایی در تولید و مصرف و کار دارند که قابل انطباق نیست و این را ما کار نکرده ایم. یعنی ضعف



دانشگاه هاي ما این است که همان علوم اقتصادي و پارادایم هاي اقتصادي مختلف دنیا را آموزش می دهند، مثلاً در دانشگاه شریف
اقتصاد نئوکلاسیک آموزش داده می شود، در دانشگاه تهران کلاسیک، بعد دانشجو و استاد تربیت شده از عهده مشکل موجود برنمی
آید، و نمی تواند تورم و بورس را پیش بینی کند؛ چون تحقیقات ناظر به انسان ایرانی نیست و علم ناظر به فکت (Fact) است و ناظر
به ارزش ها نیست. علم ناظر به واقعیت هاي خارجی است و واقعیت خارجی ایران را باید شناخت تا روابط اقتصادي رو بتواند تشخیص

 
دهد. این ربطی به مکتب اقتصاد ندارد. به علم اقتصاد ربط دارد. کاملاً فرمایشات شما را قبول دارم که اینجا نقص جدي داریم. 

بروجردي: عرضی دارم، بنده از تمام بینندگان و شنوندگان تقاضایی دارم؛ وقتی ما صحبتی می کنیم و یک کلیپ سه دقیقه اي از آن
تهیه می شود، لازم نیست همان سه دقیقه را قضاوت کنند. ما البته مشکلی با فحش و تندي نداریم، اگر از حوزه باشد که بچه هاي
خود ما هستند که هیچ اشکالی ندارد، اما درخواست ما این است که تمام مطلب شنیده شود و بعد قضاوت شود. مطلب دیگر این است
که اسلام غنایی دارد. ما یک بناي فوق العاده و میراث عظیم در روایات مان داریم و بزرگانی که این میراث را براي ما حفظ کرده اند.
حتی ما براي حفظ این روایات، به لحاظ رجالی و براي تصحیح این روایات، اختلافات بسیاري با مرحوم آقاي خویی داریم. میراث
عظیم روایی داریم و در بحث اقتصاد هم. به عقیده ما این ما را مستغنی می کند که بتوانیم موضوعات مورد نیاز و منطبق با جامعه (را
استخراج کنیم). آن نکته اي که فرمودید بسیار اهمیت دارد؛ فرمولی که در اروپا رشد ایجاد کرده، لزوماً در اینجا براي ما رشد ایجاد
نمی کند. خصوصیت هاي اینجا باید شناخته شود. عقلاي خود ما با این روش ها و این خصوصیاتی که در مصرف و تولید ایرانی است،
باید موردنظر باشد. می توانیم این احکام امضائی یا تأسیسی را تطبیق کنیم. دست ما باز است، اما همانطور که عرض کردم، ما براي

 
تشخیص موضوع در فقه مشکل جدي داریم. مشکل اساسی داریم. 

 
خسروپناه: روش خودش را دارد؛ یعنی روش استنباط حکم با روش شناخت موضوع فرق دارد. 

بروجردي: احسنت. مثل ارث که ما تا ریاضی و تقسیم به نسبت بلد نباشیم، اصلاً نمی شود وارد شد. در جاي دیگر هم همین است. ما
نسبت به مسائل خانم ها، (مثل) حیض و نفاس، مصیبت عجیبی داریم. گاهی به ما فحش می دهند و می گویند شما در حوزه هاي
فقط به احکام حیض و نفاس کار دارید، اما همین هم براي مان حل نشده است. موضوع براي مان مهم است. لذا در حوزه نیاز به
موضوع شناسی داریم؛ در ابواب فقهی، در شناخت موضوع، و شناخت چیزهایی که ما را به موضوع می کشاند. خودش یک فن است
که فقاهت را براي ما (دشوار می کند)؛ در عصر ما که عصر انظار متعدد و مختلف است و پیشرفت می کند؛ مثلاً همین علم اقتصاد،
روزانه رشد و پیشرفت دارد. متأسفانه ما از قافله عقب هستیم؛ چرا که خیلی سریع رشد می کند و تحقیق می کنند. ما باید به روز

 
باشیم. این را فقاهت ما نیاز دارد. 

خسروپناه: تکمیلی به فرمایش شما داشتم؛ موضوع هم فقط افعال مکلف نیست که فقه (به آن) می پردازد؛ اعیان هم است که می
دانید. مورد سوم در این دنیاي مدرن شکل گرفته و آن ساختارها است؛ یعنی مثلاً ساختار بانک، بیمه، تأمین اجتماعی، که نه عین
هستند و نه فعل؛ کارهاي متعلق به آن فعل است، اما خود این ساختار، موضوع فقهی است، لذا بحث موضوع شناسی که شما به
درستی فرمودید، روش خاص خودش را می طلبد؛ هم موضوعاتی که از سنخ فعل هستند و هم موضوعاتی که از سنخ عین اند، و هم

 
موضوعاتی که از سنخ ساختارند، هر سه باید بررسی شود. 

 
بروجردي: گاهی اوقات در همین موضوع بانک ها به فتاواي عجیب و غریب برخورد می کنیم. 

مجري: جمع بندي هم عرض کنم؛ دو نکته براي من آموزنده بود که ان شاءاالله این گفتگو فتح بابی باشد، چون موضوع بسیار مفصلی
است و زوایاي مختلفی دارد. ان شاءاالله فضلاي حوزوي و دانشگاهیان پس از این گفتگو نکات مطرح شده را هر یک مبنایی براي بحث
و گفتگو قرار دهند. البته با توجه به تمامی فرمایشات اساتید، و ان شاءاالله گفتگوهاي بعدي بر اساس همین بحث صورت بگیرد. نکته



 
بعدي، درس آموزي اخلاقی براي بنده بود از جانب هر دو بزرگواري که در این جلسه شرکت کردند. 

بروجردي: هیچ زمانی براي آموختن دیر نیست و انسان در معرض خطا است و ممکن است اشتباه کند. وقتی این را فهمید، باید از
حرفش برگردد و نقد لازمه بحث است. در فرنگ بیشتر جا افتاده است. کتاب اگر نقد نشود، یعنی موفق نبوده است و به آن توجه

 
نشده است. فیلم نیاز به نقد دارد. نقد دلیل توجه است و نقد صحیح هم خوشحال کننده است، چرا که فهم خود ما را بالا می برد. 

والسلام



دعواي فولادي ها و نوردي ها به ما مرتبط نیست

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/12/12

سرپرست معاونت امور معادن وزارت صمت گفت: اختلافات بین فولادي ها و نوردي ها چندان به وزارت صمت مربوط نمی شود

 
اما ما به دنبال برنامه ریزي در این حوزه هستیم. 

به گزارش آرمان اقتصادي، اردشیر سعد محمدي سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت امروز در نشستی خبري
درباره اختلافات بین تولیدکنندگان بالادست و پایین دست زنجیره فولاد اظهار داشت: برخی اتفاقات به وزارت صمت ارتباطی ندارد اما

 
همه تیرها به وزارتخانه به عنوان یک پیشانی اصابت می کند. 

وي افزود: ارزیابی بازار نشان می دهد که تولید شمش توسط شرکت هاي بزرگ همچون فولاد خوزستان و فولاد خراسان و همچنین
توسط دارندگان کوره هاي القایی به عنوان تولیدکنندگان کوچک انجام می شود. گاهی مد نظر بازار، کیفیت تولیدات شرکت هاي

 
بزرگ است، به همین دلیل کیفیت کوره هاي القایی براي معامله در بازار دچار تنش می شود. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت ادامه داد: طی یک ماه و نیم گذشته نرخ تعیین کننده قیمت فولاد، مس،
سرب، روي و … که در بازارهاي جهانی تعیین می شود، باید ضربدر قیمت ارز در سامانه نیما شود؛ نحوه محاسبه نرخ ارز در سامانه
نیما نیز بر اساس میانگین نرخ در یک ماه گذشته است به گونه اي که حتی در برهه اي از زمان، نرخ ارز در بازار ارزان تر از نیما بود،
بنابراین نوردکارانی که محصولات خود را از بورس می خرند، باید قیمتی بر اساس نرخ جهانی ضربدر از نرخ نیما بپردازند که این

 
مسئله موجب شده نوردکار در بازار دچار مشکل شود. 

سعد محمدي اظهار داشت: نیازمند یک شرایط شناور براي تصمیم سازي چه در حوزه عوارض و چه در تعیین قیمت هستیم که در
این راستا با بانک مرکزي نیز رایزنی هایی خواهیم کرد. همچنین فردا با فعالان حوزه فولاد جلسه اي براي هم اندیشی و دریافت نقطه

 
نظرات این افراد در وزارتخانه برگزار خواهد شد. ما باید برنامه را درست کنیم تا بازار به سمتی که مد نظر اقتصاد است، حرکت کند. 

وي با اشاره به نحوه تعیین عوارض تصریح کرد: ابزار ما براي کنترل بازار، عوارض است که براي تعیین آن با توجه به فرآیندي که
وجود دارد، تقریباً 5 ماه زمان نیاز است درحالی که شاید طی این مدت مشکل حل شود و دیگر نیازي به عوارض نباشد؛ بنابراین اگر

 
شرایط شناور براي تصمیم سازي ایجاد کنیم، تمام این مشکلات نیز حل می شود. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت تأکید کرد: 1164 واحد در کشور تقاضاي خرید ورق دارند که اطلاعات
مربوطه در سامانه «بهین یاب» ثبت می شود. میزان ظرفیت کارخانه ها براي استفاده از ورق بالغ بر 14 میلیون تن است و در کشور
امکان تولید تا 30 میلیون تن را داریم. بررسی این اطلاعات نشان می دهد که 240 واحد طی سال هاي گذشته عملیاتی نداشته اند
بنابراین دلیل تقاضاي این واحدها براي خرید ورق چیست؟ مابقی نیز بنگاه هاي بزرگ و کوچک هستند اما به دلیل اینکه بنگاه هاي
بزرگ سهم زیادي می خرند، بنگاه هاي کوچک توان خرید ندارد. ازاین رو سعی می کنیم امکان خرید را براي بنگاه هاي کوچک

 
فراهم کنیم تا تنش کمتر شود البته این کار دخالت نیست بلکه برنامه است. 



 
در نظام توزیع اشکال وجود دارد 

سعد محمدي همچنین در خصوص اعتراض سیمانی ها در مورد قیمت قیمتگذاري محصول نیز گفت: با توجه به اینکه در ماه هاي
گذشته برق واحدها دچار مشکل شد و تولید سیمان کاهش یافت، قیمت نیز بالا رفت. آیا این مسئله به وزارت صمت مربوط است؟
همچنین باید بررسی شود که آیا این کاهش تولید واقعاً مربوط به برق بوده است؟ اینکه قیمت سیمانی که به دست مصرف کننده می

 
رسد با آن قیمتی که تولیدکننده می فروشد، فاصله معناداري دارد، باید بررسی شود و این وضعیت را درست کرد. 

وي با بیان اینکه فردا علاوه بر فولادي ها، با فعالان حوزه سیمان نیز جلسه اي داریم، افزود: قیمت فله اي فروش سیمان در هر تن
220 هزار تومان است و ظرفیت تولید سیمان در کشور 87 میلیون تن است که امسال بالغ بر 60 میلیون تن تولید سیمان داشته ایم

 
و از این میزان 7 میلیون تن صادر شده است. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت افزود: با این وجود در نظام توزیع اشکالاتی وجود دارد که باید روي آن کار

 
کنیم؛ سیمانی ها معتقدند باید شرایط قیمتی را بر اساس سیاست بهتري فراهم کنیم. 

سعد محمدي افزود: اگر میزان ارزیابی ارزش کارخانه ها با قیمت روز حساب شود، این سودهایی که در حال حاضر می بینید، دیگر
سود تلقی نمی شود. نحوه محاسبه ارزیابی حسابرسی دنیا با ایران متفاوت است. اگر ما نیز نحوه محاسبه را تغییر دهیم، ارزش سرمایه
گذاري بالا می رود. در حال حاضر قیمت ها با شرایط کشور همخوانی ندارد. باید به انجمن ها بهاي بیشتري بدهیم تا نکات مد نظر

 
فعالان هر حوزه را به ما اطلاع دهند تا بازار بهتر کنترل شود. 

وي تأکید کرد: معتقدم که باید سیمان با قیمت ارزانتري به دست مصرف کننده برسد اما اینکه چگونه این رفتار را داشته باشیم تا

 
تولیدکننده و مصرف کننده به مشکل نخورند، مهم است. 

سرپرست معاونت امور معادن وزارت صمت با اشاره به ماشین آلات و تجهیزات دپو شده در گمرك نیز گفت: ماشین آلاتی در گمرك
هستند که ثبت سفارش شدند اما به دلیل مشکلات ارزي ترخیص نشدند. امروز براي این موضوع اقدام می شود؛ اجازه وزیر صادر شده
تا بتوانند این کالاها را آزاد کنند. واردکنندگان ارز این ماشین آلات را خودشان تأمین کرده اند و این ماشین آلات در داخل ساخته

 
نمی شوند. 

وي تصریح کرد: باید تا سال 1404، 55 میلیون تن فولاد تولید کنیم بنابراین نیاز است تا تولید سنگ آهن خود را افزایش دهیم و

 
این موضوع نیاز به ماشین آلات دارد اما در مورد ماشین آلاتی که در داخل تولید می شوند اجازه ورود داده نمی شود. 

 
میانگین ذخیره سنگ آهن کشور به اندازه 20 سال است 

سعدمحمدي ادامه داد: در بخش سنگ آهن به صورت خوشبینانه تا 20 سال و بدبینانه تا 14 سال سنگ داریم. میانگین ذخیره دنیا
در این مورد تا 75 سال است بنابراین ما نیاز به اکتشاف داریم. خوشبختانه در بخش مس یک معدن بسیار بزرگ کشف کرده ایم که

 
ظرفیت آن در حد میلیارد تن است. 

سرپرست معاونت امور معادن وزارت صمت گفت: از سال 1340 که وارد حوزه اکتشاف شدیم، مجموعاً 6 میلیون و 800 هزار تن

 
حفاري و اکتشاف کرده ایم؛ یعنی در این بخش سرمایه گذاري خاصی را نکرده ایم. ما نیازمند تغییر هستیم. 



 
رایزنی وزارت صمت با مجلس در مورد طرح فولاد 

وي در مورد طرح مجلس نیز اظهار داشت: در حال حاضر تولید فولاد 31 میلیون تن است؛ از 31 میلیون تن فولادي که در کشور
تولید می شود 20 تا 21 میلیون تن آن شمش و مابقی اسلب است که اسلب تبدیل به ورق شده و در صنایع مورد استفاده قرار می
گیرد. در کشور 12 میلیون تن تقاضا براي شمش وجود دارد، با این میزان تولید آیا درست است که جلوي صادرات گرفته شود؟ نسخه
هایی که براي اسلب و شمش داریم با یکدیگر متفاوت است. با کاهش تولید شمش دردي از مصرف کننده درمان نمی شود. ما
بازارهاي صادراتی خود را براي شمش داریم اما در این حوزه خلاء قانونی وجود دارد که مجلس باید به آن بپردازد. در مورد ورق هایی

 
با ضخامت کمتر از 5 میلی متر که تقاضا براي آن زیاد است می توان واردات را آزاد کرد و مجلس باید به آن رسیدگی کند. 

سعدمحمدي افزود: ما با مجلس صحبت کرده ایم و پس از جمع آوري نقطه نظرات فعالان زنجیره فولاد، این مسائل را به صورت

 
مکتوب در اختیار مجلس قرار می دهیم. 

 
نیازمند تغییر در رفتار معدنی هستیم 

سرپرست معاونت امور معادن وزارت صمت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا محدودیت هاي بین المللی اجازه توسعه در بخش
تکنولوژي را می دهند یا خیر، گفت: در استرالیا در سال 2017، 8 میلیون متر حفاري براي اکتشاف پتانسیل هاي جدید معدنی انجام
شد. در ایران از سال 1340 که اکتشافات سیستماتیک شکل گرفته تا امروز، فقط 6 میلیون و 800 هزار متر حفاري اکتشافی انجام
شده است این بدین معناست که ما در این حوزه سرمایه گذاري خاصی نکردیم و باید با نگاهی جدید به این حوزه بنگریم. باید این
موضوعات در دانشگاه ها تزریق شود و به افراد قدیمی تر نیز آموزش داده شود براي مثال آموزش ایمنی در همه جاي دنیا اجباري
است اما در ایران تنها یک واحد اختیاري است بنابراین تغییر نگاهی که از آن صحبت می شود یک نیاز واقع بینانه است. علاوه بر این،
الان در مجموعه مس قرار است 15 دستگاه حفاري جدید خریداري شود. خریدن نرم افزارهاي مربوط به این حوزه نیز کار پیچیده اي

 
نیست. 

وي در ادامه با بیان اینکه ارتقا تولید، اشتغال، سرمایه گذاري رونق معادن در محرومیت زدایی براي ما این لزوم را ایجاد می کند تا در
بخش معادن ارتقا داشته باشیم، تصریح کرد: ما نیازمند تغییري در رفتار معدنی هستیم تا در این حوزه به رشد برسیم. ما نیاز به 160
میلیون تن ماده معدنی، فناوري هاي جدید، متخصصین و تجهیزات داریم که مجموع اینها منجر به کاهش هزینه می شود. براي بالا
بردن جایگاه معدن در ارزش افزوده و افزایش تولید فلزات باید برنامه جدي تري داشته باشیم. همچنین ما نیاز به افزایش تولید داریم.
این روزها بازار در عرضه و تقاضا دچار مشکل است، باید تولید به شکلی باشد تا سهم مان از بازار بین المللی را افزایش دهیم تا بتوانیم

 
هم ارزآوري داشته و کیفیت را افزایش دهیم و هم بازار داخلی را تأمین کنیم. 

سعدمحمدي همچنین خاطرنشان کرد: 6259 پروانه معدنی فعال و 3990 معدن غیرفعال داریم که ممکن است به دلیل مسائل
زیست محیطی غیرفعال باشند اما راکد نیستند. 1197 مجوز برداشت و 2340 معدن راکد داریم که براي این معدن ها بررسی هایی

در حال انجام است تا علت وضعیت آنها مشخص شود. در سال جاري تا پایان شهریور ماه 309 پروانه جدید صادر شده است.



ابلاغ مصوبات مالیاتی سران قوا/ اجرائیه هاي صادره مالیاتی با هدف کمک به

بنگاهها یک سال معوق شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/12/12

تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از تعطیلی بنگاه هاي تولیدي که طرح احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن

 
ستاد مقابله با کرونا رسیده است، یک سال و فقط براي یک بار اجرائیه هاي سازمان مالیاتی معوق می شود. 

به گزارش آرمان اقتصادي، امید علی پارسا حکم بندهاي (1) و (2) مصوبه پنجاه و ششمین جلسه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي

 
مورخ 1399/10/22 که به تایید مقام معظم رهبري (مدظله العالی) رسیده است به شرح ذیل جهت اجرا ابلاغ می گردد، 

1- با توجه به شرایط موجود اقتصادي، تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال و با هدف
امکانپذیر نمودن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه هاي تولیدي غیردولتی، مدت زمان تقسیط مندرج در ماده (167) قانون مالیات هاي
مستقیم، صرفا براي بنگاه هایی که برنامه احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده

 
است، به حداکثر 60 ماه افزایش می یابد. 

2- به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا
پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از تعطیلی بنگاه هاي
تولیدي که طرح احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن
ستاد رسیده است، نسبت به تعویق یک ساله و فقط براي یک بار
اجرائیه هایی که به درخواست سازمان هاي امور مالیاتی کشور،
تامین اجتماعی، شرکت هاي آب، برق، گاز، شبکه بانکی و
شهرداري ها علیه بنگاه هاي مذکور صادر گردیده، در صورت
تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط بدهی ها توسط ستاد مذکور
اقدام نماید. دستگاه هاي مزبور و بانک ها می توانند در صورت
تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق

 
اجرائیه هاي مربوط اقدام نمایند. 

انتهاي پیام/



اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/12/12

در پنجمین مراسم اهداي تندیس و نشان کارآفرینی امین الضرب از 2 کارآفرین با اهداي تندیس و از هفت نفر با نشان امین
الضرب تجلیل شد.

در پنجمین مراسم اهداي تندیس و نشان کارآفرینی امین الضرب از 2 کارآفرین با اهداي تندیس و از هفت نفر با نشان امین

 
الضرب تجلیل شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، این نشان را اتاق بازرگانی تهران چند سالی است به فعالان نمونه بخش خصوصی و

 
کارآفرینان عرصه اقتصاد اهدا می کند. 

 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی

0:00



جلسه نقد و بررسی مستند مسابقه "خانه ما" برگزار شد

منبع: سینماي نوشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/12/12

پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " : نشست نقد و بررسی مستند مسابقه "خانه ما" از منظر کارآفرینی و سواد مالی با
حضور سازندگان این مسابقه و به میزبانی مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " ، در ابتداي این نشست دکتر عادل پیغامی اقتصاددان و مشاور علمی مستند
مسابقه "خانه ما" با اشاره به اینکه این مستند مسابقه تجربه اي جدید در این حوزه است گفت:: مستند مسابقه "خانه ما" به نظر بنده
و از دیدگاه یک بیننده اولین کاري است که از صدا وسیما پخش می شود که ویژگی هاي مستند بودن و واقع گرایی را دارا می باشد

 
و پیش از این مشابه آن را نداشتیم مخصوصا که این مسابقه توانسته با بخشی از مهارت هاي زندگی عجین شود. 

وي ادامه داد: این مسابقه را می   توان از جهات مختلف به عنوان یک الگوي ایرانی اسلامی نام برد که نمونه اي است که کاملا با مولفه

 
ها و مصادیق ایرانی با رعایت تمام ابعاد فرهنگی ارزشی اسلامی که ما در کشورمان داریم همخوانی دارد. 

پیغامی با تاکید براینکه "خانه ما" می تواند به یک الگو در جوامع اسلامی تبدیل شود گفت :فکر می کنم ما در این عرصه خیلی کم
کار کرده ایم تا این نمونه را چه به لحاظ فرم و چه به لحاظ محتوا تحلیل کنیم و آن را در قالب مقالات و در قالب انواع رسانه هاي
علمی تبدیل کنیم تا به یک نمونه در جهان اسلام شود و همچنین می توان آن را با برنامه هاي مشابهش در برخی کشورهاي خارجی

 
مقایسه کرد تا مشخص شود ما چه ویژگی هاي متمایز و برجسته اي داریم و در کجاها ضعف داریم و باید تقویت شویم. 

وي گفت: در نهایت به نظر من مستند مسابقه "خانه ما" را باید از حیث یک پدیده و اتفاق نگاه کرد و تا الان در مراکز علمی هم

 
نسبت به آن کم توجهی شده است و باید بیشتر از اینها به آن پرداخته شود. 

 
خانواده محوري مولفه ایرانی اسلامی موجود در مستند مسابقه «خانه ما» است 

مشاور علمی مسابقه "خانه ما" با ذکر این نکته که خانواده محوري در این مستند مسابقه از مولفه هاي مهم ایرانی اسلامی موجود در
این مسابقه است گفت: همان طور که می دانید تزریق برخی مسائل در قالب فرم یک مستند مسابقه بسیار سخت است به خصوص
اینکه در دیگر کشورهاي خارجی به خصوص کشورهاي غربی خیلی از ایده ها و ارزش هاي شان را نمی توانید در قالب رسانه اي ارائه

 
کنند 

پیغامی یکی دیگر از مولفه هاي موجود در این مستند مسابقه را مشارکت بین نسلی خواند و گفت: شما می توانید خیلی نرم و
زیرپوستی مشارکت بین نسلی را واقعگرایانه در مستند مسابقه "خانه ما" ببینید .مشارکت بین نسلی سازنده و موثر که به راحتی در

 
رسانه ها نمی توانید ببینید. 

وي ادامه داد: تقریبا تمامی رسانه ها و تمامی مکتوبات علمی ذهن ما را به سمت شکاف نسلی و عدم امکان تفاهم سوق می دهند اما
در مستند مسابقه ما شاهد هستیم بدون این که شعار دهد کاملا یک تنه در فضاي رسانه اي نشان داده که شکاف نسلی چگونه می

تواند مکمل هم باشد و حتی این شکاف برداشته شود و تفاوت ها و تمایزها مکمل هم باشند. 



پیغامی با اشاره به خلق موقعیت هاي واقعی در مستند مسابقه "خانه ما" بیان کرد:این موقعیت هاي واقعی فضایی را ایجاد کرده است
که کمک کند بیننده خود را در موقعیت هاي شرکت کنندگان شبیه سازي کند چون خانواده هاي شرکت کننده از قبل در مورد

 
کارهایی که در این مسابقه انجام میدهند آموزشی ندیده اند. 

وي در ادامه عنوان داشت : همچنین از دیگر ویژگیهاي این مسابقه می توان به تنوع و تکثري که در آن وجود دارد اشاره کرد که ما
در مسابقه میبینیم از قشرهاي مختلف مثل کارمند،بازاري یا بازنشسته در این مسابقه حضور دارند و از جغرافیاي سراسر کشور و اقوام

 
مختلف از شمالی ترین نقطه تا جنوبی ترین نقطه کشور شرکت کننده این مسابقه هستند. 

پیغامی با اشاره به ساخت فصل دهم این مسابقه در روزگار شیوع کرونا گفت : دوران کرونا نشان داد که سازندگان این برنامه چقدر
انعطاف و خلاقیت بالایی دارند چرا که کرونا به راحتی می توانست تولید این برنامه را متوقف کند اما سازندگان توانستند بدون اینکه

 
ریتم مسابقه به این دلیل دچار اختلال شود با وجود محدودیت ها توانستند این کار را پیش ببرند. 

 
سواد مالی نخ تسبیج مهم مستند مسابقه «خانه ما» است 

این اقتصاددان در پایان سخنانش در بخش اول این نشست با اشاره به آموزش و ترویج سواد مالی در خانواده ها بیان کرد:مستند
مسابقه «خانه ما» یک نخ تسبیح و یک شبکه عصبی مهم دارد که همان مهارتی است که منتقل می کند و اسم وسیع آن سواد مالی
است که به خصوص در غریزي ترین رکن آن که مدیریت هزینه واندکی هم مدیریت کسب درآمد ورود کرده است که مزیت رقابتی
این مسابقه است که خانواده هاي شرکت کننده را در هزینه هاي زندگی به چالش می کشد و در قاب تلویزیون انواع سبک هاي

 
مدیریتی در هزینه ها را به بیننده نشان می دهد. 

 
تولید دو مقاله پژوهشی و یک پایان نامه دانشگاهی با موضوع مستند مسابقه "خانه ما" 

در ادامه این جلسه دکتر علی اصغر سعدآبادي رییس مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی با اشاره به اینکه در پارك علم و فناوري دو
مقاله پژوهشی در مورد کسب و کارهاي خانوادگی با الگو گیري از مستند مسابقه "خانه ما" در حال نگارش است گفت : این مقالات
به نقاط ضعف و قوت این برنامه در حوزه کسب و کارهاي خانوادگی می پردازد و دانشجویی هم موضوع پایان نامه خود را به تحلیل
موضوعی مستند مسابقه "خانه ما" اختصاص داده است.همچنین در پارك علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی دپارتمانی ایجاد شده

 
که در حوزه کسب و کارهاي خانوادگی فعالیت می کند و یکی از الگوهاي آن مسابقه خانه ما است. 

سعدآبادي با اشاره یکی از شرکت کنندگان فصل دهم مستند مسابقه "خانه ما" که اقدام به شبکه سازي براي کسب و کار خانگی
خود می کند بیان داشت: این اتفاق خیلی جذابی بود که می تواند یک الگوي موفق باشد که اگر در کسب و کارهاي شرکت کنندگان

 
در مسابقه آورده شود می تواند باعث موفقیت بیشتر شرکت کنندگان در کسب وکارشان باشد. 

 
ساخت فصل دهم با وجود کرونا فصل ویژه اي بود 

در بخش دیگر این نشست احسان عمادي نویسنده مستند مسابقه "خانه ما" اظهار داشت: ما در ساخت هر برنامه اي شاید ایده ها و
نظریه هایی توي ذهن خود داشته باشیم که بعضی وقت ها به دلیل پیچیدگی تبدیل کردن آنها به یک محصول رسانه اي که جذابیت

 
هم داشته باشد امکان پذیر نباشد بنابراین انتقال همه مفاهیم مدنظرمان در مسابقه خانه ما ممکن نبود. 



وي با اشاره به فصل دهم مستند مسابقه "خانه ما" که در شرایط کرونا ساخته شد بیان داشت: فصل دهم با وجود کرونا فصل ویژه اي
بود که فرم خاصی را می طلبید که ما در فصل هاي قبلی آن را تجربه نکرده بودیم مثلا بخش زیادي از گفتگوهاي خانواده ها به
صورت مجازي انجام می شد و هر خانواده در یک شهر بود و محدودیت هاي ناشی از کرونا دست و پاي تیم سازنده را براي پیاده

 
کردن چالش ها بسته بود. 

عمادي با اشاره به چالش کسب و کار در مستند مسابقه خانه ما اظهار داشت مهم ترین بخش این چالش محدودیت زمانی و هزینه اي
بوده که به خانواده ها در قالب مسابقه می دهیم که این محدودیت ها به دلیل اینکه خانواده ها قبلا کسب و کار خانوادگی نداشتند

 
کار را براي آنها سخت می کرد. 

 
نباید به سمت ساخت یک برنامه صرف اقتصادي برویم 

مهدي جبین شناس کارگردان مستند مسابقه "خانه ما" در ادامه این نشست در مورد چگونگی ساختار و محتواي این مسابقه براي
ساخت فصل هاي بعدي اظهار داشت : معتقدم باید براي ساخت فصل بعدي این مسابقه تغییراتی ایجاد شود اما اسکلت و ساختار آن
به همین شکل بماند ، همان طور که اعتقاد دارم نخ اصلی و موضوع این مسابقه مدیریت مالی در خانواده است ولی باید توجه داشته

 
باشیم که به این سمت نرویم که بخواهیم صرفا یک برنامه تخصصی اقتصادي بسازیم. 

وي ادامه داد : براي آموزش مفاهیم اقتصاد و سواد مالی در خانواده ها باید به شکل هنرمندانه و جذابی این برنامه را پیش برد تا

 
تبدیل به یک برنامه صرف در زمینه آموزش مباحث اقتصادي نشود. 

 
ایده کسب و کار 48 ساعته «خانه ما» را می توان برند کرد 

در بخش دوم این نشست دکتر عادل پیغامی اظهار داشت : در زمینه کسب و کارهاي خانگی ما هنوز در این مسابقه خیلی نمونه ها را

 
نشان نداده ایم و می توانیم موقعیت هاي و چالش هاي جدیدي را در این برنامه ایجاد کنیم. 

وي ادامه داد : ما می توانیم در فصل هاي بعدي به سمت خانواده هایی برویم که پیشینه و اسمی در کسب و کار دارند اما خوب

 
همین گمنام بودن خانواده ها در مسابقه ویژگی متمایز این مسابقه است. 

پیغامی با اشاره به ایده کسب و کار 48 ساعته که شرکت کنندگان مسابقه خانه ما در آن به کسب درآمد می پردازند اظهار داشت: می

 
توان این ایده را برند و تکثیرجهانی کرد اما این ایده را می توان در قالب برنامه اي دیگر آموزش داد و به ابعاد مختلف آن پرداخت. 

 
می توان در صفحات اجتماعی «خانه ما» به آموزش کسب و کارهاي خانگی پرداخت 

در ادامه دکتر سعدآبادي با اشاره به این که می توان در صفحات مستند مسابقه "خانه ما" در شبکه هاي اجتماعی می توان به
آموزش کسب و کارهاي خانگی پرداخت اظهار داشت: می توان در امتداد این مسابقه و کنار کسب و کارهایی که خانواده هاي شرکت
کننده انجام می دهند و بینندگان الگو می گیرند،کسب و کارهاي دیگري را در صفحات شبکه هاي اجتماعی این برنامه به مخاطبان

 
آموزش داد. 



 
«خانه ما» توانست مهارت هایی را در خانواده ها شکوفا کند تا از آنها درآمدزایی کنند 

احسان عمادي نویسنده این برنامه در بخش دوم این نشست در مورد کسب و کارهایی که خانواده هاي شرکت کننده در مسابقه انجام
می دهند گفت: در بعضی خانواده ها شاهد بودم کسب و کارهایی که در طول مسابقه راه اندازي کرده اند را بعد از مسابقه ادامه و
حتی توسعه داده اند و این نشان می دهد این برنامه توانسته کمک کند تا خانواده ها مهارت هایی را در خود ببینند که بتوانند از آن

 
درآمدزایی کنند. 

وي ادامه داد شاید تا امروز به این فکر نکردیم به این مسابقه به چشم یک برنامه تخصصی اقتصادي نگاه بکنیم اما از این بعد می توان

 
این موضوعات را هم در آن پر رنگ تر کرد و مثلا کل کسب و کار را در مسابقه نشان دهیم. 

در پایان این نشست مهدي جبین شناس کارگردان مستند مسابقه خانه ما اظهار داشت : ما همیشه در ابتداي هر فصل به ایده هاي
جدید فکر می کنیم و این جلسات همفکري باعث می شود تا بتوانیم به خلق ایده هاي جدید برسیم و امیدوارم این جلسات ادامه دار

باشد.



جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را
بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند.

به گزارش شهداي ایران، اسحاق جهانگیري معاون اول
رئیس جمهور صبح امروز(سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" گفت:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با
موانع و چالش هایی مواجه هستند اما انسان هاي بزرگ
وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات
کارهاي بزرگی انجام می دهند که باید از آنها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

وي ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور
در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و

کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل

 
اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می
شود تا نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که

 
قبلی ها ساختند، رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولیدکننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

وي خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را
بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما تولیدکنندگان کشور می

 
دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده
خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم

 
مشکلات را پشت سر بگذاریم. 



در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد.



درآمد مردمی کمیته امداد امام خمینی (ره) سمنان 87 درصد افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/12/12

سمنان- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان گفت: درآمد مردمی این اداره کل از ابتداي امسال تا
پایان بهمن با 87 درصد افزایش از 667 میلیارد ریال در سال گذشته به یک هزار و 240 میلیارد ریال رسید.

سمنان- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
استان سمنان گفت: درآمد مردمی این اداره کل از ابتداي
امسال تا پایان بهمن با 87 درصد افزایش از 667 میلیارد
ریال در سال گذشته به یک هزار و 240 میلیارد ریال

 
رسید. 

به گزارش ایرنا، محسن مسعودیان راد روز سه شنبه در
نشست خبري با اصحاب رسانه به مناسبت چهل و دومین
سالروز تاسیس کمیته امداد امام خمینی (ره) و آغاز هفته
نیکوکاري ابراز داشت: یکی از دستاوردهاي مهم کمیته

 
امداد امام خمینی (ره)، شکستن چرخه فقر با ورود خانواده هاي مددجو به روند توانمندسازي، تحصیل و اشتغال است. 

وي با اشاره به آسیب ویروس کرونا به اقتصاد جامعه به ویژه قشر محروم افزود: در شرایط شیوع کرونا نیز امدادگران و خیران استان
سمنان از پاي ننشستند و سه طرح ابتکاري کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان، مانند طرح "شتابا"، طرح "منظومه
توانمندسازي ایتام" و طرح "معین سازي" جنبه ملی پیدا کرد و از طریق رئیس جمهوري به نهاد کمیته امداد امام خمینی (ره) ابلاغ

 
شد . 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان ابراز داشت: در قالب طرح "شتابا" براي تمام اعضاي خانواده هاي ایتام کد

 
بورسی گرفته شد و مبلغ 20 تا 40 میلیون ریال براي خرید عرضه هاي اولیه به هر کد بورسی اختصاص داده شد. 

مسعودیان راد افزود: این طرح گامی در تغییر روش مبارزه با فقر و نهادینه کردن فرهنگ سرمایه گذاري بین خانواده هاي ایتام

 
محسوب می شود. 

وي بیان کرد: طرح "منظومه توانمندسازي ایتام" نیز از ابتکارات استان سمنان و داراي هفت بخش است که با نیازسنجی خانواده ها

 
آغاز می شود و در نهایت به توانمندي بیشتر مددجویان می انجامد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان گفت: بالاترین سرانه دریافت نقدي کشور مربوط به استان سمنان و به مبلغ 10

 
میلیون ریال در ماه است. 



مسعودیان راد با اشاره به طرح "معین سازي" به عنوان دیگر ابتکار کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان ابراز داشت: استان
سمنان به عنوان معین استان سیستان و بلوچستان، به جنگ با بزرگترین فقر کشور رفت و بدون بهره گیري از ظرفیت هاي استانی و

 
با استفاده از منابع کمکی جدید طرح را انجام داد و منجر به افزایش درآمد استان و توان مددکاران استان نیز شد. 

وي افزود: کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان در سال جاري سه هزار و 500 شغل ایجاد کرد که بیشترین شغل ایجاد شده

 
تاکنون در استان است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان بیان کرد: یکهزار و 300 شغل از مشاغل ایجاد شده در سال جاري مربوط به

 
زنان سرپرست خانوار است. 

مسعودیان راد گفت: یکهزار میلیارد ریال تعهد جذب اعتبار براي ایجاد اشتغال سال جاري بود که براي اولین بار بیش از 100 درصد

 
محقق شد. 

وي افزود: در سال جاري، تحقق برنامه هاي ابلاغ شده به استان، 186 درصد بود و همچنین 200 درصد برنامه هاي دانش بنیان در

 
موضوع کارآفرینی محقق شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان گفت: جشن نیکوکاري از 13 اسفند در کلیه مدارس استان سمنان به صورت

 
مجازي برگزار می شود و دانش آموزان می توانند به کمک هم نوعان خود بپردازند. 

مسعودیان افزود: روز پنجشنبه 14 اسفند جشن نیکوکاري در 100 مرکز نیکوکاري استان و روز جمعه نیز در نمازجمعه به دلیل

 
شیوع کرونا به شکلی متفاوت برگزار می شود. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان سمنان گفت: پیش از آغاز هفته نیکوکاري، تاکنون مبلغ 14 میلیارد و 200 میلیون

 
ریال کمک نقدي جمع آوري شده که نشانه علاقه مندي مردم استان به مشارکت در کار نیک است. 

به گزارش ایرنا، کمیته امداد امام خمینی (ره) در 14 اسفند 1357 به دستور امام خمینی (ره) براي پشتیبانی از محرومان و

 
مستضعفان و توانمندسازي آن ها تاسیس شد. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- مددجوي کمیته امداد 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- موسسات نیکوکاري



تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی بیش از 2 برابر افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/12/12

بیرجند - ایرنا - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون از محل
منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون تومان تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده که نسبت به سال قبل

237 درصد رشد داشته است.

بیرجند - ایرنا - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد
کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون از
محل منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون تومان
تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده که

 
نسبت به سال قبل 237 درصد رشد داشته است. 

مهدي فرجامی فرد روز سه شنبه در نشست خبري که به
صورت آنلاین برگزار شد افزود: این تسهیلات از محل 12
ردیف تسهیلاتی به متقاضیان و کشاورزان استان پرداخت
شده در حالی که مجموع تسهیلاتی پرداختی پارسال 160

 
میلیارد تومان بوده است. 

وي بیان کرد: امسال 12 هزار و 357 پرونده براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی و منجر به پرداخت تسهیلات شد و

 
مجموع پرونده هاي معرفی شده بیش از این تعداد است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اعلام اینکه میزان تسهیلات پرداختی به متقاضیان احداث گلخانه
732 درصد افزایش دارد گفت: امسال 102 میلیارد و 424 میلیون تومان تسهیلات در این حوزه پرداخت شده در حالی که مجموع

 
تسهیلات سال گذشته 14 میلیارد تومان بوده است. 

وي افزود: همچنین 47 میلیارد تومان تسهیلات براي پنج هکتار گلخانه آماده پرداخت است و تا سال آینده این طرح ها به بهره

 
برداري می رسد. 

فرجامی فرد تسهیلات پرداختی در حوزه مکانیزاسیون کشاورزان را 53 میلیارد و 726 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: این میزان

 
نسبت به سال قبل معادل 395 درصد افزایش را نشان می دهد. 

وي اظهار داشت: سال گذشته در بخش سرمایه در گردش براي واحدهاي مرغداري استان هیچ گونه تسهیلاتی پیش بینی نشده بود
اما امسال از محل ماده 52 صندوق توسعه ملی براي کل کشور 400 میلیارد تومان ابلاغ شد که سهم استان سه میلیارد و 300

میلیون تومان بود. 



مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی اضافه کرد: از آنجایی که این میزان براي استان عدد قابل توجهی

 
نبود با رایزنی هاي انجام شده تاکنون 18 میلیارد تومان تسهیلات در این بخش پرداخت شده است. 

وي گفت: افرادي که قرار است تسهیلات دریافت کنند باید حتما در سامانه سیتا ثبت نام و از این طریق به بانک کشاورزي معرفی

 
شوند و تسهیلات را دریافت کنند که اطلاعات لازم در این خصوص در پرتال جهاد کشاورزي استان موجود است. 

فرجامی فرد تصریح کرد: اعلام کرده ایم واحدهاي مرغداري و دامداري استان با مشکل مواجه هستند چرا که اقتصاد و معیشت مردم

 
استان بر پایه دام و کشاورزي است. 

وي افزود: در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري سهم بخش کشاورزي 45 درصد بود در حالی که حدود 75 درصد تسهیلات

 
استان در این حوزه به ویژه دام پرداخت شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: امسال نیز در زمینه تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و
عشایري عدد کمی یعنی 55 میلیارد تومان به صندوق کارآفرینی امید اختصاص یافت و تسهیلات اختصاصی به لحاظ تورم موجود در

 
کشور بیشتر تکمیلی بوده است. 

وي افزود: صندوق توسعه ملی مجوز داد تا 40 درصد تسهیلات اشتغال پایدار براي طرح هایی که تا 60 درصد پیشرفت فیزیکی داشته

 
اما به علت تورم طرح کامل نشده است، اختصاص یابد. 

فرجامی فرد گفت: موظف هستیم تسهیلاتی که براي بخش هاي مختلف کشاورزي در نظر گرفته می شود را در همان بخش پرداخت

 
کنیم اما از هر روزنه اي براي بخش دام و طیور کمک می کنیم. 

وي با بیان اینکه هیچ محدودیتی در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی نداریم عنوان کرد: تسهیلات مربوطه اکنون در بانک موجود است
و با توجه به اینکه احداث بارگاه هاي بهداشتی زرشک در این بخش قرار می گیرد آمادگی معرفی متقاضیان براي دریافت تسهیلات را

 
داریم. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی متقاضی زیادي نیستند اما
از تمامی جوانانی که ایده و طرح هاي دانش بنیان دارند، تقاضا می شود در این زمینه در قالب شرکت تعاونی ورود کرده و سرمایه

 
گذاري کنند. 

وي با تاکید بر اینکه از طرح و ایده هاي نو در زمینه فرآوري محصولات کشاورزي حمایت می شود یادآور شد: در بحث فرآوري

 
محصولات راهبردي کشاورزي می توان بیش از اینها کار کرد و فقط به بسته بندي محصولات اکتفا نکرد. 

فرجامی فرد با اشاره به برخی مشکلات در زمینه تسهیلات مربوط به گلخانه داران گفت: با توجه به افزایش هزینه ها به طور طبیعی

 
هزینه کردن در احداث گلخانه افزایش پیدا کرده است. 

وي افزود: اعتبارات در نظر گرفته شده نیز با توجه به هزینه ها افزایش داشته اما سال گذشته نرخ سود تسهیلات براي احداث گلخانه



 
هفت درصد بوده که امسال به 12 درصد در سطح کشور رسیده و این موضوع سبب گلایه متقاضیان شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: براي کاهش نرخ سود تسهیلات گلخانه پیگیري هاي زیادي

 
انجام شد و با همین شرایط 12 درصد امسال تاکنون 7.5 برابر اعتبار پرداخت شده است. 

وي در ارتباط با گلایه برخی متقاضیان احداث گلخانه درخصوص سختگیري بانک ها براي پرداخت تسهیلات و تامین وثایق گفت:
تسهیلات پرداخت شده در بخش احداث گلخانه از محل صندوق توسعه ملی بوده لذا بازپرداخت تسهیلات از اهمیت زیادي برخوردار

 
است. 

فرجامی فرد افزود: با توجه به اینکه در حوزه سرمایه گذاري دستگاه دولتی، متقاضی و بانک عامل سه وجه سرمایه گذاري هستند

 
همه باید با هم هماهنگ شوند تا سرمایه گذاري انجام شود. 

وي بیان کرد: کسی که قرار است سرمایه گذاري کند باید حداقل 40 درصد آورده اولیه داشته باشد در غیر این صورت اگر اقدام به

 
دریافت تسهیلات و سرمایه گذاري کند نه تنها مشغول بکار نخواهد شد بلکه بیکار بدهکار خواهد بود. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در مورد کشتارگاه هاي دام و طیور در استان گفت: کشتارگاه
صنعتی دام و طیور خوسف با پیشرفت 80 درصدي در حال اجرا است که ظرفیت کشتار دام سبک، سنگین و شتر مرغ را دارد و سال

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: همچنین در دشت بجُد بیرجند یک کشتارگاه دام با پیشرفت فیزیکی بالا در حال احداث است که طبق گفته سرمایه

 
گذار تا خرداد 1400 به بهره برداري می رسد. 

وي گفت: کشتارگاه دام و طیور به گونه اي در تمامی شهرستان هاي استان در حال احداث، فعال یا آماده بهره برداري است که اگر

 
این تعداد کشتارگاه فعال شود تاثیر بسزایی در چرخه تولید استان خواهد داشت. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- بانک کشاورزي 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- خراسان جنوبی 

 
پروندهٔ خبري 

- کشاورزي در روزگار کرونا



اسحاق جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/12/12

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور
است اما برخی هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند. به گزارش مهر، اسحاق جهانگیري

... The ... :امروز در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت

 
جهانگیري 

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار
تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی
براي کشور است اما برخی هستند که دروغ می سازند و

 
روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند. 

به گزارش مهر، اسحاق جهانگیري امروز در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو

 
می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خودرا با دیگران نشان می دهند که علیرغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم

 
تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

اسحاق جهانگیري گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به مشکلات می

 
پردازند و حرف نزده را «زده» و مشکل نبوده را «بوده» می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل
سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن

 
یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري تأکید کرد: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

اسحاق جهانگیري افزود: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



جهانگیري: سختی ها تمام می شود

منبع: صنعت کارشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش صنعت کار، اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین
الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ

در همین...



ارائه دستاوردهاي آمورشی، اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی در

(Iran EduTech) نمایشگاه

منبع: بازار کارشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/12/12

دستاوردهاي آمورشی، اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی در نمایشگاه نمایشگاه بین المللی آموزش و تکنولوژیهاي نوین
آموزشی (Iran EduTech) ارائه می شود.

دستاوردهاي آمورشی، اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی در نمایشگاه نمایشگاه بین المللی آموزش و تکنولوژیهاي نوین

 
آموزشی (Iran EduTech) ارائه می شود. 

به گزارش بازارکار، اولین دوره نمایشگاه بین المللی آموزش، تکنولوژي هاي نوین آموزشی و صنایع وابسته با حضور معاونت آموزشی

 
جهاد دانشگاهی در سالن خلیج فارس محل دائمی نمایشگاه هاي بین المللی تهران برگزار می شود. 

مهندس سهیل دادخواه سرپرست اداره کل نظارت و گسترش مراکز آموزشی جهاددانشگاهی با اعلام این خبر گفت: نمایشگاه
نمایشگاه بین المللی آموزش و تکنولوژیهاي نوین آموزشی (ایران اجوکیت) از 13 لغایت 16 اسفندماه به صورت حضوري و مجاري
برگزار می شود و معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی با 60 متر غرفه در خدمت بازدیدکنندگان، کارشناسان بویژه مدیران آموزشی است.

وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري، آموزش و پرورش، معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات، سازمان فنی و حرفه اي کشور، دانشگاه علمی و کاربردي، دانشگاه فی و حرفه اي، موسسات آموزشی غیر انتفاعی،
دارالترجمه ها، موسسات و شرکتهاي خدمات اعزام دانشجو به خارج از کشور و جذب دانشجو از خارج به داخل، موسسات کاریابی بین
المللی، آموزشگاه هاي زبان و مراکز هنري و فنی حرفه اي، استارت آپ ها و شرکتهاي دانش بنیان حوزه آموزش و فناوریهاي وابسته

 
و سایر بازیگران عرصه آموزش خصوصاً آموزش عالی از مخاطبین اصلی این رویداد بین المللی هستند. 

 
گفتنی است نمایشگاه ایران جابکس نیز با حضور کارفرمایان و کارجویان در حاشیه این نمایشگاه برگزار می شود. 

مدیران و کارشناسان در این چند روز آماده پاسخگویی به مخاطبان و بازدیدکنندگان هستند.



فساد و رانت کمر مردم را خم کرد/فساد ناشی از سیاست گذاري هاي غلط

دولتی توضیح ارز را طی صدور بخشنامه هاي متعدد اصرار به توزیع یارانه

هاي غیر هدفمند برهم زدن رقابت افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند.

به گزارش آرانیوز، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین
دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار
داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل
به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را
ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد،
اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به

 
سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی
افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر
کارآفرینان کشور به اوج خود رسیده درحالی که کشور
نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان
اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به بهبود
معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي

 
تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه



 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



دستاورد جدید سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا

منبع: ریشهشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/12/12

کارخانه پارس لامع صبح امروز طی مراسمی با حضور معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا یکی دیگر از ده
ها کارخانه اي باشد که چرخ هاي آن طی یک سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی به حرکت درآمده است.

کارخانه پارس لامع صبح امروز طی مراسمی با حضور
معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا یکی
دیگر از ده ها کارخانه اي باشد که چرخ هاي آن طی یک
سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی به حرکت درآمده

 
است. 

 
پایگاه خبري ریشه:   

 کارخانه پارس لامع صبح امروز طی مراسمی با حضور معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا یکی دیگر از ده ها
کارخانه اي باشد که چرخ هاي آن طی یک سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی و با تدابیر اتخاذ شده از ناحیه مسئولان قضایی،

 
به حرکت درآمده است. 

این کارخانه واقع در شهرستان ساوجبلاغ استان البرز است که حدود 11 سال قبل با داشتن بدهی به 15 طلبکار از جمله 2 بانک،
ورشکسته شد؛ اما در پی سفر استانی دي ماه 98 آیت االله رئیسی ریاست قوه قضاییه به استان البرز، به ریاست کل دادگستري کل

 
استان البرز ماموریت داده شد تا اقدامات لازم جهت حل مشکلات این واحد تولیدي انجام شود. 

در نهایت پیگیري هاي مجدانه قضایی سرانجام نتیجه داد و با اتخاذ تمهیدات قانونی، از به فروش رفتن و تعطیلی کارخانه پارس لامع

 
جلوگیري شد و امروز در مراسمی کارخانه احیا گردید. 

احمد نوروزي، رئیس دادگستري شهرستان ساوجبلاغ در تشریح مشکلات این واحد تولیدي اظهار کرد: حدود 11 سال قبل ورشکسته
و حکم ورشکستگی آن صادر شد و پس از آن مقرر گردید تا اموال این واحد تولیدي به فروش رود و در همین زمینه مزایده هایی

 
صورت گرفت، اما کسی خریدار نبود. 

 
اتخاذ تمهید قانونی براي جلوگیري از ورشکستگی کارخانه پارس لامع 

نوروزي اظهار کرد: در اجراي تبصره ماده 507 و 508 قانون تجارت با توجه به اینکه می توان شرکتی که ورشکست شده را اجاره داد
و طلب طلبکاران از محل درآمد شرکت تسویه کرد، از طلبکاران دعوت به عمل آمد و طی مذاکرات و جلسات متعدد تصمیم بر این

 
شد تا به نحوي عمل شود که هم چرخه تولید از حرکت نایستد و هم طلب طلبکاران تسویه شود. 



رئیس دادگستري شهرستان ساوجبلاغ عنوان کرد: در نهایت تصمیم بر این گرفته شد که این واحد تولیدي به مدیرعامل آن اجاره
داده شود و در حال حاضر اجاره نامه آن تنظیم شده تا مدیرعامل آن از محل درآمد این واحد تولیدي اقدام به تسویه بدهی هاي خود

 
به طلبکاران کند. 

 
در راه رفع موانع تولید و رونق تولید هیچ بن بستی وجود ندارد 

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور نیز در این مراسم گفت: این واحد تولیدي با تلاش و همکاري دادگستري و استانداري
البرز احیا شده است، کارخانه اي که در باتلاق گرفتار شده بود با راه حل ها و اجراي آن ها به مدار تولید بازگشته است و صداي تولید

 
و همانا سمفونی زندگی در این کارخانه تنین انداز شده است. 

وي با بیان اینکه در راه رفع موانع تولید و رونق تولید هیچ بن بستی وجود ندارد، گفت: اگر همه در کنار هم باشیم تمام مشکلات را

 
در این جنگ اقتصادي حل می کنیم. 

معاون قضایی دادستان کل کشور با بیان اینکه در حال حاضر این کارخانه با 200 نفر مشغول به کار است و امید داریم که در آینده
اي نزدیک به 500 تا 600 نفر برسد، گفت: باید تمام تلاشمان را انجام دهیم تا شاهد راه اندازي کارخانه هایی باشیم که دچار

 
مشکلاتی در تولید شده اند و با تلاشمان شاهد خودکفایی در این جنگ اقتصادي باشیم. 

 
راه اندازي مجدد کارخانه پارس لامع؛ نتیجه سفر آیت االله رئیسی به استان البرز 

در ادامه این مراسم، فاضلی هریکندي رئیس کل دادگستري البرز گفت: باید بگویم کاري که امروز در اینجا صورت گرفته است، نتیجه

 
سفر رییس قوه قضاییه به استان البرز بوده است. 

وي اضافه کرد: در این سفر مدیرعامل این کارخانه مشکلات خود را درباره نحوه تسویه شرکت و اینکه این کارخانه در حال تعطیلی
است بیان کرد و رئیس قوه قضاییه نیز با فوریت دستور رسیدگی و پیگیري آن را داشتند، بلافاصله جلساتی با این شرکت بانک ملی

 
انجام شد. 

 
دستور پیگیري فوري وضعیت پارس لامع از سوي رئیس دستگاه قضا 

احمدرضا زمانی، صاحب کارخانه پارس لامع نیز در این مراسم اظهار داشت: این کارخانه به علت بدهی به بانک تأمین اجتماعی و

 
دارایی دچار مشکلاتی شد و درآستانه تعطیلی قرار داشت که با حمایت هاي دستگاه قضایی این شرکت احیا شد. 

صاحب کارخانه پارس لامع با بیان اینکه بانک ملی با مساعدت و صبوري اجازه دادند از محل تفکیک شرکت و از محل اجاره بدهی ها
بازپرداخت شود، گفت: در سفر رییس قوه قضاییه به استان البرز مشکلات این واحد تولیدي را توضیح دادم؛ آیت االله رئیسی نیز دستور

 
پیگیري فوري این مشکلات را داشتند. 

 
تلاش براي افزایش اشتغال در پارس لامع 

زمانی افزود: در حال حاضر 200 نفر در این واحد تولیدي مشغول به کار هستند و تمام تلاشمان را می کنیم که تعداد افراد شاغل



 
مان را به 512 نفر که در گذشته بوده ایم برسانیم. 

 
منبع: خبرگزاري میزان 

انتهاي پیام



اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/12/12

اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمند سازي زنجیره و تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز افزایش صادرات
غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت از فقر شوند. نوشته اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از

فقر اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمند سازي زنجیره و
تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز افزایش صادرات
غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت

 
از فقر شوند. 

اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمند سازي زنجیره و
تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز افزایش صادرات
غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت

 
از فقر شوند. 

به گزارش در آمد نیوز نقل از روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، دکتر علی صالح آبادي در همایش ملی” راهکارهاي برون رفت
از فقر اقتصادي” با تاکید بر اهمیت صادرات غیر نفتی در فقرزدایی که به همت دانشکده معارف و اقتصاد دانشگاه امام صادق برگزار
شد، افزود: دستاوردهاي اگزیم بانک هاي مطرح دنیا در اشتغالزایی، جهانی سازي شرکت ها، تقویت روابط بین کشورها به منظور

 
تامین نیازهاي متقابل و تحقق استراتژي هاي رشد مبتنی بر صادرات قابل توجه است. 

وي با اعلام اینکه رسالت بانک توسعه صادرات کمک به توسعه صادرات غیر نفتی، گسترش مبادلات تجاري و اقتصادي با سایر
کشورها وارائه خدمات و تسهیلات همه جانبه به صادرکنندگان است، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران در راستاي کاهش فقر
اقتصادي، خدمات دهی متوازن تمام شعب در مناطق محروم را در دستور کار قرارداده و با افزایش اختیارات شعب در این مناطق،

 
دریافت خدمات و تسهیلات را براي صادرکنندگان فعال دراستان هاي کمتر برخوردار تسهیل کرده است. 

صالح آبادي افزود: از دیگر اقدامات حمایتی بانک توسعه صادرات در مسیر کاهش فقر در کشور می توان از اعطاي تسهیلات به شرکت

 
هاي نوپا، دانش بنیان و فین تک ها و اعمال نرخ اشتغالزایی بخش هاي اقتصادي در پرتفوي اعتباري بانک نام برد. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در ادامه تاکید کرد: ایجاد اشتغال مولد اصلی ترین راه مقابله با فقر است و باید سیاست هاي
مناسب جهت سرعت بخشی به رشد اشتغال را در پیش گرفت و همچنین در ادامه نیز با حمایت از بخش هاي اقتصادي با نرخ

 
اشتغالزایی بالا به خصوص بنگاه هاي صادرات محور به برون رفت جامعه از فقر اقتصادي کمک کرد. 

صالح آبادي نوسانات نرخ ارز و انتظارات تورمی حاصل از آن را بر وضعیت فقر در کشور موثر دانست و اظهار داشت: مهاجرت هاي



نامناسب، نبود نظام متناسب سازي مهارت هاي مورد نیاز بازار و ناتوانی در کسب حداقل استانداردهاي زندگی در اثر کاهش نرخ

 
دستمزدها نیز تاثیر مستقیمی بر فقر داشته است. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با اشاره به “بیانیه گام دوم انقلاب در راستاي کاهش فقر”، توصیه رهبري را در مورد استفاده از
اقتصاد به عنوان ابزاري کاربردي براي نیل به اهداف جامعه اسلامی، را از مهمترین محورهاي مقابله با فقر دانست و گفت: چالش
بیرونی اقتصاد کشور، تحریم هاي بین المللی بوده و ضروري است به منظور مقابله و تاب آوري در برابر آن با توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی بر افزایش صادرات غیر نفتی متمرکز شویم. 

وي ثبات در سیاست هاي اجرایی کشوررا ضروري خواند و اظهار داشت: عیوب ساختاري و ضعف هاي مدیریتی، چالش درونی اقتصاد
ماست که باید رفع شوند. به گفته صالح آبادي “تولید و توزیع عدالت محور”، “بودجه بندي متوازن و پرهیز از “اسراف” از مهمترین

 
راهکارهاي رفع موانع اقتصاد و پیش درآمد فقرزدایی است. 

صالح آبادي با ذکر این مهم که اشتغالزایی یکی از اقدامات مهم در مسیر فقرزدایی است، گفت: به این منظور باید رفع موانع قانونی
غیر ضروري در توسعه کسب و کارها در اولویت قرار داشته و در مسیر بهبود فضاي کسب و کار و کاهش ریسک سرمایه گذاري گام

برداشت.



کارآفرین مازندرانی برتر ملی شد

منبع: بلاغشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/12/12

کامران اصغري در گفت وگو با خبرنگار بلاغ اظهار کرد: در
سیزدهمین دوره جشنواره کارآفرینان برتر ملی که با حضور
معاون اول رئیس جمهوري، وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال، برگزار شد، از

 
برگزیدگان این جشنواره تجلیل شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران بیان کرد:
سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی با هدف شناسایی
کارآفرینان در سراسر کشور و انتخاب برترین کارآفرینان و

 
معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به آحاد جامعه خصوصا جوانان برگزار شد. 

وي با اشاره به اینکه امسال 7 کارآفرین برتر استانی و یک کارآفرین ملی داشتیم، افزود: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

 
از احمد حسین زاده از شرکت نرم افزاري ترزرایان افزار مازندران به عنوان کارآفرینان برتر ملی تجلیل و قدرانی شد. 

اصغري گفت: 16 مرکز مشاوره کارآفرینی، سه مرکز شتاب دهی و فضاي کاري مشترك، پنج کافه کارآفرینی در استان و دو باشگاه

 
کارآفرینان نوجوان در تنکابن و قائم شهر فعال هستند. 

وي افزود: یکی از برنامه هاي مهم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با توجه به رسالت و وظایف آن، انجام فعالیتهاي بنیادي در

 
خصوص توسعه و ترویج کارآفرینی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران بیان کرد: هرساله این وزارتخانه با هدف شناسایی کارآفرینان در سراسر کشور و انتخاب
برترین کارآفرینان و معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به آحاد جامعه به ویژه جوانان، اقدام به برگزاري جشنواره کارآفرینان برتر می

 
کند. 

اصغري با اشاره به اینکه برگزاري این جشنواره می تواند زمینه هاي حضور کارآفرینان در جامعه و افزایش سرعت توسعه فرهنگ
کارآفرینی را فراهم کند، گفت: این جشنواره، میعادگاهی براي گردهم آوردن کارآفرینان است که تجارب موفق خود را با جامعه

 
درمیان بگذارند و مشعل و چراغ راهی براي نسل جوان ونوپا باشند. 

انتهاي پیام/





احداث بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی در کشور

منبع: ایلناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/12/12

تفاهمنامه اي به ارزش 3000 میلیارد تومان بین ستاد اجرایی فرمان امام و استانداري قم، براي اجراي طرح هاي اشتغالزایی،
احداث مسکن و تحیاي کارخانه هاي تعطیل شده امضا شد.

تفاهمنامه اي به ارزش 3000 میلیارد تومان بین ستاد
اجرایی فرمان امام و استانداري قم، براي اجراي طرح هاي
اشتغالزایی، احداث مسکن و تحیاي کارخانه هاي تعطیل

 
شده امضا شد. 

به گزارش ایلنا، محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام
صبح امروز سه شنبه در سفري یک روزه وارد استان قم

 
شد. 

درابتداي این سفر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام و استاندار قم، تفاهمنامه همکاري براي اجراي 4 هزار طرح به ارزش 30هزار میلیارد
ریال در زمینه اجراي طرحهاي عمرانی، ا شتغالزایی، دانش بنیان و حمایتی امضا کردند که از این محل طی سه سال 23 هزار شغل

 
در استان قم ایجاد خواهد شد. 

 
محمد مخبر در آئین امضاي این تفاهمنامه گفت: اولویت ستاد رفع مشکل بیکاري و ایجاد اشتغال در مناطق محروم است. 

وي افرود: 2600 میلیارد تومان از این بودجه صرف ایجاد طرح هاي خرد و خانگی ، طرح هاي اجتماع محور و دانش بنیان خواهد شد

 
و 400 میلیارد تومان هم صرف احیاي کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي نیمه تعطیل و تعطیل شده خواهد شد. 

بهرام سرمست استاندار قم نیز در این مراسم گفت: حضور دکتر مخبر و مدیران ستاد اجرایی فرمان امام در هر استانی، موجب برکت و

 
آبادانی بوده و خوشحالیم که باحمایت این دوستان، به زودي شاهد موجی از تحول و محرومیت زدایی در قم خواهیم بود. 

در ادامه این سفر یک روزه، عملیات اجرایی احداث بزرگترین کارخانه ""تولید پارچه چادر مشکی"" در قم با سرمایه گذاري

 
11300میلیارد ریالی ستاد اجرایی فرمان امام آغاز شد. 

با راه اندازي این مجموعه ضمن ایجاد 2000 شغل مستقیم و غیرمستقیم،سالانه 18 میلیون مترمربع چادرمشکی تولید و واردات این

 
محصول پرکاربرد کاهش قابل توجهی پیدا خواهد کرد. 

آغاز عملیات احداث 1800 واحد مسکونی پروژه برکت در پردیسان، بهره برداري از 800 طرح اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت با
سرمایه گذاري 824 میلیارد ریالی و ایجاد 2400 شغل، اهداي بسته هاي معیشتی، جهیزیه و نوشت افزار به خانواده هاي نیازمند به



 
ارزش 106 میلیارد ریال و دهها طرح عمرانی و اقتصادي از دیگر بخش هاي سفر یک روزه رئیس ستاد اجرایی فرمان امام بود. 

دراین سفر همچنین با حمایت بنیاد برکت ستاد اجرایی، چهار کارخانه تولیدي ""تیزسنگان، قم آلیاژ، تفلون کرامت و صنایع غذایی

 
شیرین آفرینان خورشی"" احیا و زمینه اشتغال 2000نفر در آنها ایجاد شد. 

دیدار با آیت االله سعیدي نماینده ولی فقیه و تولیت آستان مقدس حضرت معصومه و آیت االله محمدي عراقی رئیس دفتر مقام معظم
رهبري در قم ، بازدید از شرکت ""باسلام"" و شهرك مهدیه حوزه علمیه قم از سایر برنامه هاي مخبر در این سفر یک روزه بود.



پرداخت 80 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان کردستانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج، محمدرسول شیخی
زاده ظهر امروز در نخستین همایش سراسري ترویج
فرهنگ قرض الحسنه که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار
شد با بیان اینکه مهمترین هدف پرداخت تسهیلات به
مددجویان کمیته امداد خودکفایی و ایجاد اشتغال است,
اظهارکرد: از ابتداي سال جاري تا کنون در حوزه هاي
مختلف 80 میلیارد تومان در قالب 9 هزار و 237 مورد

 
تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه در بحث اشتغال 600 طرح مبلغ 14 میلیارد تومان تسهیلات دریافت کرده اند, افزود: در حوزه کسب و کارهاي خرد

 
و مشاغل خانگی نیز 70 طرح تسهیلاتی بالغ بر 281 میلیون تومان دریافت کرده اند. 

مدیرکل کمیته امداد کردستان ادامه داد: همچنین در حوزه حمایت و سلامت 6 هزار و 284 مورد مبلغ 39 میلیارد و 840 میلیون

 
تومان تسهیلات کارگشایی دریافت کرده اند. 

شیخی زاده یادآور شد: با توجه به افزایش قیمت اجاره بهاي مسکن و به وجود آمدن مشکل براي بسیاري از مددجویان، ودیعه مسکن
براي یک هزار و 248 خانواده زیرپوشش از 5 میلیون تومان تا 20 میلیون تومان تسهیلات دریافت کردند که در مجموع حدود 16

 
میلیارد تومان بوده است. 

 
احداث و خرید 564 واحد مسکونی براي مددجویان  

وي بیان کرد: در سرفصل احداث و خرید مسکن نیز 564 واحد با پرداخت 6 میلیارد و 600 میلیون تومان تسهیلات براي مددجویان

 
کردستانی ساخته شده است. 

مدیرکل کمیته امداد کردستان گفت: همچنین در بحث فرهنگی و حمایت از تحصیل 252 مورد تسهیلات یک میلیارد و 830 میلیون

 
تومانی دریافت کرده اند. 

شیخی زاده با بیان اینکه در بحث وجوه اداره شده خیرین و سایر ادارات نیز 168 مورد تسهیلات با اعتباري برابر 939 میلیون تومان

 
پرداخت شده است، اظهار کرد: همچنین 56 نفر از افراد تحت پوشش بهزیستی مبلغ 911 میلیون تومان تسهیلات دریافت کرده اند. 



گفتنی است در پایان این مراسم از 7 نفر از خیرین و نیکوکارانی که در صندوق قرض الحسنه امداد ولایت کردستان سپرده دارند,

 
تجلیل به عمل آمد. 

انتهاي پیام/2330/75



کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور
نیست

کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/12/12

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد،
وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند

و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. (...)

رئیس جمهور گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در

 
شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به
ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد،

وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح

 
ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

 
وجه در شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعاً سامان یابد. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصاً صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز



پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

|



خراسان جنوبی نیازمند وقف جدید در 11 بخش مهم جامعه

منبع: شبستانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/12/12

حجت الاسلام رحیمی گفت: خراسان جنوبی نیازمند وقف جدید در زمینه هاي سلامت، کمک به نیازمندان، دانشجویان و
طلاب و دانش آموزان نیازمند، جهت تامین جهیزیه و ازدواج جوانان، تهیه مسکن جوانان، ترویج معارف اسلامی، فعالیت هاي

قرآنی و فرهنگی و اشتغال جوانان است.

حجت الاسلام رحیمی گفت: خراسان جنوبی نیازمند وقف
جدید در زمینه هاي سلامت، کمک به نیازمندان،
دانشجویان و طلاب و دانش آموزان نیازمند، جهت تامین
جهیزیه و ازدواج جوانان، تهیه مسکن جوانان، ترویج معارف
اسلامی، فعالیت هاي قرآنی و فرهنگی و اشتغال جوانان

 
است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، حجت
الاسلام «حسین رحیمی» پیش از ظهر امروز(12 اسفند) در جمع خبرنگاران اظهار داشت: اوقاف و امور خیریه به منظور ترویج

 
فرهنگ وقف و نیازهاي جامعه بحث برگزاري نشست هاي تخصصی وقف را در دستور کار خود قرار داده است. 

معاون فرهنگی و اجتماعی اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی با بیان اینکه 47 نشست تخصصی وقف از ابتداي سال جاري تاکنون در
استان برگزار شده است، افزود: در این نشست ها برنامه ریزي هایی جهت نیل نیات واقفین به سمت برطرف کردن نیازهاي جامعه

 
گرفته شده است. 

وي در ادامه بیان کرد: این نشست ها با حضور جامعه پزشکان، اصناف و بازاریان، طلاب حوزه هاي علمیه، دانشجویان، اساتید حوزه
هاي علمیه، اساتید دانشگاه ها، خیرین، فعالین قرآنی، موسسات خیریه و سایر اصنافی که می توانند در این زمینه نقش ایفا کنند

 
برگزار شده است. 

حجت الاسلام رحیمی گفت: هر چقدر اصناف مختلف و مردم در زمینه ترویج مفاهیم و جایگاه وقف و پوشش اصحاب وقف در برنامه
هاي تبلیغی و ترویجی فرهنگ وقف مشارکت داشته باشند قطعا فرهنگ وقف در جامعه رشد پیدا می کند و باعث مستغنی شدن

 
نیازهاي جامعه می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی با بیان اینکه به نیازهاي خراسان جنوبی اشاره کرد و افزود: این استان
اکنون در زمینه هاي سلامت، کمک به نیازمندان، دانشجویان و طلاب و دانش آموزان نیازمند، جهت تامین جهیزیه و ازدواج جوانان،

 
تهیه مسکن جوانان، ترویج معارف اسلامی، فعالیت هاي قرآنی و فرهنگی و اشتغال جوانان نیاز به موقوفات جدید دارد. 



وي در پایان بیان کرد: خیرین و دلسوزان این عرصه ها می توانند با وقف مقداري از اموال و دارایی هاي خود در این امر مهم و خدا
پسندانه شریک شده باشند و باعث به جاي گذاشتن باقیات و صالحاتی از خود شوند.



معاون وزیر دادگستري: قانون حمایت از اطفال و کودکان تصویب و ابلاغ شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها- معاون حقوق بشر وزارت دادگستري از تصویب و ابلاغ قانون حمایت از کودکان و نوجوانان خبر داد.

گروه استان ها- معاون حقوق بشر وزارت دادگستري از
تصویب و ابلاغ قانون حمایت از کودکان و نوجوانان خبر

 
داد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بجنورد محمود عباسی
امروز در کنفرانس تخصصی حقوق کودك اظهار داشت: با
توجه به آموزه هاي دینی اسلام موظف هستیم حقوق

 
کودك که سرآغاز حقوق بشر است را اجرا کنیم. 

وي با بیان اینکه تمامی مسئولان، والدین و مددکاران و
همچنین مردم در استیفاي حقوق کودکان مسئول هستند، خاطرنشان کرد: یکی از عوامل رشد کودکان در جامعه توجه به آن ها و

 
حمایت در راستاي نیاز آنها است که این امر باعث رشد کودکان در جامعه می شود. 

 
دادگستري یزد به دنبال رفع مشکلات اشتغال زندانیان است 

 
رئیس کل دادگستري قزوین: به مشکل تعارضات ارضی روستاي شیزر در اسرع وقت رسیدگی شود 

 
وزیر دادگستري: نظرات کانون سردفتران در لوایح دولتی مرتبط با حوزه سردفتري اخذ می شود 

معاون حقوق بشر وزارت دادگستري با اشاره به ایجاد تحول در نظام حقوقی کشور افزود: پس از 13 سال قانون حمایت از اطفال و
نوجوانان در مجلس شوراي اسلامی تصویب شد که این مهم سبب ایجاد قانون جامع براي اطفال و نوجوانان می شود که در حال

 
حاضر آیین نامه اجراي آن در دست دولت است. 

عباسی در ادامه با بیان اینکه حمایت اجتماعی از کودکان یکی از وظایف بهزیستی است اذعان داشت: حمایت قضایی از کودکان بر
عهده قوه قضاییه و هماهنگی بین دستگاه نیز بر عهده مرجع ملی احقاق حقوق کودك است. نظارت و پایش حقوق کودك نیز بر

عهده معاونت حقوق بشر وزارت دادگستري است.



آتش سوزي عرصه هاي ملی آذربایجان غربی را تهدید می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها-استاندار آذربایجان غربی با اشاره به تهدید عرصه هاي ملی به واسطه خطراتی چون تخریب، آتش سوزي و
چراي غیر مجاز گفت: امروز یکی از نیازهاي اساسی براي استفاده بهینه از ظرفیت هاي قانونی منابع طبیعی شناسایی ذخیره

گاه هاي جنگلی است.

گروه استان ها-استاندار آذربایجان غربی با اشاره به تهدید
عرصه هاي ملی به واسطه خطراتی چون تخریب، آتش
سوزي و چراي غیر مجاز گفت: امروز یکی از نیازهاي
اساسی براي استفاده بهینه از ظرفیت هاي قانونی منابع
طبیعی شناسایی ذخیره گاه هاي جنگلی است. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم در ارومیه ، محمدمهدي
شهریاري امروز در جلسه شوراي منابع طبیعی با اشاره به
تهدید عرصه هاي ملی به واسطه خطراتی چون تخریب،

آتش سوزي و چراي غیرمجاز اظهار داشت: امروز یکی از نیازهاي اساسی براي استفاده بهینه از ظرفیت هاي قانونی منابع طبیعی

 
شناسایی ذخیره گاه هاي جنگلی است. 

استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر استفاده بهینه از ظرفیت هاي استان در راستاي افزایش سرانه درآمدي و اشتغال، خواستار توجه
دستگاه هاي متولی به مبحث زراعت چوب به عنوان یک اقتصاد پردرآمد شد و گفت: جهاد کشاورزي و منابع طبیعی به عنوان دو نهاد
متولی در صیانت از عرصه هاي ملی و ترویج کشاورزي نوین موظف به اجرایی ساختن زراعت چوب به عنوان کشت جایگزین

 
محصولات آب بر هستند. 

وي افزود: اجراي طرح کاداستر در استان براي صیانت از منابع ملی به خوبی در حال اجرا است و می طلبد سرعت بیشتري نیز به خود

 
بگیرد. 

 
64 درصد اراضی اردبیل به عنوان عرصه ملی انتخاب شد 

 
بازپسگیري 440 هکتار عرصه ملی در شمیرانات به ارزش 9 هزار میلیارد تومان از زمین خواران 

شهریاري بر تقویت نقش مردم از طریق آموزش براي صیانت از عرصه هاي ملی تاکید کرد و گفت: بدون مشارکت مردم نمی توان به

 
صیانت از منابع ملی امیدوار بود و باید بسترهاي مشارکت مردم تقویت شود. 

وي کمک به اجراي قانون هواي پاك را از دیگر ضروریات صیانت از منابع طبیعی دانست و اظهار داشت: تقسیم بندي عرصه هاي



منابع ملی به مناطق بحرانی و عادي می تواند به استفاده بهینه از منابع انسانی و سخت افزاري و افزایش راندمان کار کمک شایانی
بکند.



رسیدن به رونق اقتصادي در بوکان نیازمند احیاي کمیته اشتغال و سرمایه

گذاري است

منبع: تسنیمشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها-مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی گفت: احیاي کمیته اشتغال و سرمایه
گذاري براي رسیدن به رونق اقتصادي در بوکان باید در دستور کار قرار گرفته و در آن از فعالان این حوزه دعوت و زمینه

سرمایه گذاري آنها را فراهم کرد.

گروه استان ها-مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی آذربایجان غربی گفت: احیاي کمیته اشتغال
و سرمایه گذاري براي رسیدن به رونق اقتصادي در بوکان
باید در دستور کار قرار گرفته و در آن از فعالان این حوزه
دعوت و زمینه سرمایه گذاري آنها را فراهم کرد. - اخبار

 
استانها - 

جلیل جباري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ارومیه، با
بیان اینکه براي توسعه گردشگري شهرستان بوکان نیاز به
سرمایه گذاري در ایجاد زیرساخت هاي گردشگري اعم از

تاسیسات گردشگري و مراکز اقامتی است، اظهار داشت: در کنار این سرمایه گذاري ها باید براي معرفی جاذبه هاي گردشگري و

 
تاریخی بوکان نیز برنامه ریزي کرد. 

وي افزود: تاکنون بوکان میزبان هیچ جشنواره گردشگري نبوده که مختص و بومی خود این شهرستان باشد بنابراین باید با توجه به

 
ظرفیت هاي این شهرستان، جشنواره هاي مختص و بومی این شهرستان تدارك دیده شود که به جذب گردشگر کمک بکند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی تصریح کرد: احیاي کمیته اشتغال و سرمایه گذاري نیز براي
رسیدن به رونق اقتصادي در بوکان باید در دستور کار قرار گرفته و در آن از فعالان این حوزه دعوت و زمینه سرمایه گذاري آنها را در

 
بوکان فراهم کرد. 

وي عنوان کرد: توجه به مبلمان شهري و جلوه بصري بوکان نیز یکی از اقدامات لازم براي توسعه گردشگري در این شهرستان است

 
که از سوي دستگاه هاي مربوطه باید انجام شود. 

 
159 هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري پروژه هاي گردشگري در کشور است 

 
وزیر میراث فرهنگی: 6500 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی در بخش گردشگري پرداخت شد 

 
وزیر میراث فرهنگی: استان مرکزي قابلیت تبدیل شدن به مقصد گردشگري را دارد 

جباري در ادامه نیز اظهار داشت: بار دیگر طی چندین ماه کار اطلاعاتی توسط یگان حفاظت میراث فرهنگی در ارومیه، سوداگران

 
فرهنگی حین تحصیل آثار زیر خاکی در چنگال پر قدرت قانون گرفتار شدند. 



وي افزود: این دستگیري با هماهنگی مقام قضایی با تشکیل تیم تلفیقی عوامل ناجا و واحد عملیاتی یگان حفاظت در یک عملیات بی

 
نقص و از پیش برنامه ریزي شده انجام گرفت. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی گفت: در این عملیات یک نفر حفار غیرمجاز دستگیر شد و
تحقیقات در خصوص متهمین و حفاران غیرمجاز فراري در دستور کار پاسگاه انتظامی مرکزي قرار گرفت و در این زمینه تعدادي

آلات و ادوات غیر مجاز حفاري کشف و ضبط شد.



کارآفرین خارجی ستایش می شود، اما به ما انگ می زنند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران می گوید هنوز در اقتصاد ایران، جایگاه بخش خصوصی و اهمیت این سرمایه گذاران در مسیر
توسعه به درستی درك نشده است. امروز در جامعه یک کارآفرین غربی که در کشور خود فضاي شغلی ایجاد کرده به عنوان

یک الگو ستایش می شود اما یک کارآفرین ایرانی که براي مردم خود شغل ایجاد کرده با انگ ...

اقتصادگردان- مسعود خوانساري در مراسم اهداي نشان امین الضرب، اظهار کرد: نگاهی به عملکرد بخش خصوصی در تاریخ
ایران نشان می دهد که این بخش از زمان انقلاب مشروطه در عرصه حضور داشته و پس از آن چه در دوران جنگ تحمیلی و چه در
مقابله با ویروس کرونا در خط مقدم فعالیت کرده است. راه آهن، برق، لوازم خانگی، ساخت بیمارستان و مدرسه تنها بخشی از عملکرد

 
بخش خصوصی در تمام سال هاي گذشته بوده است. 

وي با بیان اینکه پول نفت باعث شده به ظرفیت بخش خصوصی کمتر توجه شود، بیان کرد: متاسفانه سیاست هاي غلط، فضا را براي
فعالیت سرمایه گذاران تنگ می کند و در شرایطی که بخش خصوصی می تواند در تحریم و کرونا، به اقتصاد کشور و اقشار کم درآمد

 
کمک کند، مقدمات لازم براي این اتفاق فراهم نشده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر اینکه باید میان کارآفرینان و فعالان اقتصادي واقعی و کسانی که از شرایط سو استفاده کرده اند
تفکیک قائل شد، بیان کرد: در سال هاي گذشته زیاد بودند افرادي که با استفاده از افزایش قیمت ارز، ثروتمند شدند و خانه و ویلا
خریدند اما بخش خصوصی واقعی در عرصه عمل باقی ماند و وقتی فهرست مفسدان اقتصادي منتشر می شود، حتی نام یکی از فعالان

 
اقتصادي متعهد دیده نمی شود. 

 
وي ادامه داد: با این وجود جوي علیه بخش خصوصی راه افتاد که آنها ارز را بازنگردانده اند که این موضوع به ضرر اقتصاد کشور است. 

خوانساري با اشاره به سیاست هاي غلطی که کار را براي فعالان اقتصادي دشوار کرده، گفت: ما در سال هاي گذشته با بخش نامه
هاي ارزي متعدد، نظرات غیر کارشناسی و سیاست هاي غلط مواجه بودیم که هم توان فعالان را محدود کرده و هم به ایجاد فساد
جدید کمک کرده است. با وجود تمام این مشکلات همچنان تولید و کارآفرینی ادامه دارد و امیدواریم فعالان این بخش توان مقابله با

مشکلات را همچنان داشته باشند.



نشان امین الضرب به چه کسانی رسید؟

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/12/12

پنجمین دوره مراسم امین الضرب از سوي اتاق بازرگانی تهران برگزار شد و برگزیدگان، نشان تقدیر خود را دریافت کردند.

اقتصادگردان- مراسم امین الضرب هر ساله از سوي اتاق بازرگانی تهران و با هدف تقدیر از فعالان اقتصادي بخش خصوصی

 
برگزار می شود. 

در این مراسم در کنار افرادي که در حال حاضر فعالیت اقتصادي می کنند، از تولیدکنندگان و کارآفرینانی که براي چند دهه در

 
اقتصاد ایران فعالیت کرده اند نیز تقدیر می شود. 

پنجمین مراسم امین الضرب امروز در تالار وحدت تهران و با حفظ پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد و در کنار اعضاي اتاق بازرگانی،

 
معاون اول رئیس جمهوري و شهردار تهران نیز در این مراسم حاضر شدند. 

در این مراسم، فریدون شیرین کام، پژوهشگر و نویسنده که کتاب هاي متعددي در حوزه زندگی و کسب وکار کارآفرینان و فعالان

 
اقتصادي به رشته تحریر درآورده، مورد تقدیر و تشویق پارلمان بخش خصوصی پایتخت قرار گرفت. 

همچنین اکبر لاجوردیان، از بنیانگذاران گروه صنعتی بهشهر، از پیشکسوتان صنعت، از سوي اتاق بازرگانی با اهداي نشان امین الضرب
مورد تقدیر قرار گرفت. در ادامه رضا تهرانچی، کارآفرین پیشکسوت و بنیانگذار گروه صنعتی ویتانا، به پاسداشت یک عمر فعالیت

 
اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت. 

غلامرضا ذوالانواري، کارآفرین پیشکسوت در عرصه فرش ایرانی و پدر گبه ایران، دیگر فردي بود به پاسداشت یک عمر فعالیت

 
اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت. 

جمشید بردبار، مدیرعامل شرکت الکترونیک افزارآزما و کارآفرین صنعتی، به پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی، از سوي
اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت و سیدمحمد احرامیان، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره
فولاد یزد، به پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی و فعالیت هاي نیکوکارانه اجتماعی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي

نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت.



بررسی چالش ها و راهبردهاي سرمایه گذاري در بخش مسکن

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/12/12

خبرگزاري آریا - یکی از راهکارهاي سرمایه  گذاري در بخش مسکن سرمایه  گذاري خارجی است که در سالهاي اخیر، کشور ایران در
کنار سایر کشورهاي جهان و با توجه به امتیازات ویژه سرمایه گذاري خارجی تلاش هاي هاي زیادي براي جذب سرمایه  گذاري

 
خارجی به عمل آورده است. 

طی سال هاي اخیر به دلیل توسعه بازار مسکن در کشور و وجود نوسان هاي شدید در میزان عرضه و تقاضاي این کالا که اغلب ناشی
از تغییرات صورت گرفته در قیمت هاي ساخت و خرید و فروش این کالا می باشد، تمرکز اقتصاددانان و سیاستگذاران به این بخش
جلب شده است. بخش مسکن از دو لحاظ حائز اهمیت است، چراکه از یک سو تأمین کننده یکی از اساسی  ترین نیازهاي اجتماعی
انسان یعنی سرپناه است. از سوي دیگر، مسکن به عنوان کالایی است که با سایر بازارها و بخش هاي اقتصادي حلقه هاي ارتباطی

 
پسین و پیشین قوي دارد و همچنین به عنوان دارایی مهم عامل ذخیره ثروت و منبع درآمد نیز خواهد بود. 

بسیاري از محققین معتقدند سرمایه  گذاري در بخش مسکن اثرات بسیار بیشتري نسبت به سرمایه گذاري در بخش غیرمسکونی بر

 
اقتصاد دارد. 

در مرحله تولید، ساخت و ساز مسکن ارزش افزوده ایجاد می کند که در حساب هاي ملی به عنوان ارزش  افزوده بخش ساختمان

 
لحاظ می شود. 

در مرحله بهره برداري نیز ارزش افزوده ذخیره واحدهاي مسکونی از دو بخش اجاره واقعی و اجاره محاسباتی تشکیل شده و در بخش
خدمات و زیربخش خدمات و مستغلات وارد می شود که از لحاظ سهم و درصد در تولید ناخالص داخلی اهمیت بسیار زیادي دارد.
ارتباط غیرمستقیم بخش مسکن به این طریق است که ساخت و ساز مسکن و بهره برداري از آن نیازمند نهاده  ها و مواد اولیه اي
است که از طریق سایر بخش هاي اقتصادي تولیدشده و در اختیار بخش مسکن قرار می گیرد، لذا افزایش تولید بخش مسکن موجب

 
تقویت رشد تولید و اشتغال در سایر بخش هاي اقتصادي خواهد شد. 

یکی از راهکارهاي سرمایه  گذاري در بخش مسکن سرمایه  گذاري خارجی است که در سالهاي اخیر، کشور ایران در کنار سایر
کشورهاي جهان و با توجه به امتیازات ویژه سرمایه گذاري خارجی تلاش هاي هاي زیادي براي جذب سرمایه  گذاري خارجی به عمل
آورده است. به رغم این تلاش ها، با توجه به پتاسیل هاي فراوان، ظرفیت ها و موقعیت ژئو استراتژیک ایران در مقایسه با کشورهاي
دیگر داراي پتاسیل هاي ضع یف و نامناسب، نتیجه شایانی حاصل نشده و میزان جلب سرمایه  گذاري خارجی ایران، نسبت به
توانمندی هاي آن، بسیار پایین بوده است ، . در بازار مسکن اولین خواسته سرمایه  گذار امنیت سرمایه اش است و ایران در رده  بندي
کشورها در زمینه امنیت سرمایه  گذاري در گروه چهارم قرار دارد و آرامش خاطر چندانی را براي سرمایه  گذاران خارجی به وجود
نمی آورد. سرمایه  گذار خارجی فقط تضمین بانکی را قبول می کند این در حالی است که ایران در ارتباط با بانک ها با مشکلات
متعددي از قبیل تحریم  ها روبروست. دیوانسالاري، مذاکرات طولانی بی حاصل، برخورد نامناسب رسانه  ها یا سابقه وضع قوانین زیان-

 
بخش براي سرمایه  گذاري خارجی و....از جمله مشکلات سرمایه گذاران خارجی در بخش مسکن است. 

شهر پرند که شهر جدیدي در ایران محسوب می شوند و به منظور گنجایش سرریز جمعیتی شهر تهران ایجاد شده است. مساکن
موجود در این شهر ابتدا به صورت مستقل و تک واحدي ساخته شده اما بعدا به صورت مسکن مهر عرضه شده است. به علت عدم
توان ورود بخش خصوصی، دولت با عنوان مسکن اجتماعی و مسکن مهر جهت ساخت و ساز به شهر ورود کرده است که با توجه به
کیفیت پایین ساخت و ساز در این شهر استقبال چندانی از واحدهاي ساخته شده نشده است. همچنین مشکلات دیگر در زمینه



 
کیفیت ساخت و نداشتن تجربه کافی در ساخت و ساز به مشکلات این شهر افزوده است. 

بازار مسکن ایران با توجه به جمعیت جوان و ترکیب هرم جمعیتی بازاري است که به شدت رو به رشد که تا یک دهه دیگر رشد
شتاب  زده تقاضا ادامه داشته و پس از آن این رشد رو به کاهش خواهد گذاشت. با توجه به این شرایط سرمایه  گذاري در این بخش
می تواند به اقتصاد ایران کمک شایانی بکند. حال آنکه این سرمایه  گذاري خارجی نیز باشد که با ارزآفرینی و کارآفرینی در این حوزه
همراه است. این موضوع در شهرهاي جدید مانند پرند فرصت بسیار ویژه  اي می  باشد چون با توجه به برنامه  ریزي  هاي نادرست کلان

 
در کشور نیاز به سرمایه  گذاري خارجی و استفاده از تجارب آن ها در مسکن  سازي می تواند فرصت مناسبی براي شهر پرند باشد. 

 
کاوه نیل قاز 

کارشناس ارشد شهرسازي



راهکار ستاد رفع موانع تولید براي اجراي طرح هاي توسعه اي صنایع

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرگزاري فارس، برخی مخاطبان سامانه
«فارس من» با ثبت سوژه اي با عنوان «نهضت حمایت از
تولید داخل، اشتغالزایی و کارآفرینی به پا شود» خواستار
توجه بیشتر به تولیدکنندگان داخلی و رفع مشکلات و

 
موانع پیش روي آنها شدند. 

در این مورد بابک دین پرست، قائم مقام ستاد تسهیل و
رفع موانع تولید کشور با بیان اینکه در ستاد تسهیل و رفع

موانع تولید چند راهبرد مشخص شده که یکی از آنها بازرسی از واحدهاي تولیدي فعال در راستاي پیشگیري از بروز مشکلات است،

 
گفت: این بازدیدها در جهت کمک به اجراي طرح هاي توسعه اي و رفع موانع این طرح ها صورت می گیرد. 

وي در حاشیه بازدید از سایپا پرس اظهار داشت: طبق اعلام مدیرعامل سایپا پرس، تولیدات این شرکت طی دو ماه گذشته افزایش

 
داشته و در این میان، موضوع قابل توجه، بومی سازي قطعات و راه اندازي خطوط تولید به دست متخصصان داخلی است. 

 
وي ادامه داد: با راه اندازي این خط تولید جدید شاهد افزایش 30 درصدي تولیدات در این مجموعه صنعتی خواهیم بود. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید ادامه داد: یکی دیگر از مزیت هاي این شرکت صرفه جویی مناسب در نصب و راه
اندازي پروژه هاي توسعه اي با استفاده از توانمندي و پتانسیل هاي درون سازمانی است و ما با تمام توان براي رفع مشکلات این

 
شرکت تلاش خواهیم کرد. 

وي تصریح کرد: اولین صنعتی که بعد از خروج آمریکا از برجام تحریم شد، صنعت خودرو بود ولی با تلاش متخصصان، شرکت هاي

 
داخلی سه شیفته به فعالیت خود ادامه می دهند.    

همچنین در این بازدید مدیرعامل و مدیران ارشد شرکت سایپا پرس توضیحاتی در خصوص فعالیت ها و اقدامات این شرکت در زمینه

 
هاي تولید قطعات، نحوه برنامه ریزي تولید، تجهیزات و پروژه هاي در حال توسعه و امکانات موجود شرکت ارائه کردند. 

سید مهدي حسینی پور، مدیرعامل سایپا پرس با اشاره به ظرفیت هاي موجود گفت: یکی از سرمایه هاي اصلی این مجموعه توان و
تلاش متخصصین داخلی آن است که با توجه به اهداف و استراتژي گروه خودروسازي سایپا، حرکت به سوي افزایش تیراژ تولید و

 
بومی سازي قطعات با نگاه توسعه کسب و کار با جدیت در حال پیگیري است. 



انتهاي پیام/



مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال رونمایی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، امروز محمد
شریعتمداري بعد از راه اندازي مرکز مدیریت اورژانس
کسب و کار کشور در دانشگاه علم و فرهنگ ایران، به
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رفت و در آنجا مرکز ملی
پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال کشور را که
زیرمجموعه دبیرخانه شوراي عالی اشتغال و معاونت توسعه

 
کارآفرینی و اشتغال وزارت کار است را راه اندازي کرد. 

به گفته محمد شریعتمداري، پایش سیاست هاي اشتغال در دو سطح انجام می شود که در یک سطح کلان، پایش سیاست هاي بازار
کار در همه زمینه ها به نفع حفاظت از اشتغال کشور به عنوان دولت انجام می شود و همچنین براساس ماده 18 لایحه بودجه و

 
سیاست هاي کلان در برنامه هاي توسعه و قوانین بالادستی، پایش اشتغال انجام می شود.  

وي گفت: همچنین از بالاترین سطح سیاست هاي اشتغال که در سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري و تکالیف سیاست ها اشتغال

 
وجود دارد و همچنین تدوین سند ملی پایش کسب و کار کشور در مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال دنبال می شود. 

به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، پایش اشتغال در سطح خُرد و حتی یک فعال بازار کار نیز انجام می شود. حتی اشتغال
غیررسمی را هم دربرمی گیرد و در سطح شهرستان ها و بنگاه ها پایش اشتغال با اطلاعات کلان، اطلاعات نیروي فعال، میزان اشتغال

 
و بیکاري کشور براساس اطلاعات ثبتی و اطلاعات کاهشی آماري نیروي کار در مرکز ملی پایش سیاست ها دنبال می شود.  

 
همچنین تصمیم گیري هاي مقامات دولتی که در حوزه اشتغال تأثیر دارد، توسط این مرکز رصد می شود.  

به گفته وي، استانداردسازي مشاغل و موضوعات مرتبط با اشتغال و کار در مرکز ملی پایش سیاست ها دنبال می شود. اما مرکز
اورژانس کسب و کارهاي کشور که در دانشگاه علم و فرهنگ راه اندازي شد، در آنجا مسائلی مانند کاهش نیروي کار، توان و ظرفیت
بنگاه هاي تولید به دستگاه هاي ذیربط اعلام می شود و از آسیب ها و ریزش هاي نیروي کار در بنگاه ها تا حد امکان جلوگیري می

 
کند.  

وزیر کار در مورد اینکه چه تعداد از واحدهاي تولیدي و اشتغال در کشور هر سال از بین می رود، گفت: در طول دوران تاکنون 10
هزار واحد تولیدي در کشور از بین رفته و تعطیل شده که فقط نامی از آنها باقی مانده است و بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان سرمایه
این کشور در این بنگاه ها معطل مانده است. البته هر سال طبق اعلام وزارت صنعت و وزارت جهاد کشاورزي تعدادي از بنگاه هاي

 
تعطیل شده به مدار تولید برمی گردند و دوباره احیا می شوند.  



شریعتمداري همچنین گفت: با راه اندازي اوژانس کسب وکار و همچنین مرکز ملی پایش سیاست هاي اشتغال، تلاش ر این است که

 
میزان ریزش بنگاه هاي تولیدي و میزان ریزش اشتغال در کشور به حداقل کاهش پیدا کند. 

وي اضافه کرد: البته بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي مانند یک موجود زنده هستند که اگر مراقبت نشوند از بین می روند، بنابراین
ریزش و رویش در بنگاه هاي تولیدي یک امر طبیعی است و باید روند فعالیت تولیدي در بنگاه ها مرتب رصد شود تا فعالیت بنگاه ها

 
ادامه پیدا کند. 

وي گفت: با راه اندازي مرکز پایش سیاست هاي اشتغال در سطح کلان، رصد سیاست ها در مورد اشتغال و بنگاه داري انجام می شود

 
و با راه اندازي اورژانس کسب و کارها در سطح خرد و بگاهی و حفاظت از مشاغل انجام می شود. 

انتهاي پیام/



پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب»

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/12/12

تهران - ایرنا - پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» روز سه شنبه با حضور اسحاق جهانگیري
معاون اول رییس جمهوري و پیروز حناچی شهردار تهران در تالار وحدت برگزار شد.

تهران - ایرنا - پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» روز سه شنبه با حضور اسحاق جهانگیري معاون

 
اول رییس جمهوري و پیروز حناچی شهردار تهران در تالار وحدت برگزار شد. 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 





قالب اکستروژن پیچشی لایه اي براي تولید مواد فوق ریزدانه در دانشگاه

سمنان اختراع شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مسئول مرکز مالکیت فکري پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان از ثبت
اختراع «قالب اکستروژن پیچشی لایه اي جهت تولید مواد فوق ریزدانه» با تلاش محققان دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه

با همکاري پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان خبر داد. داود معروفی با اعلام این خبر ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مسئول
مرکز مالکیت فکري پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان از
ثبت اختراع «قالب اکستروژن پیچشی لایه اي جهت تولید
مواد فوق ریزدانه» با تلاش محققان دانشکده مهندسی
مکانیک دانشگاه با همکاري پارك علم و فناوري دانشگاه

 
سمنان خبر داد. 

داود معروفی با اعلام این خبر گفت: این اختراع توسط
عبدالواحد کمی، عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک، حسین یوسفی کلاته شادي، فارغ التحصیل دوره کارشناسی مهندسی

 
ساخت و تولید این دانشکده و دانشگاه سمنان در اداره کل ثبت اختراعات کشور به شماره 103572 به ثبت رسید. 

کمی در توضیح این اختراع گفت: در این طرح با به کارگیري اصول روش ساخت شی لایه اي، قالب اکستروژن پیچشی به صورت چند

 
لایه و از روي هم قرار گرفتن لایه هاي مختلف ورق فولادي ساخته شده است. 

مخترع اختراع مذکور با بیان اینکه لایه هاي قالب، داراي هندسه مشابه بوده و براي ایجاد کانال پیچشی، هر لایه نسبت به لایه کناري
آن داراي پیچش زاویه اي مشخص است، افزود: با توجه به قابل تغییر بودن تعداد لایه ها و نیز زاویه پیچش آنها، می توان کانال هاي

 
متعدد با طول و زاویه مارپیچ مختلف ایجاد نمود. 

وي افزود: این قالب براي تولید ساختار هاي فوق ریز دانه در مواد فلزي مورد استفاده قرار می گیرد و از کاربرد هاي آن می توان به
بهبود خواص ایمپلنت هاي پزشکی و بازیافت آلیاژ هاي غیرآهنی اشاره نمود. این طرح جزو طرح هاي برگزیده کانون شکوفایی

خلاقیت مرکز کارآفرینی و نوآوري پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان نیز بوده و مورد حمایت پارك قرار گرفته است.



سختی ها تمام می شود

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد اسحاق جهانگیري، معاول اول رئیس جمهور ظهر امروز (سه شنبه) در
پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که

داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود (...) ...

معاون اول رئیس جمهور گفت: پیش بینی می کنم که این
سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و
می توان با استفاده از تجربیات این نسل کارکشته،

 
مشکلات را پشت سر گذاشت. 

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد اسحاق
جهانگیري، معاول اول رئیس جمهور ظهر امروز (سه شنبه)

در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با
موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود را با دیگران نشان می دهند که علی رغم موانع، کارهاي

 
بزرگ کرده اند."سختی ها تمام می شود" 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود

 
و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

اجتماعی دارد

منبع: افقشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه
مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این ...

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه
مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

 
اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

به گزارش افق آنلاین، در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت که به ریاست حسن روحانی رئیس جمهور برگزار
شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی
از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند
و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي
معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و
مولد به جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی

 
این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي



 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست

منبع: روز نوشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش
قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش

 
قیمت ها در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

به گزارش روز نو :رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با
هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک
به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد:
پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي
اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و
کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا

 
سامان یابد. 

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی رئیس جمهور
برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه

 
کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

دکتر روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این
تصمیمات باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص

 
یابد تا مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 



از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

دکتر روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي
مساعد و قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی

 
ثباتی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

منبع:جماران



همسان سازي حقوق بازنشستگان از ابتداي سال 1400

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/12/12

وزیر تعاون: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400 همسان سازي می شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي محمد شریعتمداري در حاشیه مراسم بهره برداري از مرکز ملی پالایش کسب
و کار وزارت کار درباره همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی، تصریح کرد: بعد از 14 سال همسان سازي حقوق
بازنشستگان تامین اجتماعی در مرداد ماه به اجرا درآمد، حقوق بازنشستگان سایر صندوق هاي بیمه اي هم همسان سازي شد و
همسان سازي حقوق صندوق هاي بیمه اي دیگر به معناي این نبود که حق 3.5 میلیون بازنشسته تامین اجتماعی نادیده گرفته شود.
وي افزود: همواره در مذاکرات ما با رییس سازمان برنامه و بودجه این موضوع مطرح بود که مرحله دوم همسان سازي حقوق
بازنشستگان تامین اجتماعی باید اجرا شود و در بند "و" قانون بودجه 1400 منابعی پیش بینی شده است که حقوق بازنشستگان در

 
سال آینده همسان سازي شود. 

 
 {sepehr_media_6119837_400_300$}

آقاي شریعتمداري گفت: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از اول سال 1400 همسان سازي می شود تا علاوه بر امتداد مرحله اول

 
همسان سازي در سال جاري، تبعیض موجود بین حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی و سایر صندوق هاي بیمه اي رفع شود. 

آقاي شریعتمداري درباره تعیین دستمزد کارگران، گفت: روند بررسی نرخ تورم تا روز هاي پایانی سال ادامه دارد، چراکه باید این نرخ
به طور دقیق اعلام شود، به همین دلیل مجبور هستیم تا پایان سال براي تعیین مزد کارگران صبر کنیم، هنوز مشخص نیست رقم

 
دستمزد چقدر افزایش می یابد و جلسات بررسی دستمزد کارگران از امروز برگزار می شود. 

ویافزود: در ستاد ملی مبارزه با کرونا براي حمایت از واحد هاي تولیدي، تسهیلاتی در نظر گرفته شد تا بتوانند در این مدت بخشی از

 
ضرر و زیانی را که متحمل شدند، جبران کنند. 

 
 {sepehr_media_6119841_400_300$}

آقاي شریعتمداري گفت: در فضاي عمومی کشور براي اشتغال و رشد اقتصادي باید اقداماتی را انجام دهیم، برخی از کسب و کار ها
که وارد دوره سخت و مشکل می شوند و در آن زمان کمک به این واحد هاي تولیدي ممکن است دیر باشد، به همین منظور تصمیم
گرفتیم که ایده اي براي رفع مشکلات و نواقص واحد هاي تولیدي داشته باشیم و این ایده در دانشگاه علم و فرهنگ، با همکاري بین

 
جهاد دانشگاه و وزارت کار شکل گرفت و از این ایده در قالب راه اندازي مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار کشور رونمایی کردیم. 

آقاي شریعتمداري تصریح کرد: این مرکز به واحد هاي تولیدي که دچار مشکل شده اند کمک می کند تا موضوع آن ها مورد پیگیري
قرار گیرد و قبل از بروز مشکل بزرگتر، مشکل آن ها حل شود و این مرکز وظیفه رصد و پایش مشکلات واحد هاي تولیدي را دارد.



«کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست

منبع: قلمناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه
مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این ...

«کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست
رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف
ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک
به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید
کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي
جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و
منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این

 
وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

به گزارش ایسنا، در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با
قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات

 
تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 



در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

انتهاي پیام



تسهیلات 4 درصدي براي مشاغل آسیب دیده از کرونا در بخش گردشگري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/12/12

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی از پرداخت تسهیلات با سود 4 درصد براي مشاغل و حرف مرتبط با صنعت
گردشگري خبر داد.

آقاي احسان قاضی زاده هاشمی در گفتگوي اختصاصی با
خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما؛ با اشاره به اینکه در بخش
صنعت گردشگري و صنایع وابسته به آن؛ مانند هتل ها
آسیب هاي بسیار جدي بدلیل کرونا دیده اند؛ گفت: شاهد
کاهش سفر ها از زمان شیوع این ویروس در کشور بوده ایم
که به تناسب آن مشاغل بسیاري در بخش گردشگري
آسیب دیدند؛ بطوري که ده ها هزار نفر در این بخش بیکار

 
شدند. 

وي افزود: در جریان روند بررسی بودجه 1400 در بخش
توزیع یارانه؛ از محل هدفمندي یارانه در تبصره 14 و از

 
محل یارانه اشتغال و تولید؛ مبلغ هزار و 500 میلیارد تومان یارانه براي تسهیلات بخش گردشگري در نظر گرفته ایم. 

آقاي قاضی زاده هاشمی به تبصره 18 لایحه بودجه 1400 نیز اشاره کرد و گفت: نرخ سود تسهیلات در این تبصره را کاهش دادیم و
تسهیلات با سود 4 درصد براي مشاغل و حرف آسیب دیده در بخش گردشگري توزیع می شود که امیدواریم سال آینده با پرداخت

این یارانه ها و تسهیلات بتوانیم ضرر و زیان صنعت گردشگري را جبران کرده باشیم.



از سیاست هاي بروکراتیک تا مالیات تورمی

شماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مجلس به عنوان نهاد قانون گذار در کشور به نوعی از اختیارات خود در راستاي هدایت سرمایه ها به درهاي خروجی مملکت
اقدام می کند و سیاست هاي مالیاتی اخیر از این دسته قانون گذاري هاي مخرب است.

مجلس به عنوان نهاد قانون گذار در کشور به نوعی از اختیارات خود در راستاي هدایت سرمایه ها به درهاي خروجی مملکت

 
اقدام می کند و سیاست هاي مالیاتی اخیر از این دسته قانون گذاري هاي مخرب است. 

 
اقتصاد  

ظاهرا مصوبات مالیاتی عجیب مجلس تمامی ندارد. از مضرات زیست در خلاء همین است که مالیات نه بر ثروت و درآمد که بر فالور یا
شغل بسته شود! تقریبا در هیچ کجاي جهان، این موضوع قابلیت طرح توسط نهاد پارلمان یا قوه مجریه وجود ندارد. در مصوبه جدید

 
مجلس براي سال آینده، اساتید دانشگاه از پرداخت مالیات معاف شدند و در عوض سلبریتی ها موظف به پرداخت مالیات شدند. 

سیاست هاي بروکراتیک! در سراسر جهان سرمایه داري و کشورهاي با اقتصاد باز، الگوهاي مالیات بر پایه درآمد افراد است و در

 
کشورهایی که دولت رفاه دارند (مثل اسکاندیناوي و آلمان) اخذ مالیات از ثروت موضوعیت پیدا می کند. 

در ایران اما به عنوان کشوري که در صدر اخذ مالیات تورمی از مردم است (پس از ونزوئلا و آرژانتین)، مالیات بر ثروت روندي
بروکراتیک و ناقص دارد! از این رو که بر اساس افزایش نرخ تورم، دارایی هاي افراد با افزایش ارزش اسمی مواجه می شوند و پس از
آن در تعریف سیاستگذاران به علت افزایش ارزش اسمی دارایی باید مشمول مالیات شوند. مثلا فردي که در سال گذشته یک خودرو
را به قیمت فرضی 150 میلیون تومان خریداري کرده است، اکنون به علت افزایش ارزش اسمی خودرو به قیمت یک میلیارد تومان،

 
به دولت مالیات بدهد! 



 
 

چرخه معیوب مالیات بر ثروت در ایران! در این سامانه ذهنی معیوب، مردم به علت افزایش ارزش اسمی دارایی هاي خود که ناشی از

 
تورم است، به تولیدکننده تورم مالیات بدهند! چرخه ناقصی در علم اقتصاد ایجاد می شود: 

1. فرد به علت افزایش قیمت دارایی خود (مسکن، خودرو و...) به دولت مالیات بدهد که پیش ترین مالیات خرید و فروش و مالیات بر

 
ارزش افزوده و مالیات بر ثبت سند را هم پرداخت کرده است. 

 
2. فرد در قبال مسکن و خودرو خود هیچ درآمد جانبی نداشته است. 

3. فرد فوت کند و این دارایی به فرزندان یا سایر وراثش تعلق بگیرد و آن ها باید مالیات بر ارث پرداخت کنند. 4. هرگونه معامله

 
ثانویه این دارایی هم مشمول پرداخت مالیات می شود! 

 
5. در صورتی که دارایی یاد شده مسکن یا خودرو باشد باید عوارض نوسازي و خودرو هم به شهرداري پرداخت کند. 

 
6. درصورتی که فرد بخواهد تغییري در ملک خود بدهد هم باید پروانه ساخت و گواهی پایان کار از شهرداري اخذ کند! 

این چرخه را به هر فرد آشنا با مقدمات علم اقتصاد در سرتاسر جهان نشان بدهید تا به شما بگوید که دولت هاي پر هزینه دو بار
چوب لاي چرخ مردم و بخش خصوصی می کنند: یک بار با تورم و بار دوم با مالیات! این مدل از پرداخت مالیات زیرساخت هاي
اقتصاد کشور را مین گذاري می کند و ایران به سرمایه گریزترین کشور جهان بدل خواهد شد. بر اساس یک الگوي علمی
اقتصادسنجی موسوم به منحنی لافر، اثبات می کند که هرچه میزان مالیات و تنوع آن افزایش پیدا کند، نرخ سرمایه گذاري به همان

 
نسبت کاهش پیدا می کند و در پی آن جامعه با بحران رکود و افزایش نرخ بیکاري مواجه می شود. 

الگوي مالیات ثابت نظام مالیاتی Flat (ثابت) که در بسیاري از کشورهاي صنعتی رواج دارد، می تواند الگوي مناسبی براي اصلاح
قوانین پوسیده مالیاتی کشور باشد، به این شکل که فرد 10 تا 15 درصد از درآمدش را مالیات بدهد نه بیش از آن؛ این قاعده در
کشورهاي توسعه یافته براي تمام گروه ها و دهک هاي درآمدي صدق می کند و فرقی ندارد که درآمد فرد 10 هزار دلار باشد یا
1000 دلار! در این شرایط علاوه بر تحقق عدالت مالیاتی، میزان سرمایه گذاري در جامعه کمتر از نرخ ثابت نخواهد شد و سطح

 
اشتغال عمومی افراد از ناحیه فشارهاي مالیاتی، آسیب نخواهد دید. 



7 پروژه زیربنایی شرکت برق منطقه اي گیلان در هفته هاي پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به

بهره برداري رسید

منبع: اسرار امروزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/12/12

 روند توسعه و ارتقاي ایستگاههاي برق استان گیلان قابل
7 پروژه زیربنایی شرکت برق منطقه اي گیلان در هفته هاي

پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به بهره برداري رسید

توجه است 7 پروژه زیربنایی شرکت برق منطقه اي گیلان در هفته هاي پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به بهره برداري رسید اسرار
امروز. ایستگاههاي برق گیلان پس از انقلاب رشد 5 برابري را تجربه کرده است/ ساخت چنین تاسیساتی، در شرایط تحریم ، کمبود
اعتبارات و کرونا، کاري بزرگ و درخور ستایش است به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اسرار امروز، وزارت نیرو با وجود تحریم هاي
سرسخت و ظالمانه در غالب فشار حداکثري همچنان در حال افتتاح پروژه هاي خود در هفته هاي پویش #هرهفته_الف_ب_ایران

 
می باشد. 

افتتاح چنین پروژه هایی که نیازمند اعتبارات قابل توجه است درشرایطی رقم می خورد که علاوه بر کمبود منابع مالی ، کرونا هم
مزید بر علت شده و فرایند اجراي عملیات ساخت و احداث پروژه هاي جدید هم دستخوش این موضوع شده است. بنا براین باید

 
اذعان داشت ساخت چنین تاسیساتی، در شرایط تحریم ، کمبود اعتبارات و کرونا، کاري بزرگ و درخور ستایش است . 

روند توسعه و ارتقاي ایستگاههاي برق استان گیلان نیز پس از پیروزي انقلاب اسلامی قابل توجه است چنانکه بنا بر ادعاي مدیرعامل
شرکت برق منطقه اي استان گیلان رشد بیش از 5 برابري را تجربه کرده است. بهمن داراب زاده همچنین می گوید در دوران قبل از
انقلاب، تعداد ایستگاه هاي برق در سطوح ولتاژي230،132،63 و 400 کیلوولت استان 13 دستگاه بوده است که این تعداد بعد از

 
پیروزي انقلاب به 72 ایستگاه افزایش یافته است. 

گفتنی است پس از پیروزي انقلاب اسلامی در گیلان شاهد رشد بیش از 4 برابري تعداد پست هاي برق 230 کیلوولت و رشد بیش از

 
6 برابري تعداد پست هاي برق در سطح 63 کیلوولت نیز هستیم. 

پروژه انتقال و فوق توزیع در گیلان با حضور رضا اردکانیان وزیر نیرو، ارسلان زارع استاندار و بهمن داراب زاده مدیرعامل شرکت برق
منطقه اي استان گیلان به صورت ویدیو کنفرانسی در قالب چهل و سومین هفته پویش #هرهفته_الف_ب_ایران؛ به بهره برداري

 
رسید. 

"بهمن داراب زاده" مدیرعامل شرکت برق منطقه اي گیلان در این مراسم گفت: 4 پروژه انتقال و فوق توزیع در شهرستان هاي تالش،
صومعه سرا، لشت نشا و در هفته چهل و سوم پویش #هرهفته_الف_ب_ایران با هدف افزایش ظرفیت بارگیري، اصلاح افت ولتاژ و

 
جلوگیري از اعمال محدودیت و افزایش ضریب اطمینان شبکه به بهره برداري رسید. 

وي افزود: اشتغالزایی افراد بومی، افزایش رضایتمندي مشترکین خانگی ، امکان توسعه مصرف کنندگان صنعتی وگردشگري ،تأمین
برق پایدار مصرف کنندگان صنعتی مجاور و تولید توان واحدهاي بادي، حفظ محیط زیست و کاهش مصرف سوخت هاي فسیلی از

دیگر اهداف اجراي این پروژه ها می باشد. 



داراب زاده گفت: با افتتاح و بهره برداري از این پروژه ها براي 4 نفر به صورت مستقیم و براي 100 نفر به صورت غیر مسقیم اشتغال

 
ایجاد می شود. 

مدیر عامل شرکت برق منطقه اي گیلان گفت: پروژه افزایش ظرفیت پست 63/20 کیلوولت لشت نشاء، پروژه افزایش ظرفیت پست
63/20 کیلوولت لوشان، پروژه افزایش 313 درصدي ظرفیت پست سیار230/63 کیلوولت تره طول تالش و پروژه احداث پست سیار

 
63/20 کیلوولت تولمات از جمله این پروژه ها هستند. 

وي افزود: علاوه بر این پروژه ها،  3 پروژه دیگر نیز در سی و سومین هفته از پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به ارزش 742 میلیارد

 
ریال در دي ماه سال جاري افتتاح و به بهره برداري رسیده اند. 

 
 



افتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل توسط وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و

صنایع دستی در کاشان

شماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: اداره کل میراث فرهنگی

استان اصفهان

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان خبر دادافتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل توسط وزیر
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کاشانرئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شه...

افتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل توسط وزیر میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کاشان رئیس اداره
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان خبر

 
داد 

افتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل توسط وزیر میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کاشان 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
شهرستان کاشان از افتتاح 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل در
سفر یک روزه دکتر علی اصغر مونسان وزیر میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به این شهرستان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان، مهران سرمدیان امروز 12 اسفندماه با
اعلام این مطلب گفت: «در ادامه سفر وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به شهرستان کاشان و شهر کاشان، 2 اقامتگاه

 
سنتی، افتتاح شد.» 

او افزود: «یکی از این اقامتگاه هاي سنتی با نام "اقامتگاه سنتی سراي گیواك" در زمینی به مساحت 300 متر مربع با زیربناي 570
مترمربع و سرمایه اي بالغ بر 70 میلیارد ریال و اشتغال زائی 20 نفر و همچنین اقامتگاه سنتی "عمارت پلوس" در زمینی به مساحت
400 متر مربع و زیربناي 750 مترمربع، سرمایه اي بالغ بر 100 میلیارد ریال و اشتغال زائی 20 نفر که هر دو اقامتگاه با نجات بخشی

 
2 خانه تاریخی متعلق به دوره قاجار بود، امروز افتتاح شد.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان کاشان تاکید کرد: «در ادامه سفر وزیر محترم میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی به شهرستان کاشان، هتل "ونداي کی آشیان" با مساحت 4480 مترمربع و زیربناي 30000 مترمربع،
ظرفیت اقامت 110 نفر و همچنین ظرفیت پذیرائی 860نفر با سالن اجتماعاتی به ظرفیت 1720نفر و 39 اتاق با سرمایه اي بالغ بر

 
5000 میلیارد ریال و اشتغال زائی 120 نفر توسط دکتر علی اصغر مونسان افتتاح شد.» 

سرمدیان گفت: «مواردي که با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در شهرستان کاشان افتتاح شده، در مجموع با
سرمایه گذاري 517 میلیارد تومان و اشتغال زائی بیش از 150 نفر و افزایش 160 تخت همراه بود که در مجموع و با احتساب ظرفیت

قبلی شهرستان، ظرفیت اقامتی کاشان به 2685 تخت و اشتغال زائی آن به 1203 نفر افزایش یافت.»



کشف 130 راس دام قاچاق در گچساران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/12/12

فرمانده انتظامی گچساران از کشف دام قاچاق به ارزش 3 میلیارد ریال در جاده مواصلاتی دیلم به گچساران خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، فرمانده انتظامی گچساران گفت: 2 محموله دام
قاچاق به ارزش 3 میلیارد ریال در جاده مواصلاتی دیلم به

 
گچساران از سوي پاسگاه انتظامی آب شیرین کشف شد. 

سرهنگ سید محمد موسوي افزود: با هدف مبارزه با قاچاق
کالا و ارز ماموران پاسگاه انتظامی آب شیرین گچساران
ضمن هماهنگی با مرجع قضایی در جاده دیلم به گچساران
ایست و بازرسی دایر کردند و مأموران حین انجام ایست و
بازرسی به 2 دستگاه خودرو کامیون ایسوزو مشکوك و

 
آنان را توقیف کردند. 

وي اضافه کرد: مأموران در بازرسی از این خودرو ها 130

 
راس گوسفند قاچاق کشف کردند. 

موسوي ادامه داد: قاچاقچیان قصد انتقال این محموله از
استان همجوار به استان هاي جنوبی کشور براي صادرات

 
غیر قانونی را داشتند. 

فرمانده انتظامی گچساران با اشاره به اینکه کارشناسان
ارزش تقریبی احشام کشف شده را بیش از 3 میلیارد ریال
اعلام کرده اند افزود: در خصوص این پرونده 4 نفر

 
قاچاقچی دستگیر و به مرجع قضائی تحویل و خودرو ها نیز به پارکینگ انتقال یافت. 

وي با بیان اینکه قاچاق از تهدید هاي مهم تولید و اشتغال ملی و اخلال در اقتصاد ملی است بیان کرد: نیروي انتظامی قاطعانه با
قاچاقچیان کالا و ارز برخورد می کند.



«کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه
مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

 
اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار
شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و

 
طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و



قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



جهانگیري: تولیدکنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا

نگه داشتند

منبع: میزانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

سرپا نگه دارند.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام پایگاه اطلاع رسانی دولت، «اسحاق جهانگیري» امروز در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس
کارآفرینی «امین الضرب» گفت: همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با موانع و چالش هایی مواجه هستند، اما
انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کار هاي بزرگی انجام می دهند که باید از آن ها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

معاون اول رییس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید
و کارآفرینی، بیان کرد: این اتفاق که به یاد مرحوم «امین الضرب» انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم «امین الضرب»

 
همواره در مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کار هاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگو ها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کار هاي بزرگی همانند این الگو ها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقاد ها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولیدکننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رییس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند، اما

 
تولیدکنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعت گران و کارآفرینان نمونه کشور

 
نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» اهدا شد. 

بیشتر بخوانید: جهانگیري: با اتکا به عزت و حکمت از مشکلات عبور خواهیم کرد انتهاي پیام /



عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند

منبع: موجشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: عده اي در کشور وجود
دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند،
مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می

 
کنند. 

به گزارش خبرگزاري موج، اسحاق جهانگیري معاون اول
رئیس جمهور صبح امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی ""امین الضرب"" گفت:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با

موانع و چالش هایی مواجه هستند، اما انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کار هاي بزرگی انجام

 
می دهند که باید از آن ها قدردانی و تشکر کرد. 

معاون اول رئیس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید
و کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در

 
مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کار هاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگو ها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کار هاي بزرگی همانند این الگو ها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقاد ها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رئیس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند، اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روز هاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 



در این جلسه که شهردار تهران و رئیس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و
تندیس کارآفرینی ""امین الضرب"" اهدا شد.



برخی می خواهند ریشه مشکلات کشور را به تحریم ها مرتبط کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/12/12

رییس سازمان بسیج سازندگی گفت: برخی بدنبال آن هستند ریشه مشکلات کشور را به جاي سوء مدیریت ها به تحریم ها
نسبت دهند.

سردار زهرایی، امروز(12 اسفند) در مراسم انعقاد تفاهم
نامه بین سازمان بسیج سازندگی و کمیته امداد استان
کرمانشاه با اشاره به شرایط اقتصادي کشور، گفت: برخی
دانسته و یا نادانسته بدنبال این هستند که ریشه اصلی
مشکلات کشور را به جاي سوء مدیریت ها و ناکارآمدي
هاي نظام اداري، به تحریم ها مرتبط کنند که نوعی

 
تحریف واقعیت است. 

وي افزود: تحریف بزرگتر این است که رویش ها و خط
شکنی ها و بن بست شکنی هایی که در دوران پس از

پیروزي انقلاب در بزنگاه هاي مختلف اتفاق افتاده به ورطه فراموشی سپرده و با مولفه هاي دیگري براي مذاکره و چانه زنی در خارج

 
جایگزین شود. 

وي با بیان اینکه در دوران پیروزي انقلاب جوانان کشور مقابل رژیم ستمشاهی به میدان آمده و رژیم شاهنشاهی را از پاي درآوردند،
گفت: در دوران دفاع مقدس هم حسن تهرانی مقدم ها و چمران ها و باقري ها به میدان آمده و با نبوغ خود از کشور در مقابل

 
دشمنان دفاع کردند. 

زهرایی ادامه داد: حال سئوال این است که در دفاع مقدس نوین و جنگ اقتصادي و تهاجم فرهنگی که علیه نظام ما به راه انداخته

 
اند، آیا حسن تهرانی مقدم هایی نداشته و نداریم. 

وي گفت: امروز کارآفرینی که در این نظام اداري اسیر در قفس قوانین از هفت خوان رستم عبور کرده و با همت خود همه موانع را

 
پشت سر می گذارد در نوع خودش خط شکنی کرده و باید این حرکت ها مورد حمایت قرا گیرد. 

وي با بیان اینکه همین جوانمان و کارآفرینان افسران این جنگ به راه افتاده علیه ما هستند، گفت: تحریف کردن این نسل از انقلاب

 
ظلم به انقلاب است که متاسفانه دارد اتفاق می افتد. 

رییس سازمان بسیج سازندگی گفت: امروزه جریان جهادي کشور راه خود را پیدا کرده و با وجود همه تنگناها خودش را نشان داده و

 
دارد به یک جبهه جهانی جهادي خدمت رسان در عرصه هاي مختلف تبدیل می شود. 



وي گفت: در سازمان بسیج سازندگی سعی کرده ایم از نگاه سلیقه اي و جزیره اي و پروژه اي فاصله بگیریم و بر اساس نیاز مناطق
مختلف و مسائل و مشکلات مردم مناطق توجه کرده و براساس آن عمل کنیم. در سازمان بسج سازندگی ماموریت ها مشخص است و

 
کار سلیقه اي نداریم. 

وي توسعه و تقویت صندوق هاي قرض الحسنه با نگاه به ایجاد اشتغال و ایجاد قطب هاي صنایع تبدیلی براساس ظرفیت هاي مناطق

 
را از برنامه هاي مورد توجه در بسیج سازندگی عنوان کرد. 

 
زهرایی افزود: طرح هاي محرومیت زدایی بسیج سازندگی نیز باید هدفمند باشد و از پراکنده کاري پرهیز شود. 

وي بر مشارکت با دستگاه هاي دیگر به منظور هم افزایی نیز تاکید کرد و گفت: در بسیج سازندگی به برخی نهادها در اجراي طرح

 
هایشان کمک می کنیم که نمونه آن مشارکت در طرح "آجر به آجر" به منظور مدرسازي بود. 

سرهنگ هزارخانی رییس سازمان بسیج سازندگی استان کرمانشاه نیز با اشاره به ظرفیت هاي اقتصادي استان کرمانشاه گفت: با این

 
وجود متاسفانه آمار بیکاري استان بالاست و در برخی شاخص هاي اقتصادي وضعیت مناسبی نداریم. 

وي با اشاره به اقدامات بسیج سازندگی در زمینه ایجاد اشتغال و حمایت از طرح هاي اشتغالزا گفت: آمکادگی داریم اقداماتمان را در

 
این حوزه توسعه بخشیم. 

انتهاي پیام



کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در
شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.

به گزارش شهداي ایران، در جلسه روز سه شنبه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام
حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد، وزیر کشور و
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات
انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و
طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و
بررسی قرار گرفت. روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي
با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال
کمک به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت،
تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب

هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت

 
ناهنجار سریعاً سامان یابد. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصاً صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 



رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند/80 هزار دانشجو تحت پوشش

داریم/در کمیته امداد امام خمینی(ره) 120 نوع خدمت ارائه می شود/50

هزار نفر در نوبت دریافت جهیزیه هستند

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی شبکه
پنج سیما، سعید زارع زاده در برنامه یه روز تازه گفت: در
سال هاي قبل با شبکه هاي مردمی و بسیج محلات
همکاري داشتیم و به دنبال این موضوع هستیم که کمیته
امداد امام خمینی(ره) توسط مردم چرخانده شود و در حال
حاضر 5 هزار مرکز نیکوکاري محلات داریم و به دنبال
تصدي گري نیستیم. فعالیت مراکز نیکوکاري محلات به

این صورت هست که در هر محله با محوریت مساجد، افراد معتمد و ریش سفید، افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند تا
توانمندان به نیازمندان کمک کنند و کمیته امداد امام خمینی(ره) هم با ارائه سامانه هاي لازم و آموزش هاي صحیح کمک به مراکز

 
نیکوکاري می کند. 

زارع زاده اظهار داشت: گروه هاي مختلفی از سوي ما کمک دریافت می کنند که یک گروه افراد سالمند هستند که توان فعالیت
ندارند و وظیفه حاکمیت حمایت از آنها هست و گروه بعدي 80 هزار بیمار صعب العلاج هستند که به واسطه بیماري این گروه هم
توان فعالیت ندارد و گروهی هم به دلیل عدم دسترسی به امکانات، زیرساخت ها، نداشتن فرصت ها و عدم اعتمادبه نفس وابسته شده
بودند و با کمک مردم، دولت و نهادهاي مختلف به گروه سالمندان و بیماران صعب العلاج درخصوص معیشت و مسائل اقتصادي کمک

 
می کنیم. قشري که با مشکل امکانات و زیرساخت ها مواجه هستند را توانمند می کنیم و در اصل به آنها ماهیگیري یاد می دهیم. 

وي افزود: توانمندسازي را براساس سه محور در دستور کار داریم. محور اول اشتغال پایدار هست که با آموزش هاي لازم و ارائه
محصولاتشان به آنها کمک می کنیم و تسهیلاتی نیز به این قشر ارائه می شود که شغل مناسبی را تأسیس کنند. محور دوم ساخت
مسکن هست که 60 هزار واحد مسکونی در روستاها و مناطق محروم با کمک دولت و بنیاد مسکن احداث کرده ایم تا افراد خانه دار
به خوداتکایی برسند. محور سوم هم بحث خودباوري و اعتماد به نفس هست که بر دانش آموزان و دانشجویان تمرکز داریم و حدود
80 هزار دانشجو را تحت پوشش داریم که خیلی از این دانشجویان در رشته هاي خوبی مثل پزشکی پذیرفته شده اند و در مشاغل
مختلفی مثل معلمی، پزشکی و... فعال هستند و خیلی از این دانشجوها حامی و کارمند ما در مجموعه کمیته امداد امام خمینی(ره)

 
شدند. 

رئیس مرکز برنامه ریزي و پژوهش کمیته امداد امام خمینی(ره) در ادامه گفت: در کمیته امداد امام خمینی(ره) 120 نوع خدمت ارائه
می شود که واحد مددکاري ما نیاز افراد را بررسی می کنند و بعد از مددکاري نیازهاي افراد اعم از تسهیلات، درمان، شغل و آموزش
را تأمین می کنیم. شرایط کرونایی اقتصاد دنیا را تحت تأثیر قرار داد و در ایران شرایط سخت اقتصادي و تورم را نیز داشتیم بر همین
مبنا به دستور مقام معظم رهبري در طرح ایران همدل اکرام مهدوي و حسینی را در ماه هاي رمضان و محرم داشتیم و 30 میلیون
پرس غذا و 4 میلیون بسته معیشتی ارائه شد. حجم نیازهاي ما بسیار زیاد است اما ما 120 خدمت را در دستور کار قرار داده ایم و در

 
حکم مقام معظم رهبري به رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) به رعایت کرامت و حرمت افراد تأکید شده است. 

زارع زاده خاطرنشان کرد: در سال جاري حدود 33 هزار جهیزیه پرداخت شده است و هنوز 50 هزار نفر در نوبت دریافت جهیزیه



هستند و در بخش دانش آموزي 80 هزار دانشجو و 700 هزار دانش آموز تحت حمایت داریم که به واسطه شرایط کرونایی در آستانه
ترك تحصیل قرار داشتند و با کمک هاي اخذ شده، 100 هزار تبلت براي دانش آموزان تهیه شد اما هنوز تا 700 هزار دانش آموز

 
فاصله زیادي داریم و در بحث بیماران صعب العلاج فشار زیادي بر روي خانواده هاست. 

رئیس مرکز برنامه ریزي و پژوهش کمیته امداد امام خمینی(ره) در پایان اظهار داشت: حدود 340 هزار یتیم داریم که مردم به خوبی
پاي کار آمده اند و بیش از یک میلیون حامی براي کودکان یتیم و بد سرپرست داریم و در جشن هفته پیش رئیس صداوسیما نیز
حضور داشت که پویش ایران مهربان را راه اندازي کردیم. باید شرایطی ایجاد شود که همه ایتام و یتیمان را تحت پوشش قرار دهیم و
سرانه پرداختی آنها بالا برود و مردم می توانند با مراجعه به سایت ekram.emdad.ir و یا از طریق سامانه #14 به همنوعان خود
کمک کنند و کمک هاي آنها به صورت نقدي و غیر نقدي به دست ما خواهد رسید. این نکته را هم اضافه کنم که صنوف مختلف مثل

 
سیمان و شیرآلات براي ساخت مسکن به مجموعه کمیته امداد امام خمینی(ره) کمک می کنند. 

گفتنی است برنامه ""یه روز تازه"" مجله خبري صبحگاهی تهیه شده در گروه اجتماعی شبکه پنج سیماست که از شنبه تا
چهارشنبه ساعت 7 تا 9 صبح با بخش هاي مختلفی چون سیاسی، اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی و... با اجراي وحید رونقی،

فریبا باقري، حافظ کاظم زاده، مهدي واعظی، صدیقه مرادي و علی مرادخانی روي آنتن می رود.



جهانگیري: سختی ها تمام می شود

منبع: الفشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/12/12

0 نظر، 1 در صف انتشار و 0 تکراري یا غیرقابل انتشارمعاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه شنبه) در
پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب
اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که
داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در
همین جاها تفاوت خود را با دیگران نشان می دهند که علی رغم

 
موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید
به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و

 
موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



جهانگیري: به آینده کشور امیدوارم

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: با همراهی نسل جوان و تجارب پیشینیان آینده روشنی خواهیم داشت.

 
معاون اول رئیس جمهور گفت: با همراهی نسل جوان و تجارب پیشینیان آینده روشنی خواهیم داشت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، "اسحاق جهانگیري" در پنجمین دوره اعطاي تندیس و نشان کارآفرینی امین الضرب گفت:
افرادي که براي آینده کشور تلاش، عمر و سرمایه خود را براي این موضوع صرف کردند، الگو هایی براي رقم زدن آینده روشن کشور

 
هستد. 

 
معاون اول رئیس جمهور افزود: نفس انتخاب افراد برتر، الگو سازي براي جوانان است تا باور کنند، می توانند از سختی ها عبور کنند. 

جهانگیري گفت: هر کدام از ما با موانعی روبه رو می شویم و همین جا تفاوت انسان هاي بزرگ مشخص می شود، انسان هاي بزرگ

 
در سختی ها کار هاي بزرگی انجام داده اند و همین باید به عنوان سرمایه به نسل جوان معرفی شود. 

وي بیان کرد: مشکلات را هر کسی می تواند مطرح کند، دروغ بسازد، بر مشکلات تأکید کند، اما کار تولیدکننده و صنعت گر همواره

 
ساختن و ترسیم آینده براي خوبی هاي کشور است. 

جهانگیري افزود: صنعت گر کسی است که از دل سختی ها کار هایی نو به یادگار می گذارد و می توان آن را به عنوان سرمایه به نسل

 
بعد منتقل کرد. 

معاون اول رئیس جمهور گفت: می توان از دل سختی ها و ویرانی ها، عمران و آبادانی به وجود آورد و با تمام مشکلات امروز کشور

 
عده اي ایستاده اند و کشور را سرپا نگه داشته اند و معتقدم این سختی ها تمام خواهد شد. 

جهانگیري افزود: در جایی که آمریکایی ها می خواستند صنعت کشور را زمین گیر کنند تولیدکنندگان و صنعتگران ما آن را سرپا نگه

 
داشتند از این رو به آینده کشور امید دارم. 

 
 

0:00



 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

 
برگزاري پنجمین دوره تندیس و نشان امین الضرب 

پنجمین دوره اهداي تندیس و نشان امین الضرب همزمان با 137 سالگی اتاق بازرگانی تهران با حضور معاون اول رئیس جمهور در

 
محل تالار وحدت برگزار شد. 

بنابر این گزارش، در این دوره از میان 250 مجموعه اقتصادي با رأي هیئت داوران 7 مجموعه اقتصادي تندیس و نشان امین الضرب
دریافت می کنند.



برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري در منطقه آزاد اروند

منبع: شبستانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/12/12

طمیمیان از برگزاري 55 وبینار آموزشی تخصصی در حوزه، گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی در منطقه آزاد اروند
در سال جاري خبر داد.

طمیمیان از برگزاري 55 وبینار آموزشی تخصصی در حوزه،
گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی در منطقه آزاد

 
اروند در سال جاري خبر داد. 

«قدرت االله طمیمیان» ظهر امروز (سه شنبه 12 اسفند) در
گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در منطقه آزاد
اروند، برگزاري وبینارها در دوران کرونا را گامی مهم در
توسعه فرهنگی منطقه دانست و اظهار کرد: ایجاد اشتغال و

توان افزایی افراد از جمله اهداف برگزاري وبینارهاي آموزشی در سال جاري بود که خوشبختانه مدیریت گردشگري، میراث فرهنگی و

 
صنایع دستی سازمان منطقه آزاد اروند توانست با برپایی 55 وبینار تخصصی سهم بسزایی در توسعه این حوزه داشته باشد. 

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد اروند افزود: نوآوري و خلاقیت، بازاریابی و فروش، مدیریت کیفیت و رضایت
مشتریان در کنار خلق بازارهاي جدید در صنعت گردشگري، از جمله دوره هاي آموزشی بودند که توانستند مخاطبان زیادي را جذب

 
کنند. 

وي با اشاره به همه گیري ویروس کرونا، تکنولوژي «وبینار» را جایگزین مناسبی براي آموزش از راه دور با حفظ فاصله فیزیکی
برشمرد و تصریح کرد: با برگزاري کلاس هاي آنلاین می توان هزینه هاي جانبی و اضافی را حذف و در بودجه صرفه جویی کرد؛

 
ضمن آنکه به دلیل نبود محدودیت در فضا می توانید در هر وبینار شرکت کنندگان بسیار بیشتري را داشته باشید. 

طمیمیان تاکید کرد: مدیریت گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی جمعا در 1438 ساعت با 2464 شرکت کننده در 55 وبینار
تخصصی، نقش مهمی در رشد و شکوفایی این صنعت اثرگذار داشته است.



مدیریت بازار سرمایه مستلزم تداوم فضاي مساعد براي فعالیت هاي اقتصادي

است

منبع: صداي بورسشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور گفت: تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري
با همسایگان شکل گرفته است.

 
پدیده ناهنجار کولبري در شان مردم و کشور نیست 

رئیس جمهور گفت: تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و
معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات

 
تجاري با همسایگان شکل گرفته است. 

به گزارش صداي بورس، در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت که به ریاست حسن روحانی، رئیس جمهور برگزار
شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی
از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند
و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت. 

روحانی افزود: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت

 
مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

وي با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار کرد: بر اساس این تصمیمات باید
بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا مشکلات

 
آنان حل شود. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

وي با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و ایجاد
فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف
وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین
کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در

 
سطح استان هاي مرزي مشمول است. 



در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار کرد: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/12/12

شریعتمداري گفت: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400 همسان سازي می شود.

محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در حاشیه مراسم بهره برداري از مرکز ملی پالایش کسب و کار وزارت کار،
اظهار کرد: در ستاد ملی مبارزه با کرونا براي حمایت از واحد هاي تولیدي، تسهیلاتی در نظر گرفته شد تا بتوانند در این مدت بخشی

 
از ضرر و زیانی را که متحمل شدند را جبران کند. 

وي گفت: در فضاي عمومی کشور براي اشتغال و رشد اقتصادي باید اقداماتی را انجام دهیم، برخی از کسب و کار ها که وارد دوره
سخت و مشکل می شوند و در آن زمان کمک به این واحد هاي تولیدي ممکن است دیر باشد، به همین منظور تصمیم گرفتیم که
ایده اي براي رفع مشکلات و نواقص واحد هاي تولیدي داشته باشیم و این ایده در دانشگاه علم و فرهنگ، با همکاري بین جهاد
دانشگاه و وزارت کار شکل گرفت و امروز شاهد رونمایی از این ایده در قالب راه اندازي مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار کشور

 
هستیم. 

شریعتمداري بیان کرد: این مرکز به واحد هاي تولیدي که دچار مشکل شده اند کمک می کند تا موضوع آن ها مورد پیگیري قرار

 
گیرد و قبل از بروز مشکل بزرگتر، مشکل آن ها حل شود. این مرکز وظیفه رصد و پایش مشکلات واحد هاي تولیدي را دارد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی، تصریح کرد: بعد از 14 سال همسان سازي
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در مرداد ماه به اجرا درآمد، حقوق بازنشستگان سایر صندوق هاي بیمه اي هم همسان سازي شد
و همسان سازي حقوق صندوق هاي بیمه اي دیگر به معناي این نبود که حق 3.5 میلیون بازنشسته تامین اجتماعی نادیده گرفته

 
شود. 

وي افزود: همواره در مذاکرات ما با رییس سازمان برنامه و بودجه این موضوع مطرح بود که مرحله دوم همسان سازي حقوق
بازنشستگان تامین اجتماعی باید مجدد اجرا شود و در بند "و" قانون بودجه 1400 منابعی پیش بینی شده است که حقوق

 
بازنشستگان در سال آینده همسان سازي شود. 

شریعتمداري گفت: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از اول سال 1400 همسان سازي می شود تا علاوه بر امتداد مرحله اول

 
همسان سازي در سال جاري، تبعیض موجود بین حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی و سایر صندوق هاي بیمه اي رفع شود. 

شریعتمداري درباره تعیین دستمزد کارگران، گفت: روند بررسی نرخ تورم تا روز هاي پایانی سال ادامه دارد، چراکه باید این نرخ به
طور دقیق اعلام شود، به همین دلیل مجبوریم تا پایان سال براي تعیین مزد کارگران صبر کنیم، هنوز مشخص نیست رقم دستمزد

 
چقدر افزایش می یابد و جلسات بررسی مزد کارگران از امروز برگزار می شود. 

 
انتهاي پیام/ 



منبع: باشگاه خبرنگاران



مفسدان ارزي ثروت خود را خارج از کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند،
تکفیر می شوند، مفسدان ارزي، ثروت به دست آورده را به خارج برده اند.

رئیس اتاق تهران در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس
کارآفرینی امین الضرب گفت: در حالی که کارآفرینان
دغدغه مند، تکفیر می شوند، مفسدان ارزي، ثروت به
دست آورده را به خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده

 
اند. 

مسعود خوانساري، رئیس اتاق تهران در مراسم «پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» تاکید کرد: هر اندازه
که کارآفرینان خارجی در ایران به ستاره تبدیل شده اند، کارآفرینان ایرانی از این جایگاه فاصله گرفته اند؛ اگرچه بخش خصوصی

 
تاریخ بلندي در ایران دارد؛ اما به همان نسبت مورد محترم شمرده نشده و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق تهران تصریح کرد: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر کارآفرینان کشور به اوج
خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به بهبود

 
معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

این فعال اقتصادي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري
و ناامنی در جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور

 
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر نامی از
کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم سوزانده

 
و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

او تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

فساد در کشور کمک کرده است. 



خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

نایب رئیس اتاق ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛ اگر
صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

 
احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است. 

 
موضوعات: 

مراسم امین الضرب کارآفرینی



«کولبري» و «سوخت بري» در شأن مردم و کشور نیست

منبع: کرد پرسشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/12/12

سرویس ایران- رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال
کمک به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي

جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش ...

سرویس ایران- رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت
مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در
عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان
شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و
سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و
به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید

 
همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

به گزارش کُرد پرس، در جلسه روز سه شنبه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام

والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده

 
براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي



 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



ایران کشوري نسبتا شاد/شادي کامل در جغرافیاي شادکامی این سرزمین

جایی ندارد!

منبع: کرد پرسشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/12/12

سرویس آذربایجان غربی- پژوهش اخیر«رابطه شادکامی و سلامت خودگزارشی» در قالب جغرافیاي شادکامی در ایران نشان
داد که میانگین کشوري شادکامی در ایران با 4.11 در مرز مقیاس (نسبتاً شاد) قرار دارد و هیچکدام از استان هاي کشور به

طور کامل (شاد) نیستند.

سرویس آذربایجان غربی- پژوهش اخیر«رابطه شادکامی و
سلامت خودگزارشی» در قالب جغرافیاي شادکامی در
ایران نشان داد که میانگین کشوري شادکامی در ایران با
4.11 در مرز مقیاس (نسبتاً شاد) قرار دارد و هیچکدام از

 
استان هاي کشور به طور کامل (شاد) نیستند. 

به گزارش خبرنگار کردپرس، بر اساس پژوهش جهاد
دانشگاهی، جغرافیاي شادکامی در ایران در مقیاس (ناشاد
تا بسیار شاد) به بررسی وضعیت شادکامی در ایران

 
پرداخته شده است. 

در این ارزیابی میانگین شادکامی و کل کشور عدد 4.11 را نشان می دهد و بیشترین شادکامی در استان قم با رتبه 4.34 و کمترین

 
شادکامی از آن استان هاي سمنان و اصهفان با رتبه 3.86 است. 

در اارزیابی موجود که هنوز نتایج آن به صورت کامل منتشر نشده است، استانهاي کرمان، اردبیل، زنجان، سمنان و اصفهان در پایین
ترین رتبه هاي شادکامی ایران قرار دارند و بالاترین رتبه هاي شادکامی به ترتیب از آن استان هاي قم، سیستان و بلوچستان

 
هرمزگان، تهران،چهارمحال بختیاري، قزوین و لرستان است. 

 
کردستان شادترین استان کردنشین غرب کشور 

در استان هاي کردنشین غرب کشور نیز کردستان با 4.21 در رتبه بالاتر جغرافیاي شادکامی کار گرفته و پس از آن ایلام با 4.20 و

 
آذربایجان غربی با 4.04 و در پایان کرمانشاه با 4.01 قرار دارند. 

در این مقیاس سنجشی که از ناشاد تا بسیار شاد را شامل می شود، عمده استان هاي کشور در رتبه چهارم و طیف سنجشی (تا
حدودي شاد) قرار گرفته اند و چهار استان هم در مقیاس (نه چندان شاد) قرار گرفته اند در این سنجش تنها 2 معیار (نه چندان شاد
و تا حدودي شاد) بر جغرافیایی شادکامی ایران گسترده شده است و هیچ استان (شاد و بسیار شادي) شناسایی نشده است و همچنین

 
هیچ کدام از استان ها هم به مرحله (ناشاد) نرسیده اند. 



در رده بندي کلی استان ها در جغرافیاي شادکامی ایران به ترتیب قم، سیستان و بلوچستان، هرمزگان، چهارمحال بختیاري، تهران،

 
قزوین، لرستان، کردستان ایلام و خراسان شمالی در 10 رتبه اول قرار دارند. 

 
میانگین کشوري شادکامی در ایران در رده (نسبتاً شاد) قرار دارد 

ابزار گردآوري در این طرح پرسش نامه آکسفورد است که 29 گویه چهارگزینه اي و مقیاس 6 درجه اي دارد بر اساس این پرسشنامه
نمره شادکامی افراد از یک کمترین تا 6 بیشترین متغیر است و به ترتیب شامل نمرات 1 تا 2 (ناشاد) 2 تا 3 (تا حدودي شاد) 3 تا 4
(نچندان شاد غیر شاد) 4 تا 5 (تا حدودي شاد، نسبتاً شاد) 5 تا 6 (بسیار شاد) و 6 (بسیار زیاد شاد) می شود با توجه به این نمره ها

 
میانگین کشوري شادکامی در ایران در رده (نسبتاً شاد) قرار دارد. 

مدیر پژوهشکده علوم بهداشتی جهاد دانشگاهی و مدیر طرح تحقیقاتی، در این خصوص به همشهري می گوید: «این پژوهش از یک
نمونه 19 هزار و 499 نفري زنان و مردان انجام شده و میانگین شادکامی در ایران را 11/4 (از 6 امتیاز) نشان می دهد که که براساس

 
پاسخ 9845 زن و 9654 مرد به دست آمده است». 

او ادامه می دهد: «استان هاي با وضع مطلوب تر، بالاتر از میانگین 20/4 قرار دارند و استان هاي با وضع پایین تر شادکامی، میانگینی

 
پایین تر از 90/3 به دست آورده اند». 

 
رابطه معنادار وضعیت شغلی و سطح درآمد با شادکامی 

نکته مهم پژوهش هاي انجام شده به اعتقاد رابطه معنادار وضعیت شغلی (بیکاري یا شاغل بودن) و نیز سطح درآمد با شادکامی است؛
به طوري که این دو مولفه عامل تعیین کننده در میزان شادکامی بوده است. منتظري در این باره می گوید: «پژوهش هاي صورت
گرفته نشان می دهد نابرابري در درآمد و اشتغال می تواند منجر به نابرابري در شادکامی افراد شود و به نظر می رسد یکی از راه هاي
مؤثر در بهبود شادکامی، رسیدگی به معیشت و اشتغال است.» به طور کلی می توان شادکامی را حالتی دانست که با هیجان هاي
مثبت و خوشایند مشخص و دامنه آن از رضایت سطحی تا خوشحالی عمیق را شامل می شود. شادکامی یک معیار سلامت روانی است

 
و بررسی هاي انجام شده نشان می دهد احساس شادي و رضایت در زندگی می تواند سلامتی فرد را بهبود ببخشد. 

از سوي دیگر، آمار هاي رسمی نشان می دهند هر خانواده در سال 98 به طور میانگین ماهانه 4 میلیون و 500 هزار تومان درآمد

 
دارد که از این رقم 3 میلیون و 953 هزار تومان را براي خرج هایی مثل مسکن، محصولات خوراکی و... هزینه کرده است. 

نکته جالب توجه در پژوهش «رابطه شادکامی و سلامت خودگزارشی» میانگین استان هایی، چون سیستان وبلوچستان وکهگیلویه

 
وبویراحمد در رتبه هاي بالایی جدول و نزدیک به میانگین کشوري است. 

علاوه بر محرومیت این دو استان، میانگین درآمد خانوار در سیستان و بلوچستان 2 میلیون و 862 هزار تومان و از میانگین کشوري و
همچنین از خرج ماهانه شان کمتر است. در کهگیلویه و بویراحمد هم میانگین درآمد هر خانواده 4 میلیون و 373 هزار تومان در ماه
و کمی کمتر از میانگین کشوري برآورد شده است. این اعداد و ارقام با وجود حجم محرومیت ها در این دو استان و نمره مطلوب در

 
وضع شادکامی قابل توجه است. 

امسال کرونا، سیل، زلزله، بیکاري، عدم ثبات اقتصادي و ... همه و همه عواملی هستند که در شادکامی و ناشاد بودن افراد تاثیر گذارند



اما مشخصا پژوهش حاضر باید به صورت کامل منتشر شود تا بر اساس جزییات سنجش گویه ها و جامعه آماري آن به بررسی دقیق
تر اقدام کرد.



آزادي 30 زندانی در همدان با کمک ستاد اجرایی فرمان امام(ره)

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرگزاري فارس از همدان، رضا زلفعلی نژاد
ظهر امروز در مراسم آزادسازي زندانیان نیازمند استان
همدان اظهار کرد: امروز زندانیانی که حبس آنها به اتمام
رسیده و تنها به خاطر بدهی مالی زندانی بودند، با همراهی

 
ستاد اجرایی فرمان امام (ره) آزاد می شوند. 

وي بیان کرد: فلسفه وجودي زندان در نظام جمهوري
اسلامی صرف نگهداري محکومین نیست بلکه هدف اصلی

 
تربیت مجرمین است که به اصلاح برسیم. 

مدیرکل اداره زندان هاي استان همدان با اشاره به اینکه قبلا نگاه به نظام زندان بانی دیدگاه پلیسی بود اما با انقلاب اسلامی حفظ
کرامت زندانیان و آموزش آنها در راستاي متنبه شدن و بازگشت خوب آنها به جامعه مورد هدف بوده است افزود: از آنجا که به دنبال
فردي موثر در خانواده و جامعه هستیم در زندان ها آموزش علم از نهضت سوادآموزي تا دانشگاه، اشتغال و کارآفرینی، مسائل

 
عقیدتی، اخلاقی، حفظ و قرائت قرآن کریم و... مورد توجه است. 

وي با بیان اینکه شاید از نگاه عامه به  مجموعه ما، زندان بگویند اما از لحاظ ما زندان تبدیل به آموزشگاه شده است عنوان کرد: ذهن

 
و تفکر انقلاب اسلامی به زندان، اصلاحی و تربیتی است و نگاه تنبیه و مجازات صرف نیست. 

زلفعلی نژاد بیان کرد: باید براي کسانی که قوانین را زیر پا گذاشته اند که اغلب هم جهل دارند و از روي ناآگاهی و نداشتن سواد

 
مرتکب جرمی شده اند مرکزي باشد که آموزش هاي لازم را ارائه دهد. 

وي با اشاره به اینکه ما آموزش هاي لازم را می دهیم تا خروجی مثبتی باشد و زندان ها به آموزشگاه نیکی تبدیل شوند افزود: با این

 
تفکر و با همکاري خیرین، گروه جهادي و... درصدد اجراي وظیفه مهم و خطیر هستیم. 

مدیرکل اداره زندان هاي استان همدان با تاکید به اینکه راه دشوار است اما ارزش آن را دارد که به صورت جدي در راستاي اصلاح
مجرمین قدم برداریم افزود: در آستانه هفته احسان و نیکوکاري و به مناسبت میلاد حضرت علی (ع) امروز 30 زندانی آزاد می شوند

 
که جرم آنها عمد بود و در حین حبس در برنامه هاي فرهنگی ما شرکت کرده و سابقه جرم هم نداشتند. 

وي با اهمیت به احسان و نیکوکاري گفت: 194 آیه در قرآن کریم در حوزه احسان و نیکوکاري وجود دارد و احادیث و روایت بسیاري

 
نیز در این خصوص داریم که نشان از اهمیت موضوع دارد. 



زلفعلی نژاد با اشاره به اینکه مردم ما همیشه در صحنه هستند و احسان و نیکوکاري دارند افزود: وقتی مقام معظم رهبري در شرایط
کرونا کمک مومنانه را مطرح کردند از سوي مردم مومن ما انقلابی شکل گرفت و خیرین و نهادهاي حمایت گر باعث شدند اتفاق

 
مبارکی در کشور بیفتد. 

وي در ادامه به اقدامات صورت گرفته در حوزه اداره کل زندان هاي استان اشاره کرد و گفت: جداي از برنامه امروز که توسط ستاد

 
اجرایی فرمان امام (ره) صورت گرفته، امسال از طریق ستاد دیه استان 250 نفر از زندانیان جرایم غیرعمد را آزاد کردیم. 

مدیرکل اداره زندان هاي استان همدان با اشاره به اجراي طرح" نذر هشتم" که هشتم هر ماه هشت نفر  از زندانیان با کمک خیرین

 
آزاد می شوند خاطرنشان کرد: امسال از طریق بسیج حقوقدانان نیز 66 نفر آزاد شده اند. 

وي از رتبه برتر همدان در کشور در  حوزه عفو موردي خبر داد و افزود: 10 درصد عفوهاي کشور را استان همدان به خود اختصاص

 
داده است. 

زلفعلی نژاد با اشاره به 364 نفر عفو موردي در استان بیان کرد: از ابتداي امسال یک هزار و 690  نفر مشمول عفو و تقلیل مجازات

 
شدند . 

وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال و حرفه آموزي تاکنون یک هزار و 100 نفر از زندانیان مشغول به کار شده و حقوق دریافت می

 
کنند گفت: امسال 29 مورد سرکشی از خانواده مددجویان را داشتیم و براي تعدادي از این خانواده ها اشتغال فراهم کردیم. 

مدیرکل اداره زندان هاي استان همدان با اشاره به اینکه از ابتداي امسال 2 هزار بسته معیشتی از طریق انجمن حمایت، خیرین، سپاه

 
و ... توزیع شده است افزود: 21 نفر از زندانیان جرایم غیرعمد از طریق انجمن حمایت زندانیان آزاد شدند. 

وي بیان کرد: امسال 11 مورد براي افرادي که مرتکب قتل شدند که قتل از سوي آنها خیلی عمدي نبوده و بالاخره قتلی انجام شده

 
رضایت گرفتیم که البته تعدادي منجر به پرداخت دیه شد. 

انتهاي پیام/89026/



از مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال رونمایی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، امروز محمد
شریعتمداري بعد از راه اندازي مرکز مدیریت اورژانس
کسب و کار کشور در دانشگاه علم و فرهنگ ایران، به
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رفت و در آنجا مرکز ملی
پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال کشور را که
زیرمجموعه دبیرخانه شوراي عالی اشتغال و معاونت توسعه

 
کارآفرینی و اشتغال وزارت کار است را راه اندازي کرد. 

به گفته محمد شریعتمداري، پایش سیاست هاي اشتغال در دو سطح انجام می شود که در یک سطح کلان، پایش سیاست هاي بازار
کار در همه زمینه ها به نفع حفاظت از اشتغال کشور به عنوان دولت انجام می شود و همچنین براساس ماده 18 لایحه بودجه و

 
سیاست هاي کلان در برنامه هاي توسعه و قوانین بالادستی، پایش اشتغال انجام می شود.  

وي گفت: همچنین از بالاترین سطح سیاست هاي اشتغال که در سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري و تکالیف سیاست ها اشتغال

 
وجود دارد و همچنین تدوین سند ملی پایش کسب و کار کشور در مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه هاي اشتغال دنبال می شود. 

به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، پایش اشتغال در سطح خُرد و حتی یک فعال بازار کار نیز انجام می شود. حتی اشتغال
غیررسمی را هم دربرمی گیرد و در سطح شهرستان ها و بنگاه ها پایش اشتغال با اطلاعات کلان، اطلاعات نیروي فعال، میزان اشتغال

 
و بیکاري کشور براساس اطلاعات ثبتی و اطلاعات کاهشی آماري نیروي کار در مرکز ملی پایش سیاست ها دنبال می شود.  

 
همچنین تصمیم گیري هاي مقامات دولتی که در حوزه اشتغال تأثیر دارد، توسط این مرکز رصد می شود.  

به گفته وي، استانداردسازي مشاغل و موضوعات مرتبط با اشتغال و کار در مرکز ملی پایش سیاست ها دنبال می شود. اما مرکز
اورژانس کسب و کارهاي کشور که در دانشگاه علم و فرهنگ راه اندازي شد، در آنجا مسائلی مانند کاهش نیروي کار، توان و ظرفیت
بنگاه هاي تولید به دستگاه هاي ذیربط اعلام می شود و از آسیب ها و ریزش هاي نیروي کار در بنگاه ها تا حد امکان جلوگیري می

 
کند.  

وزیر کار در مورد اینکه چه تعداد از واحدهاي تولیدي و اشتغال در کشور هر سال از بین می رود، گفت: در طول دوران تاکنون 10
هزار واحد تولیدي در کشور از بین رفته و تعطیل شده که فقط نامی از آنها باقی مانده است و بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان سرمایه
این کشور در این بنگاه ها معطل مانده است. البته هر سال طبق اعلام وزارت صنعت و وزارت جهاد کشاورزي تعدادي از بنگاه هاي

 
تعطیل شده به مدار تولید برمی گردند و دوباره احیا می شوند.  



شریعتمداري همچنین گفت: با راه اندازي اوژانس کسب وکار و همچنین مرکز ملی پایش سیاست هاي اشتغال، تلاش ر این است که

 
میزان ریزش بنگاه هاي تولیدي و میزان ریزش اشتغال در کشور به حداقل کاهش پیدا کند. 

وي اضافه کرد: البته بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي مانند یک موجود زنده هستند که اگر مراقبت نشوند از بین می روند، بنابراین
ریزش و رویش در بنگاه هاي تولیدي یک امر طبیعی است و باید روند فعالیت تولیدي در بنگاه ها مرتب رصد شود تا فعالیت بنگاه ها

 
ادامه پیدا کند. 

وي گفت: با راه اندازي مرکز پایش سیاست هاي اشتغال در سطح کلان، رصد سیاست ها در مورد اشتغال و بنگاه داري انجام می شود

 
و با راه اندازي اورژانس کسب و کارها در سطح خرد و بگاهی و حفاظت از مشاغل انجام می شود. 

انتهاي پیام/



مخبر: هفته آینده تولید انبوه واکسن کرونا آغاز می شود / از 6 مسیر ساخت

واکسن را دنبال کردیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام گفت: از 6 مسیر ساخت واکسن را دنبال کردیم که در یک مسیر با سرعت بیشتري جواب
گرفتیم که تولید واکسن از ویروس کشته بود و این امر در ایران سابقه داشته است و هفته آینده تولید انبوه آن را شروع می

کنیم.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام گفت: از 6 مسیر ساخت
واکسن را دنبال کردیم که در یک مسیر با سرعت بیشتري
جواب گرفتیم که تولید واکسن از ویروس کشته بود و این
امر در ایران سابقه داشته است و هفته آینده تولید انبوه آن

 
را شروع می کنیم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم به نقل از پایگاه خبري
آستان حضرت معصومه سلام االله علیها، محمد مخبر ظهر
امروز در دیدار با آیت االله سید محمد سعیدي تولیت
آستان مقدس و نماینده ولی فقیه در استان قم که در

سالن محراب حرم مطهر بانوي کرامت انجام شد، با بیان اینکه روزانه 300 تا 350 طرح کوچک و متوسط با هزار و 200 تا 300 شغل
در کشور درحال ایجاد است، اظهار کرد: این شغل ها بیشتر در مناطق محروم و با هدف جلوگیري از واردات و افزایش صادرات دنبال

 
می شود. 

وي اضافه کرد: سال گذشته فقط در سیستان و بلوچستان از محل هزار و 600 میلیارد سرمایه گذاري تسهیلاتی که انجام دادیم حدود

 
6 هزار میلیارد سرمایه معطل شده مردم وارد گردونه کار شد و بیش از 2 هزار شغل ایجاد شد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه ما در بنیاد برکت سالی 10 هزار میلیارد تومان هزینه می کنیم، تصریح کرد: تاکنون دو

 
هزار مدرسه، دو هزار مسجد و 12 بیمارستان تجهیز و 170 هزار نسخه مریض سرطانی تامین شده است. 

وي از فعالیت 40 نفر در ستاد اجرایی فرمان امام یاد کرد و گفت: این همه خدمات گسترده فقط با این تعداد نفرات محدود درحال

 
ارائه است و این نشان می دهد که کار اصلی و ابزار مهم ما مردم هستند. 

 
آغاز واکسیناسیون کووید 19 در قشم / 130 نفر از کادر درمان واکسن کرونا دریافت کردند + فیلم 

 
710عضو کادر درمان اردبیل واکسن کرونا دریافت می کنند 

 
حدود 3میلیون آمریکایی هنوز دوز دوم واکسن هاي خود را دریافت نکرده اند! 

مخبر خاطرنشان کرد: در چند هفته گذشته یک پروژه پالایشگاه گاز با ظرفیت 75 میلیون متر مکعب گاز را افتتاح کردیم که یک

 
میلیارد دلار صادرات دارد و 20 هزار نفر در این مجموعه مشغول کار شده اند. 



وي اضافه کرد: در دنیا هر دارویی به عنوان داروي مؤثر بر درمان کرونا مطرح می شد قیمت آن بسیار بالا می رفت به همین علت ما
در مجموعه هاي تخصصی خود به سرعت اقدام به تولید آن دارو می کردیم تا با استفاده از بسترهاي داخلی هزینه اي بر کشور

 
تحمیل نشود. 

مخبر ادامه داد: از 6 مسیر ساخت واکسن را دنبال کردیم که در یک مسیر با سرعت بیشتري جواب گرفتیم که تولید واکسن از
ویروس کشته بود و این امر در ایران سابقه داشته است و هفته آینده تولید انبوه آن شروع می شود، هرچند دیگرهاي مسیرهاي تولید

 
واکسن نیز به تست انسانی رسیده ایم. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون 400 میلیارد در بخش اشتغال و زیربنایی استان قم هزینه کردیم، عنوان کرد: با استفاده از این مبلغ 13
هزار شغل ایجاد شده یا درحال ایجاد است و اکنون به دنبال این هستیم تا با سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري 10 هزار شغل را

 
ایجاد کنیم. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام از احداث بزرگ ترین کارخانه تولید چادر مشکی در قم خبرداد و گفت: در این کارخانه پارچه اي مورد

 
استفاده قرار می گیرد که از جنس خارجی قطعا بهتر خواهد بود. 

وي از ساخت هزار و 800 مسکن ملی در قم به عنوان یکی دیگر از برنامه هاي ستاد اجرایی فرمان امام خبرداد و گفت: قرار بود دو

 
هزار و 600 میلیارد تومان در قم هزینه کنیم که 400 میلیارد تومان به آن اضافه شده تا واحدهاي نیمه تعطیل را حمایت کنیم. 

خاطرنشان می شود، در این دیدار آیت االله سید محمد سعیدي تولیت آستان مقدس بانوي کرامت با اهداي نشان فاطمی از رئیس

 
ستاد اجرایی فرمان امام تقدیر کرد. 

 
نظام اسلامی ایران محکوم به پیروزي است 

آیت االله سید محمد سعیدي نیز در این دیدار که در سالن محراب حرم مطهر بانوي کرامت انجام شد، با بیان اینکه قم ظرفیت هاي
مختلفی دارد به همین علت انتظارات بسیاري نسبت به این شهر وجود دارد، اظهار کرد: فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی براي ما

 
فرمان است و باید بشود چراکه منجر به افزایش اقتدار و قدرت نظام اسلامی است. 

وي اضافه کرد: ضمن خدمات و برنامه هایی که در کشور ارائه می شود فهم این موضوع که سخن رهبري یک فرمان است باید میان

 
مسئولان و مردم ترویج شود. 

تولیت حرم بانوي کرامت گفت: ما ایرانی ها با رهبري ولی فقیه به قول یکی از بزرگان محکوم به پیروزي هستیم و باید پیروز شویم و

 
در این مسیر نیروهاي ارزشی هستند که می توانند نقش هاي مهمی را ایفا کنند. 

وي ادامه داد: افرادي که نسبت به سخنان رهبري بی توجه هستند محروم ترین افرادند و این افراد باید بفهمند که در مسیر اشتباه

 
درحال حرکتند و مسیر آن هایی هیچ نتیجه اي به دنبال نخواهد داشت. 



سعیدي با تاکید بر اینکه افراد فعال در این کشور نباید نسبت به حرکت جهادي خود ناامید شوند، خاطرنشان کرد: خون پاك شهدا
حمایت گر افرادي است که در این نظام درحال خدمت به مردم هستند.



جهانگیري: سختی ها تمام می شود

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/12/12

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند
اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند.

به گزارش صبحانه، اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه
شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی
امین الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و
زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و
اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود را با
دیگران نشان می دهند که علی رغم موانع، کارهاي بزرگ

 
کرده اند. 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را
باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا

 
الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت./ ایسنا



کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به

نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند

کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد.

منبع: عصر خبرشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/12/12

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند
اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند.

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد:
حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود

 
را با دیگران نشان می دهند که علی رغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود

 
و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



برگزاري اولین رویداد ملی فناورانه عشایر محور در سال 1400

منبع: ایسکاشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت دانشگاه آزاد در سفر به استان سمنان از برگزاري اولین رویداد فناورانه
عشایر محور در سال 1400 خبر داد.

مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت
دانشگاه آزاد در سفر به استان سمنان از برگزاري اولین

 
رویداد فناورانه عشایر محور در سال 1400 خبر داد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز)، علی
رئیس پور مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و
خلاقیت به همراه حبیب اسفندیار مدیر اداره شتاب دهنده
و طاهر ارمغانی مدیر اداره طراحی دوره هاي آموزش
فناوري و کار آفرینی دانشگاه آزاد اسلامی به منظور بررسی
امکانات و زیرساخت هاي فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحدهاي سمنان و مهدیشهر به این استان سفر کردند. 

در ابتداي این سفر از مراکز رشد واحدهاي فناور، هسته هاي فناور و زیرساخت هاي فناورانه واحد سمنان بازدید به عمل آمد و

 
ظرفیت واحد سمنان براي ایجاد شتابدهنده تخصصی مورد ارزیابی قرار گرفت. 

در این بازدید عبداله خالصی دوست رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان سمنان گفت: طرح هاي برون دانشگاهی فراوانی در استان
سمنان در حال انجام است و تمام امکانات براي حمایت از اعضاي هیئت علمی جهت اخذ طرح هاي برون دانشگاهی و جذب درآمد

 
بسیج شده است. 

وي خاطرنشان کرد: تمام ظرفیت هاي دانشگاهی استان سمنان در راستاي توفیقات بیشتر در حوزه فناورانه و زیرساخت هاي این

 
حوزه به کار گرفته شده است. 

رئیس پور در پایان بازدید از واحد سمنان ضمن تقدیر از حمایت هاي عبداله خالصی دوست در توسعه زیرساخت هاي فناوري استان
خاطرنشان کرد: زیرساخت هاي منطقه اي شهر سمنان نظیر قطعه سازي، معادن و مصالح ساختمانی فضا را براي ایجاد زیست بوم

 
فناوري مهیا می کند. 

علی رئیس پور و مدیران اداره کل ایجاد توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت همچنین از دانشگاه آزاد اسلامی واحد مهدیشهر نیز
بازدید کردند. در این بازدید ابتدا به مقام شامخ شهید گمنام آرمیده در دانشگاه اداي احترام شد و سپس امکانات واحد مهدیشهر مورد

 
ارزیابی قرار گرفت. 



همچنین رئیس پور و هیئت همراه در راستاي ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت در حوزه محصولات عشایر محور، از موزه
عشایر ایل سنگسر، خانه بوم گردي سراي ایل سنگسر، کارگاه خشت و سفال استاد دانایی فرد، نمایشگاه صنایع دستی کژین نیز
بازدید نموده و با منتورهاي تخصصی حوزه صنایع خلاق دیدار کرده و امکانات موجود در شهرستان را در راستاي ترویج مبحث

 
کارآفرینی مورد ارزیابی قرار دادند. 

لازم به ذکر است در پایان این بازدید نشستی با حضور مسئولین دانشگاهی و شهرستانی برگزار شد تا چالش ها و آسیب هاي پیش رو

 
در حوزه توسعه و ترویج محصولات صنایع دستی عشایري مورد بررسی قرار گیرد. 

در این نشست صفایی رئیس واحد مهدیشهر تصریح کرد: تمامی موارد براي جذب منتورهاي تخصصی و ایجاد فضاي همکاري با ایشان

 
در حوزه صنایع دستی و محصولات عشایري صورت گرفته است. 

 
رئیس پور نیز در پایان از برگزاري اولین رویداد فناورانه عشایر محور در سال 1400 خبر داد. 

انتهاي پیام/



خبري خوب براي اشتغال در کشور

شماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

عیسی منصوري گفت: جهت صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را ایجاد کردیم تا با فعالیت هاي خود در
حوزه حفظ اشتغال براي جامعه هدف خود مفید باشد.

عیسی منصوري گفت: جهت صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را ایجاد کردیم تا با فعالیت هاي خود در حوزه

 
حفظ اشتغال براي جامعه هدف خود مفید باشد. 

عیسی منصوري، معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم رونمایی از سامانه اي در حوزه کسب
و کار کشور که صبح امروز 12 اسفندماه در دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد، گفت: تشخیص ما این است در نظام حکمرانی که در
کشور جاري ست یک فاصله بین حوزه سیاست گذاري و منجر به نتیجه وجود دارد که براي پر کردن این خلا نیازمند ایجاد نهادهایی

 
هستیم تا در نقش پلتفرم کار کنند. 

او افزود: با این رویکرد و با تاکید وزیر کار و همچنین براي صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را ایجاد کردیم تا با

 
فعالیت هاي خود در حوزه حفظ اشتغال براي جامعه هدف خود مفید باشد. 

منصوري تصریح کرد: ما در این حوزه علاوه بر توسعه کسب و کار بنا داریم به حوزه مشاغل خرد و خانگی هم توجه ویژه داشته باشیم
که البته این طرح یعنی طرح حمایت از مشاغل خرد و خانگی ابتدا به صورت پایلوت اجرا شد و سپس در سراسر کشور به اجرا درآمد

 
و الان همکاران من تثبیت توسعه کسب و کار خرد و خانگی را در پیش گرفتند و مطمئن هستم این برنامه ها نهادینه می شود. 

معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی ادامه داد: باتوجه به وجود ظرفیت خوب جهاد دانشگاهی انشاالله برنامه هاي دیگر را در دستور کار

 
قرار می دهیم دنبال تا براي کل کشور مفید باشد. 

منصوري عنوان کرد: ظرفیت انسانی که جهاد دانشگاهی دارد باعث شده وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی اقبال بسیار خوبی نسبت به

 
این مجموعه نشان دهد تا بتوانیم از ظرفیت خوب آن استفاده کنیم و قابلیت ها و استعدادهاي جوانان را شکوفا کنیم. 



جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولیدکننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است اما برخی
هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند.

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولیدکننده و
صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است
اما برخی هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود

 
تحلیل و ارزیابی می کنند. 

اسحاق جهانگیري امروز در پنجمین دوره اهداي نشان و
تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: حتماً هر
کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی
روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها

 
تفاوت خودرا با دیگران نشان می دهند که علیرغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم

 
تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به مشکلات می پردازند

 
و حرف نزده را «زده» و مشکل نبوده را «بوده» می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل
سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن

 
یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري تأکید کرد: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي افزود: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از تجربیات این
نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



خبري مهم از استخدام 2 هزار نفر در شهرداري هاي کشور

شماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

معاون عمران و توسعه امور شهري و روستایی وزیر کشور از استخدام دو هزار فرزند شهید و فرزند جانباز بالاي 70 درصد در
شهرداري هاي سراسر کشور خبر داد.

معاون عمران و توسعه امور شهري و روستایی وزیر کشور از استخدام دو هزار فرزند شهید و فرزند جانباز بالاي 70 درصد در

 
شهرداري هاي سراسر کشور خبر داد. 

 
اقتصاد  

به گزارشی از سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور، مهدي جمالی نژاد افزود: در اجراي تکلیف مقرر در بند (ج) ماده (87) قانون
برنامه ششم توسعه مبنی بر استخدام فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان70درصد به بالا، سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز
استخدام رسمی دو هزار نفر براي استخدام فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر را در شهرداري هاي سراسر کشور

 
صادر کرده است. 

وي تصریح کرد: فرآیند جذب و استخدام این عزیزان در فضاي رقابتی و براساس شغل محل هاي مورد نیاز هر یک از شهرداري ها با

 
هماهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران و سازمان اداري و استخدامی کشور متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید نیز گفته بود: در جلسه اي که با معاون اول ریاست جمهوري برگزار شد دستور استخدام
همه فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد تا پایان امسال صادر شد که دستور بسیار بزرگی بود و تا به حال سابقه دستور استخدام این

 
میزان فرزند شهید و جانباز را درهیچ دولتی نداشتیم. 

سعید اوحدي درباره استخدام و اشتغال فرزندان جانبازان، تأکید کرده بود: طبق قانون تا پایان برنامه ششم توسعه باید فرزندان شهدا
و جانبازان 70 درصد استخدام شوند که پایان برنامه ششم یک سال و نیم دیگر است و معمولاً یک سال هم تمدید می شود، یعنی
حدوداً دو سال دیگر اما مکاتباتی با رییس جمهور انجام داده و از ایشان خواستیم تا پایان دولت این استخدام ها اتفاق بیفتد که ایشان

 
نیز دستور استخدام 12 هزار نفر از این عزیزان را صادر کردند. 





روحانی: کولبري و سوخت بري در شأن و منزلت مردم ایران و کشور نیست

منبع: رکناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/12/12

رکنا : رئیس جمهور گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ
وجه در شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، در جلسه
امروز( سه شنبه ) ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به
ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور برگزار
شد، وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز،
گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات
مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات

 
تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

 
وجه در شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعاً سامان یابد. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي



 
خصوصاً صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

در مرحله افتخارآمیز پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته ایم رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و
متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که
دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد

 
کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



هر گفتار و رفتاري که موجب آشفتگی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می

زند

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/12/12

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي
مساعد و قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و

القاي بی ثباتی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. The post هر گفتار و ...

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حسن روحانی رئیس
جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي

 
ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

وي با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

 
وجه درشان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي



 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



جهانگیري: عده اي ایستادند تا صنعت کشور سرپا بماند

شماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند
اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند.

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

 
سیاست  

اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از
ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود را با دیگران

 
نشان می دهند که علی رغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود

 
و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 



معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از

 
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت. 



عده اي همواره دنبال زیادکردن مشکلات هستند

منبع: پاناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/12/12

جهانگیري: مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می
دهند/ آینده خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت

تهران (پانا) - معاون اول رئیس جمهوري با تجلیل از
عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران
سخت تحریم ها، تاکید کرد کارآفرینان کشور در این
شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید
کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را سرپا

 
نگه دارند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول ریاست جمهوري، اسحاق جهانگیري صبح امروز در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس
کارآفرینی "امین الضرب" گفت: همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با موانع و چالش هایی مواجه هستند اما
انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند که باید از آنها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه
تولید و کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در

 
مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولیدکننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رئیس جمهوري خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیادکردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما

 
تولیدکنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي



ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رئیس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و

 
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد. 

اهداي نشان و تندیس کارآفرینی ""امین الضرب"" معاون اول رئیس جمهوري اسحاق جهانگیري



ثروت مفسدان ارزي به ویلاهاي خارج از کشور تبدیل می شود!

منبع: رکناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/12/12

رکنا: رئیس اتاق تهران درباره ثروت هاي مفسدان ارزي که خرج خرید ویلاهاي آنچنانی در خارج از کشور می شود خبر داد.

به گزارش رکنا، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار
داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل
به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را
ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد،
اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به

 
سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 



وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



جهانگیري:جوانان با تولید و صنعت مشکلات را پشت سر خواهند گذاشت

منبع: رکناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/12/12

رکنا : معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را
داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند.

اسحاق جهانگیري ظهر امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد:
حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با
موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین
جاها تفاوت خود را با دیگران نشان می دهند که علی رغم

 
موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

به گزارش رکنا، جهانگیري ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل

 
کنیم تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد، و جوانان نیزبا تولید و صنعت

 
مشکلات را پشت سر خواهند گذاشت . 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



محرومیت زدایی نیروي زمینی سپاه در مناطق محروم هرمزگان

منبع: میزانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/12/12

فرمانده قرارگاه مدینه منوره نیروي زمینی سپاه از احداث 150 واحد منزل مسکونی براي مردم نیازمند در جزیره هرمز خبر
داد و گفت: این واحد ها تا دو ماه آینده به بهره برداري می رسند.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ پاسدار محمد مارانی با بیان اینکه قرارگاه مدینه منوره نیروي زمینی
سپاه علاوه بر کمک هاي مومنانه، مباحثی را نیز در مقوله محرومیت زدایی در سطح استان هرمزگان در حال انجام دارد، گفت: ما

 
حدود 150 منزل مسکونی در جزیره هرمز خواهیم ساخت که در دوماه آینده این منازل آماده و تحویل مردم جزیره خواهد شد. 

وي افزود: ساخت منزل مسکونی امر ارزشمندي است که علیرغم مشکلات در بردن مصالحی به جزیره، این کار صورت گرفت؛ مبحث

 
دیگري که قرارگاه در حوزه محرومیت زدایی در حال انجام دارد تعمیر منازل مسکونی افراد بی بضاعت در استان هرمزگان است. 

مارانی ادامه داد: که در مرحله اول این طرح، 600 منزل مسکونی در نظر گرفته شده در سطح استان نسبت به تعمیر و ترمیم آن ها

 
اقدام خواهد شد. 

 
وي تاکید کرد: هزینه تعمیر هر منزل حدود 10 تا 12 میلیون تومان برآورد شده است. 

فرمانده قرارگاه مدینه منوره نیروي زمینی سپاه اظهار داشت: در کل اقدامات محرومیت زدایی که در سطح استان توسط قرارگاه
مدینه منوره نیروي زمینی سپاه در حال انجام است شامل ایجاد اشتغال، آبرسانی، کمک هاي معیشتی و تهیه و تعمیر مسکن

 
محرومان است که امیدواریم در سال آینده به برنامه ها شتاب بدهیم و افراد بیشتري در این طرح قرار بگیرند. 

بیشتربخوانید: فرمانده کل دژبان ارتش: قلم پاي متجاوز به ایران را می شکنیم انتهاي پیام/



دستاورد جدید سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا / احیاي کارخانه پارس

لامع با 200 کارگر؛ گام دیگر دستگاه قضا در رونق تولید

منبع: میزانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/12/12

کارخانه پارس لامع صبح امروز طی مراسمی با حضور معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا یکی دیگر از ده
ها کارخانه اي باشد که چرخ هاي آن طی یک سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی به حرکت درآمده است.

خبرگزاري میزان - کارخانه پارس لامع صبح امروز طی مراسمی با حضور معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا
یکی دیگر از ده ها کارخانه اي باشد که چرخ هاي آن طی یک سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی و با تدابیر اتخاذ شده از ناحیه

 
مسئولان قضایی، به حرکت درآمده است. 

این کارخانه واقع در شهرستان ساوجبلاغ استان البرز است که حدود 11 سال قبل با داشتن بدهی به 15 طلبکار از جمله 2 بانک،
ورشکسته شد؛ اما در پی سفر استانی دي ماه 98 آیت االله رئیسی ریاست قوه قضاییه به استان البرز، به ریاست کل دادگستري کل

 
استان البرز ماموریت داده شد تا اقدامات لازم جهت حل مشکلات این واحد تولیدي انجام شود. 

در نهایت پیگیري هاي مجدانه قضایی سرانجام نتیجه داد و با اتخاذ تمهیدات قانونی، از به فروش رفتن و تعطیلی کارخانه پارس لامع

 
جلوگیري شد و امروز در مراسمی کارخانه احیا گردید. 

احمد نوروزي، رئیس دادگستري شهرستان ساوجبلاغ در تشریح مشکلات این واحد تولیدي اظهار کرد: حدود 11 سال قبل ورشکسته
و حکم ورشکستگی آن صادر شد و پس از آن مقرر گردید تا اموال این واحد تولیدي به فروش رود و در همین زمینه مزایده هایی

 
صورت گرفت، اما کسی خریدار نبود. 

 
اتخاذ تمهید قانونی براي جلوگیري از ورشکستگی کارخانه پارس لامع 

نوروزي اظهار کرد: در اجراي تبصره ماده 507 و 508 قانون تجارت با توجه به اینکه می توان شرکتی که ورشکست شده را اجاره داد
و طلب طلبکاران از محل درآمد شرکت تسویه کرد، از طلبکاران دعوت به عمل آمد و طی مذاکرات و جلسات متعدد تصمیم بر این

 
شد تا به نحوي عمل شود که هم چرخه تولید از حرکت نایستد و هم طلب طلبکاران تسویه شود. 

رئیس دادگستري شهرستان ساوجبلاغ عنوان کرد: در نهایت تصمیم بر این گرفته شد که این واحد تولیدي به مدیرعامل آن اجاره
داده شود و در حال حاضر اجاره نامه آن تنظیم شده تا مدیرعامل آن از محل درآمد این واحد تولیدي اقدام به تسویه بدهی هاي خود

 
به طلبکاران کند. 

 
در راه رفع موانع تولید و رونق تولید هیچ بن بستی وجود ندارد 

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور نیز در این مراسم گفت: این واحد تولیدي با تلاش و همکاري دادگستري و استانداري
البرز احیا شده است، کارخانه اي که در باتلاق گرفتار شده بود با راه حل ها و اجراي آن ها به مدار تولید بازگشته است و صداي تولید



 
و همانا سمفونی زندگی در این کارخانه تنین انداز شده است. 

وي با بیان اینکه در راه رفع موانع تولید و رونق تولید هیچ بن بستی وجود ندارد، گفت: اگر همه در کنار هم باشیم تمام مشکلات را

 
در این جنگ اقتصادي حل می کنیم. 

معاون قضایی دادستان کل کشور با بیان اینکه در حال حاضر این کارخانه با 200 نفر مشغول به کار است و امید داریم که در آینده
اي نزدیک به 500 تا 600 نفر برسد، گفت: باید تمام تلاشمان را انجام دهیم تا شاهد راه اندازي کارخانه هایی باشیم که دچار

 
مشکلاتی در تولید شده اند و با تلاشمان شاهد خودکفایی در این جنگ اقتصادي باشیم. 

 
راه اندازي مجدد کارخانه پارس لامع؛ نتیجه سفر آیت االله رئیسی به استان البرز 

در ادامه این مراسم، فاضلی هریکندي رئیس کل دادگستري البرز گفت: باید بگویم کاري که امروز در اینجا صورت گرفته است، نتیجه

 
سفر رییس قوه قضاییه به استان البرز بوده است. 

وي اضافه کرد: در این سفر مدیرعامل این کارخانه مشکلات خود را درباره نحوه تسویه شرکت و اینکه این کارخانه در حال تعطیلی
است بیان کرد و رئیس قوه قضاییه نیز با فوریت دستور رسیدگی و پیگیري آن را داشتند، بلافاصله جلساتی با این شرکت بانک ملی

 
انجام شد. 

 
دستور پیگیري فوري وضعیت پارس لامع از سوي رئیس دستگاه قضا 

احمدرضا زمانی، صاحب کارخانه پارس لامع نیز در این مراسم اظهار داشت: این کارخانه به علت بدهی به بانک تأمین اجتماعی و

 
دارایی دچار مشکلاتی شد و درآستانه تعطیلی قرار داشت که با حمایت هاي دستگاه قضایی این شرکت احیا شد. 

صاحب کارخانه پارس لامع با بیان اینکه بانک ملی با مساعدت و صبوري اجازه دادند از محل تفکیک شرکت و از محل اجاره بدهی ها
بازپرداخت شود، گفت: در سفر رییس قوه قضاییه به استان البرز مشکلات این واحد تولیدي را توضیح دادم؛ آیت االله رئیسی نیز دستور

 
پیگیري فوري این مشکلات را داشتند. 

 
تلاش براي افزایش اشتغال در پارس لامع 

زمانی افزود: در حال حاضر 200 نفر در این واحد تولیدي مشغول به کار هستند و تمام تلاشمان را می کنیم که تعداد افراد شاغل

 
مان را به 512 نفر که در گذشته بوده ایم برسانیم. 

انتهاي پیام/



کاهش 3میلیارد دلار ارزبري با تولید داخلی لوازم خانگی

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصادکیوان گردان با یادآوري اینکه رشد 30 درصدي را در تولید لوازم خانگی
هدف گذاري کرده بودیم، اظهار داشت: در 10 ماهه امسال این هدف را محقق و از آن عبور کردیم." کاهش 3میلیارد دلار

... The (...) ارزبري با تولید داخلی لوازم خانگی مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم

مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزي و لوازم خانگی وزارت
صمت گفت: در روزهاي تحریم، بیش از 2 برابر قبل از

 
تحریم ها لوازم خانگی در کشور تولید کردیم. 

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصادکیوان
گردان با یادآوري اینکه رشد 30 درصدي را در تولید لوازم
خانگی هدف گذاري کرده بودیم، اظهار داشت: در 10 ماهه

 
امسال این هدف را محقق و از آن عبور کردیم." کاهش 3میلیارد دلار ارزبري با تولید داخلی لوازم خانگی 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت افزود: سال گذشته نزدیک به 9 میلیون دستگاه لوازم خانگی (کوچک و
بزرگ) تولید کردیم، هدفگذاري امسال تولید 12 میلیون دستگاه لوازم خانگی بوده است، اما امسال تا امروز 14 میلیون دستگاه تولید

 
کرده ایم. 

 
وي اضافه کرد: قبل از تحریم ها و در سال 1396 میزان تولید لوازم خانگی در کشور 7.5 میلیون دستگاه بوده است. 

 
در تولید لوازم خانگی بیش از 3 میلیارد دلار کاهش ارزبري داشتیم 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت با بیان اینکه در روزهاي تحریم، بیش از دو برابر قبل از تحریم ها لوازم
خانگی در کشور تولید کردیم، گفت: برآوردهاي ما نشان می دهد که بیش از 3 میلیارد دلار کاهش ارزبري داشتیم." کاهش 3میلیارد

 
دلار ارزبري با تولید داخلی لوازم خانگی" 

گردان با اشاره به اشتغال هاي جدید به وجود آمده در حوزه لوازم خانگی، تصریح کرد: صادرات به سمت بازارهاي هدف جهانی را در

 
سال 1400 در برنامه داریم و در این مسیر حرکت می کنیم. 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت همچنین بیان کرد: برخی شرکت هاي داخلی براي اولین بار در حال
تولید لوازم خانگی خاصی هستند و در تعداد محدودي براي نمونه سازي اولیه این کار را انجام می دهند که این موضوع در کنترل

کامل وزارت صمت است.



کولبري و سوخت بري در شأن مردم و کشور نیست

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت
الاسلام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از

اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر ...

رئیس جمهور با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف
ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک
به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید
کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي
جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و
منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این

 
وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام
والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده
براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت."کولبري و

 
سوخت بري در شأن مردم و کشور نیست" 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 



در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



توسعه صنعتی همراه با ایجاد آسیب هاي زیست محیطی مورد قبول نیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/12/12

رشت- استاندار گیلان با تأکید بر اینکه اجراي هر پروژه منوط به وجود مطالعات و پیوست هاي زیست محیطی است، گفت:
توسعه صنعتی در سایه ایجاد آسیب هاي زیست محیطی مورد قبول نیست.

رشت- استاندار گیلان با تأکید بر اینکه اجراي هر پروژه
منوط به وجود مطالعات و پیوست هاي زیست محیطی
است، گفت: توسعه صنعتی در سایه ایجاد آسیب هاي

 
زیست محیطی مورد قبول نیست. 

به گزارش خبرنگار مهر، ارسلان زارع ظهر سه شنبه در
مراسم تجلیل از صنایع پاك گیلان در سالن غدیر
استانداري به اهمیت حفظ محیط زیست اشاره و اظهار

 
کرد: توجه به موضوعات محیط زیستی بسیار مهم است. 

وي با اشاره به نقش محیط زیست در همه ابعاد و حوزه ها، گفت: مدیریت این بخش با توجه به تأثیرگذاري آن در حوزه هاي

 
فرهنگی، اجتماعی و سیاسی از سوي متولیان و سایر دستگاه ها لازم و ضروري است. 

استاندار گیلان با بیان اینکه امروز دنیا به مؤلفه محیط زیست و حفظ آن به عنوان یک موضوع حیاتی توجه دارد، گفت: در ایران نیز

 
حفظ محیط زیست و توجه به آن جز سیاست هاي کلی ابلاغی است. 

 
وي ادامه داد: به همین منظور همه دستگاه هاي اجرایی و ادارات و سازمان ها باید این سیاست ها را به دقت اجرایی کنند. 

زارع همچنین به مشارکت هاي مردمی و سازمان ها و NGOها نیز در حفظ محیط زیست تأکید کرد و افزود: توجه به این موضوع با

 
توجه به تأثیرات آن از سوي همگان ضروري است. 

وي با تأکید بر اینکه اجراي پروژه ها در حوزه عمرانی باید پیوست محیط زیست داشته باشد، اضافه کرد: در اجراي پروژه ها باید

 
معیارها محیط زیستی توجه شود. 

استاندار گیلان در ادامه با بیان اینکه در حوزه صنعتی نیز باید از دانش روز براي جلوگیري از ایجاد آسیب هاي محیط زیستی در این

 
حوزه بهره گیري شود، گفت: قطعاً هیچکس توسعه صنعتی همراه با آسیب هاي زیست محیطی نمی خواهد. 

وي تأکید کرد: رعایت شاخص هاي محیط زیست از اولویت هایی است که همه مردم نسبت به آن حساس هستند لذا در بخش

 
صنعتی نیز باید به این حساسیت ها توجه ویژه شود. 



زارع با اشاره به نگاه توسعه محور، ادامه داد: وجود نگاه جامع به توسعه صنعتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و رونق خواهد بود امروز با

 
توجه به پیشرفت هاي انجام شده به این نتیجه رسیده ایم که توسعه صنعتی نیز می تواند سبز و سازگار با محیط زیست باشد. 

وي به اهمیت توجه به مسائل زیست محیطی در استان گیلان اشاره کرد و افزود: اجراي پروژه ها در هر بخشی منوط به انجام
مطالعات زیست محیطی است در سال هاي اخیر شاهد بوده ایم که در گیلان برخی پروژه ها به نقص در همین اصل به تعویق افتاده

 
اند. 

استاندار گیلان با اشاره به حساسیت افکار عمومی به موضوع محیط زیست، گفت: دغدغه هاي فعالان صنعتی باید شنیده شده و
مشکلات نیز باید شناسایی شوند در این راستا راه اندازي هر چه سریع تر تصفیه خانه شهرك صنعتی نیز باید در دستور کار قرار

 
گیرد. 

وي با بیان اینکه نهادینه کردن فرهنگ حفظ محیط زیست در جامعه بسیار تأثیرگذار خواهد بود، ادامه داد: نقش مردم در این بخش
بسیار مهم است افزایش بهره وري و مصرف بهینه با رعایت استانداردهاي زیست محیطی کمک شایان توجهی داشته باشند.



قطعاً هر گفتار و رفتاري که موجب آشفتگی شود، به اقتصاد و معیشت مردم

لطمه می زند

منبع: موجشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور گفت: قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند
غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی شود، به

 
اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

به گزارش خبرگزاري موج، در جلسه روز سه شنبه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام
حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد، وزیر کشور و
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات
انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و

 
طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

 
وجه در شأن و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعاً سامان یابد. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي



 
خصوصاً صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



افزایش تقسیط بدهی مالیاتی بنگاه هاي تولیدي از 3 به 5 سال

منبع: دانشجوشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو از سازمان امور مالیاتی، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در این بخش نامه
که به اداره هاي مالیاتی سراسر کشور ابلاغ شد، افزود: تا پایان سال 1400 به منظور جلوگیري از بروز اختلال در روند تولید و

اشتغال و با هدف امکان پذیر کردن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه هاي ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو از سازمان
امور مالیاتی، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در این
بخش نامه که به اداره هاي مالیاتی سراسر کشور ابلاغ شد،
افزود: تا پایان سال 1400 به منظور جلوگیري از بروز
اختلال در روند تولید و اشتغال و با هدف امکان پذیر کردن
وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه هاي تولیدي غیردولتی،
مدت زمان تقسیط مالیات مستقیم بنگاه هایی که برنامه
احیاي تولید و ساماندهی مالی آن ها به تایید ستاد ملی
تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، به حداکثر 60 ماه

 
افزایش می یابد. 

برپایه این گزارش، همچنین در این بخش نامه به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا پایان سال 1400، براي
جلوگیري از تعطیلی بنگاه هاي تولیدي که طرح احیاي تولید و ساماندهی مالی آن ها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید
رسیده است، نسبت به تعویق یک ساله و فقط براي یک بار اجرائیه هایی که به درخواست سازمان امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی،
شرکت هاي آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداري ها علیه بنگاه هاي مذکور صادر شده، در صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط

 
بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام کند. 

دستگاه هاي مزبور و بانک ها می توانند در صورت تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق اجرائیه هاي مربوط

 
اقدام کنند. 

گفتنی است امروز نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشست بررسی لایحه بودجه 1400 با واریز مالیات و عوارض ارزش افزوده
دریافتی از واحد هاي تولیدي به حساب استان محل استقرار آن واحد موافقت کردند.



نشان امین الضرب به چه کسانی رسید؟

منبع: ایسناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/12/12

پنجمین دوره مراسم امین الضرب از سوي اتاق بازرگانی تهران برگزار شد و برگزیدگان، نشان تقدیر خود را دریافت کردند.

به گزارش ایسنا، مراسم امین الضرب هر ساله از سوي اتاق
بازرگانی تهران و با هدف تقدیر از فعالان اقتصادي بخش

 
خصوصی برگزار می شود. 

در این مراسم در کنار افرادي که در حال حاضر فعالیت
اقتصادي می کنند، از تولیدکنندگان و کارآفرینانی که براي
چند دهه در اقتصاد ایران فعالیت کرده اند نیز تقدیر می

 
شود. 

پنجمین مراسم امین الضرب امروز در تالار وحدت تهران و با حفظ پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد و در کنار اعضاي اتاق بازرگانی،

 
معاون اول رئیس جمهوري و شهردار تهران نیز در این مراسم حاضر شدند. 

در این مراسم، فریدون شیرین کام، پژوهشگر و نویسنده که کتاب هاي متعددي در حوزه زندگی و کسب وکار کارآفرینان و فعالان

 
اقتصادي به رشته تحریر درآورده، مورد تقدیر و تشویق پارلمان بخش خصوصی پایتخت قرار گرفت. 

همچنین اکبر لاجوردیان، از بنیانگذاران گروه صنعتی بهشهر، از پیشکسوتان صنعت، از سوي اتاق بازرگانی با اهداي نشان امین الضرب
مورد تقدیر قرار گرفت. در ادامه رضا تهرانچی، کارآفرین پیشکسوت و بنیانگذار گروه صنعتی ویتانا، به پاسداشت یک عمر فعالیت

 
اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت. 

غلامرضا ذوالانواري، کارآفرین پیشکسوت در عرصه فرش ایرانی و پدر گبه ایران، دیگر فردي بود به پاسداشت یک عمر فعالیت

 
اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت. 

جمشید بردبار، مدیرعامل شرکت الکترونیک افزارآزما و کارآفرین صنعتی، به پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی، از سوي
اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت و سیدمحمد احرامیان، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره
فولاد یزد، به پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی و فعالیت هاي نیکوکارانه اجتماعی، از سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي

 
نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار گرفت. 

انتهاي پیام



پنجمین دوره اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/12/12

 
محمدرضا عباسی پنجمین دوره اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب 

پنجمین دوره اهداي نشان کارآفرینی امین الضرب صبح سه شنبه 12/ 12/ 99  با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور در

 
تالار وحدت تهران برگزار شد. 
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در دوران تحریم، کارآفرینان صنایع کشور را سرپانگه داشتند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رییس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

سرپا نگه دارند.

معاون اول رییس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را سرپا

 
نگه دارند. 

گروه بازرگانی بازارنیوز؛ اسحاق جهانگیري در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" گفت: همه انسانها در
مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با موانع و چالش هایی مواجه هستند اما انسانهاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با

 
وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند که باید از آنها قدردانی و تشکر کرد. 

معاون اول رییس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید
و کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در

 
مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رییس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و

 
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد. 



برچسب ها: جهانگیري ، معاون اول رئیس جمهور ، کارآفرینی ، تولید



جهانگیري: سختی ها تمام می شود

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد
و آینده خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت.

معاون اول رئیس جمهور گفت: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و

 
آینده خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور صبح امروز(سه شنبه) در
پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی ""امین الضرب""
گفت: همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با موانع
و چالش هایی مواجه هستند اما انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران
متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند

 
که باید از آنها قدردانی و تشکر کرد. 

وي ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و کارآفرینی ، گفت:
این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل اجتماعی و

 
اقتصادي ماندگار است. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می
شود تا نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که

 
قبلی ها ساختند، رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولیدکننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

وي خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را
بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما تولیدکنندگان کشور می

 
دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده
خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم

 
مشکلات را پشت سر بگذاریم. 



در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و
تندیس کارآفرینی ""امین الضرب"" اهدا شد.



مرکز رشد می تواند کمک موثري به ارتقاي سطح کیفی دستگاه تعلیم و تربیت

نماید

منبع: شبستانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/12/12

خدابنده با تاکید بر لزوم تقویت و توسعه تعاملات فی مابین دستگاه تعلیم و تربیت استان و دانشگاه فردوسی، گفت: مرکز
رشد دانشگاه فردوسی می تواند با استفاده از ظرفیت هاي بالقوه آموزش و پرورش استان کمک موثري به ارتقاي سطح کیفی

دستگاه تعلیم و تربیت نماید.

خدابنده با تاکید بر لزوم تقویت و توسعه تعاملات فی مابین
دستگاه تعلیم و تربیت استان و دانشگاه فردوسی، گفت:
مرکز رشد دانشگاه فردوسی می تواند با استفاده از ظرفیت
هاي بالقوه آموزش و پرورش استان کمک موثري به ارتقاي

 
سطح کیفی دستگاه تعلیم و تربیت نماید. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از مشهد، «قاسمعلی
خدابنده» امروز(12 اسفند) در نشست هماهنگی توسعه بسترهاي همکاري مرکز رشد دانشگاه فردوسی و آموزش و پرورش استان با
تاکید بر لزوم تقویت و توسعه تعاملات فی مابین دستگاه تعلیم و تربیت استان و دانشگاه فردوسی مشهد اظهار داشت: مرکز رشد
دانشگاه فردوسی می تواند با استفاده از ظرفیت هاي بالقوه آموزش و پرورش استان کمک موثري به ارتقا سطح کیفی دستگاه تعلیم و

 
تربیت نماید. 

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان رضوي دانشگاه فردوسی مشهد را از جمله دانشگاه هاي برتر و معتبر در سطح جهانی توصیف کرد
و گفت: دانشگاه ها علاوه بر رسالت آموزشی و پژوهشی باید در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به سمت توسعه پایدار و کاهش

 
مرارت ها در جامعه گام بردارند. 

وي با بیان اینکه رویکرد جدید آموزش در دنیا به سمت کارآفرینی رفته است و در نتیجه آموزشی موثر و مفید خواهد بود که منجر به
کارآفرینی شود اظهار داشت: در راستاي تجاري سازي و به ثمر رساندن ایده هاي دانش آموزان و دانشجویان نیاز به مراکزي همچون
مرکز رشد دانشگاه فردوسی و مرکز رشد آموزش و پرورش استان است تا با پالایش ایده ها و ثبت و تجاري سازي آن گامی مثبت در

جهت کارآفرینی برداشته شود.



سختی ها تمام می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/12/12

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند
اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند.

معاول اول رئیس جمهور گفت: در این شرایط سخت که
آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را
داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه

 
داشتند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، اسحاق جهانگیري ظهر
امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس

کارآفرینی امین الضرب اظهار کرد: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان

 
هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خود را با دیگران نشان می دهند که علی رغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

وي ادامه داد: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود

 
و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري در همین راستا گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به
مشکلات می پردازند و حرف نزده را زده و مشکل نبوده را بوده می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می

 
کنند. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و صنعت و جایگاه تولیدکننده و صنعتگر گفت: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم
آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی

 
ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به اثر تحریم هاي آمریکا بر اقتصاد کشور گفت: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد

 
زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي ابراز امیدواري کرد: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از
تجربیات این نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



استفاده از ظرفیت معادن هرمزگان رونق تولید و اشتغال واقعی را به دنبال

دارد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/12/12

دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس گفت: از آنجا که معادن از ظرفیت هاي مهم اقتصادي کشور به شمار می روند بدون شک
استفاده از ظرفیت معادن رونق تولید و اشتغال را به معناي واقعی به دنبال خواهد داشت.

دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس گفت: از آنجا که معادن
از ظرفیت هاي مهم اقتصادي کشور به شمار می روند بدون
شک استفاده از ظرفیت معادن رونق تولید و اشتغال را به

 
معناي واقعی به دنبال خواهد داشت. 

به گزارش خبرنگار خبرآنلاین، دکتر پیام رضایی در نشست
امضا تفاهمنامه فی مابین مرکز داوري اتاق بازرگانی
بندرعباس و سازمان نظام مهندسی هرمزگان که با حضور
مقیمی نوه رییس سازمان نظام مهندسی هرمزگان و دیگر
اعضا همراه بود، اظهار داشت: اتاق بازرگانی بندرعباس در

 
گسترش مراودات بین المللی خود تاکید ویژه اي بر جذب سرمایه گذار خارجی در حوزه معادن استان دارد. 

در ادامه نشست امضا این تفاهمنامه رئیس مرکز داوري اتاق بازرگانی بندرعباس بیان داشت: این تفاهمنامه با هدف گسترش و تقویت

 
همکاري مشترك و در راستاي بهره مندي از ظرفیت هاي موجود و توان علمی و اجرایی طرفین منعقد شده است. 

 
مرتضی کناري زاده بیان داشت: قید شرط داوري در قراردادهاي تجاري با توجه به وضعیت موجود امري ضروري است. 

وي افزود: این همکاري متقابل می تواند به رسیدگی تخصصی و دقیق و نظامند اختلافات در حوزه مهندسی و معدن استان هرمزگان

 
کمک کند و جایگاه داوري و میانجیگري را در حل و فصل این قبیل اختلافات تقویت نماید. 

مقیمی نوه رییس سازمان نظام مهندسی استان نیز در ادامه این نشست بیان داشت: یکی از ظرفیت هاي بسیار ارزشمند براي رشد
اقتصادي کشور بدون اتکا به درآمدهاي نفتی، معادن است که در این میان وجود تنوع مواد معدنی هرمزگان را به عنوان یکی از

 
مناطق شاخص معدنی در سطح کشور مطرح کرده است. 

وي افزود: ظرفیت هاي سرمایه گذاري قابل توجهی در حوزه معادن هرمزگان وجود دارد و همواره بستر جذابی براي سرمایه گذاري

 
داخلی و خارجی است. 

وي تصریح کرد: بدون شک اتاق بازرگانی بندرعباس با ظرفیت هایی که در بخش بین المللی دارد می تواند حوزه معادن استان را در
بازارهاي هدف تقویت کند.



باید به یک جریان انقلاب اقتصادي ورود پیدا کنیم/ مهمترین مراکز فقر ما در

کشور حاشیه شهرها است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره)
در کرمانشاه: باید به یک جریان انقلاب اقتصادي ورود پیدا
کنیم/ مهمترین مراکز فقر ما در کشور حاشیه شهرها است
مرصاد نیوز: معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
امام(ره) گفت: مهمترین مراکز فقر ما در کشور الان
روستاها نیستند بلکه حاشیه شهرها است که متاسفانه ما
در دوره بعد از انقلاب اسلامی این نظام سکونتگاهی و
برنامه ریزي کاربري را تغییر ندادیم و با همان مدل پیش

 
رفتیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد، حجت االله عبدالملکی امروز سه شنبه در آیین امضاي تفاهم نامه همکاري کمیته امداد امام
خمینی(ره) و سازمان بسیج سازندگی سپاه حضرت نبی اکرم(ص) استان کرمانشاه، اظهار داشت: در طول این سال ها اگر نهادهاي

 
انقلابی در زمینه فقر و اشتغال حرکت نمی کردند قطعاً شرایط از آن چیزي که امروز هست بحرانی تر بود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد افزود: در حالتی که 60 تا 70 درصد مردم کشور مشکل معیشتی دارند یعنی دخل آنها با

 
خرجشان همخوانی ندارد می توان گفت شرایط حاد است. 

وي خاطرنشان کرد: بر اساس بررسی هاي مرکز رصد و پایش فقر کمیته امداد سبد معیشتی یک فرد که باید مصرف کند تا به فقر

 
غذایی دچار نشود طی سه ماه گذشته 28 درصد تورم داشته است. 

عبدالملکی گفت: این در حالی است که تورم رسمی سالانه حدود 40 درصد است و با رسیدن به این میزان در طول 3 ماه یعنی در

 
سال بیش از 100 درصد سبد معیشتی محرومین جامعه با تورم مواجه خواهد بود. 

وي بیان داشت: شرایط اقتصادي فوق العاده حاد و سنگینی بر کشور حاکم است و مردم تحت فشار زیادي قرار گرفته اند و نهادهایی
همچون کمیته امداد، سپاه، ستاد اجرایی فرمان امام(ره) و... با کمک هاي معیشتی و مومنانه تا حدودي مشکل مردم را تسکین می

 
دهند اما معلوم نیست این مسکن تا کی باشد. 

عبدالملکی ادامه داد: اگر این نهادها نبودند این تسکینی که واقعاً شکننده است وجود نداشت اما باید به فکر گام بعدي باشیم و فکر

 
اساسی کنیم چرا که این کمک ها براي مدت کوتاهی می تواند مشکل گشا باشد. 



وي اظهار داشت: این نهادهاي کوچک در طول 40 سال گذشته در مقیاس یک دولت کوچک اروپایی خدمات ارائه کرده اند در این

 
راستا فقط کمیته امداد در حوزه اشتغال 2.5 میلیون فرصت شغلی ایجاد کرده است. 

این مسئول افزود: می توان گفت در طول این سال ها در حوزه مسکن، بهداشت، آموزش، جهیزیه و... کارهاي خوبی صورت گرفته

 
است اما مشکل نظام اقتصادي فقر زاست که هنوز به آن دست نزدیم. 

وي بیان داشت: آمریکایی ها در دوره قبل از انقلاب اسلامی در استعمار سنگین اقتصادي، سیاسی و فرهنگی که بر کشور ما داشتند

 
نظامات اقتصادي کشور ما را فقرزا طراحی کردند و اصولاً قرار است کشوري با این همه منابع فقیر باشد. 

عبدالملکی خاطرنشان کرد: متاسفانه ما براي بعد از انقلاب اسلامی نظام هایی را که آنها ایجاد کردند بر هم نزدیم و روي همان ریل

 
حرکت می کنیم لذا هر قدر به حواشی می پردازیم مشکلات حل نمی شود. 

وي تصریح کرد: آمریکایی ها براي کشور ما در آن زمان یک مدل منسوخ را مد نظر قرار گرفتند و مرکز پیرامونی را طراحی کردند و

 
پول نفت را آنجا سرمایه گذاري کردند و مسئولین ساده دل هم این را قبول کردند و فکر کردند کار درستی است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد افزود: در این راستا حجم زیادي بر روي کلانشهرها سرمایه گذاري و به مرکز رفاه تشکیل شد
به جاي اینکه رشد تصنعی به شهرستان هاي پیرامونی سرریز کند برعکس عامل جذب جمعیت براي مرکز شد و پدیده حاشیه نشینی

 
شکل گرفت که در حال حاضر 15 تا 20 میلیون جمعیت کشور درگیر این مصیبت بزرگ هستند. 

وي بیان داشت: مهمترین مراکز فقر ما در کشور الان روستاها نیستند بلکه حاشیه شهرها است که متاسفانه ما در دوره بعد از انقلاب

 
اسلامی این نظام سکونتگاهی و برنامه ریزي کاربري را تغییر ندادیم و با همان مدل پیش رفتیم. 

عبدالملکی گفت: آنها برنامه ریزي کرده بودند که کلان شهرها و حواشی شهرها بزرگ تر شود که این اتفاق افتاد و ما هیچ تدبیر و

 
انقلابی در نظام سکونتگاهی کشور نداشتیم. 

وي اظهار داشت: بی توجهی به برنامه ریزي کاربري سبب شده تا کشوري که می تواند جزو 3 قدرت برتر جهان باشد به کشوري

 
تبدیل شود که مردمانش به نان شب محتاج هستند. 

این مسئول خاطر نشان کردند: اگر واقعاً براي داستان فقر در کشور می خواهیم دلسوزي کنیم باید به یک جریان انقلاب اقتصادي

 
ورود پیدا کنیم. 

وي افزود: پاسخ اینکه شما در نهادهاي انقلابی چه کار می کنید، این است که ما داریم 6 موتوره کار می کنیم اما نمی رسیم چرا که
نظام اقتصادي کشور فقر زا است و ما در این نظام انقلاب نکردیم و در مدل آمریکایی هاي پلید که این نظام را در 25 سال یعنی از

 
سال 32 تا 57 براي ما ساختند قرار است عمدتاً مردم ایران فقیر باشند تا بتوانند بر آنها تسلط داشته باشند. 

 
عبدالملکی عنوان کرد: الان وقت آن است که نظامات را به هم بزنیم و خودمان را از زیر بلیت آمریکایی ها بیرون بکشیم. 

وي پیشرفت کشور را در طول این 40 سال در بحث هاي نظامی، سیاسی و دفاعی موفق ارزیابی کرد و ادامه داد: اما در بحث اقتصادي



 
اصلاً موفق نبودیم و دستاوردهاي ما در این حوزه چیزي نیست که به آن افتخار کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد بیان داشت: در کمیته امداد و نهادهاي انقلابی دیگر تا حدي موضوع فقر را توانستیم تغییر

 
دهیم و الان از گرسنگی مطلق به سمت توانمندسازي حرکت می کنیم که البته این کار حاشیه اي است. 

وي اظهار داشت: حضرت امام انقلاب نکرد که ما سپاه، جهاد و کمیته امداد داشته باشیم بلکه انقلاب کرد تا نظامات کشور از ریشه

 
اصلاح شوند که متاسفانه هنوز این کار در برخی حوزه ها شکل نگرفته است. 

عبدالملکی به تاکیدات مقام معظم رهبري در سال گذشته نسبت به ایجاد درآمد با ثبات و پایدار اشاره کرد و افزود: اگر چه این کار

 
بسیار سنگین است اما به حمداالله کمیته امداد توانسته به این سمت حرکت کند. 

وي ادامه داد: ما حدود یک و نیم میلیون نفر نیازمند مستعد اشتغال بیکار در کشور داریم که مشتري کمیته امداد هستند که بنا به

 
تاکید مقام معظم رهبري باید به این تعداد رسیدگی شود. 

عبدالملکی اظهار داشت: امسال 200 هزار فرصت شغلی را هدف گذاري کردیم که تا کنون نزدیک 220 هزار فرصت شغلی محقق
شده است و سال آینده نیز بر روي 300 هزار نفر هدف گذاري شده است اما از آنجا که تولید فقر در کشور متوقف نمی شود چاره اي
نداریم غیر از اینکه از کسانی که در این زمینه می توانند کمک کنند مثل دستگاه هاي اجرایی سپاه، کارآفرینان، بسیج سازندگی و...

 
یاري بگیریم. 

وي گفت: بر این اساس پیش نویس تفاهم نامه آماده شد و به صورت پایلوت در 7 استان شروع به کار کرد و تا کنون نتیجه خوبی

 
داشته است و امروز نیز در استان کرمانشاه به عنوان استان نهم این مدل اجرایی و عملیاتی خواهد شد. 

عبدالمالکی شکل گیري تعامل نظام مند کمیته امداد و بسیج سازندگی را جهت فقرزدایی بسیار با ارزش دانست و خاطرنشان کرد:
اقشار بسیج به عنوان یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی می توانند در این راستا ایفاي نقش کنند و این اتصال و همکاري می تواند بسیار

اثرگذار باشد.



افتتاح سه طرح گردشگري در کاشان با حضور وزیر میراث فرهنگی

منبع: ایلناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/12/12

فرماندار شهرستان کاشان از افتتاح دو اقامتگاه سنتی و یک هتل با سرمایه گذاري پنج هزار و 170 میلیارد ریال توسط بخش
خصوصی با حضور وزیر میراث فرهنگی در شهرستان کاشان خبر داد.

فرماندار شهرستان کاشان از افتتاح دو اقامتگاه سنتی و یک
هتل با سرمایه گذاري پنج هزار و 170 میلیارد ریال توسط
بخش خصوصی با حضور وزیر میراث فرهنگی در شهرستان

 
کاشان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري ایلنا از کاشان، علی اکبر مرتضایی
ضمن اشاره به حضور علی اصغر مونسان به منظور افتتاح
دو اقامتگاه سنتی و یک هتل در شهر کاشان اظهار داشت:
پنج هزار و 170 میلیارد ریال اعتبار بخش خصوصی ویژه

 
افتتاح این مراکز هزینه شده است. 

وي افزود: این اقامتگاه سنتی که در مساحتی به متراژ 300 مترمربع و 570 مترمبرع زیربنا احداث شده و ظرفیت اقامتی 20 نفر در

 
هشت اتاق دارد؛ با 70 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده و 20 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

فرماندار شهرستان کاشان یادآور شد: دیگر اقامتگاه سنتی در مساحتی به متراژ 400 مترمربع، 750 مترمربع زیربنا و ظرفیت اقامتی

 
29 نفر به بهره برداري رسیده است. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در ابتداي سفره یک روزه خود به کاشان در بارگاه مقدس سلطان علی ابن محمد باقر
علیه السلام حاضر شد.



حسن روحانی: کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس جمهور گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در
شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.

به گزارش دیده بان ایران، در جلسه امروز سه شنبه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام
حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد، وزیر کشور و
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات
انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و
طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

رئیس دولت تدبیر و امید با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه
مبادلات تجاري با همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و

 
اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 



رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

منبع: ایرنا



اسحاق جهانگیري: روزهاي خوبی را پیش رو می بینم/ عده اي درباره شرایط

کشور دروغ سازي می کنند

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کسان دیگري هستند که همواره از مشکلات صحبت می کنند و مشکل نبوده را بود می
دانند و بر این اساس دروغ سازي می کنند و براي دروغ هاي خود تحلیل هایی ارائه می کنند اما تولیدکننده همواره سازنده

است و از دل مشکلات سازندگی بیرون می آورد.

به گزارش دیده بان ایران؛ اسحاق جهانگیري، معاون اول
رئیس جمهوري در پنجمین مراسم اعطاي نشان امین
الضرب و 137 سالگی اتاق بازرگانی تهران با بیان ایکه در
یک سال گذشته به دلیل شرایط کرونایی نتوانستیم با همه
فعالان اقتصادي و صنعت گران گفت وگو داشته باشیم،
اظهار داشت: هر چند که مطالبی وجود دارد که باید درباره
آن صحبت شود اما در یک سال اخیر به دلیل شرایط

 
کرونایی نتوانستیم با تمام فعالان به گفت وگو بنشینیم. 

وي با تقدیر از اتاق بازرگانی براي برگزاري چنین مراسمی ادامه داد: برگزاري چنین مراسماتی براي گرامیداشت و تقدیر از انسان هاي
زحمتکش و خوشنام که در مسائل اقتصادي و اجتماعی صاحب نام و ماندگار هستند بسیار خوب است و باید از این افراد صنعت

 
تجلیل شود. کسانی که براي اشتغال و آینده کشور فعالیت می کنند باید مورد تقدیر قرار بگیرند و از این اقدام اتاق بسیار خوشحالم. 

معاون اول رئیس جمهوري با بیان اینکه تفاوت هاي انسان هاي بزرگ در انجام فعالیت ها علیرغم موانع است، گفت: هرکدام از ما
حتما در فعالیت هایی که انجام می دهیم با موانعی روبه رو هستیم اما تفاوت انسان هاي بزرگ را در این مواقع می بینیم که علیرغم

 
موانع، کارهاي بزرگ انجام می دهند. 

وي افزود: باید از کسانی که در این شرایط و در وجود موانع اقدامات بزرگ انجام دادند و می دهند یاد کنیم چرا که آنها سرمایه کشور

 
هستند و باید به نسل جوان معرفی شوند و الگو قرار بگیرند. 

جهانگیري تاکید کرد: نسل جوان باید احساس کند که با وجود موانع هم می تواند کارهاي بزرگ انجام دهد همانطور که در گذشته

 
هم افرادي توانستند این اقدامات را انجام دهند. 

وي با تاکید بر اینکه اگر همواره از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که جزء افراد بزرگ محسوب شویم، ادامه داد: کسان دیگري هستند
که همواره از مشکلات صحبت می کنند و مشکل نبوده را بود می دانند و بر این اساس دروغ سازي می کنند و براي دروغ هاي خود
تحلیل هایی ارائه می کنند اما تولیدکننده همواره سازنده است و از دل مشکلات سازندگی بیرون می آورد و با سختی ها، کارهاي نو و

 
ماندگار انجام می دهد و می گویند که سختی ها تمام شدنی است. 



معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه باید از این صنعتگران یاد کنیم که در مشکلات هم سازنده بودند، اظهار داشت: در

 
مقاطعی آمریکایی ها می خواستند صنعت ایران را زمین گیر کنند اما عده اي از جمله همین صنعتگران آن را سرپا نگه داشتند. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه روزهاي خوبی را پیش رو می بینم، گفت: آینده بسیار خوبی خواهیم داشت و نسل جوان با استفاده از
تجربه این افراد ماندگار و کارکشته می توانند سختی ها را پشت سر بگذارند و با این تجربیات با هم سختی ها را پشت سر می

 
گذاریم. 

منبع: ایرنا



صادرات برندهاي عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/12/12

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در ادامه بازدیدهاي مستمر خود از پروژه هاي اقتصادي، عمرانی،
خدماتی و گردشگري و... سطح جزیره قشم از محل دو مجموعه تولیدي عطر اطلس و کارن زیما بازدید کرد و از نزدیک روند

اجراي این پروژه ها را مورد بررسی قرار داد.

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم
در ادامه بازدیدهاي مستمر خود از پروژه هاي اقتصادي،
عمرانی، خدماتی و گردشگري و... سطح جزیره قشم از
محل دو مجموعه تولیدي عطر اطلس و کارن زیما بازدید
کرد و از نزدیک روند اجراي این پروژه ها را مورد بررسی

 
قرار داد. 

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم ، حمیدرضا مومنی در این بازدید
که با همراهی تعدادي از مدیران این سازمان انجام گرفت، ضمن بررسی ظرفیت هاي موجود و سرعت پیشرفت این پروژه، دستورات

 
لازم را جهت رفع برخی مشکلات براي تسریع در روند اجرایی و آغاز بهره برداري این دو کارخانه صادر کرد. 

سازمان منطقه آزاد قشم تمام تلاش خود را براي کمک به تولیدکنندگان با کاهش هزینه هاي ورود مواد اولیه و سرعت بخشیدن به
تخلیه و بارگیري کالاي آنان و همچنین تسهیل در روند صادرات محصولات تولید شده در این منطقه را در دستور کار قرار داده است.
موفقیت واحدهاي تولیدي به ویژه در بخش صادرات با هدف رقابت با محصولات مشابه تولید شده توسط سایر کشورها در عمل می

 
تواند به بالا بردن کیفیت کالا، بسته بندي شکیل و تحویل به موقع محصولات بستگی دارد. 

برنامه ریزي جهت احداث خطوط تولید و کارخانه عطر و ادکلن باکیفیت بالا و همکاري برندهاي معتبر جهانی با نگاهی به بازارهاي
هدف صادراتی در میان کشورهاي حوزه خلیج فارس یکی از برنامه هاي پیش بینی شده توسط سازمان منطقه آزاد قشم در سال

 
جهش تولید است که با راه اندازي این دو مجموعه می توان در این مسیر گام برداشت. 

براساس این گزارش، کارخانه «عطر اطلس قشم» با سرمایه گذاري بیش از 500 میلیارد ریال، شرایط اشتغال 27 نفر نیروي کار به
صورت مستقیم را در مرحله نخست فعالیت خود فراهم کرده است. 30 برند تولید شده توسط این مجموعه علاوه بر عرضه به سرزمین

 
اصلی به بازار کشورهاي امارات، عراق، کویت و ... صادر می شود و از این طریق به ارزآوري براي اقتصاد کشور کمک می کنند. 

همچنین شرکت «کارن زیما قشم» با سرمایه گذاري بالغ بر 400 میلیارد ریال در حوزه تولید انواع شامپو، کرم و محصولات دارویی،
بهداشتی و آرایشی مشغول فعالیت است. این مجموعه تولیدي در فاز اول بهره برداري خود براي 22 نفر نیروي کار به صورت مستقیم

اشتغال ایجاد خواهد کرد.



روحانی: کولبري و سوخت بري در شان کشور نیست

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/12/12

روحانی گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و
منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد.

روحانی گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ وجه در شان و

 
منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

خبرگزاري مهر: رئیس جمهور گفت: پدیده هایی نظیر کولبري و
سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به
هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه

 
تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، در جلسه روز
سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت
الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد، وزیر کشور و
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام
شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح
ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار

 
گرفت. 

روحانی با اشاره به اینکه تجارت مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با
همسایگان شکل گرفت، تأکید کرد: پدیده هایی نظیر کولبري و سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و به هیچ

 
وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات
باید بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا

 
مشکلات آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و



 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصاً صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعاً هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است.



جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است اما برخی
هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند.

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است اما برخی هستند

 
که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند. 

خبرگزاري مهر: اسحاق جهانگیري امروز در پنجمین دوره اهداي
نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: حتماً هر
کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو
می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خودرا
با دیگران نشان می دهند که علیرغم موانع، کارهاي بزرگ کرده

 
اند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: کارهاي خوب و ماندگاري که
انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي

 
بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به مشکلات می پردازند

 
و حرف نزده را «زده» و مشکل نبوده را «بوده» می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل
سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن

 
یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري تأکید کرد: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي افزود: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از تجربیات این
نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



نجات 50 درصد واحدهاي تعطیل با طرح "اورژانس کسب و کار"/10 هزار

واحد تولیدي مدفون شده در کشور داریم

منبع: ایلناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/12/12

وزیر تعاون در مراسم راه اندازي مرکز مدیریت کسب و کار کشور گفت: 50 هزار میلیارد تومان دارایی بر زمین مانده داریم که
از آن استفاده نمی شود.

وزیر تعاون در مراسم راه اندازي مرکز مدیریت کسب و کار
کشور گفت: 50 هزار میلیارد تومان دارایی بر زمین مانده

 
داریم که از آن استفاده نمی شود. 

به گزارش ایلنا، محمد شریعتمداري امروز در حاشیه راه
اندازي مرکز مدیریت کسب و کار کشور در دانشگاه علم و
فرهنگ ایران اعلام کرد: این مرکز براي پایش و نظارت بر
کسب و کارها و واحدهاي تولیدي راه اندازي شده و در

 
حال حاضر 50 هزار میلیارد تومان دارایی واحدهاي تولیدي تعطیل شده و بر زمین مانده داریم که از آن استفاده نمی شود. 

 
وي گفت: همچنین 10 هزار واحد تولیدي مدفون شده در کشور داریم که حتی تابلوي آن ها تبدیل به آهن قراضه شده است. 

شریعتمداري افزود: با طرح اورژانس کسب و کار می خواهیم حداقل 50 درصد از این واحدهاي تعطیل شده را نجات دهیم و از

 
تعطیل شدن جلوگیري کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: امروز مرکز پایش و نظارت سیاست هاي بازار کار نیز در ساختمان دیگري در وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی راه اندازي شد که آن مرکز یک سطح بالاتر از اورژانس کسب و کار به شمار می رود که اشتغال کشور را رسمی می

 
کند. 

وي همچنین از لزوم هماهنگی اورژانس کسب و کار با ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور متصل شوند و مجموعه این اقدامات از

 
تعطیل شدن کسب و کارها و اشتغال کشور جلوگیري کند. 

در این مراسم گفته شد سالانه 300 هزار اشتغال در کشور از بین می رود که اگر با اورژانس کسب و کار بتوانیم 40 درصد از آن را
جلوگیري کنیم و با فرض اینکه براي هر شغل 150 میلیون تومان هزینه و در مجموع 45 هزار میلیارد تومان براي کشور هزینه داشته
است که اگر 50 درصد از این هزینه را صرفه جویی کنیم یعنی سالانه تا 21 هزار میلیارد تومان براي اقتصاد کشور منفعت ایجاد می

کنیم.



کولبري و سوخت بري در شان مردم نیست، باید سریع سامان یابد

منبع: پاناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/12/12

دستور رئیس جمهور براي ساماندهی سریع تجارت مرزي و مقابله با ناهنجاري در تجارت مرزي/ هر گفتار و رفتاري هرچند
غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند

تهران (پانا) - رئیس جمهوري با اشاره به اینکه تجارت
مرزي با هدف ارتقاي زندگی و معیشت مرزنشینان و در
عین حال کمک به حوزه مبادلات تجاري با همسایگان
شکل گرفت، تأکید کرد پدیده هایی نظیر کولبري و
سوخت بري، آسیب هاي جدي اقتصادي و اجتماعی دارد و
به هیچ وجه در شان و منزلت مردم و کشور نیست و باید

 
همه تلاش کنند این وضعیت ناهنجار سریعا سامان یابد. 

در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حسن روحانی رئیس جمهوري برگزار شد وزیر کشور و رئیس
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت

 
بر مبادلات تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهوري در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

روحانی با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: براساس این تصمیمات باید
بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا مشکلات

 
آنان حل شود. 

رئیس جمهوري با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 



رئیس جمهوري با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 

روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهوري تاکید کرد: شرایط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت

 
ها در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

حسن روحانی رئیس جمهوري ستاد هماهنگی اقتصادي دولت وزیر کشور رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کولبري سوخت بري
مرزنشینان قیمت دلار قیمت ارز



سردار سپهر: افرادي که حقوق سرباز را ندادند، کوتاهی کرده اند/واکنش به

جوسازي درباره سربازي

منبع: تسنیمشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/12/12

فرمانده قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح با بیان اینکه کسانی که حقوق سرباز را ندادند کوتاهی
کرده اند، گفت: عده اي ناآگاه و بعضاً معاند می خواهند نیروهاي مسلح را از ریشه مردمی خود جدا و تضعیف کنند.

فرمانده قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل
نیروهاي مسلح با بیان اینکه کسانی که حقوق سرباز را
ندادند کوتاهی کرده اند، گفت: عده اي ناآگاه و بعضاً معاند
می خواهند نیروهاي مسلح را از ریشه مردمی خود جدا و

 
تضعیف کنند. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران پویا؛ روز
گذشته سی و چهارمین جلسه کمیسیون دائمی مهارت
آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح با حضور
نمایندگان نیروهاي مسلح، وزارتخانه ها و سازمانهاي ذیربط

 
حوزه مهارت آموزي برگزار شد. 

سردار محمد حسین سپهر؛ فرمانده قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح در این نشست با بیان اینکه
خدمتِ سربازيِ وظیفه، یکی از ارکان توان رزمی نیروهاي مسلح و بنیه دفاعی و امنیتی کشور و سرباز یکی از مؤلفه هاي اقتدار و عمق
بخشی مردمی و عقبه نیروهاي مسلح است، اظهار کرد: عده اي ناآگاه و بعضاً معاند می خواهند نیروهاي مسلح را از ریشه مردمی خود
جدا و تضعیف کنند و شعار حرفه اي شدن سربازي را می دهند درحالیکه هم اکنون ما مقررات جذب نیروي حرفه اي داریم و بر این

 
اساس هزاران نفر نیروي پیمانی حرفه اي در کنار کادر و وظیفه و بسیج مشغول اجراي مأموریت هستند. 

وي متذکر شد: هدف قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح در یک کلام رشد و تعالی سرباز و سربازي

 
مدرسه، دانشگاه و مرکز رشد جوان است و ما با این هدف فاصله زیادي داریم و همه باید جهت تحقق این هدف کمک کنند. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: ما باید سند ملی مهارت آموزي سربازان را با همکاري تمام دستگاه هاي ذیربط تدوین کنیم، باید

 
وضع موجود را بررسی و آسیب شناسی و وضع مطلوب را تدوین و راه هاي رسیدن به وضع مطلوب را احصاء کنیم. 

سپهر افزود: در نظر است در سال 1400 رویداد مهارت آموزي و اشتغال سراسري برگزار کنیم، ایده ها، نظرات و پیشنهادات صاحب

 
نظران این حوزه را بگیریم و به برترین به آنها جوایز بدهیم و صندوق حمایت از اشتغال سربازان را تشکیل خواهیم داد. 

فرمانده قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح با بیان اینکه این حق سرباز است که حقوق مناسب دریافت
کند و کسانی که حقوق سرباز را ندادند کوتاهی کرده اند، بیان کرد: این حق سرباز است که بعد از خدمت از ما براي اشتغال کمک



 
بخواهد. 

وي یادآور شد: در مراکز آموزش و یگانهاي عمده باید کارگاه مجهز مهارت آموزي تشکیل دهیم و همچنین با ساخت مراکز آموزش

 
سیار، مهارت آموزي را به مناطق امنیتی و محروم خواهیم برد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
سرباز مرزبانی تمام حقوق سربازي اش را صرف آزادي یک زندانی کرد + فیلم 
سردار کمالی: اگر بر دست سرباز بوسه نمی زنید لااقل بر صورتش سیلی نزنید



سواد مالی نخ تسبیج مهم مستند مسابقه «خانه ما» است

منبع: پاناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/12/12

ایده کسب و کار 48 ساعته «خانه ما» را می توان برند کرد

تهران (پانا) - دکتر عادل پیغامی، اقتصاددان در جلسه نقد
و بررسی مستند مسابقه «خانه ما» در دانشگاه شهید
بهشتی گفت؛ مستند مسابقه «خانه ما» یک نخ تسبیح و
یک شبکه عصبی مهم دارد که همان مهارتی است که
منتقل می کند و اسم وسیع آن سواد مالی است،به
خصوص در غریزي ترین رکن آن که مدیریت هزینه

 
واندکی هم مدیریت کسب درآمد ورود کرده است. 

به گزارش روابط عمومی استودیو نوبین؛ نشست نقد و بررسی مستند مسابقه «خانه ما» از منظر کارآفرینی و سواد مالی با حضور

 
سازندگان این مسابقه و به میزبانی مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

در ابتداي این نشست دکتر عادل پیغامی، اقتصاددان و مشاور علمی مستند مسابقه «خانه ما» با اشاره به اینکه این مستند مسابقه
تجربه اي جدید در این حوزه است گفت: مستند مسابقه «خانه ما» به نظر بنده و از دیدگاه یک بیننده اولین کاري است که از صدا
وسیما پخش می شود که ویژگی هاي مستند بودن و واقع گرایی را دارا می باشد و پیش از این مشابه آن را نداشتیم مخصوصا که این

 
مسابقه توانسته با بخشی از مهارت هاي زندگی عجین شود. 

وي ادامه داد: این مسابقه را می  توان از جهات مختلف به عنوان یک الگوي ایرانی اسلامی نام برد که نمونه اي است که کاملا با مولفه

 
ها و مصادیق ایرانی با رعایت تمام ابعاد فرهنگی ارزشی اسلامی که ما در کشورمان داریم همخوانی دارد. 

پیغامی با تاکید براینکه «خانه ما» می تواند به یک الگو در جوامع اسلامی تبدیل شود گفت :فکر می کنم ما در این عرصه خیلی کم
کار کرده ایم تا این نمونه را چه به لحاظ فرم و چه به لحاظ محتوا تحلیل کنیم وآن را در قالب مقالات و در قالب انواع رسانه هاي
علمی تبدیل کنیم تا به یک نمونه در جهان اسلام شود و همچنین می توان آن را با برنامه هاي مشابهش در برخی کشورهاي خارجی

 
مقایسه کرد تا مشخص شود ما چه ویژگیهاي متمایز و برجسته اي داریم و در کجاها ضعف داریم و باید تقویت شویم. 

وي گفت: در نهایت به نظر من مستند مسابقه «خانه ما» را باید از حیث یک پدیده و اتفاق نگاه کرد و تا الان در مراکز علمی هم

 
نسبت به آن کم توجهی شده است و باید بیشتر از اینها به آن پرداخته شود. 

 
خانواده محوري مولفه ایرانی اسلامی موجود در مستند مسابقه «خانه ما» است 

مشاور علمی مسابقه «خانه ما» با ذکر این نکته که خانواده محوري در این مستند مسابقه از مولفه هاي مهم ایرانی اسلامی موجود در
این مسابقه است گفت: همانطور که می دانید تزریق برخی مسائل در قالب فرم یک مستند مسابقه بسیار سخت است به خصوص
اینکه در دیگر کشورهاي خارجی به خصوص کشورهاي غربی خیلی از ایده ها و ارزش هاي شان را نمی توانید در قالب رسانه اي ارائه

 
کنند 



پیغامی یکی دیگر از مولفه هاي موجود در این مستند مسابقه را مشارکت بین نسلی خواند و گفت: شما می توانید خیلی نرم و
زیرپوستی مشارکت بین نسلی را واقعگرایانه در مستند مسابقه «خانه ما» ببینید .مشارکت بین نسلی سازنده و موثر که به راحتی در

 
رسانه ها نمی توانید ببینید. 

وي ادامه داد: تقریبا تمامی رسانه ها و تمامی مکتوبات علمی ذهن ما را به سمت شکاف نسلی و عدم امکان تفاهم سوق می دهند اما
در مستند مسابقه ما شاهد هستیم بدون این که شعار دهد کاملا یک تنه در فضاي رسانه اي نشان داده که شکاف نسلی چگونه می

 
تواند مکمل هم باشد و حتی این شکاف برداشته شود و تفاوت ها و تمایزها مکمل هم باشند. 

پیغامی با اشاره به خلق موقعیتهاي واقعی در مستند مسابقه «خانه ما» بیان کرد:این موقعیت هاي واقعی فضایی را ایجاد کرده است
که کمک کند بیننده خود را در موقعیت هاي شرکت کنندگان شبیه سازي کند چون خانواده هاي شرکت کننده از قبل در مورد

 
کارهایی که در این مسابقه انجام میدهند آموزشی ندیده اند. 

وي در ادامه عنوان داشت : همچنین از دیگر ویژگیهاي این مسابقه می توان به تنوع و تکثري که در آن وجود دارد اشاره کرد که ما
در مسابقه میبینیم از قشرهاي مختلف مثل کارمند،بازاري یا بازنشسته در این مسابقه حضور دارند و از جغرافیاي سراسر کشورو اقوام

 
مختلف از شمالی ترین نقطه تا جنوبی ترین نقطه کشور شرکت کننده این مسابقه هستند. 

پیغامی با اشاره به ساخت فصل دهم این مسابقه در روزگار شیوع کرونا گفت : دوران کرونا نشان داد که سازندگان این برنامه چقدر
انعطاف و خلاقیت بالایی دارند چرا که کرونا به راحتی می توانست تولید این برنامه را متوقف کند اما سازندگان توانستند بدون اینکه

 
ریتم مسابقه به این دلیل دچار اختلال شود با وجود محدودیت ها توانستند این کار را پیش ببرند. 

 
سواد مالی نخ تسبیج مهم مستند مسابقه «خانه ما» است 

این اقتصاددان در پایان سخنانش در بخش اول این نشست با اشاره به آموزش و ترویج سواد مالی در خانواده ها بیان کرد:مستند
مسابقه «خانه ما» یک نخ تسبیح و یک شبکه عصبی مهم دارد که همان مهارتی است که منتقل می کند و اسم وسیع آن سواد مالی
است که به خصوص در غریزي ترین رکن آن که مدیریت هزینه واندکی هم مدیریت کسب درآمد ورود کرده است که مزیت رقابتی
این مسابقه است که خانواده هاي شرکت کننده را در هزینه هاي زندگی به چالش می کشد و در قاب تلویزیون انواع سبکهاي

 
مدیریتی در هزینه ها را به بیننده نشان می دهد. 

 
تولید دو مقاله پژوهشی و یک پایان نامه دانشگاهی با موضوع مستند مسابقه «خانه ما» 

در ادامه این جلسه دکتر علی اصغر سعدآبادي رییس مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی با اشاره به اینکه در پارك علم و فناوري دو
مقاله پژوهشی در مورد کسب و کارهاي خانوادگی با الگو گیري از مستند مسابقه «خانه ما» در حال نگارش است گفت : این مقالات
به نقاط ضعف و قوت این برنامه در حوزه کسب و کارهاي خانوادگی می پردازد و دانشجویی هم موضوع پایان نامه خود را به تحلیل
موضوعی مستند مسابقه «خانه ما» اختصاص داده است.همچنین در پارك علم وفناوري دانشگاه شهید بهشتی دپارتمانی ایجاد شده

 
که در حوزه کسب و کارهاي خانوادگی فعالیت می کند و یکی از الگوهاي آن مسابقه خانه ما است. 

سعدآبادي با اشاره یکی از شرکت کنندگان فصل دهم مستند مسابقه «خانه ما» که اقدام به شبکه سازي براي کسب و کار خانگی
خود می کند بیان داشت: این اتفاق خیلی جذابی بود که می تواند یک الگوي موفق باشد که اگر در کسب و کارهاي شرکت کنندگان

 
در مسابقه آورده شود می تواند باعث موفقیت بیشتر شرکت کنندگان در کسب وکارشان باشد. 

 
ساخت فصل دهم با وجود کرونا فصل ویژه اي بود 

در بخش دیگر این نشست احسان عمادي نویسنده مستند مسابقه «خانه ما» اظهار داشت: ما در ساخت هر برنامه اي شاید ایده ها و
نظریه هایی توي ذهن خود داشته باشیم که بعضی وقت ها به دلیل پیچیدگی تبدیل کردن آنها به یک محصول رسانه اي که جذابیت

 
هم داشته باشد امکان پذیر نباشد بنابراین انتقال همه مفاهیم مدنظرمان در مسابقه خانه ما ممکن نبود. 

وي با اشاره به فصل دهم مستند مسابقه «خانه ما» که در شرایط کرونا ساخته شد بیان داشت: فصل دهم با وجود کرونا فصل ویژه اي



بود که فرم خاصی را می طلبید که ما در فصل هاي قبلی آن را تجربه نکرده بودیم مثلا بخش زیادي از گفتگوهاي خانواده ها به
صورت مجازي انجام می شد وهر خانواده در یک شهر بود و محدودیت هاي ناشی از کرونا دست و پاي تیم سازنده را براي پیاده کردن

 
چالش ها بسته بود. 

عمادي با اشاره به چالش کسب و کار در مستند مسابقه خانه ما اظهار داشت مهمترین بخش این چالش محدودیت زمانی و هزینه اي
بوده که به خانواده ها در قالب مسابقه می دهیم که این محدودیت ها به دلیل اینکه خانواده ها قبلا کسب و کار خانوادگی نداشتند

 
کار را براي آنها سخت می کرد. 

 
نباید به سمت ساخت یک برنامه صرف اقتصادي برویم 

مهدي جبین شناس کارگردان مستند مسابقه خانه ما در ادامه این نشست در مورد چگونگی ساختار و محتواي این مسابقه براي
ساخت فصل هاي بعدي اظهار داشت : معتقدم باید براي ساخت فصل بعدي این مسابقه تغییراتی ایجاد شود اما اسکلت و ساختار آن
به همین شکل بماند،همانطور که اعتقاد دارم نخ اصلی و موضوع این مسابقه مدیریت مالی در خانواده است ولی باید توجه داشته

 
باشیم که به این سمت نرویم که بخواهیم صرفا یک برنامه تخصصی اقتصادي بسازیم. 

وي ادامه داد : براي آموزش مفاهیم اقتصاد و سواد مالی در خانواده ها باید به شکل هنرمندانه و جذابی این برنامه را پیش برد تا

 
تبدیل به یک برنامه صرف در زمینه آموزش مباحث اقتصادي نشود. 

 
ایده کسب و کار 48 ساعته «خانه ما» را می توان برند کرد 

در بخش دوم این نشست دکتر عادل پیغامی اظهار داشت: در زمینه کسب و کارهاي خانگی ما هنوز در این مسابقه خیلی نمونه ها را

 
نشان نداده ایم و می توانیم موقعیتهاي و چالش هاي جدیدي را در این برنامه ایجاد کنیم. 

وي ادامه داد : ما می توانیم در فصل هاي بعدي به سمت خانواده هایی برویم که پیشینه و اسمی در کسب و کار دارند اما خوب

 
همین گمنام بودن خانواده ها در مسابقه ویژگی متمایز این مسابقه است. 

پیغامی با اشاره به ایده کسب و کار 48 ساعته که شرکت کنندگان مسابقه خانه ما در آن به کسب درآمد می پردازند اظهار داشت: می

 
توان این ایده را برند و تکثیرجهانی کرد اما این ایده را می توان در قالب برنامه اي دیگر آموزش داد و به ابعاد مختلف آن پرداخت. 

 
می توان در صفحات اجتماعی «خانه ما» به آموزش کسب و کارهاي خانگی پرداخت 

در ادامه دکتر سعدآبادي با اشاره به این که می توان در صفحات مستند مسابقه خانه ما در شبکه هاي اجتماعی می توان به آموزش
کسب و کارهاي خانگی پرداخت اظهار داشت: می توان در امتداد این مسابقه و کنار کسب و کارهایی که خانواده هاي شرکت کننده
انجام می دهند و بینندگان الگو می گیرند،کسب و کارهاي دیگري را در صفحات شبکه هاي اجتماعی این برنامه به مخاطبان آموزش

 
داد. 

 
«خانه ما» توانست مهارت هایی را در خانواده ها شکوفا کند تا از آنها درآمدزایی کنند 

احسان عمادي نویسنده این برنامه در بخش دوم این نشست در مورد کسب و کارهایی که خانواده هاي شرکت کننده در مسابقه انجام
می دهند گفت: در بعضی خانواده ها شاهد بودم کسب و کارهایی که در طول مسابقه راه اندازي کرده اند را بعد از مسابقه ادامه و
حتی توسعه داده اند واین نشان می دهد این برنامه توانسته کمک کند تا خانواده ها مهارتهایی را در خود ببینند که بتوانند از آن

 
درآمدزایی کنند. 

وي ادامه داد شاید تا امروز به این فکر نکردیم به این مسابقه به چشم یک برنامه تخصصی اقتصادي نگاه بکنیم اما از این بعد می توان

 
این موضوعات را هم در آن پر رنگ تر کردو مثلا کل کسب و کار را در مسابقه نشان دهیم. 

در پایان این نشست مهدي جبین شناس کارگردان مستند مسابقه خانه ما اظهار داشت : ما همیشه در ابتداي هر فصل به ایده هاي
جدید فکر می کنیم و این جلسات همفکري باعث می شود تا بتوانیم به خلق ایده هاي جدید برسیم و امیدوارم این جلسات ادامه دار



 
باشد. 

مستند خانه ما عادل پیغامی اقتصاددان دانشگاه شهید بهشتی



استفاده از فناوري نوین در فعالیت هاي امور تربیتی ضروري است

منبع: پاناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/12/12

چابهار (پانا) - معاون پرورشی و تربیت بدنی آموزش و پرورش منطقه آزاد چابهار گفت با توجه به رواج شبکه هاي اجتماعی و
حضور نوجوان و جوانان در فضاي مجازي استفاده از فناوري هاي نوین در ترویج فعالیت هاي تربیتی و اسلامی ضروري است.

چابهار (پانا) - معاون پرورشی و تربیت بدنی آموزش و
پرورش منطقه آزاد چابهار گفت با توجه به رواج شبکه هاي
اجتماعی و حضور نوجوان و جوانان در فضاي مجازي
استفاده از فناوري هاي نوین در ترویج فعالیت هاي تربیتی

 
و اسلامی ضروري است. 

احمدعلی سرحدي در گفت و گو با پانا ضمن تبریک هفته
امورتربیتی و تربیت اسلامی اظهار داشت: یکی از روزهاي هفته امور تربیتی با شعار تربیت اسلامی و جایگاه فناوري نوین و توسعه
فعالیت هاي پرورشی در بستر فضاي مجازي نامگذاري شده و این بستر در عصر حاضر می تواند در ترویج فعالیت هاي پرورشی نقش

 
بسزایی دارد. 

وي خاطرنشان کرد: ترویج فرهنگ نیکوکاري و کارآفرینی می تواند دانش آموزان را به سمت وسویی سوق دهد تا در آینده بتوانند

 
روي پاي خود بایستند. 

رییس کانون بسیج فرهنگیان از هنر به عنوان یکی از ابزارهاي تربیت نسلی انقلابی نام برد وگفت: با توجه به اینکه کرونا باعث تعطیلی

 
مدارس شد ولی تداوم فعالیت هاي آموزشی و پرورشی در بستر فضاي مجازي هنرنمایی همکاران و دانش آموزان را به همراه داشت. 

سرحدي هفته امور تربیتی و تربیت اسلامی را فرصتی براي ترویج سبک ایرانی اسلامی در بین دانش آموزان دانست و تصریح کرد: در

 
طول سال تحصیلی باید به دنبال ترویج و نهادینه ساختن سبک زندگی متعالی در بین اولیا و دانش آموزان باشیم. 

اداره کل آموزش و پرورش سیستان و بلوچستان آموزش و پرورش چابهار هفته امور تربیتی هفته تربیت اسلامی



جهانگیري: عده اي دروغ می سازند و خود تحلیل می کنند/سختی ها تمام می

شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گف: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را
بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند.

معاون اول رئیس جمهور گف: عده اي در کشور وجود دارند
که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل
نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند. -

 
اخبار سیاسی - 

به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، اسحاق
جهانگیري معاون اول رئیس جمهور صبح امروز(سه شنبه)
در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی "امین
الضرب" گفت: همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت
اقتصادي خود با موانع و چالش هایی مواجه هستند اما

انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند که باید از آنها قدردانی و

 
تشکر کرد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

وي ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و کارآفرینی، گفت:
این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل اجتماعی و

 
اقتصادي ماندگار است. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می
شود تا نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که

 
قبلی ها ساختند، رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولیدکننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

وي خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را



بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما تولیدکنندگان کشور می

 
دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده
خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم

 
مشکلات را پشت سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و

 
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد. 

 
روحانی: رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد براي فعالیت هاي اقتصادي است 

 
روحانی: برجام از بس بزرگ بود توطئه کردند کمرش را بشکنند 

ربیعی در پاسخ به تسنیم: در صورت تصویب قطعنامه ضدایرانی در تفاهم با آژانس بازنگري خواهیم کرد



عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند

منبع: ملیتشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است اما برخی
هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، اسحاق جهانگیري امروز در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار
داشت: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان هاي بزرگ در همین جاها

 
تفاوت خودرا با دیگران نشان می دهند که علیرغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم

 
تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به مشکلات می پردازند

 
و حرف نزده را «زده» و مشکل نبوده را «بوده» می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل
سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن

 
یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري تأکید کرد: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي افزود: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از تجربیات این
نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: ملیتشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار
داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش

 
خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛



اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



تولید کنندگان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا نگه داشتند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: کارآفرینان کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را
زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را سرپا نگه دارند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: کارآفرینان کشور در این
شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید
کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را سرپا

 
نگه دارند. 

به گزارش خبرگزاري مهر، اسحاق جهانگیري معاون اول
رییس جمهور صبح امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی «امین الضرب» گفت:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با
موانع و چالش هایی مواجه هستند اما انسان هاي بزرگ

 
وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند که باید از آنها قدردانی و تشکر کرد. 

معاون اول رئیس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید
و کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در

 
مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رییس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

وي افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتماً با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 



در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد.



جهانگیري: تولید کنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا

نگه داشتند

منبع: ایمناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

سرپا نگه دارند.

 
جهانگیري: تولید کنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپا نگه داشتند 

معاون اول رئیس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و
صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها، گفت: کارآفرینان
کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد
و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را

 
سرپا نگه دارند. 

به گزارش ایمنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس
جمهور، اسحاق جهانگیري صبح امروز (سه شنبه) در پنجمین
دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اظهار کرد:
همه انسان ها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با موانع و

چالش هایی مواجه هستند اما انسان هاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می دهند

 
که باید از آنها قدردانی و تشکر کرد. 

وي ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید و کارآفرینی، گفت:
این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در مسائل اجتماعی و

 
اقتصادي ماندگار است. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می
شود تا نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که

 
قبلی ها ساختند، رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

وي خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات هستند، مشکل نبوده را
بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و بر اساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما تولید کنندگان کشور می



 
دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده
خوبی پیش روي ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتماً با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم

 
مشکلات را پشت سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رئیس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد.



19 کانون فرهنگی هنري استان اردبیل در رقابت طرح ملی «ایران قوي» به

مرحله نیمه نهایی رواق ها راه یافتند

منبع: شبستانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان اردبیل گفت: 19 کانون فرهنگی هنري استان اردبیل در
رقابت طرح ملی «ایران قوي» به مرحله نیمه نهایی 8 رواق این طرح راه یافتند.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
استان اردبیل گفت: 19 کانون فرهنگی هنري استان
اردبیل در رقابت طرح ملی «ایران قوي» به مرحله نیمه

 
نهایی 8 رواق این طرح راه یافتند. 

«نادر سقاء» به خبرنگار خبرگزاري شبستان در اردبیل
گفت: طرح ملی «ایران قوي» از هفته دفاع مقدس سال
جاري با هدف نمایش توانمندي هاي فرهنگی و هنري

کانون هاي مساجد سراسر کشور به اجرا گذاشته شد و فعالان کانون هاي مساجد تمامی فعالیت هاي خود در قالب 12 رواق در

 
سامانه بچه هاي مسجد ثبت کردند. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان اردبیل تصریح کرد: داوري فعالیت هاي کانون هاي مساجد کشور در 3
شبستان که زیر مجموعه آن 12 رواق مورد ارزیابی قرار گرفت و 19 کانون فرهنگی هنري مساجد استان اردبیل به مرحله نیمه نهایی

 
راه یافته اند. 

این مقام مسئول افزود: کانون هاي فرهنگی هنري ذوالجلال، الزهرا (س)، جوانان مسجد، شهداي روستاي کرده ده، ثاراالله (ع)، آیت
االله مروج (ره)، بینات، شهید علایی، الهادي (ع)، ضیا الصاحین، منتظران نور، نبی رحمت (ص)، حضرت رقیه (س)، امام علی (ع)،
جوانان بنی هاشم، فجر نور، شهید جدي، شهداي شهرك کارشناسان و امام حسن (ع) به این مرحله از رقابت طرح ملی ایران قوي

 
رسیده اند. 

 
سقاء خاطر نشان کرد: این کانون ها در شهرستان هاي اردبیل، پارس آباد، بیله سوار، سرعین و نمین واقع شده اند. 

وي ادامه داد: متاسفانه در 4 رواق فن آوري، نمایش، دانش و نور موفق حضور کانون هاي مساجد استان اردبیل نشدیم اما این کانون
ها در رواق هاي کارآفرینی، قلم، ترنج، فیلم، سرود، رسانه، همدلی و کتاب جایگاه هاي برتر را کسب کرده اند که امیدواریم در مرحله

 
نهایی نیز این جایگاه ها حفظ شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان عنوان کرد: از تلاش همه فعالان کانون هاي مساجد استان که در طرح



ملی ایران قوي مشارکت داشتند تشکر و قدردانی می کنم البته سایر کانون هاي نیز به تناسب ظرفیت هاي خود فعالیت هاي

 
چشمگیري را از خود نشان دادند. 

سقاء اذعان داشت: در آستانه سالروز تاسیس کانون هاي مساجد امیدوارم بتوانیم خبرهاي خوبی در پیشتازي فعالان کانون هاي
مساجد استان اردبیل همچون دوره هاي قبل باشیم.



رئیس اتاق بازرگانی تهران: مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشور تبدیل

به خانه و ویلا کرده اند

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را
به خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. به گزارش مهر، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و

تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی ...

 
خوانساري 

رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: در حالی که کارآفرینان
دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به
دست آورده را به خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده

 
اند. 

به گزارش مهر، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما
کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و

 
گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه



 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار
گیرد. همچنین کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار
گیرند. بخش خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت

جمعی و احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



تسهیلات کشاورزي در خراسان جنوبی 2 و نیم برابر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/12/12

بیرجند - ایرنا - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون از محل
منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون تومان تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده که نسبت به سال قبل

237 درصد رشد داشته است.

بیرجند - ایرنا - مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد
کشاورزي خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون از
محل منابع مختلف 380 میلیارد و 297 میلیون تومان
تسهیلات در بخش کشاورزي استان پرداخت شده که

 
نسبت به سال قبل 237 درصد رشد داشته است. 

مهدي فرجامی فرد روز سه شنبه در نشست خبري که به
صورت آنلاین برگزار شد افزود: این تسهیلات از محل 12
ردیف تسهیلاتی به متقاضیان و کشاورزان استان پرداخت
شده در حالی که مجموع تسهیلاتی پرداختی پارسال 160

 
میلیارد تومان بوده است. 

وي بیان کرد: امسال 12 هزار و 357 پرونده براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی و منجر به پرداخت تسهیلات شد و

 
مجموع پرونده هاي معرفی شده بیش از این تعداد است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اعلام اینکه میزان تسهیلات پرداختی به متقاضیان احداث گلخانه
732 درصد افزایش دارد گفت: امسال 102 میلیارد و 424 میلیون تومان تسهیلات در این حوزه پرداخت شده در حالی که مجموع

 
تسهیلات سال گذشته 14 میلیارد تومان بوده است. 

وي افزود: همچنین 47 میلیارد تومان تسهیلات براي پنج هکتار گلخانه آماده پرداخت است و تا سال آینده این طرح ها به بهره

 
برداري می رسد. 

فرجامی فرد تسهیلات پرداختی در حوزه مکانیزاسیون کشاورزان را 53 میلیارد و 726 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: این میزان

 
نسبت به سال قبل معادل 395 درصد افزایش را نشان می دهد. 

وي اظهار داشت: سال گذشته در بخش سرمایه در گردش براي واحدهاي مرغداري استان هیچ گونه تسهیلاتی پیش بینی نشده بود
اما امسال از محل ماده 52 صندوق توسعه ملی براي کل کشور 400 میلیارد تومان ابلاغ شد که سهم استان سه میلیارد و 300

میلیون تومان بود. 



مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی اضافه کرد: از آنجایی که این میزان براي استان عدد قابل توجهی

 
نبود با رایزنی هاي انجام شده تاکنون 18 میلیارد تومان تسهیلات در این بخش پرداخت شده است. 

وي گفت: افرادي که قرار است تسهیلات دریافت کنند باید حتما در سامانه سیتا ثبت نام و از این طریق به بانک کشاورزي معرفی

 
شوند و تسهیلات را دریافت کنند که اطلاعات لازم در این خصوص در پرتال جهاد کشاورزي استان موجود است. 

فرجامی فرد تصریح کرد: اعلام کرده ایم واحدهاي مرغداري و دامداري استان با مشکل مواجه هستند چرا که اقتصاد و معیشت مردم

 
استان بر پایه دام و کشاورزي است. 

وي افزود: در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري سهم بخش کشاورزي 45 درصد بود در حالی که حدود 75 درصد تسهیلات

 
استان در این حوزه به ویژه دام پرداخت شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: امسال نیز در زمینه تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و
عشایري عدد کمی یعنی 55 میلیارد تومان به صندوق کارآفرینی امید اختصاص یافت و تسهیلات اختصاصی به لحاظ تورم موجود در

 
کشور بیشتر تکمیلی بوده است. 

وي افزود: صندوق توسعه ملی مجوز داد تا 40 درصد تسهیلات اشتغال پایدار براي طرح هایی که تا 60 درصد پیشرفت فیزیکی داشته

 
اما به علت تورم طرح کامل نشده است، اختصاص یابد. 

فرجامی فرد گفت: موظف هستیم تسهیلاتی که براي بخش هاي مختلف کشاورزي در نظر گرفته می شود را در همان بخش پرداخت

 
کنیم اما از هر روزنه اي براي بخش دام و طیور کمک می کنیم. 

وي با بیان اینکه هیچ محدودیتی در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی نداریم عنوان کرد: تسهیلات مربوطه اکنون در بانک موجود است
و با توجه به اینکه احداث بارگاه هاي بهداشتی زرشک در این بخش قرار می گیرد آمادگی معرفی متقاضیان براي دریافت تسهیلات را

 
داریم. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی متقاضی زیادي نیستند اما
از تمامی جوانانی که ایده و طرح هاي دانش بنیان دارند، تقاضا می شود در این زمینه در قالب شرکت تعاونی ورود کرده و سرمایه

 
گذاري کنند. 

وي با تاکید بر اینکه از طرح و ایده هاي نو در زمینه فرآوري محصولات کشاورزي حمایت می شود یادآور شد: در بحث فرآوري

 
محصولات راهبردي کشاورزي می توان بیش از اینها کار کرد و فقط به بسته بندي محصولات اکتفا نکرد. 

فرجامی فرد با اشاره به برخی مشکلات در زمینه تسهیلات مربوط به گلخانه داران گفت: با توجه به افزایش هزینه ها به طور طبیعی

 
هزینه کردن در احداث گلخانه افزایش پیدا کرده است. 

وي افزود: اعتبارات در نظر گرفته شده نیز با توجه به هزینه ها افزایش داشته اما سال گذشته نرخ سود تسهیلات براي احداث گلخانه



 
هفت درصد بوده که امسال به 12 درصد در سطح کشور رسیده و این موضوع سبب گلایه متقاضیان شده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: براي کاهش نرخ سود تسهیلات گلخانه پیگیري هاي زیادي

 
انجام شد و با همین شرایط 12 درصد امسال تاکنون 7.5 برابر اعتبار پرداخت شده است. 

وي در ارتباط با گلایه برخی متقاضیان احداث گلخانه درخصوص سختگیري بانک ها براي پرداخت تسهیلات و تامین وثایق گفت:
تسهیلات پرداخت شده در بخش احداث گلخانه از محل صندوق توسعه ملی بوده لذا بازپرداخت تسهیلات از اهمیت زیادي برخوردار

 
است. 

فرجامی فرد افزود: با توجه به اینکه در حوزه سرمایه گذاري دستگاه دولتی، متقاضی و بانک عامل سه وجه سرمایه گذاري هستند

 
همه باید با هم هماهنگ شوند تا سرمایه گذاري انجام شود. 

وي بیان کرد: کسی که قرار است سرمایه گذاري کند باید حداقل 40 درصد آورده اولیه داشته باشد در غیر این صورت اگر اقدام به

 
دریافت تسهیلات و سرمایه گذاري کند نه تنها مشغول بکار نخواهد شد بلکه بیکار بدهکار خواهد بود. 

مدیر امور سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در مورد کشتارگاه هاي دام و طیور در استان گفت: کشتارگاه
صنعتی دام و طیور خوسف با پیشرفت 80 درصدي در حال اجرا است که ظرفیت کشتار دام سبک، سنگین و شتر مرغ را دارد و سال

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: همچنین در دشت بجُد بیرجند یک کشتارگاه دام با پیشرفت فیزیکی بالا در حال احداث است که طبق گفته سرمایه

 
گذار تا خرداد 1400 به بهره برداري می رسد. 

وي گفت: کشتارگاه دام و طیور به گونه اي در تمامی شهرستان هاي استان در حال احداث، فعال یا آماده بهره برداري است که اگر

 
این تعداد کشتارگاه فعال شود تاثیر بسزایی در چرخه تولید استان خواهد داشت. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- بانک کشاورزي 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- خراسان جنوبی 

 
پروندهٔ خبري 

- کشاورزي در روزگار کرونا



حضور مردم؛ ضرورت گذار از روزهاي سخت

منبع: روزنامه نیم نگاهشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/12/12

پیچیدگی هاي سیاسی و اقتصادي در داخل و تغییرات
پرشتاب عرصه بین الملل، اداره کشور و گذار از این شرایط
دشوار را نیازمند حضور گسترده مردم در صحنه انتخابات
کرده است. حضوري که تحقق آن در گرو هم صدایی
سیاستمداران در فراهم کردن بستر این حضور خواهد بود.
به گزارش خبرنگار سیاسی نیم نگاه ، مجموع شرایط حاکم
بر کشور فارغ از عوامل ایجاد کننده و راه هاي بهبود، آن
اندازه سخت است که نظرسنجی هاي رسانه اي و سازمانی

یا اظهارات و اقدامات ملموس مردم؛ حکایت از کاهش امید و اعتماد مردم به شرایط کشور است. این صورت مسئله اي است که پاك

 
کردن آن به اندازه حل نکردن آن می تواند بحران ها را عمق داده و شرایط را آشفته تر کند. 

تحریم ها اقتصاد ضعیف ایران را در معرض فشار و تنگنا قرار داده است و بسیاري از شاخص هاي آن در پایین ترین سطح قرار دارند.
در این میان تمام تلاش دولت با وجود محدودیت شدید منابع تنها صرف نگهداري از حداقل هاي شاخص هاست. اظهارات نه چندان
همدلانه و گاهی توهین آمیز برخی از سیاستمداران و مسوولان هم عرصه سیاست را مبتلا به کشمکش پایان ناپذیر کرده است. این
در حالی است که جمهوري اسلامی ایران به عنوان یک واحد سیاسی مستقل در جهان براي حفظ استقلال خود باید در برابر زیاده

 
خواهی هاي آمریکا و متحدان منطقه اي و فرامنطقه اي کاخ سفید ایستادگی کند. 

رد دعوت به نشست مذاکره براي برجام یا هشدار ظریف به اروپا و آمریکا درباره رفتار غلط در شوراي حکام یا حتی اجراي قانون اقدام
راهبردي براي لغو تحریم ها همه در همین راستا بوده و به پشتوانه حمایت مردم انجام می شود. درك این ایستادگی براي جامعه جز
با آگاهی درباره دلایل آن ممکن نخواهد بود. با ایجاد این آگاهی، اعتماد کم رنگ شده آرام آرام بازخواهد گشت و این خود عامل

 
تقویت این ایستادگی خواهد بود. 

 
مردم را پاي کار ایران نگه داریم 

مرور هریک از برهه هایی که جمهوري اسلامی طی چهل و دو سال گذشته از سر گذرانده نشان می دهد که مهم ترین عامل عبور
موفق از این چالشها و مشکلات، حضور و مشارکت گسترده مردم بوده است. تجربه چهاردهه گذشته نشان می دهد که با هر بار
برگزاري پرشور انتخابات؛ هم چالش هاي داخلی در مسیر رفع و برطرف شدن قرار گرفت و هم اقتدار نظام در برابر زیاده خواهی هاي
خارجی افزایش یافت. هشت سال دفاع از کشور و نظام بدون اتکا به مردم و ازخودگذشتگی هاي آنان قابل تصور هم نبود. سازندگی

 
پس از آن با وجود تمام دشواري هاي هم بدون همراهی مردم به هرج و مرج اقتصادي و سیاسی کشیده می شد. 



تحریم هاي فلج کننده دو دهه گذشته هم اگر مقاومت مردمی را به عنوان پشتوانه نداشت در همان ماه هاي ابتدایی موجب فروپاشی
سیاسی و اقتصادي کشور می شد. اگر اعتماد مردم به استراتژي دیپلماسی حجت الاسلام «حسن روحانی» نبود؛ ایران هراسی روز به
روز فشارهاي جهانی را علیه ایران افزایش می داد و قطعنامه هاي پی در پی کاخ سفید را به تصویب شوراي امنیت سازمان ملل می
رساند. مقاطع مهم تاریخ چهار دهه گذشته نقش آفرینی هاي متعدد مردم را شاهد بوده است و امروز هم نیازمند تداوم و تقویت این

 
نقش آفرینی ها در کشور هستیم. 

انتخابات ریاست جمهوري 1400 می تواند تازه ترین عرصه این نقش آفرینی ها شده و بار دیگر بر اعتماد مردم به کشور و مسوولان
مهر تایید بزند. به دلیل اهمیت همین نقش آفرینی در عرصه انتخابات است که رهبر معظم انقلاب در سخنان اخیر خود؛ بارها بر آن
تاکید کرد و فرمودند: «علاج دردهاي مزمن کشور در انتخابات پرشور و انتخاب اصلح است و انتخابات هر چه پُرشورتر و با اقبال

 
عمومی بیشتري همراه باشد، آثار و منافع بیشتري براي کشور خواهد داشت.» 

رییس جمهوري هم انتخابات پرشور را ضرورت جامعه دانست و درباره دغدغه هاي کاهش مشارکت در انتخابات تصریح کرد: «من می
ترسم پشت پرده دستی در کار باشد که بخواهند مردم را از انتخابات مایوس کنند و به مردم بگویند کجا می روید؟ چه کسی را می
خواهید انتخاب کنید؟ اراده دست ما است نه دست شما، شما مردم کاره اي نیستید. نگذاریم چنین فکري پشت پرده توسعه پیدا کند.

«اسحاق جهانگیري» معاون اول رییس جمهوري هم با تاکید بر ضرورت فراهم شدن زمینه حضور حداکثري مردم در انتخابات ریاست
جمهوري سال آینده گفت که برگزاري انتخابات پرشور، بهترین ساز و کار نمایش اقتدار ملی و دفع خطرات بین المللی و جهانی است.
با این تاکیدات مشخص است که یکی از مهم ترین استراتژي هاي کشور به ویژه در ماه هاي آینده تثبیت حضور مردم در پاي کار

 
ایران است. 

 
بسترهاي تثبیت ساز حضور مردم 

واقعیت آن است که در مقطع کنونی و با وجود انواع هجمه هاي رسانه اي و فشارهاي سیاسی و اقتصادي، جهان با حساسیت و
تیزبینی بیشتري چشم به انتخابات آینده ایران دوخته است تا بر اساس میزان مشارکت مردم در این رویداد تاریخی برنامه ها و
تصمیمات خود را براي رابطه با ایران برنامه ریزي کند. از این رو خرداد1400 از مهمترین ماه ها و روز 28 خرداد از مهم ترین روزهاي
دستکم یک دهه اخیر ایران خواهد بود. به دلیل همین حساسیت بالا فراهم آوردن زمینه هاي مشارکت در انتخابات اهمیت بسیاري

 
یافته و خواهد یافت. 

تاکید بر حضور گسترده و مشارکت مردم تا زمانی که بسترهاي آن فراهم نشود؛ چندان گره گشاي شرایط نخواهد بود و این بسترها به
ویژه در حوزه اقتصادي باید ملموس باشد اما این تمام داستان مشارکت نیست و به جرات می توان گفت که مهم ترین عواملی که می
توانند اعتماد و امید کمرنگ مردم را پررنگ کنند؛ هم صدایی و پایان دادن به درگیري هاي جناحی، فراهم ساختن زمینه مشارکت

 
حداکثري مردم در انتخابات و در نهایت احترام به انتخاب آن ها و همراهی با منتخب است. 

جامعه ایران گرچه مردمان سال هاي 58 تا 67 نیستند اما به همان میزان می توانند در مسیر د فاع از کشور و نظام در برابر فشارهاي
اقتصادي مقاومت کنند که نمونه بارز آن به ویژه در سه سال گذشته و با تحریم هاي فلج کننده دونالد ترامپ، دیده شد. با این
توصیف اگر همراهی همه نهادها و قوا را با منتخب خود ببینید؛ اعتبار انتخابات در نزد آن ها افزایش می یابد و به همین ترتیب اعتبار
کشور و مسوولان. در عکس تصویر هم می توان گفت بی حرمتی به منتخب مردم، کاستن از گزینه هاي انتخابی آن ها، قربانی کردن
منافع ملی به پاي رقابت هاي انتخاباتی و جناحی که مصادیق و نمونه هاي آن هم این روزها کم نیست می تواند اعتماد و امید مردم



 
را از بین برده و شعبه هاي اخذ راي را خلوت کرده و گعده هاي ضدایرانی در خارج از مرزها را شلوغ کند. 

به همین دلیل است که رییس جمهوري با نزدیک شدن به ایام انتخابات بار دیگر درباره ناامیدسازي خواسته و ناخواسته از سوي
برخی از سیاستمداران هشدار داده و تصریح کرده است: «کسی حق ندارد عنوان ریاست جمهوري را تخریب کند. این وظیفه همه ما
است که عنوان را حفظ کنیم به خصوص که به انتخابات ریاست جمهوري سال آینده نزدیک هستیم و می خواهیم مردم مشارکت
حداکثري داشته باشند. این گونه می خواهید مشارکت حداکثري داشته باشند که چه کار کنند. رییس جمهوري انتخاب کنند که از
فرداي انتخاب تابلو و سیبل همه تیرهاي زهرآگین و فحاشی و تهمت شود. براي چه مردم این کار را بکنند مگر بیکار هستند که پاي

 
صندوق راي بروند.» 

تجربه انتخابات مجلس یازدهم و مشارکت بسیار پایین و بی سابقه مردم در آن می تواند همان آینه عبرت در سیاست ایران باشد و
تلاش ها براي پیشگیري از تکرار آن را به هر وسیله و امکانی ضروري سازد. نشستن پاي میز مذاکره با آمریکا یا حتی تداوم تنش ها با
کاخ سفید، کاهش تورم و افزایش اشتغال، اقتصاد مقاومتی، همکاري با کشورهاي منطقه و روي کار آوردن دولتی از جریان خاص و
اساسا هر اقدام و رویداد دیگري بدون پشتیبانی مردم و لحاظ راي و نظر آنان شاید در کوتاه مدت نتیجه بخش باشد اما در بلندمدت

بر چالش هاي کشور خواهد افزود.



نشست هم افزایی مؤسسات خیریه اهواز برگزار شد+عکس

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/12/12

حوزه/ نشست هم افزایی جمعی از مؤسسات خیریه اهواز با حضور حجت الاسلام والمسلمین موسوي فرد نماینده ولی فقیه در
استان خوزستان و امام جمعه اهواز برگزار شد.

 
با حضور نماینده ولی فقیه در خوزستان؛ نشست هم افزایی مؤسسات خیریه اهواز برگزار شد+عکس 

 حوزه/ نشست هم افزایی جمعی از مؤسسات خیریه اهواز با

 
حضور حجت الاسلام والمسلمین موسوي فرد نماینده ولی فقیه در استان خوزستان و امام جمعه اهواز برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري «حوزه» در اهواز، نشست هم افزایی جمعی از مؤسسات خیریه اي اهواز با حضور نماینده ولی فقیه در
استان خوزستان و امام جمعه اهواز، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان، معاون امور اجتماعی استانداري، معاون بهزیستی

 
خوزستان و مدیران مؤسسات خیریه اهواز برگزار شد. 

هدف از این نشست هماهنگی و جلوگیري از موازي کاري مؤسسات خیریه اي و مردم نهاد به افراد نیازمند در سطح استان خوزستان

 
بوده تا خدمت رسانی عادلانه اي بین جامعه هدف صورت گیرد. 

از موضوع هاي مطرح شده در این نشست، نخست ضرورت استفاده از نرم افزار جامع بانک اطلاعاتی جهت جلوگیري از موازي کاري و

 
نکته دیگر نیز ایجاد اشتغال پایدار جهت خودکفایی افراد نیازمند است که در این نشست موردبحث و بررسی قرار گرفت. 

تخصصی شدن خدمت رسانی مؤسسات خیریه اي به افراد نیازمند از دیگر موضوع هایی بود که مطرح شد و مدیران مؤسسات خیریه

 
اي سطح اهواز نقطه نظرات خود را در این خصوص مطرح کردند. 

در این نشست آقاي شیبه، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان نیز به آمادگی این مجموعه جهت ایجاد دسترسی استفاده
از بانک اطلاعاتی امداد و همکاري در زمینه هاي اشتغال مددجویان با مشارکت مؤسسات و خدمت رسانی به آن ها اعلام آمادگی کرد.

در ادامه مدیران مؤسسات خیریه درخواست محوریت دفتر نماینده ولی فقیه در استان خوزستان جهت تعامل و ایجاد یکپارچگی بین



 
آن ها و جلوگیري از موازي کاري را داشته که موردقبول حجت الاسلام والمسلمین موسوي فرد واقع شد. 

 
در پایان ایین نشست حجت الاسلام والمسلمین موسوي فرد خواستار ایجاد کارگروه در این خصوص و پیگیري دغدغه ها شد. 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
انتهاي پیام./ 

 محمد باوي



دستور رئیس جمهور براي ساماندهی سریع تجارت مرزي و مقابله با ناهنجاري

در تجارت مرزي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش خبرگزاري فارس، در جلسه روز سه شنبه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت که به ریاست حجت الاسلام
والمسلمین دکتر حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد
وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز،
گزارشی از اقدامات انجام شده براي ساماندهی مبادلات
مرزي ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات

 
تجاري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد اشتغال پایدار و ارتقاي معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوري اشتغال مفید و مولد به

 
جاي رویه غیرقابل قبول کولبري به عنوان هدف عملیاتی این طرح تاکید کرد. 

وي با اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت براي ساماندهی پدیده دردآور کولبري اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات باید
بخشی از درآمدهاي دولت از محل درآمدهاي کالاهایی که از مرزهاي رسمی وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا مشکلات

 
آنان حل شود. 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجراي دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت این بوده که با انضباط در تبادلات مرزي و

 
ایجاد فرصت بهره مندي مرزنشینان از امتیازات این طرح، زمینه رانت خواري از میان برداشته شود. 

از جمله مزایاي این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان هاي ساحلی جنوبی کشور، استفاده از
ظرفیت هاي مبادلات مرزي براي تامین کالاهاي اساسی، جلوگیري از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهاي قاچاق کالا و

 
ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان هاي مرزي مشمول است. 

در ادامه این جلسه گزارش بانک مرکزي از وضعیت بازار ارز و راهکارهاي ویژه و موثر مدیریت این بازار با مشارکت فعالان اقتصادي

 
خصوصا صادرکنندگان و با هدف ایجاد تعادل در نرخ ارز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به دلایل مختلفی که مانع ایجاد ثبات و متعادل شدن قیمت ارز بوده است، گفت: کشور در مرحله افتخارآمیز
پیروزي در جنگ تحمیلی اقتصادي قرار گرفته و همانطور که دولت با کمک فعالان اقتصادي توانست با اهداف شوم دشمن مقابله
کند، امروز نیز در تلاش است با ایجاد آرامش و ثبات در اقتصاد کشور موجبات اطمینان و اعتماد فعالان اقتصادي را در دوره بازآفرینی

 
کشور فراهم کند. 



روحانی اظهار داشت: دولت اعتقاد دارد کنترل و مدیریت بازار سرمایه و رسیدن به تعادل در قیمت ارز مستلزم تداوم فضاي مساعد و
قابل اعتماد براي فعالیت هاي اقتصادي است و قطعا هر گفتار و رفتاري هر چند غیراقتصادي که موجب آشفتگی و القاي بی ثباتی

 
شود، به اقتصاد و معیشت مردم لطمه می زند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: شرائط عمومی کشور، زمینه را براي حرکت به سمت رشد درآمدهاي ارزي، رفع التهابات و کاهش قیمت ها

 
در بازار ارز و کالا فراهم کرده است. 

انتهاي پیام/



 استفاده از ظرفیت هاي بانک رفاه براي توسعه استان آذربایجان غربی

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در سفر به استان آذربایجان غربی، با استاندار این استان دیدار و گفت و گو کرد.

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در سفر به استان آذربایجان

 
غربی، با استاندار این استان دیدار و گفت و گو کرد. 

به گزارش دیوان اقتصاد، اسماعیل الله گانی مدیر عامل بانک
رفاه در دیدار با استاندار آذربایجان غربی اظهار کرد: در
راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی، بانک رفاه کارگران اقدام
به حمایت از تأسیس سه مدرسه و یک سالن ورزشی در
استان کرده و امیدواریم با این اقدامات توسعه اي، گامی هر

 
چند کوچک در راه توسعه استان برداشته باشیم. 

وي تصریح کرد: کمک به واحدهاي تولیدي، تأمین سرمایه در گردش آن ها، مشارکت در طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام و کمک به

 
اشتغال از جمله استان آذربایجان غربی جزو برنامه هاي اصلی بانک رفاه کارگران است. 

در این دیدار، استاندار آذربایجان غربی از مشارکت بانک رفاه کارگران در ساخت مدرسه در شهرستان میاندوآب و فعالیت هاي بانک
در حوزه مسئولیت اجتماعی قدردانی کرد.



160 هزار واحد مسکن از سوي ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در حال ساخت

است

منبع: ایرناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/12/12

قم - ایرنا - رییس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: در حوزه مسکن در مجموع قریب به 160 هزار واحد با سازوکارهاي
مختلف، از جمله کمک مالی، وام مسکن و واحدهاي در حال ساخت است که بخش اعظم آن مربوط به طرح اقدام ملی است.

قم - ایرنا - رییس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: در
حوزه مسکن در مجموع قریب به 160 هزار واحد با
سازوکارهاي مختلف، از جمله کمک مالی، وام مسکن و
واحدهاي در حال ساخت است که بخش اعظم آن مربوط

 
به طرح اقدام ملی است. 

محمد مخبر روز سه شنبه در مراسم آغاز عملیات اجرایی
احداث 1800 واحد مسکونی طرح اقدام ملی پروژه برکت
گفت: از 300 هزار مسکن ملی که قرار بود در کشور
ساخته شود، ستاد اجرایی فرمان امام (ره) 100 هزار واحد

 
آن را تقبل کرده است که بخشی از این ساخت و سازها در زمین هاي ستاد اجرایی انجام می شود. 

وي ادامه داد: ستاد اجرایی علاوه بر عملیات عمرانی و ساخت مسکن، به بازسازي منازل در روستاها که به دلیل سیل و زلزله تخریب

 
شده اند نیز پرداخته است. 

وي بیان کرد: ستاد اجرایی چند مولفه را در خصوص رشد جمعیت و ازدواج جوانان پیگیري می کند. از جمله اشتغال جوانان که

 
تحقیقاً 30 درصد اشتغالزایی داشته است. 

رییس ستاد اجرایی ادامه داد: همچنین این ستاد در خصوص فراهم نمودن جهیزیه و اختصاص وام جهیزیه به طور وسیع فعالیت می

 
کند. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، آغاز عملیات اجرایی چندین طرح تولیدي، صنعتی، عمرانی و خدماتی روز سه شنبه، دوازدهم اسفندماه

 
جاري، با حضور رییس و شماري دیگر از اعضاي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در قم کلید خواهد خورد. 

بازدید و امضاي تفاهم نامه حمایتی خرید محصولات براي پروژه هاي ستاد اجرایی از شرکت تیز سنگان مستقر در شهرك صنعتی
محمود آباد، بازدید از طرح توسعه شرکت قم آلیاژ در شهرك صنعتی شکوهیه، اعلام آغاز عملیات اجرایی ایجاد واحد تولید چادر
مشکی در شهرك صنعتی شکوهیه، اعلام آغاز عملیات اجرایی ساخت یکهزار و 800 واحد مسکن ملی توسط عمران ستاد و بازدید از

 
شرکت دانش بنیان باسلام در دانشگاه شهاب دانش از جمله برنامه هاي این سفر است. 

قم داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع) - قنوات - و فناوري اطلاعات و
ارتباطات (I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هرکدام از آنها به خصوص دو شهرك راهبردي

شکوهیه و محمود آباد موقعیت ممتازي براي توسعه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال دارد. 



حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی قم فراتر از 59 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاري

 
صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 58 هزار تنَ فرصت اشتغال ایجادشده است./ 

 
برچسب ها 

 
- ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 

 
- محمد مخبر 

 
- بنیاد برکت 

 
- مسکن 

 
- مسکن ملی 

 
پروندهٔ خبري 

- افتتاح طرح هاي مسکن در کشور



همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/12/12

شریعتمداري گفت: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتداي سال 1400 همسان سازي می شود.

به گزارش خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه اجتماعی
باشگاه خبرنگاران جوان، محمد شریعتمداري وزیر تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، در حاشیه مراسم بهره برداري از مرکز
ملی پالایش کسب و کار وزارت کار، اظهار کرد: در ستاد
ملی مبارزه با کرونا براي حمایت از واحد هاي تولیدي،
تسهیلاتی در نظر گرفته شد تا بتوانند در این مدت بخشی

 
از ضرر و زیانی را که متحمل شدند، جبران کنند. 

وي گفت: در فضاي عمومی کشور براي اشتغال و رشد اقتصادي باید اقداماتی را انجام دهیم، برخی از کسب و کار ها که وارد دوره
سخت و مشکل می شوند و در آن زمان کمک به این واحد هاي تولیدي ممکن است دیر باشد، به همین منظور تصمیم گرفتیم که
ایده اي براي رفع مشکلات و نواقص واحد هاي تولیدي داشته باشیم و این ایده در دانشگاه علم و فرهنگ، با همکاري بین جهاد
دانشگاه و وزارت کار شکل گرفت و امروز شاهد رونمایی از این ایده در قالب راه اندازي مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار کشور

 
هستیم. 

شریعتمداري بیان کرد: این مرکز به واحد هاي تولیدي که دچار مشکل شده اند کمک می کند تا موضوع آن ها مورد پیگیري قرار

 
گیرد و قبل از بروز مشکل بزرگتر، مشکل آن ها حل شود. این مرکز وظیفه رصد و پایش مشکلات واحد هاي تولیدي را دارد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی، تصریح کرد: بعد از 14 سال همسان سازي
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در مرداد ماه به اجرا درآمد، حقوق بازنشستگان سایر صندوق هاي بیمه اي هم همسان سازي شد
و همسان سازي حقوق صندوق هاي بیمه اي دیگر به معناي این نبود که حق 3.5 میلیون بازنشسته تامین اجتماعی نادیده گرفته

 
شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- سال 1400 حقوق بازنشستگان افزایش چشمگیري دارد وي افزود: همواره در مذاکرات ما با رییس سازمان برنامه و بودجه این
موضوع مطرح بود که مرحله دوم همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی باید مجدد اجرا شود و در بند "و" قانون بودجه

 
1400 منابعی پیش بینی شده است که حقوق بازنشستگان در سال آینده همسان سازي شود. 



شریعتمداري گفت: حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از اول سال 1400 همسان سازي می شود تا علاوه بر امتداد مرحله اول

 
همسان سازي در سال جاري، تبعیض موجود بین حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی و سایر صندوق هاي بیمه اي رفع شود. 

شریعتمداري درباره تعیین دستمزد کارگران، گفت: روند بررسی نرخ تورم تا روز هاي پایانی سال ادامه دارد، چراکه باید این نرخ به
طور دقیق اعلام شود، به همین دلیل مجبور هستیم تا پایان سال براي تعیین مزد کارگران صبر کنیم، هنوز مشخص نیست رقم

دستمزد چقدر افزایش می یابد و جلسات بررسی دستمزد کارگران از امروز برگزار می شود.



تولید گل رز هلندي در خلخال افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/12/12

اردبیل _ ایرنا _ مدیر جهاد کشاورزي خلخال گفت: با راه اندازي چند واحد گلخانه اي تولید محصولات کشاورزي ، میزان
تولید گل رز هلندي در این شهرستان هشت برابر نسبت به میزان تولید 2 سال پیش افزایش یافت.

اردبیل _ ایرنا _ مدیر جهاد کشاورزي خلخال گفت: با راه
اندازي چند واحد گلخانه اي تولید محصولات کشاورزي ،
میزان تولید گل رز هلندي در این شهرستان هشت برابر

 
نسبت به میزان تولید 2 سال پیش افزایش یافت. 

محمد شاد خاطر روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: در حالی که مجموع گل رز تولیدي گلخانه اي
سالانه این شهرستان 1.5 میلیون شاخه در سال 97 بود با
بهره برداري از چند طرح گلخانه اي ، هم اکنون به بیش از

 
2 میلیون و 500 هزار شاخه در سال افزایش یافته است. 

او اظهارکرد: این شهرستان با تولید 2.5 میلیون شاخه گل رز هلندي رتبه نخست تولید این محصول کشاورزي گلخانه اي استان

 
اردبیل را به خود اختصاص داده است. 

وي شرایط آب و هوایی ، ارتفاع مناسب از سطح دریاهاي آزاد ، طبع سرد گل رز براي پرورش و استقبال سرمایه گذاران طرح هاي

 
گلخانه اي تولید این گل را از عوامل موثر در کسب این رتبه توسط گلخانه داران تولید گل رز هلندي ذکر کرد. 

وي همچنین به فعالیت 27 واحد گلخانه اي تولید محصولات کشاورزي در بخش تولید گل رز هلندي و صیفی جات در خلخال اشاره
کرد و افزود: گلخانه هاي تولید گل رز هلندي خلخال از 3.5 هکتار قبلی به 45 هزار مترمربع افزایش یافته و گل رز تولیدي این

 
واحدها علاوه بر تامین مصرف گل رز استان اردبیل به 10 استان دیگر کشور ارسال می شود. 

وي یکی از مهم ترین عوامل براي ماندگاري و کیفیت گل رز هلندي شهرستان خلخال در مقایسه با سایر تولیدات مناطق مختلف
کشور را وجود شرایط آب و هوایی خاص در این منطقه و اختلاف از سطح دریا دانست و گفت: ماندگاري بیش از 20 تا 30 روزه نشان

 
از کیفیت گل رز تولیدي گلخانه اي این شهرستان دارد. 

او اظهارکرد: با توسعه گلخانه هاي گل رز هلندي در این منطقه علاوه بر رونق اقتصادي سرمایه گذاران مجري این طرح ها زمینه براي
اشتغال بخشی از بیکاران فراهم شده و 100 نفر در این واحدها به صورت مستقیم مشغول کار بوده و 200 نفر نیز به صورت

 
غیرمستقیم از این مراکز امرار معاش می کنند. 



مدیر جهاد کشاورزي خلخال همچنین از تکمیل و افتتاح 30 واحد گلخانه اي تولید رز هلندي ، صیفی جات و محصولات کشاورزي
جدید در سال آینده خبرداد و بیان کرد: با فعالیت این واحدها علاوه بر افزایش محصول تولیدي براي بخش از بیکاران زمینه اشتغال

 
فراهم و چرخه تولید محصولات گلخانه اي شتاب بیشتري خواهد گرفت. 

شادخاطر اظهار کرد: در راه اندازي گلخانه هاي مقیاس کوچک نیز این شهرستان جایگاه خوبی داشته و برداشت بیش از 70 تن توت

 
فرنگی و 150 تن خیار از گلخانه هاي تولید صیفی جات موجب شده تا خلخال رتبه دوم استانی اردبیل را کسب کند. 

 
خلخال در جنوب اردبیل قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- کشت گلخانه اي 

 
- رونق تولید 

 
- خلخال 

 
- استان اردبیل 

- اشتغال زایی



30 زندانی در همدان آزاد شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/12/12

همدان- ایرنا- 30 زندانی جرائم عمد استان همدان که زمان حبس آنها تمام شده اما به علت بدهی مالی در زندان به سر می
بردند با کمک ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) و در آیینی با حضور نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شهر

همدان آزاد شدند.

همدان- ایرنا- 30 زندانی جرائم عمد استان همدان که
زمان حبس آنها تمام شده اما به علت بدهی مالی در زندان
به سر می بردند با کمک ستاد اجرایی فرمان امام خمینی
(ره) و در آیینی با حضور نماینده ولی فقیه در استان و امام

 
جمعه شهر همدان آزاد شدند. 

به گزارش ایرنا؛ دادستان عمومی انقلاب مرکز استان
همدان در این آیین گفت: این دومین برنامه آزادي
زندانیان در یک هفته گذشته است و در جلسه گذشته
چند تن از زندانیان جرائم غیرعمد با کمک ستاد دیه

 
استان و خیران نیک اندیش آزاد شدند. 

حسن خانجانی افزود: در این نوبت نیز با اقدام موثر، انقلابی و جهادي ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) 30 تن از زندانیان جرائم

 
عمد این استان به آغوش خانواده بازگشتند. 

وي اضافه کرد: ستاد دیه پیگیر آزادي محکومان مالی غیرعمد بوده اما افرادي که از روي سهل انگاري و اشتباه جرم عمدي را مرتکب
و راهی زندان شده بودند هیچ گونه راه حمایتی از آنها وجود نداشت که ستاد اجرایی فرمان امام به حمایت از این افراد پرداخته و

 
زمینه آزادي آنان را فراهم کرد. 

دادستان عمومی انقلاب شهرستان همدان اظهار داشت: هر چند تحمل حبس موجب ندامت و اصلاح شماري از زندانیان و شناسایی

 
آنها از سوي زندانیان و دستگاه قضایی شده بود اما به علت نبود راهی براي آزادي، آنها به علت بدهی جزئی در زندان می ماندند. 

خانجانی ادامه داد: حضور این افراد در زندان موجب بروز آسیب و تهدیدهایی براي خانواده هایشان شده بود بنابراین فراهم کردن

 
زمینه آزادي این افراد ضروري به نظر می رسید. 

وي تاکید کرد: براي آزادي زندانیان باید گروه ها و سازمان هاي مردم نهاد راه اندازي شود تا تنها وابسته به ستاد دیه براي آزادي

 
زندانیان نباشیم بنابراین درخواست می شود فعالان اجتماعی و خیریه ها در این حوزه سرمایه گذاري کنند. 



دادستان عمومی و انقلاب شهرستان همدان گفت: ظرفیت موجود در انجمن حمایت از زندانیان مطلوب بوده که باید براي بهره گیري

 
از این ظرفیت حمایت هاي مادي لازم صورت گیرد تا بتواند علاوه بر زندانی از خانواده هاي آسیب پذیر نیز حمایت کند. 

خانجانی خواستار ایجاد درآمد پایدار براي انجمن حمایت از زندانیان شد و افزود: در این راستا واحدهاي تولیدي و کارخانه هایی
خریداري شد تا علاوه بر اشتغال زندانیان در این واحدها بتوان از محل درآمد آنها براي آزادي زندانیان و حمایت مالی از خانواده

 
هایشان کاري کرد. 

 
وي تاکید کرد: هدف از زندانی کردن مجرمان تنها سلب آزادي نیست بلکه اصلاح زندانی و بازگشت آن به دامن جامعه است. 

 
برچسب ها 

 
- انجمن حمایت از خانواده زندانیان 

 
- ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 

 
- همدان 

- اداره کل زندان هاي استان همدان



تولید کنندگان و کارآفرینان در دوران تحریم صنایع کشور را سرپانگه داشتند

منبع: ایرناشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/12/12

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهور با تجلیل از عملکرد همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم ها،
گفت: کارآفرینان کشور در این شرایط دشوار که آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین گیر کنند موفق

شدند صنایع کشور را سرپا نگه دارند.

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهور با تجلیل از عملکرد
همه کارآفرینان و صنعتگران کشور در دوران سخت تحریم
ها، گفت: کارآفرینان کشور در این شرایط دشوار که
آمریکایی ها می خواستند اقتصاد و تولید کشور را زمین

 
گیر کنند موفق شدند صنایع کشور را سرپا نگه دارند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري ،
اسحاق جهانگیري صبح امروز(سه شنبه) در پنجمین دوره
اهداي نشان و تندیس کارآفرینی "امین الضرب" گفت:
همه انسانها در مسیر زندگی و فعالیت اقتصادي خود با

موانع و چالش هایی مواجه هستند اما انسانهاي بزرگ وقتی با دیگران متمایز می شوند که با وجود مشکلات کارهاي بزرگی انجام می

 
دهند که باید از آنها قدردانی و تشکر کرد. 

معاون اول رییس جمهور ضمن ارزشمند توصیف کردن اقدام اتاق بازرگانی کشور در معرفی افراد زحمتکش و خوشنام در عرصه تولید
و کارآفرینی، گفت: این اتفاق که به یاد مرحوم امین الضرب انجام می شود ستایش آمیز است. نام مرحوم امین الضرب همواره در

 
مسائل اجتماعی و اقتصادي ماندگار است. 

وي تصریح کرد: معرفی انسان هاي نمونه و کارهاي ماندگار به نسل جوان باعث معرفی الگوها و الگوسازي می شود تا نسل جوان
احساس کند می تواند کارهاي بزرگی همانند این الگوها انجام دهند و آینده درخشانی را براي کشور همانطور که قبلی ها ساختند،

 
رقم بزنند. 

جهانگیري با اشاره به برخی انتقادها در این جلسه از موانع ایجاد شده پیش روي صنعتگران، گفت: تولید کننده و صنعتگر همواره

 
کارش ترسیم آینده خوب از دل مشکلات است تا بتواند از دل سختی ها و دشواري ها عمرانی و آبادانی براي کشور رقم زند. 

معاون اول رییس جمهور خطاب به حاضران در جلسه گفت: عده اي در کشور وجود دارند که همواره به دنبال زیاد کردن مشکلات
هستند، مشکل نبوده را بوده، حرف نزده را زده و دروغ پردازي می کنند و براساس آن دروغ تحلیل و ارزیابی هم انجام می دهند اما

 
تولید کنندگان کشور می دانند که باید آینده خوبی براي کشور ترسیم کرد. 



وي افزود: روزهاي خوبی را براي کشور پیش بینی می کنم، به فضل الهی این سختی ها تمام خواهد شد و آینده خوبی پیش روي
ملت ایران قرار خواهد گرفت. حتما با همراهی و همکاري نسل جوان با نسل کارکشته و با تجربه گذشته می توانیم مشکلات را پشت

 
سر بگذاریم. 

در این جلسه که شهردار تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران نیز حضور داشتند، به 9 نفر از صنعتگران و کارآفرینان نمونه کشور نشان و

 
تندیس کارآفرینی "امین الضرب" اهدا شد. 

 
برچسب ها 

 
- اتاق بازرگانی ایران 

 
- اسحاق جهانگیري 

- کارآفرینی



1500 شغل سال آینده در استان کرمانشاه ایجاد می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/12/12

در راستاي توسعه ي اشتغال محرومین ، سال آینده 1500 شغل در استان کرمانشاه ایجاد می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه ،
تفاهمنامه ي همکاري بین کمیته ي امداد امام خمینی
(ره)و بسیج سازندگی سپاه نبی اکرم (ص) استان امروز به

 
منظور توسعه ي اشتغال محرومین به امضا رسید. 

در این مراسم سردار زهرایی مسئول بسیج سازندگی کشور
با اشاره به اینکه امید آفرینی و تعامل افزایی می تواند به
ایجاد یک الگوي کارآمد در توسعه ي اشتغال کمک کند
گفت: معیشت و اقتصاد مردم موضوعی است که باید بطور

 
کامل به آن توجه شود. 

 
وي از اجراي نهضت کمک هاي مومنانه در کشور به عنوان یک کار ارزشمند یاد کرد. 

عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته ي امداد کشور نیز به نقش سازنده ي بسیج به عنوان یک سیستم کارآمد اشاره کرد و

 
گفت: ایجاد درآمد باثبات براي محرومین و فراهم کردن 300 هزار فرصت شغلی در کشور در دستور کار است. 

کرمانشاه نهمین استانی است که الگوي توسعه ي اشتغال محرومین در آن اجرا شد.



تحقق زیست پذیري تهران در گرو توسعه گردشگري

منبع: شوراي شهر تهرانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/12/12

حسن خلیل آبادي مطرح کرد: تحقق زیست پذیري تهران
در گرو توسعه گردشگري عضو شوراي اسلامی شهر تهران،
ري و تجریش گفت: تا زمانی که تهران به مقصد
گردشگري تبدیل نشود، نمی توانیم شاهد زیست پذیري

 
آن باشیم. 

به گزارش معاونت ارتباطات و امور بین الملل شورا
یاسلامی شهر تهران حسن خلیل آبادي، عضو شوراي
اسلامی شهر تهران، ري و تجریش در مراسم بازدید از
مرکز کارآفرینی شهري حوزه گردشگري شهرداري منطقه

یک که روز دوشنبه، 11 اسفندماه با حضور مجید فراهانی، دیگر عضو شورا، علی اکبر عبدالمالکی، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق

 
بازرگانی و برخی از مدیران ارشد حوزه گردشگري برگزار شد، گردشگري در ایران را موضوعی مغفول خواند. 

خلیل آبادي افزود: با وجود مزیت هاي فراوان از جمله تاریخ تمدن طولانی، شرایط اقلیمی و جغرافیایی، فرهنگ غنی، دانش و

 
تخصص بهداشتی و پزشکی و اماکن مذهبی، سهم کشور ما از دومین صنعت بزرگ دنیا یعنی گردشگري، تنها دو دهم درصد است. 

وي با اشاره به تنوع اقلیمی استان تهران، عنوان کرد: تنوع اقلیمی استان تهران در دنیا بی نظیر است که همین امر از جذابیت هاي

 
مهم استان تهران براي گردشگران محسوب می شود. 

رئیس کمیته میراث فرهنگی و گردشگري شوراي شهر با بیان اینکه تا کنون در شهرداري از طریق شهرفروشی و تراکم فروشی درآمد

 
کسب شده است، گفت: متاسفانه گردشگري هیچ جایگاهی در فعالیت مدیریت شهري نداشته است. 

خلیل آبادي با اشاره به اینکه در حال حاضر در شهرداري تهران ستادي با عنوان ستاد گردشگري فعال است، گفت: متاسفانه به دلیل

 
تضعیف جایگاه این ستاد و کمبود امکانات، کارمندان این بخش تقاضاي انتقال به واحدهاي دیگر را دارند. 

وي با اشاره به مصوبه شوراي شهر در سال 1397 مبنی بر ایجاد سازمان گردشگري در شهرداري تهران، گفت: طبق ماده 72 برنامه
پنج ساله سوم توسعه شهر تهران، شهرداري ملزم به ایجاد سازمان گردشگري شده، اما از سال 1397 تا کنون هیچ اقدامی در این

 
زمینه صورت نگرفته است. 

رئیس کمیته میراث فرهنگی و گردشگري شوراي شهر خاطرنشان کرد: با ورود گردشگر به تهران، شرایط اقتصادي شهر متحول می

 
شود و با ارتقاء اقتصاد شهري، شهرداري نیز به صورت غیرمستقیم کسب درآمد خواهد کرد. 



خلیل آبادي با تاکید براینکه در کشورهاي توسعه یافته از طریق گردشگري و بدون فروش منابع، معادن، مخازن و ثروت هاي نسل
آینده، درآمد حاصل می شود، گفت: این کشورها از طریق درآمد حاصل از گردشگري امورات شهرهاي خود را می گذرانند که باید از

 
این کشورها الگوبرداري کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه لازمه زیست پذیر بودن تهران، تبدیل آن به مقصد گردشگري است، اظهار کرد: براي تحقق این امر، استارتاپ ها
و بخش خصوصی باید بیش از گذشته فعال باشند؛ چرا که مسئولان مربوطه آنگونه که باید به درك درستی از حوزه گردشگري

 
نرسیده اند. 

خلیل آبادي مشکل اصلی کمیسیون بودجه شوراي اسلامی شهر تهران، ري و تجریش را دستیابی به درآمد پایدار خواند و گفت: اتاق

 
بازرگانی نیز باید در حوزه گردشگري متمرکز شود. 

رئیس کمیته میراث فرهنگی و گردشگري شوراي اسلامی شهر تهران، ري و تجریش، خلاقیت را لازمه حوزه گردشگري دانست و
خاطرنشان کرد: به جاي احداث کارخانه هایی مانند کارخانه سیمان که باعث آلودگی هوا نیز می شود، با توسعه گردشگري، سعی در

تعریف شغل هاي سبز داشته باشیم.



برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد اروند از برگزاري 55
وبینار آموزشی تخصصی در حوزه گردشگري،میراث فرهنگی و صنایع دستی در منطقه خبر داد. برگزاري وبینارها در عصر

کرونا،گامی مهم در توسعه فرهنگی منطقه به گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی و ...

 
برگزاري 55 وبینار تخصصی در سال جاري 

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد اروند از
برگزاري 55 وبینار آموزشی تخصصی در حوزه گردشگري،میراث

 
فرهنگی و صنایع دستی در منطقه خبر داد. 

برگزاري وبینارها در عصر کرونا،گامی مهم در توسعه فرهنگی منطقهبه گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی و اموربین الملل
سازمان منطقه آزاد اروند،قدرت اله طمیمیان برگزاري وبینارها در عصر کرونا را گامی مهم در توسعه فرهنگی منطقه دانست و گفت:
ایجاد اشتغال و توان افزایی افراد از جمله اهداف برگزاري وبینارهاي آموزشی در سال جاري بود که خوشبختانه مدیریت گردشگري،
میراث فرهنگی و صنایع دستی سازمان منطقه آزاد اروند توانست با برپایی 55 وبینار تخصصی سهم بسزایی در توسعه این حوزه

 
داشته باشد. 

طمیمیان بیان کرد: نو آوري و خلاقیت، بازاریابی و فروش، مدیریت کیفیت و رضایت مشتریان در کنار خلق بازارهاي جدید در صنعت

 
گردشگري، از جمله دوره هاي آموزشی بودند که توانستند مخاطبان زیادي را جذب کنند. 

تکنولوژي «وبینار»،جایگزین مناسبی براي آموزش از راه دور با حفظ فاصله فیزیکی قدرت اله طمیمیان با بیان همه گیري ویروس
کرونا،تکنولوژي «وبینار» را جایگزین مناسبی براي آموزش از راه دور با حفظ فاصله فیزیکی عنوان کرد و افزود: با برگزاري کلاس هاي
آنلاین می توان هزینه هاي جانبی و اضافی را حذف و در بودجه صرفه جویی کرد؛ ضمن آنکه به دلیل نبود محدودیت در فضا می

 
توانید در هر وبینار شرکت کنندگان بسیار بیشتري را داشته باشید. 

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد اروند در آخز اظهار داشت: مدیریت گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع
دستی جمعا در 1438 ساعت با 2464 شرکت کننده در 55 وبینار تخصصی، نقش مهمی در رشد و شکوفایی این صنعت اثرگذار

 
داشته است. 

 
منبع: منطقه آزاد اروند 

مطالب دیگر در حوزه مناطق آزاد را در توریسم پرس دنبال کنید



برگزاري آزمون هاي حضوري المپیادهاي علمی دانش آموزي سال1400

امکان پذیر شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش آموزي سال 1400 از سوي وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی
و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

با مجوز وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی؛ برگزاري
آزمون هاي حضوري المپیادهاي علمی دانش آموزي
سال1400 امکان پذیر شد برگزاري مرحله اول آزمون هاي
المپیادهاي علمی دانش آموزي سال 1400 از سوي وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت

 
بیماري کرونا تعیین تکلیف شد. 

به گزارش گروه آموزش خبرگزاري برنا، با پیگیري هاي
مسئولان وزارت آموزش وپرورش، سازمان ملی پرورش

استعدادهاي درخشان و مساعدت ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا و وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی، امکان و اجازه برگزاري

 
آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي 1400 فراهم شد. 

زمان جدید برگزاري آزمون ها هنوز قطعی نشده است اما با اعلام تعیین بازه زمانی دقیق آن تمامی داوطلبان شرکت کننده به صورت

 
هماهنگ باهم در سراسر کشور به رقابت می پردازند. 

این مرحله از المپیادهاي علمی دانش آموزي در 12 رشته شامل؛ ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اخترفیزیک، ادبی، زیست شناسی،
کامپیوتر، جغرافیا، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و به

 
طور میانگین در هریک از المپیادها به طور متوسط 6 هزار داوطلب دختر و پسر باهم رقابت می کنند. 

بر اساس مجوز ستاد ملی مدیریت کرونا، رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون
شامل؛ استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به ساعت هوا و بهره گیري از ظرفیت

 
سالن هاي ورزشی، نمازخانه و... مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی در زمان برگزاري آزمون مورد تأکید قرارگرفته است. 

شایان ذکر است، پیش ازاین اعلام شده بود، زمان برگزاري آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به
تعویق می افتد و تغییر وضعیت مشروط به مجوز ستاد مدیریت کرونا شده بود.



ضرورت، چالشها و راهکارهاي توسعه مکانیزاسیون باغات کشور توسط دکتر

الیاس دهقان در برنامه تلویزیونی رویش بررسی شد.

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/12/12

موسسه تحقیقات فنی و مهندسی کشاورزي

 آقاي دکتر دهقان ضمن اشاره به پتانسیلهاي بالاي کشور
براي تولید محصولات باغی، مانند تنوع بی نظیر در اقلیمها و محصولات باغی، بهره وري بالاي فیزیکی و اقتصادي برخی محصولات
باغی، نزدیکی به بازار کشورهاي ثروتمند حوزه خلیج و دریاي خزر، وجود بازار گسترده در کشورهاي آسیایی و دیگر قاره ها، عقب
ماندگی و کم توجهی به مکانیزاسیون باغات را یک خسارت بزرگ براي کشور دانسته و توجه جدي دولت به آن را خواستار شد. ایشان
استفاده گسترده از مکانیزاسیون و فناوري روز براي گذر از باغداري معیشتی و دستیابی به تولید انبوه و تجاري محصولات باغی را

 
گریزناپذیر دانستند. 

ایشان دلیل اصلی عقب ماندگی مکانیزاسیون محصولات باغی نسبت به محصولات زراعی را سیاست دولت از گذشته تاکنون و تمرکز
وزارت جهاد کشاورزي، مرکز توسعه مکانیزاسیون و بخش پژوهش بر محصولات زراعی و غفلت از ظرفیتهاي اقتصادي و کارآفرینی
بخش باغداري، ناآشنایی باغداران با فناوریهاي روز، پیچیدگی و گرانی ماشینها و تجهیزات باغبانی اعلام کردند. وي ضمن برشمردن
محدودیتهاي ذاتی باغات سنتی براي استفاده از ماشینها و تجهیزات، خواستار ورود جدي دولت، تحقیقات و بخش خصوصی براي
واردات، طراحی و تولید داخلی ماشینها و تجهیزات کوچک و نیمه مکانیزه براي باغات سنتی شدند و توسعه باغات جدید با ویژگی

 
سازگاري با مکانیزاسیون را بسیار مهم و کلیدي دانستند. 

آقاي دکتر الیاس دهقان مهمترین راهکارهاي توسعه مکانیزاسیون بخش باغبانی را برنامه ریزي مرکز توسعه براي تامین ماشینها و
تجهیزات کوچک و بزرگ مناسب (وارداتی-تولید داخل)، زنده کردن دوباره برنامه تهیه و توزیع ماشین هاي الگویی و ایجاد پایلوتهاي
باغات سنتی و جدید نیمه مکانیزه و مکانیزه، توجه جدي به آموزش و ترویج ماشینها و فناوریهاي مناسب و نوین در بین باغداران و

 
حمایت مالی موثر از باغداران براي خرید ماشینها (پرداخت وام بلاعوض یا بسیار کم بهره)، اعلام کردند. 



 
 

 
 

 
 



صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه از استانهاي سرآمد در پرداخت تسهیلات

قرض الحسنه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه در نشست روستاي
شعب منطقه غرب ، استان کرمانشاه را از استانهاي سرآمد
در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه برشمرد و گفت :
استان کرمانشاه در سالهاي اخیر دچار مشکلات متعددي
گردید که صندوق کارآفرینی امید با توجه به ماموریت
اصلی خود توانست در راستاي حمایت از اقشار آسیب پذیر
تسهیلات خوبی را پرداخت نماید و این امر باعث شده که
این استان از استانهاي سرآمد در پرداخت تسهیلات قرض

 
الحسنه باشد . 

محمد طاهر عظیمی فشی با اشاره به مرزي بودن تعدادي
از شهرستانهاي غرب استان و پتانسیل هاي موجود در این
مناطق نسبت به سایر شهرستانها ، بیان نمود که ظرفیت
هاي بسیار خوبی براي حمایت و توسعه از کسب و کارهاي
خرد وجود دارد که انشاءاله با همت و تلاش بیشتر پرسنل
صندوق ، نمایندگان محترم مجلس ، فرمانداران و سایر

 
مسئولین شاهد رشد و شکوفایی اقتصادي این مناطق باشیم . 

وي ادامه داد : روساي شعب بایستی نسبت به تشخیص فرصت هاي موجود شهرستانی در راستاي اهداف و فعالیت هاي صندوق اقدام

 
نمایند تا موجب رونق کسب و کارهاي موجود و حمایت از کسب و کارهاي ایجادي شود . 

عظیمی فشی با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید در راستاي رسالت خود برنامه هاي مهمی براي توسعه کسب و کارها و حمایت از
اشتغال روستایی در سطح استان دارد ، گفت : این برنامه ها در زمینه هاي مختلف در دست اقدام می باشد که مهمترین آن اعتبارات
مرحله پنجم صندوق توسعه ملی براي توسعه روستاها است که امید است در آینده نزدیک شاهد رفع موانع و تامین منابع مالی پیش

 
روي توسعه روستایی باشیم . 

در پایان نشست ضمن بررسی عملکرد شعبات ، هر کدام از روساي شعب به بیان مشکلات پیش رو و معرفی پتانسیل ها و ظرفیت

 
هاي شهرستانی خود اقدام نموده و مصوبات خوبی در این خصوص انجام پذیرفت . 



در این نشست معاون استان و کارشناسان ستادي استان بهمراه روساي شعب شهرستانهاي اسلام آباد غرب ، گیلانغرب ، قصرشیرین ،
دالاهو و سرپل ذهاب حضور داشتند .



کسب مقام نخست جشنواره کارآفرینی کشور توسط دانشجوي پیام نور زنجانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/12/12

علی محمدي امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
زنجان اظهار کرد: در نخستین جشنواره کارآفرینی و
بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور سراسر کشور که
به میزبانی دانشگاه پیام نور استان آذربایجان غربی برگزار
شد، دانشجوي دانشگاه پیام نور استان زنجان مقام نخست

 
این جشنواره را از آن خود کرد. 

وي تصریح کرد: در این جشنواره علی مقدم دانشجوي
رشته مدیریت بازرگانی واحد صائین قلعه، با تولید اثر بازي موبایلی با نام جویندگان مخصوص پلتفرم اندروید عرضه شده براي

 
مخاطبان بالاي هفت سال توانست در بخش کسب و کارهاي دانشجویی مقام نخست این جشنواره را به خود اختصاص دهد. 

رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان ادامه داد: این جشنواره در چهار بخش ایده ها و طرح ها بخش آثار و دستاوردها بخش کانون
هاي کارآفرینی و بخش کسب و کارهاي دانشجویی به میزبانی استان آذربایجان غربی برگزار و با معرفی برگزیدگان در هفته دوم

 
اسفند ماه به کار خود پایان داد. 

انتهاي پیام/73005/ق



توزیع بیت المال امر خیر نیست؛ ثروت تولید کنیم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس مجمع کارآفرینی کشور با انتقاد از اینکه تولید ثروت در ایران ارزش دانسته نمی شود، تصریح کرد: توزیع کردن بیت
المال امر خیر نیست، باید کارآفرینی کنیم.

رئیس مجمع کارآفرینی کشور با انتقاد از اینکه تولید ثروت در ایران ارزش دانسته نمی شود، تصریح کرد: توزیع کردن بیت

 
المال امر خیر نیست، باید کارآفرینی کنیم. 

به گزارش خبرنگار ایکنا، محمدرضا دیانی، رئیس مجمع
کارآفرینان کشور، امروز 12 اسفندماه، در مراسم افتتاح سومین
همایش ملی خیر ماندگار، طی سخنانی به تشریح اهمیت توجه
به کارآفرینی و تولید ثروت در کشور به منزله یک کار خیر
پرداخت و گفت: معمولاً هر نهاد عمومی که ثروتی ملی در دست
دارد را موظف می دانیم که این ثروت را توزیع کند و این عمل

 
ناکارامد را دنبال می کنیم. 

وي مهم ترین امر خیر را تولید ثروت دانست و گفت: اگر جامعه ثروتمند داشته باشیم، فقر زائل می شود. آرزو دارم یکی از کارهایی

 
که براي آن وقف می کنم، امر کارآفرینی باشد. 

دیانی به سیره حضرت علی(ع) در کار خیر اشاره کرد و گفت: حضرت کارآفرینی و تولید ثروت می کردند و از محل ثروتی که تولید
می کردند می بخشیدند. اینکه توزیع کننده بیت المال باشیم، امر خیر نیست. سبک زندگی حضرت علی(ع) تولید و توزیع ثروت و

 
عدم استفاده شخصی از آن بود و این زهد است. 

وي اضافه کرد: باید توزیع ثروت و تجمیع ثروت(کنز) را از هم جدا کنیم. اکنون در خانه ها طلا و دلار و... تجمیع شده، در حالی که

 
تجمیع ثروت در قرآن مذموم است. ما گرفتار ربا هستیم اما اصلی که قرآن و اهل بیت(ع) بر آن تأکید دارند کارآفرینی است. 

این کارآفرین کشورمان افزود: اگر تولید ثروت صورت گیرد، رویکردمان به امر خیر، عدالت اجتماعی، قسط، عدل و... تغییر می کند.
اگر کارها را از پایه تصحیح نکنیم، کارآفرینی و تولید ثروت نکنیم، باید مدام کمیته هاي امداد را تأسیس کنیم و گسترش دهیم. اگر
فرهنگ عمومی را به این سمت ببریم که جایگاه ویژه اي براي کارآفرینی ایجاد کنیم، نوعی امر خیر انجام داده ایم. براي جهادگران
تولید ثروتنیز باید جایگاه ایجاد کنیم و توجه دانشجویان و جوانان را به سمت کارآفرینی ببریم. تولید علم هم باید منجر به تولید

 
ثروت شود. 

دیانی با انتقاد از اینکه تولید ثروت در ایران ارزش نیست، گفت: اکنون رسانه ها کارآفرینی را تخریب می کنند. عرصه خیر گسترده



است ولی موضوع اهم و مهم را باید در امر خیر مورد توجه قرار دهیم و عاقلانه به امر خیر بپردازیم و زمینه انجام کار خیر را از سوي

 
خود مردم فراهم کنیم. مراجع نیز بر این نکته تأکید دارند که مطابق با نیت واقفان و خیران عمل شود. 

دیانی در پایان تصریح کرد: باید سبک اهل بیت(ع) در امر خیر را مورد توجه قرار دهیم که خود مکتب جامعی است که می توان به
تمام جوامع بشري ارائه کرد. در زمان ظهور اولین گام حضرت این است که دست را بر عقول می گذارند و عقول رشد می کند. پس

 
یکی از کارهاي خیر توجه به خردمندي است. 

انتهاي پیام



برگزیدگان پنجمین دوره نشان امین الاضرب مشخص شدند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/12/12

در پنجمین دوره از اعطاي نشان امین الاضرب، برگزیدگانی که نشان امین الاضرب به عنوان برترین کارآفرین دریافت می
کنند معرفی شدند.

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در پنجمین مراسم
اعطاي نشان امین الضرب و 137 سالگی اتاق بازرگانی
تهران، برگزیدگان این مراسم که نشان امین الاضرب را

 
دریافت کرده اند مشخص شدند. 

 
در این مراسم از برگزیدگان حوزه کارآفرینی با حضور جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور و حناچی شهردار تهران تقدیر شد. 

 
 

سمتاسامی برگزیدگان

فریدون شیرین کام
پژوهشگر و نویسنده که کتاب هاي متعددي در حوزه زندگی و

کسب وکار کارآفرینان و فعالان اقتصادي به رشته تحریر درآورده،
مورد تقدیر و تشویق پارلمان بخش خصوصی پایتخت قرار گرفت.

اکبر لاجوردیان
از بنیانگذاران گروه صنعتی بهشهر، از پیشکسوتان صنعت، از سوي
اتاق بازرگانی با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر قرار گرفت.

کارآفرین پیشکسوت و بنیانگذار گروه صنعتی ویتانا، به پاسداشترضا تهرانچی



یک عمر فعالیت اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق بازرگانی
تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق قرار

گرفت.

غلامرضا ذوالانواري

کارآفرین پیشکسوت در عرصه فرش ایرانی و پدر گبه ایران، به
پاسداشت یک عمر فعالیت اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق
بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق

قرار گرفت.

جمشید بردبار

مدیرعامل شرکت الکترونیک افزارآزما و کارآفرین صنعتی، به
پاسداشت فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی، از سوي اتاق

بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر و تشویق
قرار گرفت.

سیدمحمد احرامیان

بنیانگذار و رئیس هیات مدیره فولاد یزد، به پاسداشت فعالیت
هاي اقتصادي و کارآفرینی و فعالیت هاي نیکوکارانه اجتماعی، از
سوي اتاق بازرگانی تهران با اهداي نشان امین الضرب مورد تقدیر

و تشویق قرار گرفت.

در حال تکمیل...



روز خوب بورس هاي جهانی

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/12/12

همه شاخص هاي مهم بورسی جهان صعود کردند. نوشته روز خوب بورس هاي جهانی اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار
شد.

 
همه شاخص هاي مهم بورسی جهان صعود کردند. 

 به گزارش جهان صنعت نیوز: طبق آخرین داده هاي منتشرشده از طرف سایت بدهی آمریکا، تا پایان ماه فوریه 150 میلیون و 106
هزار نفر از شهروندان آمریکایی در بازار کار مشارکت داشته اند. شمار جمعیت بیکاران آمریکایی تا پایان این ماه معادل 10 میلیون و
142 هزار نفر بوده است. سهم بخش خصوصی از اشتغال کل، 118 میلیون و 186 هزار شغل و بخش دولتی 22 میلیون و 713 هزار
شغل بوده است. هم چنین هشت میلیون و 721 هزار آمریکایی نیز خوداشتغال بوده اند. از بین کل شاغلین آمریکایی،  125 میلیون و

 
138 هزار نفر به صورت تمام وقت و 24 میلیون و 606 هزار نفربه صورت پاره وقت مشغول به کار بوده اند. 

نگرانی از افزایش شدید تورم پس از انتظار آمار تورم در سطح اتحادیه اروپا و منطقه یورو بار دیگر احتیاط معامله گران را افزایش داده
است. طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، متوسط نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در دوازده ماه منتهی به ژانویه با 1.2 درصد
افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به 0.9 درصد رسیده است. در سطح اتحادیه اروپا این نرخ به طور متوسط 1.2 درصد
بوده که از ماه قبل 0.9 درصد بیشتر شده است. نرخ بهره در سطح منطقه یورو اکنون در محدوده منفی قرار دارد و کاهش بیشتر آن

 
بعید به نظر می رسد.   

با افزایش خوش بینی ها از مهار کرونا، نتایج یک نظرسنجی صورت گرفته از فعالان 17 بورس اصلی جهان از جمله بورس هاي
اروپایی، آمریکا، بورس تورنتو و بورس توکیو نشان می دهد که همه آنها انتظار دارند شاخص هاي بورسی در سال 2021 در سطح
بالاتري از سطح قبل بسته شوند. در 15 بورس از 17 بورس فوق، اکثریت فعالان انتظار داشته اند تا پایان نیمه نخست امسال این

 
اتفاق بیافتد و دو بورس دیگر هم انتظار بروز این اتفاق در انتهاي سال را داشته اند. 

بحث هاي داغی بر سر مسیر آینده نرخ هاي بهره و نرخ هاي تورم در اقتصادهاي بزرگ بین معامله گران وجود دارد. اگرچه تقریبا
همه معامله گران روي اجتناب ناپذیر بودن افزایش تورم در ماه هاي آتی تاکید دارند اما برخی نگران اند تورم با روند فعلی از کنترل
خارج شود و بازگرداندن آن به محدوده هاي هدف کار زمان بر و پرهزینه اي باشد. بانک هاي مرکزي سراسر جهان ناچار شده اند تا
براي حمایت از واحدهاي مختلف اقتصادي و کاستن از تبعات اقتصادي کرونا دست به تزریق سنگین نقدینگی و کاهش شدید نرخ

 
بهره بزنند به طوري که نرخ بهره در بسیاري از کشورها اکنون در محدوده صفر یا منفی قرار دارد. 

کاترین تاي قرار است به عنوان گزینه پیشنهادي جو بایدن براي تصدي سمت وزیر بازرگانی به سنا معرفی شود. آن طور که منابع
نزدیک به تاي به بلومبرگ گفته اند وي طرفدار افزایش مصرف تولیدات داخلی است و از اتخاذ رویکرد سختگیرانه نسبت به چین در
مسایل تجاري هم حمایت می کند اما موضع وي به طور کلی نرم تر از رابرت لایت هایزر خواهد بود که دوران ترامپ تصدي این



سمت را بر عهده داشت. روي کار آمدن تاي که طرفدار حل و فصل اختلافات با چین از طریق دیپلماتیک است تا حدي باعث

 
آسودگی خاطر معامله گران از اینده تجاري دو اقتصاد برتر شده است. 

مشکلات ناشی از حوادث طبیعی در نقاط مختلف باعث نگرانی معامله گران از کاهش بیشتر رشد اقتصادي شده است. پس از سرماي
کم سابقه در آمریکا و اروپا، زلزله شدید در ژاپن هم باعث خروج بسیاري از نیروگاه ها از مدار شد. این اتفاق ها در شرایطی رخ می
دهد که ویروس کرونا که نگرانی اصلی اقتصادي جهان هم محسوب می شود کماکان با جهش هاي خود در صدر اخبار قرار دارد و این

 
بار یک جهش خطرناك از این ویروس در فنلاند شناسایی و گزارش شده است که سرعت انتقال بالایی هم دارد. 

طبق گزارش جدید کمیسیون اروپا، متوسط رشد اقتصادي 19 کشور عضو منطقه یورو 3.8 درصد خواهد بود که نسبت به برآورد قبلی
0.8 درصد بیشتر است اما رشد اقتصادي اتحادیه اروپا به جاي 3.9 درصد قبلی، 3.7 درصد پیش بینی شده است. اتحادیه اروپا انتظار
دارد تا سال 2022 سطح اقتصاد این اتحادیه به زمان قبل از کرونا باز گردد اما روند احیاي اقتصاد در برخی از کشورها طولانی تر

 
خواهد بود. پیش بینی شده که محدودیت ها تا ماه مارس ادامه پیدا خواهد کرد. 

تاکنون بیش از 118 میلیون و 827 هزار و 624 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین دو میلیون و 545 هزار و 528
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 525 هزار و 823 نفر، برزیل با 255

 
هزار و 18 نفر، مکزیک با 185 هزار و 715 نفر، هند با 157 هزار و 256 نفر و انگلیس با 122 هزار و 953 نفر بوده است. 

آرتور هوگان – تحلیلگر ارشد بازار سرمایه در موسسه نشنال سکیوریتیز کورپوریشن – گفت: اکنون زمان آن رسیده است که توجه
معامله گران و فعالان بازار به شاخص هاي بنیادي جلب شود. اخبار مربوط به ویروس امیدوارکننده تر از قبل هستند اگرچه هنوز تا
خلاصی از آن فاصله زیادي داریم اما می توانیم رد پاي بهبود تدریجی در بخش هاي مختلف را مشاهده کنیم. با توجه به حضور خوب

 
و نیرومند سیاستگذاران پولی، بازارها کمتر نسبت به کافی نبودن سیاست هاي پولی و مالی براي حمایت از رشد  اقتصادي نگران اند. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت همه شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالاتري از روز قبل خود بسته شدند.

 
شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 2.08 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 31 هزار و 576.56 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 2.16 درصد افزایش تا سطح 3893.60 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی

 
«نزدك کامپوزیت» با 2.55 درصد صعود در سطح 13 هزار و 529.07 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص “فوتسی 100” بورس لندن با 1.62 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح 6588.53
واحد بسته شد.  شاخص “دکس 30” بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 1.64 درصدي و ایستادن در سطح 14 هزار و 12.82
واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص “کک 40” بورس پاریس با پیشروي 1.57 درصدي در سطح 5792.80 واحد بسته شد. در

 
مادرید شاخص “ایبکس 35” 1.86 درصد بالا رفت و به 8378.10 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 



در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص “نیک کی 225” بورس توکیو ژاپن با افزایش
2.41 درصدي تا سطح 29 هزار و 663.50 واحدي بالا رفت. شاخص “هانگ سنگ” بورس هنگ کنگ 1.63 درصد بالا رفت و در
سطح 29 هزار و 452.57 واحد بسته شد. در چین شاخص “شانگهاي  کامپوزیت” افزایش 1.54 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
5418.79 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص “اس اند پی اس اند ایکس 200” بورس سیدنی با 1.74 درصد صعود و ایستادن در سطح 6789.55 واحدي به کار
خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص ” تاپیکس” ژاپن نزولی بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت

 
پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها نزولی بود. هر بشکه نفت “وست تگزاس اینتر مدیت” با 1.85 درصد کاهش به 60.36 دلار رسید و

 
نفت خام برنت دریاي شمال با ریزش 1.32 درصدي به ازاي 63.57 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با کاهش 0.49 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1725.53 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با افزایش 0.38 درصدي به ازاي 26.67 دلار مبادله شد. 

 
 -
-



مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار براي صیانت از اشتغال هاي موجود افتتاح

شد/ حمایت از مشاغل خرد و خانگی در اولویت ماست

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/12/12

عیسی منصوري گفت: جهت صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را ایجاد کردیم تا با فعالیت هاي خود در
حوزه حفظ اشتغال براي جامعه هدف خود مفید باشد.

معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی: مرکز مدیریت اورژانس کسب و کار براي صیانت
از اشتغال هاي موجود افتتاح شد/ حمایت از مشاغل خرد و
خانگی در اولویت ماست عیسی منصوري گفت: جهت
صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را
ایجاد کردیم تا با فعالیت هاي خود در حوزه حفظ اشتغال

 
براي جامعه هدف خود مفید باشد. 

به گزارش برنا؛ عیسی منصوري، معاون توسعه اشتغال و
کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم رونمایی از سامانه اي در حوزه کسب و کار کشور که صبح امروز 12 اسفندماه
در دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد، گفت: تشخیص ما این است در نظام حکمرانی که در کشور جاري ست یک فاصله بین حوزه

 
سیاست گذاري و منجر به نتیجه وجود دارد که براي پر کردن این خلا نیازمند ایجاد نهادهایی هستیم تا در نقش پلتفرم کار کنند. 

او افزود: با این رویکرد و با تاکید وزیر کار و همچنین براي صیانت از اشتغال موجود، مرکز اورژانس کسب و کار را ایجاد کردیم تا با

 
فعالیت هاي خود در حوزه حفظ اشتغال براي جامعه هدف خود مفید باشد. 

منصوري تصریح کرد: ما در این حوزه علاوه بر توسعه کسب و کار بنا داریم به حوزه مشاغل خرد و خانگی هم توجه ویژه داشته باشیم
که البته این طرح یعنی طرح حمایت از مشاغل خرد و خانگی ابتدا به صورت پایلوت اجرا شد و سپس در سراسر کشور به اجرا درآمد

 
و الان همکاران من تثبیت توسعه کسب و کار خرد و خانگی را در پیش گرفتند و مطمئن هستم این برنامه ها نهادینه می شود. 

معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی ادامه داد: باتوجه به وجود ظرفیت خوب جهاد دانشگاهی انشاالله برنامه هاي دیگر را در دستور کار

 
قرار می دهیم دنبال تا براي کل کشور مفید باشد. 

منصوري عنوان کرد: ظرفیت انسانی که جهاد دانشگاهی دارد باعث شده وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی اقبال بسیار خوبی نسبت به

 
این مجموعه نشان دهد تا بتوانیم از ظرفیت خوب آن استفاده کنیم و قابلیت ها و استعدادهاي جوانان را شکوفا کنیم. 

//انتهاي پیام:5



کامل ترین تقویم روزشمار سال 1400؛ به همراه مناسبت ها و تعطیلی هاي سال

1400

منبع: نبض خبرشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/12/12

نبض خبر ؛تقویم سال 1400 و مناسبت ها تقویم روز شمار سال 1400 منتشر شد. تا این لحظه، این تقویم رسمی کشور
است. اما بر اساس تغییرات تقویم سال هجري قمري احتمال دارد برخی از مناسبت هاي آن کمی تغییر کند. به عنوان مثال

ممکن است که سالروز وفات پیامبر (ص) و امامان با اختلاف یک (...) نوشته کامل ترین تقویم ...

نبض خبر ؛تقویم سال 1400 و مناسبت ها تقویم روز شمار سال 1400 منتشر شد. تا این لحظه، این تقویم رسمی کشور است.
اما بر اساس تغییرات تقویم سال هجري قمري احتمال دارد برخی از مناسبت هاي آن کمی تغییر کند. به عنوان مثال ممکن است که

 
سالروز وفات پیامبر (ص) و امامان با اختلاف یک (...) 

 
 

نبض خبر ؛تقویم سال 1400 و مناسبت ها تقویم روز شمار سال 1400 منتشر شد. تا این لحظه، این تقویم رسمی کشور است. اما بر
اساس تغییرات تقویم سال هجري قمري احتمال دارد برخی از مناسبت هاي آن کمی تغییر کند. به عنوان مثال ممکن است که
سالروز وفات پیامبر (ص) و امامان با اختلاف یک روز بر اساس تقویم هجري شمسی تغییر کند. به همین خاطر سایت هیچ گونه
مسئولیتی در قبال تغییراتی که در آینده بر روي تقویم انجام می شود، نداشته و در ایام تعطیلی هیچ گونه مسئولیتی را نمی پذیرد.

 تقویم ماه فروردین سال 1400 مناسبت هاي ماه فروردین تقویم

 
سال 1400 / تقویم ماه فروردین سال 1400  

 
- 1 فروردین جشن عید نوروز 

 
- 2 فروردین عیدنوروز 

 
- 3 فروردین عیدنوروز 

 
- 4 فروردین عیدنوروز 



 
- 5 فروردین روز جوان و ولادت علی اکبر علیه السلام ( 11 شعبان ) 

 
- 6 فروردین روز شادباش نویسی 

 
 ( March 27 ) 7 فروردین روز جهانی تئاتر -

 
- 9 فروردین ولادت امام زمان (ع) و جشن نیمه شعبان ( 15 شعبان ) 

 
- 10 فروردین جشن آبانگاه 

 
- 12 فروردین روز جمهوري اسلامی ایران 

 
- 13 فروردین جشن سیزده به در 

 
- 17 فروردین جشن سروشگان 

 
 ( April 7 ) 18 فروردین روز جهانی بهداشت -

 
- 19 فروردین جشن فروردینگان 

 
- 23 فروردین روز دندانپزشک 

 
- 25 فروردین روز بزرگداشت عطار نیشابوري 

 
- 29 فروردین روز ارتش جمهوري اسلامی ایران 

- 30 فروردین روز علوم آزمایشگاهی  تقویم ماه اردیبهشت سال

 
1400 مناسبت هاي ماه اردیبهشت تقویم سال 1400 / تقویم ماه اردیبهشت سال 1400  

 
- 1 اردیبهشت روز بزرگداشت سعدي 

 
 ( April 22 ) 2 اردیبهشت جشن گیاه آوري؛ روز زمین -

 
- 3 اردیبهشت روزبزرگداشت شیخ بهایی؛ روز جهانی کارآفرینی 

 
- 8 اردیبهشت ولادت امام حسن مجتبی علیه السلام ( 15 رمضان ) 

 
- 9 اردیبهشت روزشوراها 

 
- 9 اردیبهشت روز جهانی روانشناسی 

 
- 10 اردیبهشت جشن چهلم نوروز، روز ملی خلیج فارس 

 
 ( May 1 ) 11 اردیبهشت روز جهانی کارگر -

 
- 11 اردیبهشت شب قدر ( 18 رمضان ) 

- 12 اردیبهشت شهادت استاد مرتضی مطهري و بزرگداشت روز معلم 



 
- 12 اردیبهشت ضربت خوردن حضرت علی علیه السلام ( 19 رمضان ) 

 
- 14 اردیبهشت شهادت حضرت علی علیه السلام ( 21 رمضان ) 

 
- 15 اردیبهشت جشن میانه بهار 

 
- 15 اردیبهشت شب قدر ( 22 رمضان ) 

 
 ( May 5 ) 15 اردیبهشت روز جهانی ماما -

 
- 17 اردیبهشت روز اسناد ملی و میراث مکتوب 

 
 ( May 8 ) 18 اردیبهشت روز جهانی صلیب سرخ و هلال احمر -

 
- 24 اردیبهشت عید سعید فطر ( 1 شوال ) 

 
- 25 اردیبهشت روز بزرگداشت فردوسی 

 
- 25 اردیبهشت عید سعید فطر ( 2 شوال ) 

 
- 27 اردیبهشت روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- 28 اردیبهشت روز بزرگداشت حکیم عمر خیام 

- 28 اردیبهشت روز جهانی موزه ( May 18 )  تقویم ماه

 
خرداد سال 1400 مناسبت هاي ماه خرداد تقویم سال 1400 / تقویم ماه خرداد سال 1400  

 
- 1 خرداد روز بهینه سازي مصرف 

 
- 1 خرداد روز بزرگداشت ملاصدرا 

 
- 3 خرداد روز مقاومت و فتح خرمشهر در عملیات بیت المقدس، روز  ایثار و پیروزي 

 
- 4 خرداد روز مقاومت و پایداري 

 
- 6 خرداد جشن خردادگان 

 
- 14 خرداد رحلت حضرت امام خمینی رحمت االله علیه 

 
- 15 خرداد قیام خونین 15 خرداد 

 
 ( June 5 ) 15 خرداد روز ملی محیط زیست -

 
- 17 خرداد شهادت امام جعفر صادق علیه السلام ( 25 شوال ) 

 
 ( June 10 ) 20 خرداد روز جهانی صنایع دستی -

- 22 خرداد ولادت حضرت معصومه سلام االله علیها و روز دختران ( 1 ذوالقعده ) 



 
 ( June 12 ) 22 خرداد روز جهانی مبارزه با کار کودکان -

 
 ( June 14 ) 24 خرداد روز جهانی اهداي خون -

 
- 25 خرداد روز ملی گل وگیاه 

 
- 27 خرداد روز جهاد کشاورزي 

- 27 خرداد روز جهانی بیابان زدایی ( June 17 )  تقویم ماه

 
تیر سال 1400 مناسبت هاي ماه تیر تقویم سال 1400 / تقویم ماه تیر سال 1400  

 
- 1 تیر جشن آغاز تابستان 

 
- 1 تیر روز اصناف 

 
- 1 تیر ولادت امام رضا علیه السلام ( 11 ذوالقعده ) 

 
 ( June 26 ) 5 تیر روز جهانی مبارزه با مواد مخدر -

 
- 7 تیر انفجار شهادت دکتر بهشتی و 72 نفر از اعضاي حزب، روز قوه قضاییه 

 
- 8 تیر روز مبارزه با سلاح هاي شیمیایی و میکروبی 

 
- 10 تیر روز صنعت و معدن 

 
- 13 تیر جشن تیرگان 

 
- 14 تیر روز قلم 

 
- 15 تیر جشن خام خواري 

 
- 20 تیر شهادت امام محمد تقی علیه السلام ( 30 ذوالقعده ) 

 
- 25 تیر روز بهزیستی و تامین اجتماعی 

 
- 27 تیر اعلام پذیرش قطعنامه 598 شوراي امنیت از سوي ایران 

 
- 27 تیر شهادت امام محمد باقر علیه السلام ( 7 ذوالحجه ) 

 
- 29 تیر روز عرفه ( 9 ذوالحجه ) 



- 30 تیر جشن عید سعید قربان ( 10 ذوالحجه )  تقویم ماه

 
مرداد سال 1400 مناسبت هاي ماه مرداد تقویم سال 1400 / تقویم ماه مرداد سال 1400  

 
- 4 مرداد ولادت امام علی النقی الهادي (ع) ( 15 ذوالحجه ) 

 
- 6 مرداد روز ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي 

 
- 7 مرداد جشن مردادگان 

 
- 7 مرداد عید سعید غدیر خم ( 18 ذوالحجه ) 

 
- 8 مرداد روز بزرگداشت شیخ شهاب الدین سهروردي 

 
- 9 مرداد ولادت امام موسی کاظم علیه السلام ( 20 ذوالحجه ) 

 
- 10 مرداد جشن چله تابستان 

 
 ( August 1 ) 10 مرداد شروع هفته جهانی شیردهی -

 
- 14 مرداد صدور فرمان مشروطیت 

 
- 17 مرداد بزرگداشت روز خبرنگار 

 
 ( August 13 ) 22 مرداد روز جهانی چپ دست ها -

 
- 26 مرداد سالروز ورود آزادگان 

 
- 27 مرداد تاسوعاي حسینی ( 9 محرم ) 

 
- 28 مرداد روز عاشوراي حسینی ( 10 محرم ) 

 
- 28 مرداد سالروز حوادث 28 مرداد و برکناري دکتر محمد مصدق 

 
- 28 مرداد سالروز حادثه آتش زدن سینما رکس آبادان 

 
 ( August 19 ) 28 مرداد روز جهانی عکاسی -



- 30 مرداد شهادت امام زین العابدین علیه السلام ( 12 محرم ) 

 
تقویم ماه شهریور سال 1400 مناسبت هاي شهریور ماه تقویم سال 1400 / تقویم ماه شهریور سال 1400  

 
- 1 شهریور روز پزشک و بزرگداشت ابوعلی سینا 

 
- 2 شهریور شروع هفته دولت 

 
- 4 شهریور زادروز کوروش کبیر 

 
- 4 شهریور جشن شهریورگان 

 
- 4 شهریور روز کارمند 

 
- 5 شهریور روز بزرگداشت محمدبن زکریاي رازي و روز داروساز 

 
- 8 شهریور روز مبارزه با تروریسم، انفجار در دفتر نخست وزیري جمهوري اسلامی ایران 

 
- 11 شهریور روز صنعت چاپ 

 
- 13 شهریور روز بزرگداشت ابوریحان بیرونی 

 
- 13 شهریور روز تعاون 

 
- 17 شهریور قیام خونین  17 شهریور 

 
- 19 شهریور درگذشت آیت االله طالقانی 

 
 ( September 10 ) 19 شهریور روز جهانی جلوگیري از خودکشی -

 
 ( September 11 ) 20 شهریور حمله به برج هاي دوقلوي مرکز تجارت جهانی -

 
- 21 شهریور روز سینما 

 
 ( September 13 ) 22 شهریور روز گرامیداشت برنامه نویسان -

 
- 27 شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار 

 
- 30 شهریور روز گفتگوي تمدن ها 

 
 ( September 21 ) 30 شهریور روز جهانی صلح -



- 31 شهریور شروع هفته دفاع مقدس  تقویم ماه مهر سال

 
1400 مناسبت هاي ماه مهر تقویم سال 1400 / تقویم ماه مهر سال 1400  

 
- 1 مهر آغاز حمله مغول به ایران سال 598 خورشیدي 

 
 ( September 27 ) 5 مهر روز جهانی جهانگردي -

 
- 6 مهر اربعین حسینی ( 20 صفر ) 

 
- 7 مهر روز ایمنی و آتش نشانی 

 
- 7 مهر سقوط هواپیماي حامل تعدادي از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو، فلاحی، فکوري، جهان آرا) در سال 1360 

 
- 8 مهر روز بزرگداشت مولوي 

 
 ( September 30 ) 8 مهر روز جهانی ناشنوایان -

 
 ( September 30 ) 8 مهر روز جهانی مترجم و ترجمه -

 
 ( October 1 ) 9 مهر روز جهانی سالمندان -

 
- 13 مهر روز نیروي انتظامی 

 
 ( October 5 ) 13 مهر روز جهانی معلم -

 
- 14 مهر روز دامپزشکی 

 
- 14 مهر رحلت رسول اکرم، شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام ( 28 صفر ) 

 
- 15 مهر شهادت امام رضا علیه السلام ( 29 صفر ) 

 
- 16 مهر جشن مهرگان 

 
- 16 مهر روز ملی کودك 

 
- 16 مهر هجرت پیامبر اکرم از مکه به مدینه ( 1 ربیع الاول ) 

 
 ( October 9 ) 17 مهر روز جهانی پست -

 
 ( October 10 ) 18 مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام -

 
 ( October 11 ) 19 مهر روز جهانی دختر -

 
- 20 مهر روز بزرگداشت حافظ 

 
- 21 مهر جشن پیروزي کاوه و فریدون 



 
 ( October 14 ) 22 مهر روز جهانی استاندارد -

 
 ( October 15 ) 23 مهر روز جهانی عصاي سفید -

 
- 23 مهر شهادت امام حسن عسکري علیه السلام ( 8 ربیع الاول ) 

 
 ( October 16 ) 24 مهر روز جهانی غذا -

 
 ( October 17 ) 25 مهر روز جهانی مبارزه با  فقر -

 
- 26 مهر روز تربیت بدنی و ورزش 

 
- 27 مهر روز میلاد رسول اکرم به روایت اهل سنت ( 12 ربیع الاول ) 

 تقویم ماه آبان سال 1400 مناسبت هاي ماه آبان تقویم سال

 
1400 / تقویم ماه آبان سال 1400  

 
- 1 آبان روز آمار و برنامه ریزي 

 
- 2 آبان ولادت رسول اکرم و امام جعفر صادق علیه السلام ( 17 ربیع الاول } 

 
- 8 آبان روز نوجوان 

 
- 10 آبان جشن آبانگان 

 
- 13 آبان روز دانش آموز 

 
- 14 آبان روز فرهنگ عمومی 

 
- 18 آبان روز ملی کیفیت 

 
- 23 آبان ولادت امام حسن عسکري علیه السلام ( 8 ربیع الثانی ) 

 
 ( November 14 ) 23 آبان روز جهانی دیابت -

 
- 24 آبان روز کتاب و کتابخوانی 

 
 ( November 15 ) 24 آبان روز جهانی فلسفه -

 
- 25 آبان وفات حضرت معصومه سلام االله علیها ( 10 ربیع الثانی ) 



- 29 آبان روز جهانی کودك ( November 20 )  تقویم ماه

 
آذر سال 1400 مناسبت هاي ماه آذر تقویم سال 1400 / تقویم ماه آذر سال 1400  

 
 ( November 25 ) 4 آذر روز جهانی مبارزه با خشونت علیه زنان -

 
- 5 آذر روز بسیج مستضعفان 

 
- 7 آذر روز نیروي دریایی 

 
- 9 آذر جشن آذرگان 

 
- 10 آذر روز مجلس 

 
 ( December 1 ) 10 آذر روز جهانی بیماري ایدز -

 
 ( December 3 ) 12 آذر روز جهانی معلولان -

 
- 13 آذر روز بیمه 

 
- 15 آذر روز حسابدار 

 
- 16 آذر روز دانشجو 

 
- 19 آذر میلاد حضرت زینب سلام االله علیها و روز پرستار ( 5 جمادي الاولی ) 

 
- 25 آذر روز پژوهش 

 
- 26 آذر روز حمل و نقل 



- 30 آذر جشن شب یلدا  تقویم ماه دي سال 1400 مناسبت

 
هاي ماه دي تقویم سال 1400 / تقویم ماه دي سال 1400  

 
 ( December 25 ) 4 دي عید کریسمس -

 
- 5 دي سالروز زلزله بم در سال 1382 

 
- 5 دي سالروز شهادت آشو زرتشت، ابَرَانِسان بزرگ تاریخ 

 
 ( January 1 ) 11 دي جشن شروع سال نو میلادي -

 
- 17 دي شهادت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها ( 3 جمادي الثانیه ) 

 
- 20 دي سالروز به قتل رسیدن امیرکبیر به دستور ناصرالدین شاه قاجار 

( January 11 ) 1936 21 دي درگذشت کارل دیوید آندرسون فیزیکدان آمریکایی، برندهٔ جایزه فیزیک نوبل سال -



 تقویم ماه بهمن سال 1400  مناسبت هاي ماه بهمن تقویم سال

 
1400/ تقویم ماه بهمن سال 1400   

 
- 1 بهمن میلاد حکیم فردوسی 

 
- 2 بهمن جشن بهمنگان 

 
- 4 بهمن میلاد حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و روز مادر ( 20 جمادي الثانیه ) 

 
- 5 بهمن روز جشن نوسره 

 
- 10 بهمن روز جشن سده 

 
- 12 بهمن بازگشت امام خمینی (ره) به ایران 

 
- 14 بهمن میلاد امام محمد باقر علیه السلام ( 1 رجب ) 

 
- 15 بهمن جشن میانه زمستان 

 
- 16 بهمن شهادت امام علی النقی الهادي علیه السلام ( 3 رجب ) 

 
- 19 بهمن روز نیروي هوایی 

 
- 22 بهمن جشن انقلاب اسلامی 

 
 ( February 11 ) 22 بهمن روز حمله به سفارت روسیه و قتل گریبایدوف سفیر روسیه تزاري در ایران -

 
- 23 بهمن میلاد  امام محمد تقی علیه السلام ( 10 رجب ) 

 
 ( February 12 ) 23 بهمن زادروز چارلز داروین بنیانگذار نظریه ي فرگشت از طریق انتخاب طبیعی -

 
 ( February 14 ) 25 بهمن روز ولنتاین -

 
- 26 بهمن میلاد امام علی علیه السلام و روز پدر ( 13 رجب ) 

 
- 28 بهمن وفات حضرت زینب سلام االله علیها ( 15 رجب ) 



- 29 بهمن  روز عشق و جشن سپندارمذگان  تقویم ماه اسفند

 
سال 1400 مناسبت هاي ماه اسفند تقویم سال 1400 / تقویم ماه اسفند سال 1400  

 
 ( February 21 ) 2 اسفند روز جهانی زبان مادري -

 
- 5 اسفند روز بزرگداشت زمین و بانوان 

 
- 5 اسفند روز بزرگداشت خواجه نصیر الدین طوسی و روز مهندس 

 
- 7 اسفند سالروز استقلال کانون وکلاي دادگستري و روز وکیل مدافع 

 
- 7 اسفند سالروز درگذشت علی اکبر دهخدا  تقویم سال 1400 و مناسبت ها 

 
- 8 اسفند شهادت امام موسی کاظم علیه السلام ( 25 رجب ) 

 
- 10 اسفند جشن مبعث رسول اکرم ( 27 رجب ) 

 
- 15 اسفند روز درختکاري  تقویم سال 1400 و مناسبت ها 

 
- 16 اسفند ولادت سالار شهیدان، امام حسین علیه السلام و روز پاسدار ( 3 شعبان ) 

 
- 17 اسفند میلاد ابوالفضل العباس علیه السلام و روز جانباز ( 4 شعبان ) 

 
 ( March 8 ) 17 اسفند روز جهانی زنان -

 
- 18 اسفند میلاد امام زین العابدین علیه السلام ( 5 شعبان ) 

 
- 24 اسفند میلاد علی اکبر علیه السلام و روز جوان ( 11 شعبان ) 

 
- 25 اسفند پایان شاهنامه فردوسی  تقویم سال 1400 و مناسبت ها 

 
- 28 اسفند میلاد حضرت قائم عجل االله تعالی فرجه و جشن نیمه شعبان ( 15 شعبان ) 

 
- 29 اسفند روز ملی شدن صنعت نفت ایران  تقویم سال 1400 و مناسبت ها 

( March 20 ) 29 اسفند روز جهانی شادي -



از لفاظی تا التماس کشورهاي اروپایی براي خرید قطعات تراکتور ایران/

صادرات 660 میلیارد تومانی تراکتورسازي

منبع: دیپلماسی ایرانیشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرعامل هلدینگ تراکتورسازي تبریز گفت: کشورهاي اروپایی گفتند پول به حساب ما واریز کنید اما تعهد نمی دهیم تا چند
سال دیگر قطعه به شما بدهیم و به خاطر تحریم هم شاید امکان بازگشت پول نباشد؛ اما مهندسان ما کاري کردند همان کشورها

 
التماس می کنند به ما قطعه بفروشید. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، شاه کلید مدیریت اقتصاد کشور در شرایط تحریم فرمایش مقام معظم رهبري تحت

 
عنوان «اقتصاد مقاومتی» و «مدیریت جهادي» است که برخی شرکت ها و کارخانه ها توانسته اند به آن عمل کنند. 

کارخانه تراکتور سازي تبریز در شرایط تحریم که مسیر غذا و دارو را هم سد کرده اند، توانسته به 40 کشور جهان  تراکتور و قطعات

 
بفروشد و سالانه 660 میلیارد تومان ارزآوري داشته 100 درصد قطعات تراکتور را در داخل تولید کند. 

در این زمینه مصاحبه اي با ابوالفتح ابراهیمی مدیرعامل هلدینگ تراکتورسازي تبریز انجام دادیم و با اقداماتی که در این کارخانه

 
انجام شده بیشتر آشنا می شوید. 

مدیرعامل هلدینگ تراکتورسازي تبریز می گوید: کشورهاي اروپایی گفتند، پول  به حساب ما واریز کنید، تعهد نمی دهیم تا چند
سال دیگر قطعه به شما بدهیم، به خاطر تحریم  شاید امکان بازگشت پول هم نباشد،  پس از این مهندسان ما دست به کار شدند تا

 
جایی که بعدا همان کشورها التماس کردند، به ما قطعه بفروشید. 

 
فارس: لطفا براي آشنایی مخاطبان درباره هلدینگ تراکتورسازي تبریز و فعالیت هایی که می شود، توضیح دهید؟ 

ابراهیمی: تراکتورسازي شامل کارخانه هاي موتورسازي، ریخته گري و حتی خودروسازي است. در ارومیه و کردستان دو کارخانه
مونتاژ و در کشورهاي آفریقایی نمایندگی داریم. به برخی کشورها به صورت «سی کی دي» می فرستیم و آنها تراکتور می سازند.
علاوه بر اینها، 2 کارخانه تراکتور در آمریکاي لاتین و ونزوئلا داریم که مدیریت آنها با ما است و یک کارخانه هم در تاجیکستان داریم.

تراکتور نقش مهمی در  تولید کشاورزي داشته و کاتالیزور بخش صنعت نیز محسوب می شود، با بیش از 800 قطعه ساز همکاري
داریم و اگر به هر دلیلی تولید افت داشته باشد، به صنعت  و اشتغال این بخش آسیب وارد می کند. رابطه مستقیمی بین اشتغال
صنعت و فعالیت هلدینگ تراکتورسازي به ویژه در استان ها وجود دارد. بیش از 180 نمایندگی فروش و بیش از 200 نمایندگی
خدماتی در ایران وجود دارد. مجموعه اینها خانواده اي است که بیش از 200 هزار شغل غیرمستقیم و 6 هزار شغل مستقیم ایجاد

 
کرده است. 

 
تراکتورسازي تلاش می کند تنوع و کیفیت، تولیدات خود را بیشتر کند و نیاز کشور را تأمین کند.  



 
فارس: تا چه اندازه نیاز کشور را تأمین می کنید؟ 

ابراهیمی: نیاز کشور ایران به تراکتور در شرایط خشکسالی 11 هزار،  شرایط عادي 16 هزار و شرایط مطلوب تا 20 هزار دستگاه است

 
و مازاد  آن را صادر می کنیم.  

 
فارس: یعنی الان کشور نیاز به واردات تراکتور ندارد؟ 

ابراهیمی: تراکتور با قدرت از 35 تا 150 اسب بخار را تولید می کنیم که تمام نیازهاي کشاورزي کشور را تامین می کند، شاید در
مزارع بزرگ تراکتورهایی با بیش از 150 اسب بخار هم لازم باشد که تعداد آنها از  10 تا 20 دستگاه فراتر نمی رود، بنابراین اقتصادي
نیست، ما خط تولید به خاطر آن راه اندازي کنیم، مگر اینکه در آینده بازارهاي صادراتی را تقویت کنیم و دستگاه هاي بزرگ با اهداف

 
صادراتی بسازیم.  

 
فارس: منظور شما این است که به تراکتورهاي بسیار سنگین  در بخش کشاورزي نیاز است، اما تولید نمی کنیم؟ 

ابراهیمی: تراکتورهایی تا 150 اسب بخار به خوبی نیاز کشاورزي کشور را پاسخ می دهد و نیاز به تراکتورهاي بزرگ تر به صورت

 
جدي وجود ندارد.   

 
فارس: سالانه چقدر تراکتور تولید می شود و چه میزان از تراکتور سنگینی که اشاره کردید، وارد می کنید؟ 

ابراهیمی: کل واردات تراکتور سنگین امسال یعنی بیش از 150 اسب بخار شاید به 30 دستگاه هم نرسد، اما  صادرات امسال از 1500

 
دستگاه عبور کرد. صادرات قبل از تحریم ها عمدتا به کشورهاي اروپایی نظیر هلند بود و آنها از کیفیت و قیمت بسیار راضی بودند. 

تراکتورهاي ارزان در دنیا طالب زیادي دارد، اگرچه به دنبال بهره وري هستند، اما از نظر اقتصادي هم می خواهند به صرفه باشد، در
هلند تراکتور ما را که نصف قیمت بازار آنها بود، ترجیح می دادند. در کشورهاي جهان سوم تراکتور گران اصلا توجیه اقتصادي ندارد و

 
به خاطر اینکه هزینه تولید را کاهش دهند از تراکتورهاي ارزان تر استفاده می کنند.  

 
فارس: چرا قیمت تراکتورهاي ایران ارزان تر است؟ 

ابراهیمی: همه قطعات تراکتور را خودمان تولید می کنیم، در همه نقاط کشور در روستاهاي دور افتاده هم قطعات وجود دارد و تهیه

 
آنها راحت تر و کم هزینه است. 

 
فارس: ارز حاصل از صادرات تراکتور چقدر است؟ 

ابراهیمی: معادل 660 میلیارد تومان میزان ارزآوري صادرات تراکتور بود. موتورسازان به کشورهاي یوگسلاوي سابق و قطعه سازان به

 
کشورهاي دیگر صادر می کنند تراکتور ایران به 40 کشور جهان صادر می شود. 

 
فارس: پس صادرات شما فقط تراکتور نیست 



 
ابراهیمی: قطعات ریخته گري و موتور علاوه بر تراکتور به کشورهاي دیگر صادر می کنیم. 

 
فارس: آیا همه قطعات تراکتورها تولید داخل است؟ 

ابراهیمی: تراکتور 90 درصد داخلی سازي شده، اما 10 درصد برخی قطعات مانند تایر وارداتی است و این در تمام دنیا رایج است که
برخی قطعات غیر مرتبط را براي کاهش هزینه از شرکت هاي دیگر تامین یا وارد می کنند. به خاطر برخی قطعات نمی توان خط

 
تولید مجزا راه اندازي کرد. 

 
فارس:  آیا تحریم بر تولیدات کارخانه تراکتورسازي تاثیر گذاشت؟ 

 
ابراهیمی: بله کاملا اثر گذاشت و تولیدات ما را بیشتر کرد.  

 
بازدید سردار نقدي از خط تولید تراکتور در تبریز  

 
فارس: چه کار کردید که بیشتر شد؟ 

ابراهیمی: زمانی که جواب سربالا از تأمین کنندگان اروپایی شنیدیم، مهندسان ایرانی تصمیم خود را گرفتند و عزم جزم کردند که

 
 هر طور شده تولید را در داخل انجام بدهند. 

کشورهاي اروپایی گفتند، پول  به حساب ما واریز کنید تعهد نمی دهیم تا چند سال دیگر قطعه به شما بدهیم، به خاطر تحریم  شاید
امکان بازگشت پول هم نباشد،  پس از این مهندسان ما دست به کار شدند تا جایی که بعدا همان کشورها التماس کردند، به ما قطعه

 
بفروشید. 

پس از آن مهندسان ما خودشان قالب هایی را طراحی کردند و روي نرم افزارهایی که خودشان نوشته بودند کار کردند و مدل هاي
بسیار موفقی را ارائه کردند. علاوه بر مدل هاي خارجی، روي تکنولوژي هاي پیشرفته کار کردند. مهندسان تحصیل کرده و دانشمند
ما همه اینها را طراحی کردند، کار به جایی رسید، همین کشورهایی که زمانی حرفهاي سربالا به ما گفته بودند، به التماس افتادند که

 
به آنها قطعه بفروشیم. 

 
فارس: اسم این کشورها را می گویید؟ 

 
ابراهیمی: کشورهایی نظیر ایتالیا و آلمان و ترکیه بودند. 

 
فارس: چه محصولی از شما وارد کردند؟ 

 
ابراهیمی: قطعات تراکتور حتی به هلند هم فرستادیم. 

 
فارس: چرا می خواستند قطعات از کشور ما وارد کنند. 



 
ابراهیمی: به دلیل کیفیت و قیمت مناسب. محصول تولیدي آنها قیمت بسیار بالاتري داشت.  

فارس: مشکل عمده در بخش هاي تولیدي کشور هزینه بالا است اما شما می گویید هزینه هاي ما نسبت به آنها پایین تر بود، کار

 
ویژه اي کردید؟ 

ابراهیمی: روي کاهش قیمت تمام شده کار کردیم، بهره وري نیروي انسانی را افزایش دادیم روش هاي ارتقاي بهره وري را مرتب در
همه زمینه ها شناسایی می کنیم. کار به جایی رسید با کاهش قیمت تمام شده، مشتریان زیادي پیدا کردیم، به همین دلیل در عراق
و افغانستان تراکتور ایران بسیار طالب دارد. ما تلاش کردیم که براساس ویژگی ها و نیازمندي کشورها تولید کنیم. 1500 دستگاه

 
تراکتور را به 40 کشور صادر کردیم. 

 
سردار نقدي معاون سپاه در حال امتحان کردن تراکتور ایرانی 

فارس: با شیوع کرونا خیلی از کشورها تأمین داخل را در اولویت قرار دادند، پوتین رئیس جمهور روسیه دستور داده براي صادرات
محصولات کشاورزي عوارض و مالیات سنگین وضع کنند، اما  کارخانه تراکتورسازي تبریز محصول خود را انبار کرده و به بازار نمی

 
داد، همان زمان قیمت ها در بازار 40 درصد افزایش داشت و این با سیاست کشورهاي پیشرفته همسو نیست  

ابراهیمی: قیمت فلزات به عنوان ماده اولیه تراکتور از سال 97 تاکنون از کیلویی یک هزار تومان به 10 هزار تومان رسیده، تنها امسال
قیمت فولاد 160 درصد افزایش داشت، بنابراین قیمت تراکتور متناسب با قیمت فلزات افزایش نیافت و قیمت تراکتور را از ابتداي
امسال فقط 40 درصد افزایش دادیم. باید بررسی شود که چرا قیمت فولاد و فلزات که کارخانه هاي آن مربوط به افراد خاصی هستند

 
افزایش لجام گسیخته داشته، ما در حقیقت مصرف کننده محصول آنها هستیم.  

 
فارس: دلیل عدم عرضه تراکتور به بازار چه بود؟ 

ابراهیمی: فروردین سال 99 به دلیل محدودیت هاي کرونا کسی حاضر به حمل تراکتور به استان هاي دیگر نشد.  3 هزار دستگاه در
انبارها ماند، حتی شماره گذاري هم تعطیل شد، در حالی که اینها فروخته شده بود و به دلیل این مشکلات ما مجبور بودیم در انبارها

 
نگه داري کنیم. کارخانه فقط تولیدکننده تراکتور است و به دستور وزارت جهاد کشاورزي تراکتور در اختیار کشاورزان قرار می دهد. 

 
فارس: مجوز صادرات را چه کسی می دهد؟ 

ابراهیمی: تراکتورهایی که صادر می کنیم، خاص هستند و شاید با اقلیم کشور ما سازگار نباشد. مثلاً تراکتورهاي ویژه افغانستان
درست می کنیم و به آنها صادر می کنیم و یا به کشورهاي دیگر هم همین طور. تراکتوري که به آفریقا می فرستیم اینجا مشتري

 
ندارد و ویژه آن منطقه است البته ارز آوري خوبی براي کشور دارد.  

فارس: 4.5 میلیون بهره بردار کشاورزي وجود دارد که خیلی از اینها به دلیل گرانی نمی توانند تراکتور که نیاز اصلی شان است تهیه

 
کنند، چه تسهیلاتی دارید؟ 

ابراهیمی: فروشنده تراکتور، وزارت جهاد و بانک کشاورزي است. بانک به کشاورزان در قبال وثیقه وام می دهد، اما متاسفانه این روشن

 
است که خیلی از کشاورزان نمی توانند وثیقه را تأمین کنند و نمی توانند از این تسهیلات استفاده کنند. 



 
فارس: بانک کشاورزي همواره می گوید اسناد کشاورزي را به عنوان و ثیقه می پذیریم 

 
ابراهیمی: فکر نکنم این طور باشد، بانک سند شهري می خواهد و اغلب تهیه آن براي کشاورزان بسیار سخت است. 

فارس: ایرادي به مکانیزاسیون کشاورزي می گیرند که دستگاه ها متناسب زمین هاي خُرد و کوچک کشاورزي کشور نیست، ژاپن که

 
زمین هاي کوچک تري دارد، دستگاه ها و ادوات کشاورزي خود را ویژه کرده است. 

ابراهیمی: اگر اعتبار داده شود، می توان دستگاه ها و ادوات ویژه زمین کوچک ساخت. پیشنهاد این است که در قالب تعاونی ها و ورود

 
بخش خصوصی و البته با کمک و اعتبار دولت این کار انجام شود. 

 
فارس: امکانات در داخل دارید؟ 

 
ابراهیمی: بله، ما هر دستگاه و قطعه اي را بسته به سفارش می توانیم انجام دهیم، اما نیاز به اعتبار داریم.  

 
فارس: زمانی کارخانه تراکتورسازي وارد رکود شده بود، ولی زود جمع و جور شد، چه کارهایی در این زمینه انجام دادید؟ 

ابراهیمی: پس از اینکه تراکتورسازي در سال 88 خصوصی شد و سهام آن به بورس رفت، تلاش را بیشتر کردند. مواد اولیه ارزان
گرفتیم، تکنولوژي خوب سوار کردیم. یک مرکز تحقیق و توسعه R&D با کمک مهندسان جوان درست کردیم. بعضا مهندسی
معکوس کردیم. همه اینها قیمت تمام شده را پایین آورد. در مدیریت انسانی هم به جاي انتصابات خاص، به افراد باصلاحیت روي

 
آوردیم. ماشین هاي فرسوده را از دور خارج کردیم و دستگاه هاي جدید آوردیم. 

 
فارس: کارخانه تراکتور سازي تا سال 88 زیان ده بود؟ 

ابراهیمی: برخی شرکت ها بله، اما در کل چون زیر نظر سازمان گسترش و نوسازي صنایع بود و اعتبار از آنها تأمین می شد و دولت

 
یارانه پرداخت می کرد، بازدهی کمتر بود.  

 
فارس: آیا پس از سال 88 سودآور شدید؟ 

ابراهیمی: فقط توانستیم ضررها را جبران کنیم و عوامل ضرر را که در دل این مجموعه ها بود، بیرون کشیدیم. مثلا برخی قطعات را
وارد کرده بودند و بلااستفاده بود، یعنی اصلاً نمی شد استفاده کرد، اما پس از مدتی که بهره وري را افزایش دادیم از تأمین کننده

 
سطح C به  A رسیدیم. 

 
فارس: کدام کشور این قطعات غیرقابل استفاده را به شما داده بود؟ 

 
ابراهیمی: ترکیه خیلی از این دستگاه ها را به ما داده بود. 

 
فارس: اشکال از شما بود که نمی دانستید چه وارد کنید یا آنها اشتباهی به شما دادند؟ 



 
ابراهیمی: اینها قبل از دوره من اتفاق افتاده بود. 

فارس: زمانی بسیج به این حوزه ورود کرده و با شما همکاري کرده است و شکوفایی خوبی هم پس از آن شکل گرفته توضیح می

 
دهید؟ 

 
ابراهیمی: بسیج براي ارائه خدمات به مردم وارد شد نه سودجویی، بنابر این سرمایه آورد. 

 
فارس: نوع همکاري بسیج با شما چگونه بود؟ 

ابراهیمی: صندوق قرض الحسنه بسیجیان سرمایه داشت و قرار شد مضاربه اي با آنها کار کنیم صندوق  پول خود را در صنایع سرمایه

 
گذاري کرد و یک پویایی در صنعت ایجاد شد. 

 
فارس: جایگاه تراکتورسازي را در رده بندي جهانی چطور می بینید؟ 

ابراهیمی: شاید از نظر تکنولوژي پایین تر از کشورهاي اروپایی و آمریکایی باشیم، اما از نظر خودکفایی جزو هفت کشور نخست
هستیم که می توانیم همه قطعات را خودمان تولید می کنیم، در شرایط تحریم تولید و صادر می کنیم که به خاطر خودکفایی در
تولید است، خوداتکایی در شرایط تحریم مهم ترین مولفه براي اقتصاد کشور است. وقتی صنایع موشکی ما این قدر پیشرفته است،

دسترسی به صنعت پیشرفته تراکتور کار بسیار راحتی است که با همت جهادي دانشمندان مان محقق شده و خواهد شد.



استخدام 2 هزار فرزند شهید و جانباز بالاي 70 درصد در شهرداري هاي کشور

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون عمران و توسعه امور شهري و روستایی وزیر کشور از استخدام دو هزار فرزند شهید و فرزند جانباز بالاي 70 درصد در
شهرداري هاي سراسر کشور خبر داد.

معاون عمران و توسعه امور شهري و روستایی وزیر کشور از
استخدام دو هزار فرزند شهید و فرزند جانباز بالاي 70

 
درصد در شهرداري هاي سراسر کشور خبر داد. 

به گزارش روز سه شنبه سازمان شهرداري ها و دهیاري
هاي کشور، مهدي جمالی نژاد افزود: در اجراي تکلیف
مقرر در بند (ج) ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه مبنی
بر استخدام فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان70درصد به
بالا، سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز استخدام
رسمی دو هزار نفر براي استخدام فرزندان شهدا و فرزندان

 
جانبازان 70 درصد و بالاتر را در شهرداري هاي سراسر کشور صادر کرده است. 

وي تصریح کرد: فرآیند جذب و استخدام این عزیزان در فضاي رقابتی و براساس شغل محل هاي مورد نیاز هر یک از شهرداري ها با

 
هماهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران و سازمان اداري و استخدامی کشور متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید نیز گفته بود: در جلسه اي که با معاون اول ریاست جمهوري برگزار شد
دستور استخدام همه فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد تا پایان امسال صادر شد که دستور بسیار بزرگی بود و تا به حال سابقه

 
دستور استخدام این میزان فرزند شهید و جانباز را درهیچ دولتی نداشتیم. 

سعید اوحدي درباره استخدام و اشتغال فرزندان جانبازان، تأکید کرده بود: طبق قانون تا پایان برنامه ششم توسعه باید فرزندان شهدا
و جانبازان 70 درصد استخدام شوند که پایان برنامه ششم یک سال و نیم دیگر است و معمولاً یک سال هم تمدید می شود، یعنی
حدوداً دو سال دیگر اما مکاتباتی با رییس جمهور انجام داده و از ایشان خواستیم تا پایان دولت این استخدام ها اتفاق بیفتد که ایشان

نیز دستور استخدام 12 هزار نفر از این عزیزان را صادر کردند./ایرنا



افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند/50 هزار نفر در نوبت دریافت

جهیزیه هستند

منبع: سلامتشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس مرکز برنامه ریزي و پژوهش کمیته امداد امام خمینی(ره) در برنامه صبحگاهی شبکه پنج سیما گفت: افراد نیازمند و
توانمند شناسایی می شوند تا توانمندان به نیازمندان کمک کنند و بیش از یک میلیون حامی براي کودکان یتیم و بدسرپرست داریم

 
و باید شرایطی ایجاد شود که همه ایتام و یتیمان را تحت پوشش قرار دهیم و سرانه پرداختی آنها بالا برود. 

به گزارش  گروه فرهنگ و هنر خبرگزاري سلامت به نقل از
روابط عمومی شبکه پنج سیما، سعید زارع زاده در برنامه یه روز
تازه گفت: در سال هاي قبل با شبکه هاي مردمی و بسیج
محلات همکاري داشتیم و به دنبال این موضوع هستیم که
کمیته امداد امام خمینی(ره) توسط مردم چرخانده شود و در
حال حاضر 5 هزار مرکز نیکوکاري محلات داریم و به دنبال
تصدي گري نیستیم. فعالیت مراکز نیکوکاري محلات به این
صورت هست که در هر محله با محوریت مساجد، افراد معتمد و

ریش سفید، افراد نیازمند و توانمند شناسایی می شوند تا توانمندان به نیازمندان کمک کنند و کمیته امداد امام خمینی(ره) هم با

 
ارائه سامانه هاي لازم و آموزش هاي صحیح کمک به مراکز نیکوکاري می کند. 

زارع زاده اظهار داشت: گروه هاي مختلفی از سوي ما کمک دریافت می کنند که یک گروه افراد سالمند هستند که توان فعالیت
ندارند و وظیفه حاکمیت حمایت از آنها هست و گروه بعدي 80 هزار بیمار صعب العلاج هستند که به واسطه بیماري این گروه هم
توان فعالیت ندارد و گروهی هم به دلیل عدم دسترسی به امکانات، زیرساخت ها، نداشتن فرصت ها و عدم اعتمادبه نفس وابسته شده
بودند و با کمک مردم، دولت و نهادهاي مختلف به گروه سالمندان و بیماران صعب العلاج درخصوص معیشت و مسائل اقتصادي کمک

 
می کنیم. قشري که با مشکل امکانات و زیرساخت ها مواجه هستند را توانمند می کنیم و در اصل به آنها ماهیگیري یاد می دهیم. 

وي افزود: توانمندسازي را براساس سه محور در دستور کار داریم. محور اول اشتغال پایدار هست که با آموزش هاي لازم و ارائه
محصولاتشان به آنها کمک می کنیم و تسهیلاتی نیز به این قشر ارائه می شود که شغل مناسبی را تأسیس کنند. محور دوم ساخت
مسکن هست که 60 هزار واحد مسکونی در روستاها و مناطق محروم با کمک دولت و بنیاد مسکن احداث کرده ایم تا افراد خانه دار
به خوداتکایی برسند. محور سوم هم بحث خودباوري و اعتماد به نفس هست که بر دانش آموزان و دانشجویان تمرکز داریم و حدود
80 هزار دانشجو را تحت پوشش داریم که خیلی از این دانشجویان در رشته هاي خوبی مثل پزشکی پذیرفته شده اند و در مشاغل
مختلفی مثل معلمی، پزشکی و... فعال هستند و خیلی از این دانشجوها حامی و کارمند ما در مجموعه کمیته امداد امام خمینی(ره)

 
شدند. 

رئیس مرکز برنامه ریزي و پژوهش کمیته امداد امام خمینی(ره) در ادامه گفت: در کمیته امداد امام خمینی(ره) 120 نوع خدمت ارائه



می شود که واحد مددکاري ما نیاز افراد را بررسی می کنند و بعد از مددکاري نیازهاي افراد اعم از تسهیلات، درمان، شغل و آموزش
را تأمین می کنیم. شرایط کرونایی اقتصاد دنیا را تحت تأثیر قرار داد و در ایران شرایط سخت اقتصادي و تورم را نیز داشتیم بر همین
مبنا به دستور مقام معظم رهبري در طرح ایران همدل اکرام مهدوي و حسینی را در ماه هاي رمضان و محرم داشتیم و 30 میلیون
پرس غذا و 4 میلیون بسته معیشتی ارائه شد. حجم نیازهاي ما بسیار زیاد است اما ما 120 خدمت را در دستور کار قرار داده ایم و در

 
حکم مقام معظم رهبري به رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) به رعایت کرامت و حرمت افراد تأکید شده است. 

زارع زاده خاطرنشان کرد: در سال جاري حدود 33 هزار جهیزیه پرداخت شده است و هنوز 50 هزار نفر در نوبت دریافت جهیزیه
هستند و در بخش دانش آموزي 80 هزار دانشجو و 700 هزار دانش آموز تحت حمایت داریم که به واسطه شرایط کرونایی در آستانه
ترك تحصیل قرار داشتند و با کمک هاي اخذ شده، 100 هزار تبلت براي دانش آموزان تهیه شد اما هنوز تا 700 هزار دانش آموز

 
فاصله زیادي داریم و در بحث بیماران صعب العلاج فشار زیادي بر روي خانواده هاست. 

رئیس مرکز برنامه ریزي و پژوهش کمیته امداد امام خمینی(ره) در پایان اظهار داشت: حدود 340 هزار یتیم داریم که مردم به خوبی
پاي کار آمده اند و بیش از یک میلیون حامی براي کودکان یتیم و بد سرپرست داریم و در جشن هفته پیش رئیس صداوسیما نیز
حضور داشت که پویش ایران مهربان را راه اندازي کردیم. باید شرایطی ایجاد شود که همه ایتام و یتیمان را تحت پوشش قرار دهیم و
سرانه پرداختی آنها بالا برود و مردم می توانند با مراجعه به سایت ekram.emdad.ir و یا از طریق سامانه #14 به همنوعان خود
کمک کنند و کمک هاي آنها به صورت نقدي و غیر نقدي به دست ما خواهد رسید. این نکته را هم اضافه کنم که صنوف مختلف مثل

 
سیمان و شیرآلات براي ساخت مسکن به مجموعه کمیته امداد امام خمینی(ره) کمک می کنند. 

گفتنی است برنامه "یه روز تازه" مجله خبري صبحگاهی تهیه شده در گروه اجتماعی شبکه پنج سیماست که از شنبه تا چهارشنبه
ساعت 7 تا 9 صبح با بخش هاي مختلفی چون سیاسی، اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی و... با اجراي وحید رونقی، فریبا باقري،

حافظ کاظم زاده، مهدي واعظی، صدیقه مرادي و علی مرادخانی روي آنتن می رود.



ایجادبزرگترین کارخانه تولید چادرمشکی در قم، با برند شهر کریمه اهل

بیت(س)

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/12/12

استاندار قم از برنامه کلنگ زنی طرح اقدام ملی مسکن براي ایجاد یک هزار و 842 واحد با اعتبار 650 میلیارد تومانی و ایجاد
بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی در استان خبر داد.

استاندار قم از برنامه کلنگ زنی طرح اقدام ملی مسکن
براي ایجاد یک هزار و 842 واحد با اعتبار 650 میلیارد
تومانی و ایجاد بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی در

 
استان خبر داد. 

بهرام سرمست، استاندار قم، امروز در آیین تفاهم نامه
همکاري ستاد اجرایی فرمان امام و استانداري قم، عنوان
کرد: در جهت محرومیت زدایی، پیشگیري از آسیب هاي
اجتماعی، ساماندهی محلات آسیب پذیر و باتوجه به نام
گذاري سال به جهش تولید در باب احیا برخی واحدهاي

 
راکد و نیمه راکد تفاهم نامه هایی را خواهیم داشت. 

وي ادامه داد: تفاهم نامه اي نیز در رابطه با احداث
بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی به عنوان برند شهر

کریمه اهل بیت(س) خواهیم داشت که با توجه به این که سالانه 80 میلیون مترمربع چادر مشکی وارد می شود و مجموع تولید

 
داخلی ما بین 10 تا 15 میلیون متر مربع است، اهمیت ویژه اي دارد. 

وي با بیان اینکه این طرح براي دو هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال زایجاد خواهد کرد، افزود: مجموع اعتبار درنظر

 
گرفته شده براي این واحد بیش از یک هزار و 130 میلیارد تومان است. 

استاندار قم بیان کرد: شهر قم سالانه بیش از 20 میلیون نفر زائر دارد و جاي یک بسته سوغات زائر خالی است و امیدواریم بخشی از

 
بسته سوغات زائر با تولید چادر با کیفیت در این استان تکمیل شود. 

وي اظهار کرد: پیگیر ثبت ملی شهر مقدس قم به عنوان شهر ملی انگشتر نیز بودیم که این موضوع نیز پیگیري شد همچنین در ادامه
این سفر برنامه کلنگ زنی در خصوص طرح اقدام ملی مسکن را داریم که بر اساس آن یک هزار و 842 واحد با اعتبار 650 میلیارد

تومانی عملیاتی می شود./ ایسنا



عده اي دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل می کنند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است اما برخی
هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود تحلیل و ارزیابی می کنند.

معاون اول رئیس جمهوري گفت: کار تولید کننده و
صنعتگر عبور از مشکلات و ایجاد آبادانی براي کشور است
اما برخی هستند که دروغ می سازند و روي دروغ خود

 
تحلیل و ارزیابی می کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، اسحاق جهانگیري امروز در
پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین
الضرب اظهار داشت: حتماً هر کدام از ما در کار و زندگی و
فعالیتی که داریم با موانعی روبرو می شویم و اصلاً انسان
هاي بزرگ در همین جاها تفاوت خودرا با دیگران نشان

 
می دهند که علیرغم موانع، کارهاي بزرگ کرده اند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: کارهاي خوب و ماندگاري که انجام گرفته را باید به عنوان سرمایه تلقی و به نسل جوان منتقل کنیم

 
تا الگو سازي شود و نسل جوان احساس کند می تواند کارهاي بزرگی انجام دهد و موانع را پشت سر بگذارد. 

جهانگیري گفت: اگر دائم از مشکلات بگوییم، دلیلی ندارد که نمونه باشیم؛ دیگرانی در کشور هستند که زیاد به مشکلات می پردازند

 
و حرف نزده را «زده» و مشکل نبوده را «بوده» می کنند و دروغ می سازند و روي این دروغ تحلیل و ارزیابی می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: کار تولید کننده و صنعتگر همواره سازندگی و ترسیم آینده خوب براي کشور بوده است. تولید کننده از دل
سختی ها، کارهاي نو و مهمی را استخراج می کند و ثابت می کند که سختی ها به هر حال تمام شدنی است و می توان از دل آن

 
یک عمران و آبادانی براي کشور ایجاد کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري تأکید کرد: در این شرایط سخت که آمریکایی ها قصد زمین گیر کردن تولید و صنعت کشور را داشتند اما

 
یک عده ایستادند و تولید کشور را سرپا نگه داشتند. 

وي افزود: پیش بینی می کنم که این سختی ها تمام می شود و آینده اي خوب خواهیم داشت و می توان با استفاده از تجربیات این
نسل کارکشته، مشکلات را پشت سر گذاشت.



افزایش زمان تقسیط بدهی مالیاتی برخی بنگاه هاي تولیدي غیر دولتی

منبع: ایسناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، با صدور بخشنامه اي اعلام کرد: با توجه به شرایط موجود اقتصادي و به منظور
جلوگیري از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال، مدت زمان تقسیط بدهی مالیاتی بنگاه هاي تولیدي غیردولتی، از سه سال

به پنج سال افزایش می یابد.

به گزارش رسانه مالیاتی ایران، دکتر امید علی پارسا با
صدور بخشنامه شماره 200/99/92 مورخ 1399/12/11،
حکم بندهاي (1) و (2) مصوبه پنجاه و ششمین جلسه
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي مورخ 1399/10/22 را به

 
ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور ابلاغ کرد. 

براساس این بخشنامه، حکم بندهاي مصوبه مذکور که به

 
تایید مقام معظم رهبري رسیده است، بدین شرح است: 

1- با توجه به شرایط موجود اقتصادي، تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال و با هدف
امکانپذیر نمودن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه هاي تولیدي غیردولتی، مدت زمان تقسیط مندرج در ماده (167) قانون مالیات هاي
مستقیم، صرفا براي بنگاه هایی که برنامه احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده

 
است، به حداکثر 60 ماه افزایش می یابد. 

2- به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از تعطیلی بنگاه هاي تولیدي
که طرح احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن ستاد رسیده است، نسبت به تعویق یک ساله و فقط براي یک بار اجرائیه
هایی که به درخواست سازمان امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت هاي آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداري ها علیه بنگاه
هاي مذکور صادر گردیده، در صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام نماید. دستگاه هاي مزبور و

 
بانک ها می توانند در صورت تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق اجرائیه هاي مربوط اقدام نمایند. 

انتهاي پیام



سمن ها، محیطی مناسب براي آموزش و کسب تجربه جوانان

منبع: ایسناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان زنجان گفت: سمن ها محیطی مناسب براي کسب تجربه جوانان هستند.

هادي شهبازي در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با سمن ها و
اعتماد به جوانان، اظهار کرد: اعتماد و سپردن کار به
جوانان منجر به کسب تجربه و آمادگی بیشتر آن ها می

 
شود که این موضوع براي آینده جامعه نیز مفید است. 

وي افزود: با توجه به اینکه سمن ها محیطی غیرانتفاعی و
غیرسیاسی دارد، محیطی مناسب براي حضور، آموزش و
کسب تجربه جوانان است که در این محیط در بحث
توانمندسازي و اشتغال به جوانان آموزش هاي مناسبی

 
ارائه می شود. 

این مسئول تصریح کرد: جوانان در سمن ها در کنار یکدیگر به صورت جمعی و با ایده ها و راهکارهاي جدید کارها و وظایف خود را
به سرعت بیشتري انجام می دهند و ارگان ها و سازمان ها با برون سپاري فعالیت هاي خود می توانند از ظرفیت سمن ها و جوانان

 
استفاده کنند. 

شهبازي با بیان اینکه آموزش در همه زمینه ها موثر است، ادامه داد: در سمن ها جوانان تحت آموزش قرار گرفته و بعد از آموزش در
زمینه اي که علاقه مند هستند به شرکت ها و ارگان ها معرفی شده و می توانند در حوزه هاي مورد علاقه خود، تجربه کسب کنند و

 
براي ورود به بازار کار آماده شوند. 

وي خاطرنشان کرد: جوانان 18 تا 35 سال می توانند در سمن هاي فعال استان حضور داشته و در حوزه مورد علاقه خود به فعالیت

 
بپردازند. 

انتهاي پیام



«ربع رشیدي» می تواند سرمشقی براي کارهاي علمی امروز باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/12/12

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خواجه رشیدالدین، از نیروي عظیم سنت حسنه وقف، براي پیشبرد و اداره امور بهره
گرفته است، گفت: مجموعه «ربع رشیدي» می تواند سرمشقی براي کارهاي علمی امروزمان باشد.

محمدرضا پورمحمدي در ارتباط تصویري با نخستین
همایش بین المللی بزرگداشت خواجه رشیدالدین فضل االله
همدانی، با اشاره به خدمات بی نظیر خواجه رشیدالدین
فضل االله همدانی در حوزه هاي مختلف علمی، اقتصادي،
اجتماعی، عمرانی و فرهنگی، خواستار تلاش بیشتر
محققان و پژوهشگران براي معرفی ابعاد مختلف شخصیتی

 
و علمی این دانشمند بزرگ و برجسته ایرانی شد 

وي با اشاره به شخصیت چندوجهی و جامع الاطراف این
دانشمند بزرگ، گفت: خواجه رشیدالدین با دوراندیشی و

 
فکر بلند خود، برنامه هاي وسیعی را در حوزه هاي مختلف اجرا کرده و منشأ آثار و خدمات بی نظیري در تاریخ کشورمان شده است 

وي با بیان اینکه نام خواجه رشیدالدین، پس از قرن ها همچنان بر تارك افتخارات این سرزمین می درخشد، افزود: این انسان
فرهیخته، ژرف اندیش و باکفایت، در هر عرصه اي ورود کرده، کار را به کمال انجام داده است؛ در عین اینکه به اقتصاد و رفاه مردم
پرداخته، در مناسبات دیوانی و سیاسی، اصلاحات گسترده اي انجام داده و در کنار آن براي گسترش فرهنگ دینی و وحدت در سایه

 
دین نیز تلاش کرده است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه دانشگاه بزرگ و جامع ربع رشیدي به عنوان بزرگترین دانشگاه جهان اسلام، تنها یکی از آثار و
برکات تدبیر این دانشمند برجسته ایرانی است که امروز نیز می تواند سرمشقی براي فعالیت هاي علمی ما باشد، افزود: ربع رشیدي با
معیارهاي امروزي نیز یک مرکز علمی و دانشگاهی پیشرفته به حساب می آید که علم و جامعه را به هم پیوند زده و اشتغال نیز در آن

 
جایگاهی ویژه داشت. 

وي با اشاره به حضور اساتید و دانشجویانی از چهار گوشه جهان در دانشگاه ربع رشیدي، گفت: خواجه رشیدالدین براي تأمین هزینه
هاي این مرکز، موقوفات فراوانی اختصاص داده و مقرري مناسبی براي اساتید و محصلان تعیین کرده بود که این موقوفات در نقاط

 
مختلف داخل و خارج از ایران قرار داشتند. 

پورمحمدي در پایان با ابراز خرسندي از برگزاري همایش بزرگداشت خواجه رشیدالدین فضل االله همدانی، بررسی اقدامات، آثار و
اندیشه هاي چنین بزرگمردانی را چراغ راه آینده کشور دانست و از محققان و پژوهشگران خواست تا با شناساندن این گنجینه هاي

 
گران بها به نسل حاضر، مسیر حرکت به سمت پیشرفت و تعالی جامعه را هموارتر کنند. 



به گزارش ایسنا، نخستین همایش بین المللی بزرگداشت خواجه رشیدالدین فضل االله همدانی با محوریت وقف و علم الادیان، در سه
پنل تخصصی با حضور اساتید و پژوهشگران داخلی و خارجی در تالار علامه طباطبایی دانشکده الهیات و علوم اسلامی دانشگاه تبریز
آغاز به کار کرده و از مجموعه مقالات همایش نیز رونمایی شد. این همایش با همکاري اداره کل اوقاف و امور خیریه استان و دانشکده

 
الهیات دانشگاه تبریز برگزار می شود. 

انتهاي پیام



اولویت بندي سازه هاي آبی اصفهان براي گردشگري آب

منبع: ایسناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر تحقیقات، برنامه ریزي و بررسی هاي اقتصادي شرکت آب منطقه اي اصفهان با بیان اینکه مشاور 16 سد استان را براي
اجراي گردشگري آب اولویت بندي کرده است، گفت: گردشگري نقش مهمی در مدیریت بهم پیوسته منابع آب در حوضه

هاي آبریز دارد.

افشین رضایی صبح امروز (سه شنبه-12 اسفند ماه) در
سومین همایش سالانه گردشگري محور توسعه پایدار
استان اصفهان، اظهار کرد: گردشگري، صنعت کلیدي در
بین صنایع اقتصادي جهان است و درآمد غیرمستقیم آن

 
در اقتصاد بالاتر از درآمدهاي اقتصادي است. 

وي از اقتصاد گردشگري به عنوان صادرات نامرئی یاد کرد
و افزود: با توجه به رشد فناوري و افزایش اوقات فراغت که
فرصت هاي مناسبی براي استفاده از زیرساخت ها

 
گردشگري مهیا می کند، باید به این حوزه توجه شود. 

به گزارش ایسنا، مدیر تحقیقات، برنامه ریزي و بررسی هاي اقتصادي شرکت آب منطقه اي اصفهان تاکید کرد: اگر دولت ها اقدامات

 
مناسبی براي حوزه گردشگري داشته باشند، سبب رشد جوامع محلی می شود. 

وي با اشاره به آثار مثبت و منفی حوزه گردشگري، اظهار کرد: متاسفانه عموما با اثرات منفی گردشگري در کشور مواجه هستیم، اما

 
گردشگري پایدار بر اثرات مثبت این حوزه تاکید دارد و اجراي آن موجب کاهش اثرات منفی گردشگري می شود. 

 
رضایی تاکید کرد: گردشگري نقش مهمی در مدیریت بهم پیوسته منابع آب در حوضه هاي آبریز دارد. 

وي با بیان اینکه دو سال پیش تفاهم نامه اي بین وزارت نیرو و میراث فرهنگی در حوزه گردشگري آب منعقد شد، گفت: از جمله
اهداف این تفاهم نامه تثبیت جایگاه آب در حوزه گردشگري، ایجاد اشتغال و کمک به توسعه جوامع محلی، ترغیب و تشویق سرمایه

 
گذاران و ... است و در مجموع این تفاهم نامه موجب نظام مند کردن فعالیت هاي ستادي بین دو وزارتخانه می شود. 

به گفته مدیر تحقیقات، برنامه ریزي و بررسی هاي اقتصادي شرکت آب شرکت منطقه اي اصفهان، اجراي این تفاهم نامه در محدوده

 
قنات ها، سدها، آب بندان ها، چشمه ها، رودها و ... است. 

وي با بیان اینکه طرح مطالعاتی گردشگري آب، توسط شرکت آب منطقه اي اصفهان از سال پیش به مشاور سپرده و در این خصوص

 
بررسی هاي لازم انجام شد، گفت: حدود 16 سازه و سد مهم در استان اصفهان در قالب این طرح معرفی شد. 



رضایی با بیان اینکه تا پیش از این وزارت نیرو اجازه سرمایه گذاري پیرامون این طرح ها، سازه ها و سدهاي ایجاد شده را نمی داد،

 
گفت: تفاهم نامه مشترك بین دو وزارت نیرو و میراث فرهنگی فرصتی براي توسعه گردشگري است. 

وي با اشاره به اینکه مشاور 16 سد استان را براي اجراي گردشگري آب اولویت بندي کرد، توضیح داد: بعد از بررسی نهایی مهمترین

 
سدها در اولویت اجراي این طرح قرار گرفت و نقاط ضعف و قوت و فرصت و تهدیدهاي آنها براي سرمایه گذاري استخراج شد. 

به گفته مدیر تحقیقات، برنامه ریزي و بررسی هاي اقتصادي شرکت آب منطقه اي اصفهان، از مهمترین پروژه هاي آبی مناسب براي
سرمایه گذاري در گردشگري آب، سد زاینده رود و اراضی مختلف اطراف آن، مخزن سد خمیران در تیران و کرون، سد قره قاچ، سد

 
حنا سمیرم، سد گلپایگان و سد و تونل چشمه لنگان است. 

انتهاي پیام



آمازون به نژادپرستی متهم شد

منبع: ایسناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/12/12

یک مدیر زن سیاه پوست در شرکت آمازون از این فروشگاه اینترنتی به دلیل تبعیض و استخدام سیاه پوستان در موقعیت
هاي شغلی رده پایین و ارتقاي شغلی کندتر آنها در مقایسه با کارکنان سفیدپوست، شکایت کرد.

به گزارش ایسنا، این شکایت از سوي شارلوت نیومن، مدیر
توسعه کسب و کار در واحد خدمات وب آمازون مطرح
شده است. وي اعلام کرد با وجود تعهد آمازون براي مقابله
با نژادپرستی و اظهارات همبستگی از سوي جف بزوس،
مدیرعاملش، در این شرکت یک الگوي نظامند از تبعیض

 
غیرقابل عبور وجود دارد. 

آمازون اعلام کرد درباره این ادعاها تحقیق می کند و براي
ایجاد یک فرهنگ منصفانه تلاش می کند و تبعیض براي این شرکت قابل اغماض نیست. این شرکت اعلام کرد ادعاهاي مطرح شده

 
منعکس کننده تلاشها یا ارزشهاي ما نیست. 

 
شکایت این مدیر زن سیاه پوست در دادگاه فدرال واشنگتن دي سی تنظیم شده است. 

نیومان که دانش آموخته مدرسه بیزنس هاروارد و مشاور سابق سناتور کوري بوکر است، اعلام کرد آمازون در سال 2017 وي را براي
شغلی پایینتر از آنچه صلاحیتش تایید شده بود، استخدام کرد و ترفیع وي به پست مدیر ارشد را دو سال و نیم به تاخیر انداخت. وي

 
همچنین یک سرپرست مرد را به رفتارهاي نژادپرستانه و یک همکارش را به آزار و اذیت متهم کرد. 

هر دو مرد به عنوان متهمان در این شکایت نام برده شده اند. سرپرست مذکور تحت یک برنامه تعلیمی قرار می گیرد در حالی که

 
همکار این زن اخراج شده است. 

نیومان به دنبال دریافت خسارت از آمازون است. داگلاس ویگدور، وکیل زنانی که از هاروي واین اشتاین، تولیدکننده فیلم و فاکس

 
نیوز بر سر آزار و اذیت یا تبعیض شکایت کرده بودند، وکالت نیومن را برعهده دارد. 

آمازون پیش از این از جنبش زندگی سیاهان اهمیت دارد حمایت کرده بود. اندي جاسی، مدیر واحد رایانش ابري آمازون که قرار

 
است به عنوان مدیرعامل جانشین بزوس شود، در سپتامبر در کنفرانس کارآفرینی شبکه کارمندان سیاه پوست سخنرانی کرده بود. 

 
سایت خبري ریکود هفته گذشته درباره ادعاهاي نابرابري نژادي در بررسی عملکرد و ارتقاي کارکنان آمازون گزارش داده بود. 

بر اساس گزارش رویترز، آمازون همچنین با شکایتهایی روبروست که مدعی هستند با کارکنان در مدیریت پاندمی ویروس کرونا در



 
تاسیساتش بدرفتاري کرده است. 

انتهاي پیام



مسئولان با ادبیات پوپولیستی تر و خشک را با هم می سوزانند

منبع: مشرقشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/12/12

 
- اقتصاد 

 
رئیس اتاق بازرگانی تهران: مسئولان با ادبیات پوپولیستی تر و خشک را با هم می سوزانند 

رئیس اتاق بازرگانی تهران با انتقاد از غارت ارزي و دست اندازي به بیت
المال توسط مفسدان اقتصادي گفت: متاسفانه امروز در پس ادبیات
پوپولیستی که گاهی در رفتار مسئولان کشور حاکم می شود، تر و خشک را

 
با هم می 

به گزارش مشرق، مسعود خوانساري، رئیس اتاق بازرگانی تهران امروز در
پنجمین مراسم اعطاي تندیس و نشان امین الضرب که در تالار وحدت
برگزار شد، گفت: همراهان گرامی بیش از 137 سال از تاسیس اتاق

بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد جامعه اقتصادي ایران طی این دوره تجربه هاي بسیاري از فراز و فرودهاي تاریخی
آموخته است، حضور موثر در جریان جنبش مشروطیت، کمک به کشور براي عبور از بحران قحطی، پشتیبانی از جبهه ها و حضور

 
فعالانه در نهضت مبارزه با کرونا نمونه هاي آشکار از تلاش هاي بی وقفه فعالان اقتصادي در آوردگاه هاي سخت تاریخی است. 

بیشتر بخوانید: آیا ادعاي نقش دولت در افزایش قیمت ارز نادرست است؟ رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: اما جامعه امروز ایران تا چه
اندازه از فعالیت هاي ملی و توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی دارد، ساخت اولین خط راه آهن، وارد کردن صنعت برق به کشور،
تاسیس اولین خطوط اتومبیل هاي سبک و سنگین، تاسیس بیمارستان مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط کشور همگی
اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است، امروز جوانان کشور سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیو جابز به
عنوان الگوهاي رفتاري اقتصادي می دانند ولی هیچ از زندگی علی اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغر قندچی، خیامی ها و لاجوردي

 
ها نشنیده اند. 

وي بیان داشت: در واقع هر اندازه کارآفرینان آن سوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب و کار ایران
در ذهن آنها جایگاهی در خور توجه نیافته اند، دوستان گرامی آنچه در واقعیت رخ داده این که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی
بالنده دارد اما به همان نسبت مورد احترام قرار نگرفته است و حتی گاهی به سبب خطاهاي دیگران تفکیر و توبیخ شده است. این
وضعیت در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمدهاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان شدت بیشتري به خود گرفته است و در

 
حالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است عرصه بر آنها تنگ تر شده است. 

خوانساري گفت: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است و آن هم در زمانه اي که تحریم ها پا روي
گلوي اقتصاد گذاشته و مسیر کسب و کار را هر دم سخت تر کرده است در همین موقعیت پیچیده و دوران پرآشوب بخش خصوصی و



مولد ایران ایستاده است و اجازه نداده که چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و جوانان بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در جامعه ایجاد

 
شوند. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: در حالی که بسیاري از نورستگان و افرادي که به سبب فساد ارزي ثروتی به دست آورده اند
سرمایه هایشان را به آن سوي مرزها بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند اما بخش خصوصی دغدغه مند سنگر اقتصاد را رها نساخت و

 
اتفاقا در این روزگار ملال آور با تمام وجود در حال مبارزه براي بقا است. 

وي بیان داشت: دوستان گرامی طی این سال ها بارها از فساد، غارت ارزي و دست اندازي به بیت المال صحبت شده است با این وجود
در تمام لیست هاي بلند بالایی که از مفسدان اقتصادي منتشر شده است کمتر از نامی کارآفرینان شناسنامه دار و متعد به میان آمده
است، جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می شود تر و خشک را با هم می
سوزانند و از ریز و درشت اتهام می بندند و بی محابا همه را در یک سطح قرار می دهند در حالی که فساد ناشی از سیاستگذاري هاي
غلط ارزي، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به ادامه توزیع یارانه هاي غیر هدفمند، بر هم زدن اصل رقابت در
اقتصاد، افزایش حجم دولت واگذاري هاي غیر کارشناسی و بدتر از آن باز پس گیري اموال واگذار شده و عدم انجام اصلاحات

 
ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازیت توزیع چرخه فساد در کشور کم کرده است. 

خوانساري بیان داشت: حاصل این وضعیت ظهور افرادي است که از آب گل آلود ماهی می گیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به
ارگان ها و نهادها و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگانی که نام کارآفرینان را مخدوش کرده و جامعه را نسبت به فعالان اقتصادي بد

 
بین می کنند. 

وي اظهار داشت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارفرینان را همان گونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتارهاي سیاسی فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود همه ما باید یک صدا به سیاستگذاران هشدار دهیم که امروز زمانه
سیاست ورزي منفعت گرانه نیست و امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، امروز
موعد آن نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخابی هر چه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم اکنون وقت آن نیست
که براي مصلحت شخصی منفعت یک ملت را نادیده بگیریم، به جرات باید بگوییم نسلی که از تجار و کارآفرینان که در شرایط کنونی
کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی هستند را باید در زمره فعالترین و کوشاترین نسل طبق تجار تاریخ معاصر ایران به

 
شمار آورد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران بیان داشت: اگر صد سال قبل قحطی بود امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورده
امروز کرونا عذاب روزانه مردم شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود امروز بی برنامگی اقتصاد است و اگر صد سال قبل

 
دیوان سالاري فاسد بود امروز بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعالان اقتصادي است. 

وي افزود: وضعیت دو دهه معاصر اقتصاد ایران خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صد ساله کشور است با این حال کارآفرینی در این

 
کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جستجوي روزنه هاي امید دیوراهاي ناامیدي را با دست خالی خراش می دهند. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران بیان داشت: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي
تعارض منافع به تعامل سازنده می تواند به مسیر توسعه ایران شتاب ببخشد اساس از شرق تا غرب جهان هیچ اقتصادي بدون توجه به

 
بخش خصوصی به پیشرفت معنادار دست پیدا نکرده است. 



وي افزود: براساس چنین احساس نیازي اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور نیازهاي عمومی و وضعیت بخش خصوصی و با اتکا به
توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور علاوه بر وظایف ذاتی خود تلاش کرده اقداماتی موثر براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش

 
خصوصی محور به انجام برساند. 

خوانساري در ادامه گفت: به بازسازي بیمارستان بازرگانان با هدف عمل به مسئولیت اجتماعی، راه اندازي مدرسه کسب و کار با هدف
تربیت مدیران شایسته و اقدامات فرهنگی مانند چاپ کتاب هاي فاخر اقتصادي و زندگی کارآفرینان و ساخت فیلم هاي مستند

 
همگی در این مسیر صورت گرفته است. 

وي بیان داشت: برگزاري پنجمین دوره مراسم امین الضرب نیز با این مقصود صورت گرفت که الگوهاي واقعی و بومی در اختیار نسل
جوان اقتصاد کشور قرار گیرد، کارآفرینانی که در کمال ناامیدي پایه هاي کسب و کاري را بنیان نهاد و در نهایت میهن دوستی موانع
را یکی پس از دیگري پشت سر گذاشتند بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد و ملی می تواند در فراز اقتصاد ایران براي
دستیابی به توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد

 
گرفت. 

منبع: فارس



افق هاي روشن علوم انسانی در دانشگاه آزاد اسلامی/ تحول در علم و هنر

شتاب می گیرد

منبع: آناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/12/12

 
 

حدود 2 سال از تأسیس معاونت علوم انسانی و هنر در دانشگاه آزاد اسلامی می گذرد که این حرکت توانسته درهاي تحول در علوم
انسانی را به روي دانشگاه باز کند. به گزارش خبرنگار حوزه اندیشه و کرسی هاي آزاداندیشی گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، حدود دو
سال از حضور حجت الاسلام والمسلمین عبدالحسین خسروپناه در معاونت علوم انسانی و هنر می گذرد و اعلام دستاوردهاي این

 
معاونت در بهمن ماه امسال بهانه اي شد تا بار دیگر تحولات ایجاد شده توسط این معاونت را در علوم انسانی و هنر از نظر بگذرانیم. 

 
به روزرسانی، بومی سازي و حکمی سازي علوم همچنان در دستور کار دانشگاه آزاد اسلامی 

حجت الاسلام والمسلمین خسروپناه از ابتداي مسئولیت در معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد به طور مرتب هدف این معاونت را
شناسایی، ساماندهی و تعالی علوم انسانی و هنر معرفی کرده و تحقق آن را در گرو عملیاتی شدن سه مؤلفه روزآمدي، بومی سازي و

 
حکمی سازي می داند. 

وي در آذر 1399 بار دیگر بر اهداف این معاونت تاکید کرد و گفت: چشم انداز این معاونت تحول و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه
آزاد اسلامی با رویکرد حکمت بنیان در راستاي رفع نیازها و پیشرفت ایران اسلامی در افق 1404 است و اهداف اساسی آن عبارت
است از ساختارمند کردن نظام آموزشی و پژوهشی فعال و کارآمد و پایدار با رویکرد حکمت بنیان، ساماندهی تعلیمات و تحقیقات
علوم انسانی و هنر در جهت بومی سازي و نیازهاي شهري و استانی و منطقه اي و کشوري و بین المللی، نهادینه کردن نوآوري و
نظریه پردازي در راستاي تولید علوم انسانی و هنري اسلامی ایرانی، تبدیل دانشگاه آزاد اسلامی به مرجعیت علمی و کاربردي در

 
مسیر پیوند علوم انسانی و هنري با نظام و جامعه اسلامی است. 

معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد طی این مصاحبه در تشریح به روزرسانی علوم و عالمانِ علوم گفت: لازم است علومی که
تدریس می شود و معلمانی که تدریس می کنند به روز باشند و آخرین دستاوردها و نظریه هاي علمی را در آن حوزه اي که درس
می دهند، بدانند. بومی سازي علوم هم یعنی مسئله هایی که ناظر به جامعه خودمان است، به خصوص در حوزه پایان نامه ها و رساله
هاي دکتري. در حکمی سازي علوم هم هر کسی در هر پاراردایمی تدریس می کند باید متوجه مبانی باشد علاوه بر آن ما از حکمتِ



حکماي اسلامی برخورداریم و در حکمتِ اسلامی مبانی انسان شناختی، هستی شناختی و معرفت شناختی وجود دارد که با توجه به

 
مبانی مزبور می توان در حوزه علوم اجتماعی، نظریه تولید کرد. 

 
                                                              

 
هیات هاي اندیشه ورز و نظارت بر مجلات، دروس، رشته ها و دانشکده ها 

اتفاق خوشایند دیگر فعالیت چشمگیر واحدهاي استانی ذیل معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد است که معاون علوم انسانی و
هنر دانشگاه آزاد اسلامی در نسشت خبري خرداد 1398 علت آن را تلاش براي ایجاد ساختاري منسجم، هم اندیشی و تعامل ذکر
کرد و گفت: در این راستا به برخی استان ها نظیر سیستان و بلوچستان، قزوین، خراسان رضوي، شیراز، کرمانشاه، مرکزي، زنجان،
همدان، ایلام، خرم آباد، قم، چهارمحال و بختیاري و خوزستان سفر کردم تا اهدافی نظیر تبیین علوم انسانی و شنیدن نظرات استادان

 
دانشگاه ها محقق شود. 

می توان گفت تشکیل هیئت هاي اندیشه ورز در تمام واحدها در کنار سفرهاي استانی و ارتباط چهره به چهره با استادان علوم انسانی
تاثیر زیادي در تعامل واحدهاي دانشگاه آزاد در حوزه علوم انسانی و هنر داشته است. در این رابطه حجت الاسلام والمسلمین
خسروپناه در جلسه هیات اندیشه ورز دانشگاه آزاد استان خراسان رضوي در آبان 1398 گفت: اگر نگاه ما به دانشگاه نگاه اداري یا
دولتی باشد، شک نکنید هیچ وقت کارآمد نمی شود. اما زمانیکه اجتماعی باشد و با مردم و جامعه پیوند برقرار کند کارآمد می شود.
براي اینکه ستاد بتواند به خوبی کار خود را انجام دهد، باید تعامل ویژه اي با صف داشته باشد. در این راستا دانشگاه آزاد اسلامی به
این نتیجه رسید که براي برقراري چنین ارتباطی هیات هایی اندیشه ورز متشکل از اعضاي هیات علمی راه اندازي کند. یکی از اهداف

 
هیات اندیشه ورز دانشگاه آزاد اسلامی این است که دموکراسی علمی ایجاد و ارتباط وسیعی با اعضاي هیات علمی برقرار کند. 

همچنین معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد در آبان 1398 درباره وظایف هیئت هاي اندیشه ورز در جلسه هیئت اندیشه ورز
استان مرکزي گفت: هیئت هاي اندیشه ورز می توانند درباره رفع نقاط ضعف یا تقویت مجلات موجود علوم انسانی و هنر تلاش کنند
و پیشنهاد راه اندازي مجلات جدید با رویکرد تعالی حتی اگر نیاز به همکاري و تعامل با اعضاي هیات علمی دانشگاه هاي دیگر باشد،
بدهد. بحث برنامه ریزي براي توانمندسازي استادان و تقویت آنان از دیگر تکالیف و اهداف تشکیل هیات اندیشه ورز است. اصلاح و

 
تاسیس رشته ها و میان رشته هاي جدید از دیگر اهداف این هیات هاي اندیشه ورز است. 

عاشوري، مدیر دفتر فرهنگ و تمدن اسلام و ایران دانشگاه آزاد اسلامی در گفت و گو با آنا با اشاره به قدیمی بودن برنامه درسی
برخی رشته ها گفت: بسیاري از برنامه هاي درسی با وجود تلاش بسیاري که شوراي تحول علوم انسانی و وزارت علوم دارد، هنوز
مربوط به دهه 60 و 70 است که آن ها بررسی می شود. خیلی مواقع در تدوین برنامه هاي درسی فقط به جداول دروس توجه می



کنند در حالیکه از نظر محتواي آموزشی، بحث شرح تفضیلی درست اهمیت بیشتري دارد. هم اکنون تقسیم کار و کرسی هاي شرح

 
دروس در دستور کار در دفتر فرهنگ و تمدن صورت گرفته است. 

 
                                                            

 
تشکیل دانشکده هاي حکمرانی، کارآفرینی و اقتصاد مقاومتی در واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی 

از دیگر اقدامات جسورانه معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد ایجاد رشته هاي جدید و دانشکده هاي بین رشته اي در ساختار
دانشگاه آزاد است. حجت الاسلام والمسلمین خسروپناه در پنجمین جشنواره مجازي پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی استان
اصفهان در مهرماه 1399 گفت: اگر دانشکده هاي علم محور به دانشکده هاي موضوع محوري مانند دانشکده خانواده، حکمرانی،
پدافند غیرعامل، اقتصاد مقاومتی و فضاي مجازي تبدیل شوند، پایان نامه و یا کتابی که به رشته تحریر درمی آید، ناظر به نیاز جامعه

 
بوده و در حل مسائل و بحران هاي کشور مفید خواهند بود. 

وي در 18 بهمن 1399 در مراسم بزرگداشت چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی از تشکیل دانشکده هاي موضوعی

 
حکمرانی، کارآفرینی، اقتصاد مقاومتی در دانشگاه آزاد خبر داد. 

در این زمینه میثم چگین، سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی در نشست خبري
بهمن 1399 گفت: از مهمترین دانشکده هاي بین رشته اي که از طرف استان ها درخواست تاسیس داشته است می توان به دانشکده
حکمرانی اسلامی، دانشکده فضاي مجازي، دانشکده کارآفرینی، دانشکده خانواده، دانشکده فرهنگ و تمدن ایرانی اسلامی، دانشکده
اقتصاد مقاومتی، دانشکده سلامت اجتماعی، دانشکده پیشرفت ایرانی اسلامی اشاره کرد. البته پیشنهادهایی در زمینه هاي فنی،
مهندسی و کشاورزي نیز مطرح است که برخی از آنها داراي ترکیبی از رشته هاي علوم انسانی، فنی و مهندسی و یا علوم پزشکی

 
هستند. 



 
                                                        

همچنین در مهر 1399 اردکانی، دبیر کمیته فرهنگ و تمدن اسلام و ایران شوراي عالی انقلاب فرهنگی به ایجاد چند رشته
کارشناسی ارشد بین رشته اي مرتبط با حوزه علوم انسانی سلامت، در دانشگاه آزاد اسلامی اشاره کرد  و گفت: برخی رشته هاي

 
دانشگاهی که زیربناي علوم انسانی دارند، به شدت در حوزه پزشکی مورد نیاز هستند. 

 
                                                         

 
رونق کرسی هاي آزاداندیشی 

از سویی شاهد تلاش هاي مضاعف دانشگاه آزاد براي برگزاري کرسی هاي آزاداندیشی و علمی ترویجی و تبدیل آن به گفتمان و
مطالبه اي رایج هستیم، در همین راستا معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد در مراسم بزرگداشت چهل و دومین سالگرد پیروزي
انقلاب اسلامی بهمن 1399 گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در گذشته کرسی هاي علمی نداشت اما در حال حاضر 451 کرسی آزاد

 
اندیشی و علمی و ترویجی برگزار کرده است. 

وي همچنین در مراسم مجازي گرامیداشت روز دانشجو دانشگاه آزاد اسلامی واحد قزوین که در آذر 1399 برگزار شد گفت: آنچه
مهم است تحقق روحیه مطالبه گري، پرسش گري و استکبارستیزي دانشجویان است. باید فضایی براي دانشجویان فراهم شود تا آنان
ضمن رعایت اخلاق و منطق، نظر، پیشنهاد و انتقادهاي خود را نسبت به شرایط جامعه مطرح کنند و برگزاري کرسی هاي

 
آزاداندیشی، تحقق عینی روحیه مطالبه گري دانشجویان است. 

 
جهش مجلات و نشریات علمی 



رونق یافتن نشریات علوم انسانی را می توان از دیگر دستاوردهاي معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد دانست. حجت الاسلام
والمسلمین خسروپناه درآذر 1398 در همایش تجلیل از پژوهشگران برتر دانشگاه آزاد اسلامی قم به لزوم افزایش تعداد مجلات علمی
اشاره کرد و گفت: تلاش کنید مجلات علمی بیشتري راه اندازي کنید، چراکه آمار دانشجویان تحصیلات تکمیلی ما با آمار مجلاتی که

 
اکنون راه اندازي شده، اصلا عقلانی و قابل مقایسه نیست. ساختار پژوهش محور از طریق مجلات و تالیف کتب درسی میسر است. 

وي در مراسم گرامیداشت پیروزي انقلاب اسلامی بهمن 1399 از افزایش تعداد مجلات از 38 نشریه فعال به 125 نشریه فعال در دو

 
سال گذشته خبر داد. 

نگاهی به فعالیت ها و گزارش عملکردهاي معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه  آزاد اسلامی نشان می دهد نه تنها تصمیم جدي براي
تعالی علوم انسانی دارد که براي خود قائل به شان پاسخگویی در برابر انتظارات جامعه علمی کشور است. از زمانی که موضوع کرسی
هاي آزاداندیشی، هیات هاي اندیشه ورز، گسترش مجلات و تاسیس رشته ها و دانشکده هاي بومی و حکمی مطرح شد زمان چندانی
نمی گذرد اما ده ها مجله منتشر و صدها کرسی آزاداندیشی برگزار شده  است و اگر با همین سرعت اهداف معاونت علوم انسانی و

 
هنر پیگري شود می توان به افق هاي روشن تر و دورتري در تعالی علوم انسانی چشم دوخت. 

انتهاي پیام/4107/



نباید اجازه دهیم در پس رفتار هاي سیاسی اقتصاد کشور غبار آلود شود

منبع: موجشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/12/12

نباید اجازه دهیم در پس رفتار هاي سیاسی اقتصاد کشور
غبار الود شود. امروز زمان آن نیست که براي جنه هاي
سیاسی و نفع انتخاباتی اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار

 
دهد. 

به گزارش خبرگزاري موج، مسعود خوانساري رئیس اتاق
بازرگانی تهران در پنجمین مراسم اعطاي جایزه امین
الضرب گفت: 137 سال از تشکیل اتاق بازرگانی تهران می

گذرد و درس هاي زیادي در این دوره آموخته است. از حضور به عنوان پشتوانه جبهه هاي جنگ تا کمک به کنترل کرونا. ساخت
اولویت راه آهن، راه اندازي خط تولید خودرو و لوازم خانگی، تاسیس بیمارستان و مدرسه و مواردي از این قبیل اقداماتی است که

 
توسط بخش خصوصی انجام شد. 

او ادامه داد: امروز به جاي کار آفرینان داخلی، فعالان کسب و کار بین المللی به الگوي جوانان ما تبدیل شده است. بخش خصوصی به
میزانی که باید مورد احترام قرار نگرفته است و با اوج گیري وابستگی به درآمد هاي نفتی تشدید هم شده است، امروز که تحریم ها پا
بر گلوي اقتصاد گذاشته بخش خصوصی ایستاده است تا چرخ تولید از کار نیفتد. در حالی که بسیاري به دنبال فساد ارزي سرمایه

 
هاي کشور را به خانه و ویلا در کشور هاي خارجی تبدیل کرده اند، کم تر نامی از کارآفرینان به میان آمده است. 

خوانساري ضمن ابراز ناراحتی از فساد ها و رانت هاي دولتی، توزیع یارانه هاي غیر هدفمند و اختلال در خصوصی سازي تشریح کرد:
حاصل این وضعیت ایجاد شرکت هاي جعلی و سوء استفاده کنندگانی است که نام کار آفرینان را مخدوش کرده اند. نباید اجازه دهیم
در پس رفتار هاي سیاسی اقتصاد کشور غبار الود شود. امروز زمان ان نیست که براي جنه هاي سیاسی و نفع انتخاباتی اقتصاد کشور

 
را تحت تاثیر قرار دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر مشکلات دو دهه اقتصاد ایران خلاصه اي از مشکلات اقتصاد 100 سال اخیر است با این وجود
تولید و کارآفرینی ادامه پیدا کرده است. اتاق تهران علاوه بر وظایف ذاتی خود تلاش هاي زیادي براي کمک به کشور کرده است.
تاسیس مدرسه کسب و کار، کمک به توسعه اقتصاد داتش بنیان، ساتت بیمارستان و مواردي از این قبیل با این هدف صورت گرفته

است. جشنواره امین الضرب ایجاد شد تا الگو هاي قدیمی مورد توجه جوانان کشور قرار بگیرد.



14 الی 15 اسفند در پارك فناوري پردیس ،پردیس سامیت
2021 با مدل کمپینگ استارتاپی برگزار می شود

14 الی 15 اسفند در پارك فناوري پردیس ،پردیس سامیت 2021 با مدل

کمپینگ استارتاپی برگزار می شود

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش پارك فناوري پردیس، رویداد پردیس سامیت در سه سال گذشته با هدف هم افزایی و شبکه سازي میان عناصر
زیست بوم فناوري و نوآوري ایران، برگزار شده است. در این راستا، چهارمین رویداد پردیس سامیت به صورت حضوري و در

فضاي بازِ کمپینگ، در تاریخ 14 و 15 اسفندماه 99 در پارك فناوري پردیس برگزار می شود. ...

به گزارش پارك فناوري پردیس، رویداد پردیس سامیت در
سه سال گذشته با هدف هم افزایی و شبکه سازي میان عناصر زیست بوم فناوري و نوآوري ایران، برگزار شده است. در این راستا،
چهارمین رویداد پردیس سامیت به صورت حضوري و در فضاي بازِ کمپینگ، در تاریخ 14 و 15 اسفندماه 99 در پارك فناوري
پردیس برگزار می شود. به همین مناسبت «مهدي عظیمیان» رئیس مرکز شتابدهی نوآوري پارك فناوري پردیس، «داوود متولی»،
دبیر برگزاري و «راحله میلادي» برگزار کننده اجرایی پردیس سامیت 2021، طی یک گفتگو، اطلاعات مربوط به این رویداد را تشریح

 
کردند. 

 
گسترش دایره شرکت کنندگان در پردیس سامیت 2021 

«مهدي عظیمیان» رئیس مرکز شتابدهی نوآوري پارك فناوري پردیس، ضمن اعلام خبر برگزاري پردیس سامیت 2021 گفت: رویداد

 
پردیس سامیت با هدف گردهمایی و ایجاد هم افزایی بین بازیگران اکوسیستم استارتاپی برنامه ریزي شده است. 

وي افزود: تا کنون سه دوره از این رویداد برگزار شده است. در سال 2018 برگزارکنندگان رویدادهاي کارآفرینی و در پردیس سامیت
2019 مدیران شتابدهنده هاي نوآوري دورهم جمع شدند. سال گذشته در پردیس سامیت 2020 دایره شرکت کنندگان بزرگتر شد و

 
پذیراي برگزارکنندگان رویداد و مدیران شتابدهنده ها به صورت توامان بودیم. 

مدیر کل توسعه شعب و پردیس هاي پارك فناوري پردیس اظهار داشت: امسال صنایع و شرکت هاي دانش بنیان، سرمایه گذاران و

 
تیم هاي استارتاپی مستقر در مراکز پارك فناوري پردیس به جمع مخاطبان پردیس سامیت 2021 اضافه شده اند. 

وي توضیح داد: طی سال گذشته چند رویداد زیرمجموعه پردیس سامیت برگزار شد. طی این رویدادها براي مدیران این شرکت ها،
نقش هایی در نظر گرفته شده بود که تجربه بسیار خوبی براي آن ها رقم خورد؛ برخی از مدیران این شرکت ها نیز در پردیس سامیت

 
2021 حضور خواهند داشت. 

 
حل چالش کرونایی پردیس سامیت 2021 

«داوود متولی» دبیر برگزاري پردیس سامیت 2021، ضمن اشاره به شرایط ایجاد شده پیرو شیوع بیماري کرونا، اظهار داشت: پردیس
سامیت به رویکرد حضوريِ خود، شناخته می شود. بنابراین به هیچ وجه به این سمت نرفتیم که رویداد امسال را غیرحضوري برگزار

 
کنیم. شاید کرونا 10 سال دیگر ادامه داشته باشد. در آن صورت راهکار عملی ما چه خواهد بود؟ 



وي تصریح کرد: چند روز پس از سومین پردیس سامیت خبر ورود ویروس کرونا به کشور اعلام شد. بنابراین از همان ابتدا که کارهاي

 
برنامه ریزي و اجرایی رویداد چهارم شروع شد، به فکر برگزاري حضوري رویداد با رعایت حداکثري پروتکل هاي بهداشتی بودیم. 

دبیر برگزاري پردیس سامیت 2021 ادامه داد: از رویداد قبلی تاکنون پنج رویداد در قالب زیرمجموعه هاي پردیس سامیت به صورت
حضوري برگزار شد تا ارتباط پیوسته با مخاطبان رویداد حفظ شود. با در نظر گرفتن تجربه برگزاري این 5 رویداد، در شرایط شیوع
بیماري کرونا، تصمیم گرفتیم پردیس سامیت 2021 را در فضاي باز و مدل کمپینگ برگزار کنیم تا ریسک ابتلا به بیماري به کمترین
میزان خود برسد. همچنین در طول برگزاري رویداد استفاده از ماسک توسط شرکت کنندگان و ضدعفونی کردن محیط را نیز در نظر

 
گرفته ایم. 

وي توضیح داد: ما براي برگزاري پردیس سامیت همواره نیازمند به کارگیري خلاقیت بوده ایم؛ چراکه بیشتر مخاطبان ما

 
برگزارکنندگان رویداد هستند. به همین دلیل برگزاري  پردیس سامیت از لحاظ حفظ کیفیت محتوایی و نحوه برگزاري سخت است. 

متولی گفت: براي برگزاري پردیس سامیت 2021 باید تمام نیازها و زیرساخت هاي برگزاري یک رویداد با مدل کمپینگ را آماده می
کردیم؛ اتفاقی که تاکنون انجام نشده است و چالش جذابی براي ماست. به عنوان مثال ما سالن آمفی تاتر مجموعه که در سال هاي
اخیر براي افتتاحیه و سخنرانی ها از آن استفاده می شد را در فضاي باز طراحی کرده ایم. همچنین استیج دموي استارتاپ ها براي

 
پیچ کسب وکارها و استیج آتش براي سخنرانی هاي داغ را در نظر گرفته ایم. 

 
گردهمایی با موضوع پیدا کردن راه حلی براي ارتباط موثر صنعت و نوآوري 

متولی با اشاره به حضور سخنرانان جدید در چهارمین رویداد پردیس سامیت، بیان کرد: یکی از سیاست هاي ما استفاده نکردن از
سخنران هاي تکراري است و همواره سعی داریم تا افراد جدیدي که حرفی براي گفتن دارند روي صحنه پردیس سامیت حاضر شوند.

 
به همین دلیل به دنبال پیدا کردن افرادي بودیم که در پردیس سامیت سخنرانی نکرده اند یا کمتر دیده شده اند. 

دبیر برگزاري پردیس سامیت 2021 در خصوص موضوعات رویداد امسال، اظهار داشت: موضوع اولین رویداد پردیس سامیت به
برگزارکنندگان رویداد اختصاص داشت که به مباحثی همچون منتورینگ رویداد، مدل درآمدزایی و نقش رویداد در اکوسیستم
استارتاپی پرداخته شد. دومین رویداد به شتابدهنده ها اختصاص داشت که استراتژي خروج شتابدهنده ها و تعامل با سرمایه گذاران

 
از مهم ترین موارد مطرح شده در آن است. 

وي ادامه داد: سومین پردیس سامیت به گردهمایی برگزارکنندگان رویداد و مدیران شتابدهنده ها با مشارکت فضاهاي کار اشتراکی
برگزار شد که پنل ویژه بانوان با حضور خانم «مندیپ اوبرایان»، نماینده یونیسف در ایران بسیار مورد توجه قرار گرفت. امسال نیز

 
تعداد سخنرانی ها را افزایش داده و سعی کرده ایم به حل مشکل عدم ارتباط صنعت با اکوسیستم نوآوري بپردازیم. 

 
نیروهاي داوطلب همراه همیشگی پردیس سامیت 

«راحله میلادي» برگزار کننده اجرایی پردیس سامیت 2021، به مشارکت نیروهاي داوطلب براي برگزاري این رویداد اشاره کرد و
گفت: سال گذشته در جریان برگزاري پردیس سامیت 2020 قدم جدیدي برداشتیم که استفاده از نیروي داوطلب در برگزاري رویداد

 
بود. 

وي توضیح داد: استفاده از نیروي داوطلب در برگزاري رویداد در تمام دنیا رواج دارد. از نیروي داوطلب براي شرکت در رویداد هزینه



اي گرفته نشده و براي او کار تعریف می شود. آنها می توانند وارد فضاي رویداد شده، با شرایط و فضا آشنا شده، کار را آموزش ببیند و

 
با بازیگران زیست بوم فناوري و نوآوري آشنا شوند. 

میلادي تصریح کرد: پردیس سامیت یک رویداد تفریحی نیست. ارزش و مزیت آن در رشد و توسعه فردي و رشد کسب وکارها
غیرقابل چشم پوشی است. علاوه بر این جنس تجربه اي که نیروهاي داوطلب در این رویداد کسب می کنند، متفاوت تر از هر تجربه

 
دیگري خواهد بود. تجربه اي که در محیط هاي دانشگاهی و شغلی به دست نمی آید. 

وي اضافه کرد: مدیریت بحران، ایجاد تعامل و شبکه سازي، مهارت هاي رهبري و همه فن حریف بودن جز مهارت هاي نرمی است که
از دل این مدل کارها به دست می آید و  براي داوطلبانی که در تیم اجرایی رویداد فعالیت می کنند، فرصت خوبی است.



کمیته سیاست گذاري کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط

زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت گردشگري برگزار شد

شماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

کمیته سیاست گذاري اولین کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت
گردشگري، به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد.

با حضور روساي شعب کیش پردیس بین الملل دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران و صنعتی شریف کمیته سیاست گذاري

 
کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت گردشگري برگزار شد 

کمیته سیاست گذاري اولین کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت گردشگري،

 
به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد. 

mp3.171036 کمیته سیاست گذاري کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت

 
گردشگري برگزار شد 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري

 
صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین
الملل، در آغاز این نشست که یکشنبه 10 اسفند 99 در ستاد
مرکزي دانشگاه برپا شد، دکتر فرساد نوري زاده، سرپرست شعبه
جزیره کیش پردیس بین الملل دانشگاه، به معرفی کنفرانس بین
المللی مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با

 
رویکرد صنعت گردشگري پرداخت. 

وي گفت: این گردهمایی در راستاي عملیاتی شدن تفاهم نامه همکاري شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل و پردیس بین الملل

 
کیش دانشگاه صنعتی شریف، 30 اردیبهشت 1400 به شکل ترکیبی( حضوري و آنلاین) در این جزیره برگزار خواهد شد. 

دکتر نوري زاده هدف از این کنفرانس را آشنایی صنعت گردشگري مناطق آزاد و به خصوص جزیره کیش با ظرفیت هاي علمی
سلامت، ایمنی و محیط زیست (HSE) کشور در دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، صنعتی شریف و دیگر دانشگاه ها و از سوي دیگر

 
آشنا کردن محیط علمی HSE کشور با ظرفیت هاي این منطقه آزاد عنوان کرد. 

سرپرست شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل دانشگاه ابراز امیدواري کرد که کنفرانس یادشده شروعی براي همکاري گسترده تر دو
دانشگاه باشد ضمن اینکه فرصتی براي نگاه به مسائل مربوط به ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با دید علمی و با کمک جامعه

 
دانشگاهی کشور در منطقه آزاد کیش فراهم کند. 

سپس دکتر علی سلک غفاري، رئیس پردیس بین الملل کیش دانشگاه صنعتی شریف نیز با اشاره به اینکه بیش از یک دهه فعالیت
پردیس هاي بین الملل دانشگاه هاي صنعتی شریف و علوم پزشکی تهران به عنوان مراکز علمی شاخص ملی و بین المللی در جزیره،



ظرفیت ویژه اي براي این منطقه آزاد ایجاد کرده، اظهار داشت: با توجه به تأثیرگذاري اجتماعی دانشگاه ها در حوزه هاي مرتبط با
صنعت و موارد مرتبط با منطقه آزاد کیش، تصمیم بر این شد که از ظرفیت هاي ویژه دانشگاه هاي صنعتی شریف و علوم پزشکی
تهران در حوزه سلامت، ایمنی و محیط زیست (HSE) که حوزه مشترك بین دو مجموعه است در اولین کنفرانس بین المللی

 
مدیریت سلامت، ایمنی، محیط زیست و توسعه پایدار با رویکرد صنعت گردشگري استفاده شود. 

وي رویکرد اصلی در طراحی و اجراي این کنفرانس را ارائه خدمات حوزه HSE در منطقه آزاد کیش با رویکرد گردشگري، ارتقاء
فعالیت هاي بین الملل دو دانشگاه و انتقال تجربیات و فناوري هاي مرتبط با تخصص HSE به کشورهاي حوزه خلیج فارس در

 
مرکزي که به صورت مشترك توسط دو دانشگاه در کیش تأسیس خواهد شد، دانست. 

رئیس پردیس بین الملل کیش دانشگاه صنعتی شریف با بیان اینکه مهم ترین محورهاي اصلی کنفرانس، حوزه HSE و جاذبه هاي
گردشگري، توسعه شهري، توسعه پایدار و مناطق آزاد خواهد بود، گفت: یک پنل ویژه مناطق آزاد هم طراحی شده که در آن ظرفیت
هاي گردشگري و خدماتی که توسط دو دانشگاه و متخصصان می تواند براي توسعه استانداردهاي مرتبط با این صنعت در منطقه آزاد

 
کیش به صورت پایلوت اجرا شود، معرفی خواهد شد. 

دکتر سلک غفاري افزود: قرار است در این پنل معاونان گردشگري و اقتصادي مناطق آزاد تجاري حضور داشته باشند و متخصصان

 
حوزه هاي HSE و گردشگري نیز اقدام به ارائه تجربیات ارزشمند خود براي ارتقاء استانداردهاي ملی و بین المللی گردشگري کنند. 

دکتر داریوش سلیمی، معاون اقتصادي سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد کیش نیز محور نخست توسعه در این منطقه آزاد را صنعت
گردشگري عنوان کرد و بیان داشت: همچنین جزیره کیش تنها نقطه اي از کشور پس از پایتخت است که همه ظرفیت هاي آموزش
عالی و پردیس بسیاري از دانشگاه هاي برند کشور در آن واقع شده که این دو مهم، نشان از ظرفیت گردشگري بالا، تعداد هتل ها،

 
امکانات پذیرایی و تفریحی جدي و از طرف دیگر توانمندي علمی و تحقیقاتی قوي در این منطقه است. 

وي با بیان اینکه امیدواریم همکاري شکل گرفته میان دانشگاه ها و سازمان منطقه آزاد کیش بتواند این دو ظرفیت را به هم گره بزند،
اظهار داشت: یکی از معضلات کشور فاصله ظرفیت هاي علمی و پژوهشی با پتانسیل هاي اجرایی و فعالیت هاي اقتصادي است هر

 
چند گره خوردن این بخش ها به یکدیگر کار ساده اي نیست. 

دکتر سلیمی تصریح کرد: از مهم ترین ابزارها در این مسیر برگزاري برنامه هاي علمی و کنفرانس هایی است که درصدد اجراي یکی

 
از آن ها هستیم تا دانشگاه ها و مراکز علمی ظرفیت ها و شرایط اجرایی کشور را از نزدیک بشناسند. 

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد کیش افزود: با تکیه بر تمرکز این کنفرانس روي گردشگري و سلامت درصدد
افزایش کیفیت خدمات جزیره کیش با استفاده از امکانات و توانمندي دانشگاه هاي حاضر هستیم و تلاش مجموعه منطقه آزاد هم بر
این است که کیش را از نظر گردشگري نه تنها در کشور بلکه در جهان معرفی کند تا مقصد گردشگري براي کسانی باشد که به دنبال

 
یک مجموعه با کیفیت هستند. 

پس از آن دکتر فریده گل بابایی، استاد دانشکده بهداشت و مدیر گروه مهندسی بهداشت حرفه اي دانشگاه نیز گفت: مقوله مدیریت
سلامت، ایمنی و محیط زیست (HSE) یکی از مباحث مهم علمی است که متأسفانه در حوزه گردشگري طی سال هاي اخیر فعالیت
جدي در مورد آن انجام نشده و با تکیه بر اینکه صنعت توریسم یکی از نیروهایی محرکه توسعه اقتصادي و اجتماعی است باید به این

 
مسأله بیشتر توجه کنیم. 

وي اضافه کرد: ایجاد و توسعه کارآفرینی به ویژه براي زنان و جوانان، اثرات این صنعت بر محیط زیست، سلامت انسان، ایمنی و به
ویژه ایمنی تجهیزات مواردي است که باید مورد توجه قرار گیرد تا بتوانیم از مزایاي اقتصادي و اجتماعی این صنعت به شکل توسعه

 
پایدار بهره ببریم. 

دکتر گل بابایی ادامه داد: تأمین و ارتقاء سطح سلامت و ایمنی انسان به عنوان نیروي اصلی توسعه پایدار در قلب صنعت توریسم
پایدار است و این همایش براي شناساندن و ایجاد فرهنگ HSE در این صنعت پایه گذاري شده و امیدواریم که در سال هاي آینده با

 
نگرشی قوي تر مباحث همایش را دنبال کنیم. 

دکتر ایرج محمدفام، عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی همدان و دبیر علمی کنفرانس بین المللی مدیریت سلامت، ایمنی،
محیط زیست و توسعه پایدار نیز اظهار داشت: دلایل مختلفی براي ضرورت مقوله سلامت، ایمنی و محیط زیست (HSE) مطرح شده



 
که مهم ترین علت آن بحث اقتصادي است و این یعنی HSE آمده تا به اقتصاد کمک کند. 

وي با استناد به سخنان پیتر دراکر از برجسته ترین نظریه پردازان علم مدیریت در جهان، گفت: دنیاي امروز دنیاي رقابت است و
سازمان هایی که نتوانند رقابت کنند، حذف می شوند. بنابراین مهم ترین اصل براي بقا، به حداکثر رساندن سود نیست بلکه اجتناب از

 
ضرر است پس هدف اصلی HSE کنترل زیان خواهد بود. 

دبیر علمی این کنفرانس بر اهمیت درك ضرورت HSE در میان افراد، سازمان ها و مجموعه هاي اقتصادي تأکید کرد و افزود: با

 
برگزاري این گردهمایی می توان چرایی بحث HSE را براي مشتریان در حوزه گردشگري روشن کرد. 

در بخش پایانی این نشست مهندس سارا خسروشاهی، مدیر پروژه هاي HSE دانشگاه صنعتی شریف با اشاره به اجراي پروژه هایی در
این زمینه با همکاري شهرداري تهران، بیان داشت: کیفیت به نوعی وابسته به HSE است اما ما در مواردي می بینیم چیزي که باید،

 
انجام نمی شود، چرا که نظارت بر آن بسیار کم است. 

وي اظهار امیدواري کرد که به واسطه برگزاري این کنفرانس بتوان براي اجراي پروژه هاي مطرح از سوي دانشگاه شریف در گام

 
نخست فرهنگ سازي و سپس راه را براي عملیاتی کردن آن ها باز کرد. 

 
گروه خبري : معاونت بین الملل,گروه خبري RSS کد خبر : 171036 
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 -
-



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: صنعت کارشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش صنعت کار، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار
داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛

اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد،...



به کار گیري 600 مدد جوي زندانی از سوي بخش خصوصی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس کل دادگستري استان یزد گفت: اهتمام به حرفه آموزي و اشتغال مددجویان زندانی از سیاست هاي مهم قوه قضائیه
است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، غلامعلی دهشیري رئیس کل دادگستري
استان یزد در نشست بررسی و حل برخی از مشکلات
زندان مرکزي یزد، اجراي سیاست هاي راهبردي قوه
قضائیه را زمینه ساز سالم سازي و ارتقاء امنیت جامعه
دانست و گفت: اشتغال مددجویان داخل زندان هم می

تواند درآمدي براي خود زندانی داشته باشد و هم بخشی از درآمد نیز به خانواده مددجو تعلق گیرد تا از فشار هاي اجتماعی و بار مالی

 
بر دوش خانواده اندکی بکاهد. 

 
او تصریح کرد: درآمدزایی می تواند از مشکلات مددجویان بکاهد و آنان را امیدوار به بازگشت به زندگی آبرومندانه نماید. 

رئیس کل دادگستري استان یزد استفاده از مجازات زندان در برخی موارد را ضرورت تامین سلامت جامعه و تلاشی براي باز اجتماعی
نمودن مجرمین ذکر کرد و اظهار داشت: اگر به هر دلیل استفاده از مجازات زندان بر اساس قوانین و مقررات لاجرم باشد باید براي

 
وقت هاي مددجویان و پربار کردن آن برنامه ریزي کرد. 

او بر حل وفصل برخی از مشکلات زندان در مسیر ایجاد اشتغال زندانیان تاکید کرد و گفت: ایجاد برخی صنایع هم جوار زندان و ایجاد
زیرساخت هایی براي مونتاژ و فرآوري برخی از محصولات که امکان آن وجود داشته باشد از جمله مواردي است که می توان اجرا کرد.

این مقام قضایی تغییر نگاه به زندان و زندانی و ایجاد یک نهضت همدلی براي رفع مشکلات مددجویان را به فال نیک گرفت و اظهار
داشت: جامعه اي رو به تعالی حرکت خواهد کرد که همه ارکان آن نسبت به حل مشکلات جامعه در میدان باشند و اینکه با فرهنگ
سازي به عمل آمده از سوي فعالان بخش خصوصی تقاضا براي به کار گیري 600 مددجوي زندانی وجود دارد یک نقطه قابل اتکا

است.



با افزایش افسردگی و پرخاشگري در جامعه چه کنیم؟

منبع: سلامت نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/12/12

سلامت نیوز-مجید صفاري نیا: کارشناسان مسائل روان شناختی و اجتماعی تاکنون بارها از ضرورت توسعه شادي در جامعه
به منظور افزایش میزان شادي مردم سخن گفته اند. به گزارش سلامت نیوز به نقل از خبرآنلاین، هر چند تحقیقات مستند و

مستدلی در خصوص میزان شادي در جامعه انجام نشده است، اما اکثر آمارهایی که ...

سلامت نیوز-مجید صفاري نیا: کارشناسان مسائل روان شناختی و اجتماعی تاکنون بارها

 
از ضرورت توسعه شادي در جامعه به منظور افزایش میزان شادي مردم سخن گفته اند. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از خبرآنلاین، هر چند تحقیقات مستند و مستدلی در
خصوص میزان شادي در جامعه انجام نشده است، اما اکثر آمارهایی که تاکنون منتشر
شده است، میزان شادي در جامعه ایران را کم و پایین تر از میانگین هاي جهانی ارزیابی
کرده اند. در مقابل، گزارش ها از رشد آمار بیماري هاي روانی، میزان افسردگی و

 
پرخاشگري در میان ساکنین شهرهاي بزرگ و پرتراکم کشور حکایت می کنند. 

بر اساس مطالعات و پژوهش هاي بی شمار در سراسر جهان بی گمان باید پذیرفت که شادي و غم در زندگی اجتماعی، اقتصادي،
فرهنگی و سیاسی انسانها، تأثیرات عمده اي دارد و چه بسا که بسیاري از کشورها در راه افزایش شادي همگانی و فردي در کشور خود
برنامه ریزي هاي دقیقی انجام می دهند. به رغم وجود صدها مطالعه در حوزه شادي و بعد اجتماعی آن نشاط و تاکید این مطالعات بر
طراحی و ایجاد شادي در زندگی ایرانیان، اما به نظر می¬رسد در کشور ما این مهم با توجه چندانی روبه¬رو نبوده است و گاه در
کشور بنا به تعبیرهاي نادرست و بدون استدلال مقامات، شادي امري متروك شده و به حاشیه گذاشته شده است، در حالی که این
امر نه با فرهنگ ملی ایرانیان چندان تناسبی دارد و نه با فرهنگ دینی کشور. با وجود پتانسیلهاي گوناگون در کشور، سن امید به

 
زندگی در ایران حدود 72 سال است که خود حکایت از فاصله بسیار ما با کشورهاي پیشرفته و اروپایی است. 

در حالی که به نظر می رسد در چارچوب برنامه اي اصولی و اصلاح برخی روشها می توان با یاري گرفتن از رسانه هاي گروهی و
اجتماعی مانند صدا و سیما، سینما و رسانه هاي جمعی و طراحی شهري شاد ... به سوي جامعه اي شادتر حرکت کرد جامعه اي که
در کنار شادي بیشتر مسلماً نتایج مثبتی از تلاش و حرکت به سمت جلو را همراه خود دارد و همچنین باعث جذب حداکثري جوانان
به مشارکت، افزایش امید، نوع دوستی، جامعه پسندي و فرایض دینی خواهد شد، چرا که جوان به دنبال شادي و تفریح است و عدم

 
وجود بسترهاي مناسب براي شادي می تواند تبعات بدي را براي جوانان و جامعه ماند اعتیاد و مصرف الکل به همراه داشته باشد. 

زندگی در شهر هاي شاد دلبستگی بیشتري را به محله ها و همسایگان ایجاد می کند و ساکنین شهر هاي شاد معمولا از مهاجرت
پرهیز می کنند. نوع دوست ترند، امیدوارند، آرامش بیشتري را تجربه می کنند و از سبک زندگی و کیفیت مطلوب تري برخوردارند.
اگرچه اشتغال و درآمد ماهیانه و سطح تولید ناخالص داخلی مردم کشورها با سطح شادي آنها در ارتباط است و اغلب کشورهاي شاد
جهان از استانداردهاي سلامت اجتماعی بالا و سطح اشتغال و درآمد بالایی برخوردارند ولی با روش هاي بسیار ساده و آسانی می توان



سطح شادي و امید را در بین مردم شهرهاي کشور نسبت به وضع موجود افزایش داد به عنوان نمونه بعضی از این راهکارها فهرست

 
وار مطرح می شود: 

ورزش همگانی، نمایش جنگ ها ، فیلم ها و برنامه هاي طنز و فکاهی از رسانه هاي تصویري، تقویت روحیه امید و توکل، جشنواره
هاي خیابانی، تشویق به پیاده روي و طراحی پیاده راه، جشنواره هاي اقوام، مسابقات کتاب خوانی، طراحی بازارهاي محلی و خیریه،
توسعه و طراحی استریت فودها، خدمات سلامت، افزایش موزه ها، آموزش مهارتهاي زندگی، توسعه سینماها و نمایش تاترها و فیلم
هاي کمدي، سیرك ها، نمایش هاي خیابانی، نمایش حیوانات دست آموز، ساماندهی ترافیک و حمل و نقل، پخش موسیقی در اماکن
عمومی، نظارت بر خدمات به مردم، اموزش مهارت هاي قدردانی و بخشش، تندیس مشاهیر، جشنواره هاي نوع دوستی، مشارکت
مردم در تصمیم گیري، احترام به حقوق شهروندي، کاهش فساد اداري، اجازه ابراز هیجانات مثبت در مناسبت ها و مراسم شاد،زیست
شبانه، جشنوارهاي اقلیت ها و اقوام، طراحی محیط هاي شاد، طراحی محلات با توجه به حس هویت مکان و دلبستگی مکان،
کنسرت هاي محلی، افزایش اشتغال، سطح رفاه و استانداردهاي سلامت اجتماعی با تلاش و احتمام جدي حکمرانی و... ده ها راهکار

 
دیگر که بسیاري از آنها ممکن است حتی بدون هزینه باشد.و سطح امید و نشاط اجتماعی را افزایش دهد. 

استاد روان شناسی اجتماعی



بزرگ ترین کارخانه تولید چادر مشکی کشور با 1130 میلیارد تومان اعتبار در

قم احداث می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها ـ استاندار قم گفت: با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام، کارخانه تولید چادر مشکی با 1130 میلیارد تومان
اعتبار و 2 هزار شغل در قم احداث می شود.

گروه استان ها ـ استاندار قم گفت: با مشارکت ستاد اجرایی
فرمان امام، کارخانه تولید چادر مشکی با 1130 میلیارد
تومان اعتبار و 2 هزار شغل در قم احداث می شود. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، بهرام سرمست امروز در
آئین انعقاد تفاهم نامه همکاري ستاد اجرایی فرمان امام و
استانداري قم اظهار داشت: محرومیت زدایی و پیشگیري از
آسیب هاي اجتماعی و ساماندهی محلات آسیب پذیر از

 
جمله رویکردهاي مهم در استان قم است. 

استاندار قم افزود: در جهت جهش تولید به واسطه نام گذاري سال توسط رهبر انقلاب، فعالیت هایی در قم داشته ایم و در جهت

 
احیاي برخی واحدهاي راکد و نیمه راکد، تفاهم نامه هاي خوبی انجام شد. 

وي از احداث بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی کشور در قم خبر داد و ابراز کرد: دراین باره احداث بزرگترین کارخانه تولید چادر
مشکی به عنوان برند شهر مقدس کریمه اهل بیت(ع) که برازنده این شهر است و به لحاظ اقتصادي اهمیت دارد امروز تفاهم نامه اي

 
امضاء شد. 

سرمست عنوان کرد: در کشور طبق برآوردها 80 میلیون مترمربع چادر مشکی وارد می شود و مجموع تولید نیز 10 تا 15 میلیون
مترمربع است، با احداث این کارخانه برآورد شده 18 میلیون مترمربع تولید چادر مشکی و از نظر اشتغال زایی مستقیم و غیرمستقیم

 
2 هزار نفر هدف گذاري شود. 

وي با تأکید بر اینکه مجموع اعتبارات براي این طرح در تفاهم نامه برآورد سرمایه گذاري به مبلغ یک هزار و 130 میلیارد تومان شده
است که سرمایه گذاري چشمگیر و تحول آفرین است گفت: این طرح مورد موافقت و استقبال ستاد اجرایی فرمان امام قرار گرفت،
ایجاد کارخانه چادر مشکی یک پروژه ماندگار در استان قم است و با توجه به اینکه سالانه پذیراي بیش از 20 میلیون نفر مسافر و زائر

 
هستیم، جاي یک بسته سوغات زائر در قم خالی است. 

حال و روز ناکوك تنها کارخانه تولید پارچه چادري کشور در شهرکرد/ سایه سیاه بر سرِ تولید چادر مشکی/ بازار چادر مشکی در

 
انحصار 10نفر 



 
گزارش| مردم کرمانشاه از گرانی چادر مشکی و ارزانی پوشش هاي نامتعارف گلایه دارند 

 
سنگ انداز ي مافیاي چادر مشکی در ایران / واردکنندگان کارخانه چادر شهرکرد را با مشکل مواجه کردند 

استاندار قم یادآور شد: از ابتدا دنبال این طرح در قم بودیم و بخشی از بسته سوغات زائر با تولید چادر مرغوب در این استان فراهم
می شود، همچنین براي مصرف داخلی و حتی زمینه سوغات زائرانی که از اقصی نقاط کشورهاي همسایه به استان سفر می کنند

 
چادر تهیه می شود. 

وي تصریح کرد: ثبت ملی شهر مقدس قم به عنوان شهر ملی انگشتر انجام شد که تولید انگشتر نیز در بسته سوغات زائر می تواند

 
جایگاه خوبی داشته باشد. 

سرمست اضافه کرد: در ادامه این سفر برنامه کلنگ زنی در خصوص طرح اقدام ملی مسکن داریم که 1842 واحد در سایه این طرح
به صورت مشارکتی در استان با 650 میلیارد تومان اجرایی می شود،همچنین رئوس تفاهمات مفصل است و اطلاع رسانی می شود و

در کمیته مشترکی پیگیري می شود.



نتایج عجیب نظرسنجی درباره میزان شادي مردم ایران / آیا قم و سیستان و

بلوچستان شادترین استان ها هستند؟

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/12/12

ایران نیوز 24: روز گذشته در گزارشی نتایج تحقیقات جهاد دانشگاهی درباره شادکامی استان ها را منتشر شد. براساس این
گزارش که در همشهري آنلاین منتشر شد، قم در بالاترین رده از نظر شادکامی و سمنان در پایین ترین رده قرار دارد. در این

تحقیق سیستان و بلوچستان، هرمزگان و کهگیلویه و بویراحمد در رتبه هاي ...

طبق توضیحاتی که درباره شیوه انجام تحقیق جهاد دانشگاهی آمده، در این طرح که در سال 98 از سوي پژوهشکده علوم
بهداشتی جهاد دانشگاهی و به سفارش موسسه ملی توسعه تحقیقات علوم پزشکی جمهوري اسلامی ایران انجام شده، پرسشنامه
آکسفورد است که 29 گویه 4 گزینه اي و مقیاس 6 درجه اي دارد.بر اساس این پرسشنامه نمره شادکامی افراد از 1 (کمترین) تا 6
(بیشترین) متغیر است و به ترتیب شامل نمره هاي 1-2 (ناشاد)، 2-3 (تاحدودي ناشاد) ، 3-4 (نه چندان شاد)، 4 (تاحدودي شاد)،
4-5 (نسبتا شاد)، 5-6 (بسیار شاد) و 6 (بسیار زیاد شاد) می شود. با توجه به این نمره ها میانگین کشوري شادکامی در ایران در رده

 
«نسبتا شاد» قرار دارد. 

نتایج منتشرشده این تحقیق آن هم از سوي جهاد دانشگاهی ایران مورد انتقادات وسیعی قرار گرفت و همه یک سوال می پرسیدند:
«چطور ممکن است؟» فارغ از اینکه یکی از مهم ترین اصول اعتباري یک پژوهش باورپذیري آن است و باز هم فارغ از اینکه چطور
جهاد دانشگاهی پرسشنامه آکسفورد که مطابق وضعیت زندگی کشور هاي توسعه یافته و غربی تدوین شده را براي ایران به کار برده
است، در این گزارش به برخی شاخص هاي اقتصادي استان هایی می پردازیم که جهاد دانشگاهی ادعا کرده ساکنان آنان از

 
«شادکامی» زیادي برخوردار هستند. 

 
آیا قم شادترین استان ایران است؟ 

تحقیق انجام شده توسط جهاد دانشگاهی استان قم را با نمره 4.34 شادکام ترین استان ایران رتبه بندي کرده و البته به عمده استان
هاي دیگر هم نمره اي در کانال 4 تا 5 داده که طبق مدل دسته بندي این تحقیق، به معناي نسبتا شاد است.استان قم به پایتخت
مذهبی و حوزه هاي علمیه مشهور است، اما تمامی ساکنان این استان را افراد حاضر در حوزه ها پوشش نمی دهند. این استان طبق
آمار مرکز آمار جزو استان هایی است که سال هاست روند صعودي در نرخ بیکاري داشته و در تابستان امسال به 11.5 درصد رسیده

 
است. 

به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم شهرك هاي صنعتی استان به شدت با کمبود کارگر مواجه هستند. او همچنین اعلام
کرده، 272 هزار و 774 خانوا قمی معادل 64 درصد از کل خانوار هاي استان از تسهیلات یارانه معیشتی استفاده می کنند. یعنی 64
درصد از کل خانوار هاي قمی در آزمون وسع جزو نیازمندانی تلقی شده اند که باید از تسهیلات معیشتی بهره مند شوند.آمار دیگر
درباره استان قم را پیش تر رئیس مدیریت و برنامه ریزي قم اعلام کرده بود. به گفته او استان قم در بین استان هاي مختلف در نرخ
مشارکت اقتصادي در سه ماهه پایانی سال 98، در جایگاه بیست و هفتم قرار داشته است که نسبت به جایگاه آن در فصل بهار سال

 
قبل 2 پله کاهش داشته است. 



 
میزان شادي در سیستان و بلوچستان چگونه است؟ 

در تحقیق جهاد دانشگاهی رتبه برتر شادکامی را بعد از استان قم، استان سیستان و بلوچستان کسب کرده است. اختصاص رتبه دوم
در شادکامی به سیستان و بلوچستان حتی از استان قم هم عجیب تر است. دهه هاست در تمامی شاخص هاي اقتصادي و در
مشاهدات میدانی استان سیستان و بلوچستان جزو محروم ترین مناطق ایران معرفی می شود و حالا چسباندن برچسب شادکام ترین

 
به این استان به همان اندازه مایه شادکامی و تعجب است. 

گرچه، شاید هیچ آماري به صورت دقیق نتواند تلخی و دشواري معیشت ساکنان سیستان و بلوچستان را به تصویر بکشد، اما این
استان که طی هفته هاي جاري با واقعه سراوان و اعتراضات سوخت بر ها بر سر زبان ها بود، همواره جزو استان هایی است که از نرخ
بیکاري بالا رنج می برند. طبق داده هاي مرکز آمار نرخ بیکاري در این استان 13.2 درصد یعنی بسیار بالاتر از سطح میانکین نرخ

 
بیکاري کل کشور است. 

مدتی پیش نماینده زاهدان در مجلس از نرخ بیکاري تا 40 تا 60درصد در برخی مناطق استان سیستان و بلوچستان خبر داده بود و
عمده مشکل این استان را بیکاري معرفی کرده بود. به گفته علیم یارمحمدي: «در چابهار و نیک شهر تا 60 درصد جمعیت، در
قصرقند حدود 50 تا 60 درصد، ایران شهر حدود 40 درصد و زاهدان 20 تا 25 درصد جمعیت بیکار هستند. آمار ها نشان می دهند
که در این مناطق نه صنعتی هست و نه کشاورزي هست. اگر هم مقداري اشتغال کشاوزي وجود دارد به این خاطر است که خانواده
هایی از قدیم 1 هکتار یا بیشتر و کمتر زمین داشته اند و در آن صیفی جات می کارند یا دامداري می کنند یا خرما کاشت می کنند.

 
اما خیلی ها همین ها را هم ندارند؛ آنهم به خاطر خشکسالی. چاه هاي آب خشک شده اند. سطح آب بسیار پایین رفته است.» 

هرچند نتایج تحقیقات جهاد دانشگاهی در رابطه با شادکامی ایران مربوط به سال 98 یعنی قبل از وقوع فاجعه کرونا بوده، اما کمتر
کسی از توده مردم در سال 98 هم احساس شادکامی در حد نتایج این تحقیقات احساس می کرد. در همین سال بود که تورم افزایش

 
یافته و شوك گرانی ارز سبد معیشت خانوار هاي ایرانی را نشانه گرفته بود. 

در ادامه هم با شیوع ویروس کرونا وضعیت سختت تر از قبل شد. در شرایطی که طرح هاي دولت هاي مختلف براي اشتغال زایی
همگی بی نتیجه بوده و جمعیت بیکاران در ایران همواره افزایش یافته، شیوع کرونا نیز موجب افزایش بیکاري و فقر بیشتر شده است.
براي نمونه میکائیل صدیقی رئیس کانون انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی استان کردستان به تازگی اعلام کرده که «بیش از
60 درصد کارگران و استادکاران بخش ساختمان در استان کردستان بیکار شده اند و کولبري نیز کاملاً تعطیل است.»صندوق بین
المللی پول نیز در گزارشی پیش بینی کرد که نرخ بیکاري در ایران نیز در سال 99 نسبت به سال قبل از آن 2.7 درصد افزایش

 
خواهد یافت و به 16.3 درصد خواهد رسید. 

بیکاري ناشی از کرونا فقط شامل مردم مناطق کمتر توسعه یافته نمی شود و در کلانشهر ها هم همین وضعیت مشاهده می شود.
براي نمونه نتایج پنجمین نظرسنجی دفتر مطالعات اجتماعی و فرهنگی شهرداري که از 16 تا 20 اردیبهشت در سطح مناطق 22گانه

 
شهر تهران انجام شده از نگرانی شدید خانوار ها از وضعیت اقتصادیشان در سال جاري حکایت دارد. 

بر اساس نتایج این نظرسنجی 35 درصد از افراد اعلام کرده اند حداقل یک نفر در خانواده شان وجود دارد که به سبب کرونا بیکار
شده است. 43 درصد خانوار هاي ساکن تهران با افزایش هزینه ها و یک سوم بعد از کرونا با بیکاري مواجه شده اند. «از دست دادن
درآمد» و «افزایش هزینه ها» به شکلی خانوار هاي تهرانی را زیر منگنه قرار داده که 82 درصد نگران بروز مشکلات اقتصادي در ماه

 
هاي آتی هستند. 



مرضیه امیري



از ظرفیت هاي بانک براي توسعه استان استفاده می کنیم

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در سفر به استان آذربایجان غربی، با استاندار این استان دیدار و گفت و گو کرد.

 
مدیر عامل بانک رفاه کارگران در سفر به استان آذربایجان غربی، با استاندار این استان دیدار و گفت و گو کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران،اسماعیل الله گانی مدیر عامل این بانک در دیدار با استاندار
آذربایجان غربی اظهار داشت: در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی، بانک رفاه کارگران اقدام به حمایت از تأسیس سه مدرسه و یک

 
سالن ورزشی در استان کرده و امیدواریم با این اقدامات توسعه اي، گامی هر چند کوچک در راه توسعه استان برداشته باشیم.  

الله گانی تصریح کرد: کمک به واحدهاي تولیدي، تأمین سرمایه در گردش آن ها، مشارکت در طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام و کمک

 
به اشتغال از جمله استان آذربایجان غربی جزو برنامه هاي اصلی بانک رفاه کارگران است. 

در این دیدار، استاندار آذربایجان غربی از مشارکت بانک رفاه کارگران در ساخت مدرسه در شهرستان میاندوآب و فعالیت هاي بانک
در حوزه مسئولیت اجتماعی قدردانی کرد.



کاهش 6 تا هشت درجه اي دماي هوا در گلستان و چند خبر کوتاه

منبع: ایرناشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/12/12

گرگان - ایرنا - کاهش 6 تا هشت درجه اي دماي هواي استان از فردا، محکومیت 2 شکارچی غیرمجاز در علی آباد به انجام
خدمات عمومی و پیشرفت 90 درصدي مرکز آموزشی اتباع در گرگان از جمله اخبار کوتاه روز سه شنبه گلستان است.

گرگان - ایرنا - کاهش 6 تا هشت درجه اي دماي هواي
استان از فردا، محکومیت 2 شکارچی غیرمجاز در علی آباد
به انجام خدمات عمومی و پیشرفت 90 درصدي مرکز
آموزشی اتباع در گرگان از جمله اخبار کوتاه روز سه شنبه

 
گلستان است. 

مدیرکل هواشناسی گلستان گفت که این استان با ورود
سامانه ناپایدار و سرد از امشب تا آخر هفته شاهد مه

 
شدید، بارش برف و کولاك، کم شدن دید و کاهش 6 تا هشت درجه اي دما است. 

نوربخش داداشی روز سه شنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: هواي سرد تا آخر هفته مهمان گلستان است و با اوج فعالیت

 
این سامانه در 24 ساعت آینده اختلال در تردد جاده هاي به خصوص در مناطق کوهستانی دور از انتظار نیست. 

وي بیان کرد: بارش پراکنده باران در مناطق دشت و کوهپایه و برف در ارتفاعات، دیگر آثار حضور چند روزه سامانه هواي سرد و

 
ناپایدار در گلستان است. 

 
داداشی ادامه داد: این سامانه هواي سرد شنبه هفته آینده گلستان را ترك خواهد کرد و پس از آن آسمان استان پایدار خواهد بود. 

2 شکارچی غیرمجاز در علی آبادکتول با راي دادگاه به جاي تحمل حبس به انجام خدمات عمومی در اداره حفاظت محیط زیست

 
محکوم شدند. 

 
زلزله به بزرگی 3.3 ریشتري بامداد امروز شهر انبارالوم از توابع شهرستان آق قلا را لرزاند. 

 
این زمین لرزه خسارتی نداشت. 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار گلستان از پیشرفت 90 درصدي پروژه احداث مرکز جامع آموزشی، فرهنگی چند منظوره
اداره کل اتباع در گرگان خبر داد و گفت: هدف از ایجاد این مرکز تجمیع خدمات آموزشی و معیشتی به اتباع خارجی با اقداماتی از

 
قبیل مشاوره هاي حقوقی، خانواده و روانشناسی است. 



احسان مکتبی اظهار داشت: این پروژه با هزینه اي بالغ بر 20 میلیارد ریال از محل اعتبارات اعطایی سازمان خیریه بین المللی ریلیف

 
اینترنشنال در حال ساخت است. 

اردوي تیم ملی والیبال نشسته براي حضور در بازي هاي پارالمپیک توکیو با حضور محمد نعمتی و جمال نظري به عنوان بازیکن و

 
فرشید عاشوري مربی گلستانی در کیش در حال برگزاري است. 

اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور در استان گلستان با اشاره به ظرفیت خوب بافت هاي تاریخی استان براي
ایجاد ظرفیت هاي گردشگري، از آمادگی این صندوق براي همکاري در راستاي تامین منابع پروژه هاي گردشگري در بناهاي تاریخی

 
گلستان خبر داد. 

تیم گلستان در یازدهمین دوره لیگ برتر هاکی زنان کشور یادواره سردار شهید حاج قاسم سلیمانی پس از خراسان رضوي و همدان

 
بر سکوي سوم ایستاد. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- فدراسیون هاکی 

 
- اتباع خارجی 

 
- آق قلا 

 
- والیبال نشسته 

 
- بارش برف 

 
- بارش باران 

 
- گلستان 

 
- انبارآلوم 

 
- سازمان هواشناسی 

 
- کمیته ملی پارالمپیک 

- زلزله



اهمیت صادرات غیرنفتی در برون رفت از فقر

منبع: بازار سرمایهشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/12/12

اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمندسازي زنجیره و تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز افزایش صادرات
غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت از فقر شوند.

اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمندسازي زنجیره و
تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز افزایش
صادرات غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي

 
و برون رفت از فقر شوند. 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا) و به نقل از روابط
عمومی بانک توسعه صادرات ایران، علی صالح آبادي در
همایش ملی «راهکارهاي برون رفت از فقر اقتصادي» با
تاکید بر اهمیت صادرات غیرنفتی در فقرزدایی، افزود:
دستاوردهاي اگزیم بانک هاي مطرح دنیا در اشتغالزایی،

جهانی سازي شرکت ها، تقویت روابط بین کشورها به منظور تامین نیازهاي متقابل و تحقق استراتژي هاي رشد مبتنی بر صادرات

 
قابل توجه است. 

وي با اعلام اینکه رسالت بانک توسعه صادرات کمک به توسعه صادرات غیر نفتی، گسترش مبادلات تجاري و اقتصادي با سایر
کشورها وارائه خدمات و تسهیلات همه جانبه به صادرکنندگان است، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران در راستاي کاهش فقر
اقتصادي، خدمات دهی متوازن تمام شعب در مناطق محروم را در دستور کار قرارداده و با افزایش اختیارات شعب در این مناطق،

 
دریافت خدمات و تسهیلات را براي صادرکنندگان فعال دراستان هاي کمتر برخوردار تسهیل کرده است. 

صالح آبادي افزود: از دیگر اقدامات حمایتی بانک توسعه صادرات در مسیر کاهش فقر در کشور می توان از اعطاي تسهیلات به شرکت

 
هاي نوپا، دانش بنیان و فین تک ها و اعمال نرخ اشتغالزایی بخش هاي اقتصادي در پرتفوي اعتباري بانک نام برد. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در ادامه تاکید کرد: ایجاد اشتغال مولد اصلی ترین راه مقابله با فقر است و باید سیاست هاي
مناسب جهت سرعت بخشی به رشد اشتغال را در پیش گرفت و همچنین در ادامه نیز با حمایت از بخش هاي اقتصادي با نرخ

 
اشتغالزایی بالا به خصوص بنگاه هاي صادرات محور به برون رفت جامعه از فقر اقتصادي کمک کرد. 

صالح آبادي نوسانات نرخ ارز و انتظارات تورمی حاصل از آن را بر وضعیت فقر در کشور موثر دانست و اظهار داشت: مهاجرت هاي
نامناسب، نبود نظام متناسب سازي مهارت هاي مورد نیاز بازار و ناتوانی در کسب حداقل استانداردهاي زندگی در اثر کاهش نرخ

 
دستمزدها نیز تاثیر مستقیمی بر فقر داشته است. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با اشاره به «بیانیه گام دوم انقلاب در راستاي کاهش فقر»، توصیه رهبري را در مورد استفاده از



اقتصاد به عنوان ابزاري کاربردي براي نیل به اهداف جامعه اسلامی، را از مهمترین محورهاي مقابله با فقر دانست و گفت: چالش
بیرونی اقتصاد کشور، تحریم هاي بین المللی بوده و ضروري است به منظور مقابله و تاب آوري در برابر آن با توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی بر افزایش صادرات غیر نفتی متمرکز شویم. 

وي ثبات در سیاست هاي اجرایی کشوررا ضروري خواند و اظهار داشت: عیوب ساختاري و ضعف هاي مدیریتی، چالش درونی اقتصاد
ماست که باید رفع شوند. به گفته صالح آبادي «تولید و توزیع عدالت محور»، «بودجه بندي متوازن» و پرهیز از «اسراف» از مهمترین

 
راهکارهاي رفع موانع اقتصاد و پیش درآمد فقرزدایی است. 

صالح آبادي با ذکر این مهم که اشتغالزایی یکی از اقدامات مهم در مسیر فقرزدایی است، گفت: به این منظور باید رفع موانع قانونی
غیر ضروري در توسعه کسب و کارها در اولویت قرار داشته و در مسیر بهبود فضاي کسب و کار و کاهش ریسک سرمایه گذاري گام

برداشت.



وزیر میراث فرهنگی 3 طرح گردشگري کاشان را افتتاح کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/12/12

کاشان - ایرنا - سه طرح گردشگري شامل 2 اقامتگاه سنتی و یک هتل روز سه شنبه در آیینی با حضور علی اصغر مونسان
وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کاشان به بهره برداري رسید.

کاشان - ایرنا - سه طرح گردشگري شامل 2 اقامتگاه
سنتی و یک هتل روز سه شنبه در آیینی با حضور علی
اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع

 
دستی در کاشان به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، با بهره برداري از این طرح ها در مجموع با
سرمایه گذاري 517 میلیارد تومان، اشتغالزایی افزون بر
150 نفر و افزوده شدن 160 تخت به ظرفیت اقامتی

 
کاشان، این ظرفیت به 2 هزار و 685 نفر با اشتغال یک هزار و 203 نفر ارتقا یافت. 

هتل ونداي کی آشیان با سرمایه گذاري 500 میلیارد تومان و اشتغالزایی 120 نفر در زمینی به مساحت چهار و 480 متر مربع و
زیربناي 30 هزار متر مربع بنا شده و داراي هتل، رستوران، 2 باب سراي غذا (فود کورت)، پنج باب کافی شاپ، شهربازي کودك، 2

 
باب استخر، سالن ورزشی، مرکز خرید 2 طبقه، سینما و سالن آمفی تئاتر است. 

این هتل با 39 باب اتاق، ظرفیت اقامتی 110 نفر و پذیرایی 860 نفر دارد و ظرفیت سالن همایش هاي آن نیز یک هزار و 720 نفر

 
است. 

اقامتگاه سنتی سراي گیواك نیز با سرمایه گذاري هفت میلیارد تومان و اشغالزایی 20 نفر در زمینی به مساحت 300 متر مربع و

 
زیربناي 570 متر مربع ساخته شده و با هشت باب اتاق، ظرفیت اقامتی 20 نفر و پذیرایی 30 نفر دارد. 

همچنین اقامتگاه سنتی عمارت سنگ پلویی با سرمایه گذاري 10 میلیارد تومان و اشتغالزایی 20 نفر در زمینی به مساحت 400 متر

 
مربع، زیربناي 750 متر و محوطه 70 متر مربع ساخته شده است و داراي 11 اتاق با ظرفیت اقامتی 29 نفر است. 

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري روز سه شنبه در بدو ورود به شهرستان کاشان در مشهد اردهال به زیارت امام زاده

 
سلطان علی ابن امام محمدباقر(ع) پرداخت و براي قرائت فاتحه بر مزار سهراب سپهري شاعر برجسته معاصر کشورمان حاضر شد. 

بازدید از جاذبه هاي گردشگري و آثار فرهنگی و تاریخی این منطقه از دیگر برنامه هاي سفر وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع

 
دستی به این شهرستان است. 



توسعه کمی و کیفی مناسب صنعت گردشگري به ویژه با تکیه بر نجات بخشی خانه ها و آثار تاریخی شهرستان کاشان و آماده سازي

 
چند طرح براي افتتاح از اهداف سفر مونسان به کاشان اعلام شده است. 

پیش از این، 30 باب اقامتگاه سنتی با 387 اتاق و 954 تخت، هفت باب هتل با 299 اتاق و 791 تخت، چهار هتل آپارتمان با 35

 
اتاق و 118 تخت در شهرستان کاشان وجود داشت. 

همچنین شمار مرکزهاي بوم گردي در این شهرستان 15 باب با 101 اتاق و 384 تخت و تعداد میهمان پذیرها نیز پنج باب با ظرفیت

 
54 اتاق و 153 تخت بود. 

شهرستان کاشان با برخورداري از یک هزار و 700 اثر داراي ارزش تاریخی، طبیعی و معنوي شامل 325 اثر ثبت ملی و یک اثر ثبت

 
جهانی، در فاصله نزدیک به 200 کیلومتري شمال اصفهان واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- افتتاح طرح 

 
- کاشان 

 
- اقامتگاه بوم گردي 

 
پروندهٔ خبري 

- گردشگري و میراث فرهنگی نصف جهان



بیشترین سهم اقتصاد مقاومتی شرکت گاز به عهده خراسان رضوي است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/12/12

 
خبرگزاري آریا - 

تأمین امنیت انرژي با توجه به نقش حیاتی آن در استمرار
توسعه سیاسی و اقتصادي کشورها، از جمله محورهاي مهم
راهبرد مدون کشورهاي جهان است. در این میان گاز
طبیعی یکی از منابع باارزش تأمین انرژي است که افزون
بر نقش گرمابخشی، از ارکان تولید و رشد صنعتی
کشورهاست. گسترش شبکه هاي گاز از عناصر اصلی
عدالت اجتماعی است که در توسعه مناطق محروم و
کاهش دغدغه روستاییان و حتی افزایش شاخص هاي

 
سلامت در مناطق محروم هم مؤثر است. 

گازرسانی به روستاهاي خراسان رضوي، افزون بر ایجاد سهولت در زندگی روزمره ساکنان، توسعه صنایع کوچک و اشتغال و تولید
روستایی را در پی داشته و سبب مهاجرت معکوس و ماندگاري روستاییان شده است. عملکرد شرکت گاز خراسان رضوي در حوزه
گازرسانی شهري، روستایی و صنعتی به ویژه در هشت سال گذشته، نشان از جهشی چشمگیر دارد، به گونه اي که میانگین بهره
مندي خانوار شهري و روستایی استان از 56 درصد در ابتداي دولت هاي یازدهم و دوازدهم به 98 درصد در سال 99 رسیده است،
همچنین با مصوبه شوراي اقتصاد مبنی بر مجوز سرمایه گذاري شرکت گاز براي بهره مندي صنایع، شاهد اقدام هاي قابل توجه در

 
حوزه گازرسانی به صنایع استان هستیم. 

مدیرعامل شرکت گاز استان خراسان رضوي می گوید: در برنامه سال 1399 شرکت ملی گاز ایران، بیشترین سهم خانوار روستایی و
میزان واحدهاي تولیدي صنعتی در حال گازرسانی کشور متعلق به خراسان رضوي است. این استان با برنامه گازرسانی به 26 هزار
خانوار روستایی و 960 واحد تولیدي و صنعتی در سال 99، استان پیشگام و بهره ور حوزه گازرسانی روستایی و صنعتی کشور

 
شناخته می شود. 

حسن افتخاري ادامه می دهد: خراسان رضوي با بیش از 36 هزار کیلومتر شبکه گازرسانی که بالغ بر 9.23 درصد شبکه سراسري
است، رکورددار این حوزه در کشور است و از نظر تعداد مشترکان نیز با 2 میلیون و 448 هزار و 894 مشترك تا پایان دي ماه 99،

 
پس از استان تهران در رتبه دوم کشور قرار دارد. 

وي با بیان اینکه در بخش شهري هم 100 درصد خانوار واجد شرایط استان (79 شهر)، زیر پوشش شبکه گاز طبیعی قرار دارند،
تصریح می کند: برنامه شرکت گاز استان در سال 1399 منطبق بر برنامه هاي اقتصاد مقاومتی وزارت نفت و شرکت ملی گاز ایران

 
تدوین شده است. 

افتخاري ادامه می دهد: مطابق برنامه ریزي و مطالعات فنی و مهندسی انجام شده، روستاهایی در برنامه گازرسانی قرار گرفته اند که
داراي بیشترین تعداد خانوار هستند، به طوري که در نتیجه گازرسانی به روستاهاي با جمعیت منطقی برنامه گازرسانی به روستاها
توجیه اقتصادي و بهره وري حداکثري دارند. با انجام این برنامه و گازرسانی به بیشترین خانوارهاي روستایی تا پایان امسال، خراسان
رضوي از دو بعد تعداد روستاي گازدار و تعداد خانوار روستایی زیر پوشش گاز طبیعی به ترتیب با 2 هزار و 500 روستا و بالغ بر 501



 
هزار خانوار روستایی در جایگاه نخست کشور قرار خواهد گرفت. 

 
93 درصد جمعیت روستایی خراسان رضوي زیر پوشش گاز 

مدیرعامل شرکت گاز استان در ادامه با بیان اینکه ضریب برخورداري روستایی استان از گاز طبیعی در سال هاي نه چندان دور از
میانگین کشوري هم کمتر بوده است، می گوید: این موضوع به عنوان یکی از گلایه هاي وزیر نفت و نمایندگان مردم در مجلس
شوراي اسلامی در بعضی از نشست ها مطرح شده بود. هم اکنون در بخش روستایی استان، 93.2 درصد جمعیت معادل 491 هزار و

 
118 خانوار، زیر پوشش گاز طبیعی قرار دارند. 

افتخاري با بیان اینکه در ابتداي دولت یازدهم تنها 946 روستاي استان گازدار بودند، می گوید: 2 هزار و 702 روستاي واجد شرایط
بهره مندي از گاز طبیعی در خراسان رضوي وجود دارد که تاکنون 2 هزار و 364 روستا گازرسانی شده و عملیات اجرایی در 246

 
روستاي دیگر هم در حال اجرا و گازرسانی به 92 روستاي باقی مانده هم در مرحله پیمان سپاري است. 

وي با اشاره به اینکه از ابتداي امسال هم تاکنون، 205 روستاي استان گازرسانی شده است، می افزاید: حجم ریالی پروژه هاي
گازرسانی در حال اجراي استان 4,810 میلیارد و حجم ریالی پروژه هاي گازرسانی در برنامه هاي آتی این شرکت نیز 2,318 میلیارد

 
ریال است. 

 
تقویت شبکه گازرسانی در شهر مشهد 

مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوي به اجراي پروژه هاي خط تقویت انتقال، رینگ تغذیه و بازنگري شبکه گازرسانی در شهر مشهد
اشاره می کند و می گوید: بیش از یک میلیون و 200 هزار مشترك گاز در شهر مشهد وجود دارد که به تنهایی از تعداد مشترکان 25
استان کشور بیشتر است، همچنین تأمین گاز در شهرستان هاي طرقبه و شاندیز، نیروگاه ها و صنایع بسیار زیادي هم در اطراف این

 
شهر وظیفه و مسئولیت شرکت گاز خراسان رضوي را در نگهداشت بهینه تأسیسات در شهر مشهد دوچندان می کند. 

در چند سال گذشته مصرف گاز طبیعی در مشهد مقدس به عنوان کلان شهر زیارتی و سیاحتی کشور به صورت جهشی و در سایه
مجتمع سازي، آپارتمان سازي، بلندمرتبه سازي و دیگر بخش هاي مصرفی همانند سی ان جی و سی اچ پی در مسیر رشد فزاینده
قرار دارد. از همین رو شبکه گازرسانی مشهد در چند مرحله با هزینه اي بالغ بر یک هزار میلیارد تومان در حال توسعه است. همه
مراحل اجراي گام هاي توسعه و تقویت شبکه گازرسانی مشهد و نظارت و تأمین اعتبار آن از محل منابع داخلی شرکت ملی گاز

 
پیگیري می شود. 

با تکمیل این پروژه شبکه گازرسانی شهر مشهد با قدرت بیشتر آماده ارائه خدمات به زائران و مجاوران بارگاه منور امام رضا (ع)
خواهد بود. موضوع مهم اینجاست که هم اکنون کلان شهر مذهبی مشهد مقدس تماماً به خط لوله انتقال گاز سرخس-نکا متصل
است و گاز شهر از منابع پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در شهرستان سرخس تأمین می شود. با اجراي خط انتقال 36 اینچ منشعب از
خط لوله سراسري پارچین، شهر مشهد با خط لوله 48 اینچ انتقال گاز پارچین – سنگ بست به منابع گازي جنوب کشور هم متصل

 
شده است و این مهم در افزایش پایداري و تاب آوري تأمین گاز کلان شهر مقدس اهمیت ویژه اي دارد. 

 
اجراي 1200 کیلومتر شبکه گازرسانی در 10 ماه 99 

مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوي از اجراي 1263 کیلومتر شبکه گازرسانی در سطح شهرها و روستاهاي این استان تنها در نیمه
نخست امسال خبر می دهد و می گوید: از مجموع عملیات انجام شده، 88 کیلومتر در بخش شهري و 1175 کیلومتر در بخش
روستایی بوده است. وي با اشاره به آغاز پویش سبز کشوري از استان خراسان رضوي، این استان را با 98 درصد پوشش شبکه

 
گازرسانی، استان سبز کشور اعلام می کند. 

افتخاري تصریح می کند: در نتیجه عملکرد دولت یازدهم و دوازدهم در خراسان رضوي تاکنون تعداد روستاهاي بهره مند از گاز
طبیعی 150 درصد، تعداد خانوارهاي روستایی بهره مند 72 درصد، تعداد واحد تحت پوشش روستایی 1030 درصد و طول شبکه
اجراشده گاز روستایی استان 121 درصد رشد داشته است. وي ادامه می دهد: در ابتداي دولت یازدهم تعداد مشترکان شهري گاز
طبیعی استان 390 هزار و 691 بوده که در حال حاضر با رشد 377 درصدي به عدد یک میلیون و 863 هزار و 497 رسیده است،

 
همچنین طی این مدت طول شبکه گازرسانی شهري و طول خطوط انتقال گاز استان هر یک 16 درصد افزایش یافته است. 

 
بیشترین سهم برنامه اقتصاد مقاومتی شرکت ملی گاز به عهده خراسان رضوي است 



مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوي ادامه می دهد: حدود 15 درصد برنامه اقتصاد مقاومتی شرکت ملی گاز ایران امسال از سوي این
شرکت محقق خواهد شد. برنامه اقتصاد مقاومتی شرکت ملی گاز ایران در کشور، گازرسانی به 7122 واحد صنعتی است و در برنامه
مصوب سال 99 شرکت ملی گاز ایران، بیشترین تعداد واحد تولیدي و صنعتی به تعداد 960 واحد به خراسان رضوي تعلق دارد.
مصمم هستیم امسال که از سوي مقام معظم رهبري به عنوان سال «جهش تولید» نام گذاري شده، مسئولیت خود را در مسیر تحقق

 
شعار سال با گازرسانی حداکثري به واحدهاي تولیدي و صنعتی ایفا کنیم. 

افتخاري با اعلام اینکه تغییر سوخت فسیلی صنایع و واحدهاي تولیدي به گاز طبیعی، سبب افزایش کیفیت محصولات، کاهش هزینه
تمام شده تولید کالا و کمک به محافظت از محیط زیست می شود، اظهار می کند: گازرسانی به واحدهاي تولیدي و صنعتی، اقدامی
ارزشمند در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري با موضوع «جهش تولید» است. پارسال، 397 واحد صنعتی در استان با اعتباري
معادل 1250 میلیارد ریال گازرسانی شد که این مهم در سال 99 با مصوبه شوراي اقتصاد استان، در جهشی 70 درصدي به 960
مورد افزایش یافته است. در دهه فجر امسال 200 مورد صنعت آماده افتتاح شده است و عملیات اجرایی گازرسانی به 700 واحد

 
صنعتی هم آغاز می شود. 

تاکنون 3 هزار و 400 مورد از صنایع استان، مشمول مصوبه شوراي اقتصاد استان شناخته شده اند که از این تعداد 3 هزار واحد
شرایط لازم براي گازرسانی را دارند. وي می افزاید: در ابتداي دولت یازدهم تعداد مشترکان صنعتی گاز طبیعی استان 9 هزار و 723
واحد بوده که هم اکنون با رشد 50 درصدي به 14 هزار و 664 واحد ارتقا یافته است، همچنین در این مدت گازرسانی به شهرك هاي

 
صنعتی 53 درصد و تعداد مشترکان صنعتی نیز به 51 درصد رسیده است. 

 
اراده بلند براي کمک به توسعه گازرسانی در شهر زاهدان 

حسن افتخاري می افزاید: از دیگر برنامه هاي راهبردي اقتصاد مقاومتی شرکت ملی گاز ایران در سال 98، گازرسانی در استان
سیستان و بلوچستان بود که بخشی از آن به شرکت گاز خراسان رضوي به عنوان استان معین ابلاغ شد. این حوزه مشتمل بر اجراي
433 کیلومتر شبکه تغذیه و توزیع، نصب و راه اندازي یک ایستگاه سی جی اس دروازه ورودي شهر با ظرفیت 100 هزار مترمکعب در
ساعت، احداث 11 ایستگاه تقلیل فشار درون شهري مجموعاً به ظرفیت 115 هزار مترمکعب در ساعت و سه ایستگاه حفاظت کاتدیک

 
بود که هم اکنون 100 درصد به اتمام رسیده است. 

شرکت گاز خراسان رضوي بلافاصله پس از ابلاغ طرح فعالیت خود را در چند جبهه به صورت هم زمان آغاز کرد، به نحوي که
واحدهاي خدمات فنی و مهندسی، اجرا، امور قراردادها، حقوقی، مالی، کالا، بازرسی فنی و اچ اس ئی گاز خراسان رضوي و نیز کمیته

 
هاي فنی و بازرگانی و کمیسیون مناقصات و سایر واحدهاي مرتبط و متناظر به صورت کامل به ایفاي نقش پرداختند. 

افتخاري ادامه می دهد: تمامی اقدام ها، شامل تشریفات اداري و قانونی، عقد قرارداد با شهرداري زاهدان براي مرمت آسفالت مسیرها،
انتخاب و عقد قرارداد با پیمانکاران مجري و مشاورین طراحی و نظارت، تحصیل اراضی مورد نیاز ایستگاه هاي تقلیل فشار و حفاظت
از زنگ، بازرسی فنی از کالاهاي طرح، ارائه خدمات فنی و مهندسی و... توسط واحدهاي ذي ربط در شرکت گاز خراسان رضوي انجام
شد. با اجراي موفق این پروژه، مسئولیت شرکت گاز استان براي ایفاي نقش خود در تحقق برنامه سوم اقتصاد مقاومتی شرکت ملی

 
گاز ایران نیز محقق شده است. 

 
رتبه اول خراسان رضوي در اجراي طرح ملی اصلاح و بهینه سازي موتورخانه ها 

افتخاري در ادامه با اشاره به اجراي طرح ملی اصلاح و بهینه سازي موتورخانه واحدهاي مسکونی و تجاري می گوید: این طرح از

 
ابتداي آبان ماه امسال آغاز شده و تاکنون 525 مشترك استانی در این طرح ثبت نام کردند. 

وي ادامه می دهد: شرکت گاز به ازاي میانگین هر مترمکعب مصرف دو سال پیش تا سقف مبلغ 800 تومان براي بهینه سازي
موتورخانه متقاضیان هزینه خواهد کرد که این هزینه در سه اقدام تنظیم مشعل، عایق کاري و نصب رسوب گیر مغناطیسی انجام می

 
شود. 

 
کرامت منابع و سرمایه انسانی اولویت برنامه هاست 

افتخاري می گوید: شرکت گاز خراسان رضوي بیش از پنج دهه سابقه فعالیت و خدمت رسانی به مردم را دارد. در کنار همه فعالیت
هاي توسعه اي مهم ترین سرمایه این شرکت را منابع انسانی و دانش، تخصص و تعهد نهفته در این سرمایه می دانیم. در این زمینه با



استفاده از برنامه اي نظام مند طی همه مراحل جذب، به کارگیري، توسعه و نگهداشت نیروي انسانی را برنامه ریزي کردیم و در کنار
توجه به کارکنان و همکاران رسمی و قراردادي و قرارداد مستقیم در زمینه نفرات و عوامل زحمتکش بخش پیمانکاري نیز اقدام
هایخوبی را انجام داده ایم که از آن جمله می توان به اجراي طرح طبقه بندي مشاغل و بیمه تکمیلی براي کارکنان بخش پیمانکاري

 
اشاره کرد. 

تلاش می کنیم با افزایش انگیزه در بین همکاران براي اجراي سیاست هاي شرکت ملی گاز ایران و صیانت و نگهداشت بهینه آنان و با

 
استفاده حداکثري از ظرفیت هاي قانونی برنامه ریزي و اقدام هاي لازم را انجام دهیم. 

 
رتبه برتر سال 98 شرکت گاز خراسان رضوي در سلامت اداري 

مدیرعامل شرکت گاز استان خراسان رضوي ادامه می دهد: براساس فرآیند ارزیابی سلامت اداري که مبتنی بر 9 شاخص آموزش،
قانون گرایی، شفافیت، پاسخگویی، شایسته سالاري، انضباط اداري و مالی، الگوي مصرف و بهره وري، استقرار و توسعه و نظارت و
کنترل داخلی و سرانجام 66 سنجه است، خراسان رضوي براساس تازه ترین ارزیابی انجام شده ازسوي امور بازرسی و رسیدگی به
شکایات شرکت ملی گاز ایران، با افزایش 145 درصدي امتیاز نسبت به مدت مشابه پارسال، به عنوان یکی از شرکت هاي برتر در

 
میان 31 شرکت گاز استانی معرفی شده است. 

مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوي تصریح می کند: کسب موفقیت هاي پیاپی این شرکت مرهون حمایت هاي مدیران ارشد شرکت
ملی گاز ایران و تلاش و همت شبانه روزي کارکنان، پیمانکاران و مشاوران فعال، متخصص و متعهد است که براي نیل به اهداف

 
سازمانی از هیچ تلاشی فروگذار نمی کنند و حتی فراتر از وظایف سازمانی در تحقق این اهداف به صورت مسئولانه تلاش می کنند. 

هفته نامه مشعل



اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/12/12

خبرگزاري آریا - اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه،
توانمند سازي زنجیره و تنوع بخشی پایه صادرات می
توانند زمینه ساز افزایش صادرات غیرنفتی و به دنبال آن

 
اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت از فقر شوند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، دکتر علی صالح آبادي در
همایش ملی" راهکارهاي برون رفت از فقر اقتصادي" با
تاکید بر اهمیت صادرات غیر نفتی در فقرزدایی که به
همت دانشکده معارف و اقتصاد دانشگاه امام صادق برگزار
شد، افزود: دستاوردهاي اگزیم بانک هاي مطرح دنیا در

اشتغالزایی، جهانی سازي شرکت ها، تقویت روابط بین کشورها به منظور تامین نیازهاي متقابل و تحقق استراتژي هاي رشد مبتنی بر

 
صادرات قابل توجه است. 

وي با اعلام اینکه رسالت بانک توسعه صادرات کمک به توسعه صادرات غیر نفتی، گسترش مبادلات تجاري و اقتصادي با سایر
کشورها وارائه خدمات و تسهیلات همه جانبه به صادرکنندگان است، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران در راستاي کاهش فقر
اقتصادي، خدمات دهی متوازن تمام شعب در مناطق محروم را در دستور کار قرارداده و با افزایش اختیارات شعب در این مناطق،

 
دریافت خدمات و تسهیلات را براي صادرکنندگان فعال دراستان هاي کمتر برخوردار تسهیل کرده است. 

صالح آبادي افزود: از دیگر اقدامات حمایتی بانک توسعه صادرات در مسیر کاهش فقر در کشور می توان از اعطاي تسهیلات به شرکت

 
هاي نوپا، دانش بنیان و فین تک ها و اعمال نرخ اشتغالزایی بخش هاي اقتصادي در پرتفوي اعتباري بانک نام برد. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در ادامه تاکید کرد: ایجاد اشتغال مولد اصلی ترین راه مقابله با فقر است و باید سیاست هاي
مناسب جهت سرعت بخشی به رشد اشتغال را در پیش گرفت و همچنین در ادامه نیز با حمایت از بخش هاي اقتصادي با نرخ

 
اشتغالزایی بالا به خصوص بنگاه هاي صادرات محور به برون رفت جامعه از فقر اقتصادي کمک کرد. 

صالح آبادي نوسانات نرخ ارز و انتظارات تورمی حاصل از آن را بر وضعیت فقر در کشور موثر دانست و اظهار داشت: مهاجرت هاي
نامناسب، نبود نظام متناسب سازي مهارت هاي مورد نیاز بازار و ناتوانی در کسب حداقل استانداردهاي زندگی در اثر کاهش نرخ

 
دستمزدها نیز تاثیر مستقیمی بر فقر داشته است. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با اشاره به "بیانیه گام دوم انقلاب در راستاي کاهش فقر"، توصیه رهبري را در مورد استفاده از
اقتصاد به عنوان ابزاري کاربردي براي نیل به اهداف جامعه اسلامی، را از مهمترین محورهاي مقابله با فقر دانست و گفت: چالش
بیرونی اقتصاد کشور، تحریم هاي بین المللی بوده و ضروري است به منظور مقابله و تاب آوري در برابر آن با توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی بر افزایش صادرات غیر نفتی متمرکز شویم. 

وي ثبات در سیاست هاي اجرایی کشوررا ضروري خواند و اظهار داشت: عیوب ساختاري و ضعف هاي مدیریتی، چالش درونی اقتصاد
ماست که باید رفع شوند. به گفته صالح آبادي "تولید و توزیع عدالت محور"، "بودجه بندي متوازن و پرهیز از "اسراف" از مهمترین

 
راهکارهاي رفع موانع اقتصاد و پیش درآمد فقرزدایی است. 



صالح آبادي با ذکر این مهم که اشتغالزایی یکی از اقدامات مهم در مسیر فقرزدایی است، گفت: به این منظور باید رفع موانع قانونی
غیر ضروري در توسعه کسب و کارها در اولویت قرار داشته و در مسیر بهبود فضاي کسب و کار و کاهش ریسک سرمایه گذاري گام

 
برداشت. 
<--



لحظاتی پیش در صحن پارلمان/در بررسی لایحه بودجه 1400 نمایندگان

مجلس درآمدي حاصل از اخذ عوارض ارزش افزوده و توزیع 12 درصدي

عوارض ارزش افزوده استان تهران در مناطق روستایی و عشایر این استان

تعیین ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/12/12

نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی تعیین تکلیف کردند که درآمدهاي حاصل از اخذ عوارض ارزش افزوده شهرستان
هاي تهران به چه نحوي بین شهر تهران و نقاط روستایی و عشایري آن توزیع شود

به گزارش آرانیوز، نمایندگان در نشست علنی امروز (سه
شنبه 12 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان
بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با ردیف

 
هاي بند (د) تبصره 6 این ماده واحده موافقت کردند. 

براساس ردیف1 این بند؛ متن زیر به جزء (1) بند (پ)
ماده (32) قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور
اضافه می شود:«شاخصهاي مناطق و شهرستان هاي
غیربرخوردار از اشتغال موضوع این جزء با پیشنهاد سازمان

 
برنامه و بودجه کشور به تصویب هیأت وزیران می رسد.» 

در ردیف2 آمده است؛ مالیات و عوارض ارزش افزوده
دریافتی از واحدهاي تولیدي و پیمانکاران پروژه اي واقع در
استان به حساب استان محل استقرار واحد تولیدي منظور

 
می شود. 

- سازمان امور مالیاتی مکلف است پرونده هاي واحدهاي تولیدي و خدماتی با شخصیت حقیقی یا حقوقی داراي یک محل فعالیت را
که محل استقرار واحد تولیدي یا خدماتی آنها در استان محل استقرار دفتر مرکزي آنها نیست، به اداره کل امور مالیاتی استان محل

 
استقرار واحد تولیدي و خدماتی ارسال کند. 

- واحدهاي تولیدي و صنایع و معادن و کارخانجات مکلف هستند که حساب هاي بانکی خود را در شهرستان هاي محل احداث ایجاد

 
و قراردادهاي خود را همان شهرستان ها منعقد کرده و مالیات و عوارض ارزش افزوده را در همان استان پرداخت کنند. 

-مالیات و عوارض بر ارزش افزوده واحدهاي خدماتی ملی به نسبت سهم هر استان و جمعیت کشور، به حساب استان ذي ربط واریز

 
می شود. 



همچنین بر اساس ردیف 3؛ عوارض ارزش افزوده موضوع جزء (1) بند (ب) ماده (6) قانون برنامه ششم توسعه در شهرستان هاي
تهران و اسلامشهر به نسبت هشتاد و هشت درصد (88%) در نقاط شهري تهران و شهر اسلامشهر و دوازده درصد (12%) در نقاط

روستایی و عشایري آنها توزیع می شود./



زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ

تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر کارآفرینان را خراب می کنند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/12/12

فصل اقتصاد - رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد،
سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه

فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر ...

فصل اقتصاد - رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي
حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي
متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري
هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی
است که به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این
وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر

 
کارآفرینان را خراب می کنند. 

به گزارش فصل اقتصاد، مسعود خوانساري در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: بیش از 137
سال از تاسیس اتاق بازرگانی تهران می گذرد. حضور موثر در انقلاب مشروطیت، کمک به کشور در قحطی، حضور فعال در جبهه هاي
جنگی و حضور فعال در اقدامات در جهت عبور از کرونا بخشی از فعالیت هاي مهم اتاق بازرگانی بوده است. علاوه بر این، ساخت
اولین راه آهن، ساخت صنعت برق، اتومبیل هاي سبک و سنگین، لوازم خانگی، لوازم بهداشتی، تاسیس مدرسه، مسجد و بیمارستان

 
در دورافتاده ترین بخش هاي کشور بخش دیگري از فعالیت اتاق بازرگانی بوده است. 

وي ادامه داد: هر میزان که کارآفرینان آن سوي آب در ذهن مردم تبدیل به ستاره شده اند، کارآفرینان داخلی مورد بی توجهی قرار
گرفتند. بخشی خصوصی به قدر فعالیت هاي خود مورد توجه قرار نگرفته است. در 20 سال اخیر این وضعیت با افزایش درآمدهاي
نفتی اوج گرفته و عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است. در شرایط تحریم، بخش خصوصی به کسب و کار و معیشت

 
مردم که اولویت امروز ما است کمک می کند. در این دوران پرآشوب بخش خصوصی ایستاده و اجازه افزایش بیکاري را نمی دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: در حالی که افرادي با فروش ارزهاي دریافتی در آن سوي آبها ویلا و خانه خریده اند، بخش
خصوصی در داخل کشور ایستاده و به فعالیت خود ادامه می دهد. در میان لیست هایی که از فاسدین اقتصادي منتشر می شود نام
فعالین متعهد کشور دیده نمی شود اما متاسفانه در پس ادبیات پوپولیستی همه را در یک صف قرار می دهند و تر و خشک را با هم

 
می سوزانند. 

خوانساري تاکید کرد: فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت،
واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق
گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند. رسالت ما این است که تصویر واقعی کارآفرینان و بخش

 
خصوصی کشور را نشان بدهیم. 

وي با انتقاد از برخی موضع گیري هاي سیاسی منفعت طلبانه گفت: زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه و اینکه براي مدت کوتاه
انتخاباتی، همه و نظام را تخریب کنیم، نیست. فعالین اقتصادي امروز را باید از فعال ترین تجار تاریخ ایران دید. وضعیت دو دهه اخیر



خلاصه اي از همه ناراستی هاي تاریخ تجارت در ایران است با این وجود کارآفرینی در کشور ادامه دارد. از غرب تا شرق هیچ اقتصادي

 
بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت معناداري نرسیده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: راه اندازي بیمارستان کارآفرینان، مدرسه کارآفرینی یا فعالیت هاي فرهنگی مانند چاپ و پخش
کتاب هاي فاخر اقتصادي صورت گرفته تا الگوهاي واقعی و بومی را در اختیار نسل جوان قرار دهد. بخش خصوصی بالنده و سرافراز

کشور می تواند در فراز اقتصاد کشور براي توسعه قرار گیرد؛ این مهم با اعتماد عمومی به اقتصاد جامعه صورت خواهد گرفت.



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/12/12

فصل اقتصاد - رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست
آورده را به خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند.

فصل اقتصاد - رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که
کارآفرینان دغدغه مند تکفیر شده اند، اما مفسدان ارزي
ثروت به دست آورده را به خارج برده و تبدیل به خانه و

 
ویلا کرده اند. 

مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و
تندیس کارآفرینی امین الضرب » اظهار داشت: هر اندازه

که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ

 
بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکفیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکفیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛



اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

منبع: ایسناشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی  از کارآفرین برتر مازندرانی
با حضور معاون اول رییس جمهوري و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تجلیل شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، کامران اصغري اظهار کرد: در سیزدهمین دوره
جشنواره کارآفرینان برتر ملی که با حضور معاون اول
رییس جمهوري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و عیسی
منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال، برگزار شد، از

 
برگزیدگان این جشنواره تجلیل شد. 

وي بیان کرد: سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی با
هدف شناسایی کارآفرینان در سراسر کشور و انتخاب
برترین کارآفرینان و معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به

 
آحاد جامعه خصوصا جوانان برگزار شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به اینکه امسال 7 کارآفرین برتر استانی و یک کارآفرین ملی داشتیم، افزود: در
سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی از احمد حسین زاده از شرکت نرم افزاري ترزرایان افزار مازندران به عنوان کارآفرینان برتر

 
ملی تجلیل و قدرانی شد. 

اصغري گفت: 16 مرکز مشاوره کارآفرینی، سه مرکز شتاب دهی و فضاي کاري مشترك، پنج کافه کارآفرینی در استان و دو باشگاه

 
کارآفرینان نوجوان در تنکابن و قائم شهر فعال هستند. 

انتهاي پیام



توسعه اقتصادي پایدار با بخش خصوصی ممکن می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/12/12

تهران- ایرنا- رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران با بیان اینکه بخش خصوصی مولد و ملی می تواند بر فراز
اقتصاد کشور باشد، گفت: توسعه اقتصادي پایدار و پویا با حضور فعال این بخش در اقتصاد با اعتماد عمومی ممکن می شود.

تهران- ایرنا- رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و
کشاورزي تهران با بیان اینکه بخش خصوصی مولد و ملی
می تواند بر فراز اقتصاد کشور باشد، گفت: توسعه اقتصادي
پایدار و پویا با حضور فعال این بخش در اقتصاد با اعتماد

 
عمومی ممکن می شود. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي ایرنا، «مسعود خوانساري»
امروز (سه شنبه) در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس
کارآفرینی امین الضرب، با اشاره به قدمت 137 ساله اتاق
بازرگانی تهران اظهار داشت: حضور موثر در انقلاب

مشروطیت، کمک به کشور در قحطی، حضور فعال در جبهه هاي جنگی و حضور فعال در جهت عبور از کرونا، بخشی از فعالیت هاي

 
مهم این نهاد بخش خصوصی بوده است. 

وي افزود: ساخت نخستین راه آهن، ساخت صنعت برق، اتومبیل هاي سبک و سنگین، لوازم خانگی، لوازم بهداشتی، تاسیس مدرسه،
مسجد و بیمارستان در دورافتاده ترین بخش هاي کشور، بخش دیگري از فعالیت اتاق بازرگانی بوده و از غرب تا شرق هیچ اقتصادي

 
بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت معناداري نرسیده است. 

خوانساري با بیان اینکه در شرایط کنونی کارآفرینان غربی در ذهن مردم تبدیل به ستاره شده اند و تجار داخلی مورد بی توجهی قرار
گرفته اند، تصریح کرد: در 20 سال اخیر بی توجهی به بخش خصوصی با افزایش درآمدهاي نفتی اوج گرفته و عرصه بر فعالان این

 
بخش تنگ تر شده است. 

وي با بیان اینکه در شرایط تحریم، بخش خصوصی به کسب وکار و معیشت مردم کمک می کند و اجازه افزایش بیکاري را نمی دهد،
خاطرنشان کرد: در حالی که افرادي با فروش ارزهاي دریافتی در آن سوي آب ها ویلا و خانه خریده اند، بخش خصوصی در داخل

 
کشور ایستاده و به فعالیت خود ادامه می دهد. 

رییس اتاق تهران ادامه داد: در فهرست مفسدان اقتصادي نامی فعالان متعهد کشور دیده نمی شود، اما همه را در یک صف قرار می

 
دهند و تر و خشک را با هم می سوزانند. 

خوانساري تصریح کرد: طی سال ها، سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، برهم زدن رقابت، واگذاري



 
هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري هاي سیاسی به چرخه فساد در کشور کمک کرده است. 

به گفته وي، حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوء استفاده کنندگان است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند و به همین

 
دلیل، رسالت ما این است که تصویر واقعی کارآفرینان و بخش خصوصی کشور را به درستی نشان دهیم. 

رییس اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه فعالان اقتصادي امروز را باید فعال ترین تجار تاریخ ایران نامید، گفت: وضعیت دو دهه اخیر

 
خلاصه اي از همه ناراستی هاي تاریخ تجارت در ایران است، با این وجود کارآفرینی در کشور ادامه دارد. 

وي با بیان اینکه بخش خصوصی براي نیاز هاي عمومی تلاش کرده است، افزود: راه اندازي بیمارستان کارآفرینان، مدرسه کارآفرینی
یا فعالیت هاي فرهنگی مانند چاپ و پخش کتاب هاي فاخر اقتصادي صورت گرفته تا الگوهاي واقعی و بومی را در اختیار نسل جوان

 
قرار دهد. 

خوانساري با اشاره به اینکه الگوهاي بومی باید سرلوحه فعالیت هاي اقتصادي قرار بگیرد، تاکید کرد: بخش خصوصی در نهایت میهن

 
دوستی موانع را پشت سر می گذارد و به اقتصاد کشور کمک می کند. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- مسعود خوانساري 

 
- کارآفرینی 

 
- تجارت 

- اتاق بازرگانی صنایع معادن و کشاورزي تهران



تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

منبع: ایلناشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی از کارآفرین برتر مازندرانی با
حضور معاون اول رییس جمهوري و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تجلیل شد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: در
سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی از کارآفرین برتر
مازندرانی با حضور معاون اول رییس جمهوري و وزیر

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی تجلیل شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، کامران اصغري در گفت و گویی
اظهار کرد: در سیزدهمین دوره جشنواره کارآفرینان برتر
ملی که با حضور معاون اول رییس جمهوري، وزیر تعاون،
کار و رفاه اجتماعی و عیسی منصوري معاون توسعه

 
کارآفرینی و اشتغال، برگزار شد، از برگزیدگان این جشنواره تجلیل شد. 

وي بیان کرد: سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی با هدف شناسایی کارآفرینان در سراسر کشور و انتخاب برترین کارآفرینان و

 
معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به آحاد جامعه خصوصا جوانان برگزار شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به اینکه امسال 7 کارآفرین برتر استانی و یک کارآفرین ملی داشتیم، افزود: در
سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی از احمد حسین زاده از شرکت نرم افزاري ترزرایان افزار مازندران به عنوان کارآفرینان برتر

 
ملی تجلیل و قدرانی شد. 

اصغري گفت: 16 مرکز مشاوره کارآفرینی، سه مرکز شتاب دهی و فضاي کاري مشترك، پنج کافه کارآفرینی در استان و دو باشگاه
کارآفرینان نوجوان در تنکابن و قائم شهر فعال هستند.



مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی در بوشهر راه اندازي می شود

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/12/12

اتحادخبر: معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت هاي
کسب و کار در بوشهر راه اندازي می شود.

اتحادخبر: معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت هاي

 
کسب و کار در بوشهر راه اندازي می شود. 

به گزارش مهر، پروین لیراوي زاده در نشست با چند نفر از
کارآفرینان استان بوشهر اظهار داشت: یکی از راهکارهاي تحقق
اقتصاد مقاومتی حمایت از افراد داراي ایده است که باید به

 
صورت جدي دنبال شود. 

وي افزود: به منظور حمایت از این افراد کارگاه هاي فنی و حرفه
اي به مدت شش ماه در اختیارشان قرار می گیرد تا از ابزار،
امکانات، تجهیزات زیر نظر مربیان متخصص و توانمند بتوانند

 
ایده خود را عملی کنند و به هدف مهم تجاري سازي نزدیک شوند. 

معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي بوشهر بیان کرد: با توجه به نیاز مبرم کشور براي حرکت در مسیر اقتصاد مهارت بنیان با
رویکرد توسعه کارآفرینی و نوآوري، فعالیت رسمی مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار در استان بوشهر

 
از فروردین سال آینده آغاز می شود. 

وي افزود: این طرح با هدف توانمندسازي مهارتی سرمایه هاي انسانی براي توسعه کارآفرینی، آموزش و تربیت نیروي انسانی

 
متخصص، ماهر و کارآمد متناسب با نیاز بازار کار و شناسایی و حمایت از نیروي خلاق کارآفرین اجرا می شود. 

لیراوي زاده با اشاره به طرح کارآفرینی مهارت بنیان افزود: توانمندسازي و افزایش خودباوري مهارت آموختگان و فارغ التحصیلان
دانشگاهی جهت ورود به بازار کار، حمایت و تسهیل گري در ایجاد و توسعه شرکت هاي کوچک مهارت بنیان، تسهیل فرایند

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي مهارت آموختگان و دانش آموختگان دانشگاهی از دیگر اهداف این طرح است. 

وي با بیان اینکه طرح کارآفرینی مهارت بنیان به صورت پایلوت در مرکز آموزش فنی و حرفه اي خواهران بوشهر اجرا می شود، اضافه
کرد: طرح جامع کار آفرینی و اشتغال پذیري دانشجویان دانشگاهی به عنوان یک الگوي دانشگاه کار آفرین با مشارکت آموزش فنی و
حرفه اي، دانشگاه خلیج فارس دو سال است که در دانشگاه در حال اجرا است که هدف این طرح تأمین مهارت براي فارغ التحصیلان

بوده و می توان از این طرح در روند اجراي طرح مراکز کارآفرینی هم استفاده کرد. 



لیراوي زاده با بیان اینکه طرح کارآفرینی مهارت بنیان در 10 شهرستان استان بوشهر اجرا خواهد شد، تصریح کرد: نهادینه سازي
فرهنگ اشتغال از طریق خوداشتغالی و کارآفرینی، تقویت و توسعه کسب و کارهاي نوپا در استان، هدفمند کردن آموزش هاي

مهارتی و کوتاه کردن فاصله مهارت آموزي تا اشتغال از مهم ترین اهداف پروژه اشتغال مهارت محور و کارآفرینی است.



امضاي تفاهم نامه همکاري بین بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی

ایثارگران

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/12/12

 
امضاي تفاهم نامه همکاري بین بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران 

 بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران، به
منظور فراهم شدن زمینه بهره مندي ایثارگران از اعتبارات

 
صندوق توسعه ملی تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

این تفاهم نامه با هدف فراهم شدن زمینه بهره مندي جامعه
ایثارگران از اعتبارات صندوق توسعه ملی موضوع تبصره یک
بند""ب"" ماده52 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم

 
بخشی از مقررات مالی دولت(2)، به امضاي طرفین رسید. 

بر اساس این تفاهم نامه که به امضاي مدیران عامل ذیربط رسیده است، اشخاص حقیقی داراي طرح هاي توجیه دار در بخش هاي

 
آب و کشاورزي و صنایع تبدیلی و تکمیلی،می توانند از این تسهیلات استفاده کنند. 

روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/12/12

 
منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است 

 مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در

 
موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با
مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه
تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به
گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در

 
حال افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 



مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و



ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

 
عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند. 

روابط عمومی بانک توسعه تعاون



بخش خصوصی واقعی سنگر اقتصاد را رها نکرد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران: بخش خصوصی واقعی و دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت و در این روزگار ملال آور،
با تمام وجود در حال مبارزه براي بقاست.

به گزارش خبرگزاري بسیج، آقاي مسعود خوانساري در پنجمین مراسم اهداي تندیس و نشان کارآفرینی امین الضرب، افزود: در
همین موقعیت پیچیده و دوران پر رنج تحریم، بخش خصوصی مولد و متعهد ایران ایستاده است و اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار

 
بیافتد و جوانان بیشتري بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در جامعه ایجاد شود. 

وي گفت: درحالی که بسیاري از افرادي که به سبب فساد هاي ارزي ثروتی بدست آورده اند، سرمایه هایشان را به آنسوي مرز ها

 
بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند,، اما بخش خصوصی دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت. 

خوانساري افزود: بیش از یکصدوسی وهفت سال از تأسیس اتاق بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد، جامعه اقتصادي ایران
طی این دوره، تجربه هاي بسیاري از فراز و فرود هاي تاریخی آموخته است، اما جامعه امروز ایران تا چه اندازه از فعالیت هاي ملی و

 
توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی دارد؟ 

وي گفت: ساخت اولین خط راه آهن، واردکردن صنعت برق به کشور، تاسیس اولین خطوط تولید و مونتاژ اتومبیل هاي سبک و
سنگین، راه اندازي خط تولید لوازم خانگی، لوازم بهداشتی و خوراکی و تاسیس بیمارستان، مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط

 
کشور همگی اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است. 

رئیس اتاق تهران افزود: امروز جوانان کشور، سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیوجابز، ایلان ماسک را به عنوان الگو هاي رفتاري
اقتصادي می دانند، ولی هیچ چیز از زندگی علی اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغرقندچی، خیامی ها و دیگران نشنیده اند، در واقع
هراندازه کارآفرینان آنسوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب وکار ایران، در ذهن آن ها جایگاهی

 
درخور توجه نیافته اند. 

رئیس اتاق تهران گفت: آنچه در واقعیت رخ داده این است که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی بالنده دارد، ولی به همان نسبت

 
مورد احترام قرار نگرفته است و حتی گاهی به سبب خطا هاي دیگران، تکفیر و توبیخ شده. 

خوانساري افزود: این وضع در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمد هاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان، شدتی بیشتر به خود

 
گرفته و درحالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است، عرصه برآن ها تنگ تر شده است. 

وي ادامه داد: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است، آنهم در زمانه اي که تحریم ها پا روي گلوي

 
اقتصاد گذاشته و مسیر کسب وکار را هر دم سخت تر می کند. 

خوانساري گفت: طی این سال ها بار ها از فساد، غارت ارزي یا دست درازي به بیت المال صحبت شده است، با این وجود در میان
تمام فهرست هاي بلندبالایی که از مفسدان ارزي منتشر شده، کمتر نامی از کارآفرینان شناسنامه دار و متعهد به میان آمده است,، اما
جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می َشود، تر و خشک باهم می سوزند، به

 
همه از ریز و درشت، اتهام می بندند و بی مهابا همه را در یک صف قرار می دهند. 

وي افزود: در حالی که فساد، ناشی از سیاست گذاري هاي غلط دولتی است، توزیع ارز رانتی، صدور بخش نامه هاي متعدد، اصرار به
ادامه توزیع یارانه هاي غیرهدفمند، برهم زدن اصل رقابت در اقتصاد، افزایش حجم دولت، واگذاري هاي غیرکارشناسی و بدتر از آن
بازپس گیري هاي سیاسی اموال واگذار شده و انجام ندادن اصلاحات ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازتوزیع چرخه فساد در

 
کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضع، ظهور افرادي است که قصد دارند از آب گل آلود ماهی بگیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به



این نهاد و آن نهاد و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگان در این شرایط نام کارآفرینان را مخدوش می کنند و جامعه را به فعالان

 
اقتصادي بدبین می سازند. 

خوانساري گفت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارآفرین را همانگونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتار هاي سیاسی، فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود، همه ما باید یکصدا به سیاست گذاران هشدار دهیم که امروز، زمانه
سیاست ورزي منفعت گرایانه نیست، امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی، بی اخلاقی کنیم، امروز موعد آن
نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخاباتی هرچه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم، اکنون وقتش نیست که براي

 
منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

وي افزود: به جرات باید بگویم، نسلی از تجار و کارآفرینانی را که در شرایط کنونی کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی

 
هستند باید در زمره فعال ترین و کوشاترین نسل طبقه تجار تاریخ معاصر ایران به شمار آورد. 

وي گفت: اگر 100 سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورد، امروز کرونا عذاب روزانه مردم
شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامه گی اقتصادي است اگر 100 سال قبل دیوانسالاري فاسد بود، امروز

 
بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعال اقتصادي است. 

خوانساري ادامه داد: وضع دو دهه معاصر اقتصاد ایران، خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صدسال گذشته است، با این حال
کارآفرینی در این کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جست وجوي روزنه هاي امید، دیوار هاي ناامیدي را با دست خالی،

 
خراش می دهند. 

وي افزود: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي تعارض منافع به تعامل سازنده، می
تواند به مسیر توسعه ایران شتاب بخشد و اساسا از شرق تا غرب جهان، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت

 
معنادار دست پیدا نکرده است. 

رئیس اتاق تهران گفت: براساس چنین احساس نیازي، اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور، نیاز هاي عمومی، وضعیت بخش خصوصی و
با اتکاي به توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور، تلاش کرده اقداماتی موثر و کارآمد براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش خصوصی

 
محور، به انجام رساند. 

وي ادامه داد: بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد، مولد، ملی و سرافراز کشور می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به
توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد که این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد گرفت.



امضاي تفاهم نامه بین کمیته امداد و سازمان بسیج سازندگی

منبع: داناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/12/12

امروز در آیینی تفاهم نامه بین کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بسیج سازندگی سپاه حضرت نبی اکرم(ص) امضاء شد.

 امروز در آیینی تفاهم نامه بین کمیته امداد امام

 
خمینی(ره) و سازمان بسیج سازندگی سپاه حضرت نبی اکرم(ص) امضاء شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از شبکه اطلاع رسانی مرصاد، در راستاي محرومیت زدایی و اشتغال محرومین، در آیینی
تفاهم نامه بین کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بسیج سازندگی سپاه حضرت نبی اکرم(ص) امضاء شد. این تفاهم نامه در

 
راستاي محرومیت زدایی و اشتغال محرومین صورت گرفت. 

 



 

 

 

 



 

 

 





ایجادبزرگترین کارخانه تولید چادرمشکی در قم، با برند شهر کریمه اهل

بیت(س)

منبع: ایسناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/12/12

استاندار قم از برنامه کلنگ زنی طرح اقدام ملی مسکن براي ایجاد یک هزار و 842 واحد با اعتبار 650 میلیارد تومانی و ایجاد
بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی در استان خبر داد.

بهرام سرمست، استاندار قم، امروز در آیین تفاهم نامه
همکاري ستاد اجرایی فرمان امام و استانداري قم، عنوان
کرد: در جهت محرومیت زدایی، پیشگیري از آسیب هاي
اجتماعی، ساماندهی محلات آسیب پذیر و باتوجه به نام
گذاري سال به جهش تولید در باب احیا برخی واحدهاي

 
راکد و نیمه راکد تفاهم نامه هایی را خواهیم داشت. 

وي ادامه داد: تفاهم نامه اي نیز در رابطه با احداث
بزرگترین کارخانه تولید چادر مشکی به عنوان برند شهر
کریمه اهل بیت(س) خواهیم داشت که با توجه به این که
سالانه 80 میلیون مترمربع چادر مشکی وارد می شود و
مجموع تولید داخلی ما بین 10 تا 15 میلیون متر مربع

 
است، اهمیت ویژه اي دارد. 

وي با بیان اینکه این طرح براي دو هزار نفر به صورت
مستقیم و غیرمستقیم اشتغال زایجاد خواهد کرد، افزود:

 
مجموع اعتبار درنظر گرفته شده براي این واحد بیش از یک هزار و 130 میلیارد تومان است. 

استاندار قم بیان کرد: شهر قم سالانه بیش از 20 میلیون نفر زائر دارد و جاي یک بسته سوغات زائر خالی است و امیدواریم بخشی از

 
بسته سوغات زائر با تولید چادر با کیفیت در این استان تکمیل شود. 

وي اظهار کرد: پیگیر ثبت ملی شهر مقدس قم به عنوان شهر ملی انگشتر نیز بودیم که این موضوع نیز پیگیري شد همچنین در ادامه
این سفر برنامه کلنگ زنی در خصوص طرح اقدام ملی مسکن را داریم که بر اساس آن یک هزار و 842 واحد با اعتبار 650 میلیارد

تومانی عملیاتی می شود.



محرومیت زدایی به سبک خانه هاي امداد

منبع: همشهريشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/12/12

این روزها طرحی در کمیته امداد امام خمینی(ره) با همکاري ارگان ها و سازمان هاي مختلف در محله هاي محروم در حال
اجراست که اساس آن شناسایی شهروندان نیازمند و قشر آسیب دیده است.

 همشهري آنلاین_سارا جعفرزاده: این طرح در قالب افتتاح
«خانه هاي امداد» در مناطق 14 و 15 در جنوب شرق پایتخت کلید خورده است. البته طرح هایی از این قبیل با عناوین مختلف در
مناطق دیگر توسط کمیته امداد امام خمینی(ره) اجرا شده و مسئولان این نهاد حمایتی می گویند خوشبختانه نتیجه بخش بوده

 
است. 

«خانه امداد» سومین طرح توانمندسازي محله هاي محروم پایتخت است که با حضور جمعی از مسئولان این خانه ها در مناطق 14 و
15 افتتاح شد. در محدوده منطقه 14، خانه امداد در محله هاي شیوا و جوادیه و در منطقه 15 در محله اتابک با حضور افرادي از
مجمع تشخیص مصلحت نظام، مدیرکل کمیته امداد استان تهران، شهردار منطقه 15 و جمعی از اهالی محله هاي یاد شده افتتاح

 
شد. به محله اتابک در خیابان خاوران رفتیم تا از جزئیات خدمات خانه هاي امداد بیشتر مطلع شویم. 

براي افتتاح خانه امداد در محله اتابک از ظرفیت سراي محله در این بخش از شهر استفاده شده است. در مراسم افتتاح این مرکز

 
حمایتی که در یکی از محله هاي پرتراکم منطقه 15 واقع شده جمعی از مسئولان حضور داشتند. 

در این مراسم، مدیرکل کمیته امدادامام خمینی(ره) استان تهران براي حاضران صحبت کرد و و در خصوص افتتاح خانه امداد در
محله اتابک گفت: «امروز چهارمین خانه امداد در محله اتابک راه اندازي می شود و ما امیدواریم راه اندازي این مرکز در گره گشایی از
مشکلات افراد نیازمند محله مؤثر باشد.» «سید ابوالفضل پرپنچی افزود: «کمک به اشتغال جوانان، رفع معضل مسکن خانواده هاي
نیازمند و فرهنگسازي با مشارکت مردم محله از محورهاي اصلی فعالیت هاي خانه امداد است.» وي ادامه داد: «طرح توانمندسازي
محله هاي محروم شهرتهران با همکاري ستاد اجرایی فرمان امام(ره)، بسیج، امور مساجد، شهرداري تهران، شورایاران، سازمان
بهزیستی، صندوق کارآفرینی امید، پست بانک، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هلال احمر و سایر ارگان ها با هدف شناسایی

 
نیازمندان و رفع مشکلات آنها اجرایی می شود.» 



 
- ورود به خدمات جزیی تر  

در بحث افتتاح خانه هاي امداد وضعیت اجتماعی و فرهنگی محله هاي مناطق بررسی شده و در مناطق منتخب، محله اي که داراي
آسیب بیشتر و کم برخوردارتر بوده انتخاب شده است. بر این اساس، در منطقه 15 هم محله اتابک با توجه به وجود بافت فرسوده،
تردد افراد معتاد و کارتن خواب و حضور و سکونت شهروندان افاغنه براي افتتاح خانه امداد انتخاب شده است. در این میان، با توجه به
ارائه خدمات حمایتی توسط کمیته امداد مناطق به شهروندان این تصور پیش می آید که ارائه خدمات توسط خانه هاي امداد و کمیته

 
امداد چه تفاوتی با یکدیگر دارند. 

در این باره مسئولان کمیته امداد یادآوري می کنند که این نهاد به صورت کلی به شهروندان خدمات ارائه می دهد و اطلاعات
خانوارها را به صورت کلی در اختیار دارد اما با افتتاح خانه هاي امداد به مشکلات شهروندان به صورت جزیی تر هم پرداخته می شود

 
و خود شهروندان براي رفع مشکلات یکدیگر پاي کار می آیند. 

پرپنچی با یادآوري این موضوع، می افزاید: «مدیریت گروهی خانه هاي امداد توسط کمیته امداد امام خمینی(ره) در مناطق انجام می
شود. اقداماتی از جمله شناسایی نیازمندان، استعدادسنجی شغلی و مهارت آموزي و اجراي طرح هاي راهبردي شغلی، بازسازي و
تعمیرات مسکن، خدمات درمانی و بهداشتی، کمک هاي معیشتی از جمله خدمات کمیته امداد امام خمینی(ره) استان تهران در

 
محله اتابک است که به وسیله خانه هاي امداد ارائه می شود.» 

- با هم و در کنار هم بودن براي شناخت محله هاي آسیب پذیر در جنوب شرق تهران دقت و شناخت ویژه اي انجام شده تا مشکلات
شهروندان به شکل اصولی رفع شود. «علی آقامحمدي» عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با یادآوري این موضوع در مراسم افتتاح
خانه امداد محله اتابک، درخصوص محله هاي آسیب خیز گفت: «در حال حاضر 2200 محله داراي آسیب در کشور وجود دارد که

 
مسئولان براي رفع آسیب ها در این محله ها دست به کار شده اند.» 

وي افزود: «با توجه به اینکه در گذشته محله اي مانند دروازه غار داراي آسیب هاي مختلفی بود، با همکاري مسئولان و شهروندان
بسیاري از معضلات این محله در حال حاضر رفع شده است. من معتقدم نباید ماهی دست کسی بدهیم بلکه باید ماهیگیري را به افراد
آسیب دیده آموزش دهیم.» او به انتخاب شهرداران کوچه در انعکاس مشکلات شهروندان هم اشاره کرد و افزود: «در محله هرندي 56

 
کوچه وجود داشت که براي رفع مشکلات شهروندان 56 شهردار کوچه انتخاب شد. 

این رابطان مشکلات شهروندان را به دستگاه هاي مربوطه انعکاس می دهند و از این طریق ارگان هاي اجرایی راحت تر می توانند به
شهروندان کمک کنند.» این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اضافه کرد: «با هم و در کنار هم بودن کلیدي ترین بحث در این

اقدام محسوب می شود تا با این هدف بتوانیم توان افراد محروم را ارتقا بدهیم.» 



 
- رفع حاشیه نشینی و بافت فرسوده  

یکی از دلایل و مشکلات اساسی که در به وجود آمدن انواع آسیب هاي اجتماعی در محله ها نقش بسزایی دارد، معضل بافت هاي
فرسوده است. در محله اتابک هم این معضل دیده می شود. در این محله با فضاهاي بسیاري به عنوان بافت فرسوده مواجه هستیم که
زمینه را براي وقوع هرگونه جرم و آسیب فراهم کرده است. وجود ساختمان هاي تخریب شده که به صورت ناتمام رهاشده، کوچه هاي
باریک، ساختمان هاي متروکه و تملک نیمه کاره برخی ساختمان ها باعث شده این محله در لیست محله هاي آسیب خیز قرار بگیرد.

آقا محمدي با یادآوري این موضوع گفت: «ما در رابطه با رسیدگی به محله هاي آسیب خیز 2 فاکتور حاشیه نشینی و بافت فرسوده را
با هماهنگی دستگاه هاي مربوطه رفع خواهیم کرد.» او با اشاره به نامگذاري متفاوت خانه هاي خدمات رسان در هر محله می افزاید:
«اکنون یک خانه هلال در دروازه غارتوسط هلال احمر، خانه احسان در محله شوش توسط ستاد فرمان اجرایی امام خمینی(ره)، خانه

 
بهزیست در باغ آذري توسط بهزیستی، خانه وقف در امامزاده یحیی و خانه امداد در محله اتابک راه اندازي شده است.» 

 
- سازمان ها همسو با خانه هاي امداد  

در ارائه خدمات توسط کمیته امداد امام خمینی(ره) در اکثر اوقات خیّران شخصی پا به میدان می گذاشتند اما در ارائه خدمات توسط
خانه هاي امداد ارگان هاي و سازمان هاي مختلف بر اساس تخصص و امکانات موجود خود همکاري خواهند کرد. «حمید آرونی»
مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) منطقه 15 با یادآوري این موضوع درباره فعالیت هاي خانه هاي امداد گفت: «خانه امداد از لحاظ
محرومیت زدایی و توانمندسازي محله هاي آسیب پذیر یک مرکز فرامنطقه اي است که لزوماً سایر سازمان ها و نهادها هم با استفاده

 
از ظرفیت هاي خود در این زمینه ورود پیدا می کنند.» 



او با اشاره به جامعه هدف براي خدمت رسانی خانه هاي امداد هم افزود: «جامعه هدف خانه هاي امداد صرفاً افراد آسیب دیده و
آسیب پذیر هستند و براي این منظور در منطقه 15 محله اتابک براي شروع کار در نظر گرفته شده است.» مدیر کمیته امداد امام
خمینی(ره) منطقه 15 یادآوري کرد: «در منطقه 15 محله هاي کم برخوردار دیگري هم وجود دارد اما براساس بررسی هاي صورت

 
گرفته، در استان تهران محله اتابک رتبه اول و در کشور رتبه هفتم از حیث آسیب پذیري را به خود اختصاص داده است.» 

 
- همکاري شهرداران کوچه  

یکی از سیاست هاي خانه امداد برگزیدن افرادي با عنوان «شهردار کوچه» است. این اشخاص به عنوان افراد مطلع از وضعیت معیشتی
اهالی هر کوچه با مسئولان خانه هاي امداد همکاري می کنند. مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) منطقه 15 در این زمینه توضیح
بیشتري داد و گفت: «افرادي با نام شهرداران کوچه توسط اهالی هر محله و نظارت مسئولان خانه هاي امداد انتخاب می شوند که این
افراد وظیفه شناسایی خانواده هاي نیازمند، آسیب دیده کوچه را برعهده دارند و با انتقال مشکلات اهالی به مسئولان در جهت رفع
آنها تلاش می کنند. این رویکرد به این معنی است که شهرداران در هر کوچه آمار زنان سرپرست خانوار، زنان خودسرپرست، افراد
معلول و بیمار، سالمندان ناتوان و افراد کم برخوردار از لحاظ مالی را دارند و این آمار را به ارگان ها و سازمان هاي مختلف ارائه می

 
دهند و در رفع مشکلات پیشقدم می شوند.» 

آرونی به مهم ترین برنامه خانه هاي امداد و اهمیت آن هم اشاره کرد و افزود: «مهم ترین موضوعی که در مرحله اول براي آن برنامه
ریزي صورت گرفته، ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي خانواده هایی است که جوان بیکار دارند یا به هر دلیلی شغلی در خانواده تعریف

 
نشده که امرار معاش صورت بگیرد. در این زمینه به صورت جدي مسئولان پاي کارآمده اند.» 

- 2 محله آسیب خیز در منطقه 14 راه اندازي خانه امداد در منطقه 14 هم همزمان با افتتاح خانه امداد در منطقه 15 انجام شد. در
این منطقه محله هاي شیوا و جوادیه میزبان خانه امداد هستند. مدیر کمیته امداد امام خمینی(ره) منطقه 14 در این باره گفت: «با
توجه به اینکه افتتاح خانه هاي امداد طبق فرمان مقام معظم رهبري صورت گرفته قطعاً شاهد نتایح مطلوبی در این زمینه خواهیم

 
بود. 

همان گونه که در حوادث غیرمترقبه مثل سیل و زلزله با ورود سپاه پاسداران و ارتش شاهد نتایج خوبی بودیم.» شهرام رنجبر ادامه
داد: «در این طرح شهروندان هم پاي کار هستند و نیازهاي یکدیگر را رفع می کنند و در مواردي که شهروندان نیازهاي خاصی مانند
نیازهاي درمانی داشته باشند به مراجع مربوطه از جمله هلال احمر ارجاع داده می شوند.» وي افزود: «در هر منطقه آسیب خیزترین
محله براي ارائه خدمات انتخاب می شود و در منطقه 14 هم دو محله شیوا و جوادیه به عنوان محله هاي آسیب خیز انتخاب شده

 
اند.» 



 
- راه حلی به نام خانه هاي امداد 

 
 

اجراي طرح هاي حمایتی براي رفع نیازهاي شهروندان آسیب پذیر، از رویکردهاي مهم نهادها و سازمان هاي مسئول در رفع
محرومیت از مناطق و محله هاي کم برخوردار است که با اجراي طرح خانه هاي امداد در جنوب شرق تهران و منطقه 14 و 15 کلید
خورده است. طرحی که فعالیت هاي مشابه آن در سایر مناطق نتیجه بخش بوده و مسئولان کمیته امداد معتقدند، این طرح در
مناطق 14 و 15 با همکاري سازمان ها و شهروندان اثر مطلوبی خواهد داشت. «سید ابوالفضل پرپنچی» مدیرکل کمیته امداد استان
تهران با یادآوري این موضوع، درباره جزئیات طرح توضیح می دهد و می گوید: «افتتاح خانه هاي امداد با هدف رسیدگی بیشتر به
محله هاي آسیب پذیر و توانمندسازي خانواده هاي محروم این مناطق در دستور کار قرار گرفته و این طرح با مشارکت اهالی محله ها
و شهروندان مناطق به سرانجام رسیده است.» او می افزاید: «ما معتقدیم مشکلات محله هاي آسیب پذیر را با مشارکت مردم براي

 
مردم از میان برمی داریم. 

به همین دلیل تلاش کردیم شورایی در محله ها تشکیل شود تا با شناخت ظرفیت ها و استعدادهاي موجود، به تقویت این مناطق و
رفع محرومیت کمک کنیم.» او به تجربه اجراي این طرح در محله هرندي اشاره می کند و می گوید: «طرح خانه امداد در محله
هرندي در قالب 5 پهنه انجام و مقرر شده از طریق رابطان هریک از دستگاه ها براي رفع مشکلات و معضلات در این محله گام
برداریم.» به گفته وي، محله هرندي به عنوان الگویی براي اجراي این طرح در سایر محله ها محروم تهران است و همراهی گروه هاي
جهادي و مردم محله هاي در جهت رفع نیازمندي ها و مشکلات نیازمندان این مناطق، موضوعی محوري در اجراي مطلوب و هرچه

 
بهتر این طرح ها است. 

پرپنچی به برنامه جمع آوري کمک هاي مردمی در آستانه نوروز هم تأکید می کند و می گوید: «برنامه هاي پایان سال در قالب جمع
آوري کمک هاي مردمی است که هر سال در قالب جشن نیکوکاري انجام می شود. در حال حاضر این طرح آغاز شده و تلاش کرده

 
ایم در طول این یک سال به دلیل شیوع بیماري کرونا، دریافت کمک ها و پرداخت هاي آنلاین را افزایش دهیم.» 

 
3500 خانواده در منطقه 15 تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) هستند. 

229 سرفصل حمایتی و خدماتی براي افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) تعریف شده است.



تجلیل از کارآفرین مازندرانی در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

منبع: شبستانشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/12/12

اصغري گفت: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی از احمد حسین زاده کارآفرین برتر مازندرانی تجلیل شد.

اصغري گفت: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

 
از احمد حسین زاده کارآفرین برتر مازندرانی تجلیل شد. 

«کامران اصغري» در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري
شبستان در شهرستان ساري، اظهار کرد: در سیزدهمین
دوره جشنواره کارآفرینان برتر ملی که با حضور معاون اول
رئیس جمهوري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی معاون

 
توسعه کارآفرینی و اشتغال، برگزار شد، از برگزیدگان این جشنواره تجلیل شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران بیان کرد: سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی با هدف شناسایی کارآفرینان در

 
سراسر کشور و انتخاب برترین کارآفرینان و معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به آحاد جامعه خصوصا جوانان برگزار شد. 

وي با اشاره به اینکه امسال 7 کارآفرین برتر استانی و یک کارآفرین ملی داشتیم، افزود: در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر ملی

 
از احمد حسین زاده از شرکت نرم افزاري ترزرایان افزار مازندران به عنوان کارآفرینان برتر ملی تجلیل و قدرانی شد. 

اصغري گفت: 16 مرکز مشاوره کارآفرینی، سه مرکز شتاب دهی و فضاي کاري مشترك، پنج کافه کارآفرینی در استان و دو باشگاه

 
کارآفرینان نوجوان در تنکابن و قائم شهر فعال هستند. 

وي افزود: یکی از برنامه هاي مهم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با توجه به رسالت و وظایف آن، انجام فعالیتهاي بنیادي در

 
خصوص توسعه و ترویج کارآفرینی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران بیان کرد: هرساله این وزارتخانه با هدف شناسایی کارآفرینان در سراسر کشور و انتخاب
برترین کارآفرینان و معرفی آنان به عنوان الگوهاي برتر به آحاد جامعه به ویژه جوانان، اقدام به برگزاري جشنواره کارآفرینان برتر می

 
کند. 

اصغري با اشاره به اینکه برگزاري این جشنواره می تواند زمینه هاي حضور کارآفرینان در جامعه و افزایش سرعت توسعه فرهنگ
کارآفرینی را فراهم کند، گفت: این جشنواره، میعادگاهی براي گردهم آوردن کارآفرینان است که تجارب موفق خود را با جامعه

درمیان بگذارند و مشعل و چراغ راهی براي نسل جوان ونوپا باشند.



تفاهم نامه همکاري در راستاي تعامل بهتر و موثر تر مابین دانشگاه آزاد

و منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس

منبع: فریناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی و رئیس سازمان سما در بازدید از منطقه ویژه اقتصادي صنایع
معدنی و فلزي خلیج فارس و نشست با مسئولان ا...

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی
و رئیس سازمان سما در بازدید از منطقه ویژه اقتصادي
صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس و نشست با مسئولان
این منطقه از تاسیس مدارس عالی مهارت، توسط معاونت

 
سما در مراکز استان ها خبر داد. 

به گزارش فرینا به نقل از ایسکا نیوز، سیدمحمد بطحایی
معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی
و رئیس سازمان سما در بازدید از منطقه ویژه اقتصادي
صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس بندرعباس و نشست با

 
مسئولان این منطقه از تاسیس مدارس عالی مهارت، توسط معاونت سما در مراکز استان ها خبر داد. 

سید محمد بطحایی در حاشیه این بازدید و نشست با مسئولان این منطقه ویژه، از انعقاد تفاهم نامه همکاري در روزهاي آینده خبر
داد و گفت: مقرر شده در راستاي همکاري هدفمند و موثر، تفاهم نامه همکاري در راستاي تعامل بهتر و موثر تر مابین دانشگاه آزاد و

 
منطقه ویژه اقتصادي انجام شود. 

وي با تشریح اهداف این تفاهم نامه افزود: باتوجه به اینکه نیاز مبرم امروز جامعه به نیروهاي کاردان و ماهر در همه حوزه ها است
افزود: ممکن است بسیاري از فارغ التحصیلان ما مدرك تحصیلی رسمی از دانشگاه ها داشته باشند ولی از داشتن مهارت هاي لازم

 
نیاز بی بهره باشند که ماموریت مدارس عالی مهارت در حوزه سما دادن گواهی شایستگی به جاي یک مدرك رسمی است. 

بطحایی اضافه کرد: در این مدارس دوره هاي 3 تا 6 ماهه جهت مهارت افزایی به متقاضیان داده می شود و مستقیما ناظر بر کار و

 
ایجاد اشتغال است تا فرد بتواند مهارت لازم را در شغل ها و حرف مختلف خدماتی، فنی و... براي ورود به بازار کار بدست آورد. 

رئیس سازمان سما افزود: حدود 20 واحد از این دست مدارس در کشور تاسیس و راه اندازي شده و در آینده نزدیک با میان سنجی
که از بازار کار انجام خواهد داد در کنار ایجاد تعامل و همکاري با سازمان فنی و حرفه اي کشور، حوزه کاري خود را گسترش و

 
خدمات خود را به جامعه ارائه می دهد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز در این دیدار تعامل با صنایع بزرگ استان را یکی از سیاست هاي راهبردي این
دانشگاه در راستاي دادن آموزش هاي لازم و برگزاري دوره هاي کوتاه مدت به صنایع عنوان کرد و گفت: تعامل دوجانبه در این حوزه
باعث می شود با نیاز سنجی صنایع، دانشگاه اقدام به تربیت و پرورش نیروهایی بگیرد که در کنار آموزش، مهارت نیز کسب می نمایند

 
و می توانند با توجه به نیاز صنایع، در آنجا مشغول به کار شوند. 

احسان کامرانی افزود: در این راستا، تفاهم نامه هاي همکاري با برخی صنایع و شهرك هاي صنعتی منعقد شده و در حال پیگیري و
اجراي مفاد آن در جهت کیفیت افزایی و مهارت آموزي به کارگران و نیروهاي صنایع و حتی دانشجویان با استفاده از توانمندي هاي



 
یکدیگر هستیم. 

وي ابراز امیدواري کرد انعقاد این تفاهم نامه، راه را براي مهارت افزایی و تربیت نیروهاي متخصص و کارآزموده فراهم سازد.



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. نوشته مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشور تبدیل به خانه و ویلا کرده اند اولین

بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج

 
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. 

 به گزارش جهان صنعت نیوز:  مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار
داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش

 
خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکثیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکثیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع
یارانه غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده

 
به بازتوزیع چرخه فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 



وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

 
احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است. 

 
 -
-



خوانساري: اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود امروز بی برنامگی اقتصاد است
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به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مسعود خوانساري امروز در پنجمین مراسم اعطاي تندیس و نشان امین الضرب
که در تالار وحدت در حال برگزاري است، گفت: همراهان گرامی بیش از 137 سال از تاسیس اتاق بازرگانی یا همان اتاق

تجارت تهران می گذرد جامعه اقتصادي ایران طی این دوره تجربه هاي بسیاري از فراز و ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مسعود
خوانساري امروز در پنجمین مراسم اعطاي تندیس و نشان
امین الضرب که در تالار وحدت در حال برگزاري است،
گفت: همراهان گرامی بیش از 137 سال از تاسیس اتاق
بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد جامعه
اقتصادي ایران طی این دوره تجربه هاي بسیاري از فراز و
فرود هاي تاریخی آموخته است، حضور موثر در جریان
جنبش مشروطیت، کمک به کشور براي عبور از بحران

قحطی، پشتیبانی از جبهه ها و حضور فعالانه در نهضت مبارزه با کرونا نمونه هاي آشکار از تلاش هاي بی وقفه فعالان اقتصادي در

 
آوردگاه هاي سخت تاریخی است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود:، اما جامعه امروز ایران تا چه اندازه از فعالیت هاي ملی و توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی
دارد، ساخت اولین خط راه آهن، وارد کردن صنعت برق به کشور، تاسیس اولین خطوط اتومبیل هاي سبک و سنگین، تاسیس
بیمارستان مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط کشور همگی اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است،
امروز جوانان کشور سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیو جابز به عنوان الگو هاي رفتاري اقتصادي می دانند، ولی هیچ از زندگی علی

 
اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغر قندچی، خیامی ها و لاجوردي ها نشنیده اند. 

وي بیان داشت: در واقع هر اندازه کارآفرینان آن سوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب و کار ایران
در ذهن آن ها جایگاهی در خور توجه نیافته اند، دوستان گرامی آنچه در واقعیت رخ داده این که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی
بالنده دارد، اما به همان نسبت مورد احترام قرار نگرفته است و حتی گاهی به سبب خطا هاي دیگران تفکیر و توبیخ شده است. این
وضعیت در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمد هاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان شدت بیشتري به خود گرفته است و در

 
حالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است عرصه بر آن ها تنگ تر شده است. 

خوانساري گفت: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است و آن هم در زمانه اي که تحریم ها پا روي
گلوي اقتصاد گذاشته و مسیر کسب و کار را هر دم سخت تر کرده است در همین موقعیت پیچیده و دوران پرآشوب بخش خصوصی و
مولد ایران ایستاده است و اجازه نداده که چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و جوانان بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در جامعه ایجاد

 
شوند. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: در حالی که بسیاري از نورستگان و افرادي که به سبب فساد ارزي ثروتی به دست آورده اند



سرمایه هایشان را به آن سوي مرز ها بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند، اما بخش خصوصی دغدغه مند سنگر اقتصاد را رها نساخت

 
و اتفاقا در این روزگار ملال آور با تمام وجود در حال مبارزه براي بقا است. 

وي بیان داشت: دوستان گرامی طی این سال ها بار ها از فساد، غارت ارزي و دست اندازي به بیت المال صحبت شده است با این
وجود در تمام لیست هاي بلند بالایی که از مفسدان اقتصادي منتشر شده است کمتر از نامی کارآفرینان شناسنامه دار و متعد به میان
آمده است، جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می شود تر و خشک را با هم
می سوزانند و از ریز و درشت اتهام می بندند و بی محابا همه را در یک سطح قرار می دهند در حالی که فساد ناشی از سیاستگذاري
هاي غلط ارزي، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به ادامه توزیع یارانه هاي غیر هدفمند، بر هم زدن اصل رقابت در
اقتصاد، افزایش حجم دولت واگذاري هاي غیر کارشناسی و بدتر از آن باز پس گیري اموال واگذار شده و عدم انجام اصلاحات

 
ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازیت توزیع چرخه فساد در کشور کم کرده است. 

خوانساري بیان داشت: حاصل این وضعیت ظهور افرادي است که از آب گل آلود ماهی می گیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به
ارگان ها و نهاد ها و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگانی که نام کارآفرینان را مخدوش کرده و جامعه را نسبت به فعالان اقتصادي بد

 
بین می کنند. 

وي اظهار داشت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارفرینان را همان گونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتار هاي سیاسی فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود همه ما باید یک صدا به سیاستگذاران هشدار دهیم که امروز زمانه
سیاست ورزي منفعت گرانه نیست و امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، امروز
موعد آن نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخابی هر چه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم اکنون وقت آن نیست
که براي مصلحت شخصی منفعت یک ملت را نادیده بگیریم، به جرات باید بگوییم نسلی که از تجار و کارآفرینان که در شرایط کنونی
کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی هستند را باید در زمره فعالترین و کوشاترین نسل طبق تجار تاریخ معاصر ایران به

 
شمار آورد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران بیان داشت: اگر صد سال قبل قحطی بود امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورده
امروز کرونا عذاب روزانه مردم شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود امروز بی برنامگی اقتصاد است و اگر صد سال قبل

 
دیوان سالاري فاسد بود امروز بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعالان اقتصادي است. 

وي افزود: وضعیت دو دهه معاصر اقتصاد ایران خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صد ساله کشور است با این حال کارآفرینی در این

 
کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جستجوي روزنه هاي امید دیورا هاي ناامیدي را با دست خالی خراش می دهند. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران بیان داشت: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي
تعارض منافع به تعامل سازنده می تواند به مسیر توسعه ایران شتاب ببخشد اساس از شرق تا غرب جهان هیچ اقتصادي بدون توجه به

 
بخش خصوصی به پیشرفت معنادار دست پیدا نکرده است. 

وي افزود: براساس چنین احساس نیازي اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور نیاز هاي عمومی و وضعیت بخش خصوصی و با اتکا به
توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور علاوه بر وظایف ذاتی خود تلاش کرده اقداماتی موثر براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش

 
خصوصی محور به انجام برساند. 



خوانساري در ادامه گفت: به بازسازي بیمارستان بازرگانان با هدف عمل به مسئولیت اجتماعی، راه اندازي مدرسه کسب و کار با هدف
تربیت مدیران شایسته و اقدامات فرهنگی مانند چاپ کتاب هاي فاخر اقتصادي و زندگی کارآفرینان و ساخت فیلم هاي مستند

 
همگی در این مسیر صورت گرفته است. 

وي بیان داشت: برگزاري پنجمین دوره مراسم امین الضرب نیز با این مقصود صورت گرفت که الگو هاي واقعی و بومی در اختیار نسل
جوان اقتصاد کشور قرار گیرد، کارآفرینانی که در کمال ناامیدي پایه هاي کسب و کاري را بنیان نهاد و در نهایت میهن دوستی موانع
را یکی پس از دیگري پشت سر گذاشتند بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد و ملی می تواند در فراز اقتصاد ایران براي
دستیابی به توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد

گرفت.



استفاده از ظرفیت معادن هرمزگان رونق تولید و اشتغال واقعی را به دنبال

دارد
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دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس گفت: از آنجا که معادن از ظرفیت هاي مهم اقتصادي کشور به شمار می روند بدون شک
استفاده از ظرفیت معادن رونق تولید و اشتغال را به معناي واقعی به دنبال خواهد داشت.

دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس گفت: از آنجا که معادن
از ظرفیت هاي مهم اقتصادي کشور به شمار می روند بدون
شک استفاده از ظرفیت معادن رونق تولید و اشتغال را به

 
معناي واقعی به دنبال خواهد داشت. 

به گزارش خبرنگار خبرآنلاین، دکتر پیام رضایی صبح سه
شنبه در نشست امضا تفاهمنامه فی مابین مرکز داوري
اتاق بازرگانی بندرعباس و سازمان نظام مهندسی هرمزگان
که با حضور مقیمی نوه رییس سازمان نظام مهندسی
هرمزگان و دیگر اعضا همراه بود، اظهار داشت: اتاق

 
بازرگانی بندرعباس در گسترش مراودات بین المللی خود تاکید ویژه اي بر جذب سرمایه گذار خارجی در حوزه معادن استان دارد. 

در ادامه نشست امضا این تفاهمنامه رئیس مرکز داوري اتاق بازرگانی بندرعباس بیان داشت: این تفاهمنامه با هدف گسترش و تقویت

 
همکاري مشترك و در راستاي بهره مندي از ظرفیت هاي موجود و توان علمی و اجرایی طرفین منعقد شده است. 

 
مرتضی کناري زاده بیان داشت: قید شرط داوري در قراردادهاي تجاري با توجه به وضعیت موجود امري ضروري است. 

وي افزود: این همکاري متقابل می تواند به رسیدگی تخصصی و دقیق و نظامند اختلافات در حوزه مهندسی و معدن استان هرمزگان

 
کمک کند و جایگاه داوري و میانجیگري را در حل و فصل این قبیل اختلافات تقویت نماید. 

مقیمی نوه رییس سازمان نظام مهندسی استان نیز در ادامه این نشست بیان داشت: یکی از ظرفیت هاي بسیار ارزشمند براي رشد
اقتصادي کشور بدون اتکا به درآمدهاي نفتی، معادن است که در این میان وجود تنوع مواد معدنی هرمزگان را به عنوان یکی از

 
مناطق شاخص معدنی در سطح کشور مطرح کرده است. 

وي افزود: ظرفیت هاي سرمایه گذاري قابل توجهی در حوزه معادن هرمزگان وجود دارد و همواره بستر جذابی براي سرمایه گذاري

 
داخلی و خارجی است. 

وي تصریح کرد: بدون شک اتاق بازرگانی بندرعباس با ظرفیت هایی که در بخش بین المللی دارد می تواند حوزه معادن استان را در

 
بازارهاي هدف تقویت کند. 
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صادرات برندهاي عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/12/12

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در ادامه بازدیدهاي مستمر خود از پروژه هاي اقتصادي، عمرانی،
خدماتی و گردشگري و... سطح جزیره قشم از محل دو مجموعه تولیدي عطر اطلس و کارن زیما بازدید کرد و از نزدیک روند

اجراي این پروژه ها را مورد بررسی قرار داد.

 رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم
در ادامه بازدیدهاي مستمر خود از پروژه هاي اقتصادي، عمرانی، خدماتی و گردشگري و... سطح جزیره قشم از محل دو مجموعه

 
تولیدي عطر اطلس و کارن زیما بازدید کرد و از نزدیک روند اجراي این پروژه ها را مورد بررسی قرار داد. 

به گزارش خبرآنلاین از قشم : حمیدرضا مومنی در این بازدید که با همراهی تعدادي از مدیران این سازمان انجام گرفت، ضمن بررسی
ظرفیت هاي موجود و سرعت پیشرفت این پروژه، دستورات لازم را جهت رفع برخی مشکلات براي تسریع در روند اجرایی و آغاز بهره

 
برداري این دو کارخانه صادر کرد. 

سازمان منطقه آزاد قشم تمام تلاش خود را براي کمک به تولیدکنندگان با کاهش هزینه هاي ورود مواد اولیه و سرعت بخشیدن به
تخلیه و بارگیري کالاي آنان و همچنین تسهیل در روند صادرات محصولات تولید شده در این منطقه را در دستور کار قرار داده است.
موفقیت واحدهاي تولیدي به ویژه در بخش صادرات با هدف رقابت با محصولات مشابه تولید شده توسط سایر کشورها در عمل می

 
تواند به بالا بردن کیفیت کالا، بسته بندي شکیل و تحویل به موقع محصولات بستگی دارد. 

برنامه ریزي جهت احداث خطوط تولید و کارخانه عطر و ادکلن باکیفیت بالا و همکاري برندهاي معتبر جهانی با نگاهی به بازارهاي
هدف صادراتی در میان کشورهاي حوزه خلیج فارس یکی از برنامه هاي پیش بینی شده توسط سازمان منطقه آزاد قشم در سال

 
جهش تولید است که با راه اندازي این دو مجموعه می توان در این مسیر گام برداشت. 

براساس این گزارش، کارخانه «عطر اطلس قشم» با سرمایه گذاري بیش از 500 میلیارد ریال، شرایط اشتغال 27 نفر نیروي کار به
صورت مستقیم را در مرحله نخست فعالیت خود فراهم کرده است. 30 برند تولید شده توسط این مجموعه علاوه بر عرضه به سرزمین

 
اصلی به بازار کشورهاي امارات، عراق، کویت و ... صادر می شود و از این طریق به ارزآوري براي اقتصاد کشور کمک می کنند. 

همچنین شرکت «کارن زیما قشم» با سرمایه گذاري بالغ بر 400 میلیارد ریال در حوزه تولید انواع شامپو، کرم و محصولات دارویی،
بهداشتی و آرایشی مشغول فعالیت است. این مجموعه تولیدي در فاز اول بهره برداري خود براي 22 نفر نیروي کار به صورت مستقیم

 
اشتغال ایجاد خواهد کرد. 
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برگزاري حضوري آزمون هاي المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیاد هاي علمی دانش آموزي سال 1400 از سوي وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی
و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیاد هاي علمی دانش آموزي سال 1400 از سوي وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و

 
ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، با پیگیري هاي سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان و مسئولان وزارت آموزش و
پرورش و مساعدت ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا و وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی امکان و اجازه برگزاري آزمون هاي

 
حضوري المپیاد علمی دانش آموزي 1400 فراهم شد. 

هنوز زمان جدید برگزاري آزمون ها قطعی نشده است، اما به محض تعیین بازه زمانی دقیق آن تمامی داوطلبان شرکت کننده به

 
صورت هماهنگ با هم در سراسر کشور به رقابت می پردازند. 

این مرحله از المپیاد در 12 رشته شامل ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اختر فیزیک، ادبی، زیست شناسی، کامپیوتر، جغرافیا، سلول
هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و به طور میانگین در هر المپیاد

 
حدود 6000 داوطلب دختر و پسر با هم رقابت می کنند. 

در مجوز ستاد ملی مدیریت کرونا هم رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون مورد
تأکید قرار گرفته، همچنین بر استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله حدود 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به

 
ساعت هوا و بهره گیري از ظرفیت سالن هاي ورزشی، نمازخانه و ... مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی اشاره شده است. 

به گزارش روابط عمومی سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان، پیش از این اعلام شده بود که زمان برگزاري آزمون هاي المپیاد
هاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به تعویق می افتد و تغییر وضعیت منوط به مجوز ستاد مدیریت کروناست.



12 درصد از عوارض تهران به مناطق روستایی و عشایري اختصاص می یابد

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/12/12

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تصویب کردند که درآمدهاي ناشی از عوارض ارزش افزوده در شهرستان هاي تهران و
اسلامشهر به میزان 12 درصد در نقاط روستایی و عشایري استان تهران توزیع شود.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی صبح امروز (سه شنبه) و در

 
ادامه بررسی جزییات لایحه بودجه 1400 در بخش هزینه اي بند «د» و «ه» تبصره 6 را تصویب کردند. 

طبق بند «د»، 1_ متن زیر به جزء 1 بند (پ) ماده (32) قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور اضافه می شود: «شاخصهاي
مناطق و شهرستان هاي غیربرخوردار از اشتغال موضوع این جزء با پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه کشور به تصویب هیأت وزیران می

 
رسد.» 

2_ مالیات و عوارض ارزش افزوده دریافتی از واحدهاي تولیدي و پیمانکاران پروژه اي واقع در استان به حساب استان محل استقرار

 
واحد تولیدي منظور می شود. 

- سازمان امور مالیاتی مکلف است پرونده هاي واحدهاي تولیدي و خدماتی با شخصیت حقیقی یا حقوقی داراي یک محل فعالیت را
که محل استقرار واحد تولیدي یا خدماتی آنها در استان محل استقرار دفتر مرکزي آنها نیست، به اداره کل امور مالیاتی استان محل

 
استقرار واحد تولیدي و خدماتی ارسال کند. 

3_ عوارض ارزش افزوده موضوع جزء (1) بند (ب) ماده (6) قانون برنامه ششم توسعه در شهرستان هاي تهران و اسلامشهر به نسبت
هشتاد و هشت درصد (88%) در نقاط شهري تهران و شهر اسلامشهر و دوازده درصد (12%) در نقاط روستایی و عشایري آنها توزیع

 
می شود. 

نمایندگان در زمان بررسی بند «ه» تبصره 6 در بخش درآمدي تصویب کرده بودند که مطابق ماده (12) قانون الحاق برخی مواد به
قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت (2) به هر یک از وزارتخانه هاي نفت و نیرو از طریق شرکت هاي تابعه ذي ربط اجازه داده
می شود ماهانه از هر واحد مسکونی مشترکان گاز مبلغ دو هزار (2000) ریال، از هر واحد مسکونی مشترکان برق مبلغ یک هزار
(1000) ریال و از هر یک از واحدهاي تجاري مشترکان گاز و برق مبلغ ده هزار (10.000) ریال اخذ و به حساب درآمد عمومی
موضوع ردیف هاي 160185 و 160186 جدول شماره (5) این قانون نزد خزانه داري کل کشور واریز کنند. براي مشترکان روستایی،

 
مبالغ فوق الذکر معادل پنجاه درصد (50%) می باشد. وجوه فوق مشمول مالیات بر درآمد و مالیات بر ارزش افزوده نخواهد بود. 

امروز در بخش هزینه اي تصویب کردند که منابع حاصله براي موارد مندرج در ماده مذکور به مصرف می رسد. آیین نامه اجرائی این
بند متضمن سقف و نحوه برگزاري مناقصه به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارایی به
تصویب هیأت وزیران می رسد. وزارتخانه هاي نفت و نیرو مکلفند گزارش مبالغ پرداختی شرکت هاي بیمه اي از محل منابع این بند

 
را از شرکت هاي مذکور اخذ و گزارش آن را به کمیسیون هاي برنامه و بودجه و انرژي ارائه دهند. 



شرکت هاي بیمه گر با هماهنگی وزارتخانه هاي نفت و نیرو مکلفند با صدور بیمه نامه، مشترکان را از حقوق خود مطلع نمایند و

 
متناسب با مبلغ دریافتی شرکت بیمه مربوطه خسارات وارده را جبران نمایند./ایسنا 

انتهاي پیام/



پرداخت 75 میلیارد تسهیلات به واحدهاي کشاورزي نکا

منبع: ایاناشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/12/12

 
مدیر جهاد کشاورزي نکا از پرداخت 75 میلیارد ریال تسهیلات بهین یاب به 11 واحد تولیدي این شهرستان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در مازندران، سید شبر موسوي اظهار
کرد: از ابتداي امسال 11 طرح از مجموع طرح هاي ثبت نام شده
در سایت بهین یاب با تکمیل فرم تعیین وضعیت واحدهاي
تولیدي براي تشکیل پرونده به جهاد کشاورزي شهرستان نکا

 
ارسال شد. 

وي ادامه داد: پس از تایید این طرح ها در کارگروه استانی، 75

 
میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک عامل به آنان پرداخت شد. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نکا با بیان اینکه این طرح ها
شامل پرورش زنبور عسل، پرورش مرغ گوشتی، پرورش گاو شیري و صنایع تبدیلی تکمیلی (بسته بندي برنج) است، گفت: این طرح

ها براي 19 نفر اشتغال زایی فراهم کرد.



زنان و ارزش آفرینی پایدار در هنرهاي سنتی و صنایع دستی

منبع: شیعهشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/12/12

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی کشور نقش و جایگاه زنان در ارزش آفرینی پایدار در این
حوزه را مهم ارزیابی کرد و گفت: زنان اثرگذارترین افراد جامعه در انتقال ارزش هاي میان نسلی هستند و می توانند بنیان

انسجام اجتماعی را تقویت کنند.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، ضرورت توجه به اقتصاد بازار، صادرات و فروش محصولات هنرهاي سنتی، استفاده از شیوه هاي مدرن
بازاریابی و قیمت گذاري متناسب با ارزش هاي هویتی و فرهنگی آثار و صنایع دستی و همچنین لزوم بهره وري و توسعه پایدار در
فرایند تولید، فروش و مصرف این محصولات، رویکرد مشترکی را میان پژوهشگران، تولیدکنندگان و صاحب نظران اقتصادي ایجاد کرد

 
و در سال گذشته منجر به تشکیل کارگروهی براي تدوین سند توسعه اقتصادي هنرهاي سنتی شد. 

در این فرایند با توجه به اینکه بخش عمده فعالان و تولیدکنندگان هنرهاي سنتی و صنایع دستی (بیش از 75درصد) را گروه زنان
تشکیل می دهند و بیش از 85 درصد محصولات این حوزه را تولید می کنند، نقش آنان را در ارزش آفرینی و تقویت روابط میان
نسلی و حفاظت و صیانت از هنرهاي سنتی به عنوان میراث فرهنگی و تقویت چرخه اقتصاد مولد کشور را در گفت و گو با زهرا رهایی
دانش آموخته دکتري اقتصاد با گرایش توسعه، عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی و مدرس حوزه اقتصاد و دبیر کارگروه اشتغال و

 
کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده، مورد بررسی قرار دادیم. 

رهایی در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا درباره نقش زنان در ایجاد ارزش هاي پایدار در بازار هنرهاي سنتی و صنایع دستی گفت:
در بخش اقتصادي، زنان به عنوان عاملان اقتصادي قادر هستند در مقیاس کوچک و خرد فعالیت اقتصادي خود را در هر دو بخش
ایجاد کرده، توسعه داده و ارزش آفرینی اقتصادي کنند؛ علاوه بر این با شناختی که از نیازهاي جامعه زنان دارند می توانند تغییر

 
کاربري براي یک محصول هنري انجام دهند. 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی با اشاره به نقش زنان در خانواده در بخش ارزش اجتماعی گفت: زنان
بهترین و اثرگذارترین فرد جامعه در انتقال ارزش هاي میان نسلی هستند و می توانند بنیان انسجام اجتماعی را تقویت کنند. آمار و
گزارش ها نشان می دهد آنها در بحث حفاطت از محیط زیست و مدیریت انرژي در محل زندگی و کار معمولا موفق تر و اثربخش تر

 
عمل کرده و الگوهاي مصرف را در بخش تولید بهینه می کنند. 

دبیر کارگروه اشتغال و کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده با بیان اینکه «امروزه باید جهانی فکر کرد و محلی
تولید کرد»، افزود: تاکید بر منحصر به فرد بودن یک محصول هنرهاي سنتی و صنایع دستی به میزان تطابق آن با ذهنیت هنرمند
است که در این میان زنان به دلیل روابط عاطفی و اهمیتی که به میراث گذشتگان دارند بهترین گزینه براي استمرار جریان فرهنگ و

 
هنر در این مناطق خواهند بود. 

رهایی بر ضرورت تشکیل کارگروه هاي مشترك میان دانشگاه و رسانه و بخش هاي متولی در حوزه زنان و اقتصاد کشور با محوریت

 
پژوهشکده هنرهاي سنتی براي تبیین رویکرد و تقویت نقش و جایگاه زنان در سند توسعه اقتصاد هنرهایی سنتی تاکید کرد. 



 
ضرورت آشنایی و آگاهی هنرمندان و اقتصاددانان از حوزه هاي یکدیگر 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی مطالعات میان رشته اي را الزامی براي تدوین سیاست هاي اثربخش
در این حوزه دانست و افزود: امروزه با پیچیده تر شدن مناسبات انسانی، پویایی و تغییر مداوم پدیده هاي اجتماعی ضرورت توجه به
مطالعات میان رشته اي در علوم انسانی بیش از پیش نمایان شده است؛ ایجاد فضاي گفت وگو میان صاحب نظران رشته هاي مختلف
و بررسی ابعاد یک موضوع از منظر تخصص هاي گوناگون می تواند به جامعیت نظرات و راهبردها در حل مسایل منجر شود. در سال
هاي اخیر مشکلات ناشی از تحریم و دشواري هاي دسترسی به بازار، اقبال به سمت علم اقتصاد و نظریه هاي اقتصادي را بیشتر کرده

 
است. 

رهایی گفت: تجربه نشان داده که در غیاب کرسی هاي نظریه پردازي میان رشته اي و تنها با اتکا به روش هاي بازاریابی و فروش نمی
توان انتظار بازار پایدار براي فروش محصولات را داشت. اثرات منفی این شکاف در سیاست گذاري هایی که براي رونق بازار فروش
محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی اتخاذ می شود، مشهود است. در واقع دانش ناکافی هنرمندان و متخصصان هنري از اقتصاد
و عدم آگاهی برنامه ریزان و سیاستگذاران اقتصادي از هنر باعث شده تا اتخاذ روش هاي عبور از بحران فروش این محصولات، ناپایدار

 
باشد. 

عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی افزود: ایجاد اشتراك ذهنی میان دانش صاحب نظران حوزه اقتصاد و هنرهاي سنتی و صنایع
دستی امري اجتناب ناپذیر براي توسعه بازار این محصولات است؛ تجربه اي که در کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی اتفاق افتاد و منجر

 
به ارایه یک سند توسعه اقتصاد هنرهاي سنتی شد. 

 
هنرهاي سنتی را نمی توان فقط در چارچوب قیمت بازاري ارزش گذاري کرد 

رهایی با تشریح سیر تکامل مفهوم ارزش در اقتصاد گفت: بسیاري از محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی، مولفه هایی متمایز از
آنچه که در ارزش اقتصادي دیده می شود را در خود دارند. به عبارتی اصول، ارزش ها و باورهاي حاکم بر هنرهاي سنتی و صنایع
دستی نمی تواند تنها در چارچوب ارزش هاي بازاري و قیمت بازاري به تمامی پوشش داده شود؛ لذا آشنایی با انواع ارزش هاي یک
محصول صنایع دستی یا هنرهاي سنتی در قیاس با آنچه اقتصاد به عنوان ارزش تعریف می کند، می تواند مبناي گفت وگوي یک

 
مطالعه میان رشته اي باشد. 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی وزارت میراث فرهنگی با اشاره به دو دیدگاه غالب درباره ارزش صنایع
دستی و هنرهاي سنتی در میان صاحب نظران این بخش گفت: گروهی معتقدند تعیین ارزش یا نظام واحد ارزشی براي صنایع دستی
و هنرهاي سنتی ممکن نیست و به دلیل پیوند این ارزش با میراث فرهنگی، تعیین ارزش در هر کشوري تجربه متفاوتی را ایجاد می
کند و در مقابل گروهی دیگر با شاخص هاي اقتصادي و اجتماعی به دنبال ارزش گذاري محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی

 
هستند. 

مدرس و پژوهشگر حوزه اقتصاد با اشاره به تعاریف و تعابیر ارزش و اقتصاد هنر در یونسکو، گفت: در بخش ارزش هاي اقتصادي بر
منفعت اقتصادي ناشی از تجارت و خریدوفروش محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی و در شاخه اجتماعی به مهارت هاي
فراگرفته شده و تاثیر آن بر جوامع تاکید و توجه می شود. در واقع براي مطلوبیت، از بعد کمی و کیفی ابتدا به کارکردي که محصول
دارد و نیازي که برطرف می کند و سپس به اثربخشی که بر اجتماع دارد، تمرکز می شود؛ به این معنا که یک محصول تا چه حد بر



ثبات اجتماعی و مشارکت مردم تاثیر داشته است. در مراحل بعد از منظر احساسی اینکه تا چه حد تولید و مصرف آن محصول
احساس خوشایندي در افراد جامعه ایجاد می کند و در نهایت ارزش اقتصادي را یعنی میزان هزینه و فایده تولید محصول به عبارتی

 
مطلوبیت اقتصادي محصول چه میزان است، مورد بررسی قرار می گیرد. 

 
توسعه پایدار و سازگاري مواد تولید صنایع دستی با محیط زیست 

رهایی با اشاره به مفاهیم توسعه پایدار در حوزه محصولات هنرهاي سنتی اظهار داشت: در سال هاي اخیر به دلیل اهمیت مباحث
محیط زیستی موضوع پایداري نیز به شاخص هاي تعیین ارزش اضافه شده است؛ به این معنا که مواد اولیه و فرآیند تولید محصول
صنایع دستی یا هنرهاي سنتی تا چه میزان با اصول محیط زیست سازگار است؛ و میزان و روش استفاده از انرژي و همچنین مواد

 
تجدیدشونده در طبیعت تا چه حد در تولید محصول جدي گرفته می شود. 

مدرس دانشگاه بیان کرد: علاوه بر مباحث محیط زیستی، ادبیات توسعه اجتماع محور و جامعه محلی نیز در ارزش گذاري محصولات
صنایع دستی دیده می شود؛ این که در تولید محصول مورد نظر تا چه میزان از دانش محلی بهره گرفته شده است و کالاي تولیدي

 
مبتنی بر سیستم زندگی جامعه محلی و متناسب با نیازهاي انسان هاي محلی و درچارچوب هویت فرهنگی آنها قرار دارد. 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی وزارت میراث فرهنگی با اشاره به اهمیت بعد زیباشناختی محصولات
هنري، گفت: توجه به ارزش هاي زیباشناختی در تعیین نهایی ارزش یک محصول و اینکه تا چه حد این ارزش ها توانسته باعث
شکوفایی خلاقیت و بهبود کیفیت زندگی درونی فرد شود، بسیار مهم است؛ این موضوع هم در مورد مصرف کننده و هم در مورد

 
تولیدکننده صادق است. 

رهایی با اشاره به نمودار ارزش هاي پنج گانه تولید و مصرف صنایع دستی و هنرهاي سنتی بیان کرد: در این نموار حرکت از سمت
ارزش هاي بیرونی به سمت ارزش هاي درونی است. ارزش هاي اقتصادي و زیست محیطی بیشتر جلوه بیرونی و عملی دارند و قابل
اندازه گیري هستند، اما ارزش هاي درونی یا ذاتی هر شاخه هنري مانند دانش فنی و مهارت فرد، اخلاق اجتماعی، هویت، هنر به

 
مثابه شیوه تفکر میان مردم و هنرمندان و ارزش هاي متعالی باید کشف شود. 

هر گروهی از محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی نسبت به ارزش و قیمت حساس هستند و باید براي هر گروه در این زمینه
راهبردهاي مناسب توسعه بازار انتخاب شود.وي تصریح کرد: توجه به این ارزش ها می تواند دسته بندي هاي جدیدي در محصولات
هنري در شاخه هنرهاي سنتی و صنایع دستی ایجاد کند؛ براي مثال چادرشب گیلان که از ابریشم و به شیوه سنتی تهیه می شود را
می توان در ردیف کالاهاي تزیینی سنتی در نظر گرفت که در بعد ارزش هاي زیباشناختی و هنر متعالی و نیز ارزش زیست محیطی

 
داراي بالاترین امتیاز است. 

دبیر کارگروه اشتغال و کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده افزود: محصول هنر سنتی و صنایع دستی می تواند
با ایجاد فضاي تعاملی میان نسلی منجر به ایجاد ارزش اجتماعی هم بشود، اما قیمت بالاي یک محصول در ایجاد ارزش ذهنی

 
اقتصادي براي مصرف کننده موفق نیست، مگر اینکه سایر ابعاد ارزشی آن نیز به مصرف کننده منتقل شود. 

مدرس دانشگاه گفت: در نقطه مقابل وقتی در تولید چادر شب به جاي ابریشم از کاموا استفاده شود و با دستگاه هاي نیمه خودکار
بافته شود در ردیف محصولات تجاري قرار می گیرد که به دلیل قیمت تمام شده پایین تر به نظر مصرف کننده مطلوب بوده و ارزش
اقتصادي دارد و حاضر به خرید آن می شود، اما به دلیل آنکه خریدار نسبت به ارزش هاي محیط زیستی و زیباشناختی محصول (به



 
دلیل بی اطلاعی) ناآگاه است، این عدم مطلوبیت را در محاسبات خود نادیده می گیرد. 

انتهاي پیام



تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/12/12

به گفته مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان، در قالب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی، تعداد 1822
طرح سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان ایجاد می شود.

به گفته مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان، در قالب طرح توسعه پایدار
منظومه هاي روستایی، تعداد 1822 طرح سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان

 
ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار ما، رضا خواجه اي در جمع خبرنگاران به برنامه توسعه اقتصادي،
اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان اشاره کرد و گفت: این

برنامه و طرح که بصورت پایلوت کشوري در سطح کلیه منظومه هاي استان(17) بخش از سال 97 در استان شروع شده بود، پس از

 
طی مراحل مطالعه و بررسی هاي کارشناسی کارگروه ها و کمیته هاي مرتبط، به تصویب شوراي برنامه ریزي و توسعه استان رسید. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان، ادامه داد: در قالب این برنامه، تعداد 1822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع
محلی در سطح روستاهاي استان ایجاد می شود که از این تعداد 175 طرح قابلیت برندینگ و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی

 
خواهد بود و همچنین براي 7094 نفر زمینه ایجاد اشتغال فراهم می شود. 

وي تصریح کرد: با عنایت به مطالعات موصوف، تعداد 956 پروژه عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم اجراي طرح پیش

 
بینی شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان  با بیان اینکه، این طرح به لحاظ جایگاه، طرح فرادست طرح هادي روستایی و طرحهاي دیگر در سطح

 
منظومه قلمداد می گردد، افزود: محدوده مطالعاتی در این طرح، روستاهاي واقع در قلمرو تقسیمات سیاسی و اداري بخش است. 

خواجه اي خاطر نشان کرد: برنامه توسعه اقتصادي ، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان به منظور توسعۀ
پایدار سکونتگاههاي روستایی از طریق انتظام فضایی منظومه هاي روستایی در قالب شبکه هاي محلی و ناحیه اي و با تاکید بر روابط

 
و پیوندهاي روستایی- شهري تدوین شده است. 

وي هدف اصلی طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی را پیشرفت منظومه هاي روستایی مبتنی بر اصول برنامه ریزي فضایی
توسعه پایدار دانست و گفت: ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کار در روستاها، تقویت اقتصاد ملی صادرات محور در پیوند با اقتصاد
منطقه اي، توانمندسازي اقتصادي روستائیان و ظرفیت سازي مشارکت تحصیل کردگان محلی در طرح هاي توسعه تنوع بخشی به
اقتصاد و معیشت روستائیان ، افزایش سطح درآمد و ارتقاء سطح بهره وري در روستاهاي هدف تثبیت جمعیت روستایی و ایجاد انگیزه

 
براي بازگشت مهاجران روستایی از نتایج کلان این طرح به شمار می آید. 



مدیرکل بنیاد مسکن استان تصریح کرد: تغییر الگوي کشت و توسعه محصولات کشاورزي چهار فصل، ایجاد واحد بسته بندي و
فرآوري گیاهان داروي و اسانس گیري، توسعه صنایع دستی، احداث و توسعه فضاهاي گلخانه اي و محصولات کشاورزي، سطح بندي
و بسته بندي محصولات کلیدي هر بخش بر اساس کیفیت و صادرات محور و فرآوري محصولات باغی همراه با برند سازي، از

محورهاي پیشران توسعه این طرح تلقی می شود.



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: در حالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج

 
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. 

به گزارش آرمان اقتصادي، مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار داشت:
هر اندازه که کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش

 
خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکثیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکثیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 



رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ

تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر کارآفرینان را خراب می کنند

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي،
بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه فساد در کشور کمک

کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب ...

رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از
سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست
هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و
بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه
فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق
گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را

 
خراب می کنند. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از ایلنا، مسعود خوانساري
در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: بیش از 137 سال از تاسیس اتاق بازرگانی تهران می
گذرد. حضور موثر در انقلاب مشروطیت، کمک به کشور در قحطی، حضور فعال در جبهه هاي جنگی و حضور فعال در اقدامات در
جهت عبور از کرونا بخشی از فعالیت هاي مهم اتاق بازرگانی بوده است. علاوه بر این، ساخت اولین راه آهن، ساخت صنعت برق،
اتومبیل هاي سبک و سنگین، لوازم خانگی، لوازم بهداشتی، تاسیس مدرسه، مسجد و بیمارستان در دورافتاده ترین بخش هاي کشور

 
بخش دیگري از فعالیت اتاق بازرگانی بوده است. 

وي ادامه داد: هر میزان که کارآفرینان آن سوي آب در ذهن مردم تبدیل به ستاره شده اند، کارآفرینان داخلی مورد بی توجهی قرار
گرفتند. بخشی خصوصی به قدر فعالیت هاي خود مورد توجه قرار نگرفته است. در 20 سال اخیر این وضعیت با افزایش درآمدهاي
نفتی اوج گرفته و عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است. در شرایط تحریم، بخش خصوصی به کسب و کار و معیشت

 
مردم که اولویت امروز ما است کمک می کند. در این دوران پرآشوب بخش خصوصی ایستاده و اجازه افزایش بیکاري را نمی دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: در حالی که افرادي با فروش ارزهاي دریافتی در آن سوي آبها ویلا و خانه خریده اند، بخش
خصوصی در داخل کشور ایستاده و به فعالیت خود ادامه می دهد. در میان لیست هایی که از فاسدین اقتصادي منتشر می شود نام
فعالین متعهد کشور دیده نمی شود اما متاسفانه در پس ادبیات پوپولیستی همه را در یک صف قرار می دهند و تر و خشک را با هم

 
می سوزانند. 

خوانساري تاکید کرد: فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت،
واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق



گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند. رسالت ما این است که تصویر واقعی کارآفرینان و بخش

 
خصوصی کشور را نشان بدهیم. 

وي با انتقاد از برخی موضع گیري هاي سیاسی منفعت طلبانه گفت: زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه و اینکه براي مدت کوتاه
انتخاباتی، همه و نظام را تخریب کنیم، نیست. فعالین اقتصادي امروز را باید از فعال ترین تجار تاریخ ایران دید. وضعیت دو دهه اخیر
خلاصه اي از همه ناراستی هاي تاریخ تجارت در ایران است با این وجود کارآفرینی در کشور ادامه دارد. از غرب تا شرق هیچ اقتصادي

 
بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت معناداري نرسیده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: راه اندازي بیمارستان کارآفرینان، مدرسه کارآفرینی یا فعالیت هاي فرهنگی مانند چاپ و پخش
کتاب هاي فاخر اقتصادي صورت گرفته تا الگوهاي واقعی و بومی را در اختیار نسل جوان قرار دهد. بخش خصوصی بالنده و سرافراز

کشور می تواند در فراز اقتصاد کشور براي توسعه قرار گیرد؛ این مهم با اعتماد عمومی به اقتصاد جامعه صورت خواهد گرفت.



آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 برگزار می شود

منبع: خبر فوريشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش آموزي سال 1400 بعد از مدتی انتظار از سوي وزارت بهداشت
درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش
آموزي سال 1400 بعد از مدتی انتظار از سوي وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت

 
بیماري کرونا تعیین تکلیف شد. 

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان اعلام کرد که با
پیگیري هاي این سازمان و مسئولان وزارت آموزش و
پرورش و مساعدت ستاد ملی مدیریت بیماري و وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی امکان و اجازه برگزاري
آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي 1400

 
فراهم شد. 

این مرحله از المپیاد در 12 رشته شامل ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اختر فیزیک، ادبی، زیست شناسی، کامپیوتر، جغرافیا، سلول
هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و بطور میانگین در هر المپیاد

 
حدود 6 هزار داوطلب دختر و پسر با هم رقابت می کنند. 

در مجوز ستاد ملی مدیریت هم رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون مورد تأکید
قرار گرفته، همچنین بر استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله حدود 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به ساعت هوا و

 
بهره گیري از ظرفیت سالن هاي ورزشی، نمازخانه و... مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی اشاره شده است. 

پیش از این اعلام شده بود که زمان برگزاري آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به تعویق می افتد و
تغییر وضعیت منوط به مجوز ستاد مدیریت کروناست.



خوانساري: مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا

کرده اند

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/12/12

ایران اکونومیست- رئیس اتاق تهران گفت: درحالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به
دست آورده را به خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند.

مسعود خوانساري امروز در «پنجمین دوره اهداي نشان و
تندیس کارآفرینی امین الضرب» اظهار داشت: هر اندازه که
کارآفرینان خارجی در کشور ما تبدیل به ستاره شده اند،
اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش
خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به همان نسبت
مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران

 
تکثیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی
افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکثیر
کارآفرینان کشور به اوج خود رسیده درحالی که کشور

نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به بهبود معیشت مردم کمک کنند؛

 
آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام



 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

 
احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است. 

مهر



سرمایه گذاري بزرگ 1100 میلیارد تومانی «فولاد خراسان» در تکمیل و توسعه

فاضلاب شهري با ایجاد اشتغال مستقیم براي 1000 نفر

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/12/12

دکتر کسري غفوري در جمع خبرنگاران با اشاره به نقش
ستایش برانگیز این مجتمع در روند توسعه صنعتی،
اقتصادي و اجتماعی جامعه پیرامونی خود اذعان کرد:
مجتمع فولاد خراسان همواره نسبت به سایر مجتمع هاي
تولیدي کشور سردمدار توسعه چه در زیر سقف خود و چه

 
خارج از آن بوده است. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی، نایب
رئیس هیئت مدیره مجتمع فولاد خراسان در ادامه گفت: اعتقاد من این است که آب نیاز اساسی فولاد است و ما نباید در شرایط
کنونی با بحران فراگیر آن، آب پاکیزه را در تولید فولاد استفاده کنیم. با موافقت شرکت آبفاي کشور پسآب شهر نیشابور را به مدت
25 سال در فولاد خراسان به کار خواهیم گرفت و مازاد آن را در صنعت و کشاورزي در اختیار متقاضیان قرار خواهیم داد. 1100
میلیارد تومان سرمایه گذاري در این زمینه نیاز داریم که عملیات اجرایی آن به زودي آغاز می شود و اجراي آن اشتغال مستقیم

 
1000 نفر را تامین می کند. 

این کارآفرین ملّی اضافه کرد: مهم ترین طرح توسعه ما که زنجیره تولید ما را از نظر سودسازي ارزنده تر می کند، کنسانتره سازي دو
و نیم میلیون تنی «سنگان» خواف است. از روز حضورم در مجتمع فولاد خراسان قول دادم که آن را به ثمر برسانم. بعد از هفت سال
وقفه مشکلات پیمان کاري و اداري آن حل شده و کار اجرایی در آن مجموعه هم آغاز شده است. پیش بینی ما این است که 24 ماه
دیگر بهره برداري طرح دو و نیم میلیون تنی کنسانتره سازي سنگان آغاز می شود. در کنار آن آهک از مواد اولیه مورد نیاز این
صنعت است و اگرچه ارزش ریالی بالایی در زمینه تولید ما ندارد ولی عدم تامین آن در فصول سرد با دشواري و حتی وقفه در روند
تولید همراه می شود. به همین دلیل به تازگی 60 درصد یک کارخانه آهک را در شهرك صنعتی خیام خریداري کردیم. با این سرمایه
گذاري نیز 140 نفر اشتغال مستقیم خواهند داشت. ما طرح هاي توسعه دیگري را زیر سقف فولاد خراسان در دست مطالعه داریم که
پروژه هاي افزایش ظرفیت گندله سازي 5/2میلیون تنی به 4/3میلیون تن و نیز راه اندازي مگا مدول احیاي مستقیم است که این
مدول در ایجاد توازن زنجیره فولاد کشور نقشی بسزا خواهد داشت. تامین آهن اسفنجی در کشور طی سال هاي اخیر معضل بزرگی
شده است و به رغم اینکه طبق قانون باید قیمت آن 50 درصد قیمت شمش باشد که حدود 6 هزار تومان می شود ولی ماه گذشته تا
8500 تومان هم افزایش یافت و این نشان دهنده نبود توازن در زنجیره فولاد است که ما در حال مطالعه این طرح با هدف افزایش
تولید آهن اسفنجی هستیم. همچنین در ادامه سیاست گذاري بلند مدت خود نیز مکاتباتی را با شرکت هاي ملی گاز ایران و توانیر،
سازمان صمت خراسان رضوي و وزارت صمت انجام داده ایم تا در صورت تامین زیرساخت در زمینه تامین برق و گاز خود هم قدم

 
هاي تازه اي را برداریم. 

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان به رشد بی سابقه سودسازي این صنعت فولادي در قیاس با دیگر فولادسازي هاي کشور پرداخت و
گفت: فولاد خراسان بین همه فولادهاي کشور از نظر حاشیه سود بهترین شرایط را در سال 99 داشت. ما در سال جاري معادل سود



سه سال گذشته فولاد خراسان را ایجاد کردیم. دلیل آن هم این است که ما با توجه به زیرساخت هاي این مجتمع تمهیداتی را
اندیشیدیم که بهترین مواد اولیه را با بهترین کیفیت از نظر حمل و تامین تهیه کنیم. ما امسال بیشتر مواد اولیه خود را از سنگان
تامین می کنیم در حالی که در سال هاي گذشته بیشتر کنسانتره و گندله خود را از یزد، همدان، کرمان و کردستان می آوردیم.
امسال با توجه به تفاهم نامه معاون معدنی وزارت صمت و ایمیدرو توانستیم بیشتر مواد اولیه خود را از سنگان تامین کنیم. در زمینه
بومی سازي هم فعالیت خود را بیشتر کرده و نتایج بهتري کسب کردیم که منجر به تقدیر آقاي مهندس جعفري معاون وزیر و رئیس
سازمان ایمیدرو از همکارانم در فولاد خراسان شد. ما طی دو سال گذشته 11 رکورد تولید و تامین مواد اولیه را پشت سر گذاشتیم.

 
امروز هم دغدغه اي براي تامین مواد اولیه نداریم در حالی که سال هاي قبل گاهی فقط براي چند روز مواد اولیه ما تامین می شد. 

کسري غفوري سپس به تشریح دیدگاه هاي خود درباره آینده عرضه مقاطع فولادي در بورس کالا پرداخت و ابراز نظر کرد: من اعتقاد
جدي دارم که همه شرکت هاي دولتی و نیمه دولتی و خصوصی هدفی جز گرداندن چرخ اقتصاد کشور ندارند بنابراین اگر قرارست
تصمیمی در صنعت فولاد گرفته شود، شایسته است که چهار فولادساز بزرگ کشور یعنی مبارکه، ذوب آهن، فولاد خراسان و فولاد
خوزستان هم در اخذ آن مشارکت کنند چرا که توقع دارند ما هم از اجراي آن تصمیم ها حمایت کنیم. اگر تصمیمی با توجه به خرد
جمعی باشد، ما حمایت می کنیم چون دوست داریم ابتدا ایران ساخته شود و در کنار آن بتوانیم صادرات خود را انجام دهیم.
متاسفانه این دستورالعمل منجر شد که فولاد خراسان امسال 49 درصد کاهش صادرات شمش و نیز 39 درصد کاهش صادرات
میلگرد و در مجموع 45 درصد از صادرات خود را به نسبت دوره مشابه سال گذشته شاهد باشد. ما امسال 99 درصد سودسازي
داشتیم که اگر این 45 درصد کم نمی شد در ارزآوري کشور طی دوره تحریم و نیز سودسازي شرکت می توانست بسیار مفید باشد. با
توجه به انتخاب آقاي سعدمحمدي که آقاي دکتر رزم حسینی وزیر محترم صمت ایشان را به عنوان معاون معدنی خویش انتخاب
کردند و ایشان را از بدنه فولادي کشور می دانیم صمیمانه ابراز امیدواري می کنم که در ادامه راه این معضلات با دیدگاه ایشان مرتفع

 
شود. 

مدیرعامل فولاد خراسان سپس تاکید کرد: تمام محصولات فولادي خود را به صورت 100 درصد شمش تولیدي و 90 درصد میلگرد با
هدف حمایت از بازار در بورس کالا عرضه می کنیم. 10 درصد دیگر میلگرد را به صورت تهاتر با توانیر در قبال تامین برق خود عرضه

 
خواهیم کرد. این درحالی ست که قانون ما را به عرضه 60 درصد محصول میلگرد بورس کالا مکلف کرده است. 

دکتر غفوري در بخشی از این مصاحبه به شرایط دشوار کنونی از دو نظر محدودیت هاي ناشی از شیوع همه گیري کووید-19 و نیز
محدودیت هاي تامین برق و گاز با اعمال خاموشی ها اشاره و تصریح کرد: فکر می کنم که در بین کل فولادسازان کشور و حتی در
بین تمام صنایع کشور سال سختی را پشت سر گذاشتیم. تنها صنعت فولادي بودیم که در کشور طی فروردین امسال تعطیل شدیم
زیرا سرعت شیوع کرونا در نیشابور و خراسان رضوي زیاد بود و ما براي حفظ سلامت همکاران و مقابله با این بیماري 23 روز این
مجتمع را در نیشابور تعطیل کردیم. سپس تا آماده سازي کوره ها انجام شود فروردین را از دست دادیم. اتفاقی تلخ که صنعت ما را
در معرض آسیب قرار داد، قطعی گاز 50 روزه در فولاد خراسان و 14 روز قطعی برق در تیر و نیز قطعی مجدد برق در زمستان امسال
به مدت 20 روز بود. با توجه به اینکه فولاد خراسان از گندله سازي تا احیا و نورد همه زنجیره تولید را دارد، توقف هر واحد منجر به
وقفه سایر واحدها می شود. گندله سازي با قطع گاز دچار مشکل شد. تولید آهن اسفنجی هم به خاطر قطع گاز دچار وقفه شد و ما با
تمهیدات لازم توانستیم آهن اسفنجی را از سایر نقاط کشور با هزینه اي سنگین تر تامین کنیم تا تولید متوقف نشود. امیدواریم در

 
سال هاي پیش رو این مشکلات برطرف شود. 

وي همچنین تامین قطعات لازم صنایع را یکی از چالش هاي تولید ارزیابی کرده و گفت: همواره در خصوص واردات قطعاتی که امکان
بومی سازي آن نیست، مقررات سرسختانه گمرکی و نیز انبوه مجوزهایی که سازمان صمت باید صادر کند، محدودیت ایجاد کرده
است. با وجود آقاي مس فروش رئیس سازمان صمت خراسان رضوي خود که یکی از صنعت مردان فولادي ست ، امیدواریم چشم



انداز بهتري از گذشته را پیش رو داشته باشیم. ما امسال در تامین و انبارش قطعات هیچ مشکلی نداشتیم و تلاش می کنیم که در
بومی سازي با هدف جلوگیري از خروج ارز قدم هاي مهم تري برداریم.



5170 میلیارد ریال طرح با حضور وزیر میراث فرهنگی در کاشان به بهره

برداري می رسد

منبع: تسنیمشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها - فرماندار شهرستان کاشان از افتتاح دو اقامتگاه سنتی و یک هتل با سرمایه گذاري پنج هزار و 170 میلیارد
ریال توسط بخش خصوصی با حضور وزیر میراث فرهنگی در شهرستان کاشان خبر داد.

گروه استان ها - فرماندار شهرستان کاشان از افتتاح دو
اقامتگاه سنتی و یک هتل با سرمایه گذاري پنج هزار و
170 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی با حضور وزیر
میراث فرهنگی در شهرستان کاشان خبر داد. - اخبار

 
استانها - 

علی اکبر مرتضایی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در
کاشان ، ضمن اشاره به حضور علی اصغر مونسان، وزیر
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري در کاشان به
منظور افتتاح دو اقامتگاه سنتی و یک هتل اظهار داشت:

 
پنج هزار و 170 میلیارد ریال اعتبار بخش خصوصی ویژه افتتاح این مراکز هزینه شده است. 

وي ضمن اشاره به جزئیات یکی از اقامتگاه هاي سنتی در کاشان افزود: این اقامتگاه سنتی در مساحتی به متراژ 300 مترمربع و 570
مترمبرع زیربنا احداث شده است و ظرفیت اقامتی 20 نفر را دارد و از هشت اتاق تشکیل شده است و 70 میلیارد ریال سرمایه گذاري

 
و 20 نفر اشتغال را ایجاد کرده است. 

فرماندار شهرستان کاشان ضمن اشاره به جزئیات دیگر اقامتگاه سنتی افتتاح شده با حضور وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و
گردشگري افزود: دیگر اقامتگاه سنتی در مساحتی به متراژ 400 مترمربع، 750 مترمربع زیربنا و ظرفیت اقامتی 29 نفر به بهره

 
برداري رسیده است. 

 
وزیر میراث فرهنگی: 6500 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی در بخش گردشگري پرداخت شد 

 
وزیر میراث فرهنگی: استان مرکزي قابلیت تبدیل شدن به مقصد گردشگري را دارد 

 
موزه طلا و جواهرات کرمان با حضور وزاري میراث فرهنگی ایران و ونزوئلا افتتاح شد 

وي با بیان اینکه این اقامتگاه سنتی داراي 11 باب اتاق است، گفت: 100 میلیارد ریال سرمایه گذاري ویژه افتتاح این اقامتگاه سنتی
در کاشان توسط بخش خصوصی انجام شده است و توانسته براي 20 نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی ایجاد کند و در اختیار

 
گردشگران قرار گرفته است. 

مرتضایی ضمن اشاره به افتتاح هتل سه ستاره با حضور علی اصغر مونسان تصریح کرد: این هتل در مساحتی به متراژ چهارهزار و
480 مترمربع و زیربناي 30هزار مترمربع افتتاح و به بهره برداري رسیده است و ظرفیت اقامتی 110 نفر را دارد و 39 باب اتاق نیز



 
براي این هتل در نظر گرفته شده است. 

وي با بیان اینکه این هتل داراي فضاهایی نظیر رستوران، فست فود، فود کورت، کافی شاپ، شهربازي کودك، استخر، سالن ورزشی،
مرکز خرید، سینما و آمفی تئاتر است، تأکید کرد: پنج هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري بخش خصوصی در مورد افتتاح این هتل

صورت پذیرفته و براي 120 نفر اشتغالزایی ایجاد کرده است.



بخش خصوصی واقعی سنگر اقتصاد را رها نکرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران: بخش خصوصی واقعی و دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت و در این روزگار ملال آور،
با تمام وجود در حال مبارزه براي بقاست.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي مسعود
خوانساري در پنجمین مراسم اهداي تندیس و نشان
کارآفرینی امین الضرب، افزود: در همین موقعیت پیچیده و
دوران پر رنج تحریم، بخش خصوصی مولد و متعهد ایران
ایستاده است و اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیافتد و
جوانان بیشتري بیکار و ناهنجاري هاي افزون تري در

 
جامعه ایجاد شود. 

وي گفت: درحالی که بسیاري از افرادي که به سبب فساد
هاي ارزي ثروتی بدست آورده اند، سرمایه هایشان را به
آنسوي مرز ها بردند و به خانه و ویلا تبدیل کردند,، اما

 
بخش خصوصی دغدغه مند ایران، سنگر اقتصاد را رها نساخت. 

خوانساري افزود: بیش از یکصدوسی وهفت سال از تأسیس اتاق بازرگانی یا همان اتاق تجارت تهران می گذرد، جامعه اقتصادي ایران
طی این دوره، تجربه هاي بسیاري از فراز و فرود هاي تاریخی آموخته است، اما جامعه امروز ایران تا چه اندازه از فعالیت هاي ملی و

 
توسعه اي بخش خصوصی کشور آگاهی دارد؟ 

وي گفت: ساخت اولین خط راه آهن، واردکردن صنعت برق به کشور، تاسیس اولین خطوط تولید و مونتاژ اتومبیل هاي سبک و
سنگین، راه اندازي خط تولید لوازم خانگی، لوازم بهداشتی و خوراکی و تاسیس بیمارستان، مدرسه و مسجد در دور افتاده ترین نقاط

 
کشور همگی اقداماتی است که به همت بخش خصوصی به سرانجام رسیده است. 

رئیس اتاق تهران افزود: امروز جوانان کشور، سرگذشت و زندگی بیل گیتس، استیوجابز، ایلان ماسک را به عنوان الگو هاي رفتاري
اقتصادي می دانند، ولی هیچ چیز از زندگی علی اکبر رفوگران، محسن خلیلی، اصغرقندچی، خیامی ها و دیگران نشنیده اند، در واقع
هراندازه کارآفرینان آنسوي آب براي مردم به ستاره تبدیل شده اند، ستارگان واقعی عالم کسب وکار ایران، در ذهن آن ها جایگاهی

 
درخور توجه نیافته اند. 

رئیس اتاق تهران گفت: آنچه در واقعیت رخ داده این است که بخش خصوصی ایران اگرچه تاریخی بالنده دارد، ولی به همان نسبت

 
مورد احترام قرار نگرفته است و حتی گاهی به سبب خطا هاي دیگران، تکفیر و توبیخ شده. 

خوانساري افزود: این وضع در 20 سال معاصر و به دلیل اوج گیري درآمد هاي نفتی و حیف و میل هاي فراوان، شدتی بیشتر به خود

 
گرفته و درحالی که جامعه بیش از گذشته نیازمند حضور فعالان اقتصادي است، عرصه برآن ها تنگ تر شده است. 

وي ادامه داد: امروز اولویت کشور ایجاد و حفظ اشتغال و کمک به معیشت مردم است، آنهم در زمانه اي که تحریم ها پا روي گلوي

 
اقتصاد گذاشته و مسیر کسب وکار را هر دم سخت تر می کند. 

خوانساري گفت: طی این سال ها بار ها از فساد، غارت ارزي یا دست درازي به بیت المال صحبت شده است، با این وجود در میان
تمام فهرست هاي بلندبالایی که از مفسدان ارزي منتشر شده، کمتر نامی از کارآفرینان شناسنامه دار و متعهد به میان آمده است,، اما
جاي تاسف دارد که امروز در پس ادبیات پوپولیستی که گاهی در رفتار مسولان کشور حاکم می َشود، تر و خشک باهم می سوزند، به



 
همه از ریز و درشت، اتهام می بندند و بی مهابا همه را در یک صف قرار می دهند. 

وي افزود: در حالی که فساد، ناشی از سیاست گذاري هاي غلط دولتی است، توزیع ارز رانتی، صدور بخش نامه هاي متعدد، اصرار به
ادامه توزیع یارانه هاي غیرهدفمند، برهم زدن اصل رقابت در اقتصاد، افزایش حجم دولت، واگذاري هاي غیرکارشناسی و بدتر از آن
بازپس گیري هاي سیاسی اموال واگذار شده و انجام ندادن اصلاحات ساختاري در اقتصاد ایران همگی به بازتوزیع چرخه فساد در

 
کشور کمک کرده است. 

خوانساري افزود: حاصل این وضع، ظهور افرادي است که قصد دارند از آب گل آلود ماهی بگیرند، شرکت هاي جعلی، افراد وابسته به
این نهاد و آن نهاد و خلاصه کلام سوء استفاده کنندگان در این شرایط نام کارآفرینان را مخدوش می کنند و جامعه را به فعالان

 
اقتصادي بدبین می سازند. 

خوانساري گفت: رسالت امروز ما این است که تصویر کارآفرین را همانگونه که هست در پیشگاه مردم قرار دهیم و اجازه ندهیم در
پس رفتار هاي سیاسی، فضاي اقتصادي کشور غبار آلود شود، همه ما باید یکصدا به سیاست گذاران هشدار دهیم که امروز، زمانه
سیاست ورزي منفعت گرایانه نیست، امروز زمان آن نیست که براي پیروزي یک جناح سیاسی، بی اخلاقی کنیم، امروز موعد آن
نیست که براي پیروزي در یک مبارزه کوتاه انتخاباتی هرچه می توانیم دیگران و نظام را تخریب کنیم، اکنون وقتش نیست که براي

 
منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

وي افزود: به جرات باید بگویم، نسلی از تجار و کارآفرینانی را که در شرایط کنونی کشور مشغول فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی

 
هستند باید در زمره فعال ترین و کوشاترین نسل طبقه تجار تاریخ معاصر ایران به شمار آورد. 

وي گفت: اگر 100 سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است، اگر یک قرن قبل وبا به کشور هجوم آورد، امروز کرونا عذاب روزانه مردم
شده است، اگر در گذشته بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامه گی اقتصادي است اگر 100 سال قبل دیوانسالاري فاسد بود، امروز

 
بروکراسی زائد و گسترده پیش روي فعال اقتصادي است. 

خوانساري ادامه داد: وضع دو دهه معاصر اقتصاد ایران، خلاصه اي از تمام ناراستی هاي یک صدسال گذشته است، با این حال
کارآفرینی در این کشور تعطیل نشده و همچنان جوانان پرشور در جست وجوي روزنه هاي امید، دیوار هاي ناامیدي را با دست خالی،

 
خراش می دهند. 

وي افزود: امروز معتقدم شکل گیري اعتماد دو سویه میان بخش خصوصی و دولت و تبدیل فضاي تعارض منافع به تعامل سازنده، می
تواند به مسیر توسعه ایران شتاب بخشد و اساسا از شرق تا غرب جهان، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت

 
معنادار دست پیدا نکرده است. 

رئیس اتاق تهران گفت: براساس چنین احساس نیازي، اتاق تهران با نگاه به شرایط کشور، نیاز هاي عمومی، وضعیت بخش خصوصی و
با اتکاي به توانایی هاي جامعه اقتصادي کشور، تلاش کرده اقداماتی موثر و کارآمد براي کمک به شکل گیري گفتمان بخش خصوصی

 
محور، به انجام رساند. 

وي ادامه داد: بدون تردید بخش خصوصی بالنده، متعهد، مولد، ملی و سرافراز کشور می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به
توسعه پایدار و متوازن قرار گیرد که این مهم با همت جمعی و احیاي اعتماد عمومی به جامعه اقتصادي صورت خواهد گرفت.



پرداخت وام بلاعوض 30 میلیونی به ایثارگران زلزله زده سی سخت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: هفته گذشته سفري به مناطق زلزله زده سی سخت داشتیم و در این سفر ارائه وام
30 میلیون تومانی بلاعوض به ایثارگران زلزله زده منطقه سی سخت مصوب شد.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: هفته گذشته
سفري به مناطق زلزله زده سی سخت داشتیم و در این
سفر ارائه وام 30 میلیون تومانی بلاعوض به ایثارگران زلزله

 
زده منطقه سی سخت مصوب شد. 

سعید اوحدي در نشست خبري تشریح عملکرد بنیاد شهید
و اعلام برنامه هاي روز بزرگداشت شهدا گفت: در روزهاي
پایانی سال بخش عده اي از وعده هاي خود را عملی
کردیم و مهم ترین موضوعات نیز اقدامات انجام شده در
حوزه خدمات درمانی است. به طوري که تعداد این مراکز از

2 هزار عدد در خرداد ماه امروز به 9 هزار مرکز درمانی رسیده است. به علاوه بیش از 70 شعبه بیمه دي در شهرستان ها و 45 میز

 
خدمت بانک دي در شهرستان ها فعال شده اند که تا پایان سال به 65 میز خواهند رسید. 

رئیس بنیاد شهید افزود: جا دارد از دولت و مجلس تشکر کنم چراکه دولت و مجلس عین بودجه پیشنهادي بنیاد شهید را مصوب
کردند و امسال اولین سالی است که بودجه برابر نیازهاي بنیاد تدوین شده است. موضوع اشتغال فرزندان جامعه ایثارگري که از
اهمیت خاصی برخوردار است نیز مورد توجه ما بوده و براساس ماده 21 قانون خدمات کشوري و با رایزنی با دولت، رئیس جمهور

 
دستور بی سابقه اي دادند تا استخدام 30 درصد از فرزندان شهدا و ایثارگران باید تا پایان سال جاري انجام شود. 

اوحدي ادامه داد: در جلسه با فراکسیون ایثارگران مجلس نیز مقرر شد که فرزندان شهدا و جانبازان تا سقف 20 هزار نفر باید
استخدام شوند. امروز بیش از 70 مکاتبه از سوي بنیاد با دستگاه ها انجام شده و دو جلسه با سازمان سنجش داشتیم تا یک آزمون
اختصاصی براي این افراد برگزار شود. در صورتی که این آزمون به هر علتی به سال آینده موکول شود، این وعده را می هیم که
برگزاري این آزمون و استخدام فرزندان شاهد و جانبازان بالاي 70 درصد به زودي و در اسرع وقت بعد از شروع سال جدید انجام
خواهد شد. مصوبه مجلس درباره تبدیل وضعیت فرزندان شاهد و ایثارگر نیز که تصویب شده امیدواریم دستگاه ها نسبت به اجراي آن

 
اقدام کنند. 

وي با اشاره بر موضوع مسکن ایثارگران عنوان کرد: براي بنیاد شهید پسندیده نیست که پس از 40 سال از پیروزي انقلاب اسلامی،
جامعه ایثارگر مشکل مسکن داشته باشند. به همین منظور نیز 29 سفر استانی را براي حل این موضوع داشتیم و بیش از 70 هزار
مورد زمین براي مسکن تامین شد و این زمین ها در تملک بنیاد شهید است. تفاهم نامه اي با وزارت مسکن و شهرسازي داشتیم که
بر اساس آن مقرر شد تا پایان سال 99 اقدامات آماده سازي 20 هزار زمین مورد نیاز ساخت مسکن انجام شود که در حال حاضر بیش
از 19 هزار مورد زمین براي ساخت مسکن ایثارگران آماده شده و در روز شهید به عزیزان واگذار می شود. امیدواریم آماده سازي باقی



 
موارد نیز در روزهاي ابتدایی سال آینده و پیش از پایان این دوره انجام و تحویل شود. 

رئیس بنیاد شهید افزود: در سال جاري 56 هزار پرونده در کمیسیون پزشکی بنیاد شهید مطرح شده است در سال 98 کمیسیون

 
پزشکی در تهران تنها دو روز در هفته برگزار می شد اما امروز این کمیسیون 6 روز هفته به صورت مستمر برگزار می شود. 

اوحدي ادامه داد: 18 استان نیز داراي کمیسیون پزشکی هستند و مانند گذشته مجبور به مراجعه به تهران نیستند. براي بیش از
600 نفر از عزیزان حاضر در سوریه نیز کمیسیون پزشکی را به سوریه اعزام کردیم. تا پایان سال نیز پیش بینی ما بررسی 60 هزار

 
پرونده کمیسیون خواهد بود. 

رئیس بنیاد شهید با اشاره بر سفر خود به نقاط زلزله زده کشور تصریح کرد: هفته گذشته سفري به مناطق زلزله زده سی سخت
داشتیم که بیش از 4 هزار منزل آسیب دیده و حدود 1300 خانه نیاز به بازسازي کامل دارند. از این تعداد 317 خانه مربوط به جامعه
ایثارگري بود. در این سفر ارائه وام 30 میلیون تومانی بلاعوض به این عزیزان مصوب شد و همه این منازل تحت پوشش بیمه بود که

 
در حال شناسایی آنها و پرداخت خسارت به آنها هستیم. 

وي ابراز داشت: 59 طرح بنیاد شهید نیز هفته آینده به دست رئیس جمهور افتتاح خواهد شد. 9 پروژه مربوط به مراکز درمانی،
افزودن 320 تخت در بیمارستان خانم الانبیا، فاز دوم بیمارستان خاتم الانبیا در قالب بخش یاس، 20 طرح در حوزه تولیدي و

 
کشاورزي هفته آینده به مناسبت روز شهید افتتاح می شود. 

وي درخصوص اقدامات انجام شده در بخش فرهنگی نیز عنوان کرد: بنیاد شهید در حوزه فرهنگی نیز اقدامات موثري داشته و امروز
افتخار بنیاد این است که بیش از 9100 فرزند شهید جانباز و آزاده در کانون نخبگان ما عضو هستند. به همین منظور نیز 20 اسفند

 
بزرگترین رویداد استارت آپ ها را خواهیم داشت که 300 طرح به ما ارسال شده و 20 اسفند ماه مورد داوري قرار خواهد گرفت. 

اوحدي یادآور شد: رونمایی از سند ملی ایثار و شهادت نیز بر عهده بنیاد شهید قرار داده شد و سوم خرداد ماه رونمایی خواهد شد.



آینده نگري در اصل، توانایی است

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/12/12

یکم مارچ به عنوان «روز جهانی آینده» نامگذاري شده است، به این مناسبت چند سالی است که فرهنگستان علوم جمهوري
اسلامی ایران با گرامیداشت این روز، موضوعاتی را که با آینده کشور و جهان کنونی مرتبط است برمی گزیند و با دعوت از

صاحبنظران و دانشمندان عرصه هاي مختلف علوم براي ایراد سخنرانی، این روز را گرامی ...

به گزارش خبرنگار حوزه فرهنگ و هنر گروه علمی
فرهنگی هنري خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط
عمومی فرهنگستان علوم؛ در ششمین دوره گرامیداشت
روز جهانی آینده که دیروز به همت کمیسیون آینده نگري
علم و فناوري فرهنگستان علوم برگزار شد موضوع «علم و

فناوري: پیشران مواجهه با همه گیري جهانی و کرونا» مورد توجه قرار گرفت. آنچه در ادامه می آید مشروح مقاله آقاي دکتر رضا

 
داوري اردکانی رئیس فرهنگستان علوم و فیلسوف معاصر است که براي این مراسم مرقوم شده است: 

از همکاران عزیز و گرامی سپاسگزارم که در روز آینده نگري بیشتر به آینده همه گیري جهانی کووید 19 پرداخته اند. روشن کردن
وضع امروز و فرداي این بیماري همه گیر یک ضرورت است. زیرا متأسفانه این بیماري می خواهد در زندگی ما و همه جهان جایی
براي خود بیابد و همخانه ما شود. اگر از عهده شناخت آن برآییم راه آینده را بر او می بندیم. غلبه بر کرونا، آینده نگري نیست، اما اگر
این کار بزرگ و دشوار صورت گیرد، آینده از خطر بزرگی که تهدیدش می کند در امان می ماند. آینده نگري هم قانون حفظ آینده
است و هر کاري و علمی که با آن آینده حفظ شود می تواند مقدمه اي یا جزئی از آینده نگري باشد. مقابله با کرونا این مزیت را دارد
که در میدان عمل و فارغ از حرف و قیل و قال و غرقه شدن در خیالات و بحث هاي انتزاعی صورت می گیرد و می تواند درسی براي

 
حفظ آینده و آینده نگري از موضع اینجا و اکنون باشد. 

آینده نگري نشستن و در نظر آوردن تصاویري مطلوب و برساخته با نظر مهندسی از فردا نیست. پیوند میان آینده نگري و علم امري
مسلّم است، اما علم معینی که آینده را به ما نشان دهد وجود ندارد. به این جهت آینده نگري ها بیشتر آینده نگري علم و تکنولوژي
است. با علم بیشتر می توان آینده علم و تکنولوژي را روشن کرد. تکنولوژي یا تکنوسیانس قدرت جهان جدید و فرمانرواي اکنون و
آینده جهان است و این قدرت بر خلاف تصور کم و بیش شایع بیرون از اختیار انسان بسط می یابد، ولی این بسط تا حدودي قابل
محاسبه و پیش بینی است. از آنجا که علم و تکنولوژي در قوام جهان کنونی دخالت دارند هر تغییري که در آن ها صورت گیرد در
جهان نیز اثر می گذارد. مع هذا به نظر نمی رسد که آینده بینان فرداي تکنولوژي به این پرسش که عاقبت بسط این قدرت به کجا
می کشد بتوانند پاسخ روشنی بدهند و حتی شاید پرسش را بی وجه بدانند، زیرا درست است که آن ها از قوه تخیل خود مدد می

 
گیرند، اما عمده کارشان محاسبه و گزارش نتیجه آن است. 

آینده نگري صورت کلی تري هم می تواند داشته باشد و آن ایستادن در اکنون و درك امکان هاي آن براي رفتن به سوي فردا و
شناخت شدائد و خطر هاي احتمالی راه آینده است. فردا تکرار امروز و امروزي نیست که در آن بعضی آرزوهایمان برآورده شده باشد.
فردا عدمی است که شاید موجود شود، اما این موجود شدن تحقق امکان هاي دیروز و امروز در حدود نظم و ناموسی است که بر تاریخ
جدید حکومت می کند. این فردا خود به خود و به دلخواه اشخاص و حتی حکومت ها نمی آید و اکنون که قانون اساسی جهان جدید



در همه جا جز در قلمرو تکنولوژي اعتبار و نفوذ چندان ندارد شاید در راه فردا نیز موانع و خطر هاي بزرگ پدید آمده باشد و در هر
صورت شرط فردا داشتن مواجهه با آن خطرهاست. کسی که خطر فردا را درنیابد با آینده نسبتی پیدا نمی کند و اگر حرفی هم از آن
بزند حرفش راجع و ناظر به آینده موهوم است. اگر فردا تکرار امروز باشد زندگی در بیرون از تاریخ می گذرد و اگر تکرار نباشد باید آن
را در برابر خطر ها حفظ کرد. خطر هایی که زندگی آدمی را تهدید می کند بسیار است. ما اکنون در برابر خطر هجوم یک بیماري
قرار داریم و با درك این خطر می توانیم حواس خود را جمع کنیم و ببینیم چه پیش آمده و بیماري دارد چه می کند و به کجا می

 
رود و چه بسا این پرسش هم برایمان اهمیت پیدا کند که از کجا آمده است. 

وقتی چیزي وارد زندگی مردمان می شود درك امکان هاي به وجود آمدنش به آنان کمک می کند که چگونه با آن مقابله کنند یا به
نحوي کنار آیند. تا صد سال پیش وبا و طاعون و ... بوده است. آیا گزارشی از همه گیري هاي ویروسی هم در گزارش مورخان وجود
دارد؟ اگر نیست باید دید چه شده است که اکنون به وجود آمده است. ولی اکنون مهم اینست که بیماري با ما چه می کند و چه
خطري براي جهان ما دارد. درست است که پزشکان بیشترین و نزدیک ترین مواجهه را با این خطر دارند، اما کووید 19 فقط آدم ها را
مبتلا نمی کند که بعضی از آن ها را بکشد بلکه وضع عادي و نظم زندگی را مختل می کند. با شیوع چنین بیماري هایی کار و
اشتغال بی سامان می شود و اقتصاد و تولید به خطر می افتد و پریشانی در کار ها و مناسبات شدت می یابد. فقیران، فقیرتر می شوند
و بلایایی مثل بیکاري و گرسنگی و تنهایی و افسردگی با بیماري در آزار مردمان و کشتن آنان شریک می شوند. تأمل و تحقیق در
اینکه همه گیري چه آثاري در آینده خواهد داشت یک ضرورت است. این آثار بیشتر جهانی است و در همه کشور ها با تفاوت هایی
ظاهر خواهد شد. خدا کند که امري عادي و جزئی از زندگی نشود. آیا ممکن است کرونا هم ما را به تسلیم وادارد و جزئی از زندگی
فردا شود. بیشترین چیزي که درباره کرونا می توان گفت این است که پزشکی تا چه اندازه از عهده مقابله با آن برمی آید. قبلاً اشاره
شد که آینده نگري علم و تکنولوژي به اندازه آینده نگري جامعه ها و کشور ها دشوار نیست یا لااقل این پرسش تا حدودي موجه و
حتی عادي است که تکنولوژي چه پیشرفتی خواهد داشت و فردا با آن چه می توان کرد و با پیشرفت علم و تکنولوژي چه بهبودي در
زندگی پدید می آید. اگر چیزي مثل علم و تکنولوژي هست که تا حدودي می توان وضع فردایش را پیش بینی کرد سخن گفتن در
مورد آینده بشر به طور کلی و حوادثی که می تواند پیش آید آسان نیست، زیرا متغیر هایی که در نظام زندگی و اوضاع جهان و کشور
ها اثر می گذارند بسیارند و هر دم نیز چیز هایی پدید می آیند که شاید در حوزه نظر ما قرار نگیرند و اگر قرار گیرند آن ها را به

 
درستی نشناسیم و قهراً از اثر و تأثیر و کارکرد آن ها بی خبر بمانیم. 

آینده نگري نمی تواند بر مبناي این فرض و اصل که سیر جریان امور چنانکه اکنون هست دوام می یابد صورت گیرد بلکه باید با
شناخت قانون اساسی حاکم بر نظام زندگی و درك استحکام و اعتباري که دارد صورت گیرد. فهم ناموس زمان و قانون حاکم بر زمین
شرط درك و دریافت گذشته و آینده است. هر دگرگونی که در این ناموس و قانون اساسی زندگی ایجاد شود بر همه چیز و از جمله
سیر علم و تکنولوژي هم اثر می گذارد. اگر آینده علم و تکنولوژي در جهان را می توان بر اساس آشنایی با وضع کنونی علم و امکان
هاي آن محاسبه و با تقریب نه چندان دقیق معلوم کرد وضع اجتماعی اقتصادي را هم می توان تا آنجا که در تناسب با آن است تا
حدودي پیش بینی کرد. مشکل در جایی پیش می آید که علم و تکنولوژي اقتباسی است و حتی غالب پژوهش ها هم تقلیدي اند. در
چنین مواقعی سیر حوادث هم نظم و قرار ندارد و امور و شئون جامعه چنانکه باید به هم پیوسته نیستند و طبیعی است که آینده

 
نگري نیز منتفی باشد. 

آینده نگري صرفاً کار پژوهشی نیست. آینده نگر ها و برنامه ریز هاي اروپایی و آمریکایی و ژاپنی، چون در کشورشان سیر امور کم و
بیش نظم دارد می توانند با مطالعه و درك شرایط و امکانات، آینده کشورشان را در قیاس با اکنون تا حدودي تصویر کنند. اما در
جایی که سیر تحول نظمی ندارد و مقصد پیدا نیست و مسیر زیگزاگ و تیره و ناهموار است، چگونه و بر چه اساس می توان وضع فردا

 
را تصویرکرد؟ 



پس براي آینده نگري علاوه بر داشتن علم و به کار بردن روش باید نظم و روال سیر امور و عزم حکومت ها و مردم کشور ها را در نظر
داشت. آینده نگري چیزي شبیه طراحی مهندسان نیست. مهندسان طرحشان را که ریاضی است در ماده خام درمی اندازند، اما آینده
نگري طرح ریاضی نیست و ماده خام ندارد و در جایی می تواند صورت گیرد که پیشرفت علمی اقتصادي اجتماعی، سیر کم و بیش
معین و قابل محاسبه داشته باشد و اگر چنین بنایی نباشد آینده نگري هم صورت نمی گیرد و نمی تواند صورت گیرد. به عبارت دیگر
آینده نگري در اصل توانایی است. یعنی توانستن - دانستن است نه آنکه از سنخ علم مهندسی دانستن - توانستن باشد و ابتدا علم آن

 
را فراگیرند و سپس عمل کنند. 

براي فهم درست آینده نگري چند نکته را باید در نظر داشت. یکی اینکه هر علم و عملی در دایره فهم و بینش کلی اي قرار دارد که
عالم انسانی را راه می برد. در هر عالمی حتی کار هاي رسمی و عادي نیز در دایره درك و فهم و روح حاکم بر زندگی صورت می
گیرد. این درك نمی تواند تقلیدي و لفظی باشد. کشور هاي توسعه نیافته از آن جهت آینده نگري ندارند و نمی توانند داشته باشند
که اداره و سازمان و صنعت و مصرف و مدرسه و تقریباً همه امورشان کم و بیش تقلیدي است. آن ها در یک طرح و نظام کلی که آن
را بشناسند و از تعلق خود به آن آگاه باشند عمل نمی کنند بلکه کارهایشان پیروي از رسم غالب است. اگر آینده نگري قبل از اینکه
دانش باشد عمل است و مخصوصاً به عزم و تصمیم کشور ها نظر دارد از عهده همه کس در همه جا برنمی آید. علم آینده نگري علم
اشخاصی است که خود را در نسبت و پیوند خاص با جهان خویش می یابند و با اطلاع از عزم و تصمیمی که کشورشان براي شناختن
آینده دارد به تصویري از آینده دست یافته اند. این ها راهگشایان و رهروان راه آینده اند و به هر منزلی که می رسند منزل آینده را
روشن تر می ببینند و براي طی منازل دیگر آماده تر می شوند. پیداست که همیشه و همه جا قضیه بر این منوال نیست. گاهی هم در
تیرگی ها راه مقصود گم می شود و کوکب هدایتی هم از هیچ گوشه بیرون نمی آید. این وضع دشوار و بدي است، اما بدتر این است
که مسافران یا گروهی از مسافران جدامانده از کاروان راه مقصود را گم کنند و ندانند که دیگر کاروان و سفري نیست و راه به پریشانی
و برهوت و تفرقه و تنهایی رسیده است. نکته دیگر این است که آینده نگري متعلق به جهان علم و تکنولوژي جدید است. جهان هاي
قدیم نه آینده نگري داشتند و نه به آن نیازمند بودند. این جهان جدید است که به صورت هاي مختلف آینده نگري نیاز دارد. اروپاي
جدید در چهار پنج قرن پیش ابتدا طرح کلی و قانون اساسی تازه اي براي زندگی در انداخت و سپس سیاست و قوانین مناسب براي
رسیدن به مقصود را بنا و تدوین کرد. اکنون راه تاریخ تجدد مثل قرون پیش راه هموار و روشنی نیست. بعضی کشور هاي جهان
توسعه نیافته نیز که در حاشیه و کناره راه تاریخ تجدد قرار داشته اند، از دو قرن پیش در تقدیر تجدد کم و بیش شریک شده و به
درجات راه توسعه را موازي با گذشته تجدد غربی پیموده اند. آن هایی که با اصول و قانون اساسی تجدد آشنایی بیشتر و عمیقتر
داشتند، راه را بهتر پیمودند و آن ها که چندان در بند اصول و مبادي نبودند به توسعه تقلیدي رسیدند یا در میانه هاي راه ماندند.

 
براي آینده نگري توسعه باید قانون و نظم آن را شناخت. 

خلاصه کنم. آینده نگري شناخت اکنون جامعه در نسبتش با اصول و مبادي آغازین و توجه به عیب ها و نقص ها و دانایی ها و نادانی
ها و توانایی ها و ناتوانی هاي خود است نه اینکه علمی تخصصی در اختیار گروهی دانشمند باشد که بروند و آینده هر جامعه اي را
ببینند و گزارش کنند. در اینکه دانشمندان آینده شناس با آینده شناسی ها و روش هاي آینده شناسی آشنایی دارند و برنامه ریزي
آینده باید با دخالت آنان صورت گیرد بحثی نیست بلکه نظر به شرط اصلی آینده نگري یعنی آشنایی با تاریخ و ناموس زمین و زمان و
رموز قانونگذاري است. این دانایان را در کجا می توان یافت و اگر در جایی هستند چرا آن ها را نمی شناسیم و نمی آیند که گرهی از
کار فروبسته جهان یا کشور خود بگشایند. کوشش هاي انجام شده در دهه هاي اخیر چندان راهگشا نبوده است. وقتی جهان چشم
اندازي از آینده ندارد کشور ها حداکثر می توانند سیر عادي یا راه مدرنیزاسیون را بپیمایند. آینده نگري ما هم می تواند نگرشی به
این راه و منزلهایش باشد. در جهان توسعه یافته نیز گروه هاي مختلف متفکران و صاحبنظران وقتی به آینده نظر می کنند که راه
روشن و افق باز نمی بینند. پست مدرن ها که بیشتر از دیگر اهل نظر مورد توجهند از پایان مدرنیته و ضعف و فتوري که عارض آن
شده است و می شود گفته اند و می گویند. معتقدان و پایبندان به اصول و رسوم مدرنیته نیز هر چه سعی کرده اند دوام نظم کنونی
جهان را توجیه کنند راه به جایی نبرده اند. فوکویاما که از پایان تاریخ گفت خیلی زود از رأي و نظر خود برگشت. هانتینگتون هم که



از ابتدا چندان امیدوار نبود با کوشش نومیدانه خود نمی توانست و نتوانست پایان خوشی براي مدرنیته تصویر کند. قانون و ناموسی
که پانصد سال پیش براي کل زمین و زمان جدید انشاء شده بود دیگر قدرت و نفوذ ندارد. آیا عالمی دیگر و آدمی دیگر با نظم و
ناموسی دیگر باید پدید آید؟ هنوز نشان هاي از پدید آمدن این عالم و آدم پیدا نیست، ولی ما چندان با فضاي مجازي و اوهام سیاسی
سرگرم شده ایم که گرفتاري جهان کنونی و دشواري شرایط را درك نمی کنیم. با همه این ها به نومیدي تن نباید داد و در تنگناي

 
شدت امید گشایش را حفظ باید کرد. پس با شاعرمان هم سخن می شویم که: 

 
درون ها تیره شد، باشد که از غیب چراغی برکند خلوت نشینی 

 
و امیدوار بود که: 

نفس باد صبا مشک فشان خواهد شد عالم پیر دگرباره جوان خواهد شد



تمام جزییات «عیدي» کارگران و ساز و کارهاي تعیین آن
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سلامت نیوز: تمام جزییات عیدي کارگران و ساز و کارهاي تعیین آنفرشاد اسماعیلی پژوهشگر حقوق کار و تامین اجتماعی به
تشریح ساز و کارهاي حول عیدي گروه هاي مختلف کارگران پرداخت. به گزارش سلامت نیوز به نقل از ایلنا، سال 1399 در

حالی رو به اتمام است که به جهت بحران کرونا و تاثیر آن روي کسب و کارها ...

سلامت نیوز: تمام جزییات «عیدي» کارگران و ساز و کارهاي تعیین آنفرشاد اسماعیلی
پژوهشگر حقوق کار و تامین اجتماعی به تشریح ساز و کارهاي حول عیدي گروه هاي

 
مختلف کارگران پرداخت. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از ایلنا، سال 1399 در حالی رو به اتمام است که به جهت
بحران کرونا و تاثیر آن روي کسب و کارها بسیاري از کارگران یا بیکار شده اند یا بر
اساس نیاز کارفرمایان به صورت پاره وقت با آن ها کار می کنند، حتی کارگرانی که تا

پیش از گسترش شبح وار کرونا، اشتغال دائم داشتند، به خواست کارفرماي خود ناچار هستند، به صورت نیمه وقت و پروژه اي کار
کنند، البته تا پیش از شیوع کرونا هم کارگران حال و روز خوبی نداشتند، اما کرونا تیر خلاص را به همین اندك امنیت شغلی آن ها
وارد ساخت. در چنین شرایطی بسیاري از کارگران به سختی امکان وصول مطالبات خود را ندارند و از طرفی ناچار هستند شرایط کار
را آنگونه که کارفرما تعریف می کند، بپذیرند، اما استمرار بحران و وضعیت پیچیده اي که اقتصاد در آن گرفتار شده است، کار را براي

 
کارگران دشوارتر می کند. در این شرایط، آگاهی از حقوقی که قانونگذار در قوانین براي حمایت از کارگران وضع کرده، ضروري است. 

ایلنا به جهت روشن شدن اذهان کارگران از این قوانین، گفتگوهایی را با «فرشاد اسماعیلی» (پژوهشگر حقوق کار و تامین اجتماعی)
منتشر می کند. در اولین مورد به سراغ موضوع «عیدي» رفتیم. باتوجه به اینکه در پایان سال به سر می بریم و بسیاري از کارگران در

 
این مورد دغدغه دارند، آشنایی با زیر و بم آن واجب است. 

 
مبناي محاسبه عیدي 

خیلی از کارگران در ماه هاي پایانی سال منتظر پرداخت عیدي خود با حقوق اسفندماه هستند اما از اینکه چگونه محاسبه می شود و
با چه معیاري براي آن کف و سقف به دست می آید و اینکه این کف و سقف، به چه گروه هایی تعلق می گیرد، اطلاعی ندارند. لطفا

 
مبناي محاسبه عیدي را شرح دهید. 

مبناي محاسبه پرداخت عیدي مشمولان قانون کار مزد و مزایاي ثابتی است که به کارگر به مناسبت اشتغال در آن شغل پرداخت می
شود. به عبارت دیگر مبناي عیدي، مزد کارگر است. مزد از «حداقل مزد» و مزایا تشکیل می شود؛ البته در محاسبه عیدي مزایایی که
در ارتباط با مزد ثابت به کارگر پرداخت می شوند، ملاك هستند. در نتیجه هرچیزي که به تبع شغل به عنوان مزایا پذیرفته شده در
قانون کار که شوراي عالی کار همه ساله آن را تصویب می کند، شامل مزد می شود و الزاما باید در عیدي لحاظ شود اما مسلم است
که مزایاي رفاهی و انگیزشی مانند کمک عائله مندي، کمک هزینه هاي ایاب و ذهاب، حق ناهار، پاداش افزایش تولید، بن نقدي و هر



 
چیزي که ارتباطی با مزایاي ناشی از مزد ندارد، در محاسبه عیدي کارگر لحاظ نمی شود. 

 
سقف عیدي کارگران 

همانطور که می گویید تعریف مشخصی از مزد در محاسبه عیدي کارگران وجود ندارد و تنها کف و سقف بر اساس فرمولی مشخص
شده است؛ در حالی که کارگران بسیاري وجود دارند که به دلیل مجموع مزد و مزایاي ثابت خود باید سقف عیدي را دریافت کنند، اما
عملا چنین اتفاقی رخ نمی دهد و بیشتر کف عیدي نصیبشان نمی شود. مبناي محاسبه عیدي چگونه بر این موضوع تاثیر گذاشته

 
است؟ 

بر اساس ماده واحده قانون «تعیین عیدي و پاداش سالانه کارگران شاغل در کارگاه هاي مشمول قانون کار» کلیه کارفرمایان کارگاه
هاي مشمول قانون کار مکلفند به هر یک از کارگران خود به نسبت یک سال کار معادل 60 روز آخرین مزد، به عنوان عیدي و پاداش

 
بپردازند. 

با اینکه قانونگذار از «مزد» صحبت می کند، در بازار کار مرسوم شده است که حداقل مزد 60 روز آخر را ملاك محاسبه عیدي قرار
می دهند؛ در حالی که مزد شامل حداقل مزد و مزایاي قانونی ثابت ناشی از آن می شود. در نتیجه اگر کارگري در سال جدید با
احتساب مزایاي مزدي مصوب شوراي عالی کار، 2 میلیون و 800 هزار تومان مزد دریافت می کند، مبلغ عیدي وي 5 میلیون و 600

 
هزار تومان است اما قانونگذار تاکید دارد که عیدي نباید از 90 روز حداقل مزد روزانه تجاوز کند. 

برابر مصوبه شوراي عالی کار 90 روز مزد روزانه با احتساب حداقل مزد 1 میلیون و 910 هزار و 427 تومانی، 5 میلیون و 731 هزار
تومان است. بنابراین قانون سقف تعیین کرده و باید سقف رعایت شود و حداقل هم نباید از 60 روز آخرین مزد کمتر باشد. بنابراین

 
حداقل عیدي 3 میلیون و 820 هزار تومان است. 

 
عیدي کارگران با کارکرد کمتر از یک سال 

با توجه به اینکه کارگران جوان در دوره هاي کوتاه تري در محیط کار حضور دارند و گروه هایی از آن ها در کارگاه هاي مختلف کمتر

 
از یک سال کار کرده اند و می کنند، عیدي براي آن ها چگونه محاسبه می شود؟ 

براي افرادي که کمتر از یک سال کار کرده اند، عیدي به مأخذ شصت روز مزد و به نسبت ایام کارکرد در سال، محاسبه می شود.
شیوه محاسبه عیدي این گروه از کارگران، اینگونه است که حداقل مزد ماهیانه را ضرب در 2 و بر تعداد ماه هاي کارکرد تقسیم می

 
کنند. 

بر اساس ماده 39 قانون کار مزد و مزایاي کارگرانی که به شکل نیمه وقت یا کمتر از ساعت قانونی تعیین شده اشتغال دارند هم به
نسبت ساعت کار و کارکرد محاسبه می شود. عیدي و پاداش آن ها هم از این قاعده کلی مستثنی نیست. بنابراین براي کارگرانی که
ساعتی کار می کنند و مانند کارگران داراي شغل ثابت 44 ساعت کار در هفته و 36 ساعت در مشاغل سخت و زیان آور، در محل کار

 
حاضر نیستند و دستمزد آن ها متغیر است، عیدي بر اساس میانگین 3 ماه آخر کارکرد (90 روز) محاسبه می شود. 

 
عیدي کارگران با پایه کمتر از حداقل 

درصد بالایی از کارگران که در کارگاه هاي کوچک اشتغال دارند، با مزد کمتر از حداقل سر می کنند. عیدي براي آن ها چگونه

 
محاسبه می شود؟ 



در مورد کارگرانی که پایه حقوق آن ها کمتر از مصوب شوراي عالی کار است، به فرض اینکه ساعت کارشان کمتر از ساعت کار قانونی
نباشد (موضوع ماده 51 قانون کار) عیدي باید 2 برابر پایه حقوق باشد؛ یعنی اگر 1 میلیون تومان در ماه حقوق دریافت می کنند،
عیدي آن ها 2 میلیون تومان است؛ حال تفاوتی نمی کند که این 1 میلیون تحت چه عنوان یا عناوینی به کارگر پرداخت شود. به هر

 
شکل پرداخت کمتر از مبناي اعلام شده، تخلف است و کارگر می تواند به اداره کار شکایت کند. 

به هر شکل بحث بر این است که در قرارداد اولیه کارگر و کارفرما و حتی در قراردادهاي الحاقی که ضمن کار میان این دو منعقد می
شوند، بر روي مزد توافق می شود و حالا قسمتی از این مزد و نه تمام آن براي تعیین عیدي کارگر ملاك قرار می گیرد. عیدي
کارگرانی که کمتر از یک سال در کارگاه ها کار کرده اند به ماخذ 60 روز محاسبه شود اما به نسبت کارکرد آن ها. به هر شکل این

 
مبلغ براي هر ماه نباید از یک دوازدهم سقف تعیین شده، تجاوز کند. 

 
مزایاي غیرمزدي جزو عیدي نیست 

مرز تفکیک مزایاي مزدي ثابت و غیرثابت، در محاسبه عیدي، تا چه اندازه حل اختلاف میان کارگر و کارفرما و شکایت براي ستاندن

 
حق را دشوار کرده است؟ 

محاسبه عیدي قاعده و قانون دارد. قانونگذار تکلیف کرده است که آن قسمت از مزد ماخذ 60 روز قرار گیرد، که جزء مزایاي ثابت
است. به هر شکل در محاسبه عیدي، مزایا را از یکدیگر تفکیک می کنند و اینگونه نیست که هرچه در فیش حقوق کارگر قرار می

 
گیرد، ماخذ قرار گیرد. 

بازهم می گویم که آنچه به عنوان مزایا وابسته و متعلق به مزد است، ملاك قرار می گیرد و اساسا مزایاي انگیزشی در مجموع مزد و
مزایا ملاك قرار نمی گیرند. هیات هاي تشخیص و حل اختلاف هم بر همین اساس راي می دهند و میزان عیدي را محاسبه می

 
کنند. 

بنیان روابط کار هم اینگونه است که یک سري مزایاي مزدي متعلق به کارگر، مانند حق مسکن، بن خواروبار و عائله مندي می توانند

 
ثابت پرداخت شوند اما برخی مزایا مقطعی هستند. 

 
در مزد ماهیت پرداخت ملاك است نه عنوان هاي فیش 

 
با این حال این پرسش پابرجاست؛ چرا قانون به گونه اي نوشته شده است که کارفرمایان آن را به شکل سلیقه اي اجرا کنند؟ 

ممکن است که حالا عده اي بگویند قانون براي کارفرما راه فرار گذاشته است و تعریف مشخصی از مزد در ماده واحده قانون تعیین
عیدي و پاداش سالانه کارگران شاغل در کارگاههاي مشمول قانون کار» ارائه نکرده است. برخی کارفرماها ممکن است آیتیم هایی را

 
حذف کنند که اصلا مشخص نباشد کدام قسمت آن مربوط به مزایاي انگیزشی و کدام قسمت به مزایاي ثابت مربوط است. 

ممکن است که کارفرما هر عنوانی بر روي پرداختی هایش بگذارد اما من از ماهیت محاسبه عیدي صحبت می کنم. براي نمونه با
اینکه بن خواروبار بخشی از مزد ثابت است اما مزد نیست و مزایاي ناشی از آن محسوب می شود. به همین دلیل در محاسبه عیدي از
آیتم هاي ثابت مزدي سخن می گوییم. در این قالب سنوات هم جزء مزایاي ثابت که بتوان آن را مبناي عیدي قرار داد، نیست و صرفا

 
آیتم هاي ثابت ملاك هستند. 

 
عیدي براي کارگران آزمایشی 



 
کارگران که به صورت آزمایشی کار می کنند هم مشمول دریافت عیدي می شوند؟ 

در مورد کارگرانی که به صورت آزمایشی استخدام می شوند، با توجه به ماده 11 قانون کار و تبصره آن، مدت کار آزمایشی باید در
قرارداد مشخص شود؛ حتی اگر رابطه کاري از جانب کارفرما قطع شود، بازهم وي ملزم به پرداخت کلیه حقوق دوران آزمایشی است؛
حتی اگر قطع رابطه از سوي کارگر باشد (چون هر دو حق فسخ قرارداد خود را دارند) در مدت کار آزمایشی حقی براي وي ایجاد می
شود و مستحق دریافت تمام حقوق و مزایا از جمله عیدي است. بنابراین عیدي به کارگرانی که دوره کار آزمایشی را انجام می دهند

 
هم تعلق می گیرد. 

 
مالیات بر عیدي 

 
کسر مالیات از عیدي با توجه به قوانین مالیاتی چگونه است؟ آیا از حداقل عیدي مالیات کسر می شود؟ 

مالیات عیدي با در نظر گرفتن درآمد یک ساله مشمولِ مالیات، قابل محاسبه است. طبق ماده 91 قانون مالیات هاي مستقیم، عیدي
تا یک دوازدهم می تواند از معافیت هاي ماده 84 این قانون استفاده کند اما اگر جمع حقوق سالیانه مشمول مالیات کارگران کمتر از
36 میلیون تومان باشد، کارگر 2 برابر پایه حقوق، 3 میلیون و 800 هزار تومان عیدي دریافت می کند که از این عدد مالیات کسر

 
نمی شود. بنابراین مالیات آن صفر است. 

 
کارگران اخراجی هم مشمول عیدي اند 

کارگران زیادي در سال جاري کار خود را از دست دادند و هنوز موفق به تسویه حساب و دریافت طلب مزدي خود هم نشده اند. اگر

 
موفق به تسویه حساب شدند امکان دریافت عیدي خود را هم دارند؟ 

اینکه آیا کارگر اخراجی یا به تعبیر کارفرمایان تعدیلی، مشمول عیدي می شود هم بحث مهمی است. امسال خیلی از کارگران به
دلیل وضعیت کرونا یا به دلیل بحران حاکم بر محیط تولید، از کار اخراج شده اند و بیکار هستند و هنوز هم حقوق ایام اشتغال سال

 
جاري خود را دریافت نکرده اند. 

این کارگران در زمان تسویه باید تمام مزایاي مزدي خود را دریافت کنند که یکی از این مزایا، عیدي است. بنابراین کارگر اخراجی هم
به میزان اشتغالش در کارگاه، عیدي دریافت می کند و اخراج این حق را از وي سلب نمی کند. شاهد هستیم که خیلی از کارگران در
جریان این موضوع نیستند و فکر می کنند چون در نیمه اول سال یا ابتداي سال اخراج شده اند، دیگر امکان دریافت عیدي خود را
ندارند. اساسا تسویه حساب بدون پرداخت عیدي به کارگر اخراجی، غیرقانونی است؛ حتی اگر در مربوط به دوران اشتغال آزمایشی

باشد.



6500میلیارد ریال تسهیلات کرونایی به صنعت گردشگري پرداخت شد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/12/12

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت 6500میلیارد ریال تسهیلات کرونایی به حوزه گردشگري در سال
جاري خبر داد....

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت 6500میلیارد ریال تسهیلات کرونایی به حوزه گردشگري در سال جاري

 
خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت میراث فرهنگی، دکتر علی اصغر مونسان شامگاه روز دوشنبه 11 اسفند در
حاشیه افتتاح هتل کاروانسراي دودهک دلیجان در جمع خبرنگاران با اشاره به این هتل کاروانسرا که علاوه بر مکان اقامتی به فضایی
جذاب براي گردشگران تبدیل شده است، افزود: «یکی از برنامه هاي راهبردي این وزارتخانه تنوع بخشی به محصولات گردشگري
است. در همین راستا گردشگري اکوتوریسم به مجموعه گردشگري کشور اضافه شد تا از جاذبه هاي طبیعی کشور به خوبی بهره

 
برداري شود.» 

او با بیان این که طبیعت گردي در کنار گردشگري فرهنگی و تاریخی در حال ایفاي نقش خاص خود است، عنوان کرد: «این
وزارتخانه تنوع بخشی به اقامتگاه ها و جاذبه هاي گردشگري را نیز مدنظر دارد که در این راستا فعال شدن اقتصاد مردمی براي مرمت
بناهاي تاریخی و تبدیل آن ها به فضاهاي اقامتی و گردشگري، شکل گیري اقامتگاه هاي سنتی و هتل کاروانسراها و بوتیک هتل ها

 
مدنظر قرار گرفت و خوشبختانه به میزان هتل هاي با ستاره بالا، این فضاها نیز مورد اقبال مردم قرارگرفته اند.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اظهار کرد: «بوم گردي ها یکی از بخش هاي مهم در کشور شده اند و تقریبا در هیچ
نقطه اي از کشور ضعف اماکن اقامتی وجود ندارد درحالی که این امر درگذشته یکی از ضعف هاي بزرگ در حوزه گردشگري کشور

 
قلمداد می شد، اما امروز به هر بهانه و موضوعی فضاي اقامتی در دورترین نقاط کشور نیز ایجاد شده است.» 

او با اشاره به این که در انتهاي آبادي هاي کویر لوت 40 واحد بوم گردي همراه با ایجاد اشتغال و کسب وکار احداث شده است، اضافه

 
کرد: «خوشبختانه گردشگري کشور تنوع مناسبی به خود گرفته است و اقتصاد مردم پایه اي شکل گرفته است.» 

دکتر مونسان در خصوص سفرهاي نوروزي نیز اعلام کرد: «در وهله اول از مردم درخواست می شود که در مدت باقی مانده تا نوروز
1400 به شدت پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند اگر دست به دست هم دهیم قطعا می توانیم شرایط را به سمت وضعیت سفید

 
هدایت کنیم. باید از اجتماع ها دوري کرد، حتما از ماسک استفاده کنیم تا بتوانیم سفرهاي نوروزي را داشته باشیم.» 

او با اشاره به برگزاري جلسات با کمیته امنیتی و اجتماعی ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: «براي گردشگري نوروزي، سه مدل امکان
سفر لحاظ شده است که یکی از آن ها شامل تورهاي گردشگري است که از مبدأ تا مقصد و برگشت به مبدأ شرایط کاملا مدیریت
شده و تحت پروتکل هاي دقیق بهداشتی است و نگرانی براي وزارت بهداشت نخواهد داشت. در مدل دوم سفرها، اقامت مسافران در
اماکن اقامتی است که قطعا تحت مدیریت و کنترل خواهد بود، همچنین رفت وآمد توسط ناوگان هوایی، زمینی و ریلی انجام می شود



 
و نگرانی کمتري در این راستا وجود دارد.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: «اما در دسته سوم، سفرهاي عموم مردم را پیش رو داریم که کنترل و
مدیریت آن ها کمی دشوار است و در حال حاضر بر این سفرها تمرکز شده است و مجموعه وزارت بهداشت نیز در این راستا نگران

 
است.» 

او خاطرنشان کرد: «ممنوعیت ها و محدودیت ها به استانداران ابلاغ شده است که شامل ممنوعیت زدن چادر، ایجاد کمپ، اقامت در
مدارس و مراکز غیرمجاز است، امیدواریم با این محدودیت ها و ممنوعیت ها بتوانیم ایام نوروز خوبی را تجربه کنیم و با رعایت همه

پروتکل هاي بهداشتی، می توانیم افتخاري در زمینه مقابله با کرونا و ایجاد نشاط اجتماعی مردم رقم بزنیم.»



مساحت 70 درصد از قطعات در تهران کمتر از 200 متر است

منبع: صماشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/12/12

صما_مساحت تقریبا 70 درصد قطعات شهر تهران کمتر از 200 متر است و براي کاهش مشکلات ناشی از این شرایط، پیشنهاد

 
آزاد کردن جبهه ساخت به شوراي شهر ارایه شده است. 

به گزارش صما، عبدالرضا گلپایگانی ، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در دومین اجلاس سراسري سازندگان و طراحان
تهران که عصر دیروز –یکشنبه 10 اسفند 1399- برگزار شد، با بیان اینکه بخشی از ضوابط و قوانین نیازمند تغییرات جدي است،
گفت: شهرداري حامی سازندگان است چراکه معتقد است این افراد از بازوان رشد اقتصادي هستند بنابراین هموار ساختن مسیر رشد

 
و توسعه آن ها از اهمیت بالایی برخوردار است. 

به گفته معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران؛ طی دهه هاي گذشته به دلیل نبود توجه به صیانت از باغات و اراضی کشت
اجباري، صدها هکتار از این ظرفیت اکولوژیکی و میراث طبیعی به ارث رسیده از پیشینیان از بین رفت. ما در این دوره به منظور
جلوگیري از تداوم روند تخریب باغات، طرح بازآفرینی، ساماندهی و صیانت از باغات را با عنوان طرح موضعی در مراجع ذي ربط به

 
تصویب رساندیم. 

آنگونه که معاون شهردار تهران گفته است: مساحت تقریبا 70 درصد قطعات شهر تهران کمتر از 200 متر است، بنابراین در زمین
200 متري که ردیف به ردیف به هم چسبیده هستند راه حل دیگري جز آزاد کردن جبهه ساخت چه می توان کرد؟ براي تعدیل این
موضوع به شوراي شهر لایحه «طراحی توده ساختمان هاي پهنه سکونت بر اساس پاکت حجمی» ارایه و از سوي این شورا تصویب

 
شد، از طرف دیگر توسعه تراس ها در طبقات را تشویق کردیم تا حداقل ارتباط با فضاي باز برقرار شود. 

او افزود: شهر تهران روي گسل زلزله است بنابراین چرا نباید تعداد طبقات کمتر باشد، آیا ساخت مسکن روي گسل زلزله نباید تفاوتی
با شرایط عادي داشته باشد، کاهش تعداد طبقات در مناطقی که روي گسل زلزله هستند یک موضوع بدیهی است اما قبولاندن

 
موضوعات بدیهی در یک مجموعه اي که باید پیشنهاد را تصویب کنند بسیار دشوار است اما در حال پیگیري هستیم. 

دامن زدن بی قانونی در شهرداري به مشکلات ساخت و ساز گلپایگانی گفت: در تهران حدود یک میلیون پارسل وجود دارد که از این
میزان حدود 20 هزار باغ وجود دارد و این تعداد باغ براي شهر تهران بسیار اندك است حال  با توجه به ارزش باغ باید از سازندگانی

 
که معترض قوانین مرتبط به ساخت وساز در باغ هستند این سؤال پرسیده شود که با باغ چگونه باید برخورد کرد؟ 

او در واکنش به اعتراض برخی سازندگان مبنی بر لغو مصوبه برج باغ ها توضیح داد: اوایل سال هاي 80 موضوع اصلاح ماده 14 مطرح
شد نیت کسانی که این قوانین را گذاشته اند و در این ماده به دنبال سطح اشغال 30 درصد بنا و 70 درصد حفظ باغات بود؛ یعنی بر
اساس این قانون مقررشده 30 درصد ساخته شود و 70 درصد باغات حفظ شود در ارزیابی که در شهرداري تهران انجام شد نشان داد
در عمل این اتفاق نیفتاد و خیلی از سازندگانی با همان 30 درصد شروع به ساخت کردند  اما عملا منتج به حفظ باغات نشد. دلیل
این مورد را می توان در افزایش قیمت ها جستجو کرد این سازندگان به مرور 30 درصد را تبدیل به 40 و بالاتر کردند؛ و متأسفانه در

 
سال هاي قبل  بی قانونی در شهرداري تهران به این مشکلات دامن زد. 



گلپایگانی گفت: در نظرسنجی که شهرداري تهران در خصوص موضوعات شهري مانند گسترش پیاده روي و دوچرخه سواري، افزایش
مشارکت مردم در مدیریت شهري، وضع قوانین مقررات نماي ساختمان، انجام مگا پروژه ها در اتوبان ها توسعه حمل ونقل عمومی،
ایجاد ساختمان هاي کوچک متراژ و مسائل اجتماعی و تاریخی و حفظ باغات و فضاي سبز تهیه کرده بود اکثریت مردم یعنی  با 86

 
درصد مثبت  بر لزوم حفظ باغات تأکید کردند. 

معاون شهرسازي و معماري شهرداري گفت: هدف کسانی که قانون برج باغ را لغو کردند و کسانی که مصوبه برج باغ را گذاشته اند
حفظ باغات بود؛ اما پرامترهاي موردنظر در این مصوبه ها که نادیده گرفته شده ،حفظ منافع مالکان باغات است. به همین منظور
شهرداري براي قانون فعلی که در شوراي عالی معماري و شهرسازي تصویب شده اصلاحیه ارسال و پیشنهادات خود را نیز مطرح کرده

 
است. 

تمام درآمد قطع درختان صرف خرید باغ می شود به گفته او؛ تمام پولی که از محل قطع درخت به شهرداري تهران وارد می شود
بدون یک ریال جابه جایی به یک حساب جداگانه اي براي حفظ و خرید باغ مصرف می شود. در دو سال و نیم گذشته و با پیگیري

 
هاي شوراي شهر تهران نزدیک 20 باغ در شهر تهران عمدتاً در مناطق پایین شهر مورد تملک قرارگرفته است. 

گلپایگانی درباره موضوع مقررات و ضوابط متعدد که مورد انتقاد سازندگان است گفت: شهرداري به عنوان مجري ضوابط و مقررات
است و تصویب کننده نیست و اتفاقاً براي اصلاح این ضوابط در طی دو سال اخیر اقدامات شاخصی صورت گرفته است. به طور مثال
ما براي موضوع کاهش سطح اشغال و افزایش آن چانه زنی هاي جدي در کمیسیون ماده 5 انجام دادیم. براي همین موضوع خاص، دو
جلسه با کمیسیون ماده 5 داشته ایم؛ و درنهایت قبول کردند یک طبقه را براي طراح بگذارند تا بتوانند ابتکاراتی در آن داشته باشد
البته این دستور عمل صادر و به مناطق  ابلاغ شده است. همچنین پیشنهاد ما براي سطح اشغال این بود که سطح اشتغال با حفظ

 
تراکم کاهش پیدا کند البته چانه زنی هایی در این خصوص با شوراي عالی معماري و شهرسازي نیز صورت گرفته است. 

سه منطقه اي که بیشترین پروانه خارج از طرح تفصیلی داشت او در ادامه گفت: سازندگان معتقد هستند حوزه شهرسازي در صدر
تخلفات شهري است درحالی که در این دوره با توجه به تأکید مدیریت شهري بر شفافیت و مقابله با تخلفات و تراکم فروشی رویه
تغییر کرده است. معیار ما ضوابط و مقررات طرح تفصیلی و قوانین و مقررات ملی ساختمان و آن مواردي هستند که از مراجع قانونی
به شهرداري هاي کل کشور ابلاغ می شوند. بررسی هاي ما از طرح تفصیلی نشان داد تصمیماتی که در شوراهاي معماري گرفته می

 
شوند، منتج از بخش نامه هایی بود که به مناطق ابلاغ شده بود و بسیاري از این تصمیم ها خارج از چارچوب هاي قانونی است. 

معاون شهردار تهران بابیان اینکه در شرایط کنونی عمده تمایل در شهر به بیشتر ساختن است، توضیح داد: البته این تمایل از شرایط
اقتصاد کلان کشور نیز سرچشمه می گیرد، همه می خواهند بیشتر از آن چیزي که ضابطه می گوید بسازند که درگذشته خیلی در
برابر آن مقاومت نشده است؛ این در شرایطی است که اگر جریان بارگذاري و توزیع خدمات در شهر رعایت نشود حتماً شهر به هم می
ریزد، اما این سرمایه دوست دارد درجایی برود که سود بیشتري از آن حاصل می شود درحالی که ما وظیفه داریم این جریان را به

 
گونه اي هدایت کنیم که منجر به بهتر شدن شرایط شهر شود. 

گلپایگانی افزود: اما اتفاقی که درگذشته افتاد این بود که نه تنها این جریان را هدایت نکردند بلکه تشویق هم می کردند و بخش
عمده اي از درآمد شهرداري از محل فروش تراکم به دست می آمد و نتیجه این بود که در همه مناطق شهر به ویژه 1، 2 و 3 خارج از

 
ضوابط طرح تفصیلی پروانه صادرشده است. 



او به تخلفاتی که در سطح اشغال رخ داده هم اشاره کرد و افزود: در طرح تفصیلی اعلام شد که سطح اشغال مجاز براي هر ملک 60
درصد است، اما این 60 درصد اجازه دارد در 60 درصد به علاوه 2 متر طول پیشروي ساخته شود، پس از مدتی نیز گفتند ازآنجایی
که براي این 60 درصد پروانه می گرفتند، در حین اجرا این فضا را اضافه می کردند و تا مرز 60 درصد به علاوه 2 را پر می کردند، اما
براي اینکه از ابتدا تخلف حساب نشود و به ماده 100 نرود، اعلام می شد که خودمان پروانه را در حد 60 درصد به علاوه 2 متر به آن
بدهیم. این مجوز با بخشنامه حذف ضوابط مصوب طرح تفصیلی در آغاز براي زمین هاي زیر 200 متر و سپس در کل شهر رسمیت

یافت.



مجتمع گردشگري بین راهی نظري به زودي به بهره برداري می رسد

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي از راه اندازي مجتمع گردشگري بین راهی نظري در سال
1400 خبر داد.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ صبح امروز علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به همراه جمعی از مسئولین و

 
مدیران کل استانی از پروژه در حال ساخت نظري بازدید کردند. 

 
 

به گفته سرمایه گذار مجتمع گردشگري بین راهی نظري، این مجتمع در زمینی به مساحت 5 هکتار و زیربناي 4500 احداث شده و

 
به زودي به بهره برداري می رسد. 

این مجموعه با پیشرفت فیزیکی 70 درصد داراي 20 اتاق و 40 تخت است و تا پایان خردادماه سال 1400 به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

براي احداث این مجتمع، 200 میلیارد ریال اعتبار هزینه شده که این میزان اعتبار از محل سرمایه گذاري هاي بخش خصوصی تأمین

 
شده است. 



 
 

پیش بینی می شود با بهره برداري از این پروژه براي 20 نفر به صورت مستقیم و براي 100 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال ایجاد

 
شود. 

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بازدید از مجتمع گردشگري بین راهی نظري، گفت: باید سعی

 
شود که این مجتمع تا قبل از اتمام دولت دوازدهم به بهره برداري برسد تا پروژه بین 2 دولت متفاوت قرار نگیرد. 

سید علی آقازاده استاندار مرکزي نیز در این بازدید گفت: :زیرساخت هاي مربوط به گازرسانی به مجتمع گردشگري بین راهی نظري

 
را تأمین خواهیم کرد. 

مرزبان مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي از راه اندازي مجتمع گردشگري بین راهی نظري در سال

 
1400 خبر داد. 

انتهاي پیام/



چالش هاي پیش روي سینماهاي فرسوده در گفت وگو با کارشناسان

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/12/12

تعطیلی، تغییر کاربري و تخریب سریالی سینماهاي قدیمی موضوع نگران کننده اي است که در دوران کرونا شدت بیشتري
به خود گرفته است، به اذعان بسیاري از کارشناسان آن جریان و سیر خزنده اي که در دهه هفتاد سینماهاي لاله زار را با

تعطیلی مواجه کرد الان به سراغ سینماهاي محدوده خیابان ولیعصر رسیده و گویا همچنان ...

چالش هاي پیش روي سینماهاي فرسوده در گفت وگو با
کارشناسان تعطیلی، تغییر کاربري و تخریب سریالی
سینماهاي قدیمی موضوع نگران کننده اي است که در
دوران کرونا شدت بیشتري به خود گرفته است، به اذعان
بسیاري از کارشناسان آن جریان و سیر خزنده اي که در
دهه هفتاد سینماهاي لاله زار را با تعطیلی مواجه کرد الان

 
به سراغ سینماهاي محدوده خیابان ولیعصر رسیده و گویا همچنان خطر جدي براي دیگر سینماهاي قدیمی تهران به شمار می رود. 

اعتمادآنلاین| تعطیلی، تغییر کاربري و تخریب سریالی سینماهاي قدیمی موضوع نگران کننده اي است که در دوران کرونا شدت
بیشتري به خود گرفته است، به اذعان بسیاري از کارشناسان آن جریان و سیر خزنده اي که در دهه هفتاد سینماهاي لاله زار را با
تعطیلی مواجه کرد الان به سراغ سینماهاي محدوده خیابان ولیعصر رسیده و گویا همچنان خطر جدي براي دیگر سینماهاي قدیمی

 
تهران به شمار می رود. 

اما بحث ما صرفا بر سر تعطیلی سینماهاي قدیمی نظیر «عصر جدید»، «رکس»، «متروپل»، «کریستال»، «رادیو سیتی» و
«پارامونت» «شهرقشنگ» «البرز»، «ایران» و... نیست یا صحبت از تغییر کاربري سینما «بلوار» نمی کنیم اینجا حرف از یک عمر

 
خاطره جمعی شهري است که این مکان ها براي علاقه مندان پیگیر سینما به وجود آوردند. 

سالن هایی که از قدیم الایام مرکز فرهنگی و محلی براي تفریح مردم به شمار می رفتند و به نوعی شکل و شمایل شهر را هویت می
بخشیدند، حال تقریبا هر چند ماه خبر می رسد که یک به یک این سینماهاي قدیمی با تهدید تعطیلی یا تغییر کاربري مواجه می

 
شوند. آیا چنین سرنوشت تلخی حق این سینماهاي قدیمی است؟ 

سالن هایی که قریب به هشتاد سال براي علاقه مندان سینما خاطره آفرینی می کردند آیا باید به سادگی آن هم به دلیل کهولت و
فرسودگی به تقدیر تخریب و تعطیلی تن بدهند و نباید روزآمد شوند؟ البته با در نظر گرفتن این نکته که در جریان گسترش زندگی
مدرنیته ذایقه مردم هم تغییر کرده نظریه دیگري هم می توان متصور شد که می گوید بیشتر سینماهاي قدیمی در مناطقی قرار
دارند که بافت شهري آنها کاملا تغییر کرده و به نظر نمی رسد حتی بازسازي و روزآمد کردن آنها نیز مخاطبان را براي رفتن به این

 
سینماها ترغیب کند. 



سینمادارانی که مایل به ماندن در این حرفه اند، نه توجیهی براي بازسازي سینماي «نوستالژیک» خود می بینند، نه با مبلغ حاصل از
فروش آن امکان احداث سینماي جدید دارند. براي واکاوي چنین موضوع مهمی با تعدادي کارشناس گفت وگو کردیم و نظرشان را

 
درباره این مهم جویا شدیم که ماحصل آن پیش روي شماست. 

 
حفاظت از شهر حال شهروندان را خوب می کند 

سید محمد بهشتی، مدیرعامل سابق بنیاد سینمایی فارابی و رییس سازمان میراث فرهنگی به پدیده تخریب و تغییر کاربري
سینماهاي فرسوده از چند منظر نگاه می کند. او توضیح می دهد: «بین همه سالن هاي سینما که در شهر وجود دارد شهروندان با
چند سینما خاطره مشترك شهري دارند. در مورد تهران سینماهایی نظیر آزادي، فرهنگ و عصر جدید از جمله سینماهایی هستند

 
که جامعه شهري خاطره مشترك خوبی دارند و با این سینماها بخش خوب سینماي ایران را به خاطر می آورند.» 

بهشتی به صحبت هاي خود ادامه می دهد: «ساختمان هاي قدیمی در تهران وجود دارد که این ساختمان ها به مرور زمان دچار
کهولت و فرسودگی می شوند که اگر این ساختمان ها واجد ارزش هایی باشند، می شود این ساختمان ها را مرمت و از حالت کهولت

 
خارج کرد. به عنوان نمونه ساختمان سینما فرهنگ که دچار فرسودگی شده بود تعمیر و مشکلات آن مرتفع شد.» 

او به صحبت هایش ادامه می دهد: «آنهایی که معتقدند از سال ها پیش بافت مرکزي تهران خالی از زندگی جاري شده است و
سکونتی در آن جریان ندارد و دچار شب مرگی شده، نگاه کنند ببینند که قسمت مرکزي تهران چگونه دوباره به حالت زندگی
برگشته و زندگی در این بخش چگونه پررنگ تر شده است، به طوري که غیرقابل تصور نیست اگر بگوییم 10 تا 15 سال آینده بخش

 
مرکزي تهران از جمله سرزنده ترین بخش هاي تهران خواهد شد.» 

 
عضو هیات موسس خانه سینما می گوید: «به این نکته توجه کنیم که گذشته نزدیک اهمیت فوق العاده اي براي یک کشور دارد. 

جامعه اي که گذشته نزدیک خود را حفظ و آن را رسیدگی کند آینده نزدیک و دور بهتري دارد. این گذشته نزدیک در بعضی زمینه
ها مربوط به دوره معاصر از زمان مشروطه می شود، در بعضی زمینه ها به دوره هاي نزدیک تر و از جمله به دهه هاي اخیر مربوط می
شود... در واقع تاریخ مثل درخت تنومندي است که ریشه و تنه آن معرف گذشته دور است و شاخه ها و ساقه هاي آن معرف گذشته
نزدیک است. در جریان حیات درخت هر اتفاق محسوسی در این بخش درخت رخ می دهد جوانه ها، شکوفه ها و برگ و بار درخت در

 
همین بخش ظاهر می شود.» 

بهشتی معتقد است: گذشته نزدیک یک جامعه عمدتا از جانب کسانی مورد حمله و تخریب قرار می گیرد که منافعی در آن داشته
باشند. این افراد باعث می شوند دخل و تصرف در خاطره مشترك جمعی صورت بگیرد و جامعه دچار نسیان و کدورت در خاطره
جمعی شود. اما اگر کمی هوشیاري به خرج دهیم می فهمیم که خاطره جمعی مشترك و گذشته نزدیکی که دلالت تاریخی دارد باید
مورد حفاظت قرار گیرد و بدانیم این حفاظت باعث می شود شهر ما و احوال اهل شهر بهتر شود و تصویر واقع بینانه اي نسبت به

 
گذشته نزدیک پیدا کنند.» 

او با بیان اینکه وظیفه سازمان سینمایی و شهرداري است که سینماهاي با خاطره جمعی حفظ و مرمت شوند تا بازگشایی آن براي
صاحبان و مالکان آن مقرون به صرفه باشد به این نکته اشاره می کند که این سینماها هم کارکرد خوبی می توانند داشته باشند و هم
ارزش فرهنگی تاریخی دارند لذا زیر چتر حمایت سازمان سینمایی و شهرداري بودن شان موجه است باید به ترتیبی این حمایت انجام

 
شود که مالکین این سالن ها دچار عدم النفع نشوند.» 



مشاور عالی شوراي عالی خانه هنرمندان می گوید: «در یک چنین چشم اندازي ارزش و اهمیت سینما عصر جدید در مقیاس کلان
شهري و مثلا سینما گلریز در مقیاس کلان محله یوسف آباد واجد ارزش است و هر کدام در مقیاسی یادآور خاطرات مشترك

 
شهروندان است. 

سینما عصر جدید مصادیق مکان هایی است که شهروندان تهرانی با آن خاطره مشترك خوب سینمایی دارند. چند دانشگاه حول این
سینما هست که دانشجویان این دانشگاها با این سینما خاطره زیادي دارند. بعد از انقلاب بهترین فیلم هاي سینما در عصر جدید

 
نمایش داده می شد و این سینما کانون اهالی فرهنگ و فکر و اندیشه جدي بود. 

هرچه آدم فرهیخته بود در این مکان به تماشاي فیلم می نشستند. نه تنها سینما عصر جدید که هر سینمایی در هر منطقه تهران
نظر اهالی آن منطقه را تامین می کند و باید از آن محافظت کرد و به نظر من سینما عصر جدید هم از آن دست سینماهایی است که

 
واجد ارزش هاي زیادي است.» 

 
واگذاري امتیاز ساخت و ساز سالن هاي سینمایی از وزارت ارشاد به شهرداري 

اما منوچهر محمدي، تهیه کننده سینما و مدیرکل سابق نظارت و ارزشیابی سینما با نگاهی به تاریخچه سالن سازي در ایران می

 
گوید: «اساسا تا قبل از دهه چهل، تعداد سینماهاي ایران خیلی اندك بود. 

از دهه چهل به بعد وقتی پاي کمپانی هاي خارجی به تهران باز شد موج سالن سازي در ایران به راه افتاد، فیلم خارجی زیاد وارد
ایران می شد و چون تعداد سینماها کم بود سینماهاي زیادي در کشور ساخته شد. آن زمان بسیاري از سینماهاي امروز نظیر سینما

 
صحرا با نام گذشته ریولی که ساختمان بسیار شیک و شکیل هم داشت اصلا فیلم ایرانی نشان نمی دادند. 

خاطرم هست سال 54 به طور استثنا فیلم «طبیعت بی جان» سهراب شهید ثالث در این سینما به نمایش در آمد با تاکید بر اینکه بر
نمایش این فیلم استثنا صورت گرفته است. از این روي هم این سینما و هم نزدیک به دویست سالن دیگر بعد از دهه چهل (ظرف

 
چند سال) در کشور ساخته شد.» 

محمدي می گوید: «بعد از انقلاب یکسري سینما ها طعمه حریق شد، یک تعدادي سالن هاي سینما مصادره شد بعضی هم با تعطیلی

 
مواجه شدند. 

تا دوره اي که آقاي قالیباف به شهرداري آمد و در دوره ایشان بود که نهضت سالن سازي در کشور راه افتاد.» او در بخش دیگري از
صحبت خود درباره واگذاري امتیاز ساخت و ساز سالن ها از وزارت ارشاد به شهرداري توضیح می دهد: «سال 76 با آقاي سیف االله داد
متوجه بودیم که سینماي ایران با کمبود سالن مواجه است و این کمبود سالن در آینده اي نه چندان دور روي میزان تولید در سینما
تاثیر می گذارد، خاطرم هست بعد از بررسی هاي زیاد با آقاي داد قرار گذاشتیم با هم به سازمان برنامه و بودجه برویم که آن زمان
آقاي ستاري فرد در دولت آقاي خاتمی رییس سامان برنامه بودجه بود؛ این جلسه گذاشته شد با یک تعداد دوستان و من و آقاي داد
در این جلسه توضیحاتی مفصل ارایه دادیم و گفتیم که اگر تعداد سالن هاي سینما در کشور زیاد شود شوق میان سینماگران ایجاد
می شود و اشتغال زایی به وجود می آید و در همین راستا گزارش هایی را با اسناد و مدارك ارایه دادیم.» او ادامه می دهد: «در آن

 
جلسه مدیرکلی حضور داشت که پیدا بود به سینما علاقه دارد. 

او انتهاي این جلسه از ما خواهش کرد که به اتاقش برویم، ایشان از مدیران کل سازمان برنامه و بودجه بود خطاب به من و آقاي سیف

 
االله داد گفت که من کاملا حرف هاي شما را درك می کنم، می فهمم و خودم به سینما علاقه مندم ولی از شما سوالی دارم. 



او از ما پرسید که به نظر شما چرا شهرداري وقتی زمینی در گوشه گوشه شهر تهران گیر می آورد (صاحب ندارد) سریع گل و چمن

 
در این زمین ها می کارد و با یک طراحی مختصر آن را به پارك تبدیل می کند؟ 

به نظر شما آیا ساخت سالن سینما به لحاظ اقتصادي و اشتغال، کارکرد بیشتري براي شهرداري دارد یا احداث پارك؟ ما در جواب
گفتیم اگر سالن سینما ساخته شود طبیعتا در این سینما حداقل دوازده نفر مشغول به کار می شوند و حداقل اهل منطقه براي

 
تماشاي فیلم به این سینماها جذب می شوند. 

پس باعث اشتغال زایی بیشتري می شود. او در جواب به ما گفت: وقتی این فضاي سبز به پارك تبدیل شود نهایتا یک یا دو باغبان از
این پارك نگهداري می کنند و این براي دولت درآمد زیادي ندارد و ضمنا شهرداري با ساخت این پارك ها آمار سالانه خود را بالا می

 
برد ولی اگر شهرداري سینما بسازد براي ساخت سالن سینما چه آمار کاري می تواند ارایه دهد؟» 

محمدي در ادامه تعریف می کند: «این مدیر در همان جلسه به من و آقاي داد پیشنهاد کرد: «من به شما پیشنهاد می کنم مدال

 
افتخار سالن سازي که گردن وزارت ارشاد است را از گردن وزارت ارشاد در بیاورید و این مدال افتخار را به گردن شهرداري بیندازید. 

من به شما قول می دهم با این واگذاري تعداد زیادي سالن سینما در کشور ساخته می شود» ما حرف این مدیرعامل را گوش کردیم

 
و همان زمان با شهرداري توافق کردیم و کل امتیازات ساخت و ساز سالن سینما را از وزارت ارشاد به شهرداري واگذار کردیم. 

از آن به بعد بود که ساخت سالن هاي سینما در کشور شروع شد و سینما آزادي، راگا، زندگی و... ساخته شد و دقیقا همان زمان
شهرداري نزدیک به پنجاه سالن سینما در کشور ساخت. با این صحبت ها می خواهم بگویم ما درد سینما داشتیم از این امتیاز

 
گذشتیم اما الان دیگر شرایط تغییر کرده است.» 

 
به مسوولان هشدار داده بودم 

محمدي با بیان اینکه خیلی پیش تر از این صحبت ها، بحث تعطیلی و تغییر کاربري بسیاري از سینماها در تهران و شهرستان ها را با
مسوولان سینمایی در میان گذاشته بودم و به آنها گفتم بیم این می رود که بسیاري از سینماها در شهرستان ها و خصوصا سینماهاي
یک سالنه در معرض تعطیلی قرار بگیرند و بازگشت مجددي براي بازگشایی آنها وجود نداشته باشد ولو این بیماري برطرف شود
توضیح می دهد که وقتی ناوگان سینمایی کشورمان (که هیچ تناسبی با سرانه جمعیت درایران و ارقام سینماهاي جهان ندارد) از این
هم کوچک تر شود آن هم در شرایطی که تورم فزاینده و کاهش ارزش پول ملی، قیمت تولید در سینما را با افزایش همراه می کند
(حداقل با 50درصد افزایش قیمت در سال 99 مواجه بودیم) وقتی میل به سینما رفتن کم شود درآمدزایی از سینما پایین می آید و...
دیگر طبیعی است که تولید در سینما کم و کمتر می شود. البته به باور این تهیه کننده سینما، تعطیلی یا تغییر کاربري سینما با

 
تغییر بافت شهر ناگزیر اتفاق می افتد و ما باید این واقعیت را بپذیریم. 

او می گوید: «بخش قابل توجه از سالن هاي سینما در محدوده طرح ترافیک قرار دارد حالا سوال این است محدوده طرح ترافیک براي
شهر تهران لازم و ضروري است ؟ پاسخ قطعا بله است در غیر این صورت آلودگی هوا، حجم بالاي ماشین و دود و... در تهران بیداد

 
می کند. 

شما درنظر بگیرید این محدوده طرح ترافیک در همه شهرهاي دنیا وجود دارد اما آن کشورها تعریف مشخصی از محدوده هاي طرح
ترافیک دارند. یعنی اگر اعلام می کنند در منطقه آ یک شهر حمل و نقل ماشین نباید صورت بگیرد براي مردم آن منطقه ایستگاه



 
مترو یا دوچرخه هاي مجانی و... تعریف می کنند. 

آن فضا را به محیط گردشگري تبدیل کردند. فضاي سبز و کافه ها و استراحتگاه و بیست سالن سینما در این محدوده می سازند اما
ماهیت شهر تهران از نظر شهرسازي و معماري این گونه نیست و در آینده نزدیک هم تغییر نمی کند.» مدیرعامل سابق خانه سینما
در بخش دیگري از صحبت خود به نکته عجیبی اشاره می کند: «من می دانم قرار بود از محله عودلاجان تا تالار وحدت به منطقه
پیاده روي تبدیل شود و ماشین در این قسمت عبور و مرور نداشته باشد اما پرسش این است که چه کسی قرار است این طرح را اجرا

 
کند؟ 

می دانم دو شوراي قبل شهر تهران می خواستند این طرح را اجرا کنند ولی نکردند. شما درنظر بگیرید نتوانستند فاصله تئاتر شهر تا
تالار وحدت را به منطقه پیاده روي و گردشگري فرهنگی تبدیل کنند. دو تالار مهم تئاتري آنجاست قرار بود در آن منطقه خانه ها را

 
بخرند، بازار کتاب و سالن سینما راه بیندازند و خیابان را سنگ بگذارند ولی نکردند. چه می شود گفت؟» 

او در ادامه بحث درباره چرایی تعطیلی هاي سالن هاي سینما به این نکته اشاره می کند: «به این نکته توجه کنیم که این اتفاق در
دنیا با گسترش تکنولوژي و دیجیتال روي داده است. در حال حاضر هم پلتفرم هاي نتفلیکس و آمازون و... همین بحث را دارند، پیش
تر بخشی از بدنه سینما در مقابل این تکنولوژي مقاومت می کردند اما در نهایت با آن کنار آمدند. اسپیلبرگ الان براي نتفلیکس فیلم

 
می سازد در حالی که او پیش تر تاکید داشت که فقط سینما و فقط براي پرده عریض سالن سینما فیلم می سازد.» 

نظر شخصی منوچهر محمدي این است که در آینده سینما باقی می ماند ولی به عنوان یک کالاي لوکس توسط مخاطبان استفاده می

 
شود. از نظر او آینده سینما شبیه اتفاقی است که در قرن هجدم براي تئاتر در جهان روي داد. 

او می گوید: «در سینما هم فیلم هاي بیگ پروداکشن با داستان هاي عجیب و غریب که فقط روي پرده سالن ها نمایش داده می

 
شود ساخته می شود و با بلیت هاي گران قیمت به مخاطب عرضه می شود. 

یعنی اگر معدل بلیت در امریکا ده دلار است در ادامه به سی دلار می رسد ولی از ساخت 1000 فیلم در سال به چهارصد فیلم در
امریکا می رسد ولی در ازاي چنین تحولی سیستم نمایش خانگی قوت می گیرد در نتیجه در آینده اي نزدیک چنین روشی در
سینماي ایران هم پیاده می شود از این جهت تماشاي فیلم هاي ارزان قیمت روي پرده عریض سینما آن هم براي فیلم هاي ساده

 
تصور سختی است مگر فیلم هاي تجربی هنري که گروه اندکی از جامعه و علاقه مندان به آرت طالب آن باشند.» 

 
رویاهاي مان را که نمی توانند نابود کنند 

اما پرویز نوري کارگردان، نویسنده، منتقد و مترجم نگاهی دیگر به سرنوشت تلخ سینماهاي قدیمی دارد. او می گوید: «سینماهاي
قدیم یکی یکی رفتند؛ «رکس»، «متروپل»، «کریستال»، «رادیوسیتی»، «پارامونت» و... دیگر نه آن سینماهاي قدیمی وجود دارند و
نه آن فیلم هاي خاطره انگیز. به سادگی با تخریب و تعطیلی آن سینماها و شنیدیم تخت جمشید محبوب دیروز (یا عصر جدید

 
امروز) می خواهند رویاهاي گذشته ما را نابود کنند. 

او می گوید: «آن قدیم ها، سینما حکم معبد آرزوهاي ما را داشت. «رکس» در لاله زار «سینما پارادیزو»ي ما بود. دیدن آن فیلم هاي
قدیمی همراه بود با حس و حال آن دوره سنی با آن پاکی نگاه و طراوت جان و تن با فراغت و شادبینی، روشن بینی رنگین بینی با
حس دوستداري آن روزها و فیلم هایی ساده و بی پیرایه که آن قدر درست و قشنگ و بجا امتداد خیال و خواست و خواب ما بود از

 
پس کوچه هاي خاکستري به راهروي سینما و به روي آن پرده هاي رنگین...» 



این منتقد قدیمی در ادامه صحبتش به این نکته اشاره می کند که خاطره هاي گذشته را کسی یا چیزي نمی تواند خراب کند حتی
اگر خود سینما را هم نابود کنند: «سینما متروپل مبدل به تلی از خاك و آجر و سنگ شده اما هنوز می توان خاطره دل انگیز فیلم

 
«گیلدا» را حس کرد. 

سینما کریستال به شکل انباري از فضولات در آمده ولی تصویر ابدي فیلم «از اینجا تا ابدیت» به روي پرده نقره اي اش حک شده
است و چگونه می شود رادیو سیتی نازنین را با آن آثار درخشان و ماندگار به فراموشی سپرد؟ ما عمري را در تاریکی هاي آن سینماها

 
گذراندیم تا توانستیم به روشنایی هاي زندگی دست پیدا کنیم. رویاها را نمی توان هرگز نابود کرد.» 

 
حق سینماهاي قدیمی تعطیلی نیست 

رضا سعیدي پور که سال ها مدیریت سینما آزادي را برعهده داشته، معتقد است که در جریان گسترش زندگی مدرنیته ذایقه مردم
هم تغییر کرده و در حال حاضر اقبال تماشاگران به پردیس هاي سینمایی با کیفیت است. او می گوید: «در گذشته دور مردم در
سینماهاي سنتی فیلم می دیدند اما از وقتی پردیس هاي سینمایی راه اندازي شده با صندلی ها و سیستم نمایشی کارآمد و با کیفیت

 
طبیعی است که مخاطب براي تماشاي فیلم جذب این سالن ها می شود.» 

او می گوید: «نکته مهمی که باید به آن توجه کرد به روز کردن سالن هاي سینمایی قدیمی توجیه اقتصادي ندارد براي اینکه ظرفیت
سالن هاي سینماهاي قدیمی نزدیک به 1200 نفر است، شما در نظر بگیرید آیا براي فیلمی 1200 نفر در یک سالن جمع می شوند؟
جز تعداد معدودي فیلم باقی فیلم ها تماشاگري ندارند بعضی وقت ها فقط صندلی هاي عقب در سینماها پر می شد و در مواردي هم
شاید پنج یا شش بلیت براي فیلمی فروخته می شد تا چراغ سینما روشن بماند مضاف بر این نگهداري سیستم هاي گرمایشی سالن
هاي قدیمی هزینه هاي زیادي را بر دوش صاحبان سالن قرار می دهد. او می گوید: «شکل و شمایل سینماها در پردیس سینماي با
دو، سه سالن و تعداد صندلی هاي مناسب چند فیلم را در کنار هم نمایش می دهند در حالی که ترکیب سینماها ي قدیمی فقط

 
دربرگیرنده یک سالن بود.» 

رییس سابق پردیس ایران مال با بیان اینکه در دوره اي سینما عصر جدید با رونق بسیار بالایی همراه بود به طوري که مردم براي
تماشاي فیلم ها صف می بستند و دو ساعت سرپا منتظر می ماندند تا فیلم بعدي شروع شود، یادآور می شود که سال هاست در این

 
سینما از شلوغی ها و ازدحام جمعیت خبري نیست. 

به عقیده سعیدي پور محدوده طرح ترافیک هم بر مشکلات سینماهاي قدیم اضافه کرده براي اینکه مردم با ماشین نمی توانند به
محدوده این سینماها وارد شوند. او می گوید: «سینما قدس در حال حاضر دور میدان ولیعصر قرار دارد. آیا کسی می تواند با خودروي
شخصی دور این میدان توقف کند. این سینما اصلا پارکینگ ندارد. همه این نکات دست به دست هم می دهد که اقتصاد سالن سینما

 
دچار آسیب شود. 

پیشنهاد مدیرعامل پردیس سینمایی زندگی و مگامال این است که اگرچه سازمان سینمایی بودجه رسیدگی به سالن هاي سینما را
ندارد اما دولت می تواند تعدادي از سینماهاي قدیمی ارزشمند که مردم با آنها خاطرات زیادي دارند به موزه سینما تبدیل کند تا
براي نسل هاي آینده باقی بماند: «به نظر من حیف است و حق سینما قدس یا عصر جدید نیست که با قدمت و پیشینه بالا تعطیل

 
شوند یا تغییر کاربري دهند.» 

 
تصویري هویتمند به شهرها بدهیم 



جواد طوسی از منتقدان شناخته شده معتقد است تعطیلی و تغییر کاربري سینما «عصر جدید» داغ دل خیلی از عشق فیلمی ها که

 
از این سینما خاطره ها دارند را تازه کرد. قدمت این سینما با نام اولیه «تخت جمشید» به 78 سال می رسد. 

زمان کمی نیست، یک عمر است که چندین نسل را شامل می شود. خودم شاهد بودم که زنده یاد هوشنگ کاوه یکی از صاحبان قبلی
این سینما با چه عشق و علاقه اي؛ به ویژه در دوران برگزاري جشنواره فیلم فجر، اعِمال مدیریت می کرد و به مشتري هایش سرویس
فرهنگی می داد. چقدر با او در آن اتاق کوچک تهِ سالن انتظار در مورد سینما و دوبله فیلم هاي خارجی و ایرانی که براي نمایش در

 
سینمایش مناسب میگی صحبت و بحث کردیم. 

از مرحوم صابر رهبر صاحب سینما کریستال لاله زار نه در هیچ یک از همکاران شان این شور زایدالوصف و تلاش براي ایجاد یک
پاتوق مناسب را ندیدم. حالا به همین سادگی قرار است همه آن خاطره ها در یکی دیگر از سینماهاي تهران دفن و چراغش خاموش
شود. در کنار احداث پردیس هاي سینمایی در مناطق مختلف تهران و دیگر شهرهاي کشور، راه اندازي و احیاي درست و فکر شده
شماري از سینما هاي معتبر قدیمی نیز باید دستور کار مدیران سیاستگذاران فرهنگی و صاحبان سرمایه و اعضاي شوراي شهر قرار

 
گیرد. 

به جاي آنکه به شکلی منفعلانه و ناکارآمد بگوییم فرضا بافت جغرافیایی مناطقی چون لاله زار، اسلامبول، جمهوري، خیابان طالقانی و
بخشی از خیابان ولیعصر و شماري از میادین پرتردد دیگر جواب نمی دهد و با تخته شدن یک به یک سینماهاي این اماکن کنار
بیاییم و اصلا به فکر بازسازي شان نیفتیم؟ بهتر است با هوشمندي و زمانه شناسی و دغدغه هاي زیربنایی فرهنگی و رعایت اصول

 
کارآمد اقتصادي تصویري هویت مند به شهرها بدهیم و در نسل ها و طبقات مطرح اجتماعی انگیزه ایجاد کنیم. 

قدر مسلم یکی از نکات اصلی در پیشبرد این هدف، فراهم ساختن خوراك مناسب براي عرضه و نمایش در این مکان ها و ارایه

 
سرویس دهی صحیح با درنظر گرفتن همه تمهیدات براي ایجاد استرس کمتر و آرامش بیشتر در ذهن و وجود تماشاگر است. 

 
این همه شیون و زاري را نمی فهمم 

اما تعطیلی سینما عصر جدید و تغییر کاربري سینما بلوار در فضاي مجازي بازتاب گسترده اي داشت و کاربران نسبت به تخریب
خاطره جمعی مشترك نگرانی هاي زیادي ابراز کرده بودند، امیر حسین علم الهدي کارشناس سینما در همین راستا نوشت: «سینما
عصر جدید از زمانی تعطیل شد که مالک خلاق آن زنده یاد هوشنگ کاوه سینما را به شریک خود واگذار کرد، سینما سازه معماري
خاص نیست تا در ذهن بماند بلکه بستگی به مالک یا مدیر آن دارد تا با برنامه ریزي درست خود شرایطی را فراهم آورد تا مخاطب
ساعات به یادماندنی را در سینما سپري کند، سینما در عصرجدید بدون رعایت استانداردهاي صدا و تصویر و مبلمان راحت و امکانات
رفاهی و پارکینگ، دیگر سینما نیست فقط یک خاطره است، این همه شیون و زاري را در تعطیلی این سینما نمی فهمم به دلایل
فوق و البته عصرجدید نیازمند سینماهاي نسل جدید است و نه سینماهاي نسل قدیم که براي آرامش مخاطب نه سالن را بازسازي
می کنند و نه برنامه خاص سینمایی را اجرا می کنند، سینما عصر جدید تهران سینماي عصر قدیم تهران بود و نه سینماي عصر
جدید تهران، پس اگر دوست دارید در تهران قدیم زندگی کنیم حداقل در 10 سال گذشته فیلم هاي سینمایی را آنجا می دیدیم و به
جاي نوستالژي بازي هاي این روزگار از مالکان جدید آن درخواست می کردیم دستی به سر و صورت این عصرجدید غبار گرفته
بکشند، سینماي عصر جدید همین پردیس هاي سینمایی هستند چه خوش مان بیاید و چه بدمان بیاید، سیر خزنده اي که
سینماهاي لاله زار را در دهه هفتاد تعطیل کرد الان به سراغ سینماهاي ولیعصر آمده است یا باید این سینماها را مدرن کرد با همان

 
سازه قدیمی یا باید کوبید و ساخت شان با سینماهاي جدید یا باید تعطیل شوند. هیچ راه دیگري نیست... 

منبع: روزنامه اعتماد





عرصه برفعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است

منبع: قلمناشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه اقتصادي: رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد،
سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه

فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر ...

عرصه برفعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است گروه اقتصادي: رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از
سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر

از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده

 
گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند.به گزارش ایلنا، (...) 

گروه اقتصادي: رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي
ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه فساد در کشور کمک
کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند.به گزارش ایلنا، مسعود
خوانساري در پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: بیش از 137 سال از تاسیس اتاق بازرگانی
تهران می گذرد. حضور موثر در انقلاب مشروطیت، کمک به کشور در قحطی، حضور فعال در جبهه هاي جنگی و حضور فعال در
اقدامات در جهت عبور از کرونا بخشی از فعالیت هاي مهم اتاق بازرگانی بوده است. علاوه بر این، ساخت اولین راه آهن، ساخت صنعت
برق، اتومبیل هاي سبک و سنگین، لوازم خانگی، لوازم بهداشتی، تاسیس مدرسه، مسجد و بیمارستان در دورافتاده ترین بخش هاي

 
کشور بخش دیگري از فعالیت اتاق بازرگانی بوده است. 

وي ادامه داد: هر میزان که کارآفرینان آن سوي آب در ذهن مردم تبدیل به ستاره شده اند، کارآفرینان داخلی مورد بی توجهی قرار
گرفتند. بخشی خصوصی به قدر فعالیت هاي خود مورد توجه قرار نگرفته است. در 20 سال اخیر این وضعیت با افزایش درآمدهاي
نفتی اوج گرفته و عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است. در شرایط تحریم، بخش خصوصی به کسب و کار و معیشت
مردم که اولویت امروز ما است کمک می کند. در این دوران پرآشوب بخش خصوصی ایستاده و اجازه افزایش بیکاري را نمی
دهد.رئیس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: در حالی که افرادي با فروش ارزهاي دریافتی در آن سوي آبها ویلا و خانه خریده اند،
بخش خصوصی در داخل کشور ایستاده و به فعالیت خود ادامه می دهد. در میان لیست هایی که از فاسدین اقتصادي منتشر می شود
نام فعالین متعهد کشور دیده نمی شود اما متاسفانه در پس ادبیات پوپولیستی همه را در یک صف قرار می دهند و تر و خشک را با

 
هم می سوزانند. 

خوانساري تاکید کرد: فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت،
واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق
گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند. رسالت ما این است که تصویر واقعی کارآفرینان و بخش
خصوصی کشور را نشان بدهیم.وي با انتقاد از برخی موضع گیري هاي سیاسی منفعت طلبانه گفت: زمان سیاست گذاري منفعت
طلبانه و اینکه براي مدت کوتاه انتخاباتی، همه و نظام را تخریب کنیم، نیست. فعالین اقتصادي امروز را باید از فعال ترین تجار تاریخ



ایران دید. وضعیت دو دهه اخیر خلاصه اي از همه ناراستی هاي تاریخ تجارت در ایران است با این وجود کارآفرینی در کشور ادامه
دارد. از غرب تا شرق هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت معناداري نرسیده است.رئیس اتاق بازرگانی تهران
افزود: راه اندازي بیمارستان کارآفرینان، مدرسه کارآفرینی یا فعالیت هاي فرهنگی مانند چاپ و پخش کتاب هاي فاخر اقتصادي
صورت گرفته تا الگوهاي واقعی و بومی را در اختیار نسل جوان قرار دهد. بخش خصوصی بالنده و سرافراز کشور می تواند در فراز

اقتصاد کشور براي توسعه قرار گیرد؛ این مهم با اعتماد عمومی به اقتصاد جامعه صورت خواهد گرفت.



کانون مسجدي که براي بانوان سرپرست خانوار اشتغال زایی می کند

منبع: شبستانشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/12/12

کانون فرهنگی هنري فاطمیه از بدو آغاز به کار تاکنون علاوه بر برگزاري دوره هاي آموزش قرآن کریم، احکام و سبک زندگی
اسلامی، دغدغه اشتغال بانوان بی بضاعت سرپرست خانوار را داشته و اشتغال و کارآفرینی این بانوان را در اولویت فعالیت هاي

خود قرار داده است.

 کانون فرهنگی هنري فاطمیه از بدو آغاز به کار تاکنون
علاوه بر برگزاري دوره هاي آموزش قرآن کریم، احکام و
سبک زندگی اسلامی، دغدغه اشتغال بانوان بی بضاعت
سرپرست خانوار را داشته و اشتغال و کارآفرینی این بانوان

 
را در اولویت فعالیت هاي خود قرار داده است. 

خبرگزاري شبستان - جنوب کرمان: مساجد از صدر اسلام
تاکنون پایگاهی براي انجام فعالیت هایی همچون امور

عبادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی بوده و همین امر موجب شد تا این اماکن مقدس از جایگاه ویژه اي در بین مسلمانان برخوردار

 
شوند. 

در جریان پیروزي انقلاب اسلامی، کارکرد سیاسی مسجد نمود پیشتري پیدا کرد، بسیاري از اعلامیه هاي امام خمینی (ره) در این
مکان دست به دست شده و جلسات مخفیانه انقلابیون نیز به دور از چشم نیروهاي رژیم شاهنشاهی و ساواك در مساجد برگزار می

 
شد. 

بانگ عدالت خواهی مردم انقلابی همراه با شعار هاي ضد طاغوتی از مساجد بلند شده و سپس به شکل تجمع و راهپیمایی به کف

 
خیابان ها آمد. 

پس از پیروزي انقلاب اسلامی و در جریان جنگ تحمیلی کارکردهاي آموزشی و اجتماعی مساجد احیاء شد و در همین راستا نام
نویسی، آموزش نظامی و اعزام رزمندگان به جبهه بر عهده مساجد بود و علاوه بر این نیز مساجد پایگاهی براي جمع آوري و ارسال

 
کمک هاي مردمی به جبهه ها بودند. 

بسیاري از بانوان در مساجد کارهاي پشتیبانی همچون دوخت و دوز لباس براي رزمندگان و بسته بندي کمک هاي مردمی را بر عهده

 
داشتند. 

پس از جنگ تحمیلی نیز کانون هاي فرهنگی هنري در مساجد راه اندازي شده تا کارکردهاي مسجد تراز اسلامی را احیاء کرده و
زمینه جذب نوجوانان و جوانان را به مساجد فراهم کنند. 



در جنوب کرمان نیز قریب 500 کانون فرهنگی هنري وجود دارد و بیش از 90 درصد آنها کانون هایی هستند که در مناطق روستایی

 
قرار دارند، این کانون هاي فرهنگی هنري ذیل ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد جنوب کرمان فعالیت دارند. 

یکی از کانون هاي جنوب کرمان، کانون فرهنگی هنري فاطمیه است که از بدو آغاز به کار تاکنون علاوه بر برگزاري دوره هاي آموزش
قرآن کریم، احکام و سبک زندگی اسلامی، دغدغه اشتغال بانوان بی بضاعت سرپرست خانوار را داشته و بر همین اساس اشتغال و

 
کارآفرینی این بانوان را در اولویت فعالیت هاي خود قرار داده است. 

بنابر این گزارش خبرگزاري شبستان با مدیر کانون فرهنگی هنري فاطمیه در خصوص فعالیت هاي این کانون فرهنگی هنري در

 
زمینه کارآفرینی، گفت و گو کرد. 

«فهیمه برخان» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از جنوب کرمان، گفت: کانون فرهنگی هنري فاطمیه از سال 1390

 
فعالیت هاي خود را در حوزه کارآفرینی و اشتغال بانوان آغاز کرد. 

مدیر کانون فرهنگی هنري فاطمیه کهنوج با اشاره به انگیزه کانون از این فعالیت ها، بیان کرد: تعدادي از بانوانی که در برنامه هاي
قرآنی این کانون فرهنگی هنري شرکت می کردند از بانوان بی بضاعت سرپرست خانوار بوده که دچار مشکلات اقتصادي بودند

 
بنابراین تصمیم گرفتیم براي کمک به آنها گام برداریم. 

وي اضافه کرد: پس در اولین اقدام دوره هاي آموزش هنرهاي دستی را براي این بانوان برگزار کردیم تا بانوان سرپرست خانوار از

 
طریق مهارت آموزي بتوانند براي خود کسب و کار خانگی راه اندازي کنند. 

برخان ابراز کرد: این دوره هاي مهارت آموزي شامل آموزش تابلو فرش هاي ابریشمی و کار بر روي لباس هاي سنتی و بومی منطقه

 
بود. 

مدیر کانون فرهنگی هنري فاطمیه کهنوج ادامه داد: از آنجایی که بانوان و دختران جوان این شهرستان تمایل زیادي به پوشیدن
لباس هاي سنتی و محلی منطقه دارند بنابراین تصمیم گرفتیم آموزش کارهاي تزئینی مطابق سلیقه گروه هاي سنی مختلف را بر

 
روي شال، چادر، لباس هاي مجلسی ارائه دهیم. 

وي با بیان این مطلب که تاکنون بیش از 50 هنرآموز در این دوره ها آموزش دیده اند، اظهار کرد: البته در کنار آموزش به بانوان
سرپرست خانوار، تعداد دیگري از بانوان نیز بسته به علاقه خود در این دوره هاي آموزشی شرکت کرده و به آنها مهارت هاي لازم

 
آموزش داده شده است. 

برخان یادآور شد: تا قبل از شیوع کرونا دوره هاي آموزش هنرهاي دستی به صورت روزانه برگزار می شد اما اکنون هفته اي 2 روز با

 
رعایت کامل نکات بهداشتی و فاصله اجتماعی برگزار می شود. 

مدیر کانون فرهنگی هنري فاطمیه کهنوج خاطرنشان کرد: در دومین اقدام پس از ارائه آموزش به بانوان سرپرست خانوار، صندوق
قرض الحسنه با بیش از 30 عضو راه اندازي شد و از طریق این صندوق وام هاي بلند مدت بدون سود به آنها پرداخت شد تا پس از آن

 
که کسب و کار آنها رونق گرفت اقساط آن را به صورت ماهانه به صندوق پرداخت کنند. 



وي ابراز کرد: در کنار برگزاري دوره هاي آموزش هنرهاي دستی به بانوان براي کودکان بالاي 7 سال نیز آموزش کار با نمد برگزار می

 
شود. 

 
برخان در خاتمه عنوان کرد: امیدواریم خداوند توفیق دهد تا همواره براي گره گشایی از مشکلات افراد بی بضاعت گام برداریم. 

گفتنی است؛ شهرستان کهنوج در جنوب کرمان داراي 80 کانون فرهنگی هنري است و کانون فرهنگی هنري فاطمیه این شهرستان
یکی از کانون هاي فعال و شاخص است که علاوه بر کمک به اشتغال و کارآفرینی بانوان سرپرست خانوار، با راه اندازي صندوق خیریه

 
تعدادي از کودکان نیازمند را تحت حمایت خود قرار داده و به صورت ماهانه مبالغی را به حساب آنها واریز می کند. 

این کانون فرهنگی هنري توانسته با انجام برنامه هاي متنوع نه تنها زمینه جذب اهالی محله مسجد را فراهم کند بلکه بانوانی از سایر
محلات همجوار مسجد در این برنامه ها حضور می یابند.



آمادگی صندوق کارآفرینی امید براي تأمین منابع احیا بناهاي تاریخی استان

گلستان با کاربري گردشگري

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/12/12

آمادگی صندوق کارآفرینی امید براي تأمین منابع احیا بناهاي تاریخی استان گلستان با کاربري گردشگري مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید کشور در استان گلستان با اشاره به ظرفیت بسیار خوب بافت هاي تاریخی استان گلستان براي ایجاد ظرفیت

هاي گردشگري، از آمادگی صندوق کارآفرینی امید براي همکاري لازم در راستاي ...

آمادگی صندوق کارآفرینی امید براي تأمین منابع احیا
بناهاي تاریخی استان گلستان با کاربري گردشگریمدیرعامل
صندوق کارآفرینی امید کشور در استان گلستان با اشاره به
ظرفیت بسیار خوب بافت هاي تاریخی استان گلستان براي
ایجاد ظرفیت هاي گردشگري، از آمادگی صندوق کارآفرینی
امید براي همکاري لازم در راستاي تأمین منابع پروژه هاي

 
گردشگري در بناهاي تاریخی استان خبر داد. 

به گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی و امورفرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، اصغر
نوراالله زاده روز شنبه 9 اسفندماه 99 در جلسه با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گلستان در راستاي
همکاري هاي فی مابین درزمینه اجرا و اتمام پروژه هاي سرمایه گذاري بخش میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در این
استان، اظهار داشت: «ظرفیت بسیار خوبی در بافت تاریخی گرگان و بافت تاریخی گمیشان براي ایجاد ظرفیت هاي گردشگري وجود

 
دارد.» 

 
توسعه گردشگري استان گلستان و ایجاد اشتغال و سرگرمی و تفریح براي مردم 

وي بیان کرد: «همکاري لازم را با اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گلستان در راستاي ایجاد پروژه هاي
گردشگري در بافت هاي تاریخی استان خواهیم داشت و امیدواریم این ظرفیت خوب در خدمت توسعه گردشگري استان و ایجاد

 
اشتغال و سرگرمی و تفریح براي مردم قرار گیرد.» 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور تاکید کرد: «از ردیف هاي اعتباري صندوق کارآفرینی امید و همچنین ظرفیت تفاهم نامه
هاي منعقدشده با وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی براي اتمام پروژه هاي گردشگري در دست اقدام و آغاز پروژه

 
هاي گردشگري و صنایع دستی جدید در استان بهره خواهیم برد.» 

نوراالله زاده گفت: «اقدامات بسیار خوبی در بحث ساماندهی پروژه هاي میراثی با کاربري گردشگري صورت گرفته است که جاي

 
قدردانی و تشکر دارد.» 



 
تسریع روند مرمت و بهره برداري از چند پروژه موفق 

در ادامه این جلسه احمد تجري مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گلستان خاطرنشان کرد: «ورود صندوق
کارآفرینی امید و ارائه تسهیلات کم بهره و تسریع روند مرمت و بهره برداري از چند پروژه موفق، براي مالکین و سرمایه گذاران

 
بناهاي تاریخی بافت هاي تاریخی ایجاد انگیزه و رغبت کرده است.» 

وي بیان کرد: «هم اکنون در شهر تاریخی استرآباد (گرگان) 11 بناي تاریخی به منظور ارائه خدمات با کاربري هاي گردشگري و

 
صنایع دستی در حال مرمت و احیا است.» 

 
استقبال گردشگران از اقامتگاه هاي بوم گردي در استان گلستان 

تجري یادآور شد: «گلستان با برخورداري از اقلیم هاي گوناگون، ظرفیت هاي گردشگري و روستایی متنوع درزمینه سازه، پوشش،

 
غذا، فرهنگ و .. داراست که این عامل موجب شده است اقامتگاه هاي بوم گردي در این استان مورد استقبال گردشگران قرار گیرند.» 

وي گفت: «در این استان 920 روستا و 130 بوم گردي فعال وجود دارد که نشان از ظرفیت بالاي گلستان درزمینه ایجاد این نوع از

 
اقامتگاه است.» 

 
ایجاد چرخه خدمات گردشگري در استان گلستان 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان اعلام کرد: «از صندوق کارآفرینی امید تقاضاي ادامه همکاري در تأمین
منابع پروژه هاي در دست اقدام، واگذاري پروژه ها به بخش خصوصی و بهره برداري از پروژه هاي پیش رو را داریم تا بتوان از باقی

 
ظرفیت هاي این استان و ایجاد چرخه خدمات گردشگري بهره لازم را ببریم.» 

جلسه اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور، احمد تجري مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
استان گلستان و حسین پهلوري مدیرعامل صندوق کارآفرینی استان در راستاي همکاري هاي فی مابین درزمینه اجرا و اتمام پروژه

 
هاي سرمایه گذاري بخش میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی برگزار شد. 

 
منبع : اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان 

مطالب دیگر در حوزه میراث فرهنگی ها را در توریسم پرس دنبال کنید



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: درحالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. نوشته مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند اولین

بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

رئیس اتاق تهران گفت: درحالی که کارآفرینان دغدغه مند
تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به

 
خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. 

به گزارش درآمد نیوز، مسعود خوانساري امروز در
«پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین
الضرب» اظهار داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در

کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در ایران دارد، اما به

 
همان نسبت مورد احترام نبوده است و گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکثیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکثیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 



خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



خانه داري 63 درصد زنان لرستان

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/12/12

 
خانه داري 63 درصد زنان لرستان 

ایسنا/ مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان با
اشاره به این که 63 درصد جمعیت زنان استان خانه دار
هستند، گفت: با همکاري دستگاه هاي اجرایی مانند جهاد
دانشگاهی، کمیته امداد، بهزیستی و فنی و حرفه اي
توانستیم از سال 98 تاکنون 20 هزار زن را آموزش مهارتی

 
بدهیم. 

ناهید پرویزپور، مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان اظهار کرد: از جمعیت یک میلیون و 760 هزار نفري لرستان 870

 
هزار نفر معادل 49.3 درصد جمعیت استان را زنان تشکیل می دهند. 

وي ادامه داد: از جمعیت زنان ما 65 درصد شهري و 35 درصد روستایی هستند که طبق آخرین سرشماري در سال 95، بیشترین

 
ترکیب سنی 25 تا 29 سال است. 

پرویزپور عنوان کرد: یکی از اهداف و رویکردهاي دفتر امور بانوان و خانواده استانداري لرستان بحث افزایش مشارکت هاي سیاسی،

 
اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی زنان و در بعُد دیگر بحث تحکیم بنیان خانواده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان عنوان کرد: یکی از اهداف مهم ما در حوزه افزایش مشارکت ها، در بعُد اقتصادي
است، چراکه در کنار فعالیت هاي سیاسی، اجتماعی و فرهنگی زنان زیاد به حوزه اقتصادي پرداخته نشده است که دلایل متفاوتی

 
دارد و بخشی از آن به نظام اقتصادي کشور و بخشی دیگر نیز به ویژگی هاي ساختاري و شخصیتی زنان برمی گردد. 

وي با اشاره به این که بعد از روي کار آمدن دولت تدبیر و امید یکی از اهداف و شعارهایی که در حوزه زنان داده شد، بحث مشارکت
هاي اقتصادي این قشر و ورود زنان به مسئله کار و کارآفرینی بود، تصریح کرد: از یک نگاه خود زنان بودند و از نگاه دیگر بعُد خانوار
مدنظر دولت بود که اگر زنان بتوانند کارآفرینی داشته و در حوزه اقتصادي مشغول فعالیت شوند می توانند کمک معیشتی براي

 
خانواده باشند و سبد اقتصادي خانوار را ارتقاء ببخشند. 

پرویزپور ادامه داد: برنامه هاي متنوعی براي این کار اجرا و طرح هاي مختلفی از سوي معاون زنان ریاست جمهوري انجام شده و هم
ما خودمان در استان با کمک دستگاه هاي اجرایی برنامه هایی را در حوزه مهارت هاي شغلی، مهارت افزایی و کارآفرینی به زنان هم

 
استانی اجرا کردیم. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان با اشاره به این که نا تقریباً به صورت ویژه از سال 97 وارد حوزه بنیاد کارآفرینی زنان
شدیم و همکاري هاي خود را به صورت ویژه شروع کردیم، عنوان کرد: در مرحله اول زنان جویاي کار، استعدادها و ظرفیت هایی که

 
زنان استان ما داشتند را شناسایی کرده و وارد فاز کارآفرینی براي زنان شدیم. 

وي با اشاره به این که ما در حوزه بانوان ظرفیت هاي خوبی در استان داریم، ادامه داد: با وجود تمام مشکلات 708 تعاونی زنان، 23
شرکت دانش بنیان و صنعتی با مدیریت بانوان، 145 صندوق اعتباري خُرد زنان روستایی با سرمایه اي بالغ بر یک میلیارد و 850

میلیون تومان داریم که کارها و فعالیت هاي اقتصادي انجام می دهند. 



پرویزپور تأکید کرد: در حال حاضر 63 هزار 285 نفر از زنان هم استانی ما در حوزه هاي اقتصادي در بخش هاي کشاورزي، صنعت و
خدمات مشغول فعالیت هستند و در حوزه اداري 25 هزار زن شاغل و مستخدم دولت داریم که مشغول خدمت هستند و 41 درصد از

 
جامعه شاغلین استان را تشکیل می دهند. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري لرستان ادامه داد: ما سعی کردیم تسهیلات، امکانات و خدمات که دولت، مؤسسات
خصوصی و خیریه درصدد اجرا بودند را به نحو احسنت به بانوان اطلاع رسانی کنیم، از طریق فرمانداري ها، بخشداري ها و دهیاران

 
زن و از طریق جامعه هدف خودمان اطلاعات را به بانوان برسانیم. 

وي ادامه داد: تاکنون در بحث پرداخت تسهیلات در خود دفتر زنان و خانواده استانداري توانستیم مبلغ هفت میلیارد و 200 میلیون
تومان وام را به کسانی که در حوزه کارآفرینی و اشتغال زایی هستند یا زنان سرپرست خانواري که از طرح هاي آموزشی ما استفاده

 
کردند پرداخت کینم. 

پرویزپور افزود: در کنار آن با همکاري دستگاه هاي اجرایی مانند کمیته امداد، بهزیستی، فنی و حرفه اي و جهاد دانشگاهی که حوزه
آموزش زنان بخشی از فعالیت هاي آن هاست، توانستیم از سال 98 تاکنون 20 هزار زن را آموزش مهارتی بدهیم که در کنار آن

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانوده استانداري لرستان با اشاره به این که 63 درصد زنان ما خانه دار هستند، تصریح کرد: رویکرد ما توسعه
مشاغل خانگی است و معتقد هستیم اگر همه زنان را وارد مشاغل کنیم و در کنار فرزندان و در خانه شغل داشته باشد، می توانند

 
کمک معیشتی براي خانواده و عامل رونق اقتصادي جامعه باشند. 

وي افزود: 400 نوع شغل خانگی در کشور شناسایی شده که از این تعداد 130 شغل احصاء شده که می توانیم آن ها را با توجه به
استعدادها و ظرفیت هاي زنان در استان اجرا کنیم که بتوانیم در افزایش نرخ مشارکت اقتصادي و کارآفرینی زنان نقش مؤثري داشته

 
باشیم. 

 
آخرین خبر لرستان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/lorestan_todayy



زنان و ارزش آفرینی پایدار در هنرهاي سنتی و صنایع دستی

منبع: ایرناشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/12/12

تهران- ایرنا- عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی کشور نقش و جایگاه زنان در ارزش آفرینی
پایدار در این حوزه را مهم ارزیابی کرد و گفت: زنان اثرگذارترین افراد جامعه در انتقال ارزش هاي میان نسلی هستند و می

توانند بنیان انسجام اجتماعی را تقویت کنند.

 تهران- ایرنا- عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی
پژوهشکده هنرهاي سنتی کشور نقش و جایگاه زنان در ارزش آفرینی پایدار در این حوزه را مهم ارزیابی کرد و گفت: زنان

 
اثرگذارترین افراد جامعه در انتقال ارزش هاي میان نسلی هستند و می توانند بنیان انسجام اجتماعی را تقویت کنند. 

به گزارش گروه فرهنگی ایرنا، ضرورت توجه به اقتصاد بازار، صادرات و فروش محصولات هنرهاي سنتی، استفاده از شیوه هاي مدرن
بازاریابی و قیمت گذاري متناسب با ارزش هاي هویتی و فرهنگی آثار و صنایع دستی و همچنین لزوم بهره وري و توسعه پایدار در
فرایند تولید، فروش و مصرف این محصولات، رویکرد مشترکی را میان پژوهشگران، تولیدکنندگان و صاحب نظران اقتصادي ایجاد کرد

 
و در سال گذشته منجر به تشکیل کارگروهی براي تدوین سند توسعه اقتصادي هنرهاي سنتی شد. 

در این فرایند با توجه به اینکه بخش عمده فعالان و تولیدکنندگان هنرهاي سنتی و صنایع دستی (بیش از 75درصد) را گروه زنان
تشکیل می دهند و بیش از 85 درصد محصولات این حوزه را تولید می کنند، نقش آنان را در ارزش آفرینی و تقویت روابط میان
نسلی و حفاظت و صیانت از هنرهاي سنتی به عنوان میراث فرهنگی و تقویت چرخه اقتصاد مولد کشور را در گفت و گو با زهرا رهایی
دانش آموخته دکتري اقتصاد با گرایش توسعه، عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی و مدرس حوزه اقتصاد و دبیر کارگروه اشتغال و

 
کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده، مورد بررسی قرار دادیم. 

رهایی در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا درباره نقش زنان در ایجاد ارزش هاي پایدار در بازار هنرهاي سنتی و صنایع دستی گفت:
در بخش اقتصادي، زنان به عنوان عاملان اقتصادي قادر هستند در مقیاس کوچک و خرد فعالیت اقتصادي خود را در هر دو بخش
ایجاد کرده، توسعه داده و ارزش آفرینی اقتصادي کنند؛ علاوه بر این با شناختی که از نیازهاي جامعه زنان دارند می توانند تغییر

 
کاربري براي یک محصول هنري انجام دهند. 



عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی با اشاره به نقش زنان در خانواده در بخش ارزش اجتماعی گفت: زنان
بهترین و اثرگذارترین فرد جامعه در انتقال ارزش هاي میان نسلی هستند و می توانند بنیان انسجام اجتماعی را تقویت کنند. آمار و
گزارش ها نشان می دهد آنها در بحث حفاطت از محیط زیست و مدیریت انرژي در محل زندگی و کار معمولا موفق تر و اثربخش تر

 
عمل کرده و الگوهاي مصرف را در بخش تولید بهینه می کنند. 

دبیر کارگروه اشتغال و کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده با بیان اینکه «امروزه باید جهانی فکر کرد و محلی
تولید کرد»، افزود: تاکید بر منحصر به فرد بودن یک محصول هنرهاي سنتی و صنایع دستی به میزان تطابق آن با ذهنیت هنرمند
است که در این میان زنان به دلیل روابط عاطفی و اهمیتی که به میراث گذشتگان دارند بهترین گزینه براي استمرار جریان فرهنگ و

 
هنر در این مناطق خواهند بود. 

رهایی بر ضرورت تشکیل کارگروه هاي مشترك میان دانشگاه و رسانه و بخش هاي متولی در حوزه زنان و اقتصاد کشور با محوریت

 
پژوهشکده هنرهاي سنتی براي تبیین رویکرد و تقویت نقش و جایگاه زنان در سند توسعه اقتصاد هنرهایی سنتی تاکید کرد. 

 
 

 
ضرورت آشنایی و آگاهی هنرمندان و اقتصاددانان از حوزه هاي یکدیگر 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی مطالعات میان رشته اي را الزامی براي تدوین سیاست هاي اثربخش
در این حوزه دانست و افزود: امروزه با پیچیده تر شدن مناسبات انسانی، پویایی و تغییر مداوم پدیده هاي اجتماعی ضرورت توجه به
مطالعات میان رشته اي در علوم انسانی بیش از پیش نمایان شده است؛ ایجاد فضاي گفت وگو میان صاحب نظران رشته هاي مختلف
و بررسی ابعاد یک موضوع از منظر تخصص هاي گوناگون می تواند به جامعیت نظرات و راهبردها در حل مسایل منجر شود. در سال
هاي اخیر مشکلات ناشی از تحریم و دشواري هاي دسترسی به بازار، اقبال به سمت علم اقتصاد و نظریه هاي اقتصادي را بیشتر کرده

 
است. 

رهایی گفت: تجربه نشان داده که در غیاب کرسی هاي نظریه پردازي میان رشته اي و تنها با اتکا به روش هاي بازاریابی و فروش نمی
توان انتظار بازار پایدار براي فروش محصولات را داشت. اثرات منفی این شکاف در سیاست گذاري هایی که براي رونق بازار فروش
محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی اتخاذ می شود، مشهود است. در واقع دانش ناکافی هنرمندان و متخصصان هنري از اقتصاد
و عدم آگاهی برنامه ریزان و سیاستگذاران اقتصادي از هنر باعث شده تا اتخاذ روش هاي عبور از بحران فروش این محصولات، ناپایدار



 
باشد. 

عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی افزود: ایجاد اشتراك ذهنی میان دانش صاحب نظران حوزه اقتصاد و هنرهاي سنتی و صنایع
دستی امري اجتناب ناپذیر براي توسعه بازار این محصولات است؛ تجربه اي که در کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی اتفاق افتاد و منجر

 
به ارایه یک سند توسعه اقتصاد هنرهاي سنتی شد. 

 
 

 
هنرهاي سنتی را نمی توان فقط در چارچوب قیمت بازاري ارزش گذاري کرد 

رهایی با تشریح سیر تکامل مفهوم ارزش در اقتصاد گفت: بسیاري از محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی، مولفه هایی متمایز از
آنچه که در ارزش اقتصادي دیده می شود را در خود دارند. به عبارتی اصول، ارزش ها و باورهاي حاکم بر هنرهاي سنتی و صنایع
دستی نمی تواند تنها در چارچوب ارزش هاي بازاري و قیمت بازاري به تمامی پوشش داده شود؛ لذا آشنایی با انواع ارزش هاي یک
محصول صنایع دستی یا هنرهاي سنتی در قیاس با آنچه اقتصاد به عنوان ارزش تعریف می کند، می تواند مبناي گفت وگوي یک

 
مطالعه میان رشته اي باشد. 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی وزارت میراث فرهنگی با اشاره به دو دیدگاه غالب درباره ارزش صنایع
دستی و هنرهاي سنتی در میان صاحب نظران این بخش گفت: گروهی معتقدند تعیین ارزش یا نظام واحد ارزشی براي صنایع دستی
و هنرهاي سنتی ممکن نیست و به دلیل پیوند این ارزش با میراث فرهنگی، تعیین ارزش در هر کشوري تجربه متفاوتی را ایجاد می
کند و در مقابل گروهی دیگر با شاخص هاي اقتصادي و اجتماعی به دنبال ارزش گذاري محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی

 
هستند. 

مدرس و پژوهشگر حوزه اقتصاد با اشاره به تعاریف و تعابیر ارزش و اقتصاد هنر در یونسکو، گفت: در بخش ارزش هاي اقتصادي بر
منفعت اقتصادي ناشی از تجارت و خریدوفروش محصولات صنایع دستی و هنرهاي سنتی و در شاخه اجتماعی به مهارت هاي
فراگرفته شده و تاثیر آن بر جوامع تاکید و توجه می شود. در واقع براي مطلوبیت، از بعد کمی و کیفی ابتدا به کارکردي که محصول
دارد و نیازي که برطرف می کند و سپس به اثربخشی که بر اجتماع دارد، تمرکز می شود؛ به این معنا که یک محصول تا چه حد بر
ثبات اجتماعی و مشارکت مردم تاثیر داشته است. در مراحل بعد از منظر احساسی اینکه تا چه حد تولید و مصرف آن محصول
احساس خوشایندي در افراد جامعه ایجاد می کند و در نهایت ارزش اقتصادي را یعنی میزان هزینه و فایده تولید محصول به عبارتی

 
مطلوبیت اقتصادي محصول چه میزان است، مورد بررسی قرار می گیرد. 



 
توسعه پایدار و سازگاري مواد تولید صنایع دستی با محیط زیست 

رهایی با اشاره به مفاهیم توسعه پایدار در حوزه محصولات هنرهاي سنتی اظهار داشت: در سال هاي اخیر به دلیل اهمیت مباحث
محیط زیستی موضوع پایداري نیز به شاخص هاي تعیین ارزش اضافه شده است؛ به این معنا که مواد اولیه و فرآیند تولید محصول
صنایع دستی یا هنرهاي سنتی تا چه میزان با اصول محیط زیست سازگار است؛ و میزان و روش استفاده از انرژي و همچنین مواد

 
تجدیدشونده در طبیعت تا چه حد در تولید محصول جدي گرفته می شود. 

مدرس دانشگاه بیان کرد: علاوه بر مباحث محیط زیستی، ادبیات توسعه اجتماع محور و جامعه محلی نیز در ارزش گذاري محصولات
صنایع دستی دیده می شود؛ این که در تولید محصول مورد نظر تا چه میزان از دانش محلی بهره گرفته شده است و کالاي تولیدي

 
مبتنی بر سیستم زندگی جامعه محلی و متناسب با نیازهاي انسان هاي محلی و درچارچوب هویت فرهنگی آنها قرار دارد. 

عضو کارگروه اقتصاد هنرهاي سنتی پژوهشکده هنرهاي سنتی وزارت میراث فرهنگی با اشاره به اهمیت بعد زیباشناختی محصولات
هنري، گفت: توجه به ارزش هاي زیباشناختی در تعیین نهایی ارزش یک محصول و اینکه تا چه حد این ارزش ها توانسته باعث
شکوفایی خلاقیت و بهبود کیفیت زندگی درونی فرد شود، بسیار مهم است؛ این موضوع هم در مورد مصرف کننده و هم در مورد

 
تولیدکننده صادق است. 

 نمودار ارزش هاي پنچ گانه در فرآیند تولید و مصرف صنایع

 
دستی و هنرهاي سنتی 

 
محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی نسبت به ارزش و قیمت حساس هستند 

رهایی با اشاره به نمودار ارزش هاي پنج گانه تولید و مصرف صنایع دستی و هنرهاي سنتی بیان کرد: در این نموار حرکت از سمت
ارزش هاي بیرونی به سمت ارزش هاي درونی است. ارزش هاي اقتصادي و زیست محیطی بیشتر جلوه بیرونی و عملی دارند و قابل
اندازه گیري هستند، اما ارزش هاي درونی یا ذاتی هر شاخه هنري مانند دانش فنی و مهارت فرد، اخلاق اجتماعی، هویت، هنر به

 
مثابه شیوه تفکر میان مردم و هنرمندان و ارزش هاي متعالی باید کشف شود. 

هر گروهی از محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی نسبت به ارزش و قیمت حساس هستند و باید براي هر گروه در این زمینه
راهبردهاي مناسب توسعه بازار انتخاب شود.وي تصریح کرد: توجه به این ارزش ها می تواند دسته بندي هاي جدیدي در محصولات



هنري در شاخه هنرهاي سنتی و صنایع دستی ایجاد کند؛ براي مثال چادرشب گیلان که از ابریشم و به شیوه سنتی تهیه می شود را
می توان در ردیف کالاهاي تزیینی سنتی در نظر گرفت که در بعد ارزش هاي زیباشناختی و هنر متعالی و نیز ارزش زیست محیطی

 
داراي بالاترین امتیاز است. 

دبیر کارگروه اشتغال و کارآفرینی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده افزود: محصول هنر سنتی و صنایع دستی می تواند
با ایجاد فضاي تعاملی میان نسلی منجر به ایجاد ارزش اجتماعی هم بشود، اما قیمت بالاي یک محصول در ایجاد ارزش ذهنی

 
اقتصادي براي مصرف کننده موفق نیست، مگر اینکه سایر ابعاد ارزشی آن نیز به مصرف کننده منتقل شود. 

مدرس دانشگاه گفت: در نقطه مقابل وقتی در تولید چادر شب به جاي ابریشم از کاموا استفاده شود و با دستگاه هاي نیمه خودکار
بافته شود در ردیف محصولات تجاري قرار می گیرد که به دلیل قیمت تمام شده پایین تر به نظر مصرف کننده مطلوب بوده و ارزش
اقتصادي دارد و حاضر به خرید آن می شود، اما به دلیل آنکه خریدار نسبت به ارزش هاي محیط زیستی و زیباشناختی محصول (به

 
دلیل بی اطلاعی) ناآگاه است، این عدم مطلوبیت را در محاسبات خود نادیده می گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- عبدالمجید شریف زاده 

 
- گیلان 

 
- یونسکو 

- اقتصاد هنر



برگزاري استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در تبریز

منبع: سازه خبرشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/12/12

استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در تبریز برگزار می شود. به گزارش سازه خبر، محورهاي
استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در 5 دسته مسائل زیست محیطی، مکان یابی مناسب، مسائل

امنیتی، مدیریت بحران و ایمنی می باشد. مهلت ثبت ایده 14 فروردین الی 2 اردیبهشت سال 1400، ...

 
استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در تبریز برگزار می شود. 

به گزارش سازه خبر، محورهاي استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل در 5 دسته مسائل زیست محیطی، مکان

 
یابی مناسب، مسائل امنیتی، مدیریت بحران و ایمنی می باشد. 

مهلت ثبت ایده 14 فروردین الی 2 اردیبهشت سال 1400، زمان برگزاري پیش رویداد 8 اردیبهشت و زمان برگزاري رویداد اصلی 9

 
اردیبهشت ماه سال 1400خواهد بود. 

به سه طرح برگزیده استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل جوایز نفیسی اعطا خواهد شد و طرح هاي برتر از

 
حمایت هاي اجرایی مادي و تجهیزاتی بهرمند خواهند شد. 

استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل توسط مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري تبریز با مشارکت اداره کل
پدافند غیر عامل استانداري آذربایجان شرقی، بنیاد بتن آذرآبادگان(منطقه شمالغرب کشور)، مرکز نوآوري، کارآفرینی و توسعه
مهندسی (صنعت راه و ساختمان)، باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان مرکز سردرود، پارك علم و فناوري استان آذربایجان شرقی و

 
حمایت رسانه اي پایگاه سازه خبر به عنوان رسانه تخصصی پدافند غیرعامل، بهار سال آینده در تبریز برگزار خواهد شد. 

لازم به ذکر است به ارائه دهندگان ایده هاي مورد تائید هیئت داوران در استارتاپ طراحی مبلمان شهري با رویکرد پدافند غیر عامل،
گواهی شرکت در رویداد اعطا خواهد شد لذا از علاقمندان به بحث مبلمان شهري و پدافند غیرعامل دعوت می شود تا در این رویداد

شرکت نمایند.



زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه نیست/ عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ

تر شده/ سوءاستفاده گران تصویر کارآفرینان را خراب می کنند

منبع: ایلناشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي،
بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه فساد در کشور کمک

کردند. حاصل این وضعیت، رونق گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را ...

رئیس اتاق بازرگانی تهران کرد: : فسادهاي حاصل از
سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست
هاي ارزي، بر هم زدن رقابت، واگذاري هاي کارشناسی و
بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی است که به چرخه
فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق
گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را

 
خراب می کنند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، مسعود خوانساري در پنجمین
دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین الضرب اظهار داشت: بیش از 137 سال از تاسیس اتاق بازرگانی تهران می گذرد. حضور
موثر در انقلاب مشروطیت، کمک به کشور در قحطی، حضور فعال در جبهه هاي جنگی و حضور فعال در اقدامات در جهت عبور از
کرونا بخشی از فعالیت هاي مهم اتاق بازرگانی بوده است. علاوه بر این، ساخت اولین راه آهن، ساخت صنعت برق، اتومبیل هاي سبک
و سنگین، لوازم خانگی، لوازم بهداشتی، تاسیس مدرسه، مسجد و بیمارستان در دورافتاده ترین بخش هاي کشور بخش دیگري از

 
فعالیت اتاق بازرگانی بوده است. 

وي ادامه داد: هر میزان که کارآفرینان آن سوي آب در ذهن مردم تبدیل به ستاره شده اند، کارآفرینان داخلی مورد بی توجهی قرار
گرفتند. بخشی خصوصی به قدر فعالیت هاي خود مورد توجه قرار نگرفته است. در 20 سال اخیر این وضعیت با افزایش درآمدهاي
نفتی اوج گرفته و عرصه بر فعالین بخش خصوصی تنگ تر شده است. در شرایط تحریم، بخش خصوصی به کسب و کار و معیشت

 
مردم که اولویت امروز ما است کمک می کند. در این دوران پرآشوب بخش خصوصی ایستاده و اجازه افزایش بیکاري را نمی دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: در حالی که افرادي با فروش ارزهاي دریافتی در آن سوي آبها ویلا و خانه خریده اند، بخش
خصوصی در داخل کشور ایستاده و به فعالیت خود ادامه می دهد. در میان لیست هایی که از فاسدین اقتصادي منتشر می شود نام
فعالین متعهد کشور دیده نمی شود اما متاسفانه در پس ادبیات پوپولیستی همه را در یک صف قرار می دهند و تر و خشک را با هم

 
می سوزانند. 

خوانساري تاکید کرد: فسادهاي حاصل از سیاست هاي غلط اقتصادي، بخشنامه هاي متعدد، سیاست هاي ارزي، بر هم زدن رقابت،
واگذاري هاي کارشناسی و بدتر از آن بازپس گیري هاي سیاسی به چرخه فساد در کشور کمک کردند. حاصل این وضعیت، رونق



گرفتن کار سوءاستفاده گران است که تصویر کارآفرینان را خراب می کنند. رسالت ما این است که تصویر واقعی کارآفرینان و بخش

 
خصوصی کشور را نشان بدهیم. 

وي با انتقاد از برخی موضع گیري هاي سیاسی منفعت طلبانه گفت: زمان سیاست گذاري منفعت طلبانه و اینکه براي مدت کوتاه
انتخاباتی، همه و نظام را تخریب کنیم، نیست. فعالین اقتصادي امروز را باید از فعال ترین تجار تاریخ ایران دید. وضعیت دو دهه اخیر
خلاصه اي از همه ناراستی هاي تاریخ تجارت در ایران است با این وجود کارآفرینی در کشور ادامه دارد. از غرب تا شرق هیچ اقتصادي

 
بدون توجه به بخش خصوصی به پیشرفت معناداري نرسیده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: راه اندازي بیمارستان کارآفرینان، مدرسه کارآفرینی یا فعالیت هاي فرهنگی مانند چاپ و پخش
کتاب هاي فاخر اقتصادي صورت گرفته تا الگوهاي واقعی و بومی را در اختیار نسل جوان قرار دهد. بخش خصوصی بالنده و سرافراز

کشور می تواند در فراز اقتصاد کشور براي توسعه قرار گیرد؛ این مهم با اعتماد عمومی به اقتصاد جامعه صورت خواهد گرفت.



کسب مقام نخست جشنواره کارآفرینی کشور توسط دانشجوي زنجانی

منبع: ایسناشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان گفت: دانشجوي دانشگاه پیام نور واحد صائین قلعه، مقام نخست جشنواره کارآفرینی
دانشجویی کشور را کسب کرد.

علی محمدي در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با برگزاري
اولین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه
هاي پیام نور سراسر کشور، اظهار کرد: در اولین جشنواره
کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور کشور
که به میزبانی دانشگاه پیام نور استان آذربایجان غربی
برگزار شد، دانشجوي دانشگاه پیام نور استان زنجان مقام

 
نخست این جشنواره را از آن خود کرد. 

وي افزود: در جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور سراسر کشور، علی مقدم (دانشجوي رشته مدیریت
بازرگانی واحد صایین قلعه دانشگاه پیام نور) با تولید اثر بازي موبایلی با نام جویندگان مخصوص پلتفرم اندروید عرضه شده براي

 
مخاطبان بالاي 7 سال توانست در بخش کسب و کارهاي دانشجویی مقام نخست این جشنواره را به خود اختصاص دهد. 

این مسئول خاطرنشان کرد: گفتنی است این جشنواره در چهار بخش ایده ها و طرح ها بخش آثار و دستاوردها بخش کانون هاي
کارآفرینی و بخش کسب و کارهاي دانشجویی به میزبانی استان آذربایجان غربی برگزار و با معرفی برگزیدگان در هفته دوم اسفندماه

 
به کار خود پایان داد. 

انتهاي پیام



تناقض آشکار/ گذار به خودروهاي برقی بدون تخریب محیط زیست

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/12/12

فصل اقتصاد - براي آن که خودروها در آمریکا برقی شوند، معدن به اندازه کافی وجود ندارد.

فصل اقتصاد - براي آن که خودروها در آمریکا برقی شوند،

 
معدن به اندازه کافی وجود ندارد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، در ماه سپتامبر گذشته (شهریور
99) در شمال نواداي آمریکا، گُل هاي خاصی که فقط در
این ناحیه می روید، به طور اسرارآمیزي یک شبه خشک

 
شدند. 

فعالان محیط زیست خیلی زود به شرکت سهامی خاص آیونیر ioneer Ltd ظنین شدند: شرکت استرالیایی که در آمریکا در حال
استخراج لیتیوم است و براي این کار باید به خاك زیر این گُل ها دسترسی پیدا کند. لیتیوم براي ساخت باتري خودروهاي برقی،

 
مورد نیاز است. 

Tiehm این فعالان محیط زیست شکایتی را علیه آیونیر تنظیم کرده اند و آنها را متهم به نابودي «گُل هاي نایاب گندم سیاه تایهم
» کرده اند. هنوز مسئولان محیط زیست در آمریکا نام این گل را در فهرست گونه هاي در شرف انقراض نگنجانده اند والا وضع شرکت

 
آیونیر از اینی که هست بدتر می شد. 

آیونیر آسیب زدن به این گُل ها را انکار می کند. هنوز دلیل مرگ این گُل ها به اثبات نرسیده و سرنوشت معادن لیتیوم این ایالات هم

 
خیلی روشن نیست. 

جالب این جا است که برقی شدن خودروها به بهانه ي کاهش آلایندگی و استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر در حال گسترش است و
حالا باید دید کدام مورد براي فعالان محیط زیست مهم تر است؟ حفظ محیط زیست و جلوگیري از آسیب به جانداران و معادن یا
کاهش آلایندگی حاصل از سوخت هاي فسیلی؟ مخصوصاً که با آمدن دولت جدید در آمریکا، این موضوع جنبه سیاسی هم پیدا کرده
است. جو بایدن، وعده هاي بزرگی به دوست داران محیط زیست داده است. در هر صورت هر تغییري، بازنده و برنده دارد: در برقی
شدن خودروها، استخراج معادن اشتغال زایی ایجاد می کند و در عوض به محیط زیست آسیب جدي می رساند. جو بایدن براي
خوشنودي دوست داران محیط زیست وعده داده که بیش از 30 درصد از زمین ها و سواحل فدرالی را به مناطق حفاظت شده

 
اختصاص دهد که سه برابر سطح فعلی است. 

اما چنین وعده اي در تقابل مسلم با وعده هاي برقی سازي سریع خودروها است، اگر قرار باشد وعده هاي گذار به خودروهاي برقی
محقق شود، بدون وابستگی به چین تقریباً غیرممکن است چون باتري هاي خودروهاي برقی نیاز به مواد معدنی از جمله لیتیوم دارند.
نکته دیگر این است که دولت آمریکا وابستگی به چین را تهدید علیه امنیت ملی توصیف کرده و از این رو میان دو تنگنا قرار گرفته
است، از یک طرف مجبور است تخریب محیط زیست و استخراج بی رویه را کاهش دهد و از طرفی نمی خواهد به کشور چین

 
وابستگی شدید داشته باشد. هر تصمیمی که دولت آمریکا بگیرد، بدون تردید خشم دوست داران محیط زیست را برخواهد انگیخت. 

مارك سنتی مدیر عامل ادونسد مگنت لب Advanced Magnet Lab Inc که در فلوریداي آمریکا در حوزه مغناطیس نادر
زمینی rare earth magnet مشغول است می گوید: «بدون استخراج (بخوانید تخریب محیط زیست) نمی توان به انرژي سبز



 
(یعنی تجدیدپذیر) رسید. این یک واقعیت محض است.» 

مغناطیس نادر زمینی براي تولید دامنه وسیعی از لوازم الکترونیکی استفاده می شود. این مواد نادر معدنی در تولید موشک هاي

 
هدایت شونده و سلاح هاي دیگر هم کاربرد دارد. 

از آن جایی که وعده هاي گسترش خودروهاي برقی بایدن به وعده هاي حفظ محیط زیست می چربد، به احتمال زیاد در این چهار
سال پیش رو می توان انتظار داشت که استخراج معادن (تخریب محیط زیست) روند افزایشی داشته باشد هر چند وانمود می شود که

 
استانداردهاي فعلی محیط زیستی رعایت خواهند شد. 

به احتمال زیاد آن بخش از زمین هایی که فدرالی محسوب می شوند بیشتر در معرض استخراج معادن قرار خواهند گرفت. اما یقیناً
چک سفید امضا به کسی داده نمی شود که در زمین هاي غیرفدرالی به حفاري بپردازد. البته همین حالا هم بومی هاي آمریکا
(استفاده از واژه سرخ پوست در آمریکا نژادپرستی به حساب می آید از این رو به آنها بومی هاي آمریکا می گویند) با استخراج مس در

 
آریزوناي آمریکا مخالف کرده اند و موضع آنها مورد حمایت طرفداران محیط زیست قرار میگیرد. 

تقریباً همه خودروسازان دنیا خود را براي دوران گذار به خودروهاي برقی آماده می کنند و از این رو نیاز و تقاضا براي فلزات لازم براي
تولید باتري هاي برقی به شکل تصاعدي افزایش خواهد یافت. کالیفرنیا در حال حاضر بزرگترین بازار خودروهاي برقی ایالات متحده

 
است و قرار است از سال 2035 تولید و فروش خودروهاي بنزینی و گازوئیلی را قدغن کند. 

در اولین اقدام، بایدن وعده داده است تمام ناوگان خودروهاي دولتی را که 640,000 دستگاه خودرو است به خودروهاي برقی تبدیل
Benchmark کند. همین تعداد که به یک میلیون دستگاه هم نمی رسد، بر اساس تخمین مؤسسه بهینه کاوي اطلاعات معدنی
Minerals Intelligence نیاز به لیتیوم را تا سال 2030 حدود 12 برابر می کند. براي ساختن باتري فقط به لیتیوم نیاز نیست

 
فلزاتی همچون مس، نیکل، کوبالت هم لازم است. 

لویس بلک Lewis Black مدیر عامل صنایع المونتی Almonty Industries Inc می گوید: «به هیچ عنوان، براي جایگزینی
میلیون هاي خودروي بنزین سوز مواد خام لازم کافی وجود ندارد». صنایع المونتی در حال حاضر فلز تنگستن را در کشورهاي پرتغال

 
و کره جنوبی استخراج می کند. 

تنها کاري که فعلا از دست دوست داران محیط زیست برمی آید، لابی در سیاست گذاري و مکاتبه با خودروسازان است که هنگام
تأمین مواد خام مورد نیاز، حداقل از شرکت هایی خریداري کنند که مسئولیت پذیري بالایی در خصوص حفظ محیط زیست احساس
Initiative for Responsible Mining «می کنند. در این خصوص گروهی به نام «اقدامی براي تضمین استخراج مسئولانه
Assurance (IRMA) شکل گرفته است که به کمپانی هاي ب ام و، فورد، دایملر کمک می کند که با رعایت دستورالعمل هاي

 
این گروه غیرانتفاعی فقط از شرکت هایی مواد اولیه تهیه کنند که استخراج آنها مسئولانه و دوست دار محیط زیست است. 

در ایالات آریزونا که بومی هاي آمریکا به رئیس جمهور شدن بایدن کمک کرده اند، انتظار دارند اماکن مقدس آنها که حاوي معادن

 
مس است، مورد حفاظت قرار گیرد. همین هفته هم دولت بایدن به وعده خود عمل کرد. 

دپارتمان حیات وحش در نوادا هم استخراج معادن را براي زیستگاه هاي طبیعی ماهی قزل آلا، آهو و گوزن شاخ چنگالی مضر اعلام

 
کرده است. 

کلی فولر مدیر پروژه واترشدز وسترن Western Watersheds Project می گوید: «زمانی که استخراج معادن باعث تخریب

 
محیط زیست و زیستگاه جانداران شود دیگر انرژي سبز یا تجدیدپذیر به حساب نمی آید.» 

به گفته ي سازمان خدمات حیات وحش و شیلات ایالات متحده می گوید سنجاب هاي تشنه براي رفع عطش ریشه 17 هزار گل را
جویده اند و به همین دلیل است که حفظ زیستگاه جانداران اهمیت زیادي دارد و باید جلوي استخراج بی رویه که به آب بسیار زیادي

 
نیاز دارد گرفته شود. 

مرکز تنوع زیستی آمریکا هم با استخراج معادن مخالف است و می گوید شواهدي وجود دارد که انسان ها در ویرانی گل هاي نایاب و
نادر دست داشته اند. زمانی که طبیعت بدون وجود مدفوع حیوانات یا رد پاي آنها تخریب می شود، حتماً دست بشر در این تخریب

 
آلوده است. 



 
آیونیر می گوید دانشمندانی را استخدام کرده است که این گیاهان نادر را از محل معادن به جاي دیگر انتقال دهد. 

منبع: رویترز



فولاد خراسان با عرضه محصولاتش در بورس کالا شفافیت را انتخاب کرد

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/12/12

فولاد خراسان با عرضه محصولاتش در بورس کالا شفافیت را انتخاب کرد دنیاي معدن - بازرس کل خراسان رضوي درباره
ایجاد نظام شفافیت در معاملات فولاد خراسان هم گفت: ایجاد سیستم شفافیت براي تامین و خرید نیازمندي هاي مجتمع و

نیز عرضه تمام محصولات مجتمع فولاد خراسان در بورس کالا تدبیر مناسبی بوده که هم ...

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از «کالاخبر»؛ موسی
فتوحی، در بازدید روز گذشته (یکشنبه 11 اسفند ماه) از
مجتمع فولاد خراسان با بیان این که در جریان کمک هاي
انسان دوستانه مجتمع فولاد خراسان در مقابله با تبعات
همه گیري کرونا و سایر خدمات اجتماعی این قطب بزرگ
صنعت استان هستم، افزود: اقدامات ارزشمند این شرکت
در راستاي مسئولیت اجتماعی خود، کمک شایانی به

 
کاهش معضلات اجتماعی کرده است. 

بالاترین مقام بازرسی استان افزود: در باره مشکلات پیش
آمده بر سر راه تولید شرکت در زمستان و مسأله قطع شدن برق و گاز براي به تعادل رساندن بار شبکه توزیع در ابتداي زمستان
امسال گفت: این مجموعه با این حجم انبوه تولید، منبع ارتزاق هزاران نفر و رکنی موثر در تولید و صنعت خراسان رضوي است و
تولید آن بایستی استمرار داشته باشد و حتما در جلسه اي با حضور مدیران استانی و متولیان توزیع نیرو، این مشکل را پیگیري می

 
کنیم تا در سال هاي آینده شاهد این معضل نباشیم و راه حلی براي این موضوع پیدا شود. 

فتوحی خاطرنشان کرد: طرح انتقال آب دریاي عمان که مجتمع فولاد خراسان از پیشگامان آن است، می تواند با رفع مسأله ي آب در
نقاط کم آب، تاثیر کم نظیري بر توسعه این مناطق داشته و مانع بسیاري از آسیب ها در آینده باشد و رویکرد فولاد خراسان و سهیم

 
شدن در این طرح کار ارزنده اي است. 

رییس منطقه 2 بازرسی کل کشور ایجاد اشتغال، رونق تولید، ارایه ي خدمات اجتماعی و امیدبخشی به جامعه را از نقاط ارزشمند
عملکرد مجتمع فولاد خراسان دانست و از مدیرعامل، مدیران و کارکنان شرکت براي ایجاد این فضا قدردانی کرد.



مبناي محاسبه عیدي کارگران | سقف عیدي کارگران
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...

 
مبناي محاسبه عیدي کارگران | سقف عیدي کارگران 

تمام جزییات عیدي کارگران و ساز و کارهاي تعیین آن به گزارش خبرنگار ایلنا، سال 1399 در حالی رو به اتمام است که به جهت
بحران کرونا و تاثیر آن روي کسب و کارها بسیاري از کارگران یا بیکار شده اند یا بر اساس نیاز کارفرمایان به صورت پاره وقت با آن ها
کار می کنند، حتی کارگرانی که تا پیش از گسترش شبح وار کرونا، اشتغال دائم داشتند، به خواست کارفرماي خود ناچار هستند، به
صورت نیمه وقت و پروژه اي کار کنند، البته تا پیش از شیوع کرونا هم کارگران حال و روز خوبی نداشتند، اما کرونا تیر خلاص را به

 
همین اندك امنیت شغلی آن ها وارد ساخت. 

در چنین شرایطی بسیاري از کارگران به سختی امکان وصول مطالبات خود را ندارند و از طرفی ناچار هستند شرایط کار را آنگونه که
کارفرما تعریف می کند، بپذیرند، اما استمرار بحران و وضعیت پیچیده اي که اقتصاد در آن گرفتار شده است، کار را براي کارگران
دشوارتر می کند. در این شرایط، آگاهی از حقوقی که قانونگذار در قوانین براي حمایت از کارگران وضع کرده، ضروري است. ایلنا به
جهت روشن شدن اذهان کارگران از این قوانین، گفتگوهایی را با «فرشاد اسماعیلی» (پژوهشگر حقوق کار و تامین اجتماعی) منتشر
می کند. در اولین مورد به سراغ موضوع «عیدي» رفتیم. باتوجه به اینکه در پایان سال به سر می بریم و بسیاري از کارگران در این

 
مورد دغدغه دارند، آشنایی با زیر و بم آن واجب است. 

مبناي محاسبه عیدي خیلی از کارگران در ماه هاي پایانی سال منتظر پرداخت عیدي خود با حقوق اسفندماه هستند اما از اینکه
چگونه محاسبه می شود و با چه معیاري براي آن کف و سقف به دست می آید و اینکه این کف و سقف، به چه گروه هایی تعلق می

 
گیرد، اطلاعی ندارند. لطفا مبناي محاسبه عیدي را شرح دهید. 

مبناي محاسبه پرداخت عیدي مشمولان قانون کار مزد و مزایاي ثابتی است که به کارگر به مناسبت اشتغال در آن شغل پرداخت می
شود. به عبارت دیگر مبناي عیدي، مزد کارگر است. مزد از «حداقل مزد» و مزایا تشکیل می شود؛ البته در محاسبه عیدي مزایایی که
در ارتباط با مزد ثابت به کارگر پرداخت می شوند، ملاك هستند. در نتیجه هرچیزي که به تبع شغل به عنوان مزایا پذیرفته شده در
قانون کار که شوراي عالی کار همه ساله آن را تصویب می کند، شامل مزد می شود و الزاما باید در عیدي لحاظ شود اما مسلم است
که مزایاي رفاهی و انگیزشی مانند کمک عائله مندي، کمک هزینه هاي ایاب و ذهاب، حق ناهار، پاداش افزایش تولید، بن نقدي و هر

 
چیزي که ارتباطی با مزایاي ناشی از مزد ندارد، در محاسبه عیدي کارگر لحاظ نمی شود. 

سقف عیدي کارگران همانطور که می گویید تعریف مشخصی از مزد در محاسبه عیدي کارگران وجود ندارد و تنها کف و سقف بر
اساس فرمولی مشخص شده است؛ در حالی که کارگران بسیاري وجود دارند که به دلیل مجموع مزد و مزایاي ثابت خود باید سقف
عیدي را دریافت کنند، اما عملا چنین اتفاقی رخ نمی دهد و بیشتر کف عیدي نصیبشان نمی شود. مبناي محاسبه عیدي چگونه بر

 
این موضوع تاثیر گذاشته است؟ 



بر اساس ماده واحده قانون «تعیین عیدي و پاداش سالانه کارگران شاغل در کارگاه هاي مشمول قانون کار» کلیه کارفرمایان کارگاه
هاي مشمول قانون کار مکلفند به هر یک از کارگران خود به نسبت یک سال کار معادل 60 روز آخرین مزد، به عنوان عیدي و پاداش
بپردازند. با اینکه قانونگذار از «مزد» صحبت می کند، در بازار کار مرسوم شده است که حداقل مزد 60 روز آخر را ملاك محاسبه
عیدي قرار می دهند؛ در حالی که مزد شامل حداقل مزد و مزایاي قانونی ثابت ناشی از آن می شود. در نتیجه اگر کارگري در سال
جدید با احتساب مزایاي مزدي مصوب شوراي عالی کار، 2 میلیون و 800 هزار تومان مزد دریافت می کند، مبلغ عیدي وي 5 میلیون
و 600 هزار تومان است اما قانونگذار تاکید دارد که عیدي نباید از 90 روز حداقل مزد روزانه تجاوز کند. برابر مصوبه شوراي عالی کار
90 روز مزد روزانه با احتساب حداقل مزد 1 میلیون و 910 هزار و 427 تومانی، 5 میلیون و 731 هزار تومان است. بنابراین قانون
سقف تعیین کرده و باید سقف رعایت شود و حداقل هم نباید از 60 روز آخرین مزد کمتر باشد. بنابراین حداقل عیدي 3 میلیون و

 
820 هزار تومان است. 

عیدي کارگران با کارکرد کمتر از یک سال با توجه به اینکه کارگران جوان در دوره هاي کوتاه تري در محیط کار حضور دارند و گروه

 
هایی از آن ها در کارگاه هاي مختلف کمتر از یک سال کار کرده اند و می کنند، عیدي براي آن ها چگونه محاسبه می شود؟ 

براي افرادي که کمتر از یک سال کار کرده اند، عیدي به مأخذ شصت روز مزد و به نسبت ایام کارکرد در سال، محاسبه می شود.
شیوه محاسبه عیدي این گروه از کارگران، اینگونه است که حداقل مزد ماهیانه را ضرب در 2 و بر تعداد ماه هاي کارکرد تقسیم می
کنند. بر اساس ماده 39 قانون کار مزد و مزایاي کارگرانی که به شکل نیمه وقت یا کمتر از ساعت قانونی تعیین شده اشتغال دارند
هم به نسبت ساعت کار و کارکرد محاسبه می شود. عیدي و پاداش آن ها هم از این قاعده کلی مستثنی نیست. بنابراین براي
کارگرانی که ساعتی کار می کنند و مانند کارگران داراي شغل ثابت 44 ساعت کار در هفته و 36 ساعت در مشاغل سخت و زیان آور،

 
در محل کار حاضر نیستند و دستمزد آن ها متغیر است، عیدي بر اساس میانگین 3 ماه آخر کارکرد (90 روز) محاسبه می شود. 

عیدي کارگران با پایه کمتر از حداقل درصد بالایی از کارگران که در کارگاه هاي کوچک اشتغال دارند، با مزد کمتر از حداقل سر می

 
کنند. عیدي براي آن ها چگونه محاسبه می شود؟ 

در مورد کارگرانی که پایه حقوق آن ها کمتر از مصوب شوراي عالی کار است، به فرض اینکه ساعت کارشان کمتر از ساعت کار قانونی
نباشد (موضوع ماده 51 قانون کار) عیدي باید 2 برابر پایه حقوق باشد؛ یعنی اگر 1 میلیون تومان در ماه حقوق دریافت می کنند،
عیدي آن ها 2 میلیون تومان است؛ حال تفاوتی نمی کند که این 1 میلیون تحت چه عنوان یا عناوینی به کارگر پرداخت شود. به هر
شکل پرداخت کمتر از مبناي اعلام شده، تخلف است و کارگر می تواند به اداره کار شکایت کند. به هر شکل بحث بر این است که در
قرارداد اولیه کارگر و کارفرما و حتی در قراردادهاي الحاقی که ضمن کار میان این دو منعقد می شوند، بر روي مزد توافق می شود و
حالا قسمتی از این مزد و نه تمام آن براي تعیین عیدي کارگر ملاك قرار می گیرد. عیدي کارگرانی که کمتر از یک سال در کارگاه
ها کار کرده اند به ماخذ 60 روز محاسبه شود اما به نسبت کارکرد آن ها. به هر شکل این مبلغ براي هر ماه نباید از یک دوازدهم

 
سقف تعیین شده، تجاوز کند. 

مزایاي غیرمزدي جزو عیدي نیست مرز تفکیک مزایاي مزدي ثابت و غیرثابت، در محاسبه عیدي، تا چه اندازه حل اختلاف میان

 
کارگر و کارفرما و شکایت براي ستاندن حق را دشوار کرده است؟ 

محاسبه عیدي قاعده و قانون دارد. قانونگذار تکلیف کرده است که آن قسمت از مزد ماخذ 60 روز قرار گیرد، که جزء مزایاي ثابت
است. به هر شکل در محاسبه عیدي، مزایا را از یکدیگر تفکیک می کنند و اینگونه نیست که هرچه در فیش حقوق کارگر قرار می



گیرد، ماخذ قرار گیرد. بازهم می گویم که آنچه به عنوان مزایا وابسته و متعلق به مزد است، ملاك قرار می گیرد و اساسا مزایاي
انگیزشی در مجموع مزد و مزایا ملاك قرار نمی گیرند. هیات هاي تشخیص و حل اختلاف هم بر همین اساس راي می دهند و میزان
عیدي را محاسبه می کنند. بنیان روابط کار هم اینگونه است که یک سري مزایاي مزدي متعلق به کارگر، مانند حق مسکن، بن

 
خواروبار و عائله مندي می توانند ثابت پرداخت شوند اما برخی مزایا مقطعی هستند. 

در مزد ماهیت پرداخت ملاك است نه عنوان هاي فیش با این حال این پرسش پابرجاست؛ چرا قانون به گونه اي نوشته شده است که

 
کارفرمایان آن را به شکل سلیقه اي اجرا کنند؟ 

ممکن است که حالا عده اي بگویند قانون براي کارفرما راه فرار گذاشته است و تعریف مشخصی از مزد در ماده واحده قانون تعیین
عیدي و پاداش سالانه کارگران شاغل در کارگاههاي مشمول قانون کار» ارائه نکرده است. برخی کارفرماها ممکن است آیتیم هایی را
حذف کنند که اصلا مشخص نباشد کدام قسمت آن مربوط به مزایاي انگیزشی و کدام قسمت به مزایاي ثابت مربوط است. ممکن
است که کارفرما هر عنوانی بر روي پرداختی هایش بگذارد اما من از ماهیت محاسبه عیدي صحبت می کنم. براي نمونه با اینکه بن
خواروبار بخشی از مزد ثابت است اما مزد نیست و مزایاي ناشی از آن محسوب می شود. به همین دلیل در محاسبه عیدي از آیتم هاي
ثابت مزدي سخن می گوییم. در این قالب سنوات هم جزء مزایاي ثابت که بتوان آن را مبناي عیدي قرار داد، نیست و صرفا آیتم هاي

 
ثابت ملاك هستند. 

 
عیدي براي کارگران آزمایشی کارگران که به صورت آزمایشی کار می کنند هم مشمول دریافت عیدي می شوند؟ 

در مورد کارگرانی که به صورت آزمایشی استخدام می شوند، با توجه به ماده 11 قانون کار و تبصره آن، مدت کار آزمایشی باید در
قرارداد مشخص شود؛ حتی اگر رابطه کاري از جانب کارفرما قطع شود، بازهم وي ملزم به پرداخت کلیه حقوق دوران آزمایشی است؛
حتی اگر قطع رابطه از سوي کارگر باشد (چون هر دو حق فسخ قرارداد خود را دارند) در مدت کار آزمایشی حقی براي وي ایجاد می
شود و مستحق دریافت تمام حقوق و مزایا از جمله عیدي است. بنابراین عیدي به کارگرانی که دوره کار آزمایشی را انجام می دهند

 
هم تعلق می گیرد. 

 
مالیات بر عیدي کسر مالیات از عیدي با توجه به قوانین مالیاتی چگونه است؟ آیا از حداقل عیدي مالیات کسر می شود؟ 

مالیات عیدي با در نظر گرفتن درآمد یک ساله مشمولِ مالیات، قابل محاسبه است. طبق ماده 91 قانون مالیات هاي مستقیم، عیدي
تا یک دوازدهم می تواند از معافیت هاي ماده 84 این قانون استفاده کند اما اگر جمع حقوق سالیانه مشمول مالیات کارگران کمتر از
36 میلیون تومان باشد، کارگر 2 برابر پایه حقوق، 3 میلیون و 800 هزار تومان عیدي دریافت می کند که از این عدد مالیات کسر

 
نمی شود. بنابراین مالیات آن صفر است. 

کارگران اخراجی هم مشمول عیدي اند کارگران زیادي در سال جاري کار خود را از دست دادند و هنوز موفق به تسویه حساب و

 
دریافت طلب مزدي خود هم نشده اند. اگر موفق به تسویه حساب شدند امکان دریافت عیدي خود را هم دارند؟ 

اینکه آیا کارگر اخراجی یا به تعبیر کارفرمایان تعدیلی، مشمول عیدي می شود هم بحث مهمی است. امسال خیلی از کارگران به
دلیل وضعیت کرونا یا به دلیل بحران حاکم بر محیط تولید، از کار اخراج شده اند و بیکار هستند و هنوز هم حقوق ایام اشتغال سال
جاري خود را دریافت نکرده اند. این کارگران در زمان تسویه باید تمام مزایاي مزدي خود را دریافت کنند که یکی از این مزایا، عیدي
است. بنابراین کارگر اخراجی هم به میزان اشتغالش در کارگاه، عیدي دریافت می کند و اخراج این حق را از وي سلب نمی کند.



شاهد هستیم که خیلی از کارگران در جریان این موضوع نیستند و فکر می کنند چون در نیمه اول سال یا ابتداي سال اخراج شده
اند، دیگر امکان دریافت عیدي خود را ندارند. اساسا تسویه حساب بدون پرداخت عیدي به کارگر اخراجی، غیرقانونی است؛ حتی اگر

 
در مربوط به دوران اشتغال آزمایشی باشد. 
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منبع ایلنا 

 
برچسب عیدي کارگران 

اخبار مرتبط مبناي محاسبه عیدي کارگران | سقف عیدي کارگران نمایندگان مجلس دولت را مکلف به واریز درآمدهاي مازاد نفتی و
گازي به حساب ذخیره ارزي کردند روحانی: دولت قیمت فعلی ارز را به هیچ وجه به نفع اقتصاد کشور نمی داند بخشنامه جدید ارزي
بانک مرکزي اعضاي هیأت علمی دانشگاه ها و قضات از پرداخت مالیات معاف شدند به چین نفت می فروشیم و در مقابل آن کالا وارد
می کنیم | فقط بانک مرکزي می داند چه مقدار ذخایر ارزي در خارج از کشور داریم 70 میلیون تومان تسهیلات مسکن براي تولد
فرزند سوم همتی: تصویب لوایح پالرمو و CFT به نفع کشور است عضو شوراي عالی بورس: سرمایه میلیون ها نفر نباید دست مایه

 
بازي هاي سیاسی قرار بگیرد میوه در حال حذف شدن از سبد غذایی طبقات محروم 

 
دیدگاه شما هم می توانید دیدگاه خود را ثبت کنید 

 
 کد جدید 

 
1000 کاراکتر 

 
ارسال 

 
مبناي محاسبه عیدي کارگران سقف عیدي کارگران  پیشنهاد روز 

 
مبناي محاسبه عیدي کارگران | سقف عیدي کارگران 

 
 

نمایندگان مجلس دولت را مکلف به واریز درآمدهاي مازاد نفتی
و گازي به حساب ذخیره ارزي کردند

 
نمایندگان مجلس دولت را مکلف به واریز درآمدهاي مازاد نفتی و گازي به حساب ذخیره… 

 
 

روحانی دولت قیمت فعلی ارز را به هیچ وجه به نفع اقتصاد
کشور نمی داند

 
روحانی: دولت قیمت فعلی ارز را به هیچ وجه به نفع اقتصاد کشور نمی داند 

 
بخشنامه جدید ارزي بانک مرکزي 

بخشنامه جدید ارزي بانک مرکزي 



 
 

اعضاي هیأت علمی دانشگاه ها و قضات از پرداخت مالیات معاف
شدند

 
اعضاي هیأت علمی دانشگاه ها و قضات از پرداخت مالیات معاف شدند 

 
 

به چین نفت می فروشیم و در مقابل آن کالا وارد می کنیم
فقط بانک مرکزي می داند چه مقدار ذخایر ارزي در خارج از کشور

داریم

 
به چین نفت می فروشیم و در مقابل آن کالا وارد می کنیم | فقط بانک مرکزي می داند… 

 
70 میلیون تومان تسهیلات مسکن براي تولد فرزند سوم 

 
70 میلیون تومان تسهیلات مسکن براي تولد فرزند سوم 

 
همتی تصویب لوایح پالرمو و cft به نفع کشور است 

 
همتی: تصویب لوایح پالرمو و CFT به نفع کشور است 
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 instagram facebook telegram rss   
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منبع و لینک سایت بلامانع است. 
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 خانهاخبار حقوقی و قضاییسیاسیبین المللاقتصادیاجتماعیدفاعی و امنیتیعلمی
و آموزشیبهداشتیسایر حوزه هاهنریآرشیومجله حقوقیمقالات حقوقیتخلفات انتظامی قضاتتخلفات انتظامی وکلاءنمونه قراردادهامقررات
وکالتپرسش هاي حقوقیمعرفی کتاب حقوقیکانون هاي وکلاي دادگستریداوري گزیده آراي داوریآراي دادگاه ها درباره داوریمقالات
داوري و میانجیگریقوانین داوري و میانجیگریگزیده موضوعی کتب داوري آزمون هاي حقوقیآزمون وکالتآزمون قضاوتآزمون کارشناسی
ارشدآزمون دکتریآزمون مرکز مشاوران آزمون سردفتریآزمون کارشناس رسمی دادگستریآزمون مترجمان رسمیآزمون مشاوران
خانوادهمجله سلامتبیماري و پیشگیریسلامت جنسیاعتیاد و مواد مخدرورزش و تغذیهپوست و موبهداشت زناندرمان هاي شیمیایی و



گیاهیدهان و دنداندانستنیهاي پزشکیسیاسی و اجتماعیاندیشه سیاسی در ایراناندیشه سیاسی در غربمفاهیم سیاسی و اجتماعیجامعه
شناسی آسیب هاي اجتماعیاینترنت و شبکه هاي اجتماعیفرهنگ و هنرسینما،تئاتر،تلویزیونادبیاتگردشگریاندیشههنرمعماریتاریخ و
تمدنآداب و رسومروانشناسیبیماري ها و اختلالات روانیرفتارشناسیروانشناسی خانوادهروانشناسان جهانتست هاي روانشناسیقوانین و
مصوباتنظریه هاي رئیس مجلس مجموعه قوانینآراي وحدت رویه دیوان عالی کشورنظریات مشورتی اداره کل حقوقی قوه قضائیهکسب
و کارشبکه هاي اجتماعیمدیریت و بازاریابیکارآفرینان و مدیران موفقگزیده کتابمقالات اقتصادیسبک زندگیآشپزیخانه داریاحکام

شرعیقرآن، حدیث و ادعیهمتافیزیکتبلیغات



کمتر نامی از کارآفرینان برده می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: در حالی که بسیاري به دنبال فساد ارزي سرمایه هاي کشور را به خانه و ویلا در کشور هاي
خارجی تبدیل کرده اند، کم تر نامی از کارآفرینان به میان آمده است.

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، مسعود خوانساري رئیس
اتاق بازرگانی تهران در پنجمین مراسم اعطاي جایزه امین
الضرب گفت: 137 سال از تشکیل اتاق بازرگانی تهران می
گذرد و درس هاي زیادي در این دوره آموخته است. از
حضور به عنوان پشتوانه جبهه هاي جنگ تا کمک به

کنترل کرونا. ساخت اولویت راه آهن، راه اندازي خط تولید خودرو و لوازم خانگی، تاسیس بیمارستان و مدرسه و مواردي از این قبیل

 
اقداماتی است که توسط بخش خصوصی انجام شد. 

او ادامه داد: امروز به جاي کار آفرینان داخلی، فعالان کسب و کار بین المللی به الگوي جوانان ما تبدیل شده است. بخش خصوصی به
میزانی که باید مورد احترام قرار نگرفته است و با اوج گیري وابستگی به درآمد هاي نفتی تشدید هم شده است، امروز که تحریم ها پا
بر گلوي اقتصاد گذاشته بخش خصوصی ایستاده است تا چرخ تولید از کار نیفتد. در حالی که بسیاري به دنبال فساد ارزي سرمایه

 
هاي کشور را به خانه و ویلا در کشور هاي خارجی تبدیل کرده اند، کم تر نامی از کارآفرینان به میان آمده است. 

خوانساري ضمن ابراز ناراحتی از فساد ها و رانت هاي دولتی، توزیع یارانه هاي غیر هدفمند و اختلال در خصوصی سازي تشریح کرد:
حاصل این وضعیت ایجاد شرکت هاي جعلی و سوء استفاده کنندگانی است که نام کار آفرینان را مخدوش کرده اند. نباید اجازه دهیم
در پس رفتار هاي سیاسی اقتصاد کشور غبار الود شود. امروز زمان ان نیست که براي جنه هاي سیاسی و نفع انتخاباتی اقتصاد کشور

 
را تحت تاثیر قرار دهد. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر مشکلات دو دهه اقتصاد ایران خلاصه اي از مشکلات اقتصاد 100 سال اخیر است با این وجود
تولید و کارآفرینی ادامه پیدا کرده است. اتاق تهران علاوه بر وظایف زاتی خود تلاش هاي زیادي براي کمک به کشور کرده است.
تاسیس مدرسه کسب و کار، کمک به توسعه اقتصاد داتش بنیان، ساتت بیمارستان و مواردي از این قبیل با این هدف صورت گرفته

 
است. جشنواره امین الضرب ایجاد شد تا الگو هاي قدیمی مورد توجه جوانان کشور قرار بگیرد. 

در حال تکمیل...



افتتاح 600 واحد تولیدي جدید در آذربایجان شرقی

منبع: شرح آنلاینشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/12/12

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه صنعت، موتور محرکه توسعه در جامعه است، از افتتاح 600 واحد تولیدي جدید طی
سال گذشته در آذربایجان شرقی خبر داد. نوشته افتتاح 600 واحد تولیدي جدید در آذربایجان شرقی اولین بار در شرح

آنلاین. پدیدار شد.

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه صنعت، موتور
محرکه توسعه در جامعه است، از افتتاح 600 واحد تولیدي

 
جدید طی سال گذشته در آذربایجان شرقی خبر داد. 

به گزارش شرح آنلاین به نقل از خبرگزاري مهر، محمدرضا
پورمحمدي گفت: تراکتور سازي و صنایع پایه استان ما با
فناوري دهه هاي 40 و 50 فعال بودند که در سال هاي
گذشته چند خط تراکتور سازي بهینه سازي و به روز شد و
در صنایع دیگر نیز نوسازي و بهسازي انجام گرفت، ضمن
اینکه بیش از 600 واحد جدید در سال گذشته در بخش

 
هاي مختلف در استان افتتاح شد. 

وي افزود: در صنعت شیرینی و شکلات به 80 کشور صادرات داریم و تبریز به عنوان پایتخت شیرینی و شکلات کشور شناخته شده

 
است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه 35 درصد قطعات خودروي کشور در این استان تولید می شود، گفت: اخیراً کنسرسیومی
متشکل از شرکت هاي ایدم، چرخشگر، سیبا موتور و انجمن سازندگان ماشین، قطعه و مجموعه هاي صنعتی و خودرو آذربایجان

 
شرقی ایجاد شد تا کشنده ها و خودروهاي تجاري با توجه به ظرفیت هاي موجود در داخل استان تأمین شود. 

وي با بیان اینکه آذربایجان شرقی از نظر معادن بسیار غنی بوده و رتبه دوم کشوري را داراست، افزود: از این ظرفیت در گذشته کمتر
استفاده شده، اما اکنون در بخش معدن اهتمام جدي وجود دارد و فاز دوم تغلیظ مجتمع مس سونگون عملیاتی شد و فاز سوم را

 
شروع می کنیم و بحث ذوب و پالایش نیز در مرحله نهایی شدن است. 

پورمحمدي ادامه داد: معدن نفلین سینیت سراب نیز بیش از 5 میلیارد تن ذخایر مکشوفه دارد که سال گذشته عملیات اجرایی آن با

 
دستور ریاست جمهوري شروع شد و اکنون در مرحله نهایی کردن قرار داد با قرارگاه خاتم الانبیا هستیم. 

 
وي اظهار کرد: مزایده 350 معدن در استان انجام شده و در مرحله انتخاب سرمایه گذار هستیم. 

استاندار آذربایجان شرقی گفت: به جز معدن مس سونگون، معادن مس متعددي در سطح استان از جمله در شهرستان هاي اهر،



 
هشترود و بستان آباد داریم. 

وي ادامه داد: تلاش می کنیم در کنار استخراج معادن شهرك هاي صنعتی مرتبط با آن معدن و در واقع صنایع پایین دستی هر کدام

 
از معادن را ایجاد کنیم تا هم ایجاد اشتغال و درآمد کرده و هم از ارزش افزوده این منابع بهره مند شویم. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه در بخش کشاورزي در حوزه کشت گلخانه اي، رتبه دوم کشور را به خود اختصاص داده ایم، اظهار کرد:

 
در تولید محصولات باغی و گلخانه اي از لحاظ سطح زیر کشت و بازده محصول در واحد سطح افزایش بسیار خوبی داشته ایم. 

وي افزود: در بخش کشاورزي فقط وسعت زیرکشت را افزایش نداده ایم، بلکه علم، دانش و تکنولوژي را وارد این عرصه کرده ایم و با
علم نوین، اصلاح بذر و شیوه هاي آبیاري نوین وارد گود شده ایم؛ به دلیل سرمایه گذاري هاي خوبی که صورت گرفته، اکنون در

 
تولید مرغ، گوشت قرمز و تخم مرغ، مازاد تولید داریم. 

 
 -
-



عطر و ادکلن قشم به کشورهاي حوزه خلیج فارس صادر می شود

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش تفاهم آنلاین، حمیدرضا مومنی در این بازدید که با همراهی تعدادي از مدیران این سازمان انجام گرفت، وي
ظرفیت هاي موجود و سرعت پیشرفت این پروژه ها را بررسی کرد و براي رفع برخی مشکلات  در جهت سرعت در روند

اجرایی و آغاز بهره برداري این دو کارخانه  دستوراتی را صادر کرد. سازمان ... نوشته عطر و ...

به گزارش تفاهم آنلاین، حمیدرضا مومنی در این بازدید
که با همراهی تعدادي از مدیران این سازمان انجام گرفت،
وي ظرفیت هاي موجود و سرعت پیشرفت این پروژه ها را
بررسی کرد و براي رفع برخی مشکلات  در جهت سرعت
در روند اجرایی و آغاز بهره برداري این دو کارخانه 

 
دستوراتی را صادر کرد. 

سازمان منطقه آزاد قشم تمام تلاش خود را براي کمک به
تولیدکنندگان با کاهش هزینه هاي ورود مواد اولیه و سرعت بخشیدن به تخلیه و بارگیري کالاي آنان و همچنین تسهیل در روند
صادرات محصولات تولید شده در این منطقه را در دستور کار قرار داده است. موفقیت واحدهاي تولیدي به ویژه در بخش صادرات با
هدف رقابت با محصولات مشابه تولید شده توسط سایر کشورها در عمل می تواند به بالا بردن کیفیت کالا، بسته بندي شکیل و

 
تحویل به موقع محصولات بستگی دارد. 

برنامه ریزي جهت احداث خطوط تولید و کارخانه عطر و ادکلن باکیفیت بالا و همکاري برندهاي معتبر جهانی با نگاهی به بازارهاي
هدف صادراتی در میان کشورهاي حوزه خلیج فارس یکی از برنامه هاي پیش بینی شده توسط سازمان منطقه آزاد قشم در سال

 
جهش تولید است که با راه اندازي این دو مجموعه می توان در این مسیر گام برداشت. 

براساس این گزارش، کارخانه «عطر اطلس قشم» با سرمایه گذاري بیش از 500 میلیارد ریال، شرایط اشتغال 27 نفر نیروي کار به
صورت مستقیم را در مرحله نخست فعالیت خود فراهم کرده است. 30 برند تولید شده توسط این مجموعه علاوه بر عرضه به سرزمین

 
اصلی به بازار کشورهاي امارات، عراق، کویت و ... صادر می شود و از این طریق به ارزآوري براي اقتصاد کشور کمک می کنند. 

همچنین شرکت «کارن زیما قشم» با سرمایه گذاري بالغ بر 400 میلیارد ریال در حوزه تولید انواع شامپو، کرم و محصولات دارویی،
بهداشتی و آرایشی مشغول فعالیت است. این مجموعه تولیدي در فاز اول بهره برداري خود براي 22 نفر نیروي کار به صورت مستقیم

اشتغال ایجاد خواهد کرد.



تولید لوازم خانگی در روزهاي تحریم، 2 برابر قبل از تحریم ها بود

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت گفت: در روزهاي تحریم، بیش از 2 برابر قبل از تحریم ها لوازم

 
خانگی در کشور تولید کردیم. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از وزارت صمت، کیوان گردان با یادآوري اینکه رشد 30 درصدي را در تولید لوازم

 
خانگی هدف گذاري کرده بودیم، اظهار داشت: در 10 ماهه امسال این هدف را محقق و از آن عبور کردیم. 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت افزود: سال گذشته نزدیک به 9 میلیون دستگاه لوازم خانگی (کوچک و
بزرگ) تولید کردیم، هدفگذاري امسال تولید 12 میلیون دستگاه لوازم خانگی بوده است، اما امسال تا امروز 14 میلیون دستگاه تولید

 
کرده ایم. 

 
وي اضافه کرد: قبل از تحریم ها و در سال 1396 میزان تولید لوازم خانگی در کشور 7.5 میلیون دستگاه بوده است. 

 
در تولید لوازم خانگی بیش از 3 میلیارد دلار کاهش ارزبري داشتیم 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت با بیان اینکه در روزهاي تحریم، بیش از دو برابر قبل از تحریم ها لوازم

 
خانگی در کشور تولید کردیم، گفت: برآوردهاي ما نشان می دهد که بیش از 3 میلیارد دلار کاهش ارزبري داشتیم. 

گردان با اشاره به اشتغال هاي جدید به وجود آمده در حوزه لوازم خانگی، تصریح کرد: صادرات به سمت بازارهاي هدف جهانی را در

 
سال 1400 در برنامه داریم و در این مسیر حرکت می کنیم. 

مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت همچنین بیان کرد: برخی شرکت هاي داخلی براي اولین بار در حال
تولید لوازم خانگی خاصی هستند و در تعداد محدودي براي نمونه سازي اولیه این کار را انجام می دهند که این موضوع در کنترل

کامل وزارت صمت است.



قدرت خرید مردم به شدت کاهش یافته است/ محدودیت هاي واحدهاي

تولیدي جهت رونق اشتغال حذف شود؛ قادري در گفت و گو با شفقنا

منبع: شفقناشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/12/12

شفقنا- عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه کسري بودجه بیش از هر قشري روي اقشار ضعیف جامعه تاثیر
می گذارد، اظهار کرد: از نظر توزیع ثروت باید به سمتی برویم که مالیات بر ثروت هاي غیر مولد را افزایش دهیم و از سوي

دیگر محدودیت واحدهاي تولیدي را جهت رونق اشتغال حذف کنیم. جعفر قادري در گفت و ...

شفقنا- عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه کسري بودجه بیش از هر قشري روي اقشار ضعیف جامعه تاثیر می
گذارد، اظهار کرد: از نظر توزیع ثروت باید به سمتی برویم که مالیات بر ثروت هاي غیر مولد را افزایش دهیم و از سوي دیگر

 
محدودیت واحدهاي تولیدي را جهت رونق اشتغال حذف کنیم. 

جعفر قادري در گفت و گو با خبرنگار شفقنا با اشاره به تصمیمات مجلس براي حل مشکلات معیشتی اقشار محروم جامعه، گفت:
کلیت اقتصادي کشور طی سال هاي گذشته تحلیل رفته و درآمد سالانه کشور هم کاهش داشته بنابراین حمایت ها از اقشار مختلف

 
خصوصا اقشار ضعیف، نتیجه مطلوب را نداشته و به حدي نبوده که بتواند مشکلات اقشار کم درآمد را حل کند. 

 
قدرت خرید مردم به شدت کاهش یافته است 

 
تاثیر کمک هاي معیشتی موقت است 

او در ادامه افزود: ما در هدفمندي یارانه ها، عددي را در سال 91 مصوب کردیم اما بعد از آن مبلغی به آن اضافه نشد و در این فاصله
هم قدرت خرید مردم به شدت کاهش داشته است؛ از سوي دیگر بحث تورم و بیکاري که شاخص فلاکت را نشان می دهد، بیشترین
تاثیر خود را در اقشار ضعیف جامعه می گذارد؛ لذا تا زمانی که کلیات اقتصاد را اصلاح کنیم این کمک هاي موردي فقط می تواند به

 
صورت مُسکن عمل کند. 

 
محدودیت هاي واحدهاي تولیدي جهت رونق اشتغال برداشته شود 

قادري با اشاره به توجه بیشتر به افزایش پایه هاي مالیاتی، گفت: از نظر توزیع ثروت باید به سمت و سویی برویم که از ثروت هاي غیر
مولد مانند ماشین ها و خانه هاي لوکس مالیات بگیریم و از سوي دیگر قدرت مانور براي واحدهاي تولیدي ایجاد کرده و محدودیت ها

 
را لغو کنیم تا باعث رونق اشتغال شود. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



رفت و آمدهاي بی نتیجه با عکس هاي سلفی

منبع: تابناكشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/12/12

 
رفت و آمدهاي بی نتیجه با عکس هاي سلفی 

به گزارش «تابناك البرز» حاصل آمد و رفت وزرا به البرز تا به حال آیا نتیجه ایی هم براي این استان که از بدو تاسیس شاهد ورود

 
ضعیف ترین مدیران به آن بوده داشته است؟ 

تقریبا هر ماه شاهد ورود وزراي دولت یازدهم به البرزهستیم، اما آیا این بازدیدها براي البرز نشینان ثمره اي در این سال ها داشته
است ؟ ایا این رفت و آمدها براي مردم استان ثمره ایی هم جز افتتاح هاي جزئی و عکس هاي سلفی و گزارش سفر استانی به رئیس
جمهور براي مسئولان داشته است! آیا مشکل بیکاري و فقر افسار گسیخته حاشیه نشینی و هزارویک مشکل مردم غیور و انقلابی البرز
با این امد و رفت ها برطرف شده است؟ آیا استاندار البرز با وزراي آموزش و پرورش راه و شهر سازي و نیرو مشلکلات توقف عملیات
گاز رسانی به 57روستاي جاده چالوس که با تبلیغات آنچنانی شروع و اکنون پیمانکار پروژ را رها کرده و وضعیت بسیار خطرناکی
براي اتومبیل هاي عبوري ایجاد کرده است و از طرفی خطر پیش روي رود زیباي کرج و نابودي بیش از دوملیون اصله درخت و اکو
سیستم این منطقه و دریافت حق ابه از سد امیر کبیر را درمیان گذاشته اند؟ یا دست آورد سفر وزارت نیرو براي مردم البرز افتتاح و
تولید آب اشامیدنی مردم از چاه هاي آب بد بو و آهکی است؟! آیا جناب استاندار با وزیر آموزش و پرورش مشکلات ترك تحصیل
بسیاري از دانش آموزان به دلیل فقر والدین در عدم امکان خرید تبلت و دریافت برنامه هاي آموزشی را طرح کرده اند و براي بازگشت
دانش آموزان فقیر به تحصیل چاره اندیشی صورت پذیرفته است! به طور کلی دستاورد سفر وزرا به البرز چیست؟ چه مشکلی از روي
دوش مردم این سفرهاي گه و بیگاه برطرف شده است حداقل کاري که میتوانست در این سفر ها طرح شود این بود که وزرا از گسیل
مدیران کل ضعیف و پایان خدمتی به استان خوداري کند و به مدیران توانمد داخل استان اعتماد کند تا در استان شاهد حضور

 
مدیران بی انگیزه نباشیم. 

کم لطفی دولت در تخصیص بودجه در این چندسال شامل حال البرز بوده است و در این سال ها به دلیل نبود وجود مدیران توانمند
البرز نتوانسته است ان طور که شایسته است تخصیص بودجه داشته باشد، بنابراین مشکلات البرز با آمد و رفت وزرا به استان حل
نمی شود، بلکه با برنامه ریزي صحیح و عظم جهادي مدیران استانی در گسیل امکانات به استان و رفع مشکلات ریز و درشت و
برداشت گام هاي بلند در ایجاد اشتغال در استان ، دریافت حقآبه از سدهاي استان و جلوگیري از انتقال تونلی آب به خارج از استان
ایجاد زیرساخت هاي گردشگري و انتقال زندان ها به خارج از استان و رفع مشکلات ریز و درشت مردم را می طلبد که البته با وجود

مدیران پیگیر قوي و جهادي این موارد از رویا به واقعیت نزدیک می شود.



برپایی کارگاه آموزش میناکاري روي سفال براي بانوان ملایري

منبع: میراث آریاشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان، ابراهیم
جلیلی روز سه شنبه 12 اسفندماه 99، گفت: «با توجه به
علاقه بانوان شهر ازندریان به رشته هنري میناکاري روي
سفال، یک دوره آموزشی به مدت 100 ساعت با حمایت
بسیج بخش جوکار و مساعدت آستان قدس رضوي برگزار

 
شد.» 

او افزود: «در شهرستان ملایر 10 هزار و 800 نفر در حوزه صنایع دستی مشغول فعالیت هستند که حدود 3.11 درصد اشتغال

 
شهرستان را به خود اختصاص داده است، بعد از کشاورزي بیشترین میزان اشتغال مربوط به صنایع دستی است.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ملایر ادامه داد: «ازندریان پتانسیل توسعه صنایع دستی در سایر رشته ها و
ایجاد فروشگاه مبل و منبت و نیز بازارهاي فصلی را دارد.»



بازدید دکتر مونسان از مجتمع گردشگري بین راهی نظري در استان مرکزي

منبع: میراث آریاشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/12/12

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي،
دکتر علی اصغر مونسان که به استان مرکزي سفر کرده
است، صبح روز سه شنبه 12 اسفندناه 99 با همراهی
سیدعلی آقازاده استاندار از مجتمع گردشگري بین راهی
نظري بازدید کرد و به بررسی وضعیت این مجتمع به

 
عنوان یکی از تأسیسات گردشگري استان پرداخت. 

او در بازدید از این مجتمع گردشگري، عنوان کرد: «باید

 
سعی شود که این مجتمع تا قبل از پایان دولت دوازدهم به بهره برداري برسد.» 

 
سیدعلی آقازاده استاندار مرکزي نیز بیان کرد: «زیرساخت هاي مربوط به گازرسانی این مجتمع گردشگري را تأمین خواهیم کرد.» 

مصطفی مرزبان مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي نیز از راه اندازي کامل مجتمع گردشگري بین

 
راهی نظري در سال 1400 خبر داد. 

به گفته سرمایه گذار مجتمع گردشگري بین راهی نظري، این مجتمع در زمینی به مساحت پنج هکتار و زیربناي 4500 احداث شده

 
و به زودي به بهره برداري می رسد. 

این مجموعه با پیشرفت فیزیکی 70 درصد داراي 20 اتاق و 40 تخت است و تا پایان خردادماه سال 1400 به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

 
براي احداث این مجتمع، 200میلیارد ریال اعتبار از محل سرمایه گذاري هاي بخش خصوصی تأمین شده است. 

پیش بینی می شود با بهره برداري از این پروژه براي 20 نفر به صورت مستقیم و براي 100 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال ایجاد
شود.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست.

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه
تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال

 
افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و



 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



تعیین تکلیف برگزاري آزمون هاي حضوري المپیاد هاي علمی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیاد هاي علمی دانش آموزي سال 1400 از سوي وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی
و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

به گزارش خبرنگار حوزه آموزش و پرورش گروه علمی
فرهنگی هنري خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط
عمومی وزارت آموزش و پرورش، با پیگیري هاي مسؤولان
وزارت آموزش وپرورش، سازمان ملی پرورش استعداد هاي
درخشان و مساعدت ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا و
وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی، امکان و اجازه
برگزاري آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي

 
1400 فراهم شد. 

زمان جدید برگزاري آزمون ها هنوز قطعی نشده است، اما با اعلام تعیین بازه زمانی دقیق آن تمامی داوطلبان شرکت کننده به صورت

 
هماهنگ باهم در سراسر کشور به رقابت می پردازند. 

این مرحله از المپیاد هاي علمی دانش آموزي در 12 رشته شامل؛ ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اخترفیزیک، ادبی، زیست شناسی،
کامپیوتر، جغرافیا، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و به

 
طور میانگین در هریک از المپیاد ها به طور متوسط 6 هزار داوطلب دختر و پسر باهم رقابت می کنند. 

بر اساس مجوز ستاد ملی مدیریت کرونا، رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون
شامل؛ استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به ساعت هوا و بهره گیري از ظرفیت

 
سالن هاي ورزشی، نمازخانه و... مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی در زمان برگزاري آزمون مورد تأکید قرار گرفته است. 

شایان ذکر است، پیش از این اعلام شده بود، زمان برگزاري آزمون هاي المپیاد هاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به
تعویق می افتد و تغییر وضعیت مشروط به مجوز ستاد مدیریت کرونا شده بود.



میثم شکري ساز کیست و رمز موفقیت او چه بود؟

منبع: خردادشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/12/12

شما رمز موفقیت را میدانید؟ اگر می خواهید فرد موفق و تاثیر گذاري باشید، باید ابتدا با قوانین موفقیت و شنهاخت افرادي
که قبل از شما قدم در این مسیر گذاشته اند آشنا شوید. شناخت راه آن ها، قطعا راه هاي جدیدي را براي شما به سمت

موفقیت می گشاید...

تا به حال به این موضوع فکر کرده اید که چرا می گویند "رمز موفقیت"؟ مگر موفقیت رمز دارد؟ شاید ناخودآگاه با شنیدن این
عبارت، تصور کنید که موفقیت یک گاو صندوق بزرگ است که باید براي دسترسی به آن رمزش را بدانید. در حقیقت هم همین است.

 
موفقیت رمز دارد. رمزي که هر کسی نمی داند ولی همه در جستجوي آن هستند. 

مردم سراسر جهان و به طور کلی تمامی موجودات زنده به دنبال رسیدن به موفقیت هر چه بیشتر در روند حیات شان هستند.
موفقیت مثل مدال افتخاریست که اگر به سینه کسی سنجاق شود، تا ابد در ذهن ها می ماند و همه جا صحبت از او می شود. مسلما
شما خواننده عزیزي هم که در حال خواندن این مطلب هستی، به دنبال کسب موفقیت بوده اي که با خواندن عنوان روي آن کلیک
کرده اي. امروز می خواهیم براي شما راه رسیدن به موفقیت را با نگاه به زندگی فردي موفق با نام میثم شکري ساز بررسی کنیم. اگر

 
نمی دانید میثم شکري ساز کیست و کنجکاو شده اید که رمز موفقیت او را بدانید، تا انتهاي این مقاله همراه ما باشید... 

 
 

 
میثم شکري ساز چه کسی است و داستان زندگی او چیست؟ 

میثم شکري ساز در حال حاضر جوانی 34 ساله است که نامش در میان لیست بلند بالایی از موفقیت هاي گوناگون و دستاوردهاي
مهم می درخشد. او که متولد 29 فروردین 1365 است، جزو کسانیست که کشورمان مدیون زحمات و تلاش هاي اوست. دکتر میثم
شکري ساز در آغاز راه خود، اقدام به تاسیس نخستین مرکز آموزش مجازي در کشور کرد. او در این موسسه به آموزش عده بی
شماري از جوانان در زمینه هاي گوناگون پرداخت. دوره هاي آموزشی مفید و خوبی که در موسسه آموزش مجازي پارس برگزار می
شد، باعث توسعه و نشر دانش در میان جامعه شد و حتی شاغلین و افرادي که زمان اندکی براي پرداختن به بحث آموزش داشتند هم

 
توانستند از این آموزش هاي مجازي بهره ببرند. 



دکتر میثم شکري ساز در سال 1388، موسسه آموزش عالی آزاد فن پردازان و همچنین هلدینگ بزرگی را تحت عنوان هلدینگ
پارس پندار نهاد راه اندازي کرد. در 1396 دکتر میثم شکري ساز موفق به اخذ عنوان کارآفرین برتر کشور و مدیر برگزیده فناوري

 
اطلاعات شد و این افتخار دیگري در کارنامه درخشان او بود. 

جالب است بدانید که او در سه سال پیاپی از سال 96 تا 98، موفق به دریافت تندیس رعایت حقوق مصرف کننده از وزارت صنعت،
معدن و تجارت شده است. این کارآفرین جوان در دوران زندگی پر فراز و نشیب خود همواره باعث تحولات و پیشرفت هاي
چشمگیري در زندگی مردم جامعه خود به خصوص جوانان شده است. گواه این موضوع اشتغال بیش از 400 نیروي کاري جوان در
هلدینگ تحت مدیریت او می باشد. دکتر میثم شکري ساز فرد توانا و تاثیر گذاریست که با رمز موفقیت خود یعنی "تلاش، تعهد، علم

 
اندوزي و نوآوري" توانسته به درجات بالا دست یابد. 

اگر بخواهید سوال میثم شکري ساز کیست؟ را دقیق تر پاسخ بدهیم، بد نیست که از میزان تحصیلات وي نیز بدانید. باید بگوییم که
Steinbeis از دانشگاه MBA او فارغ التحصیل مقطع دکتراي کارآفرینی، از دانشگاه آزاد اسلامی، کارشناسی ارشد رشته مدیریت
Berlin آلمان، کارشناسی ارشد رشته مدیریت MBA از دانشگاه صنعتی امیرکبیر و کارشناسی مهندسی صنایع، گرایش تولید

 
صنعتی است. این جوان شایسته و کارآفرین مطرح کشورمان، در زمینه مشاوره، بازاریابی و تربیت نیروي انسانی بسیار قدرتمند است. 

 
 

 
میثم شکري ساز، نویسنده و سخنوري توانا 

علاوه بر همه چیزهایی که درباره دکتر میثم شکري ساز تا به اینجاي کار گفتیم، او تا کنون کتاب هاي بسیاري را در زمینه هاي
مختلف تالیف، ترجمه و حتی به رشته تحریر درآورده است. از جمله کتاب هاي او می توان به کتاب توهم باهوشی 1 و 2، استوار،
بازاریابی نوگرا، مذاکره با دست هاي خالی و ... اشاره کرد. به واسطه تلاش هاي بی بدیل او، تندیس ها، تقدیر نامه ها و افتخارات
بسیاري برایش به یادگار مانده است. مثلا یکی از افتخارات دکتر میثم شکري ساز، کسب لوح سپاس از وزارت علوم، تحقیقات و
فناوري کشور است که براي بدست آوردن آن، باید دوندگی بسیار و تلاش هاي بی دریغی را ارائه کنید. شخصیت دکتر میثم شکري
ساز، بسیار برجسته، علمی پژوهشی و سخت کوش است. ناگفته نماند که او به تدریس مباحثی همچون بازاریابی و فروش، رازهاي

 
موفقیت، هدف گذاري و تسخیر قلب مشتریان می پردازد. 

این مدیر لایق و کارآفرین نمونه کشور، همواره مورد توجه دانشگاه هایی همچون دانشگاه صنعتی اصفهان، دانشگاه اصفهان، دانشگاه
آزاد اسلامی و دانشگاه پیام نور بوده است. او همچنین داراي اعتباري بالا در اتحادیه هاي مختلف و سازمان میراث فرهنگی و
گردشگري است. دکتر میثم شکري ساز مجري طرح آموزش ده هزار دفتر ICT روستایی با همکاري معاونت محترم رئیس جمهور،

 
شرکت ملی پست، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، سازمان میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی است. 

یکی دیگر از هنرهاي برجسته میثم شکري ساز، آن است که در سخنرانی ها و سمینارهاي متعددي که چه در داخل و چه خارج از



کشور شرکت می کند، همواره به عنوان یک سخنران انگیزشی شناخته می شود. دکتر میثم شکري ساز با وجود اینکه جوان است و
سن بالایی ندارد، توانسته بر موانع موفقیت غلبه کند و آینده اي شکوهمند و زیبا را بسازد. کارآفرینی هنري است که در خون دکتر
میثم شکري ساز جریان دارد و او با ایده ها، باورها و تفکرات خلاقانه اي که دارد، رویاهاي آینده را رنگ واقعیت می زند. پس شما نیز
با رمز موفقیت دکتر میثم شکري ساز یعنی تلاش بی وقفه و باور رسیدن به هدف هایتان، می توانید در زندگی به هر که چه می

خواهید برسید و انسان مفید و موثري باشید.



آزمون هاي حضوري المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 برگزارمی شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش آموزي سال 1400 بعد از مدتی انتظار از سوي وزارت بهداشت
درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش
آموزي سال 1400 بعد از مدتی انتظار از سوي وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت

 
بیماري کرونا تعیین تکلیف شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، سازمان ملی پرورش
استعدادهاي درخشان اعلام کرد که با پیگیري هاي این
سازمان و مسئولان وزارت آموزش و پرورش و مساعدت
ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا و وزارت بهداشت درمان و
آموزش پزشکی امکان و اجازه برگزاري آزمون هاي

 
حضوري المپیاد علمی دانش آموزي 1400 فراهم شد. 

این مرحله از المپیاد در 12 رشته شامل ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اختر فیزیک، ادبی، زیست شناسی، کامپیوتر، جغرافیا، سلول
هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و بطور میانگین در هر المپیاد

 
حدود 6 هزار داوطلب دختر و پسر با هم رقابت می کنند. 

در مجوز ستاد ملی مدیریت کرونا هم رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون مورد
تأکید قرار گرفته، همچنین بر استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله حدود 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به

 
ساعت هوا و بهره گیري از ظرفیت سالن هاي ورزشی، نمازخانه و… مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی اشاره شده است. 

پیش از این اعلام شده بود که زمان برگزاري آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به تعویق می افتد و
تغییر وضعیت منوط به مجوز ستاد مدیریت کروناست.



مفسدان ارزي ثروت خود را درخارج کشورتبدیل به خانه و ویلا کرده اند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس اتاق تهران گفت: درحالی که کارآفرینان دغدغه مند تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به خارج
برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند.

رئیس اتاق تهران گفت: درحالی که کارآفرینان دغدغه مند
تکثیر شده اند، اما مفسدان ارزي ثروت به دست آورده را به

 
خارج برده و تبدیل به خانه و ویلا کرده اند. 

به گزارش خبرنگار مهر، مسعود خوانساري امروز در
«پنجمین دوره اهداي نشان و تندیس کارآفرینی امین
الضرب» اظهار داشت: هر اندازه که کارآفرینان خارجی در
کشور ما تبدیل به ستاره شده اند، اما کارآفرینان ایرانی این
جایگاه را ندارند؛ اگرچه بخش خصوصی تاریخ بلندي در
ایران دارد، اما به همان نسبت مورد احترام نبوده است و

 
گاهی به سبب خطاهاي دیگران تکثیر شده است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در 20 سال گذشته و طی افزایش درآمدهاي نفتی و حیف و میل اموال، تکثیر کارآفرینان کشور به
اوج خود رسیده درحالی که کشور نیازمند حضور فعالان اقتصادي است چرا که فعالان اقتصادي می توانند هم به اشتغالزایی و هم به

 
بهبود معیشت مردم کمک کنند؛ آن هم در شرایطی که پاي تحریم روي گلوي اقتصاد کشور قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در این دوران پیچیده، بخش خصوصی ایستاده است، اجازه نداده چرخ کارخانه ها از کار بیفتد و بیکاري و ناامنی در
جامعه افزایش یابد، درحالی که بسیاري از نوآوران به سبب فساد ارزي، ثروتی به دست آورده اند، آن را به خارج از کشور برده و تبدیل

 
به خانه و ویلا کرده اند. 

 
خوانساري گفت: در چنین شرایطی، بخش خصوصی دغدغه مند سنگر را خالی نکرده و در حال مبارزه براي بقا است. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران تأکید کرد: دست اندازي به بیت المال در حالی است که در این لیست بلند بالاي مفسدان اقتصادي، کمتر
نامی از کارآفرینان شناسنامه دار آمده اما در پسِ فضاي پوپولیستی که در اظهارات مسئولان به گوش می رسد، ترَ و خشک را با هم

 
سوزانده و به ریز و درشت اتهام می بندند. 

وي تصریح کرد: فساد ناشی از سیاستگذاري هاي غلط دولتی، توزیع ارز رانتی، صدور بخشنامه هاي متعدد، اصرار به توزیع یارانه
غیرهدفمند، برهم زدن رقابت، افزایش واگذاري هاي غیرکارشناسی و بازپس گیري غیرکارشناسی اموال واگذار شده به بازتوزیع چرخه

 
فساد در کشور کمک کرده است. 



خوانساري افزود: حاصل این وضعیت، ظهور افراد و شرکت هاي جعلی و وابسته به این نهاد و آن ارگان و سوءاستفاده کنندگانی که نام

 
کارآفرینی را مخدوش و جامعه را بدبین کرده اند، بوده که در حال ماهی گرفتن از آب گِل آلود هستند. 

وي اظهار داشت: وظیفه داریم که در پس این فضاي سیاسی از بخش کارآفرینی کشور غبارزدایی کنیم و باید به سیاستگذاران هشدار
دهیم که امروز زمان آن نیست براي پیروزي یک جناح سیاسی، از هیچ بی اخلاقی دریغ نکنیم، در یک مبارزه انتخاباتی دیگران و

 
نظام را تخریب کنیم و براي منفعت شخصی، مصلحت یک ملت را نادیده بگیریم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: از تجاري که در شرایط فعلی مشغول به کار هستند، باید به عنوان تجار تاریخی ایران یاد شود؛
اگر صد سال قبل قحطی بود، امروز تحریم است و اگر وبا بود، امروز کرونا است و اگر بی ثباتی سیاسی بود، امروز بی برنامگی اقتصادي

 
است و اگر دیوان سالاري بود، امروز بروکراسی دائم و گسترده است. 

خوانساري گفت: امروز شکل گیري اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تبدیل تعارض منافع به تعامل سازنده، به مسیر توسعه ایران

 
سرعت می بخشد. از شرق تا غرب زمین، هیچ اقتصادي بدون توجه به بخش خصوصی توسعه نمی یابد. 

وي یادآور شد: برگزاري مراسم امین الضرب با این هدف بود که الگوهاي واقعی در اختیار نسل جوان کشور قرار گیرد. همچنین
کارآفرینانی که با ناامیدي پایه کار خود را گذاشته و با میهن دوستی موانع را پشت سر گذاشته اند، مورد تقدیر قرار گیرند. بخش
خصوصی، مولد، ملی و بالنده می تواند در فراز اقتصاد ایران براي دستیابی به توسعه پایدار قرار گیرد و این مهم با همت جمعی و

احیاي اعتماد عمومی امکان پذیر است.



کسب مدال طلا و دیپلم افتخار در المپیاد دانشجویان علوم پزشکی کشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/12/12

دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد در دوازدهمین دوره المپیاد دانشجویان علوم پزشکی کشورموفق به کسب مدال
طلا و دیپلم افتخار شدند.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز چهارمحال و بختیاري، معاون آموزشی دانشگاه
علوم پزشکی شهرکرد گفت: علی کریمی و وحید رئیسی دانشجویان دانشگاه علوم
پزشکی شهرکرد موفق شدند به ترتیب مدال طلا در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه
هاي هزاره سوم و دیپلم افتخار در حیطه تفکر علمی در علوم پایه را در این المپیاد را از

 
آن خود کنند. 

اکبر سلیمانی افزود: دوازدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در دو
مرحله انفرادي و گروهی و در شش حیطه استدلال بالینی، مطالعات میان رشته اي، تفکر
علمی در علوم پایه، مدیریت نظام سلامت، آموزش پزشکی و کارآفرینی در بستر دانشگاه

هاي هزاره سوم از زمستان پارسال شروع شده بود.



58 درصد سهمیه مشاغل خانگی کردستان جذب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/12/12

سنندج - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان گفت: در سال جاري تاکنون 58 درصد از سهمیه مشاغل
خانگی این استان جذب شده است.

سنندج - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
کردستان گفت: در سال جاري تاکنون 58 درصد از سهمیه

 
مشاغل خانگی این استان جذب شده است. 

برهان صلواتی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: امسال این استان از محل اجراي طرح پیاده
سازي الگوي مشاغل خانگی ایجاد 400 فرصت شغلی سهم
داشت که تا کنون 58 درصد آن شامل 231 نفر جذب

 
شده است. 

وي اضافه کرد: امسال براي ایجاد این فرصت هاي شغلی در این استان 60 میلیارد ریال اعتبار تخصیص داده شده که تا کنون 60

 
درصد این میزان شامل 36 میلیارد ریال به 231 متقاضی پرداخت شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان افزود: متقاضیان مشاغل خانگی این استان می توانند در 303 رشته مختلف در سایت

 
ثبت نام کرده و ضمن فراگیري رایگان آموزش هاي موردنیاز، به بازار کار متصل شوند. 

وي یادارآور شد: بازار محوري تسهیلات اشتغالزایی منجر به ایجاد اشتغال هاي پایدار و واقعی می شود و در این راستا طرح ها باید

 
مبتنی بر بازار محوري باشد تا منجر به ایجاد اشتغال هاي واقعی و پایدار در جامعه شود. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 1396 طراحی و به

 
تصویب رسید. 

به منظور اجراي و پیاده سازي این طرح، جهاددانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر مکلف به شناسایی،
توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره مندي از شبکه هاي

 
افقی و عمودي شد. 

جهاد دانشگاهی با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و تسهیلگران خود در سراسر کشور در نظر دارد با بهره مندي از ظرفیت
هاي تمامی سازمان هاي دولتی و غیر دولتی بویژه بخش خصوصی، حلقه هاي مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی را شناسایی و



 
نقش و جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور را توسعه دهد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کردستان 

 
- اشتغال زایی 

 
- سنندج 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- ثبت مشاغل خانگی



امضاي چند تفاهم نامه براي تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران لرستان

شماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/12/12
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان لرستان در نشست شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در خصوص تفاهم نامه
تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران گفت: چند تفاهم نامه داخلی با دستگاه هاي ذیربط در این خصوص امضا شده است.

به گزارش «ایثار»، محمود زرین جویی در نشست شوراي
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت با ارائه گزارشی از اقدامات
بنیاد در خصوص تفاهم نامه تأمین مسکن و اشتغال
ایثارگران که مردادماه سال جاري بین رییس بنیاد شهید و
امور ایثارگران کشور و استاندار لرستان بسته شد، گفت: در
استان جهت اجرایی شدن این تفاهم نامه با دستگاه هاي
ذیربط چند تفاهم نامه داخلی امضا کرده ایم. در این بین

تعهداتی وجود داشت که از جمله آن شناسایی و ارائه آمار و اطلاعات مشمولان تحت پوشش بنیاد بود که در اختیار دستگاه هاي ذي

 
ربط قرار گرفت. 

وي با تأکید بر ضرورت تأمین مسکن خانواده هاي شهدا و ایثارگران گفت: بعضی از شهرستان ها فاقد زمین هستند و برخی از
شهرستان ها هم که زمین در آنجا موجود است هزینه آماده سازي زمین براي ساخت، بسیار سنگین است که تاکنون در دو شهرستان
پلدختر و ازنا 35 قطعه زمین قابل واگذاري معرفی شده؛ در حالی که ما بیش از 10 هزار و پانصد نفر واجد شرایط داریم که از این

 
تعداد سه هزار نفر جز این تفاهم نامه هستند که تاکنون تسهیلات مسکن و زمین دریافت نکرده اند. 

مدیرکل بنیاد استان لرستان در خصوص اشتغال ایثارگران این استان گفت: در بحث جذب و بکارگیري ایثارگران و خانواده هاي شهدا
از طریق فراهم کردن زمینه خوداشتغالی و کارآفرینی، جذب و استخدام از طریق سهمیه 25 درصد ماده 21 و بکارگیري و جذب
ایثارگران از طریق کارگاه ها، شرکت ها و بخش هاي خصوصی در راستاي اجراي ماده 30 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران به

 
دنبال رفع حداکثري مشکل بیکاري هستیم. 

انتهاي پیام/



راهیابی 5 کانون مسجد به مرحله نهایی داوري طرح ملی ایران قوي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/12/12

هاشم شیرازیان از راهیابی پنج کانون فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی به مرحله نهایی داوري رواق هاي طرح ملی
ایران قوي خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بجنورد ، به نقل از ستاد ارتباطات رسانه اي فهما در استان
هاشم شیرازیان گفت: اسامی پنج کانون فرهنگی و هنري
«محبان الزهرا (سلام االله علیها)» اسفراین، «معراج
السعاده» روستاي بزنج، «پیامبر اعظم (صلی االله علیه وآله
وسلم)» جاجرم، «امام رضا (علیه السلام)» گرمه و کانون
«چهارده معصوم (علیهم السلام)» روستاي قلعه خان از
توابع شهرستان مانه و سملقان براي رقابت در رواق ها

 
اعلام شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- اختصاص 100میلیون تومان اعتبار به منظور راه اندازي کانون هاي مساجد روستایی مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد خراسان شمالی افزود: کانون محبان زهرا (سلام االله علیها) اسفراین می بایست در رواق هاي نور، همدلی، رسانه، ترنج،

 
کارآفرینی و فناوري مستندات لازم براي داوري نهایی را در سامانه بچه هاي مسجد ثبت کند. 

شیرازیان همچنین اعلام کرد: کانون «معراج السعاده» روستاي بزنج اسفراین در رواق کتاب و نمایش، کانون «چهارده معصوم (علیهم
السلام)» در رواق دانش و ترنج، کانون «امام رضا (علیه السلام)» گرمه در رواق دانش و کانون «پیامبر اعظم (صلی االله علیه وآله

 
وسلم)» نیز در رواق فیلم به مرحله داوري نهایی راه پیدا کردند. 

مدیر ستاد فهماي خراسان شمالی اعلام کرد: مدیران این کانون ها می بایست با مراجعه به سایت بچه هاي مسجد و ورود به سامانه و
ناحیه کاربري کانون، وارد بخش مستندات داوري شده و موارد خواسته شده که شامل تهیه کلیپ سه دقیقه اي از فعالیت در رواق

 
مشخص شده است را ثبت کنند. 

 
شیرازیان مهلت ثبت مستندات داوري را تا امروز، سه شنبه 12 اسفند ماه امسال اعلام کرد. 

گفتنی است؛ دومین ارزیابی ملی فعالیت هاي کانون هاي مساجد کشور در قالب طرح ملی ایران قوي از ایام دفاع مقدس آغاز شده و
فعالان فهما تا 22 بهمن ماه امسال فرصت داشتند تا فعالیت هاي خود را در سامانه بچه هاي مسجد ثبت کنند.



کسب و کار گنجی

منبع: روزنامه وقایع استانشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/12/12

سه شنبه 12 اسفند 1399  شماره 1394 وقایع استان در گفتگو با مصطفی گنجی تولیدکننده صنایع چرم دست دوز عوامل
موثر در موفقیت فروش اینترنتی صنایع دستی را بررسی می کند کسب و کار گنجی فاطمه چاپاري این روزها شیوع کرونا

همان طور که یک تهدید براي کسب وکارهاي اقتصادي محسوب می شود، بهترین فرصت ...

وقایع استان در گفتگو با مصطفی گنجی تولیدکننده صنایع چرم دست دوز عوامل موثر در موفقیت فروش اینترنتی صنایع

 
دستی را بررسی می کند کسب و کار گنجی فاطمه چاپاري 

این روزها شیوع کرونا همان طور که یک تهدید براي کسب وکارهاي اقتصادي محسوب می شود، بهترین فرصت براي استفاده از
ظرفیت هاي فضاي مجازي در این حوزه نیز هست، خیلی از هنرمندان در سطح استان مرکزي و شهر اراك توانستند وارد فضاي
مجازي شوند و در فضاهاي متعدد اعم از تلگرام، اینستاگرام، واتس آپ و غیره به معرفی کارهاي خود بپردازند. یکی از این هنرمندان
که در رشته صنایع دستی چرمی با استفاده از همین فضاي مجازي توانسته بازار فروش خوبی هم در داخل و هم در خارج، در
کشورهایی چون انگلستان، آلمان، پاکستان و غیره ایجاد کند مصطفی گنجی است که در گفتگویی که با وقایع استان داشته عوامل

 
موثر در فروش اینترنتی موفق کالاهاي تولیدي خود را بازگو کرده است. 

مصطفی گنجی که از 5 سال پیش در سن 25 سالگی شروع به کار تولید صنایع چرم دست دوز کرده است، اظهار کرد: من با مقایسه
صفحه هاي داخلی و خارجی که تولیدات چرم دست روز را در اینستاگرام به نمایش و فروش می گذاشتند متوجه شدم کیفیت و
ظرافت تولیدات خارجی خیلی بیشتر است به طوري که در ایران هیچ کسی نیست که کار چرمی دست دوز متمایز از کار چرخ دوز اما
در این سطح از کیفیت ارائه دهد که همین موضوع مشوق من براي شروع این کار شد و در نتیجه طی یکی دوسال تجربه و آزمون و
خطا توانستم به یک سطح خوب از کیفیت و مرغوبیت کالا برسم به طوري که امروز کالاهاي تولیدي ما با توجه به کیفیتی که دارند

 
در سطح بین المللی مورد استقبال قرار گرفته است. 

وي افزود: تولیدات چرم دست دوز در ایران همواره در طراحی هاي سنتی ارائه می شده و این محصولات بازار فروش کمتري نسبت به

 
محصولات مدرن چـــرم دست دوز که به تازگی در ایران مرسوم شده دارند. 

این هنرمند گفت: ما هم در ابتداي کار، فروش اینترنتی نداشتیم چرا که لازمه فروش اینترنتی ارائه کالاي مرغوب و با کیفیت است،
همین کیفیت، تمیزي و ظرافت کار است که در فضاي مجازي معرف یک برند می باشد و در صورت عدم رعایت این موارد نمی توان

 
انتظار فروش خوب در این فضا را داشت. 

وي تصریح کرد: البته طبیعی است کــــه در ابتداي راه اندازي یک صفحه یا سایت براي فروش کالا استقبال چندانی از آن صورت

 
نگیرد، اما در صورت ارائه کالاي با کیفیت روز به روز کار با استقبال بیشتري روبرو خواهد شد. 

مصطفی گنجی گفت: من در اوایل کار با حضور در نمایشگاه هاي صنایع دستی اقدام به فروش محصولات خود می کردم، اما با توجه
به حضور عموم مردم در این نمایشگاه ها ما نمی توانستیم مشتري هایی که به طور خاص دنبال کالاي دست دوز هستند شناسایی
کنیم و از همین رو مجبور می شدیم کالاهاي خود را با قیمت خیلی پایینی به فروش برسانیم و این براي ما زیان آور بود، با توجه به
این که بازدهی کار خیلی پایین بود ما شروع به فروش اینترنتی کردیم، یکی از مزایاي این نوع از کسب و کار این است که ما می
توانیم از اقشار مختلف جامعه مشتري داشته باشیم، این شد که ما در فروش اینترنتی با تولید کم اما با کیفیت بسیار بالا توانستیم

 
مشتریانی را شناسایی کنیم که قدر کـار دست دوز را می دانند و حاضر به هزینه براي این کالاها هستند. 



وي اظهار کرد: با گذشت حدود سه سال از آغاز فعالیتم خیلی از افرادي که کارهاي من را در اینستاگرام دنبال می کردند تصور کرده
بودند که من در یک کشور خارجی آموزش دیده ام و حالا در حال ارائه محصولات در ایران هستم در حالی که این طور نبود و من

 
روش خاص خود را به صورت تجربی به دست آورده بودم. 

گنجی افزود: کیفیت و ظرافت کارها باعث شد خیلی از افراد براي آموختن این کار ترغیب شوند، از همین رو من اقدام به برگزاري
ورکشاپ هاي سه چهار ساعته در شهرهاي مختلف کردم که با استقبال علاقمندان خیلی زود ظرفیت این کلاس ها پر می شد قبل از
شیوع کرونا این ورکشاپ ها به صورت حضوري دنبال می شد و با آغاز شیوع کرونا این آموزش ها و ورکشاپ ها به صورت مجازي

 
دنبال شدند. 

وي تصریح کرد: ما قبل از شیوع کرونا نیز فروش اینترنتی داشتیم اما شیوع کرونا و پیگیري آموزش هاي مجازي، باعث معروفیت برند
ما در فضاي مجازي و اعتمادسازي بیشتر شد چرا که کسی که من را به عنوان یک استاد قبول داشته باشد به کیفیت محصولات من

 
هم اعتماد دارد همین موضوع افزایش فروش کالاها را هم به همراه آورد. 

مصطفی گنجی اظهار کرد: الان تمام سفارشات ما به صورت اینترنتی بوده و سفارش افراد بعد از ثبت در نوبت قرار می گیرد و ظرف
مدت 3ماه آماده خواهد شد، بارها شده در نمایشگاه هاي صنایع دستی علیرغم ارائه غرفه رایگان حضور نیافته ام چرا که کار آماده
نداشته ام و در حال آماده سازي سفارشات خود بوده ام. تولید کار دست دوز خیلی کم هست مثلا من در طول یک سال در نهایت می
توانم 400تا کار آماده کنم و حالا اگر یک نیروي کار بگیرم این میزان دو برابر خواهد شد اما وقتی بتوانم محصولات خود را به قیمت

 
واقعی خودشان بفروشم آورده اي که در نظرم بوده از فروش این محصول به دست خواهد آمد. 

وي افزود: در کشورهاي خارجی به خصوص روسیه و کره که تولید این گونه محصولات را دنبال می کنند، تهیه و خرید محصولات
چرم دست دوز خیلی گران تمام می شود براي مثال براي خرید یک کیف پول باید حدود 170دلار هزینه کرد، از همین رو خیلی از
مردم این کشورها به محصولات ایرانی رو می آوردند و خیلی از دنبال کنندگان پیج من نیز از کشورهاي پاکستان، آلمان و انگلیس
هستند که سفارش کالا داده اند. حتی پیش آمده محصولات را براي فروش در کشور خود سفارش دهند چرا که قیمت محصولات ما

 
یک پنجم قیمت همین محصولات در این کشورها می باشد. 

گنجی تولید کننده صنایع چرم دست دوز در ادامه تاکید کرد: این موضوعات فقط مختص کار چرم نیست در تولید هر نوع صنایع
دستی و هنري اگر از طراحی هاي مدرن تري استفاده شده و محصول با کیفیتی ارائه شود این محصول به تدریج در فضاي مجازي
دیده شده و دایره مشتریان روز به روز افزایش می یابد، نیازي نیست که تولیدکننده به دنبال مشتري برود این خود مشتریان هستند

 
که سراغ او خواهند آمد. 

وي در ادامه افزود: من به همراه همسرم تمام محصولات خود را تولید و آماده می کنیم اما در حال آموزش تعداد1200نفر به صورت
مجازي هستم که خیلی از این افراد توانستند با این کار اتفاقات خوبی را در حوزه کارآفرینی رقم بزنند و همچنین درآمد این آموزش
ها نیز بر درآمد فروش محصولات ما افزوده شده و ما در کنار کسب درآمد بحث اشتغال زایی را هم دنبال کرده ایم، براي مثال من
وقت بیشتري ندارم که همه ي بازارهاي فروش اینترنتی را پوشش بدهم و یکی از شاگردان من در سایت دیجی کالا محصولات خود را

 
ارائه داده و این بازار را پوشش داده است. 

گنجی گفت: تنها نکته مهم در ارائه و فروش کالا به شکل اینترنتی کیفیت و تمیزي کار است، کسی کـه می خواهد یک کالا را به
صورت اینترنتی تهیه کند تنها با اکتفا به عکس این محصول خرید خود را انجام می دهد بنابراین نیاز است افراد در کسب و کار
اینترنتی عکس هاي خیلی با کیفیت و با جزییات ریز از محصولات خود تهیه کنند. همچنین دید ما به مشتري باید این گونه باشد که
در صورت ارائه کالاي با کیفیت هر مشتري ده نفر دیگر را براي خرید محصول جذب خواهد کرد. به نظر من اگر تولیدات با کیفیت

 
بوده و آموزش در زمینه کار فروش مجازي انجام شود هیچ کرونایی نمی تواند روي کسب و کار تولیدکنندگان تاثیر بگذارد. 

وي یکی از مشکلات فعلی خود براي کسب و کار و تولید را داشتن سرمایه و مواد اولیه عنوان کرده و افزود: در حال حاضر من در
صدد حل این مشکل هستم و هر پولی که به دستم می رسد اولین چیزي که می خرم چرم هست، تا براي توسعه کار خود در آینده از
آن ها استفاده کنم. همچنین ورکشاپ ها و آموزش هاي خود را با هدف شناسایی افراد مستعد و استفاده از توانایی آنها در آینده براي



توسعه کار و تولید محصولات خود دنبال می کردم. حتی افراد می توانند در خانه خودشان کار کنند لازم نیست حتما در یک محل
جمع شوند یعنی این گونه من براي توسعه کار نیازي به فراهم کردن یک کارگاه بزرگ نخواهم داشت.



سومین صعود متوالی دلار در معاملات خارجی

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه اقتصادي: ارزش دلار مقابل همه ارزهاي مهم جهانی
افزایش پیدا کرد.به گزارش ایسنا، با وجود افزایش سطح
فعالیت کارخانجات منطقه یورو در ماه فوریه هنوز نگرانی
هایی از نحوه و زمان لازم براي احیاي اقتصاد این منطقه
در بین معامله گران وجود دارد. رویکرد خوشبینانه نسبت
به یورو که در ابتداي امسال یورو را به اوج رسانده بود کمی
تعدیل شده به ویژه آن که برنامه واکسیناسیون در قاره

سبز طبق انتظارات قبلی پیش نرفته است و بسیاري از کشورها نسبت به برنامه ریزي ها عقب هستند. از طرف دیگر معامله گران بازار
ارز منتظرند تا واکنش کریستین لاگارد- رییس بانک مرکزي اروپا- را به افزایش محسوس بازدهی اوراق قرضه مبتنی بر یورو ببینند.

 
اکنون لاگارد از جانب منتقدان تحت فشار زیادي قرار گرفته است تا رویکرد جدیدي اتخاذ کند. 

پس از مدت ها بحث سرانجام نمایندگان کنگره با اکثریت آرا به لایحه پیشنهادي 1.9 تریلیون دلاري دولت براي تقویت رشد
اقتصادي و حمایت از کسب و کارها راي مثبت داد. قرار است این لایحه در مجلس سنا هم راي گیري شود که در صورت راي مثبت
سنا، این لایحه با امضاي بایدن به قانون تبدیل خواهد شد. دموکرات ها در تلاش هستند تا بسته حمایتی جدید را تا تاریخ چهاردهم
ماه مارس یعنی پیش از آنکه اعتبار بسته محرك قبلی به پایان برسد، تصویب و اجرایی کنند. این بسته شامل کمک هاي نقدي

 
مستقیم و وام به کسب و کارهاي کوچک نیز هست. 

با پیشرفت در روند واکسیناسیون در سراسر جهان که باعث کاهش محسوس شمار مبتلایان هم شده، بازدهی اوراق قرضه به عنوان
نمادي از خوش بینی فعالان بازار به دورنماي اقتصادي افزایش یافته است. این افزایش به ویژه پس از آن تسریع شد که هیچ کدام از
مقامات ارشد بانکی جهان نسبت به این موضوع واکنش نشان ندادند و به نظر می رسد از نظر بانک هاي مرکزي اوراق قرضه می تواند
ابزاري در مدیریت و کنترل حجم نقدینگی در بازارها باشد به ویژه حالا که با هدف کاستن از تبعات اقتصادي کرونا، این بانک ها وادار
به تزریق نقدینگی قابل ملاحظه اي به بازارها شده اند. آمار نهایی رشد سه ماهه چهارم سال 2020 آمریکا نشان می دهد اقتصاد این
کشور 4.1 درصد رشد کرده که این میزان از برآورد قبلی 0.1 درصد بیشتر است. بخش هاي مخارج دولتی، سرمایه گذاري ثابت و
سرمایه گذاري بخش خصوصی رشد خوبی داشته اند اما رشد بخش مخارج خانوار که بار اصلی رشد اقتصادي را بر دوش می کشد از
برآورد قبلی کمتر بوده است. در مجموع سال 2020 اقتصاد آمریکا 3.5 درصد کوچک شد که این رشد بدتر از رشد منفی رکود بزرگ

 
سال 2009 و همچنین بدترین عملکرد سالانه ثبت شده در این کشور از زمان جنگ جهانی دوم تاکنون محسوب می شود. 

تحلیلگران دویچه بانک در گزارش جدیدي پیش بینی کردند که اقتصاد آمریکا در سال جاري 6 درصد رشد کند که این رشد 1.2
درصد بیشتر از چیزي است که در گزارش قبلی پیش بینی شده بود. این بهبود برآورد پس از آن صورت می گیرد که نتایج
واکسیناسیون در کنترل و کاهش مرگ و میر ناشی از کرونا تاثیر مثبتی داشته است. به گفته تحلیلگران این بانک انتظار می رود به



زودي یک بسته محرك دیگر با اعتباري بین 1.6 تا 1.9 تریلیون دلار تصویب و اجرایی شود تا بدین ترتیب جمع نقدینگی تزریق شده

 
توسط دولت به بخش هاي مختلف اقتصاد آمریکا به چیزي حدود پنج تریلیون دلار افزایش پیدا کند. 

امید کمی به احیاي سریع اقتصاد آمریکا در ماه هاي پیش رو وجود دارد تا جایی که جروم پاول - رییس بانک مرکزي آمریکا با اشاره
به تداوم بحران ناشی از کرونا گفته است چشم انداز اقتصاد آمریکا هنوز در سطح بالایی از نااطمینانی قرار دارد اما با توجه به روند
واکسیناسیون عمومی ممکن است شرایط تا آخر امسال بهتر شود. پاول مسیر اقتصاد آمریکا را در ماه هاي آینده کاملا وابسته به روند
مقابله با کرونا دانست و افزود: در ماه هاي اخیر شاهد این بودیم که آمار مبتلایان و قربانیان خیلی بالا رفت. این مساله تاثیر زیادي

 
روي زندگی میلیون ها آمریکایی داشت و روند اشتغال زایی را هم با مشکلات زیادي مواجه کرد. 

اتاق بازرگانی آمریکا در گزارشی به بررسی پیامدهاي تشدید تنش ها با چین پرداخته و هشدار داده است افزایش تعرفه هاي تجاري
روي واردات کالاهاي چینی و وادار کردن سرمایه گذاران آمریکایی به خارج کردن دارایی هاي خود از چین باعث خواهد شد تا در
سناریو بدبینانه، اقتصاد آمریکا متحمل خسارت نیم تریلیون دلاري شود. پیش از این بلومبرگ اعلام کرده بود در سال 2020 میلادي
اقتصاد آمریکا در نتیجه جنگ تجاري با چین بین 134 تا 160 میلیارد دلار خسارت دیده که معادل 0.3 درصد تا 0.7 درصد کل

 
تولید ناخالص داخلی آمریکا است. 

بازار کار آمریکا کماکان تحت تاثیر کرونا قرار دارد تا جایی که طبق اعلام وزارت کار این کشور، تا نیمه ماه فوریه شمار شهروندان
آمریکایی متقاضی دریافت مزایاي بیکاري به 848 هزار نفر رسیده که این رقم دومین افزایش متوالی هفتگی و 96 هزار نفر بیشتر از
پیش بینی هاي قبلی بوده است. محدودیت هاي کرونایی کماکان بر کیفیت بخش بزرگی از کسب و کارها در این کشور تاثیر گذاشته
و آینده شغلی شاغلین آمریکایی را به خطر انداخته است.دلار به طور متوسط حدود هفت درصد ارزش خود را مقابل سبد ارزهاي مهم
جهانی از دست داد اما انتظار می رود روزهاي بهتري در انتظار دلار باشد؛ چرا که چشم انداز اقتصادي آمریکا رو به بهبود است و تیم
جدید مدیریت وزارت خزانه داري نیز مخالف تضعیف دلار محسوب می شود. بانک مرکزي آمریکا احتمالا نرخ بهره را در نزدیکی صفر
درصد حفظ خواهد کرد اما زمزمه هایی از امکان رسیدن نرخ بهره به سطح منفی در انگلیس به گوش می رسد. بانک مرکزي انگلیس
پیش بینی کرده است رشد سه ماهه نخست امسال اقتصاد این کشور منفی چهار درصد باشد و روند احیاي اقتصاد تا پایان سال به

 
طول بینجامد. 

تاکنون بیش از 118 میلیون و 827 هزار و 624 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین دو میلیون و 545 هزار و 528
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 525 هزار و 823 نفر، برزیل با 255
هزار و 18 نفر، مکزیک با 185 هزار و 715 نفر، هند با 157 هزار و 256 نفر و انگلیس با 122 هزار و 953 نفر بوده است.استراتژیست
هاي ارزي آي ان جی در یادداشتی نوشتند: برآیند وضعیت موجود نشان می دهد که تغییري بنیادین یا سریع در سیاست هاي بانک
مرکزي آمریکا متصور نخواهد بود. نرخ بهره هاي واقعی در سطح منفی یا حدود صفر باقی خواهند ماند و تغییر در سیاست هاي فعلی
مستلزم آن خواهد بود که تا پایان سه ماهه دوم سال شاهد احیاي اقتصاد این کشور و بازگشت به سطوح قبل از کرونا باشیم. فعلا

 
چنین چشم اندازي خیلی محتمل نیست. 

 
شاخص دلار 

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.28 درصد افزایش نسبت
به روز گذشته در سطح 91.132 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.092 دلار اعلام شد. (نرخ هاي فوق بر

 
حسب ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است.) 



 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.08 درصد کاهش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.390 دلار مبادله شد. یورو 0.3 درصد

 
پایین رفت و با ماندن در کانال 1.20 به 1.203 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.27 درصد افزایش به 106.648 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.288 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.467 یوان چین اعلام شد.



پرداخت 650 میلیارد تومان تسهیلات به صنعت گردشگري

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/12/12

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت 650 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به حوزه گردشگري در
سال جاري خبر داد.

پرداخت 650 میلیارد تومان تسهیلات به صنعت
گردشگري اقتصاد ایران: وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی از پرداخت 650 میلیارد تومان تسهیلات

 
کرونایی به حوزه گردشگري در سال جاري خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران، علی اصغر مونسان
یازدهم اسفندماه در حاشیه افتتاح هتل کاروانسراي
دودهک دلیجان، در جمع خبرنگاران با اشاره به این هتل
کاروانسرا که علاوه بر مکان اقامتی به فضاي جاذب براي

گردشگران تبدیل شده است، افزود: یکی از برنامه هاي راهبردي وزارت میراث فرهنگی، تنوع بخشی به محصولات گردشگري است و

 
گردشگري اکوتوریسم به مجموعه گردشگري کشور اضافه شد تا از جاذبه هاي طبیعی کشور به خوبی بهره برداري شود. 

وي با بیان اینکه طبیعت گردي در کنار گردشگري فرهنگی و تاریخی در حال ایفاي نقش خاص خود است، گفت: وزارتخانه تنوع
بخشی به اقامتگاه ها و جاذبه هاي گردشگري را نیز مدنظر دارد که در این راستا فعال شدن اقتصاد مردمی براي مرمت بناهاي تاریخی
و تبدیل آنها به فضاهاي اقامتی و گردشگري، شکل گیري اقامتگاه هاي سنتی و هتل کاروانسراها و بوتیک هتل ها مدنظر قرار گرفت و

 
خوشبختانه به میزان هتل هاي با ستاره بالا، این فضاها نیز مورد اقبال مردم قرار گرفته اند. 

مونسان تصریح کرد: بومگردي ها یکی از بخش هاي مهم در کشور شده اند و تقریبا در هیچ نقطه اي از کشور ضعف اقامتی وجود
ندارد در حالی که این امر در گذشته یکی از ضعف هاي بزرگ در حوزه گردشگري کشور قلمداد می شد، اما امروز به هر بهانه و

 
موضوعی فضاي اقامتی در دورترین نقاط کشور ایجاد شده است. 

وي با اشاره به اینکه در انتهاي آبادي هاي کویر لوت 40 واحد بومگردي همراه با ایجاد اشتغال و کسب و کار احداث شده است و در
شرایط کرونایی نیز پذیراي گردشگران هستند، افزود: خوشبختانه گردشگري کشور تنوع مناسبی به خود گرفته است و اقتصاد مردم

 
پایه اي ایجاد شده است. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در خصوص سفرهاي نوروزي اظهار کرد: در وهله اول از مردم درخواست می شود که
در مدت باقی مانده تا نوروز 1400 به شدت پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند. اگر دست به دست هم دهیم قطعا می توانیم
شرایط را به سمت سفید هدایت کنیم. باید از اجتماعات دوري کرد و حتما از ماسک استفاده کرد تا بتوانیم سفرهاي نوروزي را داشته

 
باشیم. 



وي با اشاره به جلسات کمیته امنیت اجتماعی ستاد مقابله با ویروس کرونا، گفت: براي گردشگري نوروز، سه امکان دیده شده است
که یکی از آنها شامل تورهاي گردشگري است که از مبدا تا مقصد و برگشت به مبدا شرایط کاملا مدیریت شده و تحت پروتکل هاي
دقیق بهداشتی است و نگرانی براي وزارت بهداشت نخواهیم داشت، سفرهایی که اقامت آنها در اماکن اقامتی باشد، قطعا تحت
مدیریت و کنترل خواهد بود، همچنین رفت و آمد توسط ناوگان هوایی، زمینی و ریلی نیز انجام می شود و نگرانی کمتري در این
راستا وجود دارد، اما در دسته سوم، سفرهاي عموم مردم را پیش رو داریم که کنترل و مدیریت آنها کمی دشوار است و در حال حاضر

 
بر این سفرها تمرکز شده است و مجموعه وزارت بهداشت نیز در این راستا نگران است. 

مونسان تصریح کرد: ممنوعیت ها و محدودیت ها به استانداران ابلاغ شده است که شامل ممنوعیت زدن چادر، ایجاد کمپ هاي
چادري، اقامت در مدارس و مراکز غیرمجاز وزارت گردشگري است و امیدواریم با این محدودیت ها و ممنوعیت ها بتوانیم ایام نوروز
خوبی را تجربه کنیم و با رعایت همه پروتکل هاي بهداشتی در نوروز، می توانیم افتخاري در مقابله با کرونا رقم بزنیم و نشاط

 
اجتماعی مردم را نیز رقم بزنیم. 

وزیر میراث فرهنگی در خصوص پرداخت تسهیلات کرونایی به صنعت گردشگري بیان کرد: امسال تاکنون 650 میلیارد تومان
پرداخت شده و تا 1400 میلیارد تومان نیز متقاضی به بانک معرفی شده است.



12 درصد از عوارض تهران به مناطق روستایی و عشایري اختصاص می یابد
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فصل اقتصاد - نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تصویب کردند که درآمدهاي ناشی از عوارض ارزش افزوده در شهرستان
هاي تهران و اسلامشهر به میزان 12 درصد در نقاط روستایی و عشایري استان تهران توزیع شود.

فصل اقتصاد - نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تصویب
کردند که درآمدهاي ناشی از عوارض ارزش افزوده در
شهرستان هاي تهران و اسلامشهر به میزان 12 درصد در

 
نقاط روستایی و عشایري استان تهران توزیع شود. 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی صبح
امروز (سه شنبه) و در ادامه بررسی جزییات لایحه بودجه

 
1400 در بخش هزینه اي بند «د» و «ه» تبصره 6 را تصویب کردند. 

طبق بند «د»، 1_ متن زیر به جزء 1 بند (پ) ماده (32) قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور اضافه می شود: «شاخصهاي
مناطق و شهرستان هاي غیربرخوردار از اشتغال موضوع این جزء با پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه کشور به تصویب هیأت وزیران می

 
رسد.» 

2_ مالیات و عوارض ارزش افزوده دریافتی از واحدهاي تولیدي و پیمانکاران پروژه اي واقع در استان به حساب استان محل استقرار

 
واحد تولیدي منظور می شود. 

- سازمان امور مالیاتی مکلف است پرونده هاي واحدهاي تولیدي و خدماتی با شخصیت حقیقی یا حقوقی داراي یک محل فعالیت را
که محل استقرار واحد تولیدي یا خدماتی آنها در استان محل استقرار دفتر مرکزي آنها نیست، به اداره کل امور مالیاتی استان محل

 
استقرار واحد تولیدي و خدماتی ارسال کند. 

3_ عوارض ارزش افزوده موضوع جزء (1) بند (ب) ماده (6) قانون برنامه ششم توسعه در شهرستان هاي تهران و اسلامشهر به نسبت
هشتاد و هشت درصد (88%) در نقاط شهري تهران و شهر اسلامشهر و دوازده درصد (12%) در نقاط روستایی و عشایري آنها توزیع

 
می شود. 

نمایندگان در زمان بررسی بند «ه» تبصره 6 در بخش درآمدي تصویب کرده بودند که مطابق ماده (12) قانون الحاق برخی مواد به
قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت (2) به هر یک از وزارتخانه هاي نفت و نیرو از طریق شرکت هاي تابعه ذي ربط اجازه داده
می شود ماهانه از هر واحد مسکونی مشترکان گاز مبلغ دو هزار (2000) ریال، از هر واحد مسکونی مشترکان برق مبلغ یک هزار
(1000) ریال و از هر یک از واحدهاي تجاري مشترکان گاز و برق مبلغ ده هزار (10.000) ریال اخذ و به حساب درآمد عمومی
موضوع ردیف هاي 160185 و 160186 جدول شماره (5) این قانون نزد خزانه داري کل کشور واریز کنند. براي مشترکان روستایی،

 
مبالغ فوق الذکر معادل پنجاه درصد (50%) می باشد. وجوه فوق مشمول مالیات بر درآمد و مالیات بر ارزش افزوده نخواهد بود.  

امروز در بخش هزینه اي تصویب کردند که منابع حاصله براي موارد مندرج در ماده مذکور به مصرف می رسد. آیین نامه اجرائی این
بند متضمن سقف و نحوه برگزاري مناقصه به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارایی به
تصویب هیأت وزیران می رسد. وزارتخانه هاي نفت و نیرو مکلفند گزارش مبالغ پرداختی شرکت هاي بیمه اي از محل منابع این بند



 
را از شرکت هاي مذکور اخذ و گزارش آن را به کمیسیون هاي برنامه و بودجه و انرژي ارائه دهند. 

شرکت هاي بیمه گر با هماهنگی وزارتخانه هاي نفت و نیرو مکلفند با صدور بیمه نامه، مشترکان را از حقوق خود مطلع نمایند و

 
متناسب با مبلغ دریافتی شرکت بیمه مربوطه خسارات وارده را جبران نمایند. 

پایان پیام



تشکل تخصصی نیاز ضروري باغداران سمیرمی
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فصل اقتصاد - اصفهان- ایرنا- نداشتن تشکل تخصصی فراگیر براي صادرات، نرخ گذاري و ساماندهی امور موردنیاز و نقش
آفرینی واسطه ها به گفته کارشناسان از جمله مهمترین مشکلات فرآروي باغداران سمیرمی است که باید براي حل آن

تدبیري اندیشید.

 
 

فصل اقتصاد - نداشتن تشکل تخصصی فراگیر براي صادرات، نرخ گذاري و ساماندهی امور موردنیاز و نقش آفرینی واسطه ها به گفته

 
کارشناسان از جمله مهمترین مشکلات فرآروي باغداران سمیرمی است که باید براي حل آن تدبیري اندیشید. 

به گزارش فصل اقتصاد، سیب سمیرم بعنوان تک محصول مهم این منطقه و استان اصفهان از لحاظ کیفیت، کمیت و محل پرورش،
برغم اقدامات انجام شده توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی اقدامات

 
موثري صورت گیرد. 

سیب از مهمترین محصولات باغی در شهرستان سمیرم است و همواره مشکل بازار پس از تولید بعنوان چالش بزرگ کشاورزان این

 
خطه محسوب می شود که همه ساله با فرا رسیدن فصل برداشت محصول با آن مواجه هستند. 

به گفته کارشناسان، در صورتی که باغداران سمیرم همچون گلخانه دارها یک تعاونی منسجم و کارآمد داشتند که صدا و پیام واحدي

 
را منتقل کنند بازاریابی، قیمت گذاري و حتی تامین نهاد هاي موردنیاز با سهولت بهتري انجام می شود. 

کارشناسان بر این باورند که باید زمینه همکاري بین تولیدکننده با شرکت هاي مدیریت صادرات علاقمند فراهم شود تا سود فروش

 
میوه به جیب بهره بردار و نه دلال و واسطه ها برود. 

به گفته مسوولان امر، صادرات و حجم تولید سیب درختی این شهرستان از طریق گمرك اصفهان ثبت، اما در آمار این استان
محسوب نمی شود و این اعداد و آمار کلان تولید سیب سمیرم در بندرهاي جنوب کشور و به نام سایر استان ها ثبت گمرکی می شود

 
و سهم و برند سیب سمیرم در صادرات دیده نمی شود. 

مدیر توسعه بازرگانی جهاد کشاورزي استان اصفهان مدتی قبل در سمیرم گفته بود که سهم صادرات میوه استان در سال گذشته
طبق آمار رسمی تنها 13 هزار تُن بوده در حالی که تنها در سمیرم از حدود 190 هزار تُن سیب برداشت شده 25 هزار تُن آن به

 
خارج از کشور صادر شده بود. 

 
نباید براي سیب سمیرم لحظه اي تصمیم گیري شود 

رییس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان کشاورزي استان اصفهان گفت: نباید براي مساله سیب سمیرم بصورت لحظه



 
اي تصمیم گیري کرد چرا که این محصول در واقع می تواند یکی از محصولات راهبردي استان به حساب آورد. 

احمدرضا همتی افزود: بیش از 22 هزار هکتار سطح زیر کشت سیب درختی در سمیرم است که براي بازدید از آن باید دست کم

 
110 کیلومتر در طول با شعاع حدود 30 کیلومتر را طی کرد. 

وي با اشاره به اینکه نباید فقط شرایط امروز را دید چرا که داشتن چشم انداز هدفمند یکی از ضروریات این بخش است تصریح کرد:

 
باید براي آینده سیب سمیرم تصمیم گیري بشود. 

همتی اظهار داشت: 2 رقم سیب در سمیرم وجود دارد که 97 درصد سیب تولیدي در این منطقه سیب "رد" و یا "گلدن " رنگ قرمز

 
و زرد است که این نمونه سیب در بازارهاي با ثبات از جایگاهی برخوردار نیست. 

وي اضافه کرد: باید بطور حتم شرایط تولید را تغییر دهیم در غیر این صورت بزرگترین آسیب به تولیدکنندگان این بخش وارد خواهد

 
شد. 

رییس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان کشاورزي استان اصفهان گفت: اطلاعات خیلی خوبی داریم و هر گونه

 
همکاري را با انجمن صادر کنندگان انجام خواهیم داد. 

وي با بیان اینکه کمتر از پنج درصد سیب سمیرم صادر شده است بیان کرد: کشاورزان ایتالیایی 70 درصد تولید خود را صادر می

 
کنند ما هم باید به این مرز برسیم و هزینه هاي تولید را که در شرایط کنونی بالاست، به کمترین حد ممکن برسانیم. 

 
صدور 60 درصد محصولات کشاورزي اصفهان از طریق گمرکات سایر استان ها 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان تصریح کرد: 60 درصد محصولات کشاورزي این استان از طریق گمرکات سایر

 
استان ها صادر می شود که یکی از چالشهاي مهم این بخش است. 

فرهاد حاجی مرادي با اشاره به اینکه ثبت گزینه مبدا تولید براي صادرات اجباري نیست، اضافه کرد: با توجه به اینکه گزینه مبدا

 
تولید در اظهارنامه هاي گمرکی اجباري نیست، بار این استان به نام استانهاي دیگر صادر می شود. 

 
 

 
مشکلات دامنگیر سیب باید برطرف شود 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان گفت: سال هاي پیش زحمات فراوانی براي ایجاد کنسرسیوم سیب درختی
انجام شد و برند سازي و طرح تجاري لازم انجام شد و در صورتیکه آن کنسرسیوم شکل گرفته بود خیلی از مشکلات امروز کشاورزان

 
حل شده بود اما مشکل فرهنگی و سیاسی دامنگیر تشکیل این کنسرسیوم شد. 

وي ادامه داد: سیب سمیرم سال گذشته بدلیل کم آبی و خشکسالی در منطقه با کاهش تولید و سطح زیر کشت مواجه شد، اما در

 
حوزه باغبانی سازمان جهاد کشاورزي اقدامات خوبی انجام شده است. 

حاجی مرادي اظهار داشت: امروز نمونه سیب هاي منطقه سمیرم در بازار قابل مشاهده است اما مشکلی که با آن مواجه هستیم این
است که به جرم قاچاق آنها توقیف می شود با توجه به اینکه این نوع سیب ها در گذشته وارداتی بود اما به تدریج در بازار وارد شده

 
است. 

وي خاطرنشان کرد: نمی شود یک شبه همه درختان سیب سمیرم را قطع و جایگزین کرد اما اقداماتی انجام شده که به تدریج شرایط



 
مهیا می شود اما زمانبر است. 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان گفت: آمار صادرات محصولات کشاورزي استان اصفهان در 10 ماه گذشته به 9

 
هزار و 620 تن رسیده است و مشکلی براي صادرات وجود ندارد و شرایط صادرات هموار است. 

حاجی مرادي با بیان اینکه مشکل صادراتی وجود ندارد، افزود: آمار صادارات کشاورزي کشور نیز در 10 ماه گذشته 433 هزار تن

 
رسیده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 35 درصد رشد را نشان می دهد. 

 
وي ادامه داد:کاهش ارزش دلار که از حدود یک هفته گذشته پیش آمده، مقداري انگیزه صادرات را کاهش داده است. 

حاجی مرادي با بیان اینکه ارزش صادراتی سیب درختی هم حدود 2 دلار است خاطرنشان کرد: در زمان حاضر عراق، روسیه،

 
افغانستان، هندوستان، پاکستان امارات، گرجستان و قطر متقاضی واردات سیب ایران هستند. 

وي اضافه کرد: نگرانی هایی که چند سال گذشته در مورد عرضه سیب سر مزرعه وجود داشت با تلاش هاي صنف کشاورزي طی 2

 
سال گذشته تا حدودي برطرف شده و قرار شد که باغداران تا حد ممکن از عرضه ناگهانی محصول به بازار خودداري کنند. 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان ادامه داد: ذخیره سازي سیب از 2 سال گذشته توسط باغداران انجام می شود و

 
به همین دلیل در این مدت قیمت سیب واقعی تر شده است. 

وي گفت: باغداران سیب امسال محصول خود را سر مزرعه حدود چهار تا چهار هزار و 500 تومان به فروش رساندند و هم اکنون

 
سیب سردخانه اي کشاورزان با قیمت 12 هزار تومان قابل فروش است.  

حاجی مرادي با اشاره به اینکه باید رعایت حقوق مصرف کنندگان هم در نظر گرفته شود بیان کرد: اما شرایط تورمی جامعه و

 
انتظارات موجود و ورود دولت به مبحث تنظیم بازار امکان افزایش قیمت را به 13 هزار تومان افزایش خواهد داد. 

وي افزود: مکاتبات از طرف سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزي استان با فرمانداري سمیرم انجام شده و اعلام
کردیم در صورتی که مدعی وجود سیب در انبارهاي این شهرستان هستید، می توانید 500 تن آنرا بصورت نقدي به ستاد تنظیم بازار

 
استان تحویل دهید. 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان بیان کرد: محصولات کشاورزي در برنامه هاي صادراتی تابعی از تولید است و
تولید کننده باید به صادرکننده وصل باشد و میزان تولید، فرایند سورت و بسته بندي و قیمت گذاري باید بصورت زنجیروار به هم

 
وصل باشد. 

وي گفت: امکان اینکه صادرکنندگان محصولات کشاورزي استان در زمان حاضر مشتري خارجی داشته باشند وجود دارد، اما کسیکه

 
فروشنده واقعی داشته باشد باید معرفی شود و هیچ اشکالی هم در این زمینه وجود ندارد. 

حاجی مرادي ادامه داد: بر اساس گفته بسیاري از صادرکنندگان، مشکل اصلی تامین مستمر بار است و اینکه هر روز قیمت جدید

 
ارائه شود قابل قبول نیست. 

وي اظهار داشت: در ماه هاي گذشته جلساتی در شهرستان سمیرم برگزار شده و همواره بحث هاي تکراري و همیشگی نبود تشکل

 
تجاري در منطقه، نبود زیرساخت هاي صادراتی مطرح شده است. 

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان با اشاره به اینکه باید تشکل هاي منطقه اي را به سمت افزایش توانمندي هاي
صادراتی سوق دهیم خاطرنشان کرد: باید لیست دقیقی از تولیدکنندگانی که آماده همکاري در زمینه عرضه مستقیم، تنظیم بازار و

 
صادرات هستند ارائه شود. 



 
 

 
باید عمیق تر به قصه صادرات سیب نگاه کرد 

عضو انجمن صادرکنندگان استان اصفهان با بیان اینکه باید عمیق تر به قصه صادرات سیب نگاه کرد گفت:حدود 23 نوع سیب در دنیا

 
وجود دارد و امروزه دیگر کسی در دنیا خریدار سیب هاي گلدن و رد نیست. 

محمد عسگري با بیان اینکه باید تصمیم گیري با دور اندیشی و تخصصی در این زمینه انجام شود افزود: چهار سال پیش تیمی از اتاق
بازرگانی به ایتالیا سفر کردند و اطلاعات کاملی در مورد تولید سیب در سایر کشورها جمع آوري کردند که باید از این گزارش در

 
راستاي برنامه ریزي بهتر استفاده شود. 

وي ادامه داد: واردات موز از سال هاي گذشته کار آسانی نبود و به گروه خاصی اختصاص داشت که این گروه صادرات سیب سمیرم را

 
در اختیار گرفته بود و بخشنامه صادر کردند که به ازاي هر 2 کانتینر سیب، یک کانتینر موز ثبت سفارش انجام می شود. 

عسگري اظهار داشت: سیب سمیرم بر روي لنج بارگیري و وسط خلیج فارس تخلیه می شد و اظهارنامه صادراتی آن براي ثبت

 
سفارش موز به قیمت 9 میلیون تومان به فروش می رسید. 

 
ضرورت ایجاد تشکل تخصصی براي حل مشکلات صادرات 

 
معاون استانداري اصفهان گفت:انجمن صادرکنندگان باید یک تشکل تخصصی براي حل مشکلات صادرات کشاورزان ایجاد کند. 

سیدحسن قاضی عسگر، در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان اصفهان، با اشاره به اینکه انجمن صادرکنندگان از نظر
کارگروه توسعه صادرات استان تصویب شده است، خاطرنشان کرد:این انجمن باید به کشاورزان براي صادرات کمک کند، و نمی توان

 
از خود کشاورزان و باغداران انتظار داشت تا این تشکل را راه اندازي کنند. 

وي تصریح کرد: برخی از کارشناسان معتقدند که کاشت سیب در سمیرم مقرون به صرفه نیست و با توجه به آب و محیط مناسب این

 
منطقه باید گردو، فندق، بادام و پسته که از ارزش افزوده بسیار بالاتري برخوردار است، در این خطه کشت شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منابع استانداري اصفهان با بیان اینکه کارشناسان، مشکلات امروز باغداران سمیرمی را از
چشم سازمان جهاد کشاورزي می بینند، تصریح کرد: باید نکات کاربردي دقیقی در این جلسات ارائه شود وگرنه صرف بازگو کردن

 
مسائل، مشکلی را از کشاورزان و صادرکنندگان حل نخواهد کرد. 

به گفته قاضی عسگر، صادرکنندگان در شرایط امروز باید عملیاتی فکر کنند و بصورت دقیق به سمت هدف شلیک کنند تا به نتیجه

 
مطلوب برسند. 

خطه کوهستانی و سردسیر سمیرم داراي 18 هزار و 500 هکتار باغ، 15 هزار هکتار زمین زراعی، 455 هزار هکتار عرصه ملی و 330

 
هزار هکتار مرتع و جنگل طبیعی است. 

حدود 250 تا 300 هزار تن انواع سیب درختی مرغوب تولیدي شهرستان سمیرم در بازارهاي داخلی عرضه و بخشی از آن صادر می

 
شود. 

سالانه افزون بر250 تا 300 هزار تُن انواع سیب گلاب، گلدن و رِد در سمیرم تولید و بخش زیادي از آن به کشورهاي اروپایی و عرب
حاشیه خلیج فارس صادر می شود. 



شهرستان سمیرم با اشتغال 90 درصدي مردم در بخش کشاورزي داراي چهار بخش، شش شهر و 150 آبادي و روستاست و در 160

 
کیلومتري جنوب اصفهان واقع شده است. 

سهم اشتغال بخش کشاورزي کشور 18.7 و سهم اشتغال بخش کشاورزي استان 11.5 درصد و کل شاغلان بخش کشاورزي این

 
خطه حدود 170 هزار نفر هستند. 

مجموع اراضی زراعی استان اصفهان حدود 486 هزار هکتار است که در سال هاي طبیعی از حیث بارندگی حدود70 درصد آن به
کشت محصولات زراعی مانند انواع غلات، حبوبات و محصولات علوفه اي، جالیزي و انواع سبزي و صیفی و گیاهان زینتی اختصاص

 
می یابد و تولید سالانه محصولات زراعی استان در شرایط عادي حدود چهار میلیون و پانصد هزار تُن برآورد می شود. 

مجموع اراضی باغی این دیار نیز حدود 80 هزار هکتار است و بطور عمده شامل انواع سیب درختی، انار، به، انگور، بادام، پسته، گلابی
و زردآلوست و مجموع تولیدات باغی و گلخانه اي استان در شرایط عادي حدود 800 هزار تُن برآورد می شود.



اهمیت صادرات غیر نفتی در برون رفت از فقر

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/12/12

فصل اقتصاد - اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمند سازي زنجیره و تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه ساز
افزایش صادرات غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و رشد اقتصادي و برون رفت از فقر شوند.

فصل اقتصاد - اگزیم بانک ها با حمایت از توسعه، توانمند
سازي زنجیره و تنوع بخشی پایه صادرات می توانند زمینه
ساز افزایش صادرات غیرنفتی و به دنبال آن اشتغالزایی و

 
رشد اقتصادي و برون رفت از فقر شوند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه صادرات ایران، دکتر علی صالح آبادي در همایش

ملی" راهکارهاي برون رفت از فقر اقتصادي" با تاکید بر اهمیت صادرات غیر نفتی در فقرزدایی که به همت دانشکده معارف و اقتصاد
دانشگاه امام صادق برگزار شد، افزود: دستاوردهاي اگزیم بانک هاي مطرح دنیا در اشتغالزایی، جهانی سازي شرکت ها، تقویت روابط

 
بین کشورها به منظور تامین نیازهاي متقابل و تحقق استراتژي هاي رشد مبتنی بر صادرات قابل توجه است. 

وي با اعلام اینکه رسالت بانک توسعه صادرات کمک به توسعه صادرات غیر نفتی، گسترش مبادلات تجاري و اقتصادي با سایر
کشورها وارائه خدمات و تسهیلات همه جانبه به صادرکنندگان است، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران در راستاي کاهش فقر
اقتصادي، خدمات دهی متوازن تمام شعب در مناطق محروم را در دستور کار قرارداده و با افزایش اختیارات شعب در این مناطق،

 
دریافت خدمات و تسهیلات را براي صادرکنندگان فعال دراستان هاي کمتر برخوردار تسهیل کرده است. 

صالح آبادي افزود: از دیگر اقدامات حمایتی بانک توسعه صادرات در مسیر کاهش فقر در کشور می توان از اعطاي تسهیلات به شرکت

 
هاي نوپا، دانش بنیان و فین تک ها و اعمال نرخ اشتغالزایی بخش هاي اقتصادي در پرتفوي اعتباري بانک نام برد. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در ادامه تاکید کرد: ایجاد اشتغال مولد اصلی ترین راه مقابله با فقر است و باید سیاست هاي
مناسب جهت سرعت بخشی به رشد اشتغال را در پیش گرفت و همچنین در ادامه نیز با حمایت از بخش هاي اقتصادي با نرخ

 
اشتغالزایی بالا به خصوص بنگاه هاي صادرات محور به برون رفت جامعه از فقر اقتصادي کمک کرد. 

صالح آبادي نوسانات نرخ ارز و انتظارات تورمی حاصل از آن را بر وضعیت فقر در کشور موثر دانست و اظهار داشت: مهاجرت هاي
نامناسب، نبود نظام متناسب سازي مهارت هاي مورد نیاز بازار و ناتوانی در کسب حداقل استانداردهاي زندگی در اثر کاهش نرخ

 
دستمزدها نیز تاثیر مستقیمی بر فقر داشته است. 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با اشاره به "بیانیه گام دوم انقلاب در راستاي کاهش فقر"، توصیه رهبري را در مورد استفاده از
اقتصاد به عنوان ابزاري کاربردي براي نیل به اهداف جامعه اسلامی، را از مهمترین محورهاي مقابله با فقر دانست و گفت: چالش
بیرونی اقتصاد کشور، تحریم هاي بین المللی بوده و ضروري است به منظور مقابله و تاب آوري در برابر آن با توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی بر افزایش صادرات غیر نفتی متمرکز شویم. 

وي ثبات در سیاست هاي اجرایی کشوررا ضروري خواند و اظهار داشت: عیوب ساختاري و ضعف هاي مدیریتی، چالش درونی اقتصاد
ماست که باید رفع شوند. به گفته صالح آبادي "تولید و توزیع عدالت محور"، "بودجه بندي متوازن و پرهیز از "اسراف" از مهمترین



 
راهکارهاي رفع موانع اقتصاد و پیش درآمد فقرزدایی است. 

صالح آبادي با ذکر این مهم که اشتغالزایی یکی از اقدامات مهم در مسیر فقرزدایی است، گفت: به این منظور باید رفع موانع قانونی
غیر ضروري در توسعه کسب و کارها در اولویت قرار داشته و در مسیر بهبود فضاي کسب و کار و کاهش ریسک سرمایه گذاري گام

برداشت.



گفتمان سازي از مؤلفه هاي اصلی دانشگاه تمدن ساز است

منبع: ایسکاشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/12/12

مسئول نهاد مقام معظم رهبري در دانشگاه آزاد اسلامی استان مازندران گفت: دانشگاه تمدن ساز باید گفتمان ساز باشد و
دغدغه تربیت در کنار مسائل علمی و آموزشی داشته باشد.

مسئول نهاد مقام معظم رهبري در دانشگاه آزاد اسلامی
استان مازندران گفت: دانشگاه تمدن ساز باید گفتمان ساز
باشد و دغدغه تربیت در کنار مسائل علمی و آموزشی

 
داشته باشد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز)، حجت
الاسلام اسلامی در نشست هم اندیشی اساتید و کارکنان
دانشگاه آزاد اسلامی واحد نور گفت: تمدن سازي مقاله
بسیار سترگ است اما جمهوري اسلامی تمامی مولفه ها و

 
ظرفیت ها را جهت تمدن سازي نوین اسلامی دارد. 

وي افزود وضعیت موجود کشور در عرصه هاي مانند دفاعی و پژوهشی پیشرفت چشمگیري دارد اما کافی و راضی کننده نیست و در

 
برخی از عرصه ها هنوز در ابتداي راه هستیم که دانشگاهها می توانند راهگشا در این مسیر باشند. 

حجت الاسلام اسلامی عنوان کرد: نوآوري و خلاقیت، اشتغال آفرینی، پیوند با جامعه و صنعت، کیفیت گرایی، عقلانیت و تقلید

 
گریزي از مولفه هاي دانشگاه تمدن ساز است. 

مسئول نهاد مقام معظم رهبري در دانشگاه آزاد اسلامی استان مازندران افزود: دانشجو پروري، پرهیز از فعالیت هاي جزیره اي، عدم

 
یاس و ناامیدي، آینده نگري،جهان گرایی، دین محوري و عدالت محوري از دیگر مولفه هاي تمدن سازي در دانشگاه هاست. 

وي ادامه داد: تابو ستیزي یکی از مولفه هاي دانشگاه تمدن ساز است. ارزش گرایی، پژوهش محوري، مهارت محوري، نخبه گرایی و

 
پاسخگو بودن به نیازهاي جامعه و ابتکار در پاسخگویی از مولفه هاي مهم دانشگاه تمدن ساز است. 

اسلامی تصریح کرد: دانشگاه تمدن ساز آگاه به مسائل سیاسی و زمانه است ولی سیاست زده نیست و دچار جوزدگی سیاسی نخواهد

 
شد. 

 
وي خاطرنشان کرد: دانشگاه تمدن ساز باید گفتمان ساز باشد و دغدغه تربیت در کنار مسائل علمی و آموزشی داشته باشد. 

انتهاي پیام/



آغاز به کار مرکز کارآموزي جوارکارگاهی شرکت توزیع نیروي برق تبریز

منبع: ایسناشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/12/12

همزمان با روز مهندس و گرامیداشت این روز، مرکز کارآموزي جوارکارگاهی شرکت توزیع نیروي برق تبریز ضمن اعطاي
مجوز توسط مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی، آغاز به کار کرد.

رضا اختیار وکالتی، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
به همراه رئیس اداره موسسات کارآموزي آزاد و کارشناس
امور صنایع این اداره کل با حضور در محل شرکت توزیع
نیروي برق تبریز در نشستی با مدیرعامل این شرکت،
ضمن بحث و تبادل نظر با رویکرد آموزش نیروي کار ماهر
مجوز مرکز کارآموزي جوارکارگاهی شرکت توزیع نیروي

 
برق تبریز اعطا کرد. 

وي افزود: شرکت توزیع نیروي برق از جمله شرکت هاي فعال در حوزه آموزش و توانمندسازي نیروي انسانی با رویکرد مهارت افزایی

 
است. 

وي افزود: رسالت سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور گسترش آموزش هاي مهارتی در حوزه هاي مختلف آموزشی است و
مخاطبان این آموزش ها،کارجویان با هدف آموزش دانش و مهارت با رویکرد اشتغالزایی و شاغلان با رویکرد مهارت افزایی و

 
توانمندسازي است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود، افزود: آموزش هاي مهارتی در دو بخش دولتی توسط مراکز آموزش فنی و حرفه اي و خصوصی
توسط آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد که رشته هاي مورد نیاز بازارکار در خوشه هاي خدمات، فناوري اطلاعات، صنعت، امور

 
مالی و بازرگانی، صنایع غذایی و مراقبت و زیبایی را با تجهیزات سبک و براي کارجویان و مهارت آموزان ارائه می کند. 

وکالتی اظهار کرد: مراکز جوار و بین کارگاهی عمدتا متمرکز بر آموزش شاغلان است و اعتقاد ما هم بر این است که هر مجموعه اي

 
نسبت به توانمندسازي نیروي کار فعال تحت سرپرستی خود اقدام کند. 

وي خاطر نشان کرد: توسعه مراکز جوار و بین کارگاهی مدنظر سازمان بوده و این امر با توجه به سیاست کلی دولت در راستاي

 
واگذاري خدمات به بخش خصوصی در حوزه هاي مختلف انجام می گیرد. 

عادل کاظمی، مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق تبریز نیز ضمن ابراز خرسندي از همکاري هاي مابین دو نهاد در طول سنوات
گذشته در راستاي توانمندسازي و تربیت نیروي کار ماهر با رویکرد دانش افزایی و مهارت افزایی، افزود: امیدواریم ضمن تقویت این

 
نوع همکاري ها، بیش از پیش بر مهارت افزایی نیروي کارماهر بیافزاییم. 



وي با اشاره به معدود و محدود بودن تعداد پیمانکاران این حوزه، خاطر نشان کرد: با توانمندسازي و تربیت نیروي کار ماهر زمینه

 
هاي ایجاد اشتغال نیز در این حوزه فراهم می شود. 

وي افزود: پتانسیل و کشش پذیري خوبی در شرکت توزیع نیروي برق تبریز وجود دارد که می توان با گسترش امکانات، حرارت و

 
مهارت ها، بر کیفیت پروژه ها نیز افزود. 

کاظمی با اشاره به اهمیت بحث آموزش و لزوم دانش و مهارت کافی در استفاده از ابزار و تجهیزات، گفت: تجهیزاتی که تازه نصب می

 
شوند، چنانچه با مهارت و دانش کافی همراه باشد، می تواند سالیان متمادي در صنعت برق مورد بهره برداري قرار گیرد. 

 
وي تصریح کرد: دانش و مهارت کافی نیروي کارماهر می تواند بر میزان بهره وري و اثربخشی مجموعه تاثیر گذار باشد. 

به نقل از روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان، در پایان این نشست، ضمن بازدید از این مرکز آموزشی، مجوز
فعالیت مرکز آموزش کارآموزي جوارکارگاهی شرکت توزیع نیروي برق تبریز که در کمیته آموزش در صنایع استان مصوب شده بود به

 
مدیرعامل محترم این شرکت اعطاء شد. 

انتهاي پیام



سومین صعود متوالی دلار در معاملات خارجی

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/12/12

ارزش دلار مقابل همه ارزهاي مهم جهانی افزایش پیدا کرد.

سومین صعود متوالی دلار در معاملات خارجی اقتصاد
ایران: ارزش دلار مقابل همه ارزهاي مهم جهانی افزایش

 
پیدا کرد. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران  به نقل از رویترز، با
وجود افزایش سطح فعالیت کارخانجات منطقه یورو در ماه
فوریه هنوز نگرانی هایی از نحوه و زمان لازم براي احیاي
اقتصاد این منطقه در بین معامله گران وجود دارد. رویکرد
خوشبینانه نسبت به یورو که در ابتداي امسال یورو را به
اوج رسانده بود کمی تعدیل شده به ویژه آن که برنامه

واکسیناسیون در قاره سبز طبق انتظارات قبلی پیش نرفته است و بسیاري از کشورها نسبت به برنامه ریزي ها عقب هستند. از طرف
دیگر معامله گران بازار ارز منتظرند تا واکنش کریستین لاگارد- رییس بانک مرکزي اروپا- را به افزایش محسوس بازدهی اوراق قرضه

 
مبتنی بر یورو ببینند. اکنون لاگارد از جانب منتقدان تحت فشار زیادي قرار گرفته است تا رویکرد جدیدي اتخاذ کند.   

پس از مدت ها بحث سرانجام نمایندگان کنگره با اکثریت آرا به لایحه پیشنهادي 1.9 تریلیون دلاري دولت براي تقویت رشد
اقتصادي و حمایت از کسب و کارها راي مثبت داد. قرار است این لایحه در مجلس سنا هم راي گیري شود که در صورت راي مثبت
سنا، این لایحه با امضاي بایدن به قانون تبدیل خواهد شد. دموکرات ها در تلاش هستند تا بسته حمایتی جدید را تا تاریخ چهاردهم
ماه مارس یعنی پیش از آنکه اعتبار بسته محرك قبلی به پایان برسد، تصویب و اجرایی کنند. این بسته شامل کمک هاي نقدي

 
مستقیم و وام به کسب و کارهاي کوچک نیز هست.   

با پیشرفت در روند واکسیناسیون در سراسر جهان که باعث کاهش محسوس شمار مبتلایان هم شده، بازدهی اوراق قرضه به عنوان
نمادي از خوش بینی فعالان بازار به دورنماي اقتصادي افزایش یافته است. این افزایش به ویژه پس از آن تسریع شد که هیچ کدام از
مقامات ارشد بانکی جهان نسبت به این موضوع واکنش نشان ندادند و به نظر می رسد از نظر بانک هاي مرکزي اوراق قرضه می تواند
ابزاري در مدیریت و کنترل حجم نقدینگی در بازارها باشد به ویژه حالا که با هدف کاستن از تبعات اقتصادي کرونا، این بانک ها وادار

 
به تزریق نقدینگی قابل ملاحظه اي به بازارها شده اند.   

آمار نهایی رشد سه ماهه چهارم سال 2020 آمریکا نشان می دهد اقتصاد این کشور 4.1 درصد رشد کرده که این میزان از برآورد
قبلی 0.1 درصد بیشتر است. بخش هاي مخارج دولتی، سرمایه گذاري ثابت و سرمایه گذاري بخش خصوصی رشد خوبی داشته اند اما
رشد بخش مخارج خانوار که بار اصلی رشد اقتصادي را بر دوش می کشد از برآورد قبلی کمتر بوده است. در مجموع سال 2020
اقتصاد آمریکا 3.5 درصد کوچک شد که این رشد بدتر از رشد منفی رکود بزرگ سال 2009 و همچنین بدترین عملکرد سالانه ثبت



 
شده در این کشور از زمان جنگ جهانی دوم تاکنون محسوب می شود. 

تحلیلگران دویچه بانک در گزارش جدیدي پیش بینی کردند که اقتصاد آمریکا در سال جاري 6 درصد رشد کند که این رشد 1.2
درصد بیشتر از چیزي است که در گزارش قبلی پیش بینی شده بود. این بهبود برآورد پس از آن صورت می گیرد که نتایج
واکسیناسیون در کنترل و کاهش مرگ و میر ناشی از کرونا تاثیر مثبتی داشته است. به گفته تحلیلگران این بانک انتظار می رود به
زودي یک بسته محرك دیگر با اعتباري بین 1.6 تا 1.9 تریلیون دلار تصویب و اجرایی شود تا بدین ترتیب جمع نقدینگی تزریق شده

 
توسط دولت به بخش هاي مختلف اقتصاد آمریکا به چیزي حدود پنج تریلیون دلار افزایش پیدا کند. 

امید کمی به احیاي سریع اقتصاد آمریکا در ماه هاي پیش رو وجود دارد تا جایی که جروم پاول - رییس بانک مرکزي آمریکا با اشاره
به تداوم بحران ناشی از کرونا گفته است چشم انداز اقتصاد آمریکا هنوز در سطح بالایی از نااطمینانی قرار دارد اما با توجه به روند
واکسیناسیون عمومی ممکن است شرایط تا آخر امسال بهتر شود. پاول مسیر اقتصاد آمریکا را در ماه هاي آینده کاملا وابسته به روند
مقابله با کرونا دانست و افزود: در ماه هاي اخیر شاهد این بودیم که آمار مبتلایان و قربانیان خیلی بالا رفت. این مساله تاثیر زیادي

 
روي زندگی میلیون ها آمریکایی داشت و روند اشتغال زایی را هم با مشکلات زیادي مواجه کرد. 

اتاق بازرگانی آمریکا در گزارشی به بررسی پیامدهاي تشدید تنش ها با چین پرداخته و هشدار داده است افزایش تعرفه هاي تجاري
روي واردات کالاهاي چینی و وادار کردن سرمایه گذاران آمریکایی به خارج کردن دارایی هاي خود از چین باعث خواهد شد تا در
سناریو بدبینانه، اقتصاد آمریکا متحمل خسارت نیم تریلیون دلاري شود. پیش از این بلومبرگ اعلام کرده بود در سال 2020 میلادي
اقتصاد آمریکا در نتیجه جنگ تجاري با چین بین 134 تا 160 میلیارد دلار خسارت دیده که معادل 0.3 درصد تا 0.7 درصد کل

 
تولید ناخالص داخلی آمریکا است. 

بازار کار آمریکا کماکان تحت تاثیر کرونا قرار دارد تا جایی که طبق اعلام وزارت کار این کشور، تا نیمه ماه فوریه شمار شهروندان
آمریکایی متقاضی دریافت مزایاي بیکاري به 848 هزار نفر رسیده که این رقم دومین افزایش متوالی هفتگی و 96 هزار نفر بیشتر از
پیش بینی هاي قبلی بوده است. محدودیت هاي کرونایی کماکان بر کیفیت بخش بزرگی از کسب و کارها در این کشور تاثیر گذاشته

 
و آینده شغلی شاغلین آمریکایی را به خطر انداخته است. 

دلار به طور متوسط حدود هفت درصد ارزش خود را مقابل سبد ارزهاي مهم جهانی از دست داد اما انتظار می رود روزهاي بهتري در
انتظار دلار باشد؛ چرا که چشم انداز اقتصادي آمریکا رو به بهبود است و تیم جدید مدیریت وزارت خزانه داري نیز مخالف تضعیف دلار
محسوب می شود. بانک مرکزي آمریکا احتمالا نرخ بهره را در نزدیکی صفر درصد حفظ خواهد کرد اما زمزمه هایی از امکان رسیدن
نرخ بهره به سطح منفی در انگلیس به گوش می رسد. بانک مرکزي انگلیس پیش بینی کرده است رشد سه ماهه نخست امسال

 
اقتصاد این کشور منفی چهار درصد باشد  و روند احیاي اقتصاد تا پایان سال به طول بینجامد. 

تاکنون بیش از 118 میلیون و 827 هزار و 624 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین دو میلیون و 545 هزار و 528
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 525 هزار و 823 نفر، برزیل با 255

 
هزار و 18 نفر، مکزیک با 185 هزار و 715 نفر، هند با 157 هزار و 256 نفر و انگلیس با 122 هزار و 953 نفر بوده است. 

استراتژیست هاي ارزي آي ان جی در یادداشتی نوشتند: برآیند وضعیت موجود نشان می دهد که تغییري بنیادین یا سریع در
سیاست هاي بانک مرکزي آمریکا متصور نخواهد بود. نرخ بهره هاي واقعی در سطح منفی یا حدود صفر باقی خواهند ماند و تغییر در
سیاست هاي فعلی مستلزم آن خواهد بود که تا پایان سه ماهه دوم سال شاهد احیاي اقتصاد این کشور و بازگشت به سطوح قبل از



 
کرونا باشیم. فعلا چنین چشم اندازي خیلی محتمل نیست. 

 
شاخص دلار 

 شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.28 درصد افزایش نسبت
به روز گذشته در سطح 91.132 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.092 دلار اعلام شد. (نرخ هاي فوق بر

 
حسب ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است.) 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.08 درصد کاهش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.390 دلار مبادله شد. یورو 0.3 درصد

 
پایین رفت و با ماندن در کانال 1.20 به 1.203 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

 در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.27 درصد افزایش به 106.648 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.288 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.467 یوان چین اعلام شد.



گسترش و توسعه مدارس سما با تاکید بر کیفیت افزایی و نوگرایی

منبع: ایسکاشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/12/12

معاون آموزش هاي مهارتی و رئیس سازمان سما، با تاکید بر توسعه هدفمند این مدارس گفت: برندسازي، کیفیت افزایی
وتولید محتوا همراه با نگاهی نوین در راستاي تولید علم، آموزش و پژوهش با تکیه بر محور کارآفرینی از اهداف توسعه

مدارس سما است.

معاون آموزش هاي مهارتی و رئیس سازمان سما، با تاکید
بر توسعه هدفمند این مدارس گفت: برندسازي، کیفیت
افزایی وتولید محتوا همراه با نگاهی نوین در راستاي تولید
علم، آموزش و پژوهش با تکیه بر محور کارآفرینی از اهداف

 
توسعه مدارس سما است. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز)،
سیدمحمد بطحایی در بازدید از مدارس دخترانه سما
بندرعباس از مقطع دبستان تا دبیرستان در نشست با
آموزگاران و مدیران این مدارس، نوآوري، ایجاد جذابیت،

شایسته محوري، کیفیت افزایی و تولید محتوا را از مهمترین موارد در حوزه آموزش و پرورش کودکان خواند و گفت: حرکت ما در
تعلیم و تربیت نسل جدید باید بر محور علم و پژوهش آمیخته با چاشنی کیقیت، نوآوري و شایسته محوري همراه باشد تا علاوه بر

 
اینکه بر ذائقه کودکان و دانش آموزان دلچسب و شیرین می آید در رشد فکر و اندیشه آنان نیز نقش مهم و بسزایی داشته باشد. 

این مقام مسئول با یادآوري شرایط کرونایی در جهان گفت: امروز شرایط تغییر نموده و به همان نسبت اولویت ها نیز تغییر کرده است
و آموزش مجازي بر جامعه حکمفرما گشته است که باید همه ما با تشریک مساعی و برنامه ریزي صحیح و مدون، با استمرار بخشیدن
به اهداف نوین آموزش از اصرار بر آموزش هاي کلیشه اي و مسخ شده پرهیز نماییم و اهداف خود را به سمت دروازه هاي نوین

 
آموزشی با رویکردي جدید بگشاییم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز نقش مدارس سما را در استان هرمزگان بسیار موثر و تاثیزگذار خواند و گفت: بالا
بودن کیفیت آموزشی، استفاده از روش هاي نوین علمی و آموزشی، تنوع بخشی به منابع درسی و ... موجب استقبال جمع کثیري از

 
دانش آموزان براي تحصیل در این مدارس شده است. 

احسان کامرانی گفت: توسعه این مدارس در استان یکی از برنامه ها و ماموریت هاي این دانشگاه است که در حال پیگیري و انجام

 
است و در همین راستا فعالیت هاي چشمگیري نیز اتفاق افتاده است. 

معاون سما دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز با تشریح توسعه این مدارس در استان گفت: توسعه این مدارس از دبستان تا

 
دبیرستان در بندرعباس انجام شده و شعبات دیگري نیز در حال افزوده شدن به این شبکه آموزشی است. 



احسان محمدي نژاد با بیان اینکه توسعه این مدارس در قشم، حاجی آباد، لنگه نیز انجام شده افزود: در سایر شهرستان ها نیز به
دنبال راه اندازي این مدارس در راستاي کیفیت بخشی به مبحث تعلیم و تربیت هستیم و امید واریم در مهرماه آینده مدارس جدیدي

 
در استان تاسیس کنیم. 

در این دیدار، بازدید از بخش هاي مختلف مدارس دخترانه و گفتگو با آموزگاران و مدیران این مجموع ها از دیگر برنامه هاي این سفر

 
به بندرعباس بود. 

انتهاي پیام /



خانه داري 63 درصد زنان لرستان/ 20 هزار نفر آموزش مهارتی دیدند

منبع: ایسناشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/12/12

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان با اشاره به این که 63 درصد جمعیت زنان استان خانه دار هستند، گفت: با
همکاري دستگاه هاي اجرایی مانند جهاد دانشگاهی، کمیته امداد، بهزیستی و فنی و حرفه اي توانستیم از سال 98 تاکنون

20 هزار زن را آموزش مهارتی بدهیم.

ناهید پرویزپور در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: از جمعیت
یک میلیون و 760 هزار نفري لرستان 870 هزار نفر معادل

 
49.3 درصد جمعیت استان را زنان تشکیل می دهند. 

وي ادامه داد: از جمعیت زنان ما 65 درصد شهري و 35
درصد روستایی هستند که طبق آخرین سرشماري در سال

 
95، بیشترین ترکیب سنی 25 تا 29 سال است. 

پرویزپور عنوان کرد: یکی از اهداف و رویکردهاي دفتر امور
بانوان و خانواده استانداري لرستان بحث افزایش مشارکت هاي سیاسی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی زنان و در بعُد دیگر بحث

 
تحکیم بنیان خانواده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان عنوان کرد: یکی از اهداف مهم ما در حوزه افزایش مشارکت ها، در بعُد اقتصادي
است، چراکه در کنار فعالیت هاي سیاسی، اجتماعی و فرهنگی زنان زیاد به حوزه اقتصادي پرداخته نشده است که دلایل متفاوتی

 
دارد و بخشی از آن به نظام اقتصادي کشور و بخشی دیگر نیز به ویژگی هاي ساختاري و شخصیتی زنان برمی گردد. 

وي با اشاره به این که بعد از روي کار آمدن دولت تدبیر و امید یکی از اهداف و شعارهایی که در حوزه زنان داده شد، بحث مشارکت
هاي اقتصادي این قشر و ورود زنان به مسئله کار و کارآفرینی بود، تصریح کرد: از یک نگاه خود زنان بودند و از نگاه دیگر بعُد خانوار
مدنظر دولت بود که اگر زنان بتوانند کارآفرینی داشته و در حوزه اقتصادي مشغول فعالیت شوند می توانند کمک معیشتی براي

 
خانواده باشند و سبد اقتصادي خانوار را ارتقاء ببخشند. 

پرویزپور ادامه داد: برنامه هاي متنوعی براي این کار اجرا و طرح هاي مختلفی از سوي معاون زنان ریاست جمهوري انجام شده و هم
ما خودمان در استان با کمک دستگاه هاي اجرایی برنامه هایی را در حوزه مهارت هاي شغلی، مهارت افزایی و کارآفرینی به زنان هم

 
استانی اجرا کردیم. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري لرستان با اشاره به این که نا تقریباً به صورت ویژه از سال 97 وارد حوزه بنیاد کارآفرینی زنان
شدیم و همکاري هاي خود را به صورت ویژه شروع کردیم، عنوان کرد: در مرحله اول زنان جویاي کار، استعدادها و ظرفیت هایی که

 
زنان استان ما داشتند را شناسایی کرده و وارد فاز کارآفرینی براي زنان شدیم. 



وي با اشاره به این که ما در حوزه بانوان ظرفیت هاي خوبی در استان داریم، ادامه داد: با وجود تمام مشکلات 708 تعاونی زنان، 23
شرکت دانش بنیان و صنعتی با مدیریت بانوان، 145 صندوق اعتباري خُرد زنان روستایی با سرمایه اي بالغ بر یک میلیارد و 850

 
میلیون تومان داریم که کارها و فعالیت هاي اقتصادي انجام می دهند. 

پرویزپور تأکید کرد: در حال حاضر 63 هزار 285 نفر از زنان هم استانی ما در حوزه هاي اقتصادي در بخش هاي کشاورزي، صنعت و
خدمات مشغول فعالیت هستند و در حوزه اداري 25 هزار زن شاغل و مستخدم دولت داریم که مشغول خدمت هستند و 41 درصد از

 
جامعه شاغلین استان را تشکیل می دهند. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري لرستان ادامه داد: ما سعی کردیم تسهیلات، امکانات و خدمات که دولت، مؤسسات
خصوصی و خیریه درصدد اجرا بودند را به نحو احسنت به بانوان اطلاع رسانی کنیم، از طریق فرمانداري ها، بخشداري ها و دهیاران

 
زن و از طریق جامعه هدف خودمان اطلاعات را به بانوان برسانیم. 

وي ادامه داد: تاکنون در بحث پرداخت تسهیلات در خود دفتر زنان و خانواده استانداري توانستیم مبلغ هفت میلیارد و 200 میلیون
تومان وام را به کسانی که در حوزه کارآفرینی و اشتغال زایی هستند یا زنان سرپرست خانواري که از طرح هاي آموزشی ما استفاده

 
کردند پرداخت کینم. 

پرویزپور افزود: در کنار آن با همکاري دستگاه هاي اجرایی مانند کمیته امداد، بهزیستی، فنی و حرفه اي و جهاد دانشگاهی که حوزه
آموزش زنان بخشی از فعالیت هاي آن هاست، توانستیم از سال 98 تاکنون 20 هزار زن را آموزش مهارتی بدهیم که در کنار آن

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانوده استانداري لرستان با اشاره به این که 63 درصد زنان ما خانه دار هستند، تصریح کرد: رویکرد ما توسعه
مشاغل خانگی است و معتقد هستیم اگر همه زنان را وارد مشاغل کنیم و در کنار فرزندان و در خانه شغل داشته باشد، می توانند

 
کمک معیشتی براي خانواده و عامل رونق اقتصادي جامعه باشند. 

وي افزود: 400 نوع شغل خانگی در کشور شناسایی شده که از این تعداد 130 شغل احصاء شده که می توانیم آن ها را با توجه به
استعدادها و ظرفیت هاي زنان در استان اجرا کنیم که بتوانیم در افزایش نرخ مشارکت اقتصادي و کارآفرینی زنان نقش مؤثري داشته

 
باشیم. 

انتهاي پیام



اردبیل بیشترین نرخ افزایش اعتبارات هزینه اي سال آینده را به خود اختصاص

داد

منبع: تسنیمشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/12/12

گروه استان ها - رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل گفت: استان اردبیل بالاترین نرخ افزایش اعتبارات هزینه
اي سال آینده کشور را به خود اختصاص داده است.

گروه استان ها - رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي
استان اردبیل گفت: استان اردبیل بالاترین نرخ افزایش
اعتبارات هزینه اي سال آینده کشور را به خود اختصاص

 
داده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، داود شایقی صبح
امروز در دیدار با مسئولان آموزش و پرورش اردبیل اظهار
داشت: تخصیص اعتبارات مناسب به نوسازي و تجهیز
مدارس در استان اردبیل براي امسال در نظر گرفته شده

 
که قابل قبول بوده و در بسیاري از موارد هزینه شده است. 

وي بیان کرد: امسال 60 میلیارد ریال تخصیص اعتبارات استانی محقق شده و 70 میلیارد ریال نیز در حال پرداخت است و انتظار می
رود تا پایان سال جذب اعتبارات ادامه داشته باشد که خوشبختانه نقش مهمی در نوسازي مدارس ایفا می کند و پروژه هاي نوسازي و

 
تجهیز مدارس بسیار حائز اهمیت است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل گفت: سال آینده اعتباري در حدود 500 میلیارد ریال تا یک هزار میلیارد ریال از
محل تغییر کاربري فضاهاي آموزشی به نوسازي و تجهیز مدارس اختصاص داده می شود که این اعتبارات در تکمیل بخش اعظمی از

 
پروژه هاي نیمه تمام ایفاي نقش می کند. 

شایقی تصریح کرد: تکمیل پروژه هاي نیمه تمام در استان به 56 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که اعتبارات مورد نیاز توسط خیران و
ملی تأمین می شود و در این زمینه استان اردبیل بالاترین نرخ افزایش اعتبارات هزینه اي سال آینده کشور را به خود اختصاص داده

 
است که این مسئله پیشرفت قابل توجهی را نشان می دهد. 

 
اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي ایجاد اشتغال و کارآفرینی 

 
لزوم جذب کامل اعتبارات مصوب در بخش جهش تولید در استان فارس 

 
500میلیارد تومان اعتبار براي اصلاح شبکه هاي فرسوده آبرسانی بوشهر نیاز است 

وي اظهار کرد: استان اردبیل در اعتبارات هزینه اي با رشد 66.5 درصدي و در اعتبارات عمرانی و تملک دارایی رشد 78 درصدي را
دارد که این مسئله شرایط مناسبی را در مقایسه با استان هاي هم تراز محقق کرده و این استان در مقایسه با استان هاي همتراز رتبه

بالاتري را کسب کرده است.





ثبت 131 فعالیت در طرح «ایران قوي» توسط کانون« شمس» روستاي قزل

بلاغ

منبع: شبستانشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/12/12

کانون فرهنگی و هنري «شمس» مسجد موسی بن جعفر(ع) روستاي قزل بلاغ از شهرستان خدابنده با ثبت 131 فعالیت در
طرح «ایران قوي» یکی از کانون هاي برتر استان در این طرح به شمار می آید.

 
 

کانون فرهنگی و هنري «شمس» مسجد موسی بن جعفر(ع) روستاي قزل بلاغ از شهرستان خدابنده با ثبت 131 فعالیت در طرح

 
«ایران قوي» یکی از کانون هاي برتر استان در این طرح به شمار می آید. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از زنجان، روستاي قزل بلاغ زنجان معروف به «روستاي هنرمندان مجسمه ساز» یکی از روستاهاي

 
هنرمندپرور در شهرستان خدابنده محسوب می شود که 330 خانوار در آن ساکن هستند. 

کار اصلی 80 درصد اهالی این روستا مجسمه سازي است. هنر پیکرتراشی و مجسمه سازي به وسیله قالب گیري و تراشیدن روي
حجم گچی از 40 سال پیش با ابتکار یکی از اهالی آغاز شد و از آن سال تاکنون در این منطقه رونق گرفته است. تولیدات این روستا
علاوه بر عرضه به بازار استان زنجان به استان هاي سیستان و بلوچستان، کردستان، قم، اصفهان، یزد و شیراز و دیگر مناطق کشور

 
صادر می شود. 

کانون فرهنگی و هنري شمس در مسجد موسی بن جعفر(ع) این روستا نیز با بهره گیري از علاقمندي جوانان و نوجوانان روستا به

 
هنر توانسته با جذب این افراد به کانون به فعالیت هاي این مسجد رونق بخشد. 



 
 

این کانون در طرح ایران قوي با ثبت 131 فعالیت در محورهاي هنري، فعالیت هاي اجتماعی، شبکه سازي و فضاي مجازي، آموزش و

 
توانمندسازي، ورزش و سلامت، کتابخوانی، قرآن و عترت در لیست برترین هاي کانون هاي مساجد در طرح ایران قوي باشد. 

مدیر مسئول کانون فرهنگی و هنري شمس در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در زنجان اظهار کرد: بچه هاي مسجد موسی بن
جعفر(ع) مشارکت گسترده اي در فعالیت هاي کانون دارند و به همین منظور برنامه هاي آموزشی، قرآنی، هنري و ورزشی متنوعی

 
براي این اعضا پیش بینی و در طول هفته اجرا می شود. 

فرشته بیگدلی محمدي ادامه داد: استقبال بچه هاي این مسجد از برنامه هاي کانون موجب شده است تا کانون فرهنگی و هنري

 
شمس امتیاز خوبی را در طرح ایران قوي کسب کند و براساس امتیازهاي موجود کانون برتر استان زنجان در طرح ایران قوي است. 

وي ادامه داد: برگزاري کلاس هاي قرآنی از نقاط قوت فعالیت هاي این کانون است و این دوره ها به صورت یک روز در میان در محل

 
کانون و با حضور اساتید مجرب و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی اجرا می شود. 

بیگدلی محمدي با بیان اینکه در مناسبت هاي مختلف سال برنامه هاي عزاداري و جشن توسط این مسجد برگزار می شود، گفت: این

 
برنامه ها از زمان شیوع ویروس کرونا با رعایت فاصله گذاري اجتماعی اجرا می شود. 

 
 



وي به کمک هاي مومنانه جمع آوري شده در مسجد این روستا نیز اشاره کرد و گفت: مرحله دوم طرح شهید سلیمانی همزمان با

 
دهه فجر در قالب بسته بندي هاي غذایی آماده و در بین خانواده هاي نیازمند و آسیب دیده از کرونا پخش شد. 

بیگدلی محمدي، با اشاره به اینکه مسئولان کانون فرهنگی ـ هنري شمس روستاي قزل بلاغ با همفکري و مشورت مسئولان سایر
کانون ها به این نتیجه رسیدند که کلاس هاي آموزشی را نیز به برنامه هاي کانون اضافه کنند، ابراز کرد: از آن جایی که استقبال زنان
روستایی از کلاس هاي برگزار شده در کانون تا به امروز بسیار پرشور بوده است، در نظر داریم کلاس هاي آموزشی ـ فرهنگی را جهت

 
ارتقاء سطح آگاهی این قشر از جامعه برگزار کنیم. 

به گفته مدیر مسئول کانون فرهنگی و هنري شمس، در پی دعوت پایگاه بسیج از کانون شمس در جهت همکاري طرح شهید
سلیمانی؛ کانون شمس در نظر دارد با دعوت از اعضا نخبه کانون در این طرح که شناسایی و یاري رساندن به قشر ضعیف در اولویت

 
آن است، به این امر مهم رهبري لبیک گوید. 

وي ادامه داد: پیرو بروز مشکلات درسی براي دانش آموزان، کانون شمس با توجه به درخواست اولیا و همچنین دانش آموزان عضو

 
کانون جلسات تقویتی درسی در کانون برگزار می کند. 

 
 

به گفته بیگدلی محمدي، یکی دیگر از فعالیت هاي این کانون برگزاري کلاس هاي هنري است که با تشکیل گروه نمایش، در

 
مناسبت هاي مختلف، بچه هاي این کانون هنرنمایی می کنند. 

وي ادامه داد: پخش کمک هاي مومنانه در قالب طرح شهید سلیمانی به خانوارهاي آسیب دیده از کرونا و شرکت در مسابقات

 
کتابخوانی و دوره هاي آموزشی ستاد نیز از دیگر برنامه هاي این کانون است. 

مدیر مسئول کانون فرهنگی و هنري شمس ادامه داد: این کانون در زمینه هاي مختلفی از جمله فعالیت هاي اوقات فراغت تابستانی،
قرآنی،فرهنگی، هنري، خانودگی، تربیتی، اجتماعی، ورزشی،کتابخوانی، اردویی، توانمند سازي، فضاي مجازي و کارآفرینی همراه با ارئه

 
طرح و ایده و غیره براي سنین هاي مختلف آقا و خانم دوره و کلاس برگزار می نماید. 

به گفته وي، هسته کانون با شناسایی آسیب ها مختلف محله و اهالی کلاس هاي متناسب با آنها را نیز ارائه می دهد و آمادگی در
زمینه برگزاري انواع مسابقات و نمایش را دارد. 



 
 

ثبت فعالیت هاي هنري در زمینه هاي سرود، نمایش، صنایع دستی، خیاطی و نقاشی، فعالیت هاي اجتماعی در زمینه هاي مقابله با
آسیب هاي اجتماعی، سبک زندگی، کارآفرینی، مشاوره، خودکفایی و اردویی و گردشگري، فعالیت هاي محور شبکه سازي و فضاي
مجازي در زمینه هاي تشکیل هسته فرهنگی و تشکیل هیات اندیشه ورز، فعالیت هاي آموزش و توانمندسازي در زمینه زبان خارجی،
آموزش فنی و حرفه اي، اخلاقی، بصیرتی، اعتقادي، مهارتی، آموزش پویانمایی و تقویتی، فعالیت هاي ورزشی و سلامت در زمینه
پیاده روي، ورزش هاي رزمی، شنا، تنیس، والیبال و فوتبال، فعالیت هاي کتابخوانی در زمینه مشارکت در طرح روستاهاي دوستدار
کتاب و نمایشگاه کتاب و فعالیت هاي قرآن و عترت در زمینه هاي قرائت، روخوانی، روانخوانی، حفظ و تفسیر قرآن و نهج البلاغه

موجب شده است تا این کانون با کسب 15369 امتیاز از 20 هزار به عنوان کانون برتر استان زنجان در طرح ایران قوي قرار گیرد.



امضاء چند تفاهم نامه داخلی با دستگاههاي ذیربط در راستاي تفاهم نامه تأمین

مسکن و اشتغال ایثارگران

منبع: بازار کارشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/12/12

زرین جویی در جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در خصوص تفاهم نامه تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران گفت:
چند تفاهم نامه داخلی با دستگاههاي ذیربط در این خصوص امضا شده است.

زرین جویی در جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در خصوص تفاهم نامه تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران گفت: چند

 
تفاهم نامه داخلی با دستگاههاي ذیربط در این خصوص امضا شده است. 

به گزارش ایثار ""واحد لرستان"" محمود زرین جویی یازدهم اسفندماه در جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت گزارشی از
اقدامات بنیادشهید در خصوص تفاهم نامه تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران که مردادماه سال جاري بین رئیس بنیادشهید و امور

 
ایثارگران کشور و استاندار لرستان بسته شد، ارائه داد. 

وي با اشاره به تفاهم نامه مذکور جهت تأمین مسکن ایثارگران و ساماندهی گلزار شهدا گفت: ما در استان جهت اجرایی شدن این
تفاهم نامه با دستگاههاي ذیربط چند تفاهم نامه داخلی امضاء کرده ایم. در این بین تعهداتی وجود داشت که از جمله آن شناسایی و

 
ارائه آمار و اطلاعات مشمولین تحت پوشش بنیادشهید بود که در اختیار دستگاه هاي ذیربط قرار گرفت. 

زرین جویی با تأکید بر ضرورت تأمین مسکن خانواده شهدا و ایثارگران گفت: بعضی از شهرستان ها فاقد زمین هستند و برخی از
شهرستان ها هم که زمین در آنجا موجود است هزینه آماده سازي زمین براي ساخت، بسیار سنگین است که تاکنون در دو شهرستان
پلدختر و ازنا 35 قطعه زمین قابل واگذاري معرفی شده. در حالی که ما بیش از ده هزار و پانصد نفر واجد شرایط داریم که از این

 
تعداد سه هزار نفر جز این تفاهم نامه هستند که تاکنون هیچگونه تسهیلات مسکن و زمین دریافت نکرده اند. 

مدیرکل بنیادشهید لرستان با اشاره به خسارت هاي وارد شده به گلزار شهداي معمولان در جریان سیل سال 98 گفت: بر اثر سیل
سال گذشته به این گلزار شهدا آسیب جدي وارد شد به همین منظور با هماهنگی سازمان آب منطقه اي به دنبال رفع مشکل در این
بخش هستیم. طی مکاتباتی نیز که جناب اوحدي با وزارت نیرو، وزارت کشور، سازمان مدیریت بحران و بنیاد مسکن داشتند پیگیري
ها افزایش یافته و به دنبال آن هستیم که از اعتبارات تکمیلی سیل 98 که جهت دیوارکشی ساحلی شهرستان پلدختر اختصاص یافته

 
جهت بازسازي گلزار شهدا استفاده شود. 

وي در خصوص بحث اشتغال ایثارگران گفت: در بحث جذب و بکارگیري ایثارگران و خانواده هاي شهدا از طریق فراهم نمودن زمینه
خوداشتغالی و کارآفرینی، جذب و استخدام از طریق سهمیه 25 درصد ماده 21 و بکارگیري و جذب ایثارگران از طریق کارگاهها،
شرکت ها و بخش هاي خصوصی در راستاي اجراي ماده 30 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران به دنبال رفع حداکثري مشکل

 
بیکاري هستیم. 

زرین جویی با اشاره به مرمت و بهسازي بیلبوردهاي تبلیغاتی ایثارگران گفت: هنوز در این زمینه اداره حمل و نقل و راهداري اقدامی
انجام نداده است. همچنین ما پیگیر اختصاص زمین موردنیاز بنیادشهید جهت اختصاص به ایثارگران توسط شهرداري در گلزار
شهداي خرم آباد و در راستاي ماده 11 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران هستیم که این موضوع نیز با توجه به پیگیري هاي به

 
عمل آمده تاکنون محقق نشده است. 

 
وي ادامه داد: مقرر شده تا شهرداري هاي استان اقدام به بازسازي و مرمت تصاویر شهدا و تابلوهاي ایثارگران در سطح شهرها نمایند. 
مدیرکل بنیادشهید لرستان همچنین گفت: هم اکنون بسیاري از مزارهاي شهدا واقع در گلزار شهداي خرم آباد نیاز به مرمت اساسی
دارد و در بحث پاکیزگی و آراستگی گلزار نیز انتظار می رود شهرداري ها و دهیاري ها بعنوان متولی اصلی حفظ و نگهداري از گلزار

شهدا در انجام این امر مقدس و وظیفه ذاتی و قانونی خود را به نحو شایسته عمل کنند.





با طرح هاي بسیج سازندگی 107 هزار فرصت شغلی ایجاد شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: با اجراي طرح هاي جهاد سازندگی و طرح هاي اشتغالزایی صندوق هاي قرض الحسنه
مردمی و با کمک بسیج اقشار، امسال 107 هزار فرصت شغلی در کشور ایجاد شد.

رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: با اجراي طرح هاي جهاد سازندگی و طرح هاي اشتغالزایی صندوق هاي قرض الحسنه

 
مردمی و با کمک بسیج اقشار، امسال 107 هزار فرصت شغلی در کشور ایجاد شد. 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، محمد زهرایی در حاشیه نخستین هم اندیشی بسیج سازندگی با اصحاب رسانه تحت
عنوان سومین ره نشان گروه هاي جهادي، در مورد اقداماتی که براي ایجاد اشتغال در مناطق روستایی توسط بسیج سازندگی انجام
شده است، گفت: امسال با کمک بسیج اقشار، همچنین با همکاري طرح هاي جهادي و جهادگران و نیز طرح هاي صندوق هاي قرض

 
الحسنه خرد و مردمی 107 هزار فرصت شغلی ایجاد و یا تثبیت شده است. 

وي گفت: برخی از این فرصت هاي شغلی، اشتغال جدید و و بخشی هم اشتغال ایجادي است که با کمک تسهیلات و طرح هاي

 
جهادي به تثبیت و ماندگاري شغل کمک شده است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 42 هزار گروه جهادي در کشور فعالیت دارند، گفت: همچنین بیش از 24 هزار صندوق قرض الحسنه
و اشتغالزا در کشور ایجاد شده است که منابع این صندوق ها با طرح هاي جهادي پیوند خورده است. همچنین در پیوند با قطب هاي
صنایع تبدیلی و مراکز تولید در روستاها، یک زنجیره اي براي ایجاد اشتغال و تولید محصول و بازاررسانی ایجاد شده است که در این

 
زمینه به اشتغال 107 هزار نفر کمک شده است. 

رئیس بسیج سازندگی گفت: علاوه بر اینکه از ظرفیت صندوق هاي قرض الحسنه استفاده می شود، از امکانات نهادها، بانک ها و
صندوق کارآفرینی امید هم استفاده می شود و در این زمینه بانک هاي قرض الحسنه رسالت، قرض الحسنه مهر ایران، سپه و صندوق
کارآفرینی امید تفاهم نامه اي امضا کرده ایم که منابع تسهیلاتی این بانک ها به صورت هدفمند به طرح ها و گروه هاي جهادي داده
شود. همچنین تفاهم نامه هایی با بنیاد علوي و کمیته امداد امام خمینی (ره) بسته شده است که منابع تسهیلاتی در اختیار شبکه

 
تخصصی جهادي قرار گیرد. 

زهرایی تأکید کرد: ما فقط کار تسهیل گري بانک ها را انجام می دهیم. به عنوان مثال اگر یک متقاضی روستایی بخواهد طرحی راه
اندازي کنند و یا مجوزي بگیرد، ما براي دریافت مجوز و دریافت تسهیلات کمک می کنیم و تضامینی براي آن ها فراهم می کنیم و
در واقع کار تسهیل گري می کنیم. حتی در برخی موارد براي این کارگاه ها مواد اولیه تهیه می کنیم و همچنین براي محصولات آن

 
ها بازاریابی و بازاررسانی انجام می شود. 

به گفته زهرایی، نهضت کمک رسانی مؤمنانه به مردم در شرایط کرونا به گونه اي انجام شد که به قول مقام معظم رهبري، در بحث
کمک رسانی به مردم و طرح هاي جهادي، خرمشهر هایی در پیش است که توسط جهادگران فتح می شود و ما کار گفتمان سازي

 
جهادي را در عرصه مدیریت کشور پیاده می کنیم. 

زهرایی گفت: سال 1400 به صورت هدفمند و با تعریف نسبت هاي مشخص، گام هاي عملیاتی تري براي اجراي طرح هاي جهادي



 
برمی داریم. 

وي همچنین گفت: کارگروه رسانه اي براي کار هاي جهادي در راستاي عمومی سازي و گفتمان سازي کار هاي جهادي صورت می

 
گیرد. 

به گفته وي، در زمینه اقتصاد مقاومتی در زمینه آموزش و توانمندسازي اعضا، همچنین در رشته هاي تخصصی مانند پرورش

 
بلدرچین و یا تولید عسل و کمک به راه اندازي کارگاه هاي پرورش زنبورعسل انجام می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی همچنین در مورد کمک جهادگران به زلزله زدگان منطقه سی سخت گفت: هم سردار سلیمانی رئیس
سازمان بسیج و هم خود بنده از منطقه زلزله زده بازدید کردیم و شهر سی سخت مرکز زلزله به 9 منطقه تقسیم شد. قرار شد کار
قرارگاهی توسط سپاه در آنجا انجام شود که در هر منطقه وظایف و خدمت رسانی مشخص شده و در هر منطقه شورایی مرکب از
معتمدان محلی، امام جماعت مسجد، فرمانده پایگاه بسیج، بخشدار یا دهیار و یک مسئول جهادي تشکیل می شود و امکانات و کمک
هایی که براي زلزله زدگان می رسد، با شناسایی افراد بین آن ها توزیع می شود تا عدالت برقرار شود و این گونه نباشد که عده اي از

 
قلم بیفتند و عده اي چند بار کمک هاي مردمی را دریافت کنند. 

زهرایی همچنین گفت: قرار شد جهادگران استان چهارمحال براي کمک کفایت می کنند و از سایر استان ها گروه هاي جهادي
نیامدند، فقط چند گروه جهادي از استان هاي مجاور به آنجا اعزام شدند و امکانات گرمایشی پتو، چادر و بسته هاي معیشتی و غذایی

 
از طرف مردم اصفهان، بوشهر و فارس به زلزله زدگان انجام شد. 

زهرائی این را هم گفت: مرحله سوم کمک به زلزله زدگان، آواربرداري خانه هاي تخریب شده بر اثر زلزله است که توسط بنیاد تعاون
بسیج به وسیله تیپ 48 فتح آواربرداري با کمک بنیاد مسکن انجام می شود و در مرحله آخر، به شرط اینکه بنیاد مسکن تفاهم نامه
اي با بنیاد تعاون امضا کند، کار ساخت مسکن براي زلزله زدگان انجام می شود و اگر تفاهم نشود، خود بنیاد مسکن اقدام به ساخت و

ساز در این مناطق خواهد کرد.



مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی در بوشهر راه اندازي می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/12/12

بوشهر- معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت هاي
کسب و کار در بوشهر راه اندازي می شود.

بوشهر- معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي استان
بوشهر گفت: مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و

 
مهارت هاي کسب و کار در بوشهر راه اندازي می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، پروین لیراوي زاده صبح سه شنبه
در نشست با چند نفر از کارآفرینان استان بوشهر اظهار
داشت: یکی از راهکارهاي تحقق اقتصاد مقاومتی حمایت از

 
افراد داراي ایده است که باید به صورت جدي دنبال شود. 

وي افزود: به منظور حمایت از این افراد کارگاه هاي فنی و
حرفه اي به مدت شش ماه در اختیارشان قرار می گیرد تا از ابزار، امکانات، تجهیزات زیر نظر مربیان متخصص و توانمند بتوانند ایده

 
خود را عملی کنند و به هدف مهم تجاري سازي نزدیک شوند. 

معاون فنی و آموزشی فنی و حرفه اي بوشهر بیان کرد: با توجه به نیاز مبرم کشور براي حرکت در مسیر اقتصاد مهارت بنیان با
رویکرد توسعه کارآفرینی و نوآوري، فعالیت رسمی مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار در استان بوشهر

 
از فروردین سال آینده آغاز می شود. 

وي افزود: این طرح با هدف توانمندسازي مهارتی سرمایه هاي انسانی براي توسعه کارآفرینی، آموزش و تربیت نیروي انسانی

 
متخصص، ماهر و کارآمد متناسب با نیاز بازار کار و شناسایی و حمایت از نیروي خلاق کارآفرین اجرا می شود. 

لیراوي زاده با اشاره به طرح کارآفرینی مهارت بنیان افزود: توانمندسازي و افزایش خودباوري مهارت آموختگان و فارغ التحصیلان
دانشگاهی جهت ورود به بازار کار، حمایت و تسهیل گري در ایجاد و توسعه شرکت هاي کوچک مهارت بنیان، تسهیل فرایند

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي مهارت آموختگان و دانش آموختگان دانشگاهی از دیگر اهداف این طرح است. 

وي با بیان اینکه طرح کارآفرینی مهارت بنیان به صورت پایلوت در مرکز آموزش فنی و حرفه اي خواهران بوشهر اجرا می شود، اضافه
کرد: طرح جامع کار آفرینی و اشتغال پذیري دانشجویان دانشگاهی به عنوان یک الگوي دانشگاه کار آفرین با مشارکت آموزش فنی و
حرفه اي، دانشگاه خلیج فارس دو سال است که در دانشگاه در حال اجرا است که هدف این طرح تأمین مهارت براي فارغ التحصیلان

 
بوده و می توان از این طرح در روند اجراي طرح مراکز کارآفرینی هم استفاده کرد. 

لیراوي زاده با بیان اینکه طرح کارآفرینی مهارت بنیان در 10 شهرستان استان بوشهر اجرا خواهد شد، تصریح کرد: نهادینه سازي



فرهنگ اشتغال از طریق خوداشتغالی و کارآفرینی، تقویت و توسعه کسب و کارهاي نوپا در استان، هدفمند کردن آموزش هاي
مهارتی و کوتاه کردن فاصله مهارت آموزي تا اشتغال از مهم ترین اهداف پروژه اشتغال مهارت محور و کارآفرینی است.



برگزاري حضوري آزمونهاي المپیاد علمی دانش آموزي سال 1400 /زمان

آزمون فعلا مشخص نیست

منبع: ایسناشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/12/12

برگزاري مرحله اول آزمون هاي المپیادهاي علمی دانش آموزي سال 1400 بعد از مدتی انتظار از سوي وزارت بهداشت
درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تعیین تکلیف شد.

عکس تزئینی است. به گزارش ایسنا، با پیگیري هاي این
سازمان و مسئولان وزارت آموزش و پرورش و مساعدت
ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا و وزارت بهداشت درمان و
آموزش پزشکی امکان و اجازه برگزاري آزمون هاي

 
حضوري المپیاد علمی دانش آموزي 1400 فراهم شد. 

هنوز زمان جدید برگزاري آزمون ها قطعی نشده است اما
به محض تعیین بازه زمانی دقیق آن تمامی داوطلبان
شرکت کننده به صورت هماهنگ با هم در سراسر کشور به

 
رقابت می پردازند. 

این مرحله از المپیاد در 12 رشته شامل ریاضی، شیمی، فیزیک، نجوم و اختر فیزیک، ادبی، زیست شناسی، کامپیوتر، جغرافیا، سلول
هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی و علوم زمین برگزار خواهد شد و به طور میانگین در هر المپیاد

 
حدود 6000 داوطلب دختر و پسر با هم رقابت می کنند. 

در مجوز ستاد ملی مدیریت کرونا هم رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع احتمالی بیماري در فضاي آزمون مورد
تأکید قرار گرفته، همچنین بر استفاده از ماسک، در نظر گرفتن فاصله حدود 2 متري هر دانش آموز از همدیگر، تهویه ساعت به

 
ساعت هوا و بهره گیري از ظرفیت سالن هاي ورزشی، نمازخانه و ... مدارس به منظور تحقق فاصله گذاري اجتماعی اشاره شده است. 

به گزارش روابط عمومی سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان، پیش از این اعلام شده بود که زمان برگزاري آزمون هاي

 
المپیادهاي علمی 1400 به دلیل شرایط شیوع بیماري به تعویق می افتد و تغییر وضعیت منوط به مجوز ستاد مدیریت کروناست. 

انتهاي پیام



پیام تبریک به مناسبت درخشش در المپیاد دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی

کشور

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/12/12

دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد

وبدا، رییس دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد در پیامی
درخشش دانشجویان این دانشگاه را در دوازدهمین المپیاد

 
دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی کشور تبریک گفت. 

به گزارش وبدا؛ دکتر مجید شیرانی با صدور پیامی اظهار
داشت: در واپسین روزهاي سال 1399 خبر مسرت بخشِ

درخشش دانشجویان با کسب مدال طلا در “حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم“ و کسب دیپلم افتخار در “حیطه تفکر
علمی در علوم پایه“ توسط علی کریمی و وحید رییسی دانشجویان کوشا و غرورآفرین این دانشگاه در داوزدهمین دوره المپیاد
دانشجویان علوم پزشکی کشور، مایه افتخار و سربلندي است، چرا که فصلی جدید از مسیر تلاش و کوشش براي سال هاي آتی

 
گشوده شد. 

وي افزود: درخشش در این تورنمنت نشانگر و امیدبخش نسلی نوخاسته و کوشنده است که نه تنها در عرصه آموزش که در سطحی

 
بالاتر و تازه تر با کوشش مضاعف و انگیزه قوي درصدد فتح قله هاي مو فقیت و افتخار هستند. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد کسب این موفقیت را به جامعه دانشگاهی بویژه رئوسا و اعضاي هیئت علمی دانشکده هاي
دندانپزشکی و پزشکی تبریک گفت و اضافه کرد: امید است در سایه توفیقات الهی، با تلاش همه عزیزان، موجبات سربلندي این مرز و

بوم بیشتر از پیش فراهم آید.



کشف و ضبط احشام قاچاق به ارزش 3 میلیارد ریال

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/12/12

فرمانده انتظامی شهرستان گچساران از کشف احشام قاچاق به ارزش3میلیارد ریال درمحور مواصلاتی دیلم به گچساران
توسط پاسگاه انتظامی آب شیرین خبر داد.

 
 

کبنا ؛ فرمانده انتظامی شهرستان گچساران از کشف احشام قاچاق به ارزش3میلیارد ریال در محور مواصلاتی دیلم به گچساران توسط

 
پاسگاه انتظامی آب شیرین خبر داد. 

به گزارش کبنا نیوز از گچساران، سرهنگ سید محمد موسوي روز سه شنبه (12 اسفندماه) اظهار داشت: در راستاي مبارزه با قاچاق
کالا و ارز ماموران پاسگاه انتظامی آب شیرین شهرستان گچساران ضمن هماهنگی با مرجع قضایی در محور دیلم به گچساران ایست و

 
بازرسی دایر کردند و مأموران حین انجام ایست و بازرسی به 2 دستگاه خودرو کامیون ایسوزو مشکوك و آنها را متوقف نمودند. 

سرهنگ موسوي تصریح کرد: مأموران در بازرسی از این خودروها 130راس احشام قاچاق از نوع گوسفند را که قاچاقچیان قصد انتقال

 
آنها از یکی از شهرستان هاي استان همجوار به استانهاي جنوبی کشور براي صادرات غیر قانونی را داشتند، کشف و ضبط نمودند. 

فرمانده انتظامی شهرستان گچساران با اشاره به اینکه کارشناسان ارزش تقریبی احشام کشف شده را بیش از 3 میلیارد ریال اعلام

 
نموده اند، خاطر نشان کرد: 4 نفرقاچاقچی دستگیر و به مرجع قضایی تحویل و خودروها نیز به پارکینگ انتقال یافت. 

در پایان این مقام انتظامی بابیان اینکه قاچاق ازتهدیدهاي مهم تولید و اشتغال ملی واخلال در اقتصاد ملی است تصریح کرد: نیروي



 
انتظامی قاطعانه با قاچاقچیان کالا و ارز برخورد می کند. 



رسیدگی به چهار هزار و 406 شکایت صنفی مردم استان همدان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/12/12

رئیس واحد رسیدگی به شکایات سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان گفت: از ابتداي سال، سامانه 124 به چهار
هزار و 406 شکایت مردم استان همدان رسیدگی کرده است.

رئیس واحد رسیدگی به شکایات سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان همدان گفت: از ابتداي سال، سامانه 124 به
چهار هزار و 406 شکایت مردم استان همدان رسیدگی

 
کرده است. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین همدان، مهدي خورشیدي
در گفتگویی با اعلام این خبر افزود: از ابتداي سال مردم
استان همدان در حدود 30 هزار شکایت صنفی را به 124

گزارش داده اند که چهار هزار و 406 مورد مربوط به واحدهاي صنفی زیر پوشش ما بود که رسیدگی و براي متخلفان پرونده تعزیراتی

 
تشکیل شد. 

www.124.ir وي با بیان اینکه 2 هزار و 17 مورد از گزارش هاي مردمی از طریق تلفن 124 اعلام شده، گفت: 579 فقره در سامانه

 
ثبت شده و یک هزار و 810 مورد نیز به صورت حضوري به واحد 124 مراجعه کرده اند. 

رئیس واحد رسیدگی به شکایات سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان خاطرنشان کرد: بیشترین شکایت ها از گرانفروشی،

 
تقلب و عدم ارائه خدمات گارانتی در واحدهاي صنفی بوده که 80 درصد این تخلف ها در شهر همدان رخ داده است. 

مهدي خورشیدي اضافه کرد: بیشترین شکایت ها مربوط به گروه مواد غذایی مانند گوشت مرغ، آرد و نان، گوشت قرمز و برخی از

 
خدمات صنفی بوده است. 

وي تصریح کرد: علاوه بر شکایت هاي مردمی اعلام شده به سامانه 124، 200 فقره شکایت نیز از طریق تعزیرات حکومتی در اختیار

 
ما قرار گرفته که رسیدگی شد. 

وي اعلام کرد: خبرنگاران می توانند با نام نویسی در سایت سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به نشانی

 
https://cppo.mimt.gov.ir به عنوان بازرس افتخاري همکاري کنند. 

 
لازم به ذکر است، در شهر همدان 30 هزار واحد صنفی به فعالیت اشتغال دارند. 
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سه میلیارد ریال دام قاچاق در گچساران کشف شد

منبع: ایرناشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/12/12

گچساران - ایرنا - فرمانده انتظامی گچساران گفت: 2 محموله دام قاچاق به ارزش سه میلیارد ریال در محور مواصلاتی دیلم
به گچساران از سوي پاسگاه انتظامی آب شیرین کشف شد.

گچساران - ایرنا - فرمانده انتظامی گچساران گفت: 2
محموله دام قاچاق به ارزش سه میلیارد ریال در محور
مواصلاتی دیلم به گچساران از سوي پاسگاه انتظامی آب

 
شیرین کشف شد. 

سرهنگ سید محمد موسوي روز سه شنبه در گفت وگو با
خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي مبارزه با قاچاق کالا و
ارز ماموران پاسگاه انتظامی آب شیرین گچساران ضمن
هماهنگی با مرجع قضایی در محور دیلم به گچساران
ایست و بازرسی دایر کردند و مأموران حین انجام ایست و

 
بازرسی به 2 دستگاه خودرو کامیون ایسوزو مشکوك و آنان را توقیف کردند. 

 
وي تصریح کرد: مأموران در بازرسی از این خودروها 130 راس گوسفند قاچاق کشف کردند. 

موسوي ابراز داشت: قاچاقچیان قصد انتقال این محموله از استان همجوار به استان هاي جنوبی کشور براي صادرات غیر قانونی را

 
داشتند. 

فرمانده انتظامی گچساران با اشاره به اینکه کارشناسان ارزش تقریبی احشام کشف شده را بیش از سه میلیارد ریال اعلام کرده اند

 
افزود: در خصوص این پرونده چهار نفر قاچاقچی دستگیر و به مرجع قضائی تحویل و خودروها نیز به پارکینگ انتقال یافت. 

وي با بیان اینکه قاچاق از تهدیدهاي مهم تولید و اشتغال ملی و اخلال در اقتصاد ملی است تصریح کرد: نیروي انتظامی قاطعانه با

 
قاچاقچیان کالا و ارز برخورد می کند. 

 
برچسب ها 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- قاچاق 

- گچساران




